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MATKA
Martin ZAORA L
P R O S T Ě J O V-V R A H O V I C E

Tomu se člověk zdráhá uvěřit. 
Přesto je to tak. Velkou pozor-
nost vzbudil předminulou so-
botu zásah pěti policejních aut 
v okolí občerstvení Na Rybníčku 
ve Vrahovicích. Večerník se pro-
to v této souvislosti obrátil na 
policii. A z poskytnutých infor-
mací tentokrát opravdu mrazí. 
Nechybělo totiž mnoho a zcela 
opilá žena zabila své miminko! 
Nejhorší na celé věci je, že její 
jednání bylo zřejmě úmyslné... 5
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Další sběrny na odpad. Dlouho 
prostějovští politici váhali, zda rozšířit 
sběrné nádoby i o  ty, kam se budou 
dávat kuchyňské oleje. Nakonec ale do 
novinky zainvestovali. A nyní navíc po-
čet nádob rozšiřují o dvě desítky. Nově 
budou třeba v ulici Dr. Horáka, v Me-
lantrichově ulici a hned několik dalších 
ve Vrahovicích.

Až deset tisíc korun pokuty hrozí 
nezdárníkům, kteří by si založi-
li ilegální ohniště v  biokoridoru 
Hloučela. Bohužel ani horko a su-
cho, přátelé požárů, některé výteč-
níky od této aktivity neodrazují.

10 000

„ASI JAKO PRVNÍ 
SI VYBAVÍM SECESNÍ 

NÁRODNÍ DŮM 
S DIVADLEM OD 

ARCHITEKTA KOTĚRY“
Frontman legendární skupiny Olym-
pic Petr Janda odpovídal na otázky 
v  exkluzivním rozhovoru pro Večer-
ník. Jeden z nich byla, co jej napadne 
při vyslovení názvu města Prostějov...

Populární moderátor, zpěvák, ko-
mik a imitátor, který za své půso-
bení získal několik televizních cen 
TýTý, se uplynulou neděli objevil 
na hodech v Klenovicích na Hané.

VLADIMÍR HRON
Foto: internet

Přijede kníže pornofolku. Prostě-
jov, to nejsou jen koncerty velkých 
uskupení, které se odehrávají třeba 
ve Společenském domě. Ale také 
písničkářů, včetně těch, kteří vzbuzují 
rozpory. Mezi ně patří třeba Záviš, 
tedy Milan Smrčka. Písničkář je znám 
coby kníže pornofolku. Jeho písně 
protkané vulgarismy i  příhodami ze 
života zazní 10. září v Družbě.

POÈASÍ v regionu

Zdroj: meteocentrum.cz

Pondìlí 19/14 °C
Bohuslava

18/14 °C
Sandra

Støeda 23/14 °C
Bartoloměj

Ètvrtek 28/16 °C
Radim

Pátek 30/17 °C
Luděk/Luďka

Sobota 30/17 °C
Otakar

Nedìle 29/17 °C
Augustýn

Desítky èápù èíhaly 
na myši 

Olšany u Prostějova  (mls) – Ce-
lou řadu řidičů mířících uplynulý 
čtvrtek po staré silnici spojující 
Prostějov a  Olšany u  Prostějova 
zaujalo nebývale početné hejno 
čápů. To se tu objevilo poté, co 
pole začali zaorávat traktoristé. 
Čápi společně s racky při této pří-
ležitosti vyhlíželi myši, jimiž se 
běžně živí. 

Chlapce hledali 
i u rybníka 

Prostějov (mls) – Sobota 13. srp-
na byla bohatá na policejní zásahy. 
Policejní vozy bylo možné spatřit 
například u  rybníka v  Drozdovi-
cích. Na základě podnětu jednoho 
ze čtenářů jsme se pokusili vypát-
rat, co se zde stalo. „Věc má zřejmě 
souvislost s  pátráním po pohře-
šovaném chlapci z  Prostějova, po 
kterém jsme pátrali od sobotního 
dopoledne. Nakonec se nám jej 
podařilo po pár hodinách vypátrat 
a předat matce,“ reagoval na přímý 
dotaz Večerníku Libor Hejtman, 
tiskový mluvčí Krajského ředitel-
ství policie Olomouckého kraje.  

Pøekvapení 
v aquaparku 

Prostějov (mls) – Ochota a ohle-
duplnost často lidi potěší ze všeho 
nejvíc. Právě těch se dočkala mladá 
maminka, která při vrcholících ve-
drech navštívila uplynulý čtvrtek 
prostějovský aquapark. „Lidí bylo 
moc, proto jsem s kočárkem zvolila 
místo v klidu až vzadu u plotu, kde 
byl stín. Občerstvení bylo vzadu 
u  atrakcí. Příjemný blonďatý mla-
dík, který v tom stánku obsluhoval, 
neváhal a pití mi opakovaně donesl 
až na deku, abych nemusela nechá-
vat kočár bez dozoru,“ poděkovala 
Eva Š. z Prostějova.  

RYCHLÝ
NÍK

Energetická krize donutila předsta-
vitele prostějovského magistrátu uva-
žovat úplně jinak. Nadcházející zima 
tohoto roku totiž může být pro našin-
ce hodně drastická a  v  domácnostech 
můžeme drkotat zuby. Vždyť kdo ví, 
kdy nám onen strejda z  Kremlu za-
staví kohoutky s plynem či ropou. A na 
konto těchto obav přispěchali prostě-
jovští konšelé s opatřením, jak zajistit 
občanům teplo domova. Tedy alespoň 
zatím v městských bytech. 

„Já to říkal, že když se v  městských 
bytech před padesáti lety odstraňo-
vala klasická kamna na uhlí, byla to 
naprostá hovadina. A  včil to vidíme. 
Ťutin nás za chvíli odstřihne od plynu 
a v bytech se budou dělat rampouchy,“ 
podotkl před Agenturou Hóser Jiří 
Nikamnepospíchal, první náměstek 
primátora Prostějova, v  jehož gesci 
je starost o  blaho rodin a  domác-
ností. Byl to právě on, kdo nařídil, 
aby městské byty byly opět vybaveny 
kamny na uhlí. „Budeme muset ve 
všech městských nemovitostech nej-
dřív rekonstruovat všechna komínová 
tělesa a kouřovody. Pak budeme v jed-
notlivých bytech instalovat klasická 

kamna. A je mi jedno, budou-li v nich 
lidi topit uhlím, dřevem nebo starými 
ponožkami. Nebudou ale závislí na 
dodávkách tepla z  plynových kote-
len,“ má jasno náměstek Nikamnepo-
spíchal. 
S  jeho nápadem okamžitě souhlasili 
všichni konšelé. „Občané Prostějova 
musí mít doma teplo, Ťutin neŤutin. 
Zatím hodláme kamny vybavit měst-
ské byty, ale vzápětí je za levný peníz 
nabídneme všem občanům města. Eko-
logické kotle na plyn půjdou do prdele,“ 
nebral si servítky primátor Prostějova 
Francimór Kopačka, který poslední 
větou ovšem naštval náměstkyni pro ži-
votní prostředí. „No nevím, na ekologii 

bychom měli také myslet a ne jí posílat 
do prdele. Je ale fakt, že já si ta kamna 
domů také pořídím,“ ustoupila nako-
nec Miládka Bitva u Sokolova. 
Vedení prostějovského magistrátu 
chce navíc svým občanům zajistit 
levné uhlí. „Už jsem jednal s horníky 
v Ostravě, kteří již nakládají první va-
gony černého zlata pro Prostějov s po-
loviční cenou,“ vyzdvihl první náměs-
tek primátora Jiří Nikamnepospíchal. 
 Za Agenturu Hóser Majkl

Agentura

Text v této rubrice je smyšlený,
nikterak pravdivý a redakce

Večerníku se od něj distancuje.

FOTOFOTO
VEÈERNÍKUVEÈERNÍKU

PROSTĚJOV Očividně se i v Prostějově 
najdou lidé, kteří nevědí, kam by měli vy-
hodit odpadky. V Hradební ulici se zřejmě 
někdo rozhodl založit skládku, když řadu 
pytlů a igelitek plných plechovek i zbyt-
ků jídla nechal ležet na chodníku. Přitom 
kontejnerů a košů je v okolí hned několik. 
Viník se bude těžko hledat, ale pro příště 
by si mohl zapamatovat, že zde rozhodně 

tento komunál nepatří! 

Jan FREHAR

Prostějovská policie vyhlásila celostátní pátrání po 

dvojici osob, která je podezřelá z  trestné činnosti 

a  skrývá se před spravedlností na neznámých 

místech nebo se nacházejí na neznámém místě. 

Strážci zákona žádají veřejnost o  pomoc při

jejich dopadení. Prostějovská policie žádá občany,

aby v  případě zjištění místa pobytu uvedených 

osob neprodleně kontaktovali kterékoliv oddělení 

Policie ČR prostřednictvím bezplatné linky 158.

PÁTRÁNÍ

se narodil 24. března 1997 a  trvalé 
bydliště má hlášeno v okrese Prostě-
jov. Na hledaného vyhlásila prostě-
jovská policie celostátní pátrání dne 
17. srpna 2022. Jeho zdánlivé stáří je 
24 až 25 let, měří asi 180 centimetrů, 
má hubenou postavu, hnědočerné 
rovné vlasy a modré oči. 

JAKUB HAVLÍČEK 

se narodila 11. května 2009 a trvalé byd-
liště má hlášeno v  okrese Prostějov. Na 
hledanou vyhlásila prostějovská policie 
celostátní pátrání dne 12. srpna 2022. Její 
zdánlivé stáří je 13 let, měří asi 155 cen-
timetrů, má hubenou postavu, obarvené 
černé vlasy a modré oči. Zvláštní znamení 
je tetování na obou rukou a lev noze.

KA ROLÍNA ANTALOVÁ 

po dvojici hledaných

Během jednoho dne řešili strážníci 
hned tři krádeže v jednom prostějov-
ském supermarketu. Všechny zloděje 
přitahoval jen tvrdý alkohol... 

Nejprve na prodejnu přišel dvaačty-
řicetiletý muž, který si vybral šest lah-
ví rumu a rovnou je vložil do připra-
veného batohu. V  druhém případě 
navštívili stejný obchod šestadvaceti-
letá žena a její dvaačtyřicetiletý zná-
mý. Předmětem jejich zájmu bylo pět 
lahví kvalitnějšího rumu. Ženě s nej-
větší pravděpodobností rum chutná 
a  tak se do obchodu sama vrátila 
ještě jednou a tentokrát odcizila dvě 
lahve... 

Jaká je škoda? Čtěte na straně 5!
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KRIMI•• Pondělí •• 
Co změní volby? „Demokracie začíná oblečením saka a odchodem k volbám 
a  končí vhozením lístku do urny,“ byl přesvědčený britský politik Winston 
Churchill. Ať už se na důležitost voleb díváte, jak chcete, jisté je, že ty komunál-
ní se nezadržitelně blíží. Začátkem týdne byla zveřejněna konkrétní jména na 
jednotlivých kandidátkách. 

•• Úterý •• 
Stále si vytváří vzpomínky. „Mládí se živí sněním, stáří vzpomínkami,“ praví 
jedno moudré židovské přísloví. O tom, že minimálně někteří staří lidé nemusí 
žít pouze ze vzpomínek, svědčí aktivita všech účastníků, kteří dorazili do Vrahovic 
na koupaliště na čtvrtý ročník Sportovních her seniorů prostějovského regionu. 

•• Středa •• 
Skřivánci na šrotišti. „Už abych se dočkal tý doby, až budou burziáni v Pa-
říži zametat ulice a pracující lid je bude kopat do prdele…,“ zazní mimo jiné 
ve snímku Skřivánci na niti. Jeden z  nejlepších filmů naší historie spojující 
zcela originální poetiku spisovatele Bohumila Hrabala a režiséra Jiřího Men-
zela s mrazivou výpovědí o pokřivené době 50 let minulého století byl k vidění 
v kině Metro 70. 

•• Čtvrtek •• 
Žhavá móda. „Něco takového si Prostějov vidět nezaslouží,“ reagovala ná-
městkyně prostějovského primátora Milada Sokolová na návrh, zda by vzhle-
dem k vysokým letním teplotám na příští módní přehlídce místo ve svatebních 
šatech nevystoupila v plavkách. Módní přehlídka se na prostějovském náměstí 
konala letos již potřetí. 

•• Pátek •• 
Svět patří činorodým. Pokud by mělo prostějovského rodáka Otto Wichter-
leho charakterizovat jedno slova, pak by to byla činorodost. Přečtete-li si jeho 
knihu Vzpomínky, zjistíte, že to byl frajer, který by v případě emigrace opravdu 
dobyl svět. Vynálezce kontaktních čoček zemřel přesně před 24 lety na letním 
sídle své rodiny ve Stražisku.  

•• Sobota •• 
Chytré děti v lese. „Pokud chcete, aby vaše děti byly inteligentní, čtěte jim 
pohádky. Pokud chcete, aby byly ještě inteligentnější, čtěte jim více pohádek,“ 
doporučoval Albert Einstein. Vyzkoušet tuto teorii mohli v praxi všichni, kteří 
zavítali na Pohádkový les v Plumlově. 

•• Neděle •• 
Konec reforem. „Kdykoli zjistíte, že jste na straně většiny, je čas na reformu,“ 
tvrdil americký spisovatel Mark Twain. Okupace vojsky Varšavské smlouvy 
před 52 lety udělala ráznou tečku za snahou o reformu komunistického režimu 
v tehdejším Československu. 

„7 dnù Veèerníku v kostce“„7 dnù Veèerníku v kostce“
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Tohle 
není !popelnice

Foto: Jan Frehar 



WWW.VECERNIKPV.CZ 22. srpna 2022 32525

František JURA,

Naše město v minulých dnech uspělo se 
žádostí o dotaci z takzvaných Norských 
fondů a získalo téměř milion korun na 
své nové projekty. Peníze nám pomohou 
připravit podklady k budování dalších 
zelených střech a  fotovoltaických elek-
tráren a přispějí k lepšímu hospodaření 
s  dešťovou vodou. To vše už v  našem 
rozhodování v  posledních letech hrá-
lo velkou roli, připomínám například 
investice do Sportcentra DDM nebo 
připravovaný terminál Újezd. Prostějov 
je díky našemu přístupu městem plným 
zeleně a v příštích letech jím bude ještě 
více. Získané finanční prostředky budou 
sloužit také ke zvýšení informovanosti 
o  oblasti životního prostředí. Těším se, 
že díky tomu získáme od obyvatel Pro-
stějova další zpětnou vazbu a  budeme 
moci investovat městské peníze přesně 
tam, kde si to přejí naši občané.
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Sokolová

REPORTÁŽ Z MÓDNÍ PŘEHLÍDKY NA PROSTĚJOVSKÉM NÁMĚSTÍ ČTĚTE NA STRA NĚ 28

PROSTĚJOV Podstatnou část života tráví tím, že na prostějovské radnici oddává novomanželské páry. 
Uplynulý čtvrtek si náměstkyně prostějovského primátora Milada Sokolová vyzkoušela svatbu z tro-
chu jiného úhlu. Ačkoliv se šťastně vdaná žena nerozhodla rozšířit počet svých manželů, oblékla si 
znovu svatební róbu. Na molo vyšla ve společnosti svého desetiletého syna Joachima. Jak exkluzivně 
Večerníku přiznala, v horkém odpoledni jí bylo v krásných šatech pořádné vedro. Nevyrazí příště na 
přehlídkové molo raději v plavkách? „Myslím, že si nic podobného Prostějov nezaslouží a ani to nechce 
vidět. Plavky ráda přenechám mladším děvčatům,“ reagovala s úsměvem Milada Sokolová.  (mls)

pro Večerník 

Martin
ZAORAL

EXKLUZIVNÍ
zpravodajství

Pizza Pohoda v  Tylově ulici otevřela 
11. ledna 2011. Loni v  říjnu změnil 
podnik majitele, začátkem letošního 
července byla provozovna po bezmála 
jedenácti letech uzavřena. Po dalším 
zhruba měsíci se ukázalo, že definitivně. 
Sám „Lubik“ Autrata, který zde praco-

val jako řidič a jehož dlouholetý 
majitel označil za možnou příčinu roz-
padu kolektivu, odmítl, že by měl s ko-
legy na pracovišti nějaké problémy. On 
sám nakonec v  pizzerii po pěti letech 
skončil letos v březnu. 
„Odešel jsem po konfliktu s kolegyní, 
která podle mě nepracovala tak, jak 
měla. To byl jediný problém na pra-
covišti a došlo k němu až v den mého 
odchodu,“ uvedl Autrata ve svém jinak 
velmi obsáhlém a  podrobném vyjád-

ření, které jsme byli nuceni redakčně 
zkrátit.  

Zmíněná žena pak měla v  zaměstná-
ní skončit také. „Tahle kolegyně byla 
opravdu konfliktní a nedalo se s ní pra-
covat. Mimochodem odešla pár dní 
po mně, a to potom, co seřvala řidiče 
z  druhé směny,“ přidal Autrata, jenž 
zase z konce podniku vinil někdejšího 
zaměstnavatele. „Bohužel se ke svým 
zaměstnancům choval jako s  promi-
nutím dobytek, například je sledoval 
na kamerách. Jedna kolegyně odešla 

z práce kvůli tomu, že to na ni takzva-
ně zkusil,“ vyjádřil se emotivně v této 
souvislosti.
On sám se pak ohradil mimo jiné proti 
tomu, že by coby řidič v podniku nikdy 
nepřipravoval jídlo. „Moje práce neby-
la pouze o rozvozu pizzy, ale i o umývá-
ní záchodů, oken nebo zalévání kytek. 
Samozřejmě že jsem dělal i pizzu, když 
bylo potřeba,“ uzavřel Autrata, jenž 
pak na potvrzení svých slov dodal vy-
jádření hned několika svých bývalých 
kolegyň.   

PROSTĚJOV Evergreen na 
pokračování. Nebývalou vl-
nu emocí vzbudily okolnosti 
definitivního konce Pizzerie 
Pohoda v Tylově ulici. Potom, 
co její dlouholetý majitel na-
značil, že k jejímu konci přispěly 
i špatné vztahy v kolektivu, jenž 
měl nabourávat jeden ze za-
městnanců, ozvala se na pod-
poru bývalého řidiče celá řada 
hlasů. Jak se následně ukázalo 
„Lubik“ Autrata má zejména na 
sociálních sítích v  Prostějově 
své početné a zejména nebý-
vale hlasité zastánce stejně jako 
odpůrce. On sám pak ve svém 
vyjádření za koncem podniku 
viděl spíše chování svého bý-
valého zaměstnavatele. 

EXKLUZIVNĚEXKLUZIVNĚ

PROSTĚJOVSKO Poruchy růstu, 
krmení i  polykání a  srdeční vady. 
Tak to jsou jen některé z  příznaků 
tzv. DiGeorgova syndromu. Ge-
neticky podmíněná vada u  dítěte 
dokáže život celé rodiny převrátit 
vzhůru nohama. Za takových pod-
mínek se pak každá pomoc hodí. 
A právě s ní přispěchala soutěž Miss 
ČR, do jejíhož finále se probojovala 
také Natálie Kočařová z Prostějova. 
Ta v  rámci spřízněného projektu 
Počítače dětem předala první srp-
nový den moderní techniku třem 
rodinám z  Prostějovska, které se 
musí prát s nepřízní osudu. 

Martin ZAORA L
Jak už Večerník informoval, po vítězství 
v semifinále se Natálie Kočařová z Pro-

stějova dokázala probojovat do finále 
prestižní Miss ČR. Tato soutěž je part-
nerem projektu Počítače dětem. Jeho 
cílem je rovný přístup ke vzdělávání dětí 
bez ohledu na pandemickou situaci. 

Začátkem srpna se do něj aktivně za-
pojila právě dvacetiletá Natálie, která 
dodala počítače hned do tří rodin z Pro-
stějovska. V první z nich žijí tři chlapci, 
z nichž jeden trpí DiGeorgovým syn-

dromem a  druhý dětskou mozkovou 
obrnou. V té druhé se zase Patrik po-
týkal s osteoporózou a dalšími zdravot-
ními problémy. Ve Smržicích pak na ni 
čekala Kristýnka, která má sen stát se 
záchranářkou. „Tento den byl plný vel-
kých emocí. Poznala jsem tři úžasné ro-
diny a jejich životní příběhy, ze kterých 
mi stále běhá mráz po zádech. Radost, 
která byla v jejich očích, si budu pama-
tovat ještě dlouho,“ svěřila se se svými 
pocity Natálie Kočařová s tím, že jí bylo 
ctí spolupracovat s projektem Počítače 
dětem, a  zároveň poděkovala jeho za-
kladateli Robertu Novotnému.  
Exkluzivní rozhovor s  finalistkou 
MISS ČR vám Večerník přinese již 
v příštím vydání.

PROSTĚJOV Najet na váhu při kon-
trolní akci odmítl šestapadesátiletý 
řidič náklaďáku s  přívěsem, což jej 
přišlo na rovných 100 000 korun! 
Policisté prováděli v předminulý tý-
den ve spolupráci se Správou silnic 
Olomouckého kraje v ulici Za Kos-
teleckou mezi Ohrozimí a Prostě-
jovem kontrolní vážení nákladních 
vozidel. Hlídka vyzvala řidiče, aby 
vozidlo s nákladem dřeva přistavil na 
kontrolní mobilní váhu. Jeho reakce 
byla ale odmítavá a vozidlo s přívě-
sem nenechal zvážit.
„Zřejmě tušil, že není vše v soula-
du s danými dopravními předpisy,“ 

odtušila Miluše Zajícová, tisková 
mluvčí Krajského ředitelství policie 
Olomouckého kraje. „Odmítnutím 
se řidič dopustil přestupku proti zá-
konu o pozemních komunikacích a 
byla mu příkazem na místě nezapla-
ceným uložena pokuta v maximální 
výši sto tisíc korun,“ konstatovala 
mluvčí.
V rámci akce pak odhalili policisté 
ještě jednoho hříšníka, kterému byla 
po zvážení vozidla a zjištění, že je 
téměř o 2,7 tuny přetížen, uložena 
kauce ve výši 27 000 Kč. Řidič cizí 
státní příslušnosti ji na místě v hoto-
vosti zaplatil.    (ofr)

Odmítl vážení a má 
to za sto tisíc korun

  

Finalistka MISS ÈR pøedala poèítaèe tøem
zjistili jsme

CO JE PROJEKT POÈÍTAÈE DÌTEM? 
Projekt Nadačního fondu IT people vznikl na jaře 2020 s ohledem na 
pandemickou situaci a nutnost online výuky s cílem zajistit starší tech-
niku od dárců dětem z  potřebných rodin pro online výuku. Aktuálně 
poskytuje IT techniku pro formální i neformální vzdělávání dětí nejen 
v rodinách, ale i dětských domovech, nemocnicích, azylových domech, 
nízkoprahových zařízeních apod. Mezi hlavní činnosti projektu patří 
vyhledávání dárců techniky z řad jednotlivců i  firem, vyhledávání po-
třebných dětí a rodin, databáze a administrace. Dále pak komunikace 
s rodinami, školami, zřizovateli či státní správou. A konečně nejen dis-
tribuce, ale také servis a technická podpora.  

FOTOGALERIE
klikni na

www.vecernikpv.cz

BYLI  JSMEBYLI  JSME

U TOHOU TOHO



BRODEK U KONICE Jak je mož-
né, že podstatná část Konicka 
byla po mnichovské dohodě coby 
Sudety připojena k německé říši? 
Vždyť k hranicím je to odsud ješ-
tě opravdu pořádný kus? Odpo-
věď na tuto otázku už zhruba rok 
nabízí stálá expozice, která byla 
v  polovině loňského srpna zpří-
stupněna veřejnosti v  bývalé sto-
dole rodinného domu v  Brodku 
u  Konice číslo popisné 252. Vý-
stava soukromého muzea mapuje 
osudy brodeckého obyvatelstva 
a jeho poválečné historie. O jejím 
otevření Večerník obsáhle infor-
moval a nyní nás zajímalo, co vše 
se během uplynulého roku událo.  
Historie německého obyvatelstva 
na Konicku měla v  minulosti pevné 
kořeny. První němečtí kolonisté sem 
přišli v  17. století na popud opatů 
z kláštera Malé Hradisko, od té doby 
tu Němci nepřetržitě žili po mnoho 
generací. Při sčítání lidu před první 
světovou válkou se zjistilo, že 91 pro-
cent obyvatel zdejší oblasti hovoří ně-
mecky. Vše přerval až násilný odsun 

Němců, který rozdělil celé rodiny. 
Prvotní nápad na zřízení muzea 
vzešel od dcery majitele domu Si-
mony. „Právě ona na téma Sprachin-
sel Deutsch-Brodek tedy německy 
mluvicího ostrůvku v Brodku a okolí 
psala práci během svých vysoko-
školských studií. Společně jsme pak 
dali dohromady informační panely, 
fotografie i  spoustu dobových rekvi-
zit jako třeba postele, kamna, skříně, 
kufry, šaty, svaté obrázky a  spoustu 
dalších věcí. Některé jsme měli, jiné 
sehnali od lidí z  okolí a  další třeba 

nakoupili přes internet. Tak jsme se-
hnali třeba valchu, na níž se dřív pralo 
prádlo,“ prozradil Večerníku Vlasti-
mil Slepánek, který působí jako učitel 
v nedalekém Horním Štěpánově. 
Zájem o  návštěvu v  muzeu byl 
v průběhu uplynulého roku značný, 

o čemž ostatně svědčí mnohé zápisy 
v knize návštěv. „Mnichovský časopis 
Neues Deutschland věnoval muzeu 
celou stranu. I díky tomu sem zavítalo 
hodně lidí z  Německa, dorazili však 
i lidé žijící trvale v Anglii. Přirozeně se 
sem chodili dívat i lidé z blízkého okolí, 
jsem rád, že sem dorazili třeba všichni 
žáci škol v  Brodku u  Konice či Hor-
ního Štěpánova. K  návštěvě máme 
připraveny i pracovní listy, takže vítány 
jsou po domluvě třeba i školy,“ prozra-
dil Slepánek. 
Muzeum rovněž bylo v průběhu roku 
rozšířeno o  další exponáty. „Asi nej-
vzácnější mezi nimi jsou historické ob-
razy, které nám věnovala bývalá obyva-
telka Brodku žijící v Německu. Dcera 
je s lidmi z Německa stále v kontaktu, 
a tak lze předpokládat, že k doplňování 
dalších věcí bude docházet průběžně,“ 
naznačil Vlastimil Slepánek.
Kdokoliv bude chtít muzeum na-
vštívit, může jeho správce kontak-
tovat na telefonním čísle 776 652 
900. O  prázdninách je otevřeno 
nepřetržitě, od září to bude pouze 
odpoledne a o víkendech.  (mls)

Napsáno

20. 8. 2012

Mánesova 
ulice

jak šel čas Prostějovem ...jak šel čas Prostějovem ...

Příště: Rejskova ulicePříště: Rejskova ulice

Po-

    
 2x foto: SOkA 
 a Martin Zaoral 

Tato deset let stará událost je ještě v živé paměti nejen policistů, ale i obyva-
tel Vrahovic. I dnes je ale těžké hodnotit, zda policisté skutečně museli honit 
příliš rychlého motorkáře a zda bylo nutné ohrožovat účastníky silničního 
provozu na tolik frekventované Vrahovické ulici. Stále ovšem zaráží fakt, 
že vina za nehodu policistů, kteří se vyhýbali odbočující řidičce Renaultu, 
která nic neporušila, byla hozena právě na tuto ženu. Pokud si dobře vzpo-
mínáme, od soudu nakonec odešla s pokutou ve výši 40 000 korun, ovšem 
zároveň byla povinna nahradit škodu pojišťovně 380 000 korun. Slabou 
náplastí na její protesty byl fakt, že soudkyně Okresního soudu v Prostějově 
podotkla, že policisté rovněž nejsou bez viny. Ale nijak potrestáni nebyli... 

(mik)
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Čekalo se všelicos, i to, že za březno-
vou havárii policejního auta honící-
ho zběsilého motorkáře, bude moci 
žena, která coby řidička Renaultu 
při odbočování z  Vrahovické ulice 
na vedlejší komunikaci zablokova-
la strážcům dopravního pořádku 
cestu. Nyní však, když ji kriminál-
ní policie obvinila z trestného činu 
ublížení na zdraví a hrozí jí až čtyř-
leté vězení, má konec vyšetřování 
tak trochu hořkou pachuť… 
„Policisté po vyšetřování označili jako 
viníka nehody řidičku odbočujícího 
vozu a  obvinili ji z  těžkého ublížení 
na zdraví z nedbalosti, za což jí hrozí 
až čtyřleté vězení. Žena si proti poli-
cejnímu usnesení o  zahájení trestní-
ho stíhání podala stížnost. O té bude 

rozhodovat státní zástupce,“ uvedla 
vše podstatné Miluše Zajícová,“ tis-
ková mluvčí Policie ČR v Prostějově. 
Ironií osudu je, že zmíněný motorkář, 
za kterým se policisté honili a  jehož 
identitu Večerník zná, skončil jen 
u správního orgánu. „Jeho přestupek 
byl projednán a  uzavřen. S  jakým 
výsledkem vám však nemohu říct, 
jsme zavázáni zákonem na ochranu 
osobních údajů,“ sdělila nám JUDr. 
Dagmar Nováková, vedoucí přestup-
kového oddělení Magistrátu města 
Prostějova 
„Policie ukončila vyšetřování, ale ko-
nečné slovo bude mít soud. U něho 
se to může vyvinout ještě nějak jinak. 
Proto bych tento případ ještě nijak 
nehodnotil,“ odpověděl na otázku 

Večerníku Pavel Konevič, zástupce 
vedoucího Dopravního inspektorátu 
Policie ČR v Prostějově. Případ i nyní, 
po pěti měsících, vyvolává spoustu 
ohlasů a  diskusí. Museli se policisté 
za motorkářem skutečně honit hlava 
nehlava a  stíhat ho rychlostí okolo 
120 kilometrů za hodinu rušnou Vra-
hovickou ulicí? Bylo to opravdu nut-
né, když jeho přestupek měli zado-
kumentován na radarovém přístroji 
a  motorkáře měli ještě natočeného 
na videokameře? Na druhé straně je 
pravda, že Generální inspekce bez-
pečnostních sborů v  Praze, která je 
k prohřeškům policistů naprosto ne-
kompromisní, neshledala na jednání 
prostějovských dopravních policistů 
žádnou chybu. Čert suď… 

 Foto: Michal Kadlec

PROSTĚJOV Už několik let trá-
pí obyvatele ulic v  okolí náměstí 
Spojenců v Prostějově přemnožení 
potkani. Ti se objevují nejen ve skle-
pích domů, ale hlavně svými „pod-
vrtanými“ chodbičkami ničí místní 
chodníky. V  Divišově i  Slovenské 
ulici už v několika případech došlo 
k  propadnutí chodníků, čímž byla 
ohrožena bezpečnost procházejí-
cích lidí. Magistrát vyzývá občany, 
aby urychleně provedli deratizaci. 
Výskyt velkého množství potkanů není 
v okolí náměstí Spojenců opravdu ničím 
výjimečným. „Každým rokem nachá-
zíme v trávníku před domem obrovské 
provrtané díry, kterými potkani lezou 
ven. V několika případech už tato havěť 
dokonce ‚poddolovala‘ i chodník. Otvo-
ry v  chodnících necháváme vždycky 
zasypat a obnovíme dlažbu, ale za měsíc 
nebo za dva se díra objeví zase o kousek 
dál,“ svěřila se Večerníku majitelka jed-
noho z domů ve Slovenské ulici v Pros-

tějově. Zhruba před měsícem si pak na 
podobný problém postěžoval přímo 
magistrátu František Blaha. „V Divišově 
ulici před domem číslo 6 je opětovně 
propadlá dlaždice. V  těchto místech je 
chodník podvrtán norami od potkanů 
a  podsypání této dlaždice pískem nic 
neřeší, neboť větší déšť těmito norami 
tento písek odplaví. Hrozí nebezpečí 
úrazu chodců, je nutno co nejdříve opra-
vit chodník, než se někomu stane úraz,“ 
vyzval Blaha. 
O problému s přemnoženými potka-
ny v okolí náměstí Spojenců magistrát 
ví a  chce ho řešit. „Děkujeme všem 
občanům za upozornění, zajistíme 
lokální opravu dlažby na chodnících. 
Dále by ovšem bylo vhodné, aby si 
majitelé okolních domů zabezpečili 
deratizaci svých sklepů a  kanalizač-
ních přípojek,“ upozornila v odpově-
di Alexandra Klímková, vedoucí od-
boru správy a údržby majetku města 
prostějovského magistrátu.  (mik)

STÍNY MINULOSTI

Do muzea v Brodku u Konice 

Které vesnice tvořily 
Sprachinsel Deutsch-Brodek?

Brodek u Konice - Deutsch-Brodek
Dešná - Döschna 

 (dnes srostlá s Brodkem)
 Labutice - Schwanenberg

Lhota u Konice - Öhlhütte
Runářov - Runarz
Skřípov - Wachtl
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František OMASTA
Sérii krádeží z června a července letošní-
ho roku se podařilo objasnit jesenickým 
kriminalistům. Pachatelem je 40letý 
muž z  Prostějovska, zřejmě nenapravi-
telný recidivista, který byl v minulosti za 
majetkovou trestnou činnost několikrát 
soudem odsouzen a  potrestán. V  po-
slední době kradl zejména na Jesenicku 
a v jednom případě se krádeže dopustil 
i na Prostějovsku.
„Své oběti si vyhlížel v obchodech, po-
hostinských zařízeních, na ulicích nebo 
ve vlacích. Vždy vyčkal na vhodnou chví-
li, využil nestřeženého okamžiku, aby 

oběť připravil o  peněženku,“ prozradila 
Marie Šafářová, tisková mluvčí Krajské-
ho ředitelství policie Olomouckého kra-
je. „Poškození pak s peněženkami přišli 
nejen o hotovost, ale ve většině případů 
i o osobní doklady a platební karty. A od-
cizené platební karty muž také v několi-
ka případech zneužil k platbám za zboží 
nebo k výběru hotovosti z bankomatu.“
V minulých dnech lumpa zadrželi jese-
ničtí policisté. Při zatýkání nekladl větší 
odpor.
Za dva letní měsíce má podle mužů 
zákona prostějovský darebák v  Jesení-
kách na svědomí nejméně devět přípa-
dů s  celkovou škodou 43 000 korun. 

„Byl obviněn z  krádeže, neoprávně-
ného opatření platebního prostřed-
ku,“ sdělila policejní mluvčí Šafářová.
Soud ve zkráceném řízení uznal pros-

tějovského lumpa vinným a uložil mu 
nepodmíněný trest v trvání 22 měsíců 
odnětí svobody. Na zpravomocnění 
rozhodnutí čeká zločinec ve vazbě.

➢ z titulní strany
PROSTĚJOV-VRAHOVICE Před-
minulou sobotu 13. srpna vpodvečer 
vyšla zcela opilá žena i  s  golfovým 
kočárkem a batoletem z občerstvení 
v Říční ulici. Jak později zjistili policis-
té, v krvi měla v tu chvíli 2,3 promile 
alkoholu. 
„Následně úmyslně narazila kočárkem 
do stojícího vozidla a  poté nečekaně 
vybočila od krajnice a najela kočárkem 
před projíždějící vozidlo BMW. Díky 
pozornosti řidiče, který včas zareago-
val, strhl řízení a  zabrzdil, nedošlo ke 

kontaktu kočárku s vozidlem a zranění 
dítěte,“ popsal událost Libor Hejtman, 
tiskový mluvčí Krajského ředitelství 
policie Olomouckého kraje s  tím, že 
dítě bylo následně předáno do péče 
rodinných příslušníků. „V  současné 
době policie případ prověřuje pro 
trestný čin těžké ublížení na zdraví 
ve stadiu pokusu. Nikdo prozatím 
nebyl obviněn,“ dodal Hejtman. 
Na otázku Večerníku, zda byla žena 
předána do péče psychiatrů, již mluvčí 
neodpověděl. „S  ohledem na věk po-
škozeného nebudeme k případu posky-
tovat bližší informace.“     (mls)

pro Večerník

EXKLUZIVNÍ
reportáž

MartinMartin ZAORAL ZAORAL

Padesátiletý Michal Zatloukal se 
podle jedné ze svých obětí narodil 
ve Šternberku jako Michal Krahulec, 
přejmenovat se nechal po svém pro-
puštění z  basy. Své četné podvody 
prováděl po celé Moravě, nevyhýbal 
se však ani Prostějovsku. Uplynulý 
týden byl souzen pro podvody na 
čtyřech ženách, od nichž vymámil 
celkem 495 000 korun. Obvykle vy-
bíral zálohy na auta, které slíbil do-
dat. Vozů ani peněz se však už žádná 
z nich nedočkala. 
„Seznámila mě s  ním moje dcera. 
Byl to přítel její kamarádky. Chodil 
elegantně oblékaný, jezdil v drahém 
voze a  říkal, že podniká. Jednou za 
mnou přišel s  tím, že nutně potře-
buje půjčit peníze. Sepsali jsme tedy 
smlouvu a předala jsem mu peníze, 
které jsem si šetřila na nákup bytu,“ 
popsala jedna z celé řady napálených 
žen. 

Následně podvodník odjel se svojí 
partnerkou hned třikrát na dovole-
nou do Chorvatska. V  té době mu 
však už na svobodě zbývalo jen něko-
lik málo týdnů. Loni v červnu byl to-
tiž obžalován u prostějovského soudu 

za podvody na 12 lidech ve výši půl-
druhého milionu korun!  
O jeho případu Večerník informo-
val, což u některých z obětí přispě-
lo k bohužel pozdnímu „prozření“. 
„Přečetla jsem si článek v  novinách, 

kde byl obžalovaný přesně popsán. 
Hned jsem se vydala na policii. Poté 
jsem se psychicky sesypala,“ přidala 
štíhlá dáma, u  níž je téměř jisté, že 
navzdory řádně sepsané smlouvě 
o úvěru své peníze už nikdy neuvidí. 
Zatloukal má totiž na krku 18 exe-
kucí v řádu několika milionů korun. 
„Přesto za ním jeho přítelkyně stá-
le dojíždí do vězení a  věří, že se vše 
v dobré obrátí,“ povzdechla si svědky-
ně po skončení hlavního líčení. 
Aktuálně je tedy Michal Zatloukal za 
mřížemi, z  níž poslal svým obětem 
omluvné dopisy s  tím, že po svém 
propuštění chce vše dát do pořádku. 
Vlastního hlavního líčení se však na 
svoji žádost vůbec nezúčastnil. 
Rozsudek v této věci zatím nepadl, 
hlavní líčení muselo být odročeno 
kvůli předvolání dalších svědků. 
Rovněž se čeká na to, až se předcho-
zí rozsudek stane pravomocným. 

Za plivanec flákanec
Do vlasů si minulou středu 18. 
srpna u  Drozdovického rybníka 
poblíž ulice B. Šmerala vjely dvě 
bezdomovkyně ve věku pětačty-
řicet a osmadvacet let. Něco málo 
po šestncté hodině se nejprve 
pohádaly, následně se předháně-
ly ve znalosti sprostých nadávek 
a  nakonec starší z  nich neudržela 
nervy na uzdě, načež plivala mlad-
ší do obličeje. Ta si to samozřejmě 
nenechala líbit a  na oplátku své 
známé uštědřila takovou facku, až 
si žena sedla na zadek. Při napa-
dení nedošlo k  žádnému zranění 
a  nebyla způsobená žádná škoda 
na majetku. Hlídka vyhrocenou 
situaci mezi ženami uklidnila a své 
nevhodné chování budou muset 
vysvětlovat u správního orgánu.

Nepoučitelný pijan
Dodržovat pitný režim v  parných 
letních dnech hodlal předminulou 
sobotu 12. srpna jednašedesátiletý 
chlapík. Tekutiny doplňoval svě-
domitě hned pivem a vínem sou-
časně. Jen si k tomu vybral špatné 
místo. Holdoval jim totiž u  měst-
ského rybníka, kde je popíjení 
alkoholických nápojů zakázáno. 
Kolem procházející strážníci muže 
upozornili, že se nachází na místě, 
kde je konzumace všech alkoho-
lických nápojů zakázána obecně 
závažnou vyhláškou města Pros-
tějova. Jelikož se jednalo ze strany 
muže o  opakovaný přestupek, 
hlídka obě otevřené a z části vypité 
lahve na místě odebrala. Podezře-
ní z  přestupkového jednání bylo 
oznámeno příslušnému správní-
mu orgánu k projednání.

Známé to nebyly
Jsou velice vynalézaví a  chtějí 
vstoupit do vašeho obydlí pod 
jakoukoliv záminkou. Ovládají 
k  tomu řadu různých způsobů, 
jak vás jednoduše a  rychle okrást. 
O tom se minulé pondělí 15. srpna 
přesvědčila i  jednadevadesátiletá 
seniorka. Do svého domu nechala 
vstoupit dvě ženy na návštěvu v do-
mnění, že se jedná o  její známé. 
Po chvíli co ženy odešly, seniorka 
zjistila chybějící notebook, který 
jedna z  pachatelek v  nestřeženém 
okamžiku odcizila. Prověřením 
hlídka Městské policie Prostějov 
zjistila, že seniorka návštěvu zas tak 
dobře nezná, ale na jednu ženu má 
telefonní číslo. Strážníci i poškoze-
ná dáma se pokoušeli na zanecha-
ný kontakt zavolat, dle očekávání 
na zvonění však nikdo nereagoval. 
Vzniklá škoda nebyla prozatím 
stanovena a cena přenosného po-
čítače bude vyčíslena dodatečně. 
Celý případ byl k  dalšímu šetření 
oznámen Policii ČR.

Protažená oslava
Rušení nočního klidu v  sobotu 
12. srpna řešili strážníci v okrajové 
části Prostějova. V  lokalitě ozná-
mené neznámým nahlašovatem 
zjistili probíhající soukromou akci. 
Devatenáctileté pořadatelce party 
vysvětlili, že už je doba nočního 
klidu a  že reprodukovaná hudba 
zřejmě ruší sousedy v okolí. Slečna 
s  hlídkou spolupracovala, na mís-
tě zaplatila symbolickou pokutu 
a hudbu vypnula.
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Deseti vklady přišla 
o čtvrt milionu

O  čtvrt milionu korun zchudla 
vlastní hloupostí v závěru předmi-
nulého týdne žena středního věku 
z Prostějova. Rozšířila tak početné 
řady obětí internetových podvod-
níků. Ženu telefonicky kontakto-
val neznámý muž, který tvrdil, že je 
pracovník finančního ústavu, kde 
má účet, jenž má na starost bez-
pečnost. Důvěřivou ženu přesvěd-
čil, že jsou její peníze v  ohrožení. 
Důvěřivá dáma pak podle pokynů 
falešného bankéře vybrala uplynu-
lou sobotu 13. srpna veškerou svoji 
hotovost a  v  pátek odjela do ob-
chodního centra v Olomouci, aby 
ji tam deseti vklady po 25 tisících 
vložila na určené číslo v  automa-
tu na kryptoměnu. Celkově tedy 
vložila na cizí účet 250 000 korun. 
V neděli pak žena přišla na to, že ji 
neznámá osoba zmanipulovala ve 
svůj prospěch a o peníze ji připra-
vila. Událost je prověřována jako 
trestný čin podvod.
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PROSTĚJOV Štíhlý, elegantní 
muž s lehce prošedivělými vla-
sy a brýlemi. Michal Zatloukal 
ze Šternberka na první pohled 
působil veskrze seriózním do-
jmem. Další body mu zejména 
u žen přidávalo dobře padnou-
cí oblečení, luxusní vůz, řeči 
o podnikání i časté dovolené 
v zahraničí. Ve skutečnosti se 
však jednalo o protřelého pod-
vodníka. Ač měl na krku 18 exe-
kucí a trestní stíhání za jeden 
a půl milionový podvod na cel-
kem 12 lidech, přesto balamu-
til ženy dál. I proto minulé úterý 
16. srpna skončil před prostě-
jovským soudem. A Večerník 
byl u toho! 

Michal Zatloukal rozhazoval ve velkém, 
nepřestal, ani když byl obžalován...  

JESENÍK, PROSTĚJOV Horké půdy pod nohama v rodném 
městě si byl vědom čtyřicetiletý recidivista z Prostějova. Na léto 
se proto vypravil páchat trestnou činnost do hor.Nesčetněkrát 
trestaný nenapravitelný „kradák“ operoval v červnu a červenci 
na Jesenicku.

U občerstvení ve Vrahovicích 

ohrozila své
miminko

Šli po rumu
PROSTĚJOV Hned tři krádeže bě-
hem jediného dne řešili prostějovští 
strážníci v jednom prostějovském 
supermarketu. Zloděje z řad místních 
opilců a vagabundů přitom zajímalo 
jediné, a to rum.
Jako první přišel do obchodu jednačty-
řicetiletý muž. Rovnou zamířil do oddě-
lení lihovin, kde si z regálu vzal šest lahví 
rumu. Neskládal je ovšem do košíku, ale 
přímo do svého batohu. Odejít z prodej-
ny bez placení, jak měl v úmyslu, se mu 
ovšem nepodařilo.
Ve druhém případě navštívila ob-
chod šestadvacetiletá žena s dvaačty-
řicetiletým známým. Ti šli také po 
rumu, ale po kvalitnějším. Vzali ho 
pět lahví, které mezi regály schova-
li do batohu a tašky v domnění, že 
je nikdo nevidí. To se ovšem mýlili.
Do třetice se do krámu vrátila ještě 

jednou sama výše zmíněná žena. Jeden 
nezdar ji evidentně neodradil a touha 
po rumu byla tak silná, že se pokusila 
odnést alespoň dvě lahve. Bez úspěchu.
„Veškerý odcizený alkohol byl zajištěn 
a vrácen majiteli. Hodnota odcizených 
rumů přesáhla částku pět tisíc korun,“ 
prozradil vrchní inspektor oddělení pre-
vence kriminality Petr Zapletal s tím, že 
případem se bude dále zabývat příslušný 
správní orgán.   (ofr)
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Kdo z nás by neměl rád psy? Mnozí nějakého čtyřnohého miláčka doma mají, a tak jen mohou potvrdit, že se nejspíš stal nerozlučným členem domácnosti, bez kterého si snad už ani nedovedou představit domácí pohodu. 
Vždyť právě věrní a oddaní chlupáči nepochybně patří k našim nejlepším a nejmilejším přátelům. Pokud si vyberete pejska z útulku a jste zdaleka, prosíme, ověřte si telefonicky, zda pejsek již nebyl vydán. 

Ušetříte si tím cestu, ale i případné zklamání.
Informace a  odchyt psů na tel.: 606 855 797  nebo při osobní návštěvě na adrese VOŘÍŠEK - ÚTULEK PRO PSY, SAMOTA 133, 798 58 ČECHY POD KOSÍŘEM. Vedoucím útulku je 

Ing. et Bc. Leopold Dostál.

Jasmína JIRÁNKOVÁ
16. 8. 2022 | 50 cm | 3,40 kg

Mladá Boleslav

Tereza KOPEČNÁ
15. 8. 2022 | 49 cm | 3,00 kg

Kostelec na Hané

Rozálie ONDRUŠOVÁ
15. 8. 2022 | 52 cm | 4,20 kg

Vrbátky
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BLAHOPØEJEME!!!
Všem novorozeňátkům a jejich pyšným 
rodičům přeje PROSTĚJOVSKÝ Večerník 

život provázený klidem, zdravím a jen těmi 
nejradostnějšími událostmi. 

Vítejte  na  světě,  děťátka!

Vítejte na svìtì galerie miminek na www.vecernikpv.cz

Posílejte svá
miminka

VÁŽENÍ RODIČE,
Fotografie narozených miminek po-
řizujeme každou středu v  porodnici 
Nemocnice Prostějov. Pokud již mimin-
ko na pokojinezastihneme a máte zá-
jem, aby snímek miminka byl zveřejněn 
na  této straně Večerníku v rámci rubri-
ky „Vítejte na světě“, zašlete fotografii 
na adresu miminka@vecernikpv.cz
a dodejte k tomu údaje: jméno a pří-

jmení miminka, datum narození, výška 
a váha při narození a také adresu byd-
liště, na kterou vám pak  zašleme jako 
dárek graficky redakčně zpracovaný 
obrázek. Děkujeme! Redakce 
 PROSTĚJOVSKÉHO Večerníku

Pavel PIŇOS
16. 8. 2022 | 52 cm | 3,70 kg 

Otaslavice

Adam ELIAŠ
16. 8. 2022 | 49 cm | 3,45 kg 

Čelčice

Petr LUŇÁČEK
13. 8. 2022 | 50 cm | 3,95 kg 

Vícov

PROSTĚJOV V  minulosti půso-
bil jako generální ředitel akciové 
společnosti či člen městské rady 
a  předseda finančního výboru. 
Aktuálně je absolvent ostravské 
univerzity Bedřich Grulich (na 
snímku) místopředsedou společ-
nosti Vodovody a  kanalizace, a.s. 
Prostějov. Právě jemu proto Ve-
černík položil otázky týkající se 
ceny vody či dalšího směřování 
prostějovského VaKu, na něž nám 
v exkluzivním rozhovoru ochotně 
zodpověděl.   

Martin ZAORA L
 Všechno kolem nás se zásadním 

způsobem zdražuje. Bude to platit 
i pro vodu? 
„Jsme svědky navyšování cen prakticky ve 
všech oblastech. Díky opatřením v rámci 
společnosti Vodovody a  kanalizace, a.s. 
Prostějov však bylo možno pro rok 2022 
navýšit cenu vodného a stočného pouze 
o 1,8 procenta. V kontextu současné in-
flace jde o nepatrné navýšení. Snad i toto 
trochu ulehčí občanům města zvládat 
všudypřítomnou drahotu.“  

 Jak je to s cenou vody v Prostějo-
vě z dlouhodobého hlediska? 
„Cena vodného a  stočného je státem 
věcně regulovaná. Při jejím stanovová-
ní hrají velmi důležitou roli geologické 
podmínky. Ty nejsou v našem regionu 
zrovna nejpříznivější. Dále je podstatný 
stav infrastruktury a platná legislativa ve 
vazbě na kvalitu vody. Cena vodného 
a stočného v Prostějově je dlouhodobě 
na úrovni středu v rámci republiky.“ 

 Kolik prostějovský VaK v  po-
sledních letech investoval na údrž-
bu infrastruktury? 

„Od roku 2006 do současnosti jsme 
na opravy a investice využili 1,3 mili-
ardy Kč včetně dotací. Dotace činily 
152 milionů Kč. Tyto vysoké náklady 
však byly pro další bezproblémový 
chod nezbytné.“

 Jaké budou další cíle pros-
tějovského VaKu? 
„Zvažujeme zásadní investici 
v  řádech stovek milionů korun 
do nové čističky odpadních vod. 
Při našem pečlivém rozhodování 
hraje roli analýza trhu, sledování 
vývoje technologií pro úpravu a čis-
tění vod a zpřísňující se legislativa. Dále 
připravujeme postupné kroky, které 
by společnost připravily na období po 

ukončení smlouvy o nájmu a provozo-
vání vodárenské infrastruktury. To vše 
proběhne na základě dohody zaintere-
sovaných stran a souhlasu akcionářů.“

tějovského primátora pro kulturu. 
Večerník v tomto ohledu zajímalo, jak 
hluboko museli letos radní sáhnout 
do městské pokladny, aby zaplatili 
všechny vystupující umělce během 
Prostějovského léta? „Na tom není nic 
tajného. Nejdražší je právě Michal David 
s  částkou 250 tisíc korun, Olympic stál 
198 tisíc korun a Václav Noid Bárta si řekl 
o 168 tisíc korun. Pavel Callta stál 68 500 
korun a  nejlevnější byla pro nás kapela 
Stracené Ráj s  náklady ve výši 33 000 
korun,“ prozradila náměstkyně Sokolová, 
která přidala ještě jednu perličku. „Měli 
jsme v plánu také pozvat zpěváka Marka 
Ztraceného, ten si ovšem řekl o 450 000 
korun, takže to už v našich možnostech 
není a odmítli jsme ho.“ 
Jak tedy vidno, vše má své limity.  „Každý 
umělec má svoji cenu a pak záleží jen na 
našem rozhodnutí, jestli si ho objednáme, 
či nikoliv,“ uzavřel toto téma primátor sta-
tutárního města Prostějov. 
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Město za hvězdy 
Prostějovského léta 

„Voda v Prostějově zdraží jen nepatrně,“
ubezpečil místopředseda společnosti 
VaK Prostějov Bedřich Grulich 

ulici se 

Foto: archiv B.a Grulicha  

PROSTĚJOV Když před sedmi lety doslova jako 
lavina vtrhla do Prostějova Federace židovských 
obcí společně s nadací Kolel Damesek Eliezer a je-
jich zástupci požadovali rozsáhlé úpravy v  parku 
ve Studentské ulici, vzbudilo to obrovskou nevoli 
u  tisíců občanů Prostějova. Židé původně chtěli 
starý židovský hřbitov, který byl však od začátku 
20. století uzavřen a nevyužíván, dokonce oplotit 
a  požadovali také zákaz vstupu do celého parku. 
A mnohé další úpravy. K dané problematice se ne-
dávno po dlouhé době vyjádřili prostějovští radní. 

Michal KA DLEC
Požadavky zástupců židovských obcí se setkaly s ob-
rovskou nevolí Prostějovanů, petici za zachování pů-
vodního stavu parku ve Studentské ulici podepsaly 
přes čtyři a půl tisíce lidí. Zájmům Židů nebylo na-
kloněno ani bývalé vedení města v čele s primátorkou 
Raškovou. Spory obou stran nevyřešil ani určený 
mediátor a bývalý premiér Vladimír Špidla. Nakonec 
vznikla na radnici pracovní komise složená se zástup-
ců všech zainteresovaných stran, která měla probrat 
a navrhnout kompromisní řešení. A to je podle všeho 
konečně na světě! 
„Ano, návrh jsme projednali v radě města a po delší 
diskusi jsme ho zatím odložili. Ale čistě jen z technic-
kých důvodů. Potřebujeme totiž vyprecizovat někte-
ré věci, které v návrhu chybí. Poté bude následovat 
vypracování studie nové podoby parku ve Student-

ské ulici, ke které se vyjádří výrobní výbory složené 
se zástupců židovských obcí, města, památkářů i pe-
tičního výboru. Pokud se všechny strany shodnou, že 
touto cestou budou chtít jít, vypracuje se už projekto-
vá dokumentace. A samozřejmě si musíme stanovit, 
jakým způsobem se na celém projektu bude finančně 
podílet židovská obec a jakým město,“ uvedl primátor 
Prostějova František Jura (ANO 2011). 
Večerník logicky zajímaly konkrétní změny v par-
ku ve Studentské ulici, se kterými se podle návr-
hu bude muset veřejnost smířit. „Tou nejzásadnější 
záležitostí je přemístění parkoviště poblíž tělocvičny 

školy. Co se týká vlastního pietního místa na bývalém 
židovském hřbitově, židovská obec trochu ustoupila 
od svých požadavků a do parku tak nakonec budou 
vybudovány dva vchody místo jednoho. Přístup 
bude umožněn jak z Lidické, tak Tylovy ulice. Nebu-
de se už smět ale chodit napříč parkem, mezi vchody 
povede jen centrální cesta,“ nastínil nejzásadnější no-
vinku primátor Jura. 
S novým návrhem se řeší i příjezdová cesta ke ško-
le. „Tu budeme muset nově vybudovat, a to kolem 
současného dětského hřiště v Tylově ulici,“ prozradil 
Jura.

Z ruské fi rmy je švýcarská
PROSTĚJOV Změnu vlastníka 
hlásí výrobce obalů v potravinář-
ství DG Pack. Firma, která má ne-
dávno zprovozněný závod v  prů-
myslové zóně v  Prostějově, byla 
původně ruská. Společnost Da-
naflex jakožto vlastník ale v  čer-
venci továrnu prodala švýcarské 
obchodní skupině Amcor Group. 
Důvodem pro přeprodání závodu 
a  stažení firmy Danaflex je podle 
informací ČTK invaze Ruska na 
Ukrajinu a  s  ní související sankce. 
Společnost odkoupila od Prostějo-
va více než pět hektarů půdy v prů-
myslové zóně v roce 2017 a později 
se měla dále rozšiřovat. Při otevření 

závodu byl i ministr průmyslu a ob-
chodu ruské federace Denis Mon-
tour. Rok nato dokonce oznámila, 
že by ráda investovala v Prostějově 
několik miliard korun a zaměstná-
vala více než 200 lidí. Dosud zde 
působila zhruba polovina tohoto 
počtu zaměstnanců. 
Firma začala vyrábět před třemi 
lety. Nově závod v  Prostějově zís-
kala skupina Amcor Group, která 
se zabývá výrobou potravinových 
obalů. Působí ve více než čtyřice-
ti zemích světa a  zaměstnává přes 
čtyřicet tisíc lidí. Ročně má obrat 
okolo třinácti miliard amerických 
dolarů.  (red)

PROSTĚJOV Během větrných dnů 
se často kolem prostějovských par-
ků objevují výstražné pásky měst-
ské policie znemožňující vstup. 
Jedna se nyní může objevit i během 
bezvětří. Magistrát totiž rozhodl, že 
mohutný strom sousedící s  kinem 
Metro 70 může ohrožovat kvůli 
svému stavu kolemjdoucí. Jedná 
se o javor mléč rostoucí v parku na 
nároží ulic Vápenice a  Přikrylovo 
náměstí.
„Při nedávné detailní revizi byla zjiš-
těna rozsáhlá dutina v  úžlabí větvení 
koruny stromu a  vertikální prasklina 
kmene, kdy reálně hrozí jeho rozlo-
mení a  ohrožení kolemjdoucích, kdy 
strom je v  blízkosti frekventovaného 

chodníku směřujícího 
z  centra města do Rejs-
kovy ulice. Máme proto 
obavu o bezpečnost chod-
ců,“ informoval první 
náměstek prostějovského 
primátora Jiří Pospíšil (Pé-
Véčko). Vedení města ná-
sledně mělo několik mož-
ností. Buď strom pokácet, 
nebo jej výrazně ošetřit 
a osekat. „Jako alternativa 
k  okamžitému pokácení 
stromu byla správcem 
zeleně společností FCC Prostějov, po 
konzultaci s odborníky ze spolupracu-
jící arboristické firmy, navržena varian-
ta hlubokého sesazení koruny stromu. 

Po provedeném zásahu je doba dožití 
stromu na jeho stanovišti odhadována 
ještě na další zhruba dva až čtyři roky,“ 
prozradil Pospíšil.   (sob)

Chodci, pozor: Chodci, pozor: 
zde padají zde padají 

větvevětve

Foto: www.prostejov.eu



Nedávno jsme si s  manželkou pus-
tili kultovní snímek Trainspotting. 
V chytrém, vtipném, syrovém a zá-
roveň dosti odstrašujícím snímku 
o  sobeckých narkomanech a  krimi-
nálnících mimo jiné už v roce 1996 
zazněla předpověď, že za pár let 
„budou všichni podobojí“, tedy že 
odvěké spojení mezi mužem a  že-
nou přestane být nenahraditelným 
základem společnosti, ale půjde jen 
o jednu z řady možností zcela rozvol-
něných vztahů.  
Poslední dobou to vypadá, že se 
tato predikce dokonale naplňuje. 

Dokonce se již objevily silné hlasy, 
že považovat manželství „pouze“ za 
svazek muže a  ženy je v  21. století 
něčím naprosto skandálním.
Je to jen další ze střípků problémů 
doby, kdy lidé místo zásadních věcí 
řeší ptákoviny. V  době, kdy řada 
zadlužených států stojí na hranici 
bankrotu, se nimráme v tom, že tuze-
máku se nesmí říkat rum a marmelá-
dě se musí říkat ovocná pomazánka. 
Budiž. Nicméně za takové situace 
nazývat manželstvím svazek dvou 
mužů či žen je o to větší nesmysl. 
A  nemusím se hned bavit o  tom, 

jak důležitý takový svazek je pro 
samotné přežití společnosti. Stačí 
vyjít z etymologického základu slo-
va manželství. Z něj je patrné, že se 
jedná o spojení muže (man) a ženy 
(želství). Pokud by se někomu ne-
líbil výraz registrované partnerství, 
o něž se před lety tak usilovně bojo-
valo, pak bychom svazek dvou mužů 
mohli nazývat třeba manmanství 
a svazek dvou žen ženženstvím. Ni-
kdy ne však manželstvím.  
Přitom většina lidí u  nás není proti 
zrovnoprávnění homosexuálních 
svazků. To musí uznat i rozumně uva-
žující příslušníci sexuálních menšin. 
Pakliže se někteří z nich cítí zkráceni na 
svých právech, stačilo by do občanské-
ho zákoníku dopsat, že registrované 
partnerství jim zaručuje všechna práva 

i povinnosti, které ze zákona vyplývají 
pro svazek manželský. 
Dobové přepisovaní zavedených 
termínů však působí směšně. Celé je 
to o to smutnější, že naše stále stár-
noucí společnost nemá právě dobré 
vyhlídky do budoucnosti. A  hlavní 
důvod? Rodí se málo dětí, načež lidé 
citelně chybí skoro všude! 
Rodina vzniklá na základě manžel-
ství muže a ženy je přitom nejen pro 
rozvoj, ale i pro samotnou existenci 
naší civilizace naprosto klíčová. Bez 
přejmenovávání osvědčených věcí se 
zcela jistě obejdeme, bez dětí určitě 
ne. Čemu se tedy budeme prioritně 
věnovat? 
Bojím se, že odpověď na tuto otázku 
není tak jednoznačná, jak by se moh-
lo zdát…  
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Rozkopaná Wolkerova ulice svědčí 
sice o tom, že se tady opravdu něco 
děje. Ale myslím si, že pracovníci 
stavební firmy by mohli vykazovat 
daleko rychlejší tempo. Sice nás 
zástupci města chlácholí tím, že 
při rekonstrukci jde všechno tak, 
jak má, a podle harmonogramu, ale 
proč opakovaně vidím, že na stav-
bě nikdo není a  nepracuje se? Ve 
všedních dnech zde pozoruji velmi 
dlouhé polední přestávky a po šest-

nácté hodině už nevidím ani nohu. 
A to nemluvím o víkendech. Takhle 
se tedy staví a  opravuje v  Česku... 
Myslím si, že kdyby se ve Wolkero-
vě ulici makalo tak, jak se má, a pra-
covalo se i přes víkend, byla by tato 
tolik potřebná silnice zrekonstruo-
vaná mnohem dřív než v polovině 
října. Ale co, hlavně že jde všechno 
podle harmonogramu... 
 Richard Trávníček, Prostějov 

Stane se, že se na mnohých místech 
v Prostějově tříděný odpad nevejde 
do kontejnerů a  tak lidé ukládají 
třeba papír vedle k tomu určené ná-
doby do chvíle, než dojde k odvozu. 
Ovšem tam, kde bydlí normální 
lidé, je i tento odpad naskládán jakž 
takž úhledně bez toho, že by byl 
rozházen po celém okolí. Nedávno 
jsem však šel pěšky okolo ubytov-
ny v  ulici M. Pujmanové. No, jak 
to slušně napsat... Takový binec 

okolo běžných popelnic i  kontej-
nerů na tříděný odpad jsem nikde 
jinde v  Prostějově opravdu nevi-
děl. Navíc je místo vybaveno i kon-
tejnerem na oděvy, ovšem staré 
ošacení se válí na pět metrů od 
něj. To samé se týká i  nepořádku 
v bezprostřední blízkosti popelnic. 
Všechno je jen o lidech. Nedělám 
si tak iluze, že na „Pujmance“ bydlí 
ti pořádkumilovní. 

Petr Nadymáček, Prostějov 

Po více než třech letech jsme se 
v  rámci rodiny rozhodli, že se 
pojedeme vykoupat na plumlov-
skou přehradu. Bylo velké vedro, 
takže nás docela překvapilo, že 
během sobotního poledne ne-
bylo na pláži moc lidí. Brzy jsme 
poznali, proč. Voda byla totiž tak 

kalná a špinavá, že to od koupání 
odradilo nejen mě i manželku, 
ale i  naše dvě malé děti. Naše 
rozhodnutí proto bylo rychlé, 
sbalili jsme deky a  další věci 
a zamířili zpátky do Prostějova. 
Zlatý aquapark! 
Miroslav Daněček, Prostějov 

Nesmyslný předpis o tom, že řidič vozidla je 
povinen na silnici předjet cyklistu obloukem 
velkým alespoň jeden a  půl metru, je sice 
opravdu blbost, ale přesto se ho jako řidič stá-
le snažím dodržovat. Ne vždy je to ale reálné 
a  hlavně bezpečné. Obzvlášť v  Plumlovské 
ulici v Prostějově je dodržování tohoto před-
pisu zcela nemožné. Komunikace je zde totiž 

tak úzká, že pokud chcete cyklistu opravdu 
předpisově objet, ocitnete se v  protisměru 
a ohrožujete tak protijedoucí vozidla. A nedej 
bože, když v tu stejnou chvíli předjíždí i v pro-
tisměru auto cyklistu. Pamatoval vůbec ně-
kdo z autorů tohoto zákona na to, že může 
docházet opravdu k nebezpečným situacím?

Jaroslav Malínek, Prostějov  
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P rvním adeptem je Mgr. Ludvík 
Kavín rodák z moravské metropo-

le města Brna herec, režisér, dramaturg, 
scénárista a překladatel. V šedesátých le-
tech minulého století, tedy v době svých 
studií na filozofické fakultě, se společně 
s přáteli aktivně angažoval ve společen-
ském a politickém dění. Bohužel nepří-
znivý vývoj po srpnových událostech 
roku 1968 negativně zasáhl do životní-
ho osudu a možností osobního rozvoje 
a  uplatnění tehdy mladého Ludvíka 
a jeho paní Niky Brettschneiderové. Už 
tehdy mladí manželé začínají uvažovat 
o  emigraci. Psal se rok 1977 a  nastal 
čas pro opuštění vlasti. Oba manželé 
využili pozitivní nabídky tehdejšího 
rakouského kancléře pana Bruna 
Kreiského, který dal všem signatá-
řům Charty 77 možnost uchýlit se 
do Rakouska. Ludvík Kavín tak od-
cestoval do Vídně. Po změně politic-
kých poměrů v listopadu 1989 začínají 
Ludvík Kavín a jeho paní uvažovat o ná-

vratu celé rodiny do rodné země a státu. 
Panu Ludvíku Kavínovi se nově otevře-
la možnost znovu se aktivně zapojit do 
veřejného života v Brně. Zastával práci 
šéfredaktora Moravských novin a  po 
několika letech se stal ředitelem Národ-
ního divadla v Brně.

D alším je přerovský rodák, zpě-
vák, hudebník, textař, moderá-

tor, kameraman a režisér Pavel Novák 
mladší. Zdědil nejen nesporný ta-
lent, ale také některé krásné písně 
po svém slavném otci Pavlu Nováku 
st., který nás bohužel už v roce 2009 
navždy opustil a vstoupil do hudeb-
ního nebe. A  tak můžeme slýchat 
například oblíbenou píseň „Morava“ 
a  mnohé další hudební pecky jak ze 
starších nahrávek Pavla Nováka st., tak 
i na koncertech a současných nahráv-
kách v  podání nominovaného Pavla 
Nováka ml.

T řetím v  sestavě je Ing. Jakub 
Novotný, PhD., vědecký pra-

covník, vysokoškolský pedagog a na-
kladatel. Vystudoval podnikovou 
ekonomiku a filosofii na VŠE v Praze, 
kde následně pokračoval doktorským 
studiem aplikované informatiky. Po 
dokončení vysoké školy nastoupil 
jako učitel na VOŠ Jihlava a posléze 
po jejím vzniku na Vysokou ško-
lu polytechnickou Jihlava (VŠPJ). 
V roce 2010 byl zvolen a následně 
prezidentem republiky jmenován 
rektorem této vysoké školy. Během 
jeho mandátu (2010-2014) došlo 
ke stabilizaci rozvoje školy ve všech 
klíčových oblastech (nárůst počtu 
akreditovaných oborů i  prodloužení 
doby platnosti akreditací, zkvalitnění 
personálního zabezpečení, systemati-
zace vnitřních předpisů, získání statu-
tu výzkumné organizace). 

P ředposledním mužem je ama-
térský meteorolog a fotograf ze 

Strážovic na Kyjovsku Michal Vikto-
rýn, který se snaží lidem na Moravě 
přinášet co nejpřesnější předpovědi 
počasí a pěkné fotografie zachycující 
například krajinu, přírodní jevy, nebe, 
oblaka, blesky atd. Díky mimořádné 
až 98% úspěšnosti těchto předpo-
vědí si mnoho Moravanek a  Mo-
ravanů zvyklo tyto zprávy o vývoji 
počasí pravidelně sledovat. Pro 
prezentaci svých meteorologických 
předpovědí využívá Michal Viktorýn 
již více než deset let své facebookové 

stránky „Počasí on-line Morava“, které 
sleduje téměř 60 000 příznivců. 

A poslední je Milan Zahradník - 
etnolog pracující coby muzejní 

pracovník Městského kulturního stře-
diska Kojetín a zároveň působící jako 
předseda spolku Bezměrovák. Žádná 
kulturní akce města Kojetína by se 
neobešla bez organizační práce to-
hoto stále mladého člověka. Stejně 
tak ve své obci Bezměrov se stal oblí-
beným propagátorem a  pořadatelem 
kulturního a  společenského života. 
Díky jeho neúnavné organizační prá-
ci byly v této dědině na Kroměřížsku 
po dlouhých desetiletích obnoveny 
téměř již zapomenuté zvyky a tradice. 
Jedná se například o jízdu králů, kterou 
na Hané můžeme dnes vidět už jen na 
několika místech.
V ybrali jste si z analýzy tohoto kvinte-
ta? Tak to je dobře.

ANALÝZA
MARTINA
MOKROŠE

Povědomí o historických zemích pravda není v globální společ-
nosti zrovna moderní, ale stále je dobré si připomínat, odkud 
jsme. Proto pravidelně přidávám příspěvek moravských náro-
dovců, tudíž si dovolím citovat: „Vážení příznivci, Moravanky 
a Moravané, i letos se můžete prostřednictvím internetové hla-
sovací ankety podílet na rozhodování, kdo se stane Osobností 
Moravy pro rok 2022. Anketa je otevřena od neděle 26. června 
až do neděle 11. prosince. Hlasovat můžete pravidelně v inter-
valu 24 hodin na internetové adrese https://osobnost.moravy.
eu/“. A já z tohoto místa přidám, komu letos ten hlas jde dát

MARTIN  ZAORAL
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pro Večerník 

Michal
KADLEC

PŮVODNÍ
zpravodajství

Na tiskové konferenci rady města ve stře-
du 3. srpna konšelé oficiálně potvrdili, že 
zlatým hřebem celého programu letošní-
ho léta bude vystoupení Michala Davida. 
„Jsme velice rádi, že můžeme ve městě 
přivítat tohoto umělce, který nedávno 
oslavil své životní jubileum. Michal Da-

vid, který vydal celkem šestnáct sólových 
alb, si večer s kapelou KVATRO osmého 
září užije spolu se svými fanoušky a ná-
vštěvníky centra města,“ uvedl primátor 
František Jura (ANO 2011). „Koncert 
Michala Davida je rozloučením s prázd-
ninami, pomyslnou tečkou za letním kul-
turním programem,“ přidala s úsměvem 
náměstkyně primátora Milada Sokolová 
(ODS a nezávislé osobnosti města Pros-
tějov). 
Vedle Davida zatím letos na pódiu před 
radnicí vystoupili Pavel Callta, kapely 
Stracené Ráj s Olympicem a ve čtvrtek 

přijede Václav Noid Bárta. Radní se 
také rozpovídali o tom, že i nadále bu-
dou mít Prostějované možnost zhléd-
nout tyto koncerty zdarma. „Dva roky 
jsme tady měli covid a letos zase nesmysl-
nou válku na Ukrajině. Jsem přesvědčen, že 
lidé i v této těžké době mají právo se bavit 
a vidět v Prostějově skvělé i kvalitní umělce. 
Věřím tomu, že po úspěšných koncertech 
Straceného Ráje a kapely Olympic právě 
Michal David opět zaplní celé prostějov-
ské náměstí,“ těší se primátor. „Také občas 
na některých sociálních sítích čtu nesmy-
slnou kritiku, kdy je nám vyčítáno, že tato 
vystoupení stojí město hříšné peníze. Ano, 
náklady pro magistrát to jsou, ale občané 
mohou vidět tyto umělce zcela zdarma 
v rámci perfektně sestaveného programu 
Prostějovského léta. A z této cesty neustou-
píme,“ trvá na svém František Jura. 
„I  já často osobně čelím různým disku-
zím, zda když tyto koncerty jsou pro lidi 
zadarmo, tak neplýtváme veřejnými pe-
nězi. Osobně si myslím, že to tak není, 
protože nejen chlebem je živ člověk. Jsem 

přesvědčena, že v rozpočtu musíme dbát 
i na kulturu a všechny možnosti, jak ob-
čany pobavit. A myslím si, že to děláme 
dobře,“ obhajuje počínání vedení města 
také Milada Sokolová a poznamenala jed-
nu historku: „Víte, nedávno jsem hovořila 
s frontmanem jedné známé kapely, která 
do Prostějova odmítla přijet kvůli tomu, 
že diváci si za lístek na koncert nezaplatí. 

Prý by z toho neměla dobrý pocit. Já ale 
tvrdím, že právě nyní nastává doba, kdy 
spousta lidí nebude mít finanční pro-
středky na kulturní vyžití. A to, že město 
Prostějov takto pečuje o své obyvatele, je 
podle mého názoru tím správným kro-
kem. Ne každý má stovky korun navíc na 
to, aby se šel podívat na koncert,“ vyjádřila 
se k celé problematice náměstkyně pros-
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123. zasedání

Prostějov (sob) – Další jednání čeká na 
radu města a bude v pořadí již 123., při-
čemž se uskuteční již toto úterý 23. srpna 
od 10.00 hodin. A tradičně mají konšelé 
k projednají celou řadu bodů. Mezi nimi 
nechybí prodeje pozemků a  vlastnická 
práva na nich, investice nebo také některé 
žádosti o  dotace. Program zasedání má 
celkem čtrnáct bodů, zároveň ale také 
řadu podbodů. „Rada se bude postupně 
zabývat záležitostmi finančního odboru, 
dále odboru rozvoje a investic, stejně tak 
odboru školství, kultury a sportu. Zde ov-
šem oproti tradici nepůjde ani tak o dotace, 
do jednání se totiž promítlo i zvedání cen. 
A právě změny výše stravného přijdou na 
řadu,“ informoval Večerník František Jura 
(ANO 2011), primátor statutárního měs-
ta Prostějov. Radní se v dalším průběhu 
budou zabývat i dalšími finančními záleži-
tostmi jako třeba poskytnutím odměn čle-
nům osadních výborů. Představitele města 
čeká rokování o výběrovém řízení v otázce 
sdílení kol, stejně jako o smlouvě na propa-
gaci mezi městem a fotbalovým i volejba-
lovým klubem. „Mezi probrané investice 
bude patřit třeba parkoviště u  hřbitova, 
dále workoutové hřiště na náměstí Spo-
jenců či altán v Kolářových sadech,“ přidal 
první náměstek prostějovského primáto-
ra Jiří Pospíšil (PéVéčko). Jednat se bude 
i o mnoha úpravách škol a školek, třeba 
ZŠ v  ulici Palackého. „Vesměs se jedná 
o opravy rozvodů nebo například střech,“ 
objasnil Pospíšil. Zajímavostí pak je jed-
nání o vzniku běžeckého tunelu na ZŠ J. 
Železného. Pozornost budoucích nájem-
níků pak nepochybně zaujme schválení 
pronájmů. Hodně obsáhlý pak je tentokrát 
i výčet témat z odboru vnitřní správy. Rada 
bude řešit například zákaz či omezení po-
užívání lampionů štěstí, dále žebrání nebo 
omezení pití alkoholu na veřejných pro-
stranstvích. 

Magistrát chce 
upravit stání aut

Prostějov (sob) – Se změnou budou 
muset na některých místech Prostějo-
va počítat řidiči. Rada města totiž bude 
na svém úterním zasedání projednávat 
i  možné změny týkající se stání vozidel. 
V bodě tři lze totiž najít „Návrh na změnu 
dopravního značení – úpravu zákazů stá-
ní některých druhů vozidel“. A to v době 
mezi 22.00 a 6.00 hodin. Jak ale uklidňuje 
náměstkyně primátora Alena Rašková, 
nedotknou se zdaleka všech vozidel. „Mís-
ta a  změny upřesníme veřejnosti až po 
zasedání rady. Teď, před jednáním, bych to 
nepovažovala za korektní. Můžu ale ubez-
pečit, že se jedná o velká nákladní vozidla 
uvnitř města. Změny se tudíž nedotknou 
uživatelů osobních automobilů,“ vzkázala 
náměstkyně prostějovského primátora za 
ČSSD.

Magistrát upozoròuje 
na omezení

Prostějov (red) – Prostějovské hody, 
nebo také Hanácké slavnosti, to nejsou 
jen pestrý kulturní program, stánky, ko-
lotoče nebo dobroty, ale také omezení. 
Centrum města Prostějova se pravidelně 
mění v místo, kam přichází stovky až tisíce 
lidí. A s tím souvisí třeba změny v dopravě. 
Lidé znovu musí počítat s omezením vjez-
du do Komenského ulice, stejně tak do ulic 
Uprkova nebo Hradební. Zabrané znovu 
bude parkoviště v Komenského ulici, které 
má z těch v centru města největší kapaci-
tu. A magistrát upozorňuje ještě na jedno 
omezení v souvislosti s hody. „V sobotu 10. 
září z důvodu konání Hanáckých slavnos-
tí neproběhne pravidelný sobotní trh na 
městské tržnici,“ vzkazuje magistrát.

Prostìjov je souèástí 
projektu Lepší mìsta 

Prostějov (sob) – Město Prostějov uspělo 
v žádosti o dotaci na projekt Lepší města 
pro život. Celkově do roku 2024 může vy-
užít skoro milion korun. A podle referent-
ky mediální komunikace magistrátu Anny 
Kajlíkové se chystá hned několik záměrů. 
„Jsou připravené projekty, které prověřují 
možnost budování zelených střech, foto-
voltaických elektráren a  nakládání s  deš-
ťovou vodou na městských budovách,“ 
uvedla na webu města Prostějova. Zároveň 
by mělo dojít ke zlepšení informovanosti 
obyvatel o těchto projektech, třeba u příle-
žitosti konání Dne Země. 

RYCHLÝ
NÍK

kolik stály mìsto hvìzdy prostìjovského léta 2022

PROSTĚJOV Našinec si užívá nabitého programu plného kon-
certů a vystoupení známých umělců v rámci Prostějovského léta 
2022. A co víc, nikdo nemusí za vstup na jednotlivé akce platit ani 
korunu, všechno je zdarma. Ne tak ovšem už pro městskou po-
kladnu. Za to, aby v Prostějově vystoupily i ty nejznámější hvězdy 
českého showbyznysu, musí radnice tvrdě platit. Večerník zjistil, 
kolik peněz si jednotliví umělci či skupiny vzali za svůj koncert na 
náměstí T. G. Masaryka. Některé částky překvapily. Vedení magist-
rátu tvrdí, že chce svým občanům dopřát kvalitní podívanou a zvý-
šit také návštěvnost centra Prostějova. A to holt něco stojí.

Nejdražší byl Michal David, 
Marek Ztracený chtěl příliš peněz  2x foto: internet

Město za hvězdy 
Prostějovského léta PPrrosstěějoovsskéhho llétta 
zaplatilo statisíce korun

PROSTĚJOV Smutný obrázek se 
často naskýtá návštěvníkům bio-
koridoru Hloučela. Kromě rodin 
s dětmi, cyklistů nebo pejskařů jej 
totiž navštěvují rovněž vandalové 
a  ti, kterým je příroda lhostejná. 
A v lepším případě lesopark zamo-
řují odpadky, v tom horším zachá-
zejí i dál. O místě nové černé sklád-
ky a  zároveň nelegálního ohniště 
informoval minulý týden prostě-
jovský magistrát. 
„Nejenže šlo o  nepovolené ohniště 
s  velkým množstvím odpadků, navíc 
byl jako dřevo na podpal použit měst-
ský mobiliář, konkrétně dřevěná lavice 
na posezení. Plochy po odstraněných 
ohništích budou zavezeny zeminou, 
zarovnány a  následně ozeleněny,“ 
zlobí se první náměstek primátora 

Jiří Pospíšil (PéVéčko) a  jak doplňu-
je, rozdělávání ohně ve volné přírodě 
a zejména v blízkosti stromů je v tom-
to suchém období velmi nezodpověd-
né a  nebezpečné jednání. „Dokonce 
až hazard, neboť hrozí vysoké riziko 
vzniku požárů,“ okomentoval počíná-
ní těchto návštěvníků.
Právě lesopark Hloučela je jedním 
z  mnoha „oblíbených“ míst pro za-
kládání černých skládek. Mezi taková 
patří třeba severní břeh říčky. Ředitel-
ka Ekocentra Iris Eva Zatloukalová 
však připomíná, že nejde o  jedinou 
takovou lokalitu v  okolí Prostějova. 
„Časté černé skládky bývaly a  stále 
se vyskytují mezi Určicemi a Dětko-
vicemi, tam si lidé hodně stěžovali. 
A také na Záhoří, nedaleko rybníčku,“ 
prozradila Večerníku. Když už se lidé 

se skládkou v přírodě setkají, mají ví-
cero možností, jak pomoci s jejím od-
straněním. „Existuje web Zmapujto.
cz, přes který kdokoli může nahlásit 
černou skládku. Při znalosti katastru 
je další možností oznámit nález černé 
skládky na příslušný úřad. Nebo po 
domluvě s vlastníkem pozemku dát 
dohromady skupinu dobrovolníků 
a  lokalitu uklidit,“ vzkazuje Zatlou-
kalová. K využití Zmapujto mohou 
lidé prostřednictvím jak počítače, 
tak chytrého telefonu. Pokud by se 
ale sami chtěli zapojit do úklidu, 
mohou se připojit začátkem října 
k pravidelnému uklízení okolí Hlou-
čely.
„Žádáme proto návštěvníky leso-
parku Hloučela, aby zde či na jiných 
veřejných prostranstvích na území 

města Prostějova nezakládali oh-
niště, nerozdělávali otevřený oheň 
a  pro občerstvení využívali služeb 
oficiálních provozoven,“ uvádí dů-
razně web města.
Nepořádní návštěvníci veřejných 
prostranství pak musí počítat nejen 
s  nelibostí okolí, ale také s  možným 
postihem. A  to v  řádu desítek tisíc 
korun. „Budování ohnišť či posezení 
na veřejných prostranstvích bez sou-

hlasu města Prostějova včetně ničení 
městského mobiliáře, hodnotí Měst-
ská policie Prostějov jako přestupky 
a tato jednání lze postihovat s pokutou 
v řádech až desítek tisíc korun. V leso-
parku Hloučela provádějí strážníci 
pravidelné kontroly na dodržování 
veřejného pořádku a  případné pře-
stupky řeší dle zákona o  některých 
přestupcích, ve znění pozdějších před-
pisů,“ připomíná Jiří Pospíšil.    (sob)

.  Foto: www.prostejov.eu

PROSTĚJOV Takovou frontu 
turistické a  informační centrum 
(TIC) fungující v  prostějovské 
radnici dlouho nezažilo. Minulé 
pondělí do něj zamířily davy lidí 
žádat o  jednorázový pětitisícový 
příspěvek na dítě. S  některými 
z  nich se zaměstnanci museli do-
mluvit na jiný z následujících dní. 
Turistické informačním centru 
v  prostorách prostějovské radnice 
kromě propagačních materiálů pro 
návštěvníky města nabízí také službu 
Czech point. A právě zde mohli lidé 
od začátku uplynulého týdne žádat 
o příspěvek 5 tisíc korun na dítě. 
Už od pondělí 15. srpna se tak tvo-
řily dlouhé fronty. Přestože zájemce 

odbavovaly dvě přepážky, nebylo 
možné uspokojit všechny. Zatímco 
dopoledne to ještě šlo, hlavní nával 
přišel po obědě. „Pracoviště Czech 
pointu v  pondělí obsloužilo celkem 
třiapadesát klientů, celkový počet 
příchozích byl ovšem vyšší. S ostatní-
mi jsme se domluvili na konkrétním 
čase v  následující dny,“ informovala 
Večerník zaměstnankyně centra. 
Konečný stav příchozích měl být 
hned první den 160. Během celé-
ho týdne tuto formu žádosti nako-
nec v TIC zvolilo zhruba 190 osob. 
„Největší zájem kromě pondělí byl 
ještě ve středu. Lidé totiž mají zafixo-
váno to, že se jedná o úřední den,“ vy-
světlila nám pracovnice TIC.  (mls)

Chodci, pozor: 
zde padají 

větve



Přemýšlíte nad tím, že si ať už pro sebe, nebo 
své děti pořídíte domácího mazlíčka? Stále 
však váháte, jaké zvíře by právě pro vás bylo 
vhodné? V  tomto textu vám představíme vý-
hody a  nevýhody chovu některých mazlíčků 
a také co byste si měli rozmyslet, než si nějaké-
ho vůbec koupíte. Třeba vám to následně po-
může při rozhodování.
Při výběru svého nového kamaráda si nejprve ujas-
něte, kolik času jste ochotní mu každý den věnovat. 
Pokud upřednostňujete osrstěná zvířata, je také tře-
ba mít na paměti, že srst může způsobovat alergické 
reakce. Takže se nejdříve ujistěte, že alergií na srst ni-
kdo z vás netrpí. Je nutné také zvážit, kolik prostoru 
dané zvíře potřebuje. Tedy není vhodné si například 
pořizovat huskyho, který potřebuje hodně pohybu, 
do malého bytu. Nakonec byste měli zvážit, kolik 
jste ochotní investovat do pravidelných měsíčních 
nákladů na krmivo, případně podestýlku.

- Zakrslý králík - 
Je velmi oblíbeným domácím mazlíčkem. Pro něko-
ho může být lákadlem, že pokud chce aktivně trávit 

čas se svým novým zvířátkem, je možné s králíkem 
provozovat obdobu agility (sport se psy – pozn. red.), 
a to králičí hop – jde o překonávání různých překá-
žek, tunelů atd.
Králík vyžaduje každodenní pozornost, a tak může 
být jeho chov v  tomto ohledu náročnější. Dá se 
naučit na králičí záchůdek, do kterého se používá 
speciální stelivo. Dožívá se průměrně zhruba sed-
mi let.

- Ptáci -
Oblíbeným společníkem může být andulka. Ta pa-
tří k velmi snadno ochočitelným druhům, pro děti 
(ale i dospělé) může být atraktivní možnost naučit 
andulku mluvit. Nepotřebuje tolik prostoru jako 
velké druhy papoušků, ale samozřejmě platí, že čím 
více místa, tím lépe. Nevýhodou nicméně může být 
prašnost, které nelze zcela zabránit. Je způsobena 
impregnačním prachem, kterým si papoušci udržují 
peří. Peří je navíc stejně jako srst alergenní. V přípa-
dě, že papouška vypustíte z klece, může se stát, že 
svým trusem znečistí interiér. A také může být pa-
poušek poměrně hlučný.

- Želva -
Želvy jsou buď suchozemské, které se chovají v te-
ráriu, nebo vodní, které vyžadují nádobu s vodou. 
U tohoto zvířátka je nutné vědět, že je dlouhověké, 
želva se dožívá i několika desítek let. U vodních želv 
také myslete na to, že z roztomilé malé želvičky vy-
roste statná želva dožadující se většího prostoru. 
A  ačkoliv u  želv také platí, že nepatří k  mazlivým 
domácím zvířatům, může být vhodným parťákem 
například pro alergiky na srst.

- Křeček -
Je ideálním společníkem do bytu, nepotřebuje to-
tiž velkou klec. Je aktivní navečer a v noci, proto je 
dobré ho umístit někam, kde přes noc nikdo nespí, 
neboť křečkovo dovádění by mohlo spící osoby 
rušit. Co se týče krmiva, je třeba dávat mu rozum-
nou krmnou dávku, protože má sklony k tloustnu-
tí. Dožívá se poměrně nízkého věku, zhruba tří až 
čtyř let.
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Životem téměř 
každého z nás prošel nějaký domácí mazlí-

ček. Ať už si vzpomenete na králíčka z dětství, nebo pejska 
z dospělosti, zpravidla to bývají pěkné vzpomínky. Jednu 
takovou vám nyní představíme. Třeba vás tato zkušenost 
navnadí ke koupi nového kamaráda. A pokud ano, tak vám 
na dnešní tematické dvoustraně dáme několik rad, co byste 
před jeho výběrem měli vědět.

Texty připravila: Tereza Zaoralová

Jak si vybrat Jak si vybrat 
domácího domácího 

 Foto: internet
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Již v  minulém čísle se nám podařilo 
odhalit první plány jednoho z „černých 
koňů“ letošních prostějovských voleb. 
Už víme, že kandidátka občanských de-
mokratů a nezávislých osobností města 
Prostějova, kterou vede „akční“ ná-
městkyně primátora Milada Sokolová, 
má podrobný plán na rozšíření zeleně 
v městě, ale myslí i na sportující mládež. 
Nejen pro ni chce ve městě umožnit vý-
stavbu druhé kryté ledové plochy. 
„Podporujeme městské investice do 
sportovišť, ale jejich nákladnost musí 
odpovídat velikosti městského roz-
počtu a  také možnosti dofinancování 
projektů z celostátních, krajských nebo 
soukromých prostředků,“ říká Mila-
da Sokolová a  dodává: „Prosazujeme 
proto nyní výstavbu druhé ledové plo-
chy soukromým investorem. Město 
by takovou stavbu za předem jasných 
a  ‚neprůstřelných‘ podmínek podpo-
řilo například poskytnutím vhodných 
pozemků. Dopředu by byla uzavřena 
podrobná smlouva o fungování druhé 

ledové plochy a jejím provázání s měst-
ským zimním stadionem.“

Investice do 
sportující mládeže

To je v souladu s programem ODS a ne-
závislých osobností, v  němž v  oblasti 
sportu prosazují hlavně podporu spor-
tující mládeže a volnočasového či ama-
térského sportu. „Druhá ledová plocha 
by poskytla novou sportovní kapacitu 
pro malé hokejisty a  hokejistky, kraso-
bruslaře či různá amatérská hokejová 
družstva. A  třeba by se našel i  prostor 
na curlingovou dráhu, abychom tu měli 
něco, co v okolí není,“ říká další z kandi-
dátů Jan Zatloukal, ředitel Sportcentra-
-DDM a  předseda Sportovního klubu 
K2 a přidal další důležitý bod: „Prostě-
jov se může pochlubit mnoha atraktivní-
mi sportovišti, ale zoufale nám tu chybí 
dostupné ubytování pro krátkodobé 
ubytování sportovců za účelem soustře-
dění nebo případných turnajů.“

Vysoká škola i místa 
k bydlení

Tým kandidátů vedený Miladou Soko-
lovou má program pro všechny genera-
ce a myslí proto i na velký problém, že 
z  Prostějova odchází hodně mladých 
lidí. „Na udržení mladé generace máme 
mimo jiné i dva konkrétní recepty. Pro-
sazujeme, aby město usilovalo o zřízení 
pobočky vysoké školy technického za-
měření, která chybí i  v  sousední Olo-
mouci a slušela by prostějovské průmys-
lové tradici,“ má jasno trojka kandidátky 
a mladý vědec Tomáš Lázna, který před-
stavuje i  druhý recept: „Město proto 
musí dál aktivně pracovat na rozšiřování 
ploch k  výstavbě domů a  bytů. Samo-
zřejmě ale taková stavební místa nemo-
hou vzniknout na úkor zeleně.“
Kandidátka číslo je nejen sestavou vý-
razných prostějovských osobností, ale 
má očividně výborně připravený pro-
gram pro další čtyři roky.    (pr)
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BOJ O PRIMÁTORSKÉ KŘESLO 
A MÍSTA V ZASTUPITELSTVU ZAČAL! 
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S VÁŠNÍ PRO                    NAŠE MĚSTO

MILADA SOKOLOVÁ

TOMÁŠ LÁZNA

MAREK MOUDRÝ TOMÁŠ BLUMENSTEIN

JAN ZATLOUKAL

NEZÁVISLÝMI OSOBNOSTMI
S P O L U  S
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DRUHOU LEDOVOU PLOCHU
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&
Jak si vybrat 
domácího 

FEJETON
Tereza ZAORALOVÁ

Proč je lepší nesvěřit 

křečka manželovi
Asi před půl rokem jsme si pořídili 
syrského křečka. Byl velmi, velmi zví-
davý. Při cestě ze zverimexu domů, 
která trvala zhruba pět minut, byl 
schopný prokousat si otvor z  karto-
nové krabičky, aby se podíval, kam se 
to dostal. A ještě ten večer jsem muse-
la zajet do obchodu pro 
pletivo, abych jím obalila 
jeho novou klec. Zjistil 
totiž, že díry mezi jednot-
livými mřížemi jsou na-
tolik velké, že jimi může 
prolézat sem a tam.
Tím se vše vyřešilo a  žili 
jsme si spokojeně v  sym-
bióze dál. Z  křečka jsme 
si (díky mé „duchlací 
mánii“) vymazlili toho 
nejumazlenějšího maz-
líčka. Nicméně jsem jednou o víken-
du odjela k rodičům, což pro křečka 
nevěstilo nic dobrého. Totiž aby bylo 
jasné, můj manžel se o vše živé v naší 
domácnosti (včetně rostlin, zvířat 
a  někdy i  dětí) postará pouze v  pří-
padě, že mu důrazně kladu opakova-
ně na srdce, aby to udělal. A tenkrát 
jsem na to zapomněla.

A tak se stalo, že v sobotu přišel muž 
z práce domů. Byla už pokročilá noč-
ní hodina, což je právě čas, kdy křečci 
vstávají na své oblíbené řádění. A když 
manžel rozsvítil světlo na chodbě, 
uviděl, jak křeček vyčkává na střeše 
svého dřevěného domečku a smutně se 

rozhlíží po někom, kdo by se s ním po-
mazlil. A v tu chvíli udělal nejhorší věc, 
jakou mohl – přešel nevšímavě kolem 
klece, navečeřel se a šel spát. Bez toho, 
aby se s naším křečkem poduchlal! Je 
jasné, co muselo nastat. Křeček se na-
štval, slezl z domečku, zapřel se do dví-
řek, otevřel je a utekl. Pobíhal po bytě 
celou noc.

V neděli, když jsem se vrátila, za mnou 
muž přišel s touto novinou. Neztratila 
jsem hlavu a řekla si, že křečka musí-
me najít. Když jsem po prošmejdění 
našeho bydlení uslyšela za kuchyň-
skou linkou ohryzávání dřeva, věděla 
jsem, kde je. Naštěstí je náš mazlíček 

ochočený, takže se mi poda-
řilo jej nalákat s  piškotem 
na ruku. Aleluja, křeček 
přežil a  problém byl vyře-
šen. Alespoň zatím.
Od té doby se stalo pra-
vidlem, že křeček každou 
noc utíkal z klece. Naštěstí 
jsem jej vždy našla za lin-
kou a vylákala jej odtam-
tud stejným způsobem. 
Nicméně jsem pak přišla 
s  tím, že musíme dvířka 

klece připnout zavíracím špendlíkem, 
abychom útěkům zabránili. Stalo se. 
Uvědomila jsem si přitom jednu věc. 
Ačkoliv by někdo mohl namítnout, 
že náš křeček je zvídavý přirozeně, 
a proto se vydával pravidelně na své 
noční toulky, já vím své – kdyby se 
s  ním manžel tehdy večer pomazlil, 
náš křeček by tak nezdivočel...
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Exprimátor o hospodaření 
a ekonomice města Prostějova
Řadu let se městský rozpočet 
a  rozpočtové hospodaření 
města Prostějova vyznačo-
valy tím, že při přípravě a ná-
sledném projednávání se 
počítalo s deficitním rozpoč-
tem, ale na konci příslušného 
roku byl výsledek přebytkový. 
A jestliže se dnes takřka každý 
den zdůrazňuje rozpočtová 
odpovědnost, pak i v  tomto 
ohledu si naše město vedlo 
dobře – dluhová služba byla 
nulová nebo se pohybovala 
těsně kolem nuly, přitom si 
město investičně vedlo také 
dobře. Prostějov dosahoval 
výborného ratingu a po prá-
vu patřil a patří mezi úspěšné 
municipality.
Dosud tedy můžeme hovořit 
o finančním hospodaření a fi-
nanční kondici našeho města 
převážně pozitivně.
ALE...

Teď přichází čas důrazně upo-
zornit na rizika dalšího rozvo-
je města Prostějova. A tady si 
dovolím citovat z výroku au-
ditora při přezkoumání hos-
podaření za rok 2021, … „ne-
byla zjištěna případná rizika, 
která mohou mít negativní 
dopad na hospodaření města 
Prostějova v budoucnosti“.
Ano, město Prostějov se cho-
valo a chová velmi zodpověd-
ně v rozpočtovém hospoda-
ření, ale v tomto čase přichází 
velká rána – inflace dosahuje 
nebývalé výše a ceny energií 
šplhají do obrovských výšek. 
Vzrůstá obava z budoucnos-

ti, bohužel provázená velkou 
nejistotou, co bude dál. Nový 
guvernér České národní ban-
ky A. Michl naznačil, že vývoj 
českého hospodářství vidí 
centrální banka černě, neboť 
ekonomika zažije recesi, která 
bude navíc spojena s  vyso-
kou inflací. Během letošního 
a příštího roku prý inflace sní-
ží životní úroveň domácností, 
kterým se nezvýší příjmy, té-
měř o 30 procent!
Vláda slibuje občanům po-

moc, ale pořád není zcela 

jasné, jak a v jaké výši ta sli-

bovaná pomoc bude.

A dovolte ještě jeden postřeh. 
Vnímavý pozorovatel začí-
ná být znepokojen, že určitá 
část ekonomů nás a pravdě-
podobně i českou vládu pře-
svědčuje, že inflace je v česku 
především inflací poptávko-
vou. Z  toho vyplývá názor, 
že se musí utlumit spotřeba 
domácností (tady připome-
nu slova viceguvernérky ČNB 
Zamrazilové, že si lidé nekou-
pí předražené zboží, když na 
ně nebudou mít peníze).

Ekonomku Zamrazilovou 
respektuji, ale přikláním se 
k  názoru guvernéra Michla, 
že inflace je převážně inflací 
nákladovou. Tady je potřeba 
připomenout, že elektřina, 
plyn a základní potraviny ne-
patří mezi tzv. zbytné zboží, 
protože teplo a jídlo potřebují 
všichni. Ano, úsporná opatře-
ní jsou potřebná, ale ne za ka-
ždou cenu! A dovolím si ještě 
připomenout názor ekonoma 
CERGE-EI Filipa Pertolda, po-
dle kterého energetický tarif, 
velmi propagovaný součas-
nou vládou, není ani úsporný, 
ani sociální.
Nečekají nás lehké časy. Mimo 
jiné proto, že rozpočet měs-
ta je ze tří čtvrtin naplňován 
sdílenými daněmi, jejichž cel-
ková výnosnost je závislá na 
dobrém výkonu české ekono-
miky a také koupěschopnosti 
obyvatelstva.
Zde je ta nejistota bohužel 

velká.

Oproti tomu si mohou být 
občané Prostějova jisti dob-
rou finanční kondicí města 
i tím, že při přípravě městské-
ho rozpočtu Finanční odbor 
Magistrátu města Prostějova 
odvede dobrou práci. A obě 
tyto skutečnosti budou dob-
rým základem pro rozhodo-
vání orgánů města.

Miroslav Pišťák,

 člen Finančního výboru 

 Zastupitelstva města 

 Prostějova, 5. místo na 

 kandidátce ČSSD

KANDIDÁTI HNUTÍ ANO

Mgr. František Jura

Ing. Jiří Rozehnal 

Bc. Miloš Sklenka 

Marcela Župková

Alena Pagáčová

53 let, primátor statutárního města 

Prostějova

57 let, náměstek primátora 

statutárního města Prostějova

59 let, živnostník, člen rady 

statutárního města Prostějova

48 let, živnostník, člen rady 

statutárního města Prostějova

47 let, vedoucí sociální aktivizace

Dagmar Faltýnková 
55 let, specialista kvality, 
zastupitelka

Ing. Jaromír Hruban 
71 let, živnostník, 
zastupitel

MUDr. René Kloc
57 let, lékař, ortoped

Ing. Richard Beneš 
70 let, emeritní starosta 
Sokol I Prostějov

Mgr. Radim Weisser
53 let, ředitel základní 
školy

Mgr. Roman Drkula
51 let, finanční účetní

Michal Janeček, 
47 let, sekretář klubu 
SK 1913 Prostějov

Miroslav Kotrč
56 let, pracovník ostrahy

Leona Skokanková
53 let, pracovník centra 
sociálních služeb

Mgr. Iva Procházková
58 let, učitelka na základní 
škole

Ladislav Kyllar
50 let, manažer

Michal Götz
58 let, podnikatel

Denisa Drkulová
22 let, zdravotní sestra

Alena Mlatečková
58 let, kosmetička 
- konzultantka

Ladislav Kment
61 let, sociální pracovník

Mgr. Antonín Dušek
81 let, emeritní ředitel 
základní školy

Karel Piňos
54 let, oblastní ředitel

Ing Miroslava 
Nováková 61 let, 
středoškolský pedagog

Ing. Ivan Polák
57 let, ekonomický ředitel

Václav Meidl
36 let, trenér SK 1913

Eva Kameníková
37 let, zdravotní sestra

Ing. Monika Smičková
32 let, administrativní 
pracovník

Tomáš Čepa
38 let, technický ředitel  
1. SK Prostějov

Josef Skoumal
79 let, důchodce

Bc. Petr Kočí
34 let, IT system 
administrator

Ludmila Mynaříková
81 let, důchodce

Ing. Jiří Švančar
53 let, pracovník 
živnostenského úřadu

Roman Karšulín
57 let, zaměstnanec, člen 
Rady statutárního města 
Prostějova

Ladislav Okleštěk
61 let, poslanec PS PČR

Ing. Jaroslav 
Faltýnek
60 let, poslanec PS PČR
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PROSTĚJOV Po měsíci měl 
Večerník opět možnost na-
hlédnout do útrob Víceúčelové 
haly- zimního stadionu v  Pro-
stějově, kde finišuje nákladná 
rekonstrukce. Dokončena je už 
kompletní výměna kopilitů na 
východní i  západní straně „zi-
máku“ a  tribuny dostaly zcela 
nový rozměr. Nejen co se týká 
nátěrů, ale usazeny jsou už také 
nové sedačky, proměnou rov-
něž prošel sektor hostujících 
fanoušků. Jak se Večerník mohl 
před pár dny přesvědčit na vlast-
ní oči, stavbaři už pracují jen na 
finálním dokončení rekonstruk-
ce šaten. 

Michal KA DLEC
Vše opravdu směřuje k  tomu, že se 
investice magistrátu za desítky milio-
nů korun stihne realizovat do začát-
ku hokejové sezóny. „Až na některé 
drobné věci lze úpravy na zimním 
stadionu považovat za uspokoji-
vé, čeká nás však v  budoucnu ještě 
spousta práce. Udělali jsme teprve 
první krůček k  vytoužené změně 
vizuálu zimního stadionu, snad se 
tedy nepoleví a bude se pokračovat,“ 
řekl Večerníku Jan Zatloukal, ředitel 
Sportcentra DDM Prostějov, které 
je správcem zimního stadionu v Pro-
stějově. 

Už nyní nové barevné sedačky zcela 
změnily image útrob zimního stadi-
onu. „Jsem rád, že se také podařilo 
neutralizovat pozadí sedaček na 
světle šedou barvu. V tomto případě 
už dává barva sedaček alespoň tro-
chu smysl a snad se budou líbit i uži-
vatelům,“ míní Zatloukal, kterého 
se Večerník zeptal, zda se neobává 
toho, že tyto krásné sedačky během 
krátké doby poškodí fanoušci ho-
keje? „Obávám! A mám takový svůj 
postoj, že vandalům by se nemělo 
ustupovat. Pokud budeme při kaž-
dé realizaci ve veřejném prostoru 
brát ohled jen na vandaly, nebude se 
nám tu žít dobře. Doufám, že budou 
lidé rozumní. Ostatně pokud je člo-
věk alespoň trochu myslící bytost, 
usoudí, že ničit zcela nové prvky je 
opravdu znak hlouposti než dobrá 
vizitka,“ posílá jasný vzkaz všem fa-
nouškům hokeje ředitel Sportcentra 
DDM. 
Aktuálně dělníci pracují na finální 
rekonstrukci šaten. „V  tomto ohle-
du zaznamenáváme mírný skluz, 
ale dnešní doba není jednoduchá. 
Doufáme, že vše zdárně povede ke 
spokojenosti účastníků,“ uvedl Jan 
Zatloukal, který vzápětí Večerníku 
ještě detailně popsal, co všechno 
zbývá na prostějovském „zimáku“ 
dokončit. „Jedná se o  nátěr vnější 
konstrukce, která odpovídá již vi-

zuálnímu návrhu architekta. Rov-
něž bychom rádi vybudovali nový 
bufet, který by byl důstojným zá-
zemím mládežnického hokejového 
oddílu. Je zvykem v jiných zemích, 
že si mládežnické kluby provozo-
váním občerstvení vydělávají i  na 
svůj provoz. Pak samozřejmě zbývá 
ostatní část realizace nové vizua-
lizace zimního stadionu, ale to 

už bude běh na delší trať. Budova 
má velký vnitřní dluh, je třeba za-
pracovat na snížení její energetické 
náročnosti, využití mnoha techno-
logických postupů k  zajištění udr-
žitelnosti. Jsem rád, že město letos 
nakonec přistoupilo k  vybudování 
fotovoltaické elektrárny na stře-
še nových hokejových šaten. Rád 
bych ještě ‚ekologickou stránku‘ 
dotáhl do konce v  podobě vybu-
dování retenční nádrže, která by 

zachycovala dešťovou vodu a my ji 
dále mohli i využívat. Již na naší bu-
dově Sportcentra – DDM v Olym-
pijské ulici vidíme velké úspory na 
stočném díky tomu, že tuto nádrž 
máme. Pak samozřejmě nesmíme 
opomenout technické řešení stře-
chy zimního stadionu – její izolace, 
případné výměny za odlehčenější 
a tepelně izolovanější verzi,“ popsal 
Jan Zatloukal s tím, že všechny jme-
nované potřebné investice se určitě 

nestihnou provést do začátku letoš-
ní sezóny. „Bohužel. To, co bylo na 
letošek naplánováno, budeme jakž-
takž mít. V další části roku se ještě 
budeme snažit na dalších opravách 
pracovat, ale další velký kus práce se 
snad provede až opět po skončení 
sezóny. Návštěvníky a uživatele po-
prosím o  trpělivost, výsledek jistě 
bude stát za to. Původní architekt 
Ferdinand Lederer si dal s  naším 
stadionem před mnoha lety oprav-
du záležet a  podle mě patří k  těm 
nejlepším počinům svého druhu,“ 
uzavřel Jan Zatloukal, ředitel Sport-
centra DDM Prostějov. 

EXKLUZIVNÍ
rozhovor
pro Večerník
připravil
PetrPetr
KOZÁKKOZÁK

 Kolik letos Sportcentrum ote-
vře kroužků?
„Ona je to trošku záludná otázka. 
Jedna věc je, kolik kroužků nabízí-
me, druhá pak, kolik se jich podaří 
otevřít. Letos nabízíme 123 zájmo-
vých kroužků pro děti a mládež, ale 
u těch nových vždy hrozí, že se nám 
nepřihlásí dostatečný počet zájem-
ců. Každému kroužku trvá dva tři 
roky, než se jeho existence dostane 
pod kůži především rodičům. Minu-
lý rok jsme otevřeli 103 zájmových 
útvarů.“

 Název organizace Sportcent-
rum evokuje, že poskytujete pře-
vážně sportovní kroužky?
„Neřekl bych, že název u nás určuje 
charakter kroužků. To spíš zázemí, 
které máme. A je pravda, že zázemí 
sportovní haly v Olympijské ulici je 
na organizaci sportovních kroužků 
luxusní. Nicméně máme i pracoviště 
na Vápenici či v dětském dopravním 
centru a tam už je podíl nesportov-
ních kroužků rapidně vyšší. Vysoká 
prestiž dopravního hřiště se proje-
vuje v  nabídce kroužků s  dopravní 
tematikou, máme skvěle vybavenou 
keramickou dílnu, letos rozšiřujeme 
i  modelářskou dílnu, obnovujeme 
tradici železničních modelářů. Snad 
si každý najde to své.“

 Nabídka kroužků je opravdu 
pestrá. Co pro to člověk musí udě-
lat?
„Jako ředitel musím namíchat ideál-
ní koktejl z přísad, které představují 
jednotliví zaměstnanci, když to řek-
nu opravdu hodně přeneseně. Pak 
je musím namotivovat, ale zbytek 
je už na nich. Na povolání pedago-
ga volného času je super to, že je to 
takové ‚svobodné‘ povolání. Každý 
si může otevřít kroužky, které ho 
baví. Podmínkou samozřejmě je, že 
se mu naplní. Uvedu to na svém pří-
kladu. Začínal jsem s volejbalovými 
kroužky, ale člověk postupem času 

přivykne novým koníčkům, taky se 
stane, že zkrátka původní sport pře-
stane provozovat. Z toho vyplývá, že 
v mém pracovním životě už nebude 
‚převolejbalováno‘.“ (úsměv)

 Jak jste zvládli poslední roky, 
ovlivnil váš chod covid-19 a válka 
na Ukrajině?
„Obojí je nepříjemné, dotýká se 
vás to totiž nejen v pracovní rovině, 
ale i  v  osobní. Během covidu jsme 
se snažili být co nejvíce prospěšní, 
vedle obligátního šití roušek jsme 
s  kolegou Ondrůjem a  kamarádem 
Tomášem Láznou otevřeli takovou 
3D factory, kde jsme na 3D tiskár-
nách tiskli štíty pro zdravotníky. 
Podařilo se nám vytvořit skupinu 
nadšenců, která buď tiskla doma, 
nebo nám tiskárny půjčila přímo 
do Sportcentra. A  tisklo se ve dne 
v  noci. Podařilo se udělat během 
necelého měsíce zhruba 800 štítů. 
Přáli jsme si co nejbližší možné ote-
vření ordinací, tak snad to bylo k ně-
čemu užitečné. Válka na Ukrajině 
samozřejmě pro nás znamenala dal-
ší červené světýlko, reagovali jsme 
poměrně pružně a  nabízeli dětské 
skupinky pro děti válečných uprch-
líků. Rovněž jsme jim otevřeli brány 
dětského dopravního centra. Jediné, 
co se nepodařilo, bylo vypsání tábo-
rů pro tyto děti, ještě před začátkem 
válečného konfliktu byla bohužel 

naplněna nejen kapacita táborů, ale 
i pedagogů.“

 Zažili jste nějaké příkoří při 
pomoci ukrajinským dětem?
„Někdy křiklouni navodí atmosféru, 
až máte pocit, že takový je téměř vět-
šinový postoj, což zaplaťpánbůh není. 
Každý člověk má nárok na svůj 
osobní postoj. Organizace 
však musí ctít vyšší 
principy. Myslím 
si, že základním 
pravidlem je po-

máhat. A  pokud objevím někoho, 
kdo systém pomoci zneužije? To 
není dostatečné k  tomu, abych pře-
stal pomáhat. Jako bych v životě ně-
jaké paní pomohl s nákupem, ona mi 
nepoděkovala a já tím pádem už ni-
kdy nepomohl. Ostatně i náš sociální 
systém má své ‚zneužívače‘, přesto 
stát nadále sociální systém provozuje. 
Myslím si, že i vysloveně slaboduchý 
člověk vidí, že umírají ukrajinské ci-
vilní oběti. Osobně si neumím před-
stavit, co musí prožívat děti, které 
byly válkou zasaženy. To, že pustíme 
tyto děti zdarma na dopravní hřiště, 
nás opravdu na našem pohodlí ni-

jak neomezí. Však ta pomoc nebude 
do konce světa. Jednou se tam ti lidé 
vrátí, nebo tu holt zůstanou, budou 
pracovat a vstupy si už budou řádně 
platit. Ale zatím je na stole teprve půl 
roku trvající konflikt, nemůžeme 
opravdu čekat, že tady všichni upr-

chlíci budou ‚valit‘ za pásem 

a utrácet u nás vydělané peníze. Mají 
vážnější problémy.“

 Řízení domu dětí a  mládeže 
očividně není bezproblémové, že?
„Mám pořád hodně práce a  docela 
bych ocenil, kdyby jí už bylo méně. 
(pousměje se) V  současné době nás 
děsí nová ministerská vyhláška, 
která upravuje výpočet normativů, 
zjednodušeně kolik peněz obdržíme 
na zaplacení zaměstnanců. Výpočty 
podle předchozí platné úpravy zo-
hledňovaly nejen tábory a  kroužky, 
ale i  jednorázové akce, víkendov-
ky, vzdělávací programy, sportovní 
i  předmětové olympiády. Nyní se 

tato vyhláška ptá pouze na to, kolik 
dětí máme v kroužcích a kolik v tá-
borech, ostatní ji nezajímá. A  ještě 
k  tomu hodlá víc oceňovat pouze 
tzv. unikátní účastníky, tedy ty, kteří 
chodí do našich kroužků jen jednou. 
Sice chápu, co ministerstvo sleduje, 
ale ze všech možných cest si vybralo 
tu nejméně šťastnou. Pevně věřím, 
že to nějak ustojíme, ale je možné, že 
se nad domy dětí a mládeže stahují 
mraky. Co se týká podpory města, 
tam si dlouhodobě nemůžeme stě-
žovat, snad to tak bude i po zvolení 
nového vedení města vzešlého z ko-
munálních voleb.“
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„ZIMÁK“

PROSTĚJOVPROSTĚJOV Začátek nového  Začátek nového 
školního roku je každoročně školního roku je každoročně 
spojený i s nabídkou zájmo-spojený i s nabídkou zájmo-
vých kroužků prostějovské-vých kroužků prostějovské-
ho Sportcentra – domu dětí ho Sportcentra – domu dětí 
a  mládeže. O  pravidelné vý-a  mládeže. O  pravidelné vý-
chovné činnosti, ale i o dalších chovné činnosti, ale i o dalších 
trablech, které trápí domy trablech, které trápí domy 
dětí a  mládeže, jsme poho-dětí a  mládeže, jsme poho-
vořili s jeho ředitelem Janem vořili s jeho ředitelem Janem 
ZatloukalemZatloukalem (na snímku) (na snímku). Ve . Ve 
funkci již působí čtvrtým ro-funkci již působí čtvrtým ro-
kem a lze říci, že se za tu dobu kem a lze říci, že se za tu dobu 
uvedené středisko volného uvedené středisko volného 
času rozvinulo k nepoznání.času rozvinulo k nepoznání.

Foto: archiv J. Zatloukala

 Foto: Michal Kadlec  Foto: Michal Kadlec

„Doufám, že fanoušci budou rozumní,“ 
obává se vandalismu 

šéf Sportcentra 
Jan Zatloukal

 Foto: Michal Sobecký 

„Kroužky letos rozjedeme s plnou parádou!“



pro Večerník 

Martin
ZAORAL

EXKLUZIVNÍ
reportáž

Sportovat a soutěžit ve dvaceti umí 
každý. Ale zvládnout to samé o půl-
století později, to už vyžaduje, aby 
si člověk v průběhu času vypěsto-
val to nejdůležitější, co on sám 
může ovlivnit, a to charakter. Právě 
díky němu se udrží zdravý psy-
chicky i fyzicky a zároveň nepřijde 
o chuť hrát si a začínat stále znovu. 
Právě takoví lidé se sešli mezi sou-
těžícími na 4. ročníku Sportovních 
her seniorů prostějovského regio-
nu. „Loňský ročník jsme po třech 
předchozích museli zrušit, neboť 
panovaly obavy z koronaviru. O to 
větší radost mám nyní z tak hojné 
účasti,“ vyjádřila se během zahájení 
náměstkyně primátora Alena Raš-
ková, která převzala nad celou akcí 
záštitu. Zároveň jedním dechem 
poděkovala pořadatelům z řad Do-
movní správy Prostějov i Zdravého 
města Prostějov.   
Následně se mezi ostřílenou dá-
mou a prostějovským primátorem 
rozhořela lehká polemika o  tom, 
zda je důležitější se zúčastnit, nebo 
zvítězit. Zatímco František Jura 
s jistou dávkou nadsázky tvrdil, že 
celková výhra je nade vše, pro jeho 
náměstkyni byl vítězem každý, kdo 
přišel... 

Převládaly ženy 
nad 70 let

Hry byly určeny všem seniorům nad 
60 let, zápolilo se ve dvou věkových 
kategoriích, jejichž hranice určovalo 
70 let. Do akce nakonec šlo celkem 
36 žen a 13 mužů, kteří přijeli nejen 
z Prostějova, ale také z Němčic nad 
Hanou, Kojetína či Tovačova. Nej-

starší účastnici Miladě Zapletalové 
z prostějovského Domova seniorů 
v  Nerudově ulici přitom bylo už 
93 let. „Jsem nadšená, že je tady tolik 
lidí. Je vidět, že se chtějí bavit. Překva-
pilo mě, že víc jak sedmdesát procent 
z  nich bylo starších sedmdesáti let 
i to, že jednoznačně převládaly ženy,“ 
všimla si Marie Hájková z prostějov-
ské Domovní správy, která nesla nej-
větší podíl na organizaci celé akce. 
Na všechny přítomné čekalo cel-
kem sedm disciplín, konkrétně se 

jednalo o hod kroužky na tři metry 
vzdálený kužel, běh s  míčkem na 
raketě, střelbu florbalovou holí na 
malou branku, srážení plechovek 
tenisovým míčkem, házení šipkami 
do terče, hod míčkem na cíl a jakou-
si speciální odrůdu pétanque. Již po-
druhé si díky spolupráci s městskou 
policií mohli vyzkoušet také lase-
rovou střelnici, a kdo chtěl, mohl si 
také na čas zaplavat v blízkém bazé-
nu. Této možnosti nakonec využilo 
celkem 16 lidí. 

Optimismus nade vše

Atmosféra byla skutečně skvělá, což 
ostatně vzhledem k velkému počtu 
těch, kteří neztrácí životní opti-
mismus za všech okolností, ani ne-
mohlo být jinak. Všichni odcházeli 
nadmíru spokojeni. „Letos to byl 
podle mě zatím nejvydařenější roč-
ník v historii. Bylo patrné, že se lidé 
stále chtějí bavit a  zůstat zdraví,“
zhodnotila Marie Hájková, která 

sama od dětství sportovala, zejmé-
na pak plavala. „Dodnes jsem velmi 
soutěživá, nicméně kvůli střetu zá-
jmů jsem se tohoto klání nakonec 
zúčastnit nemohla,“ žertovala Háj-
ková, která rovněž může posloužit 
za příklad toho, že si elán i duševní 
svěžest lze bez problémů uchovat 
i s přibývajícími roky. Úspěch akce 
motivoval její organizátory k  dal-
ším úvahám. „Rádi bychom udělali 
Den seniorů, tak uvidíme, co z toho 
bude,“ doplnila hlavní organizá-

torka, která zároveň poděkovala 
statutárnímu městu Prostějov za 
podporu.  

WWW.VECERNIKPV.CZ 22. srpna 2022 1125

PROSTĚJOV Kdo si hraje, nestárne! Pod tímto heslem by se 
mohly konat letošní Sportovní hry seniorů. V pořadí čtvrtý roč-
ník tradiční akce pro všechny, kterým navzdory pokročilejšímu 
věku stále nechybí chuť hrát si, bavit se a učit se něco nového, se 
konal uplynulé úterý 16. srpna na řádně rozpáleném koupališti 
ve Vrahovicích. Na celkem 49 soutěžících tak čekalo 7 disciplín, 
které prověřily zejména jejich šikovnost a hravost. Domů všichni 
odcházeli nejen s četnými odměnami, ale zejména s pocitem, že 
ještě rozhodně nepatří do starého železa.

saa jaké byl disciplíny her seniorů jjaakké byyyl ddisssciipplííínyy hhheer seeeniioorrrů 3x foto: Martin Zaoral 

 Foto: Martin Zaoral  

Anketa Veèerníku 

Soňa Vašková (90)
„Navzdory svým 
letošním deva-
desátinám se 
stále snažím 
zůstávat aktivní 
a  zapojit se do 
všeho, na co ješ-
tě stačím. A  tak 
jsem letos byla součástí týmu, který 
vyhrál soutěž v našem Domově seniorů 
v  Nerudově ulici, zároveň třeba pečuji 
o zdejší okrasnou zahradu.“

Milada Zapletalova (93)
„Jsou to asi čtyři 
měsíce, co jsem 
byla přijata do 
domova v  Neru-
dově ulici. Zde 
pracuje také 
Alena Pagáčo-
vá, díky níž se 

podobných akcí účastníme. Vše nám 
vysvětluje a svojí aktivitou nám jde pří-
kladem.“

Lída Dostálová (77)
„Jsem tu už po-
čtvrté. Poprvé 
jsem byla dru-
há a  pak jsem 
dvakrát po sobě 
zvítězila. Na 
to bych chtěla 
navázat i  letos. 
Vidím, že to nebude vůbec snadné, je tu 
totiž celá řada čerstvých sedmdesátní-
ků a sedmdesátnic.“ 
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Akce se konala pod záštitou 
RNDr. Aleny Raškové, námìstkynì primátora.
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pro Večerník 

EXKLUZIVNÍ
reportáž

Martin Martin 
ZAORALZAORAL

Letos vůbec poprvé visel osud veleob-
líbené akce doslova na vlásku. „Ještě 
v pátek večer jsme nebyli rozhodnuti, že 
pohádkový les budeme pořádat. Před-
pověď počasí totiž neslibovala vůbec nic 
hezkého. Definitivní rozhodnutí padlo 
až ráno v den konaní,“ prozradil Večer-
níku pozoruhodnou informaci ze zákulisí 
příprav jedné z  největších regionálních 
akcí prezident Spolku Plumlovských nad-
šenců Marek Otruba, podle něhož nako-
nec vše vyšlo nad očekávání. „Pršet začalo 
relativně nedlouho před uzavřením lesa. 

Přesto jsme obdivovali všechny, kteří do 
něj stále mířili i navzdory stále hustějším 
kapkám,“ dodal Otruba. 
Letos vůbec poprvé připravili organizá-
toři hned dvě tratě. Ta kratší pro začínající 
turisty měřila 1,5 kilometru, druhá pak 2,5 

kilometru. „Jednoznačně více lidí zamíři-
lo na tu delší. Potvrdilo to názor, že když 
už k nám lidé dorazí, chtějí si cestu lesem 
opravdu užít,“ konstatoval šéf pořádajcíí 
organizace. 
Na začátku lesa všechny návštěvníky uví-
tal Krakonoš u  Spongeboba se však již 
jejich cesty rozdělily. Ti zdatnější navštívili 
například Ledové království, potkali Sa-
xanu, loupežníky či Asterixe a Obelixe, na 
ty ostatní pak čekal Maxipes Fík i se svým 
soudkem, Sněhurka s ospalými trpaslíky, 
sultánovi sluhové z pohádky o Lotrandovi 
a Zubejdě. Od baru u pařezové chaloup-
ky se pak obě trasy opět spojily. Všichni si 
tedy mohli naloupat perníčku v perníko-
vé chaloupce či nechat zvážit tíhu svých 

hříchů na čertovské váze. Putování pak 
zakončilo setkání s  vodníky u  Podhrad-
ského rybníka a pak už na všechny čekala 
jen zasloužená sladká odměna.  „Jsme tu 
už asi popáté. Vzhledem k  předchozím 
návalům jsme tentokrát strategicky přijeli 
později, a i s dvouletou dcerou se vydali na 
kratší trasu. Bylo velmi příjemné procházet 
se pohádkovým lesem mimo davy dalších 

lidí. Na větší zástupy jsme narazili pouze 
na začátku a na konci,“ pochvaloval si před 
námi jeden z pravidelných návštěvníků. 
Na děti v kempu Žralok čekal po celé 
odpoledne i tentokrát opravdu bohatý 
doprovodný program. Užít si mohly 
hasičskou pěnu, projížďky na koních, ke-
ramickou dílnu, pohádkovou tombolu či 
nafukovací a  skákací atrakce. Připravena 

byla také celá řada speciálních soutěží a pís-
ní, které půl hodiny po uzavření lesa začaly 
přímo na pódiu v kempu. Bohužel právě ve 
chvíli, kdy na pódium vyskočila pestroba-
revná Veseluška, dalo se do hustého deště. 
I tak ovšem na parketu před pódiem trsala 
celá řada pláštěnek. 
Zda se bude Pohádkový les konat i příští 
rok není zatím zcela jisté. „Vidím to tak na 
osmdesát procent. Jsme po letošním roční-
ku poměrně dost unavení, navíc kvůli prázd-
ninám a dovoleným nebylo úplně snadné 
dát v tomto tradičním termínu do kupy celý 
organizační tým. Nakonec však radost všech 
dětí byla velká, a právě ta je naší hlavní moti-
vací,“ uzavřel za pořádající Spolek plumlov-
ských nadšenců jejich šéf Marek Otruba. 

zprávy z regionu aneb jsme s vámi u toho...

Konicko • Kostelecko • Němčicko • Plumlovsko • Protivanovsko

jaká byla cesta pohádkovým lesem...jjakkáá byylaa cessta poohhádddkoovým ýmm leesem..... 3x foto: Martin Zaoral 
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Do oprav silnic 
zasáhli i místní  

Konice (mls) – V  závěru uplynu-
lého týdne se podařilo v  Konici 
dokončit rozsáhlé opravy místních 
komunikací položením nového as-
faltu. Konkrétně se jednalo o prostor 
Cihelny I  a  Pod Cihelnou a  kom-
plexu ulice Za Nádražím. „Musím 
poděkovat lidem bydlícím v  ulici 
Pod Cihelnou za to, že se včas ozvali, 
když práce neprobíhaly tak, jak byly 
objednány. Byl to týden vzrušených 
diskusí a  pochopitelných emocí. 
Nicméně jsem za ně rád, protože 
takto byla provedena oprava ke spo-
kojenosti všech,“ vyjádřil se konický 
starosta Michal Obrusník s  tím, že 
letos by měly ještě proběhnout pro-
vizorní opravy v  Křemenci a  v  uli-
cích 9. května a Kružíkova.

Vlaky budou jezdit dál 

Prostějovsko (mls) – Donedávna se 
uvažovalo o  možném zrušení, nebo 
alespoň omezení vlakového spoje 
v úseku mezi Prostějovem a Nezamy-
slicemi. Ten projíždí také zastávkami 
Bedihošť, Čelčice, Pivín a Doloplazy. 
Z  posledních jednání vyplynulo, že 
spoj č. 3704 zůstane i pro následující 
jízdní řády zcela zachován.

Kontejnery na sklo 
nezmizely 

Němčice nad Hanou (mls) – Absen-
ce kontejnerů na sklo na zdejším síd-
lišti se řešila v Němčicích nad Hanou. 
Vedení města občany upozorňuje, 
že kontejnery nebyly odstraněny, ale 
pouze přemístěny jinam. Kontejnery 
na sklo mají občané aktuálně k dispo-
zici v kontejnerových hnízdech v ulici 
Okružní, u základní školy v ulici Tyr-
šova, na parkovišti za obchodním do-
mem Jednota, za květinářstvím v ulici 
Nová a u Koruny v ulici Sokolská. 

Kralice jsou opìt 
prùjezdné 

Kralice na Hané (mls) – Od začát-
ku srpna se řidiči potýkají s uzavírka-
mi, které souvisí se čtvrtou etapou 
oprav jednotné kanalizace v  Krali-
cích na Hané. Plánované práce dle 
harmonogramu skončily v  sobotu 
20. srpna. V  průběhu tohoto týdne 
by už městys měl být opět průjezdný 
bez větších omezení. 

RYCHLÝ
NÍK POHÁDKOVÉ BYTOSTI PROTANCOVALY POHÁDKOVÉ BYTOSTI PROTANCOVALY 

LESEM MEZI KAPKAMI DEŠTĚLESEM MEZI KAPKAMI DEŠTĚ
Drzý zloděj si vlezl 
pro lup až na dvůr 

Náhodě nehodlá nic pone-
chat zloděj, který vloupal 
na dvůr rodinného domu ve 
Tvorovicích. Vědom si krize 
v dodávkách ropy a plynu, ukra-
dl tam zcela nový kotel na tuhá 
paliva v  ceně bezmála 50 000 
korun. Na místo byla po ozná-
mení majitelem nemovitosti 
minulou neděli 14. srpna vys-
lána hlídka, která jela prověřit 
veškeré okolnosti. Poškozený 
policistům ukázal, kde se ještě 
den předtím nacházel kotel na 
tuhá paliva a  který mu někdo, 
pravděpodobně ze soboty na 
neděli, ukradl ze dvora. Pacha-
tel se dostal na pozemek nemo-
vitosti bránou, která bohužel 
nebyla zajištěna. Poškozený 
si škodu vyčíslil na 47 000 Kč. 
Případ je šetřen pro trestný čin 
krádež a  porušování domovní 
svobody. 

Na akci Spolku Plumlovských nadšenců dorazilo 
zhruba šest stovek dětí 

PLUMLOV Tak to opět dokázali! Pohádkový les Plumlovských nad-
šenců je jednou z dlouhodobě nejnavštěvovanějších akcí v regio-
nu. V loňském roce na ni i navzdory covidu dorazilo neuvěřitelných 
1 093 dětí. Letos byla návštěvnost poněkud nižší, svoji roli v tom 
sehrála zejména veskrze chmurná předpověď počasí. Navzdory 
tomu se však oblíbenou akci podařilo opět úspěšně uspořádat. 
Minulou sobotu 20. srpna se s pohádkou vypravilo do lesa za kem-
pem Žralok v Plumlově na šest stovek dětí. A zatímco drtivá většina 
z nich cestu absolvovala suchou nohou, ani následné dešťové kap-
ky nedokázaly zchladit jejich nadšení. Všichni si akci užili dosyta. 

FOTOGALERIE
klikni na

www.vecernikpv.cz
a VIDEO

 Foto: Martin Zaoral 
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BRODEK U  KONICE Snad se brzy 
najde. Opravdu unikátní a opečovávané 

motokolo Chopper ukradl někdo v noci 
na pátek 19. srpna v Brodku u Konice. 

Udržované moto-
kolo vzbudilo zájem 
nejen o  fandů, ale 
bohužel i  u  zlodějů. 
„Pokud byste ho ně-
kde viděli, dejte mi 
vědět nebo ohlaste 
na oddělení Policie 
ČR v  Konici,“ vzka-
zuje jeho majitel Jo-
sef G. (mls)

Ukradli unikátní motokolo! 

 Foto: Facebook 

OLŠANY U  PROSTĚJOVA Tady se 
to pořádně pohnulo! Drtivá většina 
trosek domu Radka B. z  Olšan, kte-
rý byl zdemolován po výbuch plynu 
z pondělí 18. července, už je odklize-
na. Stalo se tak díky aktivitě místních 
hasičů i vedení zdejší radnice. 

Martin ZAORA L
Uplynulé pondělí 15. srpna bylo v  Ol-
šanech u  Prostějova pořádně rušno. 
Pracovalo se na dalším odklízení trosek 

domu, který byl vymazán z povrchu zem-
ského po výbuchu, jaký nejen tato obec 
v  prostějovském region ještě nezažila. 
Snad nikdo přitom nepochybuje, že jeho 
strůjcem byl samotný zadlužený majitel 
nemovitosti, který nakonec v  troskách 
nalezl smrt. 
„Chtěl bych touto cestou poděkovat 
místním hasičům a  také vedení obce 
v  čele se starostou a  místostarostou za 
to, že došlo k  odklizení drtivé většiny 

zbylých trosek. To umožnilo, abychom 
mohli pokračovat na rekonstrukci sou-
sedního silně poškozeného domu, který 
patří mému vnukovi,“ vzkázal prostřed-
nictvím Večerníku Jindřich Matějka, 
který dle svých slov probíhající stavební 
práce koordinuje. „Už v  pondělí dvaa-
dvacátého se konečně budeme moci 
pustit do klíčové opravy štítové zdi, která 
přiléhala ke zbořenému domu,“ pochva-
loval si Matějka.

Zbytky domu zdemolovaného výbuchem Zbytky domu zdemolovaného výbuchem 
jsou odklizeny. 

NA VÁŠ NÁMÌT

OLŠANY U  PROSTĚJOVA Srážku 
automobilu a dálničních svodidel vy-
šetřují od předminulé soboty policisté 
z  dálničního oddělení v  Kocourovci. 
Ti zjišťují řidiče, který se svým vozi-

dlem měl ohrozit a  následně natlačit 
jiný automobil do svodidel.
K nehodě došlo 13. srpna o půl páté od-
poledne na 33. kilometru dálnice D46 ve 
směru z Prostějova na Olomouc. „Řidiče 

vozidla BMW měl z  levé strany ohrozit 
řidič nezjištěného vozidla, pravděpodob-
ně zahraniční tmavé SUV, který přejížděl 
z levého jízdního pruhu do pravého,“ uve-
dl Libor Hejtman, tiskový mluvčí Kraj-
ského ředitelství policie Olomouckého 
kraje. 
Výsledkem tohoto manévru byla neho-
da. „Aby řidič vozidla BMW zabránil stře-
tu, strhl řízení vpravo, kde mírně narazil 
do ocelových svodidel. Ke srážce vozidel 
nedošlo. Majitel poškozeného vozidla 
odhadl škodu na sto padesát tisíc korun,“ 
přidal mluvčí. 
Policie v souvislosti s nehodou hledá 
svědky, kteří by přispěli k  objasnění 
nehody i totožnosti řidiče. Mohou se 
obracet na dálniční oddělení Kocou-
rovec prostřednictvím telefonního 
čísla 974 762 751 nebo e-mailové ad-
resy krpm.osdp.dok.stsl@pcr.cz. (sob)

www.dalimilovarozhledna.cz

Nová čtyřiatřicetimetrová soukromá rozhledna stojí od roku 2021Nová čtyřiatřicetimetrová soukromá rozhledna stojí od roku 2021
na holém vrcholu Větrova na rozhraní Králického Sněžníku, na holém vrcholu Větrova na rozhraní Králického Sněžníku, 

Rychlebských hor a Hrubého Jeseníku.Rychlebských hor a Hrubého Jeseníku.

Návštěvníci jsou povinni seznámit se s provozním řádem 
rozhledny a dodržovat jej. Vstup do objektu rozhledny 
může být omezen či zcela uzavřen za deště, při silném 
větru, snížené viditelnosti a  při jiných nepříznivých 
povětrnostních podmínkách! Provoz občerstvení může 
být spolu s  uzavřením rozhledny taktéž omezen nebo 
zcela uzavřen.

LETNÍ 
PRÁZDNINY 

otevřeno denně 
od  9:00  do 18:00

sjízdné 
na horském 
kole

možnost
zakoupení
suvenýrů

možnost 
zakoupení 
občerstvení

nejblíže lze dojet automobilem k  parkovištím ve 
Velkém Vrbně, kde je zajištěná dostatečná park-
ovací kapacita - odtud se dá k  rozhledně dojít 
pěšky či na horském kole
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PROSTĚJOV Čerstvý osmdesát-
ník, který se do důchodu rozhod-
ně nechystá. Co by tam taky dělal, 
když mu to pořád báječně hraje 
i  zpívá. Petr Janda (na snímku) je 
nadále frontmanem legendární 
kapely Olympic, která v  rámci 
letošního Prostějovského léta po-
řádně rozparádila zcela zaplněné 
náměstí T. G. Masaryka. Krátce 
předtím vznikl následující rozho-
vor, který si dal za cíl rozkrýt, co 
se skrývá za texty písní slavné ka-
pely. A jak se vlastně jejich obsah 
vztahuje k neuvěřitelně vitálnímu 
i  houževnatému zpěvákovi, který 
příští rok oslaví neuvěřitelných 60 
let na hudební scéně. 
v rámci exkluzivního
interview
pro Večerník
se ptal
Martin
ZAORAL

 Kolik mám ještě dní, než přijde 
poslední, jak dlouho budu zpívat 
a  hrát? To je jedna z  otázek písně 
vzniklé na text Zdeňka Rytíře. Už 
jste na ni našel odpověď? 
„Tenhle text původně není o  věku, 
ale o  tom, jestli nás zakážou, nebo 
nezakážou. Píseň vznikla v  roce 
1969, kdy tu byly sovětské tanky 
a  kdy byla nejistá doba. Spousta 
kapel se tehdy rozpadla, 
nedalo se pořádně hrát. 
V tom je hlavní smysl 
této písničky. Kro-
mě toho je to celé 
podbarveno lás-
kou. Ale je v tom 
hlavně atmosfé-
ra konce praž-
ského jara 
a  začátek 
příšerné 
normali-
zace.“

 A jak si na tu otázku odpo-
vídáte nyní? 
„Pořád stejně, já to moc neřeším. 
Píseň byla složena v nějakém ob-
dobí, měla určitý podtext a já sám 
ji stále vnímám jako nostalgickou 
vzpomínku na tu dobu. Teď už 
si tuto otázku nekladu. Je mi sa-
mozřejmě jasné, že to i vzhledem 
k věku jednou všechno skončí. Ale 
není to něco, čím bych se už zabý-
val.“ (úsměv)

 Takže zatím nevíte ani to, 
kdy zazpíváte naposledy „skon-
čili jsme, jasná zpráva“. Je něco, 
s čím jste ve svém životě skončil, 
a víte, že už v tom nebudete po-
kračovat? 
„Jasná zpráva bylo ve své době spo-
jení dvou slov, které znamenalo něco 
jako bezpochyby, tedy že něco prostě 
určitě udělám. Co mě se týče, tak 
jsem skončil s kouřením. Bude to už 
sedmnáct roků, co jsem s tím po pa-
desáti letech sekl. Teď už vím, že s tím 

nezačnu. Od té doby jsem cigaretu 
ani nedržel v ruce.“ (pousměje se)

 V  další ze svých písní zpíváte 
o  tom, že z  Paříže znáte bulvár 
Saint Michelle, 
kam jste včera šel 
s  Marie-Claire. 
I  do Prostějova 
se často vracíte. 
Co znáte z  tohoto 
města? 
„Asi jako první si 
vybavím secesní 
Národní dům s di-
vadlem od archi-
tekta Jana Kotěry. 
Dále pak noblesní 
Hotel Grand a také 

Hotel Avion, kde jsme mnohokrát 
spali. Vzpomínám si, že naproti 
byl obchod s  galanterií. Jeník Pa-
cák, náš tehdejší bubeník, si tam 

koupil korále, kterými se omotal. 
Tehdy byla doba hippies, takže vy-
padal jako největší sekáč.“ (směje 
se)

 A  vybaví se vám něja-
ký konkrétní člověk spojený 

s Prostějovem? 
„Jednou jsme zažili večírek s  něja-

kým klukem, který nám celý večer 
vyprávěl vtipy, a my se nemohli přestat 
smát. Když nás pak z  jedné hospody 
vyhodili, tak jsme šli do jiné a on v tom 
stále pokračoval. Ale to už je strašně 
dávno. My jsme tady hráli mockrát na 
různých místech, jen na tomhle hlav-

ním náměstí zatím ještě ne. To 
bylo poprvé.“

 V  jedné ze svých nej-
známějších písní zpíváte 

o matčiných slzách pada-
jících na polštář. Čím 

vy sám jste trápil své 
rodiče? A  čím jste 

jim nao-
pak dělal ra-

dost? 
„Maminka absolutně 

nesnášela, když jsem někdy 
přišel pozdě. Ale od-

pustila mi vždy, když 
jsem jí přinesl šeřík. 
(směje se) Tím jsem 

jí dělal radost. Bývalo to 
vždy začátkem května. Cho-

dili jsme do vinohradských zahrad, 
které byly pusté, protože jejich boha-
tí majitelé po roce 1948 emigrovali. 
Nikdo je nehlídal. Tam jsme chodili 
trhat nejen šeřík, ale i  ovoce, každý 
měsíc tam bylo něco jiného.“

 V  další ze svých známých písní 
vyzýváte zřejmě svoji partnerku, 
aby vám dala víc své lásky. Od koho 
jste v životě dostal nejvíc lásky vy?
„Určitě od dětí. Tam se přesunul 
celý můj život. Pravdou je, že i moje 
devítiletá holčička si tuto písničku 
zpívala, aniž by tušila, že ji složil její 
táta. Takže píseň je to stále živá.“ 
(úsměv)

 V jiné ze svých krásných písní 
upozorňujete, že jakkoliv inten-
zivní láska může být, může se stát, 
že se pomalu vytrácí. Měl jste ně-
kdy pocit, že se podobným způso-

bem mizí i vaše láska k hudbě? 

„To určitě ne, vždycky jsem si dělal, co 
jsem chtěl, na nic dalšího jsem se moc 
neohlížel. Tuhle píseň dělal můj kama-
rád Petr Přibyl, který od manželky do-

stal sbírku básní Jaroslava Jakoub-
ka. Udělal z  toho patnáct písní, 
jednu hezčí jak druhou. Původně 
to mělo být pro Petra Nováka, 
od něhož jsem to vlastně převzal, 
protože se mi ten text velice líbil.“

 Jak zpíváte v písni Dávno, je 
toho jistě hodně, co jste zvládl 
třebas silou. Mnohé z toho se 
může jevit úsměvné a  vzdále-
né, ale na něco jste jistě dodnes 
pyšný. Co to je?  
„Osobně to zase tak nepitvám... 
Každopádně pyšný jsem hlavně 

na Olympic, s nímž příští rok oslavíme 
šedesát let. To se v plné slávě vlastně po-
dařilo pouze ‚Stounům‘. Ostatní kapely 
se během této doby buď rozpadly, nebo 
upadly v zapomnění. Takže něco tako-
vého je pro nás obrovský úspěch.“

 Jsou v životě chvíle, kdy je těžké 
„zapomenout na všechno, co je pou-
hou tou tmou obarvenou na černo.“ 
Co jste v takových okamžicích dělal 
vy? 
„To je těžké. Každopádně si stále dobře 
vzpomínám na okolnosti vzniku této 
písně. Tehdy jsem se rozcházel s  hol-
kou a byl jsem srab, takže jsem to udělal 
přes telefon. Důvodem bylo to, že jsem 
se zamiloval do mladší holky, baletky, 
kterou jsem si pak vzal za ženu a zplodil 
s  ní dvě děti. Tenhle námět jsem pak 
dal textaři Pavlu Chrastinovi, který vše 
zpracoval do podoby písně.“

 V  méně známé písni Hit nebo 
život se zamýšlíte nad vlivem drog 
na tvorbu. Vy sám se svěřujete, že va-
ším „dealerem“ byl život, svoboda, 
ženský a pohoda. Jinde zase zpíváte, 

že „když se dívky rozvlní, 
není, co byste 

jim nesplnil“. Co nejbláznivějšího 
jste pro některou ze žen udělal? 
„Za sebe si asi nevzpomenu. Ale vyba-
vím si příhodu svého syna, který chtěl 
okouzlit nějakou holku. Já to tehdy ne-
věděl. Teprve po jeho smrti jsem se od 
té holky dozvěděl, že si s ní tehdy dal 
rande v  nějaké kavárně v  Brně. Když 
přišla, tak salónek, kde seděl, byl plný 
nejrůznějších kytek. Ona se ho samo-
zřejmě zeptala, co to má znamenat. 
A on ji na to řekl: ‚Nezlob se, ale já jsem 
nevěděl, jakou kytku máš ráda, tak jsem 
od každé koupil jednu‘.“ (směje se)

 Už je to hodně let, co jste na-
stoupil do „vlaku, co nikde nestaví“. 
Čekal jste, že s  ním dojedete takto 
daleko? 
„Nečekal. Pravdou je, že celý program 
k  šedesáti letům se bude jmenovat 
Vlak, co nikde nestaví. Bude to kompo-
novaný tak, že se vlak rozjíždí, trošku ho 
přibrzdíme ve čtyřiadevadesátým, kdy 
jsme nehráli, ale nikdy ho nenecháme 
úplně zastavit. Každopádně těch šede-
sát let určitě byla jedna velká jízda.“

 V  jedné ze svých nejznámějších 
písní Okno mé lásky se zamýšlíte 
nad tím, kdo vás nahradil ve vztahu 
k dívce. Vidíte někoho, kdo by jed-
nou mohl nahradit Olympic na hu-
dební scéně? 
„Nikoho takového moc nevidím. 
Hudba se vyvíjí různými směry, my 
už jinou dělat nebudeme. Zároveň 
si ale nemyslím, že by nás měl něk-
do nahradit a dělat to, co děláme my. 
Ostatně hned na začátku jsme se bavili 
o prostějovském secesním Národním 
domě. Ani secese se už nikdy nevrátila 
a s Olympicem to asi bude stejné.“ 
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Osmdesátiletý Petr Janda naplno 
žije přípravami na 60. výročí 

Olympicu na scéně

vizitka
PETR JANDAPETR JANDA

✓ narodil se 2. května 1942 v Praze 
✓ český rockový zpěvák, skladatel a kytarista.
✓  dlouholetý frontman skupiny Olympic, 
 pro kterou složil mnoho hitů

✓ dodnes je jednou z největších legend v historii české hudební scény
✓ legendární rocker se hudbě věnoval už od dětství
✓  první jeho působení bylo ve skupině Sputnici, 
 kde začínal hrát s kytarou v roce 1959
✓  následně hrál ve skupině Big Beat Quintet, kde byli jeho 
 spoluhráči Pavel Chrastina a Jan Antonín Pacák
✓  od roku 1963 hrál v kapele Olympic 
 ve stejnojmenném klubu v Praze
✓  skupina byla podporována časopisem Mladý svět, 
 měla možnost vystupovat v zahraničí. 
✓  v populární anketě Zlatý slavík časopisu Mladý svět dosáhla 
 trojnásobného vítězství v letech 1981 až 1983 
 a další tři vítězství získala v letech 1996–1998 
 v nástupnické soutěži Český slavík
✓  jeho první ženou byla Jana Jandová, s níž má dceru 
 Martu ( 1974), která se později proslavila jako zpěvačka 
 německé kapely Die Happy, a syna Petra (✓ 1967), 
 který prohrál boj s rakovinou o 10 let později než jeho matka, 
 tedy v roce 2001
✓  jeho druhou manželkou byla moderátorka Martina Jandová, 
 se kterou má dceru Elišku ( 1992)
✓  jeho třetí, současnou manželkou je Alice Jandová, se kterou má 

dcery Anežku ( 2009) a Rozárii ( 2012). Od syna Petra má 
dva vnuky Matouše ( 1991) a Petra ( 1995) a od dcery Marty 
vnučku Marii ( 2013)

zajímavost: k hudbě jej přivedl otec, který hrával na housle a s tímto 
nástrojem začínal i malý Petr Janda, a i když je jeho hudební kariéra 
spojena s kytarou, k houslím a houslistům dodnes chová velkou úctu

Pyšný jsem v životě hlavně na Olympic,
s nímž příští rok oslavíme šedesát let.
To se v plné slávě vlastně podařilo pouze
‚Stounům‘. Ostatní kapely se během této
doby buď rozpadly, nebo upadly v zapomnění.
Takže je to pro nás obrovský úspěch...
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PROSTĚJOV Přesně 303 kandidátů 

se bude ucházet o některé z křesel 

v  prostějovském zastupitelstvu. 

O  tom, zda se do něj nakonec ta-

ké dostanou, či nikoliv, rozhodnou 

volby, které se budou konat v pátek 

23. a v sobotu 24. září letošního ro-

ku. Všechny politické subjekty na 

začátku uplynulého týdne již muse-

ly odhalit jména svých kandidátů. 

A Večerník doporučuje si je podrob-

ně prostudovat! Prozatím na serveru 

volby.cz, těsně před hlasování i v na-

šem tradičním speciálu KOMUNÁLNÍ 

VOLBY 2022, který již v těchto dnech 

připravujeme. Možná najdete nejen 

někoho, o němž jste přesvědčeni, že 

je pro vaše město či vesnici dlouho-

době přínosem, či mu naopak spíše 

škodí. Ale není vyloučeno, že na nich 

objevíte třeba souseda, jenž vaší sta-

ré mamince nedávno pomohl s ná-

kupem, či naopak člověka, který vám 

naboural auto a ujel a jehož identitu 

jste zjistili jen díky všímavým svěd-

kům. I podle těchto kritérií se právě 

v nadcházejících komunálních vol-

bách můžete rozhodovat.
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www.ano-prostejov.cz
www.chcemelepsicesko.cz

 anovprostejove

Zadavatel: ANO 2011;  
zpracovatel: ANO 2011

OPRAVILI 
 

JURY
JE
ZA

LÍP!

František Jura
primátor města Prostějov

TROJSTRANU PRO VEČERNÍK
připravil Petr KOZÁK

TEXTY: 
Martin ZAORAL a Michal SOBECKÝ

PROSTĚJOV O celkem 35 míst v zastu-
pitelstvu města Prostějova se letos uchází 
přesně 303 kandidátů na deseti kandidát-
kách. Každé straně nebo hnutí bylo umož-
něno nasadit maximálně 35 jmen. To se 
podařilo zejména v případě favoritů voleb. 
Do voleb jdou všichni současní členové 
Rady města Prostějova. Z jejich pořadí na 
jednotlivých kandidátních listinách však 
lze usuzovat, že drtivou většinu z nich mi-
nimálně zastupitelské křeslo nemine. Při-
nejmenším ve dvou případech to však tak 
úplně jisté není. 
V  letošních komunálních volbách budou 
moci lidé vybírat z celkem 303 jmen na 10 
kandidátkách. Pokud zabrousíme do historie, 
pak je patrné, že zájem o účast ve volbách spíše 
klesá. Před čtyřmi roky byl zájem o zastu-
pitelský post výrazně vyšší. Nejenže bylo 
hned 13 kandidátek, o zastupitelské křeslo se 
ucházelo 335 lidí. V roce 2014 sice bylo „jen“ 
12 kandidátek, na nich se však představilo 
hned 396 jmen. Méně lidí do zastupitelstva 
kandidovalo pouze v roce 2010. Tehdy to 
bylo 291 jmen na 10 kandidátkách. 
„Úbytek kandidátů je trend, který se týká všech 
větších měst v celé republice. Aktivní účast ve 
volbách je spojena s jistou nedůvěrou, lidé se 
bojí politikou tzv. zašpinit. Lídři kandidátek tak 
často mají vůbec problém sehnat dostatečný 
počet lidí. Je to velká škoda, protože jiný způ-
sob, jak se podílet na demokratickém chodu 

společnosti či případně něco změnit, občané 
nemají,“ okomentoval fakta politolog Jakub Ly-
sek z Katedry politologie a evropských studií 
Univerzity Palackého. 

Kdo sestavil „plnou“ 
listinu?

Každá z  kandidujících stran, hnutí či koalic 
mohla letos opět nasadit maximálně 35 jmen. 
Počet uchazečů přitom může ledacos napoví-
dat o podpoře jednotlivých kandidátek. Z těch 
letošních se „plnou palbu“ podařilo sestavit 
ANO 2011, ODS s nezávislými osobnostmi, 

PéVéčku, ČSSD, Spojencům pro Prostějov, 
SPD a hnutí Na rovinu! Naopak potřebný po-
čet nedali dohromady Piráti, kteří sehnali pou-
ze 29 jmen stejně jako Levicoví občané Pros-
tějova a KSČM, u nichž lze objevit jen přesně 
28 uchazečů. Vůbec jediným kandidátem 
nesporného outsidera letošních voleb Zvířata 
potřebují pomoc je Jana Slováková. 

Radní chtìjí obhájit 

Jak už jsme v  minulosti předeslali, žádnou 
zásadní personální revoluci v  užším vedení 
města nelze po letošních volbách očekávat. 
Svědčí o  tom mimo jiné fakt, že do voleb 
jdou všichni členové současné Rady měs-
ta Prostějova. A  to dokonce za ty samé 

strany, za jaké byli naposledy zvoleni. A to 
v minulosti nebylo vždy pravidlem. „Je na-
prosto v pořádku, pokud stávající vedení chce 
obhájit své posty, svědčí to o  tom, že chce 
pokračovat v nastoupeném trendu. Bude pak 
záležet pouze na voličích, jaké jim ve volbách 
vystaví vysvědčení,“ glosoval tuto skutečnost 
Jakub Lysek.   

Proè exprimátorka 
ustoupila do pozadí?

Pořadí na jednotlivých kandidátkách napoví-
dá tomu, že většina z nich alespoň zastupitel-
ský post s největší pravděpodobností obhájí. 
Jedinou výjimkou je Roman Karšulín (ANO 
2011), který se do povědomí širší veřejnosti 
zapsal zejména svojí aktivitou při výkupu po-
zemků pro chystaný severní obchvat města 
Prostějova. Zatímco v roce 2018 figuroval na 
šestém místě kandidátky, což mu zajistilo těs-
né zvolení a následně místo v radě, tentokrát 
se propadl až na 33. místo. 
Nikoliv tak dramatický, přesto nepřehléd-
nutelný ústup na kandidátce ČSSD prožívá 
někdejší primátorka a  aktuální náměstkyně 
Alena Rašková (ČSSD). Zatímco před čtyř-
mi roky šla do voleb jako lídr, tentokrát ji na 
tomto postu vystřídal Pavel Holík a  na ni 
zbylo „až“ pořadové číslo šest, což jí při aktu-
álních odhadech místo v zastupitelstvu v žád-
ném případě nezaručuje. „Kandidovat ze 
šestého místa bylo moje vlastní rozhodnutí, 
roky přibývají a určitě by se měla dát přednost 
mladším, ať si to také zkusí a zjistí, o čem to 
je,“ komentovala své umístění na kandidátce 
sama Alena Rašková. 

 o post v zastupitelstvu

èlenové Rady mìsta Prostìjova 
a jejich poøadí na kandidátkách

František Jura primátor ANO 2011 (1.)

Jiří Pospíšil 1. náměstek primátora PéVéčko (1.)

Alena Rašková náměstkyně primátora ČSSD (6.)

Jiří Rozehnal náměstek primátora ANO 2011 (2.)

Jan Krchňavý náměstek primátora PéVéčko (4.)

Milada Sokolová náměstkyně primátora ODS (1.)

Marcela Župková radní ANO 2011 (3.)

Sklenka Miloš radní ANO 2011 (4.)

Roman Karšulín radní ANO 2011 (33.)

Tomáš Blumenstein radní ODS (2.)

Pavel Holík radní ČSSD (1.)

V uplynulém týdnu bylo zveřejněno V uplynulém týdnu bylo zveřejněno 
jmenné pořadí na všech kandidátkáchjmenné pořadí na všech kandidátkách
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den?Následující dny budou patřit těm, kteří nebudou sedět doma v koutě, ale 

sami aktivně vyjdou vstříc svému štěstí. Prostějované by mohli být velice 
úspěšní, pokud sami zabojují buď o výrazný úspěch v zaměstnání, nebo o 
mnohem vyšší peněžní obnos do rodinného rozpočtu. 

Neodmítejte nabídky ke schůzkám 
od lidí, o kterých jasně víte, že je bu-
dete potřebovat. Byli byste sami pro-
ti sobě. Ostatně nikde není psáno, 
že se musíte zavazovat k nějakému 
konkrétnímu činu. 

BERANI – 21. 3. až 20. 4.
Tento týden bude složitý pro ty, kteří 
neumí alespoň jeden světový jazyk. 
Objeví se totiž cizinec, který by velice 
pozitivním způsobem mohl ovlivnit 
váš život. Nějak se s ním ale domluvit 
musíte. 

STŘELCI – 23. 11. až 21. 12. 

Jen se skřípěním zubů se podřídíte 
plánům většiny členů rodiny 
na víkendový výlet. Na dlouhé 
procházky se vám sice moc ne-
chce, ale co byste neudělali pro klid 
u rodinného krbu, že? 

KOZOROZI –  22. 12. až 20. 1. 

Dobrou náladu vám pokazí divně se 
chovající partner, který z ničeho nic 
přestane komunikovat a stáhne se do 
ústraní. Marně budete pátrat, co se 
mu stalo. Nenaléhejte a čekejte, až se 
vám sám svěří. 

VODNÁŘI – 21. 1. až 20. 2. 

Máte kolem sebe pořád dostatek lidí, 
se kterými je zábava. A tu nyní budete 
potřebovat, protože v  zaměstnání 
prožijete velkou nudu. Vyvarujte 
se ale velkých flámů, alkohol vám 
nedělá dobře. 

RYBY – 21. 2. až 20. 3. 

S partnerem se pohádáte kvůli nap-
rosté prkotině. Několik dní si tedy 
prožijete takzvanou tichou domác-
nost, ovšem před víkendem se 
všechno rapidně změní. Bude stačit 
úplná maličkost a dojde k udobření. 

LVI – 23. 7. až 22. 8. 

Máte minimum volného času, čemuž 
nejprve nebudete věnovat zas až tak 
velkou pozornost. Ve druhé polovině 
týdne ale doslova padnete únavou, 
takže si ten čas konečně najdete. 
Odpočívejte, jinak se zblázníte. 

PANNY – 23. 8. až 22. 9. 

Už dlouho jste neudělali inventuru 
svého šatníku. Otevřete konečně 
skříně a  vyházejte všechny staré 
oděvy, které jste nosili naposledy 
snad v minulém století. Loučení to 
bude těžké, ale účelné. 

VÁHY – 23. 9. až 23. 10. 

Zrovna dvakrát si neporozumíte se 
sousedy, kteří na vás už delší dobu mají 
pifku. Přitom by stačilo tak málo, aby-
ste spolu vycházeli mnohem přátelštěji. 
Pozvěte je na drink nebo stačí jen na 
kávičku. 

ŠTÍŘI – 24. 10. až 22. 11. 

Zejména vaše hlava potřebuje nut-
nou pauzu. V  posledních týdnech 
jste žili ve velkých stresech, což se 
negativně projevilo ve vašem cho-
vání. Na lidi okolo sebe jste začali být 
zlí. Tak to dál nejde. 

BÝCI – 21. 4. až 21. 5. 

Pustíte se do projektu, o  kterém 
jste přesvědčeni, že bude nadmíru 
úspěšný. Počáteční výsledky vás ale 
příliš neuspokojí. Musíte ovšem 
vytrvat ve svém úsilí, nevzdávejte 
to. Budete překvapeni. 

BLÍŽENCI – 22. 5. až 21. 6. 

V práci se dočkáte nového kolegy, se 
kterým si porozumíte už po sezná-
mení. Najednou vás začne těšit i jed-
notvárné zaměstnání. Výrazně se 
zlepší i vaše nálada, takže také v rodině 
vás přestanou považovat za bručouny. 

RACI – 22. 6. až 22. 7. 

Obec: Polomí, 
Bohuslavice u Konice

Dne: 29. 8. 2022 od 7:30 do 
14:00 hodin. Vypnutá oblast:
celá obec Polomí. Odběratelské 
TS: Bohuslavice ZD (č. 300796), 
Charita (č.701739) Dům 
pokojného stáří Bohuslavice 9, 
Bohuslavice Remarkplast (č. 
705118) Areál fy. Remarkplast 
Services s. r. o., Bohuslavice 123.
Obec: Prostějov, Držovice
Dne: 30. 8. 2022 od 7:30 do 
14:30 hodin. Vypnutá oblast: 
jednostranně ul. Olomoucká od č. 
269 po č. 273.
Obec: Bohuslavice u Konice,
  Hačky, Raková
Dne: 31. 8. 2022 od 7:00 do 
15:00 hodin. Vypnutá oblast: 
celé obce: Bohuslavice u  Konice, 
Hačky, Raková. FVE Bohuslavice 
- Solar Source (č.702103).
Obec: Konice
Dne: 31. 8. 2022 od 7:00 do 15:00 
hodin. Vypnutá oblast: Konice 
Andělka: Ulice Pod  Cihelnou 
po č. 712, Chmelnice od č. 244 
po konec obce směr Křemenec 
s  čísly 478, 711, 147. Ulice Staré 
Město od ul. Na příhonech po ul. 
Chmelnice. Celá ulice Smetanova, 
č. p. 15-160 na ul. Kostelní.
Obec: Čelechovice na Hané
Dne: 31. 8. 2022 od 7:00 do 
14:30 hodin. Vypnutá oblast: 
část odbočné ul. Pod Kosířem - 
od hlavní komunikace celá pravá 
strana, levá strana od nov. RD č. 
339 po parc. č. 619/2.
Obec: Slatinky
Dne: 31. 8. 2022 od 9:00 do 
12:30 hodin. Vypnutá oblast: celá 
obec Slatinky.
Obec: Lipová
Dne: 2. 9. 2022 od 7:30 do 15:00 
hodin. Vypnutá oblast: část obce 
Lipová: část ulice s novostavbami 
RD od č. 198 po č. 202 včetně č. 
200 a OM bez č. p.

Obec: Hrdibořice
Dne: 1. 9. 2022 od 7:30 do 15:30 
hodin. Vypnutá oblast: areál 
Hrdibořice vodárna.
Obec: Stařechovice
Dne: 1. 9. 2022 od 7:30 do 15:30 
hodin. Vypnutá oblast: část obce 
Stařechovice ve směru od Služína 
ohraničená čísly 40 a 139 (mimo 
č. p. 144). 
Obec: Klužínek, 

Raková, Ochoz,
lokalita Ochoz Kyselka

Dne: 2. 9. 2022 od 7:00 do 
15:00 hodin. Vypnutá oblast: 
celé obce: Klužínek, Rakůvka, 
Ochoz, lokalita Ochoz Kyselka. 
Odběratelské TS: Ochoz 3. 
v  ZD (č. 300557), Klužínek 
ZD (č. 300805), Ochoz voda 
(č. 300810), Ochoz suška (č. 
300809), FVE Raková Rekman 
(č.702021).
Obec: Pivín
Dne: 2. 9. 2022 od 7:30 do 15:00 
hodin. Vypnutá oblast: celá obec 
Pivín. Celá lokalita Bajajka (č. p. 
202). Odběratelská trafostanice 
Pivín ZD1 (č. 300728).
Obec: Kladky, Upolín
Dne: 5. 9. 2022 od 7:30 do 
14:00 hodin. Vypnutá oblast: 
lokalita Upolín (Kladky č. p. 
200). Lokalita Bělá u  Kladek (č. 
133, 148, 148, 150, 151, 215). 
Odběratelská TS Kladky Oskar (č. 
300799) - Vantage Towers  s. r. o.
Obec: Nezamyslice
Dne: 6. 9. 2022 od 7:30 do 
14:30 hodin. Vypnutá oblast: 
Nezamyslice-Trávníky č. p. 475, 
494.
Obec: Malé Hradisko, Okluky
Dne: 9. 9. 2022 od 7:30 do 
11:30 hodin. Vypnutá oblast: 
Obec Malé Hradisko a  Okluky
chata Severka u  Stínavy. 
Odběratelské TS: Malé Hradisko 
4. v ZD (č. 300387), Protivanov v. 
elektrárna (č. 300739).

Obec: Prostějov
Dne: 6. 9. 2022 od 7:30 do 
15:30 hodin. Vypnutá oblast: 
odběratelská trafostanice Penam 
Prostějov (č. 700148).
Obec: Pivín
Dne: 6. 9. 2022 od 7:30 do 14:30 
hodin. Vypnutá oblast: Pivín: 
oboustranně od č. 80 a  87 po 
konec obce s  č. 199 a  301, dále 
č.158, 204, 194, 208, 209, 71 
a 270.
Obec: Poličky, Doloplazy,

Víceměřice
Dne: 7. 9. 2022 od 7:30 do 12:00 
hodin. Vypnutá oblast: celá obec 
Poličky. Celá obec Doloplazy 
vč. areálu bažantnice. (mimo 
průmyslových areálů: ŽPSV, Pila 
K+L). Celá obec Víceměřice 
mimo ulici novostaveb 
oboustranně od č.186 a  183 po 
č. 180 a  171. Odběratelské TS: 
Doloplazy ČOV (č. 300691), 
Doloplazy Fišner (č. 300692).
Obec: Nezamyslice, Doloplazy, 

Víceměřice
Dne: 7. 9. 2022 od 12:00 do 
15:00 hodin. Vypnutá oblast: 
část obce Nezamyslice: celá ulice 
Komenského vč. areálu nádraží. 
Část obce Víceměřice: ulice 
novostaveb od č. 180 a  171 po 
č. 186 a  183. Odběratelské TS: 
Doloplazy ZD (č. 300693) Areál 
Pila K+L, Dřevnovice Centrokov 
(č. 300694) Areál fy Metalšrot.
Obec: Plumlov, Čubernice
Dne: 7. 9. 2022 od 7:30 do 16:00 
hodin. Vypnutá oblast: chatová 
oblast na Čubernici (mimo 
vodojem a  chat č. 907, 985, 986, 
110, 52, 53, 8, 93, 94, uličku s  č. 
4-57, 5-13), celá lokalita chat 
pod Čubernicí, dále oblast chat 
podél „staré“ cesty na Plumlov - 
od hlavní komunikace po č. 30 
a směrem do údolí pod Čubernicí, 
dále občerstvení „U Lázničků“.

EG.D, a.s.

Z důvodu plánovaných prací na zařízení distribuční soustavy 
- rekonstrukcí, oprav, údržbových a revizních prací - 

bude přerušena dodávka elektrické energie:

Oznámení 
o přerušení dodávky 

elektrické energie
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... tentokrát ze sortimentu:... tentokrát ze sortimentu: CHLAZENÉ RYBY...

 Losos obecný 
1kg 349,00 479,00 333,00 333,00 355,00 349,90

Candát filet 
1kg 339,00 429,00 - - 399,00 -

1kg - - - - 219,00 -

1kg 349,00 449,00 590,00 510,00 566,00 -

Pangas filet 
1kg - - - 300,00 299,00 -

1kg - 229,00 149,00 - 314,00 314,00

nákupní servis
        pro váspro vás

Ryby mořské a  sladkovodní lze zakoupit živé, chlazené či mražené 
a v kuchyni je lze připravit na mnoho způsobů. Můžeme je smažit na 
másle, vařit ve vodě či zapéct v  troubě a  jako přílohu pak nejčastěji 
volíme vařené brambory, bramborovou kaši a u některých druhů také 
bramborový salát, nebo hranolky. Nyní jsme se zaměřili na ryby chla-
zené a zavítali do šesti marketů k mrazícím pultům. A zjistili, že lososa 
obecného zakoupíte za nejvýhodnější cenu v Bille či Kauflandu, pro fi-
let z candáta a tuňáka se zastavte v Albertě. Kapra jsme objevili pouze 
v Tescu, kde koupíte za příznivou také filet z pangasia. Mořská štika se 
poměrně výrazně vyplatí pořídit v Bille. Přejeme dobrou chuť!

Průzkum byl proveden ve středu 17. srpna 2022.

NašeNaše

 Pozorování Slunce každé úterý, čtvrtek a pátek od 15:00 hodin.
V případě jasného počasí si můžete našimi dalekohledy prohlédnout denní hvězdu ve viditelném světle i pomocí filtru Hα.

 Večerní pozorování každý čtvrtek a pátek od 21:30 hodin.
Pohádka každou středu od 15:30. 

U dětí se naše pohádky těší velké oblibě. Dozví se něco o vesmíru, a také se dobře pobaví.
Týden pohádek pro děti 22. až 26. 8. od 15:30 hodin. 

Kromě pravidelných středečních pohádek se můžete v srpnu těšit na celý pohádkový týden. V pondělí předsta-
víme Letní pohádku, v úterý Vyprávění o Sluníčku, ve středu Jak vojenský bubeníček zachránil svět, ve čtvrtek 
O mlsném medvíděti a v pátek Princeznu labuť. 

Astrosobota 27. srpna. 
Pokud vám nevyhovují termíny během týdne, nabízíme o astrosobotách pozorování Slunce od 16:00 a večerní 
pozorování od 21:30 hodin.

Všechna pozorování se konají pouze za příznivého počasí. Objednávejte se předem (9:00 - 16:00) 
na tel. čísle: +420 724 013 039 nebo emailem hvezdarna@hvezdarnapv.cz. 

Všechny aktuality jsou uvedeny na internetových stránkách i sociálních sítích muzea a hvězdárny. 

Blokové Blokové 
Zveřejňujeme termíny a lokality pro bloková čištění města Prostějova: 

úterý 23. srpna: Dolní - obslužná (Dolní 26 - 30), Dolní - parkoviště 1 (U tří bříz), Dolní - parkoviště 2 - 5, Dolní 
komunikace u parkovišť, Dvořákova (Ječmínkova - Šárka), Spitznerova, Puškinova, Ječmínkova, Ječmínkova - 
Dvořákova parkoviště, Dolní - vnitroblok (Dvořákova - Dolní 26, 28, 30), Dolní (komunikace SSOK) včetně ost-
růvků a přechodů a kruhového objezdu, Dolní vnitroblok 8-24, park u kostela sv. Petra a Pavla (Spitznerovy sady)
čtvrtek 25. srpna: Dvořákova (Šárka - dálnice), Jezdecká (Šárka kruhový objezd - Okružní), Okružní (Lidická - 
Jezdecká), Okružní - vnitroblok (Lidická - Jezdecká), Šárka, Šárka – vnitroblok



UZÁVĚRKA ŘÁDKOVÉ INZERCE
proběhne v PÁTEK 26. srpna, 

v 10.00 hodin

Čas ubíhá a nevrací, Čas ubíhá a nevrací, 
co vzal. Jen láska, úcta co vzal. Jen láska, úcta 

a vzpomínky v srdcích žijí dál.a vzpomínky v srdcích žijí dál.

Dnes, tj. 22. srpna 2022, Dnes, tj. 22. srpna 2022, 
vzpomeneme 20. výročí úmrtí vzpomeneme 20. výročí úmrtí 

pana Františka PROCHÁZKY pana Františka PROCHÁZKY 
z Lešan.z Lešan.

Kdo jste ho znali, Kdo jste ho znali, 
vzpomeňte s námi. vzpomeňte s námi. 

Děkuje rodina.Děkuje rodina.

Odešel jsi, jak si to osud Odešel jsi, jak si to osud 
přál, v našich srdcích přál, v našich srdcích 

a vzpomínkách zůstáváš dál.a vzpomínkách zůstáváš dál.
Roky plynou, jak tiché řeky proud,Roky plynou, jak tiché řeky proud,

jen bolest nedá zapomenout.jen bolest nedá zapomenout.

Dne 26. srpna 2022 Dne 26. srpna 2022 
vzpomeneme 5. smutné výročí, vzpomeneme 5. smutné výročí, 

kdy nás navždy opustil kdy nás navždy opustil 
náš drahý a milovaný náš drahý a milovaný 

manžel, tatínek, manžel, tatínek, 
dědeček a pradědečekdědeček a pradědeček 

pan Jaroslav DOKOUPIL pan Jaroslav DOKOUPIL 
z Brodku u Prostějova. z Brodku u Prostějova. 

Za tichou vzpomínku děkují Za tichou vzpomínku děkují 
manželka, dcera, a synové manželka, dcera, a synové 

s rodinami.s rodinami.

Čas ubíhá a nevrací, Čas ubíhá a nevrací, 
co vzal. Jen láska, úcta co vzal. Jen láska, úcta 

a vzpomínky v srdcích zůstávají.a vzpomínky v srdcích zůstávají.

Dne 30. srpna 2022 Dne 30. srpna 2022 
si připomeneme 7. smutné výročí, si připomeneme 7. smutné výročí, 

kdy nás navždy opustil kdy nás navždy opustil 
pan Jan PÁLENÍKpan Jan PÁLENÍK

z Křenůvek. z Křenůvek. 
Za tichou vzpomínku Za tichou vzpomínku 

děkuje rodina.děkuje rodina.

Těžko se s Tebou loučilo,Těžko se s Tebou loučilo,
těžko je bez Tebe žít. těžko je bez Tebe žít. 

Láska však smrtí nekončí,Láska však smrtí nekončí,
v srdcích Tě navždy budeme mít.v srdcích Tě navždy budeme mít.

Dne 24. srpna 2022Dne 24. srpna 2022 
vzpomeneme 3. smutné výročí úmrtí vzpomeneme 3. smutné výročí úmrtí 

paní Marie SMÉKALOVÉpaní Marie SMÉKALOVÉ 
z Prostějova.z Prostějova.

Vzpomíná rodina.Vzpomíná rodina.

Kdo byl milován, nebude Kdo byl milován, nebude 
nikdy zapomenut.nikdy zapomenut.

Dne 20. srpna 2022 Dne 20. srpna 2022 
jsme vzpomenuli 1. smutné výročí jsme vzpomenuli 1. smutné výročí 
úmrtí, kdy nás navždy opustil náš úmrtí, kdy nás navždy opustil náš 

drahý a milovaný manžel, tatínek a drahý a milovaný manžel, tatínek a 
dědeček, dědeček, 

pan František WEINLICH pan František WEINLICH 
z Kobeřic. z Kobeřic. 

Za tichou vzpomínku děkuje Za tichou vzpomínku děkuje 
manželka Miluše manželka Miluše 

s rodinou.s rodinou.

Dne 14. srpna 2022 Dne 14. srpna 2022 
by oslavil 69. narozeniny by oslavil 69. narozeniny 

NEJLEPŠÍ TATINEČEK NEJLEPŠÍ TATINEČEK 
NA SVĚTĚ NA SVĚTĚ 

pan Jiří BRABLEC. pan Jiří BRABLEC. 
Moc nám chybíš a není dne, Moc nám chybíš a není dne, 

kdybychom si na Tebe nevzpomněli.kdybychom si na Tebe nevzpomněli.
 S láskou a poděkováním  S láskou a poděkováním 

dcera Petra s Ondrou, dcera Petra s Ondrou, 
Julinkou a Jášou.Julinkou a Jášou.

Jsou lidé, kteří pro nás Jsou lidé, kteří pro nás 
v životě znamenají víc než ostatní.v životě znamenají víc než ostatní.
O to těžší je naučit se žít bez nich!O to těžší je naučit se žít bez nich!

Dne 24. srpna 2022 Dne 24. srpna 2022 
si připomeneme 16. smutné výročí, si připomeneme 16. smutné výročí, 

kdy nás navždy opustil kdy nás navždy opustil 
pan Jan KUČERA pan Jan KUČERA 

ze Seloutek.ze Seloutek.
Kdo jste ho znali, vzpomeňteKdo jste ho znali, vzpomeňte

s námi. Za tichou s námi. Za tichou 
vzpomínku děkují synové vzpomínku děkují synové 

s rodinou.s rodinou.

Kdo v srdci žije, neumírá...Kdo v srdci žije, neumírá...

Dne 12. května 2022 Dne 12. května 2022 
uplynulo 25 let od úmrtí uplynulo 25 let od úmrtí 

pana Františka SPÁČILA pana Františka SPÁČILA 
z Určic. z Určic. 

A současně jsme si A současně jsme si 
dne 20. srpna 2022 dne 20. srpna 2022 

připomněli jeho nedožité připomněli jeho nedožité 
85. narozeniny. 85. narozeniny. 

Všichni, kdo jste ho znali a měli Všichni, kdo jste ho znali a měli 
rádi, vzpomeňte s námi. rádi, vzpomeňte s námi. 

Vzpomíná manželka a dcery Vzpomíná manželka a dcery 
s rodinami. s rodinami. 

Dne 20. srpna 2022 Dne 20. srpna 2022 
by se dožil věku 32 let můj syn by se dožil věku 32 let můj syn 

Honzík VYSLOUŽIL.Honzík VYSLOUŽIL.
Stále vzpomíná maminka Stále vzpomíná maminka 

s manželem a sestra s manželem a sestra 
Zuzka s rodinou.Zuzka s rodinou.

Život je krásný, Život je krásný, 
Ty jsi ho měl rád, proč osud Ty jsi ho měl rád, proč osud 

byl tak krutý a musel Ti ho brát.byl tak krutý a musel Ti ho brát.

Dne 23. srpna 2022 Dne 23. srpna 2022 
vzpomeneme vzpomeneme 

11. smutné výročí úmrtí 11. smutné výročí úmrtí 
pana Františka SLAVÍKA pana Františka SLAVÍKA 

z Prostějova. z Prostějova. 
S láskou vzpomíná manželka S láskou vzpomíná manželka 

Drahomíra, dcera Lenka Drahomíra, dcera Lenka 
s rodinou a dcera Soňas rodinou a dcera Soňa

 s rodinou. s rodinou.

Dne 26Dne 26.. srpna 2022  srpna 2022 
vzpomeneme vzpomeneme 

2. smutné výročí úmrtí 2. smutné výročí úmrtí 
pana Karla JURAČKYpana Karla JURAČKY

z Prostějova.z Prostějova.
Kdo jste ho znali a měli rádi, Kdo jste ho znali a měli rádi, 

vzpomeňte s námi. vzpomeňte s námi. 
Manželka, dcera Magda, Manželka, dcera Magda, 

vnučka Adélka, sourozencivnučka Adélka, sourozenci
 a rodina Gáborova. a rodina Gáborova.

Kdo v srdci žije, neumírá…Kdo v srdci žije, neumírá…

Dnes, tj. 22. srpna 2022, Dnes, tj. 22. srpna 2022, 
vzpomínáme vzpomínáme 

10. smutné výročí úmrtí 10. smutné výročí úmrtí 
paní Miloslavy MÜLLEROVÉ paní Miloslavy MÜLLEROVÉ 

ze Smržic.ze Smržic.
Za tichou vzpomínku děkují Za tichou vzpomínku děkují 

dcera a syn s rodinami dcera a syn s rodinami 
a sestra Ludmila.a sestra Ludmila.

Pohřební služba Pavel Makový

Pohřební služba FCC Prostějov

Emil Střebovský 1959  Čelechovice na Hané
Miluše Pořísková 1939  Prostějov

Mgr. Jarmila Talášková 1943  Prostějov
Miroslava Skořepová 1943  Prostějov

SMUTEÈNÍ OZNÁMENÍ

Pohřební služba Václavková a spol. s.r.o., 
Mlýnská 31, tel.: 582 343 883, 582 340 004

Pohřební služba Pavel Makový,
Drozdovice 79 a Brněnská 104, tel.: 582 332 100

Pohřební služba FCC Prostějov,
Žižkovo náměstí 19, tel.: 582 344 073, mobil: 602 581 098
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Růžena Vybíralová 1926  Přemyslovice
Ing. Věra Vymětalová 1945  Prostějov
Dušan Zapletal 1955  Pěnčín
Marta Chytilová 1939  Smržice
Josef Pecník 1942  Klenovice na Hané
Libuše Kolbová 1932  Prostějov
Jan Frys 1932  Ondratice
Pavel Kolařík 1947  Prostějov
Věra Steinerová 1949  Brodek u 
 Prostějova

Pondělí 22. srpna 2022
   Věra Novotná 1938 Prostějov 11:30 OS Brněnská 104, Prostějov
   Marian Jančiar 1939 Prostějov 11:45 Obřadní síň Prostějov
   Vojtěch Horák 1939 Dubany 12:30 Obřadní síň Prostějov
Čtvrtek 25. srpna 2022
   Jindřich Soldán 1960 Prostějovičky 14:00 kaple Prostějovičky

Pondělí 22. srpna 2022
   Miroslav Novák 1938 Prostějov 14.00 Obřadní síň Prostějov 

Soukromá pohřební služba Václavková a spol.

Božena Čajková 1930  Prostějov
Pavel Stehlík 1948  Hamiltony

PRODÁ M

GALERIE UMĚNÍ PROSTĚJOV,
nám. Svatopluka Čecha 2, (vchod za 
Zlatou bránou) vykupuje a  zdarma 
oceňuje veškeré obrazy  a  starožitnos-
ti, zlaté šperky 1g/1000 Kč. Neprodá-
vejte překupníkům, ale odborníkům
za nejvyšší ceny. Jindřich  Skácel,
tel.: 608 805 775, www.gupv.cz. 

Vykupujeme starý nábytek do roku 
1965, lampy, lustry, hodiny, hudební 
nástroje, staré vzduchovky i nefunkční, 
svářečka TRIODYN a jinou, staré mo-
torky Javy a celé pozůstalosti a obrazy 
moravských a českých malířů. 
Tel.: 702 809 319

Koupím čs. dukáty a jiné zlaté mince. 
Tel.: 778 080 060

KOUPÍM
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Odborný řez ovocných stromů, sekání 
travních porostů, kácení stromů, 
péče o  zahrady.  Tel.: 605 864 140, 
www.seceni-kaceni.cz - Bc. Ivo Kroupa

Odvoz fekálií-čištění kanalizace. 
Svoboda, tel.: 774 368 343. 

Stěhování bez pomoci zákazníka a vyklízecí 
služby- rychle, levně. Tel.: 604 389 367

SLUŽBY

Prodám atlas světa zn. Editions atlas. 
Velmi levně. Tel.: 604 882 899

Čas ubíhá a nevrací, Čas ubíhá a nevrací, 
co vzal. Jen láska, úcta co vzal. Jen láska, úcta 

a vzpomínky v srdcích žijí dál.a vzpomínky v srdcích žijí dál.

Dne 5. července 2022 Dne 5. července 2022 
vzpomenemevzpomeneme 12 let 12 let 

od úmrtí naší maminky od úmrtí naší maminky 
paní Františky HALAŠOVÉ paní Františky HALAŠOVÉ 

a dne 17. srpna 2022 a dne 17. srpna 2022 
vzpomeneme 20 let vzpomeneme 20 let 

od úmrtí našeho tatínka od úmrtí našeho tatínka 
pana Antonína HALAŠE, pana Antonína HALAŠE, 

oba z Lešan.oba z Lešan.
 S láskou v srdci vzpomínají  S láskou v srdci vzpomínají 

dcera Zdena s rodinou dcera Zdena s rodinou 
a syn Antonín a syn Antonín 

s rodinou.s rodinou.

Každá růže časem zvadne Každá růže časem zvadne 
i ta malá květinka, i ta malá květinka, 

ale nikdy neuvadne na Tebe ale nikdy neuvadne na Tebe 
naše vzpomínka…naše vzpomínka…

Dne 19. srpna 2022 Dne 19. srpna 2022 
uplynuly 2 roky, kdy navždy uplynuly 2 roky, kdy navždy 

dotlouklo srdce naší drahédotlouklo srdce naší drahé manželky, manželky, 
maminky a sestry maminky a sestry 

paní Aleny URBANOVÉ paní Aleny URBANOVÉ 
z Pěnčína. z Pěnčína. 

Kdo jste ji měli rádi, vzpomeňte. Kdo jste ji měli rádi, vzpomeňte. 
Vzpomínají manžel, dcery a sestry s Vzpomínají manžel, dcery a sestry s 

rodinami. rodinami. 

Vzpomínka patří i našemu bratrovi Vzpomínka patří i našemu bratrovi 
panu Václavu VAŠKOVI, panu Václavu VAŠKOVI, 

který by se dožil který by se dožil 
9. srpna 2022 věku 61 let. 9. srpna 2022 věku 61 let. 
Vzpomínají sestry Majka Vzpomínají sestry Majka 

a Anička s rodinami.a Anička s rodinami.

Dne 19. srpna 2022 Dne 19. srpna 2022 
by se dožil 100 roků by se dožil 100 roků 

pan František MLČOCH pan František MLČOCH 
z Určic. z Určic. 

Je tomu 13 roků, co zemřelJe tomu 13 roků, co zemřel
na své narozeniny ve věku 87 roků.  na své narozeniny ve věku 87 roků.  

A dne 25. července 2022 A dne 25. července 2022 
by se dožila jeho manželka by se dožila jeho manželka 

paní Blanka MLČOCHOVÁ paní Blanka MLČOCHOVÁ 
95 roků.95 roků.

Kdo jste je znali, Kdo jste je znali, 
vzpomeňte s námi vzpomeňte s námi 

– dcera Blanka a syn – dcera Blanka a syn 
František s rodinami. František s rodinami. 

PODĚKOVÁNÍ

Ráda bych Ráda bych 
touto cestou poděkovala touto cestou poděkovala 

pohřební služběpohřební službě 
pana Pavla Makového pana Pavla Makového 

za vysoce profesionální přístup za vysoce profesionální přístup 
při sjednávání a zajištění při sjednávání a zajištění 
posledního rozloučení posledního rozloučení 

s mojí babičkou s mojí babičkou 
paní Boženou ZICHOVOU. paní Boženou ZICHOVOU. 

Petra Škultety, Petra Škultety, 
vnučka.vnučka.

Děkujeme všem, Děkujeme všem, 
kteří se naposledy rozloučili kteří se naposledy rozloučili 

s naším manželem a tatínkem s naším manželem a tatínkem 
panem Miroslavem POHLEM. panem Miroslavem POHLEM. 

Zvláštní poděkování Zvláštní poděkování 
patří celému kolektivu patří celému kolektivu 

Soukromé pohřební služby Soukromé pohřební služby 
paní Václavkové za vstřícný paní Václavkové za vstřícný 
přístup, důstojné rozloučení přístup, důstojné rozloučení 
a velmi profesionální služby. a velmi profesionální služby. 

Manželka a děti. Manželka a děti. 



EXKLUSIV NABÍDKA PRACOVNÍCH MÍST

UZÁVÌRKA ØÁDKOVÉ INZERCE 
PROBÌHNE V PÁTEK 

3. ÈERVNA V 10.00 HODIN
INZERCE@VECERNIKPV.CZ

608 960 042

Kontaktní pracoviště Prostějov, nám. Spojenců 2632/13, PV.  Zprostředkování zaměstnání tel.: 950 154 317.

AKTUÁLNÍ NABÍDKA VOLNÝCH MÍST

HLEDÁTE PRÁCI?
Stálá rubrika PROSTĚJOVSKÉHO Večerníku av Úřadu práce ČR - Kontaktní pracoviště Prostějov 

Číšník/-ce 20 000 turnusový nižší střední odborné Zámecký Šenk, Kralice na Hané
Kadeřník/-ce 29 700-35 000  pružný střední odborné frisör klier-Tesco, Prostějov
Kuchař/-ka 20 770 jednosměnný střední odborné ZŠ a MŠ, Bedihošť
Prodejce/-kyně osobních vozů 25 000-40 000 jednosměnný ÚSO s maturitou Auto Pytela, Prostějov
Účetní 30 000 jednosměnný ÚSO s maturitou Mechanika, Prostějov
Disponent/-ka 25 000 jednosměnný ÚSV Lina plast, Kralice na Hané
Elektrotechnik/-čka 24800-32 300  jednosměnný střední odborné Windmöller & Hölscher, Kralice
Operátor/-ka  20 000-35 000 jednosměnný nižší střední odborné DG Pack, Kralice na Hané
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Bezpečnostní agentura nabízí práci 
vrátného na objekty Prostějov, Smrži-
ce, Vrbátky. Jen pro invalidní důchod-
ce. Informace na tel. č.: 602786692. 

Bezpečnostní a úklidová agentu-
ra přijme na úklid invalidního dů-
chodce/důchodkyni. Výkon práce 
- Brodek u Konice. Informace na 
tel. č.: 602786692.

PRÁCI NABÍZÍ

Burza práce 
a vzdělání

VSTUP
ZDARMA

ČTVRTEK 22. ZÁŘÍ 2022 OD 9 DO 17 HOD.

BURZA PRÁCE A VZDĚLÁNÍ je určena pro každého, kdo se chce seznámit 

se zajímavými zaměstnavateli a školami, které s nimi spolupracují

DOPROVODNÝ PROGRAM
 BESIP Team – simulátor dopravní 

nehody

 Pohovory nanečisto v cizím jazyce

 Exponát malého robota

 Možnost prohlídky kamionu

 Ochutnávka potravinářských výrobků

 Prohlídka techniky Armády České 

republiky

 Model turbodmychadlového leteckého 

motoru

 Prohlídka moderního traktoru

 Prezentace zaměstnavatelů a jejich 

výrobních programů

 Program Erasmus+

www.burzapav.cz

SPOLEČENSKÝ DŮM 
PROSTĚJOV, 
KOMENSKÉHO 6

PODPORA A MEDIÁLNÍ PARTNEŘI:

ORGANIZÁTOŘI:

SPOLUPOŘADATELEM JE STATUTÁRNÍ MĚSTO PROSTĚJOV
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KDEKDE V PROSTĚJOVĚ NAJDETENAJDETE
Naše dnešní otázka již tradičně zní:

Kde je k vidění objekt na  uvedeném snímku?

Rovněž čtyřiatřicáté vydání letošního roku vám přináší podobu oddechové strany, při které můžete báječně relaxovat
a ještě k tomu NĚCO VYHRÁT!

Vzhledem k vysoké oblíbenosti stávajících soutěží, kterou jste jako věrní čtenáři prokazovali po celé předchozí roky, najdete 
i v těchto vydáních kvintet tradičních možností. Také dnes máte za úkol rozpoznat fotografii jisté známé osobnosti veřejného

 života, jež je graficky mírně "poupravena", námi zachycený objekt z města Prostějova, nechybí stále oblíbenější bádání s čísly,
 ani hrátky s písmenky a pochopitelně klání nejtradičnější - křížovka. A když se na vás usměje trošku toho štěstíčka, máte šanci

 získat nějaký ten bonus navíc. Proto neváhejte, luštěte, bádejte, hádejte a hlavně bavte se !
Správné odpovědi nám můžete i nadále zasílat na známou emailovou adresu SOUTEZE@VECERNIKPV.CZ, 

volat na ještě známější číslo 582 333 433, případně psát SMS na 608 960 042.
Řešení nám také můžete zaslat na adresu Vápenice 19, Prostějov a to do ČTVRTKA 25. SRPNA 2022, 10:00 hodin,

pokud není u některého z klání uvedeno jinak! 
                                                                                                     POUKAZY je možné vyzvednout v redakci do 14 dnů od zveřejnění výhry.

SUDOKU

BÁDEJTE, KDO SE
SKRÝVÁ POD TOUTO TVÁŘÍ...

OSMISMĚRKA
...NAJDETE JEDINĚ U NÁS

Kdo je na fotografii? Nyní jsme zabrousili do DO KULTURY 

a  graficky lehce poupravili expartnera Lucie Bilé, 

který má již tento čtvrtek rozezpívat prostějovské náměstí

T. G. Masaryka…

AČKOLI, AGEE, ARID, CYANIN, FILI, FOOT, HIPPIES, IČKO, KEAN, 
KOHEN, KOKT, KUPÉ, KVÉR, LEONA, MINI, MUCK, NETÍK, PAPP, 
PEÓN, PERÓN, RANÉ, RISK, SKAT, SKOT, SOOS, ŠAPITÓ, TENNÓ, 
UFON, ÚNOS, VKUS
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Vydavatel týdeníku PROSTĚJOVSKÝ Večerník – společnost Haná Press s.r.o. - zpracovává osobní údaje o soutěží-
cích v tomto rozsahu: jméno, příjmení, bydliště. V případě zaslání odpovědi e-mailem, SMS zprávou či v případě jejího 
oznámení telefonicky zpracovává vydavatel nad rámec uvedených údajů též údaj o emailové adrese či telefon-
ním čísle. Tyto osobní údaje jsou zpracovávány výlučně pro účely účasti v soutěži, losování a kontaktování vý-
herců. Výherci soutěže jsou vždy zveřejněni v následujícím vydání PROSTĚJOVSKÉHO Večerníku, a to s uve-
dením těchto údajů: jméno, příjmení, obec bydliště. Po vyhlášení soutěže jsou osobní údaje soutěžících zničeny.

KDE v Prostìjovì najdete...?

Výhra: DÁRKOVÝ POUKAZ v hodnotě 400 Kč na služby studia. 
Jméno výherce: Irena JANČÍKOVÁ, Brodek u Prostějova

Ruská ulice

KDO je tváø na obrázku...?

Výhra: DÁRKOVÝ BALÍČEK v hodnotě 400 Kč od ODS.
Jméno výherce: Dana RUTHOVÁ, Prostějov

Milada Sokolová

OSMISMÌRKA

Výhra: TŘI VSTUPENKY na prohlídku nebo trasu dle výběru.
Jméno výherce: Marie SOLDÁNOVÁ, Prostějov

...ZACHRÁNIT...

SUDOKU

Výhra: DÁRKOVÝ BALÍČEK v hodnotě 400 Kč z produktů prodejny.
Jméno výherce: David VOLNÝ, Mostkovice

4, 7, 5, 9

Výhra: DÁRKOVÝ BALÍČEK v hodnotě 400 Kč ze sortimentu prodejny.
Jméno výherce: Jarmila NĚMCOVÁ, Prostějov

Prodej starožitností a sběratelských před-
mětů v KAS centru

Poučení pro soutěžící o zpracování osobních údajů v rámci GDPR:
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Výherce získá DÁRKOVÝ POUKAZ

Výherce získá DÁRKOVÝ POUKAZ
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sobota 14. května    14.00 hodinkurt u sokolovny na Skálově náměstí Prostějov

TJ Sokol I ProsTJ Sokol I Prostějov TJ Sokol Modřice „B“tějov TJ Sokol Modřice „B“vs.vs.SE MIFINÁLE SE MIFINÁLE 
PL AY- OFF:PL AY- OFF:

Kino 
Metro 70

Školní 3694, Prostějov
pondělí 22. srpna
17:00 KRÁSKY Z DUBAJE
polské životopisné drama
20:00 KOMORNÁ
thriller Jižní Korea
úterý 23. srpna
17:30 BULLET TRAIN
akční komedie USA
20:00 KINO NASLEPO
náhodně zvolený film
středa 24. srpna
15:00 STŘÍDAVKA
romantická komedie ČR
17:30 TOP GUN: MAVERICK
americké drama
20:00 PODEZŘELÁ
thriller Jižní Korea
čtvrtek 25. srpna
15:00 MURÉNA
drama USA
17:00 AFTER: POUTO
romantické drama USA
19:00 BULLET TRAIN
pátek 26. srpna
15:30 CESTA DO TVOJZEMÍ
animovaný film Slovensko
17:30 THOR: LÁSKA JAKO HROM
americký akční film
20:00 SIROTEK: PRVNÍ OBĚŤ
horor USA
sobota 27. srpna
15:00 DC LIGA MAZLÍČKŮ
animovaná komedie USA
17:15 AFTER: POUTO
19:15 STŘÍDAVKA
20:30 KLAN GUCCI
thriller USA
21:00 POZVÁNKA DO PEKLA
americký horor
neděle 28. srpna
10:30 DC LIGA MAZLÍČKŮ
15:00 MIMONI 2: PADOUCH 
PŘICHÁZÍ
animovaná komedie USA
16:45 JAN KOLLER: PŘÍBĚH 
               OBYČEJNÉHO KLUKA
český dokument
19:00 STŘÍDAVKA

Bezručova 153, Kostelec na Hané
do konce října: pá, so, ne 9:30-12:00 
a 13:00-17:00 hodin
EXPOZICE BÁSNÍK SLEZSKÉHO 
LIDU 
Ve dvou přízemních místnostech 
návštěvníci naleznou panely s  texty 
o životě a díle básníka.  Zároveň si mohou 
prohlédnout pokoj v  takové podobě, 
v jaké jej Petr Bezruč obýval. Nechybí ani 
dokumenty s osobními věcmi. 

Konečná 23, Prostějov
do 31. srpna
PROSTĚJOV 
OČIMA PROSTĚJOVANŮ
výstava vítězných fotografií ze soutěže 
senátorky Jitky Chalánkové

Letní,  Mostkovice
středa 24. srpna
20:30 PÁNSKÝ KLUB
česká komedie
pátek 26. srpna
20:30 PO ČEM MUŽI TOUŽÍ 2
komedie ČR
sobota 27. srpna
20:30 VYŠEHRAD: FYLM
komedie ČR
neděle 28. srpna
20:30 JEŽEK SONIC 2
akční komedie USA

Uprkova 18, Prostějov
do 3. září
17:00 XI. MEMORIÁL 
               LUĎKA MAŘÁKA
výstava fotografií 
do 30. října
16:00 NÁVRAT DOMŮ 
               NEŽÁDOUCÍ.
  MECENÁŠ BRUNO WINTER
výstava, která připomíná 80. výročí 
transportů židovského obyvatelstva 
z Prostějova a také uplynulých 80 
let od smrti místního židovského 
podnikatele a mecenáše Bruna 
Wintera, jež v polovině března 1939 
věnoval svou hodnotnou sbírku hodin 
prostějovskému muzeu

Galerie

Skálovo nám.6, Prostějov
pondělí 22. srpna
11:00 POHODOVÝ PIZZA KVÍZ
rébusy, hádanky, křížovky a kvízy 
středa 24. srpna
10:00 DESKOHRANÍ
deskovky s kamarády či rodiči, pro 
všechny se najde ta pravá hra 
čtvrtek 25. srpna
10:00 TVOŘIVÁ DÍLNA
výroba dárečků, upomínkových 
předmětů a další drobností z papíru 
a přírodních materiálů 
pátek 26. srpna
10:00 VIRTUÁLNÍ REALITA
patnáctiminutový VR zážitek, můžete 
si vybrat jednu z her: Ocean Descent, 
VR Luge, Danger Ball, Astro Bot a Beat 
Saber

Zámek 99, Plumlov
sobota 27. srpna
19:00 KONCERTNÍ GALAVEČER
V krásném prostředí koncertního sálu 
zámku vystoupí smyčcové kvarteto 
Moravského divadla Olomouc pod 
vedením Martina Zyky. Na programu 
koncertu bude Mozartova Malá noční 
hudba či Hudba k ohňostroji G. F. 
Händela, v druhé části potom klasická 
zpracování populárních melodiíz 
filmu Gladiátor a Kmotr, nebo písní L. 
Cohena a F. Sinatry.
do 29. srpna
UMĚLECKÁ ŘEMESLA
výstava děl
do 4. září
SAUDKOVI NA ZÁMKU
výstava fotografií a obrazů 
světoznámého umělce Jana Saudka 
plus fotografií jeho manželky Pavlíny 
Saudkové
do 12. září
OČIMA, SRDCEM, OBJEKTIVEM
12. ročník mezinárodní výstavy 
fotografií

Mánesova 1, Čechy pod Kosířem
sobota 27. srpna
DĚTSKÉ ODPOLEDNE 
NA ZÁMKU 
ukončení prázdnin s maňáskovým 
divadlem představujícím místní historii, 
lukostřelbou a dílničkami

Prostějovské léto 2022 pomalu, 
ale jistě spěje ke svému konci. 
Jeho předposledním vyvrcho-
lením bude ve čtvrtek koncert 
zpěváka Václava Noida Bárty. 
Jako předkapela vystoupí zná-
má místní kapela Majestico Mu-
zikus a  současně budou během 
odpoledne a  večera připraveny 
i aktivity pro děti pod taktovkou 
Ekocentra Iris. Na své si tak jistě 
přijde každý.
V uplynulých týdnech se v rámci Pro-
stějovského léta na pódiu na hlavním 

náměstí objevili zpěvák Pavel Callta 
a  skupiny Stracené Ráj a  Olympic. 
Dalším, ale nakonec nikoliv ne závě-
rečným koncertem, bude vystoupení 
muzikálového zpěváka, herce a  hu-
debního skladatele Václava Noida 
Bárty, na které můžete přijít již tento 
čtvrtek. 
„Tomuto známému zpěvákovi bude 
asistovat předkapela Majestico Muzi-
kus a  během večera si přijdou na své 
i děti, pro které Ekocentrum Iris zajistí 
soutěže v rámci Pohádkového večera,“ 
prozradila náměstkyně primátora sta-

tutárního města Prostějov pro kulturu 
Milada Sokolová. 
Známá prostějovská skupina Majes-
tico Muzikus bude jako předskokan 
hrát od 18:00 hodin, ve stejný čas 
bude na náměstí připravena spousta 
soutěží a  dalších aktivit pro děti s  té-
matem pohádek. Dvě hodiny nato už 
přijde na řadu velkolepý koncert Vác-
lava Noida Bárty a jeho kapely.
Přijďte se podívat, pobavit a  zapo-
slouchat do známých hitů. Ty ještě 
legendárnější vám pak přijede za-
zpívat 8. září Michal David!

pátek 26. srpna
19.30 O pohár malého hasiče (závod v po-
žárním útoku ODL, Vícov)
sobota 27. srpna
15.00 Velká cena Prostějovska (závody 
v požárním útoku, hřiště Pěnčín)
neděle 28. srpna
10.30 dětská pohárová soutěž (závod v po-
žárním útoku ODL, Pěnčín)

čtvrtek 25. srpna
18.00 LHK Jestřábi Prostějov - HC Dyna-
mo Pardubice (přípravné utkání, Víceúče-
lová hala-ZS Prostějov)

středa 24. srpna
9.00 Středeční ranní závod (závod v  lu-
kostřelbě, Lukostřelnice Prostějov)

sobota 27. srpna
8.00 Pohár města Prostějova mužů 2022 
(hřiště ve Skalce)

TTIPIP    VečerníVečerníkuku
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Zámek Prostějov
pátek 26. srpna
20:30 MYŠI PATŘÍ DO NEBE
česká animovaná komedie
sobota 27. srpna
20:30 KLAN GUCCI
thriller USA

a galerie
Hlavní budova, nám. T. G. Masaryka 2

do 4. září
70 let VÚ 8280 (601. SKUPINA 
SPECIÁLNÍCH SIL GENERÁLA 
MORAVCE)
Výstava, která přibližuje dějiny elitního 
vojenského útvaru Armády České 
republiky, který téměř 20 let funguje 
pod názvem 601. skupina speciálních 
sil generála Moravce. Její původ sahá 
až do roku 1952 a výstava tak sleduje 
působení a proměnu od prvopočátků 
jejího vzniku do současnosti. Připomíná 
také 80. výročí uskutečnění operace 
Anthropoid a uplynutí 75 let od založení 
československého výsadkového vojska.
do 11. září
O MÁKU
výstava originálních „makových“ obrazů 
a dekorací od Marcely Šimečkové
do 9. října
PAROHATÍ A DUTOROZÍ/
HISTORICKÉ TROFEJE 
Z CELÉHO SVĚTA
Výstava Jaroslava Šmída k vytvoření 
unikátní kolekce trofejí. Svou sbírku 
lebek zvěře převážně z Afriky a Asie, 
kterou začal budovat v roce 2004, sám 
charakterizuje mottem: „Nemůžeme 
chránit to, co neznáme“. Majitel sbírky, 
který není lovec, ani myslivec, chce 
přispět především k poznání života 
zvířat v různých částech světa a také 
k jejich ochraně.

40. výročí souboru Kosíř
Nadcházející sobotu 27. srpna proběhnou Hodové slavnosti 

v Kostelci na Hané. Jejich součástí budou i oslavy 40. výročí souboru Kosíř. Na pro-
gramu, jenž se bude konat v areálu hřiště za novou školou, bude od 13:00 hodin 
krojovaný průvod městem, následovat bude od 13:30 do 17:00 hodin vystoupení 
folklórních souborů Kosíř, Malý Kosíř, Hruška, Kojetín a Troubky. Spolu s tím bu-
dou probíhat zábavné soutěže pro děti i dospělé o ceny, které potěší. Ve 14:00 hodin 
dojde na vyhlášení vítězů dětské výtvarné soutěže a předání cen. Hrát po celé odpo-
ledne bude muzika Vřesovanka, připravena bude výstava historie souboru Kosíř, 
výtvarných prací dětí na téma „Kroje a tradice Hané“ a farmářské trhy lokálních 
výrobců. V případě špatného počasí se program přesune do sokolovny. Akce se koná 
pod záštitou hejtmana Olomouckého kraje a za finanční podpory města. 

akce v regionu

Galakoncert na zámku 
Zámek Plumlov zve v  sobotu 27. srpna od 19:00 hodin na Koncertní galavečer. 
V krásném prostředí koncertního sálu Zámku Plumlov vystoupí Smyčcové kvarteto 
Moravského divadla Olomouc. Na programu budou díla klasického repertoáru jako 
Mozartova Malá noční hudba či Hudba k ohňostroji G. F. Händela. Ve druhé části 
potom zazní klasická zpracování populárních melodií z filmů Gladiátor a Kmotr 
nebo písní L. Cohena nebo F. Sinatry. 

Ples Balance yoga
ve Smržicích

Že patří plesy jen do začátku roku? Ne 
tak docela. Letos se často kvůli nebezpečí 
protikoronavirových opatření konaly až 
třeba v dubnu nebo květnu. A v Pěnčíně byl 
v srpnu ples pod hvězdami. Další letní ples 
je pak na programu i ve Smržicích. Posled-
ní pátek v srpnu se totiž uskuteční v míst-
ním kulturním domě Ples Balance yoga. 
Původně měl být v  listopadu, nakonec se 
ale rozhodli organizátoři natrvalo posu-
nout akci právě na konec srpna. Letos se 
bude konat už druhý ročník. A i ten přinese 
to, co plesy přináší. Tedy tanec, hudbu nebo 
třeba tombolu. Na plese zahraje skupina 
Rose Band a zazpívá Jaruška Plesková. Ač 
přitom akce odkazuje na jógu, návštěvníci 
akce nutně nemusí být její vyznavači… 
Ples začne s úderem dvacáté hodiny.

Plumlovský kotlík 
V kempu Žralok se bude v sobotu 27. 
srpna od 9:00 hodin konat XI. ročník 
soutěže ve vaření kotlíkových gulášů 
Plumlovský kotlík. K dobré chuti a ná-
ladě bude hrát DJ Václav Kopka a Pa-
vel Kovář. Přihlásit se můžete na www.
camp-zralok.cz.    

Sousedské 
a farmářské trhy

Spolek rodičů Smržice pořádá Sousedské 
a  farmářské trhy, které se budou konat 
v sobotu 27. srpna od 8:00 do 12:00 ho-
din na farním dvoře ve Smržicích. Připra-
ven bude také skákací hrad, sousedský 
bleší trh a další doprovodný program. 

VÁCLAV NOID BÁRTA NA NÁMĚSTÍ

Rozloučení 
s prázdninami a gulášfest
Pěkný závěr prázdnin si mohou užít lidé 
v  Čechách pod Kosířem nadcházející so-
botu 27. srpna. Zahrada multifunkční bu-
dovy se promění v dějiště prvního ročníku 
akce, kterou je Rozloučení s prázdninami 
a gulášfest. Událost pořádaná hasiči slibuje 
třeba spoustu atrakcí pro děti nebo příjem-
né posezení, hlavním bodem programu 
však bude vaření a následné ochutnávání 
gulášů. Právě to budou mít na starost ná-
vštěvníci. Ti budou mít možnost ochutnat 
až deset různých gulášů na vstupenku. 
Tvůrci gulášů budou mít volnou ruku 
v tom, co uvaří a jaké použijí ingredience. 
Na druhou stranu si musí vzít vlastní náčiní 
na uvaření kotlíkového guláše. Akce začne 
v 9.00 hodin ráno přípravou na vaření. Po 
celý den se pak lidé mohou těšit na bohaté 
občerstvení a pohodový program. Oficiální 
část pro „nekuchaře“ začne v 15.00 hodin.



PROSTĚJOV Nezaměnitelnou a pro 
milovníky cyklistiky skutečně nád-
hernou atmosféru každoročně mívají 
sportovně-společenským nábojem 
nabité mezinárodní závody na dráze 
prostějovského velodromu koncem 
letních prázdnin.
Letos si je fanoušci rychlých bicyklů mohou naplno užít tři dny za 
sebou. Ve čtvrtek 25. srpna se koná Grand Prix TUFO – Velká cena 
Olomouckého kraje 2022 , v pátek 26. + v sobotu 27. srpna pak Grand 
Prix Prostějov – Memoriál Otmara Malečka 2022. Se začátkem vždy 
od 12.30 hodin a koncem až večer okolo dvacáté hodiny.
„Nejžhavějším želízkem v ohni našeho domácího týmu TUFO 
PARDUS PV bude zkušený polský reprezentant Wojciech Pszczolar-
ski. Z největších zahraničních hvězd ve startovní listině mohu jmeno-
vat například Pedersena Rasmuse Lunda z Dánska, Dariu Pikulik a Ni-
kol Plosaj z Polska či Kazacha Artyoma Zakharova,“ uvedl sportovní 
ředitel pořádajícího klubu Michal Mráček.
Kromě špičkového sportu si diváci vychutnají také bohaté občerstve-
ní včetně tradičních dobrot, samozřejmě i čepovaného piva. A GPP – 
MOM bude tradičně mít rovněž charitativní podtext, neboť dobrovol-
né vstupné znova poputuje do Fakultní nemocnice Olomouc.    (son)

➢VÍCE INFORMACÍ Z CYKLISTICKÉHO 
PROSTŘEDÍ ČTĚTE NA STRA NĚ 43

navštivte   naše   internetové 
stránky    www.vecernikpv.cz

SPORT
KULTURA

SPOLEČNOST Pondělí 22. srpna 2022

Číslo 34 • Ročník 26
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TJ SOKOL KOSTELEC NA HANÉ
TJ SOKOL ČECHOVICE

NEDĚLE 28. 8. 16.30 HODIN

TJ SOKOL PLUMLOV
TJ SOKOL LESNICE

SOBOTA 27. 8. 16.30 HODIN
Fotbalový stadion „v Borkách“ -Plumlov

FC KRALICE NA HANÉ
SK SLAVONÍN

SOBOTA 27. 8. 16.30 HODIN
Fotbalový stadion v Kralicích n.H.

TJ SOKOL KLENOVICE NA HANÉ
TJ SOKOL OTASLAVICE

SOBOTA 27. 8. 16.30 HODIN
Fotbalový stadion v Klenovicích n.H.

TJ SMRŽICE
SK ZVOLE

SOBOTA 27. 8. 16.30 HODIN
Fotbalový stadion ve Smržicích

FK NĚMČICE NAD HANOU
HANÁ NEZAMYSLICE

NEDĚLE 28. 8. 16.30 HODIN
Fotbalový stadion v Němčicích n. H.

              boje na zelených trávnících aneb K A M  Z A  F   T B A L E M
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Naleznete
uvnitř

Prázdninový díl tematické strany 
Servis pro ženy je určen nejen něžnějšímu 
pohlaví. Co přináší dnes? strana 29

SERVIS
PRO ŽENY

Hanácké derby zvládli lépe fotbalisté 
záložního celku Sigmy Olomouc, kteří 
vyloupili prostějovské eskáčko

strany 32-33

DÉŠŤ ŠTĚSTÍ
NEPŘINESL

Házenkáři Prostějova nečekaně 
změnili trenéra, když za odvolaného 
hlavního kouče to vzal asistent a bývalý hráč 
Sokola II strana 47

ČERNÍČEK
SKONČIL

ŠLÁGR VEČERNÍKU – CYKLISTIKA 

ANO 2011ANO 2011

PROSTĚJOV Nové jméno spojené s Prostějovem uvidíme také u reprezentace. Poté, co 
v nedávné minulosti hrál v mládežnické reprezentaci odchovanec David Píchal, se ny-
ní k mládeži „stěhuje“ také kouč Pavel Šustr. Jak Večerník exkluzivně zjistili, lodivod 1.SK 
Prostějov se čerstvě stal asistentem u národního týmu České republiky do 20 let!
„Je to pro mě další výzva, práce s mladými hráči, nejtalentovanějšími u nás. Člověk si rozšíří obzory. A může zavní-
mat, jak je na tom náš fotbal v porovnání s evropským. Je to jednoznačný posun ve všech směrech,“ potvrdil nám 
tuto zprávu sám kouč prostějovského eskáčka, pro kterého je to již druhé angažmá v reprezentaci. 

zjistili jsme

Michal SOBECKÝ
Foto: Michal Sobecký

➢A ZŮSTÁVÁ ZÁROVEŇ NA LAVIČCE PROSTĚJOVA? 
DOČTETE SE NA STRA NĚ 3322
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PROSTĚJOV Program na pod-
zim zveřejnilo nedávno pros-
tějovské Divadlo Point. Místní 
ochotníci představí půltucet 
představení. A  začnou tradičně 
Rozsvěcením světel, které pravi-
delně otevírá novou divadelní se-
zónu, která začne již 9. září. 
Během Rozsvěcení světel se před-
staví mnoho druhů umění, obvyk-
le nechybí třeba recitování, story 
telling nebo hudba. Jinak ale podle 

uveřejněného programu vypadá 
podzim na čistě divadelnickou zále-
žitost. „V tuto chvíli se podařilo na 
září a  říjen zakomponovat do pro-
gramu zatím jen uvedená předsta-
vení. Pokud se jedná o kapely a dal-
ší hosty, tak jsou na tom stejně jako 
my. Během koronaviru nemohli 
normálně fungovat a nyní se všich-
ni snažíme vše dohnat. V září a říjnu 
tak mají plno, v listopadu a prosinci 
se už ale můžeme těšit na hosty,“ 

řekl k  programu principál divadla 
Aleš Procházka.
Přesto už nyní je jasné, že nebude 
chybět ještě jedna tradiční součást 
Divadla Point. „Kromě klasických 
představení bude promítání z filmo-
vého tábora, který se zrovna koná. 
Rádi předvedeme, co se tam podaři-
lo uskutečnit,“ uvedl Aleš Procházka. 
Hlavně se však vrátí hry jako Když se 
zhasne, Charleyova teta. Nebo dvě 
novinky poslední sezóny Love you 

truly o  partnerském soužití v  době 
koronaviru a Britney goes to heaven, 
která naopak zobrazuje scény ze ži-
vota po životě. „Obsazení se nezmě-
ní. Navíc v září začneme zkoušet dvě 
nové hry. V jednom případě se jedná 
o klasiku, ve druhém o trochu mo-
dernější kousek. V  obou případech 
se jedná o  komedie a  jedna z  nich 
bude dokonce se zpěvy,“ prozradil 
Aleš Procházka k divadelnímu pod-
zimu.   (sob)

PROSTĚJOV Špalíček veršů a po-
hádek od Františka Hrubína je čte-
ním pro radost. Špalíček v Prostě-
jově ale hraje na jinou notu, daleko 
vážnější. Nevypráví pohádky, ale 
skutečné příběhy. Návštěvníkům 
nabízí pohnutou historii tamních 
Židů.
„Mezi příspěvkovými organizacemi 
Olomouckého kraje jsme výjimeční 
právě tematikou židovství, kterou 
se snažíme každoročně prezentovat 
v  jedné z  našich budov, a  sice v  bu-
dově Špalíčku,“ uvedla Veronika Hr-
báčková, ředitelka Muzea a  galerie 
v Prostějově.
Příznačnější místo pro poznání osu-
dů prostějovských Židů bychom 
hledali marně. Budova galerie je totiž 
jedním ze tří domů, které jsou po-
zůstatkem kdysi rozsáhlé jižní části ži-
dovského ghetta. Právě pro ně se ujal 
název Špalíček. „Většina domů zmize-

la při asanacích v 70. letech minulého 
století. Zbyla z  nich jen malá část, 
v jednom objektu jsou naše výstavní 
prostory. Zajímavostí je, že v  tomto 
domě bydlel poslední prostějovský 
rabín Ludvík Schap,“ vysvětlil historik 
prostějovského muzea Filip Gregor.
O  síle genia loci se návštěvníci Špa-
líčku mohou přesvědčit i  teď, kdy 
jim galerie nabízí výstavu otevřenou 
u  příležitosti 80. výročí transportu 
prostějovských Židů do koncent-
račních táborů. Expozice připomíná 
nejen ty, kteří během války zahynuli, 
ale také osudy těch, kteří přežili a tře-
ba se i do Prostějova vrátili. Podrob-
něji se věnuje například životu Maxe 
Zweiga.
„K  Maxi Zweigovi tady máme bo-
hatý ilustrační materiál. Byl to vý-
znamný dramatik, který se uplatnil 
především v  zahraničí, ale narodil 
se v  Prostějově. Asi nejzajímavější 

je jeho kniha Ragen z  roku 1925, 
vydal si ji vlastním nákladem, aby 
svému otci dokázal, že je schopen 
se uživit jako spisovatel,“ doplnil 
Filip Gregor.
Z mnoha vystavených exponátů bude 
návštěvníkům běhat mráz po zádech. 
Například pomocí dobových plakátů 
se historici snaží připomenout proti-
židovskou atmosféru, která ve dva-
cátých a  třicátých letech minulého 
století ve společnosti panovala. Au-
tentický je i vězeňský oblek z koncen-
tračního tábora Dachau nebo dámský 
kabát se židovskou hvězdou.
Výstava věnovaná osudům prostě-
jovských Židů potrvá ve Špalíčku 
až do 30. října. „Určitě ji každému 
doporučuji, abychom nikdy nezapo-
mněli na to, čeho jsou lidé schopni, 
když uvěří zvrácené ideologii,“ dodal 
Jan Žůrek, radní Olomouckého kraje 
pro kulturu.   (red)

Z VÝSTAVY…

Prostějovský Špalíček vypráví 
pohnutou historii místních Židů

Nikdo z  těch, kteří na tuto nevšední 
akci do kulturního domu dorazili, roz-
hodně nelitoval. Vladimír Hron před-
vedl své hudební schopnosti, ale také 
osobitý humor a diváky bavil od začát-
ku do konce. K žádné z písní od zná-
mých autorů samozřejmě nechyběl 
konkrétní příběh a  krátké vtažení do 
děje, po kterém ale vždy následovala 
i řada komických momentů. S chutí se 
do povídání komika zapojovalo i pub-
likum, se kterým to výborně ladilo. 
V  rámci hudby nezůstalo jen u  nej-
známějších českých interpretů, ale 

na řadu přišlo i představení světových 
hvězd. Návštěvníci se tak dočkali Vla-
dimíra Matušky, Karla Gotta, ale i tře-
ba kapely Queen či romské hudby. To 
vše doplňoval komik humorem sobě 
vlastním, kde se jednalo především 
o improvizaci. Neměl problém si tak 
k sobě přizvat i diváky ze sálu, se kte-
rými předváděl různé taneční kreace 
či skeče a diváci se při nich náramně 
bavili. Nově příchozí také zvládal 
pravidelně zdravit a rád si pohovořil 
i s těmi, kteří si museli odskočit. „Jestli 
vám můžu poradit, tak běžte pořád 

dozadu, pak doleva a  následně to 
poznáte podle počtu much,“ radil se 
smíchem jedné z divaček. 

Salvy smíchu tak zněly ze sálu 
kulturního domu všemi směry 
a  znamenitou show přítomní oce-
ňovali. „I  já jsem si to moc užil 
a opravdu dlouho jsem se takto ne-
bavil. I  lidé, kteří dorazili a  zaplnili 
kulturák, byli spokojení, mám zatím 
samé pozitivní reakce. Jsme rádi, že 
se podařilo takovou akci uspořádat, 
určitě na ni budu ještě dlouho vzpo-
mínat,“ prozradil k  ní starosta obce 

Stanislav Cetkovský, který si show 
také nenechal ujít. 
Kromě vystoupení Vladimíra Hro-
na se toho v  Klenovicích v  rámci 
hodů dělo mnohem víc. „Fotbal 
chlapci bohužel prohráli, navíc se 
nám zranili dva kluci, což hodně 
mrzí,“ doplnil starosta, který je také 
předsedou místního fotbalového 
klubu. Ohledně dalších akcí už byl 
ale daleko více spokojený. Kromě 

nedělního vystoupení si pochvalo-
val i sobotní zábavu, kterou pořáda-
li místní hasiči. „Zaplaťpánbůh tam 
nám počasí ještě relativně přálo. 
V neděli už to bylo horší, ale to jsou 
zkrátka věci, které neovlivníme. 
Doufám, že i tak si letošní hody naši 
občané užili plnými doušky, a  vě-
řím, že na ně navážeme i  v  rámci 
dalších akcí,“ dodal závěrem Stani-
slav Cetkovský.

KLENOVICE NA HANÉ Hodové oslavy za sebou mají 
v Klenovicích a v letošním roce si je všichni opět znamenitě užili. 
Tradiční vydařené sobotní zábavě přálo i jinak nevlídné počasí. 
V neděli přišel zlatý hřeb, kdy se od 15.00 hodin představil v kul-
turním domě Vladimír Hron, který diváky bavil svou Abecedou 
hvězd. Řada známých hitů doplněná skvělým humorem okouz-
lila zcela zaplněný sál, kde nezůstalo jediné místečko volné. 
Nikomu tak ani nevadilo, že se vinou špatného počasí musela 
akce přesunout z venkovního posezení dovnitř. 

HODY V KLENOVICÍCH HODY V KLENOVICÍCH 

 Foto: Jan Frehar

saa jaké byly hody v klenovicích...jjaakké byyylyy hhoodddy vvv kkleeennnooviiicíccchh... 3x foto: Jan Frehar

FOTOGALERIE
klikni na

www.vecernikpv.cz

pro Večerník 

Jan 
FREHAR

EXKLUZIVNÍ 
reportáž

BYLI  JSMEBYLI  JSME

U TOHOU TOHO

PROSTĚJOV Se závěrem léta při-
chází také konec letního kina. V tom 
prostějovském si přitom pro vás po-
slední srpnový týden připravili český 
„animák“ Myši patří do nebe, který se 
bude promítat na nádvoří prostějov-
ského zámku v pátek 26. srpna, a ame-
rickou kriminálku Klan Gucci. Na tu 
můžete zajít hned druhý den. Obě 
představení začínají od 20:30 hodin.
Prostějovské letní kino pomalu spěje ke 
konci své sezóny. Jedním z  posledních 
představení bude v  pátek animovaný 
snímek z české dílny Myši patří do nebe. 
„Může mezi malou myškou a  velkým 
lišákem vzniknout opravdové přátelství? 
Odpověď najdou nejen ti nejmenší, ale 
i větší a velcí diváci v animovaném dobro-
družství Myši patří do nebe,“ zní popis fil-

mu. Celá pohádka se točí kolem toho, jak 
si k sobě myška s lišákem hledají cestu, 
a to jak v životě, tak i po smrti. Jde o oce-
ňovaný snímek, který mimo jiné získal 
Českého lva za nejlepší animovaný film.
V sobotu vás pak čeká americká krimi-
nálka vycházející ze skutečných událostí. 
„Klan Gucci je inspirován šokujícím 
skutečným příběhem impéria italského 
módního domu. Tři desetiletí rodinné 
historie, v níž nechybí láska, zrada, deka-
dence, pomsta ani vražda, skládají dohro-
mady mozaiku toho, co všechno s sebou 
nese slavná značka Gucci.“ Ve filmu hrají 
známé tváře jako Lady Gaga, Al Pacino, 
Jared Leto, Jeremy Irons nebo Salma 
Hayek. Promítat se bude v originálním 
znění s českými titulky. Vstupné na každý 
snímek činí 100 korun.  (tez)
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PROSTĚJOV Prostějovské léto se po-
malu chýlí ke svému konci. Jeho dalším 
vrcholem má být ve čtvrtek 25. srpna 
od 20:00 hodin koncert Václava Noi-
da Bárty na náměstí T. G. Masaryka. 
Zpěvák měl v Prostějově vystupovat 
už dříve, nicméně covid mu vystou-
pení „zatrhl“. Tentokrát se představí v 
doprovodu kapely Bek Bek Clan a role 
předskokana se zhostí místní skupina 
Majestico Muzikus. Samozřejmostí 
budou i soutěže a další aktivity pro děti 
připravené Ekocentrem Iris, tentokrát 
s tématem pohádek.
V rámci Prostějovského léta 2012 už 
jsme na hlavním náměstí měli mož-
nost navštívit koncerty Pavla Callty, 
Straceného Ráje a Olympicu. Nyní 
přijede Václav Noid Bárta. Ten nebu-
de v Prostějově vystupovat poprvé, už 

je tomu nicméně několik let, co jste ho 
zde mohli vidět naposledy. Znovu se u 
nás měl ukázat před dvěma roky, ov-
šem tehdy plán na jeho koncert zhatil 
covid. „Pan Noid Bárta měl vystoupit 
již před dvěma lety při rozsvěcování 
vánočního stromu. Bohužel pande-
mie covidu vše pozměnila. A protože 
pan Bárta je český rockový zpěvák, he-
rec, textař a hudební skladatel, pozvali 
jsme jej, tentokrát i s kapelou, v létě,“ 
sdělila Milada Sokolová, náměstky-
ně primátora pro kulturu. Zpěvák 
vystoupí konkrétně se skupinou Bek 
Bek Clan.
Jak už bylo naznačeno, Václav Noid 
Bárta je všestranný hudebník. Během 
svého života se učil hrát na zobcovou 
flétnu, klavír, klarinet, kytaru, basu a 
bicí. Od 17 let působí jako zpěvák po-

stupně v různých kapelách. Je autorem 
písní k muzikálům a filmům, sám účin-
kuje v muzikálech již 18 let, s kapelami 
přitom vždy inklinoval k žánrům me-
tal a rock. Je tedy patrné, že i Bártův 
koncert bude vskutku rozmanitý. „A 
protože zpívá nejen písně autorské, ale 
i známé hity jiných zpěváků, máme se 
opravdu na co těšit. Jsem již nyní zvě-
davá, zda se prostějovské náměstí roze-
zvučí zpěvem pouze Vaška Noida Bár-
ty, nebo i zpěvem nás diváků,“ doplnila 
Sokolová.
Jako předskokan na pódiu od 18:00 
hodin vystoupí prostějovská kapela 
Majestico Muzikus. Ve stejný čas bu-
dou na náměstí připraveny soutěže a 
další aktivity pro děti, které tradičně 
organizuje Ekocentrum Iris. Tentokrát 
bude tématem Pohádkový večer.  (tez)

PROSTĚJOV V polovině srp-
na loňského roku se Prostějov 
mohl v rámci kulturního léta 
pokochat Nocí na Karlštejně. 
Inscenaci přivezl ansámbl Mo-
ravského divadla Olomouc. 
Pro velký úspěch se bude i letos 
konat venkovní představení. 
„Těšte se na Podskaláka,“ zve 
do Kolářových sadů na úterý 
30. srpna náměstkyně primá-
tora Milada Sokolová.
Do dnes už neexistující osady na 
břehu Vltavy nás zavede děj pů-

vabné lidové operety Podskalák. 
Příběh o lásce, které není přáno, 
ale která nakonec dojde šťast-
ného konce, zdobí písně Karla 
Hašlera. Připomenout si ever-
greeny My jsme ti Pražáci, vltav-
ská krev, Ta naše písnička česká 
nebo Až já půjdu do nebe a vnést 
do publika pozitivní energii je cí-
lem a přáním tvůrců olomoucké 
inscenace Podskalák.
Inscenace je především poctou 
písničkáři Karlu Hašlerovi, při-
pomínkou všestranné umělec-

ké osobnosti, jejíž životní cesta 
tragicky skončila před 80 lety v 
koncentračním táboře v Mau-
thausenu. „Písně Karla Hašlera 
mají v národním povědomí 
zcela mimořádné postavení a 
některé z nich díky své prostotě 
a upřímnosti zlidověly. Proto 
jsme k původním hudebním 
číslům operety přidali dalších 
deset písní, které jsou výběrem 
toho nejlepšího a nejznáměj-
šího z tvorby Karla Hašlera. 
Některé z dodaných písní zazní 

v orchestrální instrumentaci 
Karla Mládka, další v komorní 
úpravě pro harmoniku a kyta-
ru,“ přiblížil autor hudebního 
nastudování Tomáš Hanák.
„Doufám, že písničky Karla 
Hašlera osloví diváky napříč 
generacemi a setkáme se tak 
v hojném počtu v Kolářových 
sadech,“ doplnila náměstkyně 
Sokolová s tím, že do sadů zve 
širokou veřejnost. 
Představení začne v 19.00 ho-
din, vstup je zdarma.  (red)
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PROSTĚJOV Již tato neděle 28. 
srpna bude opět v Prostějově pat-
řit všem milovníkům dobrého jíd-
la a pití. Okrašlovací spolek města 
Prostějova a Marky obchůdek 
Markéty Valentové totiž pořádá 
letní Restaurant Day. Navštívit ho 
můžete od 11.00 hodin v zahradě 
Národního domu.  
Restaurant Day se v Prostějově těší 
velké oblibě. Koná se třikrát do roka 

a své umění na něm představují 
amatérští kuchaři, cukráři či pekaři. 
„Těšit se tentokrát můžete třeba na 
úžasnou baskickou paellu, tapas či 
tortilly, miniburgery, grilované cho-
botnice, domácí zákusky, rissoto 
funghi, ale i zdravé pochoutky pro 

děti, kváskový chléb či šlehačkové 
zákusky. V nabídce bude i španělské 
víno,“ vypočítala za pořadatele před-
sedkyně Okrašlovací spolku Milada 
Sokolová.
Akce je pořádána pod záštitou Zdra-
vého města Prostějov.  (red)

pro Večerník 

Martin
ZAORAL

PŮVODNÍ
reportáž

Na pódiu se postupně představily 
krásné společenské šaty ze svatební-
ho salónu Marilyn či originální oble-
čení pro každou příležitost od Yvony 
Leitner či návrhářů z RV FASHI-
ON STYLE. Následovala hudební 
vložka v podání úspěšné herečky 
a zpěvačky s prostějovskými koře-
ny Niny Horákové. Po ní dráždivé 
spodní prádlo představila Marcela 
Hlobilová a její pohledné modelky, 
dámy pak mohly hledat inspiraci u 
Magnolia módy, sváteční pocit nejen 
u žen nepochybně vyvolala kolekce 
svatebních šatů ze salónu Marilyn a 
vše završily historické kostýmy Jitky 
Kastnerové, které připomněly letoš-

ní oslavy 500. výročí působení Pern-
štejnů v Prostějově. 
Nabitý program cválal jako splašený 
kůň a na pódiu se stále něco dělo. 
„Vždycky si myslím, že to nejhezčí 
jsme už viděli, a hned potom mě 
opět něco překvapí,“ svěřil se Večer-
níku se svými pocity jeden z diváků 
pod pódiem, v jehož okolí však jinak 
převládaly hlavně ženy. 
Módní přehlídka se na pros-
tějovském náměstí konala již 
potřetí. Bylo by to už počtvrté, 

kdyby jeden z ročníků nezhatila 
proticovidová opatření. „Myslím, 
že se jednalo o zatím nejlepší ročník 
v historii, podařilo se nám vychytat 
všechny chybky z minulosti a vše 
perfektně klapalo,“ pochvalovala 
si náměstkyně prostějovského pri-
mátora Milada Sokolová, která za 
tradicí módních přehlídek na ná-
městí stojí. Ona sama se na molu již 
podruhé představila v roli modelky. 
„Ve svatebních šatech mi vzhledem k 
počasí bylo skutečně horko, o to víc 

jsem obdivovala ženy v historických 
kostýmech na závěr přehlídky, které 
to měly ještě mnohem těžší,“ srovna-
la Milada Sokolová, podle níž móda 
k Prostějovu zkrátka patří. 
I proto by se další díl módní pře-
hlídky měl konat na náměstí opět za 
rok. „Zaznamenala jsem ohlasy ze-
jména ze ženské části publika, že na 
přehlídce chybělo i mužské spodní 
prádlo. Takže to bychom chtěli příš-
tě ještě změnit,“ navnadila na závěr 
Milada Sokolová.
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PROSTĚJOV Už 54 let uběhlo v 
těchto dnech od vpádu vojsk Var-
šavské smlouvy na území tehdej-
šího Československa. A přestože 
pamětníků časem ubývá, v Pro-
stějově si významné, ač smutné 
výročí dodnes nadále připomína-
jí. „Na zastřelené spoluobčany v 
roce 1968 nezapomeneme památ-
ka roku 1968,“ ujišťuje František 
Jura, primátor statutárního města 
Prostějova.

Michal SOBECKÝ
V pátek 19. srpna 2022 v 10:00 ho-
din si představitelé města Prostějova 
v obsazení: primátor František Jura, 
první náměstek Jiří Pospíšil, ná-
městek Jiří Rozehnal a náměstkyně 
Alena Rašková i Milada Sokolová 
připomněli 54. výročí tragických 
srpnových událostí v Prostějově. 

Uctili tak památku tří zastřelených 
spoluobčanů. Pietního aktu, který 
se uskutečnil u pomníčku obětem 
intervence vojsk Varšavské smlouvy, 
se účastnili také zástupci společen-
ských a sportovních organizací.

Na náměstí T. G. Masaryka se na-
chází nedaleko sochy prvního čes-
koslovenského prezidenta malý 
pomníček. Právě u něj se sešla zmí-
něná delegace. „Srpnové události v 
Prostějově byly tragické, protože v 
neděli 25. srpna přišli o život tři lidé. 
Tři nevinní lidé. A dalších devět bylo 
zraněno. Na tuto smutnou událost 
vzpomínáme v dějinách města jako 
na krvavou neděli,“ uvedl ve svém 
projevu primátor Jura. 
V srpnu, už čtyři dny po okupa-
ci, totiž v ulicích města zemřela 
Marta Říhovská, Ladislav Lang a 
Josef Boháč. V případě střelby so-
větských vojáků do lidí v ulicích 
Prostějova šlo podle dosud uveřej-
něných dokumentů o střelbu ne-
vyprovokovanou. Nikdy za ni pak 
nebyli aktéři hnáni k odpovědnos-
ti. „V roce 1968 jsme na spoustu 

let přišli o svobodu. A v kontextu 
věcí, které se ve světě dějí, je důle-
žité připomínat, že se o svobodu 
a demokracii musíme pořád bít a 
musíme o ni bojovat,“ přidal při 
projevu František Jura.

17. 9. K
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NNáměstíí zažiloo nejleppší móddní přehhlídku v historii
Historické kostýmy připomněly oslavy 

500. výročí působení Pernštejnů v Prostějově

PROSTĚJOV Prostějov, město 
módy! Právě tento slogan už 
potřetí oživila Módní přehlídka, 
která se v rámci Prostějovského 
léta konala uplynulý čtvrtek 18. 
srpna. A nutno říci, že se jí to dí-
ky přibývajícím zkušenostem 
daří stále lépe. Navzdory úmor-
nému vedru tak lidé mohli sle-
dovat naprosto profesionálně 
zorganizovanou akci, jejíž pro-
gram odsýpal jako písek na 
skluzavce.

saa
co bylo k vidění na módní přehlídce...ccoo byylloo kk vviidděěníí nna mmmóódnnní ppřřřehhlííddcce....
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Prázdninový díl pro sebe uzmula
Prázdninová PRO-

MĚNA IMAGE od 
PROSTĚJOVSKÉ-
HO Večerníku je 
tady a  s  ní v  pořadí 
již dvaasedmdesátá 
vítězka či vítěz, kte-
rým byl v dosavad-
ní historii ke škodě 
všech mužů jen 

doslova jeden pár. 
Jinak jsme za naše 

sedmileté působení 
a organizaci tohoto pro-

jektu změnili vizáž desít-
kám žen všech věkových 
kategorií, ale i několika 

dvojičkám. Radost tak 
měly dámy, které byly 
nejen z Prostějovska, 

ale přijely k  nám i  z  Olomouce, ale přijely k  nám i  z  Olomouce, 
Vyškova, od Bouzova, Ostravy, ale Vyškova, od Bouzova, Ostravy, ale 
také ze Slovenska. A proč vůbec ten-také ze Slovenska. A proč vůbec ten-
to seriál již od dubna 2015 pořádá-to seriál již od dubna 2015 pořádá-
me? Je to jednoduché. Rádi pomá-me? Je to jednoduché. Rádi pomá-
háme a děláme radost! Naším cílem háme a děláme radost! Naším cílem 
není totiž jen pouhá změna vzhle-není totiž jen pouhá změna vzhle-
du, ale i  vnitřní rozkvět každého, du, ale i  vnitřní rozkvět každého, 
kdo si PROMĚNOU IMAGE pro-kdo si PROMĚNOU IMAGE pro-
jde, protože k čemu změna vzhledu, jde, protože k čemu změna vzhledu, 
když v  duši chybí sluníčko, radost když v  duši chybí sluníčko, radost 
a motivace. A komu jsme udělali ra-a motivace. A komu jsme udělali ra-
dost tentokrát?dost tentokrát?
V  rámci prázdninového dílu seriálu 
PROMĚNA IMAGE získala prestiž-

ní zážitek sedmadvacetiletá Petra 
Dřevínková. Maminka šestileté dcer-
ky žije v  Klenovicích a  pracuje jako 
prodavačka. Seriál PROSTĚJOV-
SKÉHO Večerníku dobře zná, jelikož 
patří mezi předplatitelky a věrné čte-
nářky. A proč se rozhodla přihlásit se 
do PROMĚNY IMAGE? 
„Změna je život. Jsem impulzivní člo-
věk a už dva měsíce mluvím o  tom, 
že potřebuji změnu, a  najednou to 
přišlo. Přihlásila jsem se, a  dokonce 
jsem byla i vybrána. Mám velkou ra-
dost, děkuji za tuto jedinečnou mož-
nost,“ popsala své prvotní pocity naše 
srpnová vítězka. „Na malou chvíli mě 
přepadla nervozita, ale mám podpo-
ru kamarádky a vím také z novin, že 
to vždy dopadlo skvěle. Z  finálního 
výsledku jsem vždy nadšená, jde vi-
dět, že to, co děláte, umíte kvalitně. 
Takže se opravdu už moc těším,“ po-
kračovala mladá maminka. 
A má se rozhodně na co těšit. Strá-
ví totiž s námi parádní den, který se 
jen tak nevidí. Pod taktovkou Ve-
černíku začne výběrem krásných 
outfitů v boutique XOXO FASHI-
ON NAILS, poté přejdeme o  ně-
kolik kroků dál do Optiky Wagner, 
kde vybereme pár slušivých brýlí, 

následně se přesuneme k  našemu 
novému partnerovi do salonu JK 
SANTÉ, který se postará o  kos-
metiku a líčení. Hlavní částí je pak 
změna účesu, která bude tradičně 
probíhat ve Vlassalonu. Na úplný 
závěr přijde na řadu focení a natá-
čení kameramanem a  fotografem 
Ivo Mynaříkem. Vše bude podrob-
ně zaznamenáno i  z  naší strany, 
takže se již příště budete moci 
dočíst, jak probíhal celý den naší 
dvaasedmdesáté vítězky PROMĚ-
NY IMAGE, a navíc jej zhlédnout 
i v rámci zpracované fotoreportáže 
na našem webu. 
Pojďme se na chvíli vrátit ještě k naší 
vítězce. Petra Dřevínková je podle 
zjištění Večerníku pozitivně naladěný 
člověk a ráda si užívá života. Ve volném 
čase se věnuje své dceři, stará se o ně-
kolik zvířátek, konkrétně dva pejsky, 
jednu kočičku, rybičku a  také tři pa-
poušky. Ráda jezdí na výlety, v těchto 
teplých dnech na bazén, čte romány 
a  knihy o  koncentračních táborech. 
Co se týče oblékání, dle svých slov nosí 
všechno, tedy jak šaty, rifle, halenky, tak 
legíny, nebo sportovní módu. Proto, 
aby se cítila dobře, se potřebuje nalí-
čit. Sama je původně kadeřnice, takže 

si umí dobře poradit i  s  vlasy. Má je 
blonďaté již šest let a nyní nadešel ten 
nejvyšší čas pro změnu. 
Jak bude prázdninová PROMĚ-
NA IMAGE vypadat? Dvaase-
dmdesátý díl seriálu PROMĚNA 
IMAGE odtajníme již v  příštím 
tištěném vydání PROSTĚJOV-
SKÉHO Večerníku, které vychá-
zí v  pondělí 29. srpna. Vše bude 
také důkladně zdokumentováno 
a  v  rámci fotogalerie zveřejněno 
na internetových stránkách www.
vecernikpv.cz, kde se můžete těšit 
také na videoreportáž. 

ODDECHOVÝ ÈAS 
Krásné letní období,

je mi velkým potěšením 
přivítat vás po tradiční letní 
prázdninové pauze u  další-
ho vydání tematické strany 
Servis pro ženy, která je už 
nějaké to pondělí pravidel-
nou součástí tištěného vydání 
PROSTĚJOVSKÉHO Večerníku. 
Doufám, že se máte hezky, 
nabíjíte se energií ze slu-
níčka, prostě užíváte 
přítomnosti a radosti 
z  každého dne. 
Mám vždy na 
paměti, že zítřek 
nebyl nikomu 
z  nás slíben, pojďme si 
tedy užít dnešek a všech-
no dobré, co na něm lze 
najít. Někdy stačí i  ma-
ličkosti jako hudba, zpěv, 
pohled z okna, smích apod. 
Nezapomínejme v těchto par-
ných dnech na dostatečný pitný 
režim. Vezměte si tedy sklenku 
vody, klidně i dezert a pojďte se 
podívat na to, co jsem pro vás 
připravila. Podíváme se na další 
díl seriálu Efektivní komunikace, 
abychom se naučili předchá-
zet zbytečným konfliktům na 
pracovišti a nejen tam. Dále si 
odhalíme naši srpnovou vítězku 
PROMĚNY IMAGE, představím 
Vám cviky zaměřené na vnitřní 
stabilizační systém a recept na 
něco dobrého na zub.     

Ať máte veselé a klidné dny 

přeje Aneta Křížová.

Po každé pra-
covní rutině 
nebo i  v  mezi-
čase naše tělo i  mysl ocení odpo-
činek. Pokud je to navíc formou 
cvičení a  můžeme tak posílit své 
tělo, uděláme jedině dobře. Jed-
nostranné pohyby v  zaměstnání 
nejsou pro nás dobré, proto si 
i v únoru najděte denně pár minut 
na cvičení a  uvidíte, že se budete 
cítit mnohem lépe, navíc zabráníte 
špatnému držení těla a z toho ply-
noucím problémům. Mimo jiné 
uvolníte i  stres a  napětí, přitom 
není potřeba hned chodit do posi-
lovny. Pojďme tedy na to, v tomto 
pětapadesátém pokračování se 
zaměříme na posílení paží, břicha 
a vnitřní stabilizační systém. 
1. Jako první je potřeba se vždy 
rozcvičit. To je základ, který by měl 
předcházet úplně každému cvičení. 
Následně si pusťte nějakou oblíbe-
nou pomalejší hudbu a  můžeme 
začít. Připravíme si židli, kterou opře-
me o zeď, aby neujížděla, postavíme 
se k  ní zády, snížíme se do dřepu, 
opřeme dlaně o židli na šířku ramen 
a pokrčíme nohy (viz foto). Dech po-
stupuje směrem od břicha do žeber, 
kde máme pocit, že se žebra otevírají 
do široka, dech však nezastavujeme, 
ale postupuje stále směrem nahoru. 
Pak pomalu vydechneme.

2. Nyní se budeme vytahovat naho-
ru a dolů do dřepu. Tělo spouštíme 
ohnutím paží v  loktech, co nejníže 
to půjde, po celou dobu tlačíme lok-
ty vzad. U cviku nezapomínáme na 
pravidelné dýchání, jedná se o lehčí 
variantu, než když jsou nohy napnu-
té, můžeme tedy přidat na počtu opa-
kování cviku. Cvik provádíme 30x za 
sebou, následně si uděláme minutu 
pauzu a můžeme jej opět 30x zopa-
kovat (viz foto). 

3. V  dalším cviku se položíme na 
podložku, ruce vedle těla a zvedne-
me nohy nad sebe (viz foto). Dech 
postupuje směrem od břicha do 
žeber, kde máme pocit, že se žebra 
otevírají do široka, dech však nezasta-
vujeme, ale postupuje stále směrem 
nahoru. Pak pomalu vydechneme.

4. Nyní začneme pánev a  natažené 
nohy zvedat nahoru a spouštět zpět 
dolů, ale nohy jsou stále nahoře, jed-
ná se čistě o pohyb pánve. Tento cvik 
je trošku náročnější, provádíme ho 
tedy 20x za sebou, poté si dáme mi-
nutu pauzu a opět opakujeme 20x za 
sebou (viz foto). Pohyby jsou lehce 
rychlejší, ale přesto plynulé. Závěrem 
provedeme strečink a já už se těším 
zase příště!

LV.LV.
DÍLDÍL

CVIČENÍ
   PRO TĚLO 
   I DUŠI

rady a tipy...

R  ecept pro vás

 200 g  máslových sušenek 

 70 g másla
 2  

 250 g 
 200 ml 
 250 g 
 2  

• 

IngredienceIngredience

Postup

Tento a další chutné recepty naleznete v časopise Vařečka č. 8/2022 - Letní 
pečení, který je právě v prodeji na stáncích tisku. 

Nepeèený dortNepeèený dort

Víte, že 80 procent konfliktů pra-
mení z  očekávání? Komunikace 
jakožto výměna informací mezi 
dvěma a více lidmi je mnohdy slo-
žitější, než bychom chtěli. Pocho-
pit se s  některými lidmi je občas 
velice náročné a vyčerpávající, ač-
koliv není divu, každý z nás vyrůs-
tal v jiných podmínkách, zažil jiné 
situace, máme tedy odlišné vzorce 
jednání, vnímání a  chápání. Na-
místě je proto práce se sebou, ale 
i  s  ostatními. Pojďme se dnes již 
potřetí společně podívat na to, jak 
komunikovat efektivně, abychom 
se vyhnuli možným nedorozumě-
ním...
V  předešlých dvou částech, které 
byly součástí květného a  červnové-
ho Servisu (nejen) pro ženy, jsme 

si řekli, jak podstatné je si předem 
sdělit svá očekávání, co znamená 
projev námitky, jak používat dohodu 
či proaktivní otázky, ale že vždy je 
také potřeba být empatický k emo-
cím druhého. Dále že tón a způsob 
úvodního jednání nastolí atmosfé-
ru a  energii celé komunikace, jako 
podstatnou jsme si uvedli i  zásadu 
otevřenosti a schopnosti umět požá-
dat o pomoc, řekli jsme si také o „zá-
sadě židle zákazníka“ pojednávající 
o tom, že o třetích lidech se bavíme 
takovým způsobem, jako by seděli 
vedle nás. Prozradili jsme si také, jak 
velice podstatná je zpětná vazba a že 
ji nemáme používat před ostatními 
lidmi, v neposlední řadě pak skuteč-
nost, že není vhodné se zaměřovat 
na nedostatky a  chyby, ale prvně 

vyzdvihnout pozitivní a hotové věci, 
až pak přejít k tomu, co není. Neměli 
bychom ani zapomínat na své role 
v  životě (matka, syn, zaměstnanec, 
Filip s  hnědými vlasy a  tmavýma 
očima), avšak s  rolí zaměstnance 
nebo zaměstnavatele nechodíme 
domů, natož pak do ložnice. Závě-
rem jsme si uvedli, že při každé ko-
munikaci si musíme být vědomi své 
role (zaměstnanec, nadřízený, podří-
zený, syn, manžel, matka...), postoje 
(tón hlasu, způsob jednání, empatie, 
dohoda, očekávání), cíle a  energie 
(čas, pozornost, kterou věnuji sobě 
a dotyčnému). Nyní se zaměříme na 
další důležité faktory v rámci komu-
nikace na pracovišti a nejen tam. 
Při každé komunikaci, když se vám 
v hlavě objeví nějaké domněnky, si 

zkuste uvědomit, zda si věci myslíte, 
nebo je víte. Než aby přišly na řadu 
pochybnosti, nebo jste třeba něco 
šířili a nebyli si jistí, jestli tomu tak 
skutečně je, tak se zeptejte. Pokud 
máte při komunikaci pocit, že vás 
dotyčný nevnímá, klidně se zdvoři-
le zeptejte: „Vnímáš mě?“ Nebo po-
kud je to namístě a situace dovoluje 
položit odbočující otázku, zeptejte 
se hezky s úsměvem, abyste si ově-
řili vnímání druhého: „Kolik vzal 
Mojžíš na archu zvířat?“ Člověk 
se rychle dostane zpět do reality, 
zamyslí se, zasměje, odlehčí situaci 
a může pokračovat dál. Jinak správ-
ná odpověď je – od každého druhu 
zvířete pár a  nebyl to Mojžíš, ale 
Noe. 

pokračování příště
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MOTT O
nejen na tento týden:
„Jednu důležitou věc 
musíme mít pořád 
na paměti a nechat 

se jí vést životem. Bez 
ohledu na to, co lidé 
říkají, jsme takoví, 

jací jsme. Ne druhých, 
ale sebe se ptejme, 
jak chceme prožít 

svůj život.“   
Dalajláma
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pro Večerník 

Martin
ZAORAL

EXKLUZIVNÍ
reportáž

Touze maturantů urvat první místo 
či nějakou další cenu byl učiněn ko-
nec již 3. června, kdy bylo po měsíč-
ním boji uzavřeno hlasování velké 
soutěže „O  NEJORIGINÁLNĚJŠÍ 
TABLO PROSTĚJOVSKÉHO 
VEČERNÍKU 2022“. Připomeň-
me, že v semifinálových dějstvích se 
postupně představila podle výběru 
redakční rady plná dvanáctka nej-
povedenějších tabel a  bylo pouze 
na vás, abyste zvolili to, které vám 
přišlo nejzajímavější či nejvtipnější. 
V úvodní fázi jste jej posunuli do fi-
nálového půltuctu, následně pak bě-
hem uplynulých dvou týdnů vybírali 

konečného vítěze i další medailisty.
Všechny hlasy jste nám posílali přes 
naše internetové stránky www.vecer-
nikpv.cz, prostřednictvím výstřižků 
tištěného Večerníku či na e-mailo-
vou adresu, v  neposlední řadě pak 
SMS zprávou nebo telefonicky na 
číslo 608 960 042. 
Že se návrat po koronavirové pauze 
vydařil a letošní ročník se těšil opět 
velkému zájmu, o tom svědčí i fakt, 
že tablo Střední zdravotnické školy, 
jež skončilo na třetím místě, získalo 
přes dvě tisícovky hlasů. Tento po-
čet by přitom při posledním plno-
hodnotném ročníku před třemi lety 
s přehledem takřka stačil na celkové 
vítězství! A rok předtím by jej získal 
pohodlně.
Tentokrát se z  triumfu, a  to hned 
dvojnásobného, radovali studenti 
a  studentky RG a  ZŠ Otto Wich-
terleho. Pozici lídra udržela třída 

6.N, jejíž tablo viselo ve vitríně Ráj 
drogerie na náměstí T. G. Masaryka, 
na stříbrné pozici skončila sousední 
parta ze 4.V, kterou jste mohli vidět 
na náměstí E. Husserla v  prodejně 
Meduňka. Bronzová byla už zmíně-
ná „zdravka“, konkrétně 4.A, na níž 
jste se mohli dívat opět ve vitríně do 
Ráj drogerie na náměstí T. G. Masa-
ryka. Už s velkou ztrátou za medai-
lovými pozicemi skončila zbývající 
trojice: „béčko zdravky“, „obchod-
ka“ i Art Econ. 
Slavnostní předání cen proběhlo ve 
středu 15. června.

A jede se na hrad

Jednou z  nich byl tradičně i  výlet 
na hrad Šternberk, který tentokrát 
nepřipadl vítězům, ale „až“ druhým 
v pořadí. Parta z „reálky“ se za histo-
rickým skvostem vydala předminulý 
pátek. Sraz účastníků zájezdu byl na 
prostějovském nádraží. Z  původně 
třiceti studentů jich nakonec dorazi-
lo deset, zbytek byl buď na dovolené, 
v práci, či nemocný. Na nádraží už na 
všechny čekal skutečný koráb všech 
silnic i  dálnic ze společnosti Auto-
busy Konečný, která se letos premi-
érově připojila k  našim partnerům 
a dopravu studentům zajistila. 
Za volant usedl sám majitel spo-
lečnosti, jenž se aktuálně zaměřuje 
zejména na zájezdy. „Firmu založil 
můj tatínek František, který nám 
stále ještě s něčím pomáhá. Z rodiny 
v ní děláme asi úplně všichni včetně 
mé maminky, manželky či vitálního 
tchána,“ svěřil se Marek Konečný, 
který cestu do Šternberka již měl 
mnohokrát projetou, a to nejen au-
tobusem, ale i na kole, na němž ze-
jména v mládí velmi rád jezdil. 

Ve srovnání s tradičním cestováním 
vlakem s  přestupem v  Olomouci 
jsme tentokrát na hradě byli zhruba 
o  hodinu dříve, než tomu bývalo 
v  předchozích letech. Tam už na 
maturanty čekala paní průvodkyně, 

která je seznámila s  historií hradu 
i  některými zajímavostmi. „Mnozí 
z návštěvníků jsou zvědaví, kde pan-
stvo vykonávalo potřebu. K  tomu 
sloužil hradní záchod zvaný pré-
vert. Jeho obsah pak volně padal do 
podhradí. Jednalo se přitom o jeden 
z  mála otvorů v  jinak nedobytných 
hradbách. Když byl hrad dobýván, 
hrozilo, že právě jím se dovnitř do-
stanou příslušníci speciálně vycviče-
ných jednotek. Ti se skládali z  těch 
nejmenších a  nejútlejších vojáků, 
kteří byli schopni se tímto úzkým 
otvorem protáhnout. Ze slova pré-
vert vzniklo i jejich označení. Říkalo 
se jim prevíti,“ dozvěděli se studenti 
mimo jiné. 

Pouze dekorace

Kromě výše uvedeného je zaujaly 
třeba starý rytířský sál i  s  28 kilo-
gramů vážící zbrojí, kterou musel 
unést statný, zhruba 165 centimetrů 
měřící rytíř, socha tzv. Šternberské 

madony, jež byla za války tak důklad-
ně ukryta, že byla opět objevena až 
pět let po jejím skončení, několik 
století staré ručně kreslené mapy, na 
nichž mohli hledat své rodné město 
či vísku skrývající se pod svým histo-
rickým názvem, či konečně hradní 
kuchyň i  s  velkými „multifunkční-
mi“ kamny. 
Studentům se na hradě líbilo, ačko-
liv někteří z nich museli během ná-
vštěvy překonat i  drobná zklamání. 
„Při spatření jídla, jež bylo prostřeno 
na stolech, se nám začaly sbíhat sli-
ny. Doufali jsme, že nás čeká svačina. 
Jenže jsme bohužel byli vzápětí upo-
zorněni, že se jedná pouze o dekora-
ci,“ posteskla si studentka Alena For-
mánková, která naopak ocenila, že 
na hradě panoval příjemný chládek. 

Do života třídy 4. V stejně zásadním 
způsobem zasáhla proticovidová 
opatření. „Stihli jsme ještě lyžák, 

taneční a  pak byla dlouhá pauza. 
Nemohli jsme se všichni poznat na-
tolik, jak bychom si třeba představo-
vali. O to jsme raději, že si to i tím-
to výletem můžeme nyní alespoň 
trochu vynahradit,“ pochvalovala 
si Alena Formánková, která při této 
příležitosti zavzpomínala i na třídní 
učitelku Moniku Janečkovou. „Její 
hodiny němčiny vyplněné ráznými 
povely a zákazy byly naprosto legen-
dární. Občas jsme si připadali jako 
na cvičáku,“ uvedla, čímž vyvolala 
souhlasné pobavení u  všech svých 
spolužáků. 

na Vyšehrad

Drtivá většina maturantů z  „reál-
ky“ bude po prázdninách pokračo-
vat ve studiu na vysokých školách. 
V  jejich hledáčku se ocitly zejména 
olomoucká a  brněnská univerzita. 
Najdou se však i tací, kteří zamíří do 
Prahy či do Ostravy. Ještě předtím 
však budou mít další šanci se sejít. 
A to i díky cenám, které získali v naší 
soutěži. „Zatím jsme si nevybrali 
pizzy z  Vosíme.cz ani návštěvu let-
ního kina. Chceme to spojit, nabrat 
pizzu a vyrazit s ní do Mostkovic na 
film Vyšehrad: Fylm. Už se těšíme,“ 
uzavřela Alena Formánková během 
zpáteční jízdy, která skončila nedlou-
ho před polednem opět na prostě-
jovském nádraží. 
Tam jsme se i se sympatickými stu-
denty rozloučili a  popřáli jim, ať se 
jim v  jejich dalším životě i  nadále 
daří!  
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Tradičním výletem se uzavřela letošní soutěž 
„O nejoriginálnější tablo PROSTĚJOVSKÉHO Večerníku 2022“

ŠTERNBERK „To je ale hezký hrad! Co kdybychom z něj udělali 
ještě hezčí zříceninu?!“ To bylo první, co napadlo některé z čer-
stvých absolventek prostějovské „reálky“ při pohledu na štern-
berskou pýchu. Vybrat si svoji výhru za druhé místo v naší soutěži 
O nejlepší tablo PROSTĚJOVSKÉHO Večerníku vyrazila v pátek 12. 
srpna desítka studentů třídy 4.V RG a ZŠ Otto Wichterleho. Potkat 
hvězdného rodáka Davida Krejčího se nám sice nepodařilo, jinak 
to ale byla vydařená tečka za letošním ročníkem, který po covido-
vé pauze navázal na předchozí úspěšné roky.

 Foto: Martin Zaoral 

saa jak vyrazila „reálka“ na hrad...jjaakk vvvyyrrazzziilla „reeeáállkkka““ nnnaa hhrraadd..... 3x foto: Martin Zaoral 

Studenti „reálky“ hrad 
Šternberk DOBYLI,

 Foto: Martin Zaoral



PROSTĚJOV No-
hejbalistům TJ Sokol 
I  Prostějov startuje 
semifinálová série 1. 
ligy družstev mužů ČR 
2022. Na dva vítězné 
zápasy se v ní střetnou 
s  MNK mobilprovás 
Modřice „B“. Úvodní vzájemný duel 
se hraje v neděli 28. srpna od 14.00 
hodin na kurtu u sokolovny na Ská-
lově náměstí.
Hanáci mohou premiérově v  oddílové 
historii postoupit do finále druhé nejvyš-
ší tuzemské soutěže. A v sérii budou fa-
voritem, neboť skvělými výkony ovládli 
základní část. Zatímco protivník obsadil 
čtvrté místo, načež ve včerejším předkole 
play-off zdolal TJ Pankrác hladce 5:0.

„Přesto si na nás modřické béčko věří. 
Během sobotního mistrovství republi-
ky v singlu mi jeho hráči říkali, jak se na 
semifinále důkladně připravují i těší, že 
jej určitě vyhrají a naším vyřazením oni 
projdou dál. Sebevědomí tedy soupeři 
rozhodně nechybí,“ poukázal hlavní tre-
nér Sokola I Richard Beneš.
On naopak pevně důvěřuje svým svě-
řencům. „Po zimním posílení kádru 
letos předvádíme opravdu výborný 
nohejbal, vítězem dlouhodobé fáze 
první ligy jsme se nestali žádnou ná-
hodou. Což teď v semifinále chceme 
jednoznačně potvrdit. Klíčem samo-
zřejmě je zvládnout vstupní utkání na 
vlastním hřišti, vyhrát jej pokud mož-
no přesvědčivým způsobem,“ zdůraz-
nil Beneš.
Ačkoliv jeden ze členů prostějovského 
týmu již nepokračuje a další se potýkají 
s dílčími zdravotními problémy, měli by 
domácí nastoupit téměř v  kompletní 
sestavě. „Místo Petra Deutsche letos po-
prvé naskočí hostující Tomáš Žurovec. 
A lehce zranění Petr Zemánek i Lukáš 
Pírek chtějí jít bez ohledu na své potíže 
obětavě do boje – za náš mančaft,“ pro-
zradil Beneš.
Maximálně nažhavení jsou také další 
tahouni Martin Müller a  Jan Matkul-
čík, též zkušený kapitán Ladislav Pírek. 
Bohužel opora Tomáš Roba se zranil na 
víkendovém mistrovství republiky sin-
glistů a jeho start je vážně ohrožen. „Vě-
říme ale v co největší podporu našich 
fanoušků, kteří mají vstup do hlediště 
tradičně zdarma. Pojďte nám pomoct 
na cestě za historickým úspěchem,“ vy-
zval kouč Richard Beneš.  (son)
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Sezóna se pro fotbalisty rozjela už ve velkém a bude takto 
pokračovat další tři měsíce. Už první dvě kola ukázala, že 
se letos má fanoušek regionálního fotbalu na co těšit. Vel-
mi kvalitně se zatím prezentují všechny celky v krajském 
přeboru, ale nejen tam se ukazuje dobrý potenciál. Snad to 
takto vydrží i nadále a na úspěšný vstup se podaří navázat. 
Už pohled na tabulku napovídá, že se některé z celků velmi 
svědomitě připravily. Nejvyšší krajské soutěži vévodí Čecho-
vice, které jsou jako jediné stoprocentní. Třetí příčku drží Ko-
nice, která si po remíze v úvodním kole vyšlápla i na hlavního 
aspiranta postupu z Želatovic. I Lipová ukazuje, že po řadě 
změn přeci jen potřebuje ještě čas, ale zápas od zápasu se její 
výkony zvedají. Kostelec předvedl dva velmi dobré výkony, 
ale nutně potřebuje zlepšit koncovku, aby se vyhnul ztrátám, 
protože jinak mohl mít i on na kontě plný počet bodů. 
V I.A třídách zatím vynikají Určice, kterým se, jak se zdá, 
podařilo zastavit úpadek probíhající zde v posledních le-
tech. Mužstvo se podařilo vhodně doplnit mladíky a zatím 
je to zcela jiný pohled než v předešlých ročnících. Horší je 
situace v Plumlově a Protivanově, kde by přeci jen menší 
okysličení taky bylo potřeba. 
I v nejnižší krajské soutěži se ukazuje, že v Otaslavicích 
nebyla poslední sezóna náhodná a  mužstvo bylo po 
dvou kolech stoprocentní. I nováček z Brodku rozhod-
ně nebude jen do počtu a Klenovice, jak se dají zdravot-
ně dohromady, tak budou jedním z hlavních aspirantů 
na první místo. Horší to však bude u Vrchoslavic, které 
se očividně opět trápí. 

Hokejisté Prostějova jsou už měsíc na ledě a odtaj-
něný kádr letos vypadá velice slibně. Pochvalují si 
ho téměř všichni a teď bude zásadní, aby si muž-
stvo správně sedlo v rámci společné přípravy a kva-
lity jednotlivců dokázalo podtrhnout i kvalitními 
týmovými výkony v sezóně. Rozhodně totiž má 
tento zcela nový kádr na co navazovat. 
Dlouho se čekalo, i když se v kuloárech jména už 
delší čas věděla, jak bude ve skutečnosti kádr pro 
nový ročník vypadat. Je z  toho velmi zajímavý 
mix dravého mládí, které doplňují zkušení borci 
z extraligy i druhé nejvyšší soutěže, takže chemie 
by rozhodně mohla fungovat. Na přípravu dorazili 
všichni ve velmi dobré formě, což potvrdil i kouč. 
Už první turnaj v Porubě ukázal, že mužstvo by 
mělo mít velkou sílu. Samozřejmě se stále jedná 
o přípravu a mužstvo je spolu teprve pár týdnů, 
ale určitě automatismy a kvalita jednotlivců byly 
jasně patrné. Do nové sezóny je ještě potřeba 
řadu věcí vypilovat, ale na první nástřel by se 
řeklo – velmi kvalitní počin. 
Pokud si vše sedne, měli by být Jestřábi mezi 
největšími favority na umístění v rámci Chan-
ce ligy, což je úloha, se kterou se v posledních 
letech kádr vypořádávat nemusel. Snad tak 
z velkých očí nebude jen propadák. Pod takto-
vou kouče Tottera a zkušených lídrů v kabině by 
tomu tak být ale opravdu nemělo. 

O nouzi s rozhodčími se mluví neustále. Někdy však přijdou 
hodně překvapivé kroky, často těžko pochopitelné. Vzpo-
meňme na nedávné sobotní odpoledne, kdy se v rámci 2. kola 
okresního přeboru hrála tři utkání a na těchto duelech byli do-
hromady jen čtyři sudí. To se ještě nezačala hrát třetí třída, což je 
na velké vrásky pro kluby v pralese, protože na ně zřejmě těžko 
zbyde. Sudích ale bylo daleko víc, jenže byli v jiném okrese. 
Už po utkání ve Vrahovicích na tuto situaci upozorňo-
val kouč hostů Antonín Pospíšil, kterému se rozhodnutí 
komise vůbec nepozdávalo. „Je zvláštní, že tady je na 
každém utkání jeden sudí, i když se hrají jen tři duely. 
A  našich šest rozhodčích píská na Svitavsku, kde jsou 
v každém zápase hned tři. Je to snad kvůli lepšímu cesťá-
ku?“ nechápal sám kouč a není se mu co divit. 
O tom, že je v době nedostatku sudích důležitá spolu-
práce mezi okresy, nemusí být řeč. Bylo opravdu nutné 
v rámci soboty posílat hned šestici rozhodčích na Svitav-
sko? Pro představení situace. Na Svitavsku se hrálo hned 
šest duelů a  všechny řídilo kompletní složení sudích, 
i díky přispění šestice Prostějovských. V regionu na tři 
utkání zůstali jen čtyři. Kdyby tu další čtveřice zůstala, 
mohl být okres kompletně obsazený. 
Spolupráce budiž, ale jestli má fungovat na úkor soutěží, 
které by pro sudího měly být primární, pak je tu něco špat-
ně. Pokud by se na Svitavsku hrál ještě jeden duel, byl by 
na našem okrese vůbec hlavní arbitr? Tento krok v rámci 
pomoci rozhodčím prostě správný nebyl a není dobrým 
signálem pro kluby z Prostějovska.

PRAHA, PROSTĚJOV Trojice 
nohejbalistů TJ Sokol I  Prostějov 
absolvovala sobotní mistrovství 
republiky jednotlivců 2022 v  Pra-
ze. Mezi sedmadvaceti nejlepšími 
singlisty tuzemska si nevedli vůbec 
špatně, dva si zahráli play-off.
Jan Matkulčík sice získal v  základní 
skupině jediný set ze tří prohraných 
duelů a  obsadil v  ní poslední čtvrté 
místo, ale jeho dva parťáci si vedli o po-
znání lépe. Lukáš Pírek dokonce třikrát 
zvítězil a svou grupu opanoval! Zatím-
co Tomáš Roba pronikl ze skupiny dál 
druhou pozicí s  vyrovnanou bilancí 
jedné výhry i jednoho podlehnutí.
„Cílem byl postup alespoň dvou na-
šich kluků do vyřazovací části. Což se 
podařilo a s tím můžeme být spokoje-
ni. Stejně jako s dobrými výkony, kte-
ré prostějovští borci odvedli,“ chválil 
trenér Sokola I  Richard Beneš. Byť 

v  osmifinále oba zástupci hanáckého 
oddílu vypadli, Pírek dvakrát 6:10 s vý-
borným Danielem Bílým ze Vsetína 
a Roba skrečí za stavu 8:10, 1:4 vinou 
zranění proti Jiřímu Kalousovi (Čako-
vice), pozdějšímu šampionovi ČR.
„Z  uvedených výsledků musím vy-
zvednout především tři zápasy, které 
dokázaly kvalitní připravenost našich 
hráčů na tenhle důležitý turnaj. Tom 
Roba ve skupině podlehl bronzové-
mu singlistovi a členovi širší české re-
prezentace Milanu Kučerovi až úplně 
posledním, navíc pro soupeře velmi 
šťastným míčem. Honza Matkulčík 
vzdoroval až do závěrečného balónu 
mnohem zkušenějšímu Davidu Bu-
rianovi, když rozhodla teprve jeho 
vlastní chyba při podání. Naprosto 
vynikající byl pak Lukáš Pírek! Pora-
zil mistra světa a několikanásobného 
šampiona ČR, reprezentanta připra-

vujícího se na letošní MS Ondru Víta, 
navíc ve zkrácené hře povolil favori-
tovi jediný míč, celkově ovládl svou 
skupinu,“ vyzdvihl Beneš.
Naopak hluboké vrásky mu přidělal 
výše zmíněný zdravotní výpadek 
klíčového člena prvoligového druž-
stva TJ. „Velkou kaňkou na celé naší 
výpravě do Prahy bylo vážné zranění 

Tomáše Roby v  boji o  čtvrtfinále. 
Bohužel jeho účast při veledůleži-
tém semifinále první ligy v  neděli 
doma proti Modřicím B je tak váž-
ně ohrožena a já mám před blížící-
mi se boji o postup do finále značné 
problémy s konečnou sestavou,“ po-
steskl si Beneš.  (son)

SONDA 
JANA

FREHARA

Roba i Pírek postoupili do osmifi nále, ten první se však zranil

VÝSLEDKY TJ SOKOL I PV NA MÈR V SINGLU 2022
vs.

MICHAL ROBA SI ZASTØÍLEL 

 Michal SOBECKÝ

 Foto: Facebook

PROSTĚJOV Závody na 
Mistrovství Evropy do-
rostu v  Anglii má čers-
tvě za sebou lukostřelec 
Michael Roba. Minulý tý-
den tam zápolil ve svém 
posledním mládežnic-
kém vystoupení na me-
zinárodní úrovni. A zprvu 
se mu dařilo. Leč konec 
už tak šťastný nebyl. 

„Na evropský šampionát se 
připravoval od začátku sezó-
ny. Nominační závody pro 
něj dopadly dobře, měl dob-
ré výsledky. Kvalifikace mu 

vyšla perfektně. Zastřílel, co 
normálně střílí, a  ty výsled-
ky jsou velmi vysoké. Třicátá 
pozice z šedesáti bylo dobré 
umístění,“ prozradila Večer-
níku předsedkyně Lukostřel-
by Prostějov Magda Robová. 
Další pokračování závodů 
ale už tak povedené neby-
lo. „Očekávání bylo velké, 
mohl se probojovat daleko. 
Bohužel v  Anglii už ty eli-
minace dobře nevypadaly. 
Nakonec podlehl francouz-
skému závodníkovi, což bylo 
pro něj zklamání. Opravdu 
tomu podřídil sezónu, cho-

dil dvoufázově na tréninky. 
Bohužel ale nepostoupil 
z prvního kola,“ konstatovala 
Robová. 
Nicméně Michaelu Robovi 
je letos teprve dvacet let. „Je 
zde vidět velký potenciál. Od 
minulého mistrovství, které 
bylo v Polsku, teď udělal vel-
ký kus práce. Splnil nominač-
ní podmínky pro reprezenta-
ci mužů. Tam očekáváme, že 
by výsledky měly jít ještě na-
horu. Věříme, že velké úspě-
chy teprve přijdou,“ končila 
optimisticky šéfka lukostře-
leckého oddílu.



PROSTĚJOV Nepovedený. Takový je 
zatím vstup hráčů 1.SK Prostějov do 
druholigové sezóny 2022/2023. Po 
čtyřech kolech mají na kontě stejný po-
čet bodů. Čerstvě ale také dvě porážky 
v řadě. A rovněž fakt, že eskáčko prak-
ticky nestřílí góly. Dosud totiž soupeřo-
va konta zatížilo jen třemi zásahy. Kapi-
tán týmu Jan Koudelka tak nehodnotil 
v rozhovoru pro Večerník jen čerstvou 
porážku se Sigmou Olomouc „B“, ale 
také celkové vyznění prostějovské hry 
a výkony.

Michal SOBECKÝ
 V  utkání jste brzy prohrávali 0:2. 

Následně ale Prostějov zkoušel ještě se 
zápasem něco udělat…
„Jsou tam v Sigmě takto zvyklí držet balón 
už od dorostu. Tak to už bylo těžké. Ale 
v  deseti jsme kupodivu i  měli více ze hry. 
Nevím, čím to. Možná to bylo tím, že nemá-
te co ztratit, tak hrajete. Ale je to málo. Zase 
doma ztráta, druhá. Oproti vanďáku to byl 
jiný zápas. Ale zase jsme prohráli. Nemůže 
se to stávat, zvlášť ne doma. Odehráli jsme 
špatný první poločas a od toho se to odvíje-
lo celé. A pak už to dohonit, 3:1 v deseti, to 
je těžké. Holt jsme to nezvládli a může nás 
to jen posunout dál. Musíme si říct k tomu 
sami. Nikdo nás z toho nedostane, je to jen 
o nás. Do Příbrami musíme jet a nachystat 
se úplně jinak.“

 Kdybyste měl zápas srovnat třeba 
s tím s Třincem nebo proti Varnsdorfu, 
jste spokojenější s předvedenou hrou?

„S Třincem je ten zápas jiný. Třinec moc 
fotbal hrát nechce, jen dává míč nahoru. 
A když jsme se tomu přizpůsobili, tak byl 
míč jen ve vzduchu. Takže samý souboj. 
S  fotbalem to nemělo nic společného. 
Dnes to bylo naopak zase o fotbale, Sigma 
je kombinační mužstvo. A když začneme 
hrát po zemi, tak se do toho taky dostá-
váme. Jenže s Třincem máme bod a tady 
nula. To je pak těžké zhodnotit, jestli hra-
ješ dobře nebo špatně… Ale jsi bez bodu. 
My za poslední dva zápasy doma nepřed-
vedli dopředu naši kvalitu, nevytvářeli 
jsme si šance a nedávali góly. To ale platí 
i o zápasu s Varnsdorfem. Pak je to těžké. 
Chápu, že většina lidí je naštvaná, my taky. 
Neděláme to schválně. Je potřeba si více 
věřit a najednou to bude na hřišti vypadat 
jinak. Chápu, že je to 3:1 a nějak to z hráčů 
spadne…“

 Už vlastně není moc co ztratit…
„Přesně tak. Takhle ale máme hrát od 
začátku, ne za stavu 1:3. Když tak bu-
deme hrát od první minuty a  bude to 
1:3, tak si řekneme  dobrý, my hrajeme, 
oni dávají góly. Ale my začali až v  de-
seti. Říká se, že tým, co, hraje v deseti, 
při sobě víc drží. Ale proč to tak ne-
dělat, když je nás jedenáct? Když to 
zhodnotím, tak první poločas nic moc, 
hodně ztrát balónu. Taky jsem tomu 
nepomohl, po mé ztrátě padl gól na 0:2. 
Dostáváme hrozně laciné góly, což by se 
ve druhé lize nemělo stávat. Ti soupeři 
toho využívají.“
Celý rozhovor najdete na www,vecernikpv.cz

Sobotní duel měl být šlágrem kola. I  když 
týmy do něj vstupovaly v  odlišném rozpo-
ložení. Domácí na tom byli hůře v  tabulce 
a mají rovněž o něco horší momentální for-
mu. Předchozí zápas ve Varnsdorfu nepatřil 
k povedeným. Naopak záloha Sigmy se roz-
jela od začátku sezóny k dobrým výsledkům, 
když porazila Spartu „B“ i Opavu a remizova-
la s  Jihlavou. Silný výběr kouče Chromého 
navíc dostává jen málo branek a  vůbec se 
neprezentuje jako nesmělý nováček z MSFL. 
Oba týmy se v soutěžním zápase potkaly po 
dlouhých sedmi letech, naposledy se tak stalo 
ještě v rámci Moravskoslezské fotbalové ligy. 
Lodivod domácích chtěl svého soka zaskočit, 
když vsadil na netradiční rozestavení 4-3-3, 
personálně ovšem k  zásahům do základní 
jedenáctky nesáhl, přičemž krajní záložníci 
Bartolomeu a Kušej více doplňovali hroťáka 
Pince. Hosté přijeli se zkušeným kapitánem 
Vepřekem, zkušenosti z nejvyšší soutěže mají 
i  brankář Digaňa či exprostějovští Zlatohlá-
vek, Slaměna a již zmíněný Spáčil.

Utkání nabídlo řadu šancí. Zprvu měla více 
ze hry olomoucká Sigma, která byla častěji 
na balónu a také se mnohem častěji dostá-
vala do zakončení. Výsledkem bylo dvou-
gólové vedení. Do konce poločasu se přeci 
jen eskáčko začalo dostávat více na míč 
a vynutilo si i pár faulů od soupeře. Jeden 
z  nich potrestal kapitán Koudelka, který 
využil standardní situaci z rohu vápna a těs-

ně před přestávkou upravil na 1:2. O pře-
stávce kouč Šustr reagoval dvojím střídá-
ním, ale hned zkraje druhého poločasu 
z  protiútoku Prostějov potřetí inkasoval. 
Navíc se hned krátce poté musel ze hřiště 
poroučet vyloučený Omale. Eskáčko tak 
mělo hrát více než půl hodiny v deseti. Pa-
radoxně však domácí začali hrát lepší fot-
bal, ale nestříleli. Do zakončení je nepouš-
těl dobrý přístup bránících hráčů Sigmy. 
V závěru ještě hosté zahrozili, naopak Pros-
tějov měl velkou šanci střídajícího Ali-Abu-
bakara. Skóre už se však neměnilo.

Hned zkraje zápasu měl dobrou šanci Ha-
daš, střílel nad. Zapletal ve 4. minutě centro-
val před bránu, míč ale srazila obrana. Ve stej-
né minutě domácí ztratili míč na levé straně 
a bylo z toho břevno Hadaše. 8. minuta při-
nesla dobrou průnikovou nahrávku na Ku-
šeje, který na druhé tyči hledal Pince. Ten byl 
podle jeho vztekání podražený, avšak nepís-
kalo se. Nebezpečnější ovšem byli i nadále 
hosté. Slaměna nastřelil míč před bránu, Bi-
alek jej na poslední chvíli srazil mimo. V 16. 
minutě naopak Kušej trefil centr na Pince, 
ten hlavičkoval vedle. Změna skóre nastala 
o tři minuty později. Hadašovi se podařilo 
dorazit akci spoluhráče, který se zleva probil 
do vápna – 0:1. A  obrana Prostějova byla 
místy dále v problémech. Schaffartzik ve 22. 
minutě odkopával z vápna. Další střela přišla 
hned nato, k Hadašovi se odrazil po centru 
míč, brankář jej vychytal. Další akce přišla 
po sražení nahrávky Macha z kopaček Sla-
měny a Zlatohlávka. Právě Slaměna prošel 
následně mezi soupeři, ale našel u tyče jen 

Krynského. Krátce poté už hosté vedli 2:0. 
Šíp proběhl s míčem půlku hřiště a ránou po 
zemi dobře zamířil na druhou tyč. Prostějov 
poté vystřídal a také zapnul. Vlachovský v je-
dené šanci mířil po zemi, Koudelka v další 
nastřelil brankáře. A v nastavení první půle 
se i prosadil, ze standardky se čistě trefil za 
záda Digani a snížil na 1:2.
Druhou polovinu eskáčko načalo dvojím 
střídáním. Zkraje poločasu se však zada-
řilo více Sigmě. Slaměna se Zlatohlávkem 
se dostali do vápna a  zpětnou nahrávku 
dokázal zúročit ze druhé vlny nabíhající 
Jiří Spáčil – 1:3. Krátce poté ukázal šikov-
nost Kulig, který dal jesle soupeři, a z této 
nahrávky poslal Kušej střelu nad. Sigma za-
reagovala pohlednou kombinací, Slavíček 
ale poté přestřelil. Rozhodující okamžik 
přišel v 53. minutě. Omale poslal Grygara 
a  Slaměnu k  zemi ve vzdušných soubo-
jích. A viděl druhou žlutou kartu, eskáčko 
tak čekala více než půlhodina hry v dese-
ti. A  tak Olomouc střílela. Hadaš poslal 
míč vysoko nad, následně se stejně dařilo 
Zlatohlávkovi po přečíslení. Olomouc po 
hodině hry přidala další gól, pro ofsajd ale 
nebyl uznán. Hezký fotbalový moment 
přinesla 61. minuta, Kulig se prokličkoval 
mezi čtyřmi hráči, udělal si z nich kužely. 
Pak ale nepřesně nahrál. Tři minuty nato 
byl při akci po ose Zapletal, Kušej a Vla-
chovský sražen ve vápně třetí jmenovaný. 
Penalty se ale domáhal marně. Eskáčko si 
v dalších momentech vypracovalo tlak, ale 
beze střel. V 70. minutě Hadaš vystřelil do 
boku brány. Další minuty přinesly pokusy 
Vlachovského. Nejprve střílel do brankáře, 
poté nedůrazně mimo. Tlak Prostějova po-
kračoval a gradoval v 85. minutě. Střely ale 
nepřicházely, kromě hlavičky Ali-Abuba-
kara po centru Schaffartzika. Neproměnil 
a skóre už zůstalo na 1:3 pro Sigmu.

Michal Vepřek je zkušený šestatřiceti-
letý hráč. Téměř celou kariéru spojil se 

Sigmou. A  coby kapitán nyní vede její 
„béčko“. Zdařile. Spoluhráčům rozdával 
nejen míče, ale také zkušenosti a pořád-
nou porci klidu v rozehrávce.

Před utkáním hrozila průtrž mračen. Pr-
šet skutečně začalo, ani to ale neodradilo 
diváky od solidní návštěvnosti na utkání. 
Více jak sedm set diváků je slušný počet, 
byť při sluníčka by dorazila zřejmě tisí-
covka. Z hanácké metropole přijel i půl-
tucet fanoušků Sigmy. S hosty pak přijela 
také trojice bývalých hráčů Prostějova: 
Patrik Slaměna, Jiří Spáčil a Tomáš Zla-
tohlávek.

Velice dobrá, přesto se od derby čeká více 
povzbuzování. Příznivci se nicméně dostali 
do varu při některých výrocích rozhod-
čího, zejména při momentech, po nichž 
podle mínění některých měla přijít penal-
ta proti Sigmě.

PROSTĚJOV Na hanácké der-
by se o  uplynulém víkendu 
mohli těšit fanoušci prostě-
jovského fotbalu. Na stadion 
areálu SCM Za Místním nádra-
žím totiž v rámci programu 4. 
kola FORTUNA:NÁRODNÍ LIGY přijela rezerva olomoucké Sigmy. 
Nováček druhé nejvyšší soutěže vstřelil už v prvním poločase 
dvě branky, a i když těsně před přestávkou snížil domácí kapi-
tán Koudelka, záhy po ní už to bylo znovu o dva góly, o což se 
postaral zdejší rodák a syn někdejšího záložníka Železáren, ale 
i Sigmy Michala Spáčila. Výhru už si „béčko“ prvoligového týmu 
pohlídalo, obzvlášť poté, co byl za nedisciplinovanost vyloučen 
nigerijský záložník eskáčka Omale. Prostějov tak prohrál podru-
hé v řadě a vstup do letošního ročníku 2022/2023 si ambiciózní 
vedení představovalo trochu jinak než mít na kontě čtyři body...

F    TBALOVÁ R    ZHLEDNA
 přímé reporty
 zpravodajství
 pozápasové ohlasy

„Musím říct, že ze začátku jsme měli hrát otevřený fotbal. Chtěli jsme dale-
ko víc a lépe kombinovat. Bohužel přišly někdy naivní ztráty. Obě branky 
v podstatě padly po ztrátách míče, nedokázali jsme se rychle vrátit. Museli 
jsme to tedy trochu zavřít. Pomohl a mohl nás nakopnout gól na 1:2. Bo-
hužel začneme druhý poločas a jsme zase laxní v bránění, nejsme tam, kde 
máme být Z toho rezultuje třetí gól. Klukům ale nemůžu vytknout nic, 
pracovali, chtěli s tím něco udělat, ale nedokázali jsme to. Finále všeho bylo 
vyloučení Omaleho. On má žlutou kartu a některé souboje hraje opravdu 
tvrdě, měl by si to pohlídat. Ještě ji dostal po odpískání, bylo to hloupé vy-
loučení. To nás bohužel dostalo. Musel by se stát zázrak, abychom výsledek 
otočili. Dostáváme se do takové horší situace, kdy máme dvě prohry po 
sobě a musíme se s tím srovnat. A snažit se to kolo otočit zase na správnou 
stranu, nasměrovat k vítězství.“

„Přestože jsme hráli venku, byli jsme šťastnější mužstvo. 
Stálo nás to ale dost sil. Mě tedy hlas. Dobře jsme vstou-
pili do utkání, měli několik šancí. Mladí se prosazovali 
hlavně v brejcích. Bylo dobré, že jsme vstřelili dvě bran-
ky. Nicméně určitě hráčům budu vytýkat to, že jsem je 
před poločasem upozorňoval, aby si to pohlídali. Ale 
nezkušeností jsme do toho hloupě vletěli a standardní 
situací umožnili vstřelit soupeři gól do šatny. Měl jsem 
obavy z  toho, že na nás domácí ve druhém poločase 
vletí, abychom je nenechali ještě srovnat. Tím, že jsme 
dali třetí gól, tak domácí poté vyvinuli větší tlak a úsilí. 
Pomohlo nám vyloučení Omaleho a nakonec jsme byli 
šťastnější.“

Eskáčko doma padlo s „béčkem“ Sigmy, 
její výhru stvrdil prostějovský rodák Spáčil

 Foto: Michal Sobecký
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SK Sigma Olomouc „B“
4. kolo Fortuna:Národní ligy

1. SK Prostějov 1:3

1 : 3
( 1 :2 ) 

PROSTÌJOV SIGMA B

Rohové kopy: 4Rozhodčí:   Zaoral – Líkař, Pochylý Diváků: 728

Branky: 45+1. Koudelka

Střely na branku: 3

Rohové kopy: 4 Žluté karty: 43. a 54. Omale, 90. Koudelka

Červená karta: 54. Omale  Střídání: 36. Vlachovský za Macha, 

36. Kulig za Bartolomea, 46. Blahuta za Bolfa, 46. Píchal za Pince, 85. Ali-Abubakar za Kušeje

Střely mimo branku: 5 Střely na branku: 6

Branky: 19. Hadaš, 30 Šíp, 48. Spáčil

Střely mimo branku: 8

„Chápu, že většina lidí je naštvaná.
To my jsme taky“
Střelec Jan Koudelka
si po prohře se Sigmou
nebral servítky

Žluté karty: 54. Zlatohlávek, 71. Spáčil  Střídání: 62. Galus za Slaměnu, 

62. Uriča za Šípa, 74. Fabiánek za Zlatohlávka, 74. Fiala za Hadaše, 82. Vymětalík za Grygara

EXKLUZIVNÍ
reportáž
pro Večerník
Michal
SOBECKÝ
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Přijede Sigma. To bylo nejčastěji 
skloňovanou větou v  prostějovském 
fotbale uplynulého týdne. V přípravě 
tým Pavla Šustra ji dokázal porazit, 
navíc byl výrazně lepší. V soutěži už 
to vypadalo jinak. Olomouc byla 
silnější, nebezpečnější. A  přesnější. 
„Chybí nám lehkost, jsme strašně 
křečovití v  kombinacích. A  z  toho 
plynou ztráty. A všichni čekají, že to 
vždycky někdo zvládne, místo toho, 
aby to předvídali. A vraceli se zpátky,“ 
konstatoval trenér Prostějova Pavel 
Šustr. A rozebral následně inkasované 
branky. „Taktická chyba při prvním 
gólu – průniková nahrávka mezi sto-

perem a krajním bekem. To jsou věci, 
které by se na naší úrovni neměly stá-
vat.  Druhý gól – zase ztráta. Víme, že 
Koudy do těch situací umí chodit, ale 
ztrátovost tam je. Jako bek předpoklá-
dám, že když tam na něj letí dva hráči, 
já už bych se vrátil. Tedy já už bych to 
nestihl,“ neztrácel humor ani při líčení 
prohraného zápasu.
Hráčům pak František Jura vytýkal 
i špatný pohyb. Navíc už po půlho-
dině střídal. „Určitě jsme se poté za-
čali lépe hýbat. Ani Bartolomeu, ani 
Mach neplnili, co mají plnit. A neba-
víme se o tom, že někde ztratí balón. 
Ale jestliže jsem křídelní útočník 
a mám někde běhat, nabíhat, sprin-
tovat, vyhrávat souboje a  nedělám 
to, tak neplním povinnosti. Marek 
si měl zase odskakovat víc pro míč, 
být víc na balónu. Nechodil si pro 
to,“ ohlédl se za první půlhodinou 

utkání, po které na hřiště nastoupili 
Kulig a Vlachovský. Zatímco pohyb 
se zlepšil, využívání a  vůbec dostá-
vání se do šancí dělalo hráčům pro-
blém i  nadále. „Viděl jsem tam pár 
střel. Řekl bych ale, že tak bych vy-
střelil i já. Možná i moje přítelkyně. 
Chybí nám ale i Vasil. Nehrál týden. 
On má ale výborné situace. Umí se 
dostat přes dva tři hráče, ale horší je 
to se zakončením. Chybí tam leh-
kost,“ komentoval bezprostředně po 
zápase.
Realizační tým Prostějova má navíc 
hned několik starostí před zápasem 
s  Příbramí. Jsou jimi například vy-
loučení Solomona Omaleho, který 
tak utkání zmešká. Ale také počet-
ná marodka. Do zápasu nemohli ze 

zdravotních důvodů zasáhnout hned 
čtyři hráči. „Elbel měl před zápasem 
problém se zraněným stehnem. 
Nechtěli jsme riskovat, že si ho na-
trhne. David Gáč byl zraněný. Šel na 
rezonanci, podle doktora by to snad 
nemělo být nic vážného. V  pondělí 
začne trénovat. U  Machynka je to 
dlouhodobé. Stříž by snad měl v týd-
nu také naskočit,“ vypočítal Pavel Šus-
tr po utkání s  regionálním rivalem. 
Utkání se Sigmou si diváci užili po 
více než třech letech. Nechyběla při-
tom ani skupinka fanoušků z  Olo-
mouce. Stejně jako smutný moment, 
přítomní si před úvodním výkopem 
připomněli Rostislava Václavíčka, ně-
kdejšího  kvalitního fotbalistu a olym-
pionika, který nedávno zemřel.

ZNÁMKA

MINIŠPÍLMINIŠPÍL

ZNÁMKA

7
Vybrali jsme ke srovnání dva 
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Prostějov (sob) – Nepříjemnosti s od-
kládáním zápasů znají fanoušci napříč 
sporty po dvou letech koronavirového 
běsnění až moc dobře. Tu a tam se ale 
odloží zápas i  z  jiného důvodu, třeba 
kvůli stavu hrací plochy. A to byl případ 
i sobotního mače mezi Duklou Praha 
a Varnsdorfem.
Sobota totiž zastihla většinu republiky 
v  deštivém počasí. A  některé části země 
byly skutečně řádně zkropeny. Praha 
v tomto směru nebyla výjimkou. A jelikož 
od rána v hlavním městě vydatně pršelo, 
šířily se už během dopoledne spekulace 
o tom, že zápas bude odložený. Což se taky 
potvrdilo. Nepříjemností bylo, že až čtvrt 
hodiny před oficiálním výkopem. Tedy ve 
chvíli, kdy jsou hráči už plně koncentrova-
ní na utkání.
Náhradní termín pro odehrání zápasu 
zatím určený nebyl. Jde prozatím o první 
odložený zápas ročníku. Jak fanouškům, 
tak hráčům, rozhodčím a  funkcionářům 
nezbývá než doufat, že jich bude co nej-
méně. A ve sto procentech se bude jednat 
o problém s trávníkem.

Prostějov (sob) – Druhá liga má za se-
bou teprve čtyři kola. A je velmi brzy na to 
nějaký tým (od)soudit. Nicméně se už dá 
hovořit o tom, že vstup, úvod do soutěže 
je pomalu minulostí. A tedy určit, kterému 
týmu se nadmíru vydařil. 
Předně je to Líšeň, která potvrzuje svou 
kvalitu z předešlých ročníků. Zatímco ale 
brněnský celek má na co navazovat, v pří-
padě Vyškova se jedná o malou senzaci. 
Celek z Jihomoravského kraje se do druhé 
ligy dostal teprve loni. Nakonec byl daleko 
od sestupových vod a v klidu se zachránil. 
Přesto ale neplatil za nějaké favority.
To se však nyní mění. Přestože tým ne-
prošel radikální obměnou hráčů, nyní válí. 
Vyškovští jsou po čtyřech kolech v  prů-
běžné tabulce první, bodovali zatím v kaž-
dém zápase a v tom posledním přetlačili 
i silnou Opavu. 
Rodí se nám první překvapení ročníku?

RYCHLÝ
NÍK

pro Večerník 

Michal SOBECKÝ

PŮVODNÍ
zpravodajství

Rychlonohý záložník opět potvrdil své kvality. 
Spoustu toho naběhal, hýřil aktivitou a  nápady. 
Jeho nahrávky vesměs nacházely adresáty a  měly 
myšlenku. A  prakticky celý zápas, pokud byl tedy 
na hřišti, tak byl tam, kde se něco děje. Jedi-
nou kaňkou je, že se během utkání nedostal 
k ohrožení brány. Jinak ale podal tradičně 
velice dobrý výkon.

VASIL KUŠEJ

HRÁČHRÁČ
                                                      VEČERNÍKU
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Eskáčko padlo se Sigmou. 
Před zápasem uctilo Václavíčka

PROSTĚJOV Čtvrté kolo má za sebou Fortuna:Národní liga 
po uplynulém víkendu. A pohled na tabulku příznivce pro-
stějovského fotbalu nepotěší. Tým se nachází ve spodních 
patrech tabulky, a to i kvůli prohře se Sigmou Olomouc „B“. 
Zápas sice nabídl atraktivní podívanou, opět však se špat-
ným koncem pro celek Pavla Šustra. Eskáčko tak nadále za-
psalo jen jednu výhru, v prvním kole se Slavií Praha „B“.

BYLI  JSMEBYLI  JSME

U TOHOU TOHO

PROSTĚJOV Exprvoligový celek 
bude již v  pátek 26. srpna dalším 
soupeřem prostějovských fotbalistů. 
K  souboji na půdě Příbrami, která 
hrála ještě předminulou sezónu nej-
vyšší českou soutěž, dochází dříve, 
než byl původní termín. Obrozený 
celek bez vysloužilých veteránů, ale 
plný talentovaných mladíků, nyní 
patří znovu k širšímu poli adeptů na 
postup z  FORTUNA:NÁRODNÍ 
LIGY. Výkopu utkání 5. kola byl sta-
noven na 18.00 hodin.
Příbram patří mezi ambiciózní kluby, 
byť v posledních letech musela hod-
ně slevit. V roce 1997 se oddíl poprvé 
dostal do první ligy, když přebral li-
cenci po pražské Dukle. A se dvěma 
krátkými pauzami tam vydržel až 

do ročníku 2020/2021. To už spadl 
potřetí a jak se zdá, možná i na delší 
dobu. 
Loňským ročníkem se totiž Příbram 
doslova protrápila, a nakonec měla co 
dělat, aby se vůbec zachránila. Snad 
i proto došlo v týmu k řadě změn. Bran-
kářské duo Melichar–Smrkovský do-
plnil mladík Matouš Babka. V obraně 
zůstali čtyři obránci, a sice Halinský, Fšl, 
Schindler a Vokřínek. Nejvíce změn ale 
doznala záloha. Tu opustil třeba Pilík, 
přišel ale půltucet nových jmen. Vesměs 
jde o  mladíky, kteří dosud působili 
o ligu níže. Mezi výraznější posily patří 
útočník David Surmaj, který měl dost 
prostoru v  Chrudimi. A  také obránce 
Daniel Strope, pro kterého to bude pátá 
sezóna ve F:NL.

Jak si Středočeši vedou letos? 
Jako na houpačce. Na úvod re-
mizovala s  Táborskem, následně 
padla vysoko 0:3  s  Chrudimí, poté 
zapsala dvě cenné remízy, a to s ex-
prvoligovou Karvinou a  naposledy 
v brněnské Líšni. Oba týmy zabraly 
přitom místa na čele druholigové ta-
bulky, což naznačuje, že by Příbram 
mohla znovu snít o  případném ná-
vratu mezi elitu. Na druhou stranu, 
na první tříbodový zisk stále čeká 
a v průběžném pořadí mu patří 14. 
příčka.
A jak je na tom Prostějov proti Pří-
brami ve vzájemných zápasech? 
V minulé sezóně se celky střetly hned 
v prvním kole, kdy eskáčko na vlast-
ním trávníku podlehlo 1:3. V samém 

závěru sezóny naopak soupeři poráž-
ku oplatilo, tehdy Prostějov vyhrál po 
povedeném výkonu 4:2.    (sob)

Prostějov zajíždí do Příbrami. Už v pátek

➢ ze strany 25
PROSTĚJOV Staronový lodivod 
prostějovských fotbalistů sice ne-
začal letošní sezónu s týmem 1.SK 
ve FORTUNA:NÁRODNÍ LIZE 
dle představ, zájem na trhu je o něj 
stále obrovský. Poslední interes 
přišel ze svazových řad.
„Oslovilo mě vedení Fotbalové aso-
ciace České republiky, že mají zájem 
o služby trenéra Šustra. V první chví-
li se mělo jednat o angažmá na pozici 
hlavního kouče jednoho z  mládež-
nických výběrů, což by ale šlo těžko 
skloubit s působením u nás. A jelikož 
o Pavla Šustra nechceme znovu při-

jít, posunul se směr jednání k pozici 
asistenta, s čímž jako klub nemáme 
problém,“ popsal situaci kolem lodi-
voda 1.SK Prostějov předseda klubu 
František Jura s tím, že v realizačním 
týmu došlo ke shodě.
„Všechny reprezentační srazy jsou 
v  ligových přestávkách. Máme do-
statečně široký realizační tým v Pros-
tějově, abychom to zvládli. Tam pro-
blém určitě nebude,“ poznamenal na 
adresu vytíženosti a zvládnutelnosti 
obou funkcí sám Šustr. Jak Večer-
ním zjistil, počítá se s větší roli Karla 
Kroupy, který by jakožto sportovní 
manažer a jeden z asistentů měl mít 
při absenci Pavla Šustra hlavní slovo. 

Přípravu povede pak s  dalším asis-
tentem Vyhlídalem.
Prostějov by navíc mohl těžit z toho, 
že se Šustr setká s mnoha mladými 
hráči. Právě na mladíky hrající ve 
druhé lize nebo nejvyšší mládežnic-
ké soutěži klub sází. „Ano, i tohle 
do klubových plánů zapadá. Zís-
kám určitě přehled o dalších 
mladších hráčích, poznám 
je blíže. Pro eskáčko by to 
mohlo být zajímavé. Je 
to ale jen jeden krůček, 
k  získání talentovaného 
hráče, který má repre-
zentační ambice, vede po-
chopitelně dlouhá cesta,“ upozornil 
Pavel Šustr, nadále prostějovský 
trenér eskáčka a současný nový člen 
realizačního týmu ČR „U20“.    
 (sob, pk)

Kdo bude velet za

ZÁPASU

Solomon Omale no-

spustilo dobývání olo-

vs.
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PROSTĚJOV Druhý semifiná-
lový duel Okresního poháru se 
odehrál na půdě Čechovic, kde 
místní rezerva přivítala soupe-
ře z  Brodku u  Konice. Mírným 
favoritem duelu byl určitě hos-
tující celek, který hraje o soutěž 
výš, ale utkání ukázalo, že po 
roční pauze se rezerva Čecho-
vic vrací ve velmi dobrém stylu 
a  před vlastním publikem ne-
dala hostům šanci. Už po prv-
ním poločase bylo o  výsledku 
duelu rozhodnuto. Hattrickem 
se blýskli hned dva hráči, kteří 
toho hromadu odkopali i  v  „A“ 
mužstvu, konkrétně Petr Haluza 
a  Luděk Jahl. Ve skvělém světle 
se ale ukazuje i dorostlá mládež 
a ani ve finále rozhodně nebude 
parta zkušeného trenéra Evžena 
Kučery bez šance. Hned devět 
branek totiž opravdu hovoří za 
vše. 

9:0
(6:0)

Sokol Čechovice „B“ 
Jiskra Brodek u Konice

Branky: 13., 15. a  72. Haluza, 
20., 35. a  64. Jahl, 30. Zabořil, 37. 
Naicler, 87. Zacpal. Rozhodčí:
Jurníček – Procházka, Protivánek. 
Žluté karty: Bez karet. Diváků:
77. 
Sestava Čechovic: Švéda – Ján, 
Haluza, Zacpal, Rozehnal – Naicler, 
Valdez, Robeš – Bílý, Jahl, Faltýnek. 
Střídali: Smolka, J. Zbořil, V. Zabo-
řil, Kobliha, Začal. Trenér: Evžen 
Kučera.

Sestava Brodku u  K.: K. Grepl 
– Možný, H. Burget, Kschwend, 
Blatner – Zemánek, J. Koudelka, 
Z. Koudelka, M. Grepl – Kalabis, 
Kolář. Střídali: Švancara, Svoboda, 
Vičar. Trenér: Radovan Vičar. 

Hodnocení trenéra Čechovic 
Evžena Kučery:

„Myslím si, že výsledek jednoznač-
ně odpovídá předvedené hře. Nám 
se podařilo sejít v opravdu silné se-
stavě a nevím, jak přesně na tom byl 
soupeř. My jsme tam měli ale celou 
řadu mladých kluků, kteří se doká-
zali poprat i s  tím velkým horkem, 
což soupeřovým zkušenějším hrá-
čům dělalo velké potíže. Rozhod-
nuto bylo už po prvním poločase 
a ve druhém pokračoval náš dobrý 
výkon. Ukázali jsme, že když se tak-
to sejdeme, tak můžeme být víc než 
rovnocenným soupeřem i  celkům 
z  vyšší třídy. I  přes devět obdrže-
ných branek musím pochválit hos-
tujícího brankáře, protože nebýt 
jeho, bylo skóre určitě dvojciferné.“

Hodnocení trenéra Brodku 
u Konice Radovana Vičara: 

„Není moc co hodnotit. Po patnácti 
minutách bylo hotovo, a i když jsme 
nebyli kompletní, tak je nutné při-
znat, že domácí byli jednoznačně 
lepší, vůbec k  ničemu nás nepus-
tili od začátku do konce. My jsme 
naopak byli pod neustálým tlakem 
a  zaslouženě to skončilo takovým 
rozdílem. Přišli jsme navíc o  dva 
naše hráče vinou zranění a s hrůzou 
vyhlížíme sobotní utkání, kdo vů-
bec bude k dispozici.“  (jaf) 

Rezerva Èechovic
doma nadìlovala

BEDIHOŠŤ Okresní pohár 
dospěl do semifinále, v němž 
na sebe narazily týmy z růz-
ných mistrovských soutěží. 
Zatímco Němčice nad Hanou 
válí Přebor OFS Prostějov, do-
mácí Bedihošť hraje o soutěž 
níž. Přesto ani v  takových 
případech nebývá nic pře-
dem jistého a první poločas 
v horkém středečním podve-
čeru toho budiž důkazem. Při 
vstupu do druhé půle ztráce-
li domácí na soupeře pouhý 
gól, ovšem za pár minut bylo 
vše jinak. Hosté získali tří-
brankový náskok a mohou se 
těšit na finálový mač.

Exkluzivní reportáž 
pro Večerník
Tomáš
KALÁB

Že hosté vyznávají ofenzivní po-
jetí, předvedl hned v  úvodu po 
rohu domácích Řehák, který však 
brejkovou situaci zakončil křížnou 
střelou mimo branku. Tentýž hráč 
už po sedmi minutách doklepl do 
brány míč po akci Pěnčíka – 0:1. 
Domácího gólmana Zdráhala pak 
prověřil dalekonosnou střelou Dr-
žálek. V  polovině prvního dějství 
po chybě De Souzy, který soupeři 
prakticky zpracoval míč, doklepl 
míč bodlem do sítě Pěnčík – 0:2.
Domácí taky zahrozili, Vlachynský 
dostal pěknou přihrávku za obranu, 
tváří v  tvář Chmelařovi ovšem pře-
střelil. Brejkovou situaci předvedl 

na druhé straně Rozehnal, toho však 
Zdráhal vychytal. Domácí ještě za-
hrozili výživnou střelou z větší vzdá-
lenosti a  pak už jim to tam spadlo. 
Čtyři minuty před přestávkou ro-
zehrál kapitán Hrubý nepřímý kop, 
Fojtík předvedl ukázkový náběh 
a hlavou snížil – 1:2. Tinka ještě zku-
sil do přestávky vyrovnat, prověřil 
jen Chmelařovu pozornost.
Odhodlání udržet naději na dobrý 
výsledek vzalo pro domácí za své 

už v prvních minutách druhé půle. 
Nejprve se po vhazování z  otoč-
ky trefil Handl – 1:3, za další dvě 
minuty si po brejku soupeře srazil 
centrovaný míč do vlastní branky 
Stavěl – 1:4. Ani pak nebyla o  na-
pětí nouze. Po faulu na okraji šest-
náctky odpískal sudí penaltu proti 
domácím. Míč si na značku posta-
vil Frýda, mířil nahoru doprostřed 
branky, Zdráhal však míč rukou vy-
těsnil nad břevno!

Rýsující se brejk Řeháka pak za-
stavil praporek pomezního, Hrubý 
z  dobré šance mířil těsně mimo 
branku. Čtvrt hodiny před kon-
cem využil propadnutý balón opět 
Handl, sólový průnik zakončil 
přesnou střelou podél gólmana 
– 1:5. Hráč stejného čísla v  opač-
ném dresu Masař pak ještě protáhl 
Chmelaře, v  závěru ještě Navrátil 
mířil z  malého vápna nad domácí 
svatyni.

BEDIHOŠŤ Jméno a  působiště 
dostatečně vypovídají o  rodin-
ném zázemí tohoto mladého gól-
mana. I když nemá s otcem spo-
lečný ani post, ani výkonnostní 
zařazení, musel Luděk Zdráhal 
(na snímku) ve středečním se-
mifinále okresního poháru zau-
jmout. Chytil penaltu, předvedl 
několik výborných zákroků, víc 
s utkáním dělat nemohl. Do roz-
hovoru po zápase se mu sice pří-
liš nechtělo, ale nakonec se s Ve-
černíkem přece jen podělil o své 
dojmy a postřehy.

Tomáš KA LÁB
V  utkání jste se mezi tyčemi 

rozhodně nenudil, jak byste zá-
pas zhodnotil?
„Utkání bylo pro nás, kteří se po-
týkáme s absencemi hráčů, hodně 

těžké. Byl samozřejmě zřejmý roz-
díl mezi třídami, v nichž oba kluby 
hrají. Němčice hrály dobrý fotbal.“

Obdržel jste sice pět branek, 
zato jste chytil penaltu, jak jste 
spokojen s vlastním výkonem?
„Já jsem rád, když na mě jde v zápa-
se hodně střel, aspoň si zachytám, 
ale musí to být vyváženo i útočnou 
aktivitou z  naší strany. Nesmí to 
být jen hra na jednu branku. Do-
stal jsem pět gólů, ale na druhou 
stranu jsem možná pět dalších ještě 
chytil.“

Přes vysokou porážku vidíte 
na zápasu i nějaká pozitiva?
„Určitě ano. Docela se divím, že 
jsme postoupili tak daleko, že jsme 
se s klukama takhle hecli. (úsměv) 
Na utkání s Němčicemi jsem se tě-
šil, byl jsem zvědavý na výkon týmu 
z okresního přeboru, jak jsem říkal, 
rozdíl v kvalitě byl veliký.“

„Postupu do semifinále si cením,“ 
øíká brankáø Ludìk Zdráhal

BYLI  JSMEBYLI  JSME

U TOHOU TOHO

FOTOGALERIE
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www.vecernikpv.cz
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ZDENÌK HRUBÝ
„Absolvovali jsme těžký zápas, rozdíl mezi týmy byl vidět, soupeř na tom byl fyzicky lépe, my ve druhé půli 
odpadli. První poločas jsme hráli vyrovnaný zápas, udělali jsme dvě chyby ve vápně, kdy jsme nedokázali od-
kopnout balón. Před přestávkou jsme utkání zdramatizovali, v poločase jsme si řekli, že to jde, že to zkusíme. 
Gól na 3:1 nás psychicky položil, pak už soupeři vše vycházelo. Myslím si, že se nemáme za co stydět, až na 
posledních dvacet minut jsme zápas odpracovali. Jsme rádi, že jsme postoupili až do semifinále a mohli změřit 
síly s o třídu výš hrajícím mančaftem, něco nám to určitě dalo.“

PAVEL VORÁÈ – FK Nìmèice nad Hanou:
„Zápas jsme nechtěli podcenit, byli jsme však nuceni přijet se třemi kluky z dorostu. Trénují s námi, tak jsme 
přivítali, že si budou moci také zahrát. Naštěstí jsme neměli v zápase nějaké větší problémy, byl to takový 
tréninkový zápas. O přestávce jsme si řekli, že musíme hned zpočátku druhého poločasu zabrat, abychom 
zápas rozhodli, což se povedlo. Když už jsme se na pohár dali, budeme samozřejmě chtít vyhrát i další zápas. 
Původním záměrem bylo využít pohár k tréninku před sezónou, postup až do finále je bonus navíc.“

Pozápasové hodnocení trenérù

PROSTĚJOV Okresní pohárová 
soutěž zná už oba finalisty, kteří se 
o letošní titul utkají ve středu 7. září. 
Ve třetím ročníku této obnovené 
soutěže pozná pohár třetího vítěze. 
O titul si to rozdá rezerva Čechovic 
působící ve III. třídě proti Němčicím 
nad Hanou z Přeboru OFS. Místem 
konání by se měl stejně jako v  loň-
ském roce stát areál v  Kostelci na 
Hané, kde už je vedení svazu domlu-
veno. Záležet ovšem bude, zda s tím 
budou souhlasit i oba celky. 

Jan FREHAR
„Béčko“ Čechovic se po roce rozhodlo 
obnovit svou činnost a splnilo tak, co 
avizovalo. Hned od začátku navíc uka-
zuje, že bude zřejmě patřit k favoritům 
své skupiny III. třídy a v pohárové sou-
těži to jen potvrzuje. V 1. kole si muž-
stvo zkušeného trenéra Evžena Kučery 

dokázalo poradit se Ptením, které ještě 
loni kopalo okresní přebor, poměrem 
3:1 a  zasloužený postup uznal i  kapi-
tán Ptení Michal Kohout, který mladé 
běhavé mužstvo jen chválil. V semifiná-
lovém duelu opět na své domácí půdě 
čekal na Čechovice soupeř z  Brodku 
u Konice a zde to byla zcela jednoznač-
ná záležitost, což bylo překvapení téměř 
pro všechny. Výsledek 9:0 mluví za vše. 
„Máme tu řadu šikovných mladých klu-
ků, které doplňují zkušení harcovníci, 
a  tento mix vypadá velmi dobře,“ po-
chvaluje si kouč Kučera. Slova chvály na 
jejich adresu přidal i kouč Brodku u Ko-
nice Radovan Vičar, podle něhož ani 
ve finále nebudou Čechovice „B“ bez 
šance. „My chceme vyhrát každý zápas. 
Čekáme, že proti Němčicím to bude 
těžká bitva, také tam mají řadu mladíků 
a může to být hodně fyzicky náročný 
duel. Určitě tam ale jdeme s tím, že by-

chom chtěli pohár zvednout nad hlavu,“ 
pousmál se lodivod Evžen Kučera.
Cesta Němčic nad Hanou byla jen 
o něco málo náročnější. Ve čtvrtfiná-
lovém klání sice musel o jejich postu-
pu rozhodnout až penaltový rozstřel, 
uprostřed minulého týdne to byla 
v Bedihošti spanilá jízda. „My jsme se 
přihlásili do poháru, abychom stejně 
jako každý rok absolvovali přípravný 
zápas i  s  někým jiným než rezervou 
Plumlova. Nakonec to vyšlo tak, že 
jsme se opět potkali,“ ušklíbl se něm-
čický kouč Pavel Voráč. „Byl to vyrov-
naný duel, kterému remíza slušela. Na 
penalty jsme se ale soustředili víc než 
soupeř, a to byl klíč k našemu vítězství,“ 
hlásil po tomto duelu. 
V semifinálovém souboji na jeho svě-
řence čekal výjezd do Bedihoště. Se 
soupeřem si na jeho půdě zvládli Něm-
čičtí poradit poměrně jasně a čeká je tak 

finálový duel. „Když už jsme došli takto 
daleko, tak bychom se samozřejmě ne-
chtěli dívat, jak soupeř slaví. Doufám, 
že se sejdeme v co nejsilnějším složení 
a očekávám hodně náročný zápas. Če-
chovice tam mají řadu šikovných hráčů. 
My se jim chceme vyrovnat bojovností 
a nasazením, které máme,“ předeslal k fi-
nálovému duelu Voráč. 
Ten by se měl uskutečnit v Kostelci na 
Hané, kde se hrálo finále i  v  loňském 
roce. „Jedná se už jen o  to, aby s  tím 
oba celky souhlasily. U Čechovic by to 
problém neměl být, ale bude záležet, co 
na to v Němčicích, ty to mají přeci jen 
o něco dál. Místo se tak ještě může změ-
nit, ale úřední termín 7. září bude platit 
stoprocentně,“ prozradil Večerníku 
sekretář Okresního fotbalového svazu 
Petr Antoníček, který zatím žádné pro-
blémy v  rámci letošního pohárového 
ročníku nezaznamenal. 

PROSTĚJOV Po letní prázdnino-
vé pauze se na scénu vrací okresní 
soutěže v malé kopané ČUS Pro-
stějovska. Podzimní ligové boje 
sice odstartují až první zářijovou 

sobotu, ale už tu nejbližší je na 
programu jiný důležitý turnaj.
Bude jím Pohár města Prostějova 
2022 v  sobotu 27. srpna od 8.00 
hodin na hřišti ve Skalce. Koná 

se v  rámci celostátní akce Sportuj 
s námi a pořádá ho loňský vítěz po-
hárové soutěže FK Skalka.
Dalšími účastníky vedle domácího 
týmu jsou mužstva SK Tomek 99 
Dobrochov, FC Daniels Prostějov 
a  ambiciózní FC Juniors Hluchov. 
Nejprve se hrají semifinále, poté 
duel o třetí pozici a nakonec finálové 
střetnutí.
Pro aktéry jsou připraveny hodnot-
né ceny, pro všechny přítomné včet-
ně diváků pak bohaté občerstvení.  

(bk, son)

V sobotu ve Skalce se odehraje Pohár
města Prostějova 2022 v malé kopané

PROGRAM POHÁRU MÌSTA PROSTÌJOVA 2022 – SKALKA
sobota 27. srpna

Semifinále: 8.00 hodin FC Daniels Prostějov – FC Juniors 
Hluchov, 9.00 hodin FK Skalka – SK Tomek 99 Dobrochov

O 3. místo: 10.00 hodin
Finále: 11.00 hodin



PROSTĚJOV Hodně nezvyklý 
úkaz se naskytl některým skalním 
fanouškům Čechovic. V dresu sou-
peře totiž poprvé viděli Adama 
Klimeše (na snímku). Útočník Li-
pové, který byl i před sezónou na 
testech ve druholigovém eskáčku, 
se prezentoval nápaditou hrou, 
řadou vyhraných soubojů a jisto-
tou, kterou také přetavil v  jedinou 
branku hostujícího celku. Po zápase 
pak byl i přes prudký déšť ochotný 
k rozhovoru. V něm hodnotil zápas, 
svou gólovou šanci i pocity poté, co 
v  dresu soupeře dorazil do klubu 
svého dětství.

Michal SOBECKÝ
 Jak jste viděl zápas? Nakonec to 

bylo docela ostré derby.

„Nakonec ano. Poslední minuty byly 
vyhrocené. Ale myslím si, že pro oba 
týmy to byl zasloužený bod. Oni měli 
šance, my v prvním poločase také. Do 
druhého poločasu lépe nastoupil sou-
peř, ale myslím si, že z toho byl zaslou-
žený bod.“

 Dá se říct, že jste si v  poločase 
vyměnili role?
„Přesně tak. Myslím si, že první jsme 
hráli více na míči my, měli jsme více 
šancí. Ve druhém zase oni. My spíše už 
bojovali nahoře. Ale jak říkám, zaslou-
žený bod.“

 Jak jste viděl gólovou šanci, kte-

rou jste proměnil? A gratuluji ke 
gólu…
„Děkuji. Věřil jsem si, že to dám sám. 
Řval jsem na Pavla, aby mi to dal. Po-
sunul mi míč. A netradičně levačkou 
jsem dal na zadní tyč. Tam je spoko-
jenost.“

 Jaké to je hrát se spoustou hráčů, 
které už dlouho znáte?
„Je to dobrý pocit. Z Prostějova je nás 
pár kluků, kteří byli do Lipové posláni. 
Myslím, že parta je dobrá. Jak starší, 
tak mladší, vycházíme spolu.“

 Bylo pro vás zvláštní hrát proti 
vlastním? Čechovický fotbal dobře 
znáte.
„Přesně tak, vyrůstal jsem zde odma-
lička, od přípravky. Byl to divný pocit, 
protože poprvé jsem seděl na lavičce 
hostů. Nikdy jsem zde nehrál proti 
vlastním. Ale bral jsem to jako normál-
ní zápas, jako každý jiný.“

 Ale nebyli na vás místní zlí, že 
jste proti nim skóroval?
„Ne, to určitě ne.“ (smích)

Lépe na tom byly překvapivě Čecho-
vice, nováček soutěže. Oproti předešlé 
sezóně zůstala kostra týmu a ta i po 
postupu válí, před zápasem Čechovice 
zapsaly šest bodů a ani jednou nein-
kasovaly. Na druhé straně Lipová vý-
razně kádr pozměnila a navázala užší 
spolupráci s 1.SK Prostějov. Týmu se 
nedařilo proti Jeseníku, naposledy ale 
zvítězil nad Mohelnicí. Mírně favori-
zované mohly být Čechovice, které na-
víc přišlo podpořit okolo tří set diváků.

Utkání bylo zprvu v  režii hostujícího 
celku. Hráči Lipové byli mnohem 
častěji u balónu. Navíc se dostávali 
do nebezpečných zakončení a opako-
vaně také získávali fauly soupeře. Už 
v 18. minutě se prosadil Klimeš a vy-
padalo to, že co nevidět hosté přidají 
další branku. Obrana domácích spolu 
s brankářem ale tlak vydržela a už ke 
konci poločasu Čechovice srovnávaly 
hru. Krátce před přestávkou domácí 
trefili tyč, ale zároveň byl už máván 
ofsajd.
Druhá půle vypadala přesně opačně. 
Čechovice předváděly úplně jinou 
hru a většinu půle tlačily Lipovou. Po 
hodině hry byl místy tlak až drtivý. Na-
konec v 72. minutě po nahrávce na ose 
hřiště skóroval Petržela a Čechovice 
měly i další šance. V dalších minutách 
ubylo fotbalovosti, zato notně přiby-
lo faulů a strkanic, včetně těch zcela 
mimo hru. Rozhodčí nakonec vytáhl i 
červenou kartu, kterou dostal Haluza. 
To umožnilo Lipové ještě nabrat dech 

a v závěru ještě zahrozit. Remíza však 
už utkání zůstala.

Utkání začalo zhurta. Ve 3. minutě za-
hrávali hosté standardku z nebezpečné 
vzdálenosti, míč ale šel hodně mimo. 
Tři minuty nato už Lipová zahrozila, 
po další standardce hlavičkoval Spáčil 
do brankáře. Ve dvanácté minutě se 
poprvé předvedli i domácí. Dostali 
soupeře pod tlak, brankář skončil po 
rohu na zemi. Ale obrana dokázala 
zakončení Lakomého srazit. Důležitý 
zákrok si poté připsal Milar, který vy-
kopával před Kopečným míč do autu. 
Hned nato už se ale měnilo skóre na 
druhé straně. Při rychlém protiútoku 
posunul míč ze strany na osu Pěček. 
Zde byl Klimeš a ten se neomylně tre-
fil – 0:1. Lipová se poté ocitla v laufu. 
Vyhlídal hledal na ose v dalším názna-
ku Pěčka, míč k němu neprocpal. Ne-
uchytily se centry Spáčila, poté střílel 
Šup nad bránu. Ve 29. minutě to moh-
lo být 0:2. Pěček byl faulován a z na-
řízené standardky kousek za vápnem 
trefil Vyhlídal břevno. Krátce poté 
letěla na Peku další střela, tu bezpeč-
ně zneškodnil. 36. minuta přinesla po 
čase náznak šance na straně domácích, 
Halouzka centroval z úhlu, brankář si 
však poradil. Koncem poločasu si ještě 
týmy vyměnily po jedné šanci. Ne-
bezpečný centr posílal Klimeš, obrana 
zasáhla. A ve 42. minutě zvonila tyč 
Čechovic.
Druhá půle přinesla větší aktivitu 
Čechovic, které převzaly iniciativu 
v zápase. V 50. minutě mohla zahrozit 
Lipová standardkou ze strany, Čecho-
vice ji však přečkaly. A hned nato měla 
Lipová další možnost ze standardní 

situace, Žilka přešel přes dva hráče, byl 
faulován a Vyhlídal poté posílal centr 
na druhou tyč, kam si sbíhal Stryk. 
Míč ale jen neškodně proletěl kolem. 
Poté Čechovice definitivně převza-
ly otěže zápasu. Šteigl byl přistižen 
v ofsajdu, v 62. minutě našel Halouz-
ku, ten poslal hlavou vedle. Následně 
jeden z Čechovických dorážel z vápna, 
ale vychytal jej brankář. Čechovice se 
ale dostaly do tlaku a nepouštěly Lipo-
vou téměř k míči. V 72. minutě se také 
domácí dočkali, když si Šteigl všiml 
nabíhajícího Petržely, který zpracoval 
a v rychlosti prostřelil Holáska – 1:1. 
Další minuty už ale hra upadla a zvrhla 
se v  sérii ostrých soubojů na obou 
stranách. Opakovaně to vypadalo 
na zákroky mezi žlutou a červenou 
kartou. Hádanice se strhla po faulu na 
Deáka, který prošel. Následovala třeni-
ce sudího se střídačkou hostů a začaly 
pršet žluté karty – jedna neminula ani 
trenéra Růžičku. V  77. minutě se už 
zase hrálo, čechovická střela ale po 
teči skončila vedle. Domácí dále tlačili, 
nedostávali se ale ke střelám. Tvrdých 
zákroků mezitím přibývalo a nakonec 
v  86. minutě viděl Haluza červenou 
kartu za skluz do Žilky. V závěru tak 
Lipová hrála v deseti. V samém závěru 
ještě zahrozil ze strany Pěček, brankář 
si ale se šancí poradil.

Pozornost se pochopitelně soustře-
dila na někdejšího druholigového 
hráče Jana Šteigla. Ten byl tradičně 
nebezpečný. A i když se do zakončení 
nedostal, tvorbou hry pozlobil obra-
nu Lipové. Ostatně nahrál na jedinou 
branku zápasu.

Utkání provázela nejprve nízká ob-
lačnost, pak mrholení a nakonec liják. 
Přesto dorazilo přes tři sta diváků. Če-
chovice znovu během utkání otevřely 
vícero občerstvení, fronty se tak i přes 
velký zájem lidí netvořily.

Hodně bouřlivá. Lidé příliš nefandili, 
o to divočejší byli po výrocích sudího. 
K tomu se přidala také lavička hostů, 
která byla po některých faulech v závě-
ru hodně rozezlená jak kvůli faulům, 
tak pro jejich posuzování. Jedovaté po-
známky si vyměňovali i někteří hráči 
po konci zápasu.

PROSTĚJOV Atraktivní der-
by čekalo v  neděli přízniv-
ce regionálního fotbalu. Na 
programu 3. kola krajského 
přeboru byl souboj me-
zi Čechovicemi a Lipovou. 
Zápas přinesl veliké drama a řadu soubojů na i za hranou. 
Čechovice nakonec dohrávaly v deseti, přesto nebyly daleko 
od toho, aby v závěru strhly vítězství na svou stranu.

F    TBALOVÁ R    ZHLEDNA
 přímé reporty
 zpravodajství
 pozápasové ohlasy

„Z hlediska statistiky jsou to pro nás 
mínus dva body, z tohoto pohledu je to 
ztráta. Po průběhu utkání musím říct, 
že remíza byla zasloužená. Myslím si, že 
hosté byli první poločas lepší a živější. My 
to naopak druhý poločas agresivitou a 
odhodláním otočili a zase jsme byli lepší 
my. Takže ve finále to byla asi zasloužená 
remíza.“

„Nakonec to byla asi zasloužená remíza. 
My jsme byli první poločas jednoznačně 
lepší. Soupeř si vytvořil ve druhém polo-
čase šance a po krásné akci vyrovnal. Asi 
spravedlivá remíza to byla. Jen mě mrzí, že 
jsme na 2:0 nedali v prvním poločase, moh-
li jsme vyhrát. Podle mě pak rozhodčí pustil 
zbytečně zákeřnou hru a červená karta byla 
vyústěním.“

 Foto: Michal Sobecký
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3. kolo PB SCOM krajského přeboru

TJ Sokol Čechovice 1:1

1 : 1
( 0 .1 ) 

ÈECHOVICE LIPOVÁ

Rohové kopy: 4Rozhodčí: Perutka – Doležal, Winkler Diváků: 315

Branky:  72. Petržela

Střely na branku: 3

Rohové kopy: 4 Červená karta: 88. Haluza  

Žluté karty: 9. Muzikant, 55. Hanák, 57. Studený, 60. Zelina, 74. Halouzka, 81. Šolín

Střídání: 46. Šolín za Waltera, 46. Petržela za Muzikanta, 62. Luža za Kopečného, 86. Haluza za Nováka

Střely mimo branku: 3 Střely na branku: 6

Branka: 18. Klimeš

Střely mimo branku: 2

Žluté karty: 74. Stryk
Střídání: 64. Deák za Musila, 90. Holub za Pěčka

EXKLUZIVNÍ
reportáž
pro Večerník
Michal
SOBECKÝ
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Foto: Michal Sobecký

Utkání Čechovic s LipovouUtkání Čechovic s Lipovou
 skončilo smírně. Ale jen podle skóre skončilo smírně. Ale jen podle skóre

„Byl to divný pocit,„Byl to divný pocit,
hrát protihrát proti
vlastním“vlastním“



TJ Sokol Klenovice 
na Hané 2:6

 (2:3)
Sokol ÚstíSokol Ústí

Branky: 23. z penalty Všianský, 40. z pe-
nalty Hirsch – 29. a 87. Koutný, 34. a 45. 
Žeravík, 49. Kuča, 69. Frydrych. Rozhod-
čí: Straka – Zemánek, Haberland. Žluté 
karty: 58. Spálovský, 78. Všianský – 18. 
Jambor, 23. Kopecký. Diváků: 119.
Sestava Klenovic: Polák – Buček, Brid-
zik, Rozehnal (61. Vrána), Grepl – Zaple-
tal, Hirsch, Chlud, Spálovský – Všianský, 
Pytela (33. Popelka).  

Trenér: Vladimír Horák.

Hodnocení trenéra Klenovic 
Vladimíra Horáka:

Prvních třicet minut jsme byli lepší 
a  soupeře jsme nepouštěli za půlku. Pak 
jsme ale začali tvořit chyby, které soupeř vy-
užil, a pustili jsme ho do vedení. Myslím si, 
že v té době se lámal chleba celého duelu. 
Utkání také velmi ovlivnilo střídání Pytely 
a  Rozehnala kvůli zranění. Po tomto mo-
mentu už jsme nebyli konkurenceschopní 
a soupeř nás přehrával, což dokazuje i výsle-
dek. Zatím se na nás lepí smůla a seznam 
zraněných ještě přibývá. Snad se dají kluci 
brzy dohromady a zase budeme moci na-
stupovat v  nejsilnějším možném složení. 
Takto nás to na hody mrzí dvojnásob.“

Sokol Opatovice2:2
 (2:1) Sokol Sokol 

OtaslaviceOtaslavice

Branky: 30. Zela, 35. Sigmund – 16. 
Chvojka, 67. Dreksler. Rozhodčí:
Hausnerová – Bartl, Kundrát. Žluté 
karty: 88. Pala, 90. Klvaňa – 23. Maňák, 
85. Dreksler, 87. Drmola. Diváků: 100. 
Sestava Otaslavic: Sika – Smékal, 
Maňák (31. T. Hon), Vogl, Ruszó – Tkáč, 
Chvojka, Dreksler, Gerneš – M. Hon (68. 
Valenta), Drmola. Trenér: Jiří Hon.

Hodnocení trenéra 
Otaslavic Jiřího Hona:

www.vecernikpv.cz
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CLEAN4YOU KRAJSKÝ PØEBOR:
FORTUNA:NÁRODNÍ LIGA:

5. kolo, pátek 26. srpna, 17.00 hodin:
FK Viagem Příbram – 1.SK Prostějov

CLEAN4YOU KRAJSKÝ PØEBOR:
4. kolo, neděle 28. srpna, 16.30 ho-
din: TJ Sokol Konice – FK Mohelni-
ce (sobota 27. 8., 16.30, rozhodčí: 
Trávníček – Aberle, R. Svoboda), SK 
Lipová – Brodek u Přerova (Votava 
– Kundrát, Šerý), FC Kostelec na 
Hané – TJ Sokol Čechovice (Vedral 
– Sedláček, Doležal)

I.A TØÍDA, SKUPINA „A“:
4. kolo, sobota 27. srpna, 16.30 
hodin: SK Bludov – SK Protivanov 
(Kreif – Chládek, Milek), TJ Libina 
– TJ Sokol Určice (Straka – Šebesta, 
Štěpán), TJ Sokol Plumlov – TJ So-
kol Troubelice (Foral – Ondráček, 
Rosskohl)

I.A TØÍDA, SKUPINA „B“:
4. kolo, sobota 27. srpna, 16.30 ho-
din: FC Kralice na Hané – FK Slavo-
nín (Hausnerová – Brázdil, Mašek)

I.B TØÍDA, SKUPINA „A“:
4. kolo, sobota 27. srpna, 16.30 
hodin: TJ Sokol Ústí – Sokol v Pi-
víně (neděle 28. 8., 10.00, Kouřílek 
– Šteier, Pekárek), TJ Sokol Brodek 
u Prostějova – TJ Sokol Opatovice 
(neděle 28. 8., 16.30, Mašek – Vi-
čar, Kubalák), TJ Sokol Újezdec 
– TJ Sokol Vrchoslavice 1946 (Vilí-
mek), TJ Sokol Klenovice na Hané 
- TJ Sokol Otaslavice (Valouch – 
Dömisch, Kubalák)

LION SPORT I.B TØÍDA, SKUPINA 
„B“:

4. kolo, neděle 28. srpna, 16.30 
hodin: TJ Smržice – SK Zvole (so-
bota 27. 8., 16.30, Lasovský – Bar-
tl, Motal), Slovan Černovír – Haná 
Prostějov (10.00, Rosskohl), TJ So-
kol Mostkovice – FC Sigma Hodo-
lany (Šteier – I. Antoníček, Bažant)

PØEBOR OFS PROSTÌJOV-II. 
TØÍDA:

4. kolo, neděle 28. srpna, 16.30 
hodin: Určice „B“ – Kostelec na 
Hané „B“ (čtvrtek 25. 8., 17.00),
Vrahovice – Přemyslovice (sobota 
27. 8., 16.00), Držovice – Brodek 
u  Konice (sobota 27. 8., 16.30), 
Plumlov „B“ – Olšany u Prostějova, 
FK Němčice nad Hanou – Haná 
Nezamyslice, FK Výšovice – TJ Ví-
cov, FC Kralice na Hané „B“ – FC 
Dobromilice

III. TØÍDA OFS PV - SKUPINA „A“:
4. kolo, neděle 28. srpna, 16.30 
hodin: Bedihošť – Čechovice „B“ 
(sobota 27. 8., 16.30), Čechy pod 
Kosířem – Otaslavice „B“, Želeč – 
Tištín, Pavlovice – Biskupice

MSDL starší dorost:
1. kolo, středa 24. srpna, 17.00 
hodin: Poruba – 1.SK Prostějov 
(Mankovecký – Krupa, Hrdina)
4. kolo, sobota 27. srpna, 16.30 
hodin: 1.SK Prostějov – Líšeň (Sil-
ný – Jelínek, Procházka)

MSDL mladší dorost:
1. kolo, středa 24. srpna, 14.45 
hodin: Poruba – 1.SK Prostějov 
(Krupa – Mankovecký, Hrdina)
4. kolo, sobota 27. srpna, 12.45 
hodin: 1.SK Prostějov – Líšeň (Pro-
cházka – Silný)

MSDD-E starší dorost:
4. kolo, neděle 28. srpna, 10.00 
hodin: 1.SK Prostějov „B“ – Valaš-
ské Meziříčí (Vejtasa – Čásek, Do-
soudil).

MSDD-E mladší dorost:
4. kolo, neděle 28. srpna, 12.00 
hodin: 1.SK Prostějov „B“ – Valaš-
ské Meziříčí (Čásek – Vejtasa, Do-
soudil).

1. kolo, středa 24. srpna, 14.30 
hodin: 1.SK Prostějov – Jihlava 
(Mašek, Vachutka)
4. kolo, sobota 27. srpna, 10.00 
hodin: Zlín – 1.SK Prostějov

1. kolo, středa 24. srpna, 16.30 
hodin: 1.SK Prostějov – Jihlava 
(Mašek – Vachutka)
4. kolo, sobota 27. srpna, 12.00 
hodin: Zlín – 1.SK Prostějov

1. kolo, středa 24. srpna, 15.00 
hodin: Třebíč – 1.SK Prostějov (M. 
Svoboda).
4. kolo, sobota 27. srpna, 14.00 ho-
din: 1.SK Prostějov – Slovácko (Franc).

1. kolo, středa 24. srpna, 17.00 
hodin: Třebíč – 1.SK Prostějov (M. 
Svoboda).
4. kolo, sobota 27. srpna, 16.00 
hodin: 1.SK Prostějov – Slovácko 
(Franc).

dorostu:
4. kolo, sobota 27. srpna, 10.00 
hodin: Olšany/Těšetice – Zá-
břeh (neděle 28. 8., 13.30, Franc), 
Čechovice – Slavonín (14.30, Ku-
balák), Jeseník – Konice, Nové Sady 
– Mostkovice-Kostelec na Hané

„A“:
4. kolo, neděle 28. srpna, 14.15 ho-
din: Brodek u Prostějova/Otaslavice 
– Horka nad Moravou (sobota 27. 
8., 10.00, J. Horák), Brodek u Koni-
ce/Horní Štěpánov – Pivín/Určice 
(10.00, Lizna), Chválkovice – Vraho-
vice/Bedihošť, Plumlov volný los

„B“:
4. kolo, sobota 27. srpna, 14.00 
hodin: Nezamyslice/Němčice nad 
Hanou – Hranice „B“ (J. Milar)

4. kolo, neděle 28. srpna, 10.00 
hodin: Jesenec-Dzbel-Přemyslovice 
– Jeseník (J. Horák)

4. kolo, neděle 28. srpna, 10.00 
hodin: Olšany – Kozlovice (sobota 
27. 8., 10.00, Mašek), Čechovice – 
Nezamyslice/Němčice nad Hanou 
(Jurníček)

4. kolo, neděle 28. srpna, 11.45 
hodin: Jesenec-Dzbel-Přemyslovice 
– Jeseník (J. Horák)

4. kolo, neděle 28. srpna, 11.45 
hodin: Olšany u  Prostějova - Koz-
lovice (sobota 27. srpna, Mašek), 
Čechovice – Nezamyslice/Němčice 
nad Hanou (Jurníček)

4. kolo, sobota 27. srpna, 10.30 
hodin: Konice/Jaroměřice – Dola-
ny (neděle 28. října, 10.00, Minx), 
Smržice/Kostelec na Hané – 
1.OMK Šternberk (10.00, Minx), 
Brodek u  Prostějova/Otaslavice – 
Horka nad Moravou (Kordzik)

4. kolo, sobota 27. srpna, 10.00 
hodin: Konice – Hranice „C“ (Pit-
ner), Litovel – Prostějov „B“
Zvýrazněné zápasy jsou tipem na 
vaši návštěvu! (sob)

MSDL ST.
2. kolo: HFK Olomouc – Frýdek-Místek 0:4 (0:2). 
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Sokol

1:1
 (0:1) SK LipováSK Lipová

Více v rozhledně na straně 35

Pouze dva góly padly ve víkendovém 
zápasu Kostelce na Hané. Celek trené-
ra Lubomíra Keluce se snažil po solid-
ně odehraných, ale bodově chudých 
zápasech získat se svým mužstvem tři 
body. Bohužel pro Kostelec, z nadějně 
rozehraného utkání je bod pouze je-
den. Mnoho přitom nechybělo a zápas 
se mohl vyvíjet všelijak. Podle kouče 
Kostelce na Hané pak o  ztrátě dvou 
bodů rozhodla hlavně jedna věc – pro-
duktivita.
Víkendové počasí fotbalu příliš nesvědči-
lo. Jak v sobotu, tak v neděli hodně pršelo. 
A nečas se nevyhnul ani Kostelci na Hané. 
„Za extrémního počasí, kdy 80 procent 
utkání extrémně lilo, byla umělá tráva pod 
vodou. Ale to hřiště bylo ve fantastickém 
stavu. To musím domácím poděkovat, 
balón se nezastavoval, super,“ pochválil 
pořadatele. A  pokračoval v  pochvalách, 
jedna tentokrát směřovala k  týmu. „Pat-
náct minut jsme byli jasně lepší, kombi-
novali jsme, byli více na míči. Nevytvořili 
jsme si žádnou stoprocentní šanci, ale 
vstoupili jsme do utkání dobře,“ vzpomněl 
na zápas Keluc. Nakonec se střílením bra-
nek pomohl soupeř. „Soupeř nám daroval 

pokutový kop za naivní faul na Grulicha. 
Míša Prokop si vzal penaltu a bezpečně ji 
proměnil,“ řekl k prvnímu a jedinému gólu 
Kostelce v utkání. „Potom jsme zbytečně 
trochu zalezli. Ztráceli jsme balóny, neu-
drželi jsme je nahoře. Soupeř si vytvořil 
vynikající střelu, kterou brankář vytáhl. 
Ve 45. minutě jsme udělali obrovskou 
hrubku, chlapec si to navedl, nádherně to 
trefil na horní tyč. Do šaten jsme tedy šli za 
stavu 1:1. Zasloužený výsledek, oba týmy 
chtěly a na to počasí se hrál úžasný fotbal,“ 
uznal Lubomír Keluc. Druhá půle už byla 
v režii Kostelce. „Druhý poločas bych na-
zval kosteleckým syndromem. Čtyřikrát 
jsme šli sami na brankáře a  my nejsme 
schopni trefit prázdnou bránu, obstřelit 
brankáře, vůbec nic. Tragédie,“ lamentoval 
nad neproměněnými šancemi. „Nakonec 
jsme rádi, že Honza Vítek na konci zápasu 
chytil po hrubce šanci. Ale tohle jsme měli 
vyhrát,“ uzavřel.

1:1
 (1:1) FC KostelecFC Kostelec

na Hanéna Hané

Branky: 45. Cykryt – 20. z  penalty Pro-
kop. Rozhodčí: Slota – Perutka, Běhal. 
Žluté karty: 21. Heidenreich, 75. Pinkava, 
76. Knýř – 35. Prokop, 58. Lužný, 71. Hru-
ban. Diváci: 89.
Sestava Kostelce na Hané: Vítek – 
Ondroušek, Chytil, Pavlíček – Hruban, 
Abrahám (73. Grulich), Prokop, Grulich 
(73. Kupka) – Preisler, Lužný, Vyroubal 
(73. Výmola). Trenér: Lubomír Keluc.

Zápas Konice s  Jeseníkem mohl být 
další vzpruhou pro Konici, která ne-
vstoupila coby nováček soutěže do kraj-
ského přeboru špatně. A  tak se i  stalo, 
po herní stránce. Svěřenci trenéra Pet-
ra Ullmanna nesehráli špatnou partii. 
Nebyla však celá. Utkání totiž přerušila 
a  následně předčasně ukončila průtrž 
mračen a v důsledku toho nezpůsobilý 
terén. O termínu a způsobu dohrání se 
teprve rozhodne.
Právě nad klimatickými podmínkami se 
pozastavil jako prvním aspektem utkání 
Petr Ullmann. „Už po cestě pršelo. Hřiště 
bylo v  dobrém stavu, pěkné. Nic nena-
svědčovalo tomu, že by se nedohrálo. Ne-
pršelo,“ řekl na úvod. Zápas tak mohl 
začít. „Začali jsme trochu ustrašeně. Do-
mácí na nás s hodně mladým mančaftem 
nalezli. Měli dva náznaky šancí, ty jsme 
přečkali,“ pokračoval ve výčtu zajíma-
vých momentů. Poté se situace na hřišti 
změnila. „Od patnácté minuty jsme pře-
vzali otěže zápasu. Vytvořili jsme si slibné 
příležitosti na vstřelení branky. Hlavně 
velmi dobře hrál Jirka Jašíček, ten dělal 
domácí obraně velké problémy. Kopali 
jsme asi tři čtyři velmi dobře Michalem 
Škrabalem kopnuté rohy. Potom Jašíček 
střílel vedle,“ řekl k  některým šancím 
svého týmu. S  tím Jeseník nepočítal, do 
zápasu šel jako mírný favorit. „Domácí to 
trochu zaskočilo, bylo vidět, že to neče-
kali. Musím hráče pochválit za aktivitu, 

PROSTĚJOVSKO Třetí kolo krajského přeboru týmům z Prostějovska dopřálo vesměs po bodu. Pozornost diváků poutal zejména duel Čechovic s Lipovou. 
Ten se ukázal být pravým derby, při němž se nešetřilo zajímavými akcemi ani emocemi. A nakonec také kartami ne. Týmy si nakonec připsaly po bodu. Bod 
získal také Kostelec na Hané. Jeho trenér ale výsledek označil za zbytečnou ztrátu. Poslední zástupce Prostějovska pak jel do dalekého Jeseníku víceméně 
zbytečně. Zápas totiž začal, nicméně krátce po polovině byl přerušen a předčasně ukončen pro nezpůsobilý terén.

TJ Sokol Mostkovice3:0
 (1:0)

Branky: 34. Šlézar, 68. Drábek, 90. Ha-

nák. Rozhodčí: J. Horák – A. Horák, 
Pitner. Žluté karty: 59. Kazda, 65. Drá-
bek, 85. Hanák, 90. P. Zapletal. Diváci: 
85.
Sestava Mostkovic: Zapletal – Drábek, 
Milar, Němeček, Foret, Jančík, Grulich 

(76. Hanák), Bureš (20. Vojtíšek (81. Svo-
boda), Ošlejšek, Kazda, Šlézar. Hrající 
trenér: Ondřej Milar.
Hodnocení hrajícího trenéra Mostkovic 
Ondřeje Milara se do redakční uzávěrky 
nepodařilo získat.

PROSTĚJOVSKO Tři týmy reprezentují Prostějovsko v I.B 
třídě skupině B, jen dva ale o víkendu odehrály svá utkání. 
Mostkovice na svém hřišti dokázaly vynulovat soupeře. 

A po dvou prohrách si spravily chuť. Solidně se vedlo také Hané. Nakonec je z toho ale jen bod. O tom, jak 
dopadne utkání Smržic s Moravským Berounem, se pak dozvíme až v budoucnu, utkání se totiž nekonalo.

I.B třída skupina B

PROSTĚJOVSKO  Ani třetí zápas 
Kralicím na Hané po sestupu do 1.A třídy 
body nepřinesl. Tým tentokrát neuhrál 
výsledkově ani první poločas. A už po 
45 minutách hry bylo o vítězi prakticky 

rozhodnuto. Kralicím se až později, během druhé půle, podařilo alespoň mírně korigovat.

I.A třída skupina B

Kralice znovu vysoko padly

PB SCOM 
KRAJSKÝ PŘEBOR

PROSTĚJOVSKO Třetí pokračování I.B třídy skupiny A přineslo podruhé 
letos regionální souboj. Znovu se v něm objevily Vrchoslavice, které v do-
mácím prostředí oslavily první letošní body, když dokázaly porazit Brodek 
u Prostějova s čistým kontem. V neděli se zadařilo také Pivínu, který do-
ma zničil pěti brankami Domaželice. Dopoledne získaly Otaslavice bod 

v Opatovicích a tabulce zatím kralují. Klenovice potkala na hody další dvě zranění a kouč tak musí řešit další nucené zásahy do sestavy. 

I.B třída skupina A

Mostkovice mají tři body, Haná jeden
Smržice k zápasu nevyjely

TJ Sokol Plumlov
3:1

 (2:1) SK BludovSK Bludov

Branky: 37., 44., a 48. Frantík – 23. Sadil. 
Rozhodčí: Sedláček – Čásek, Dosoudil. 
Žluté karty: -. Diváci: 55.
Sestava Plumlova: Simandl – Kutný, J. 
Kiška, R. Bureš, M. Bureš (63. Kolařík), 
Frantík, F. Kotlán, Hladký, Fajstl, P. Kiška, 
Vysloužil. Hrající trenér: Karel Frantík.
Hodnocení hrajícího trenéra Plumlova 
Karla Frantíka se do redakční uzávěrky 
nepodařilo získat.

3:2
 (3:1) Olomouc-Olomouc-

Branky: 6. Piňos, 33. Halouzka, 39. Bureš 
– 43. Malíšek, 69. Vybíral. Rozhodčí: Milek 
– Kopecký, Štěpán. Žluté karty: 90. Krajíček 
– 45. Kudlička, 76. Kubíček. Diváci: 70.

Sestava Určic: Sohlich – L. Kiška (60. 
Krajíček), Horák, Rus, Dadák (77. Vav-
erka) – Halouzka, Zapletal (86. Sosík), 
Mariánek, Menšík, Piňos – Bureš. Trenér:
Petr Gottwald.
Hodnocení trenéra Určic Petra Gottwalda:
 Má to dvě strany. Tři body převažují, vítěz-
ství převažuje. Ale s předvedenou hrou ve 
druhém poločase nemůžu být spokojený. 
První poločas mohl být stav 3:0. Odskočili 
jsme o tři góly. Mohli jsme to rozhodnout 
další brankou, kdy by úplně odpadli. Mís-
to toho jsme se uspokojili a padl z toho gól 
na 3:1. V poločase jsem hráče nabádal, že 
ještě není konec zápasu. Asi ale měli v hla-
vách nervozitu, strach o  výsledek. To se 
odrazilo i na tom, že jsme vypadli z role ne 
možná favorita, ale týmu, co má zápas pod 
kontrolou. Soupeř byl agresivnější, převzal 
iniciativu ve středu pole. Nevytvořil si žád-
nou gólovou šanci, my byli ale dále takoví, 

že jsme se strachovali o výsledek. Nedoká-
zali jsme udržet balón. Ale morálně-volní 
vlastnosti, které jsem jim vštěpoval po čas 
celého utkání, nevydržel jsem na lavičce 
sedět, běhal jsem po lajně a motivoval a ří-
dil. Naštěstí jsme to uhráli, i když soupeř 
snížil na 3:2. O  výsledek jsem ale strach 
neměl, soupeř si kromě jedné gólovky 
nevytvořil nic. Jen jsem se snažil hráče 
nabádat, aby podrželi balón, uklidnili hru 
a  rozkouskovali ji. První a druhý poločas 
byly nakonec paradoxně odlišné. Ještě 
jsem si nevyhodnotil proč. Snad únavou 
nebo strachem o výsledek.“

SK Paseka
5:2

 (2:1)

Branky: 42. a  60. Bareš, 2. Vojtášek, 67. 
Geier, 87. Buchta – 18. F. Pospíšil, 64. D. 

PROSTĚJOVSKO Velmi rozmanité výsledky přichystalo tře-
tí kolo I.A třídy skupiny A. Opět se dva z týmů Prostějovska 
mohly radovat z plného počtu bodů. Určice navázaly na 

předešlé výhry a sahají po prvním místu. Plumlov se oklepal z nepovedeného začátku ročníku a poprvé slaví. 
Naopak Protivanov proti předešlým zápasům zaváhal. A zejména druhým poločasem si vykopal porážku 2:5.

I.A třída skupina A

zapasove

menicko

´

´

Ve třetím kole 1.B třídy skupiny B olo-
mouckého KFS nastoupili Hanáci na 
„horké“ půdě v  Kožušanech. Už v  5. 
minutě vypálil hostující Gábor prud-
kou střelu na branku, ale gólman Blaha 
ji vyrazil na roh. 
Domácí vyvinuli velký tlak, ale i Hanáci 
také odváděli kvalitní výkon, a  tak i  za 
stálého deště byl k  vidění oboustran-
ně hezký fotbal. V 16. minutě šla střela 
Gábora těsně nad domácí branku. Ve 
21. minutě už Hanáci vedli. Gábor si 
„pohrál“ s  obranou domácích a  prud-
kou střelou k  tyči otevřel skóre zápasu 
– 0:1. Domácí zahrozili ve 23. minutě, 
ale střelu Thomase vyrazil brankář Ma-
rák do pole a následná dorážka šla vedle 
branky. Ve 32. minutě podnikli Hanáci 
útok čtyři na dva, ale Gábor měl opět ne-
přesnou mušku. Ve 48. minutě zahrávali 

domácí rohový kop a  Thomas hlavou 
u tyče zblízka vyrovnal na 1:1. V 79. mi-
nutě šli domácí opět brankou Thomase 
do vedení. O  dvě minuty později však 
Hanáci vyrovnali z protiútoku po hlavič-
ce Dospivy na konečných 2:2. V příštím 
kole odehrají Hanáci svůj zápas v neděli 
28. srpna v Černovíře.

Hodnocení trenéra Hané
Prostějov Daniela Koláře:

„Oboustranně útočně vedené utkání 
a zvlášť v prvním poločase i moc pěkný 
fotbal. Po úvodním náporu domácích 
jsme vyrovnali hru a  ujali se vedení. 
Pokračovala útočná hra na obě branky 
a zápas nakonec skončil asi zaslouženou 
dělbou bodů. Všichni hráči dnes podali 
poctivý výkon a odehráli opravdu dobrý 
zápas.“

2:2
 (0:1)

Branky: 48. a 79. Thomas – 21. Gábor, 
81. Dospiva. Rozhodčí: Panák – Slota, 
Hoffman. Žluté karty: 54. Teofil, 72. 
Ďurina – 56. Martin Kolář, 65. Gábor. 
Diváků: 71. 
Haná Prostějov: Marák – Světlík, Trnav-
ský, Čermák, Martin Kolář (74. Dospi-
va) – Hladký, Krupička, Typner, Jakub 
Novák – Gábor, Cibulec. Trenér: Daniel 
Kolář.
Sokol Kožušany: Blaha – Boháček, Ro-
zehnal, Herzán (46. Soušek), Teofil – Fi-
ala (70. Vyroubal), Dadák (74. Řehák), 
Rončák, Ďurina – Thomas, Palaščák (60. 
Pučálka). Hrající trenér: David Rozehnal.

Hanáci vezou z Kožušan bod

21
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16
20

76
9

TJ Sokol Kovalovice6:1
 (5:0)

na Hanéna Hané

Branky: 10. a 27. Lukáš, 19. a 67. Rybovič, 
30. Židlík – 63. Hlačík. Rozhodčí: Hrbá-

ček – Mašek, Lasovský. Žluté karty: 48. 
Lukáš, 89. Vojáček. Diváci: 80.
Sestava Kralic na Hané: D. Flajzar – 
Žáček, Gottwald, Hlačík, Jurtík – Vitásek 
(30. M. Flajzar), Dostál, Novotný, Kosek 
– Mirga, Richter. Trenér: David Kobylík.

Hodnocení trenéra 
Kralic na Hané Davida Kobylíka:

„První poločas jsme nedodržovali taktic-
ké pokyny. Hráli jsme něco, co já nesnáším 
– hráči si přijeli zahrát a ne vyhrát. A po-
trestalo nás to. Ve druhém poločase, kdy 
už byl zápas rozhodnutý, jsme si ověřili, že 
zápas šlo zvládnout. Nicméně jsme dostali 
zaslouženou facku, že takhle hrát nemůže-
me. A nebyli bychom takto úspěšní.“

Nejedlý. Rozhodčí: Šerý – Vybíral, Vilí-
mek. Žluté karty: 17. Gajdoš, 84. Meier 
– 61. M. Pospíšil. Diváci: 150.
Sestava Protivanova: Piták – Kropáč, M. 
Pospíšil, D. Nejedlý, Z. Pospíšil – Růžička, 
V. Nejedlý – R. Sedlák (81. Kolínský), D. 
Sedlák, Fiedler (65. Menšík) – F. Pospíšil. 
Trenér: David Novotný.

Hodnocení trenéra 
Protivanova Davida Novotného:

 „Utkání zhodnotím krátce. Byla tam 
spousta chyb, které soupeř potrestal. 
V  první minutě jsme se nechali pře-
kopnout a útočník šel sám na brankáře. 
Hráli jsme daleko od sebe, neměli jsme 
odražené míče. Když se nám podařilo 
srovnat, tak jsme si nepohlídali nákop 
a  dostali gól do šatny na 2:1. Ve druhé 
půlce chyběl pohyb navíc, jsme slabí 
v soubojích, prohráváme je. Stojí nás to 
spoustu sil a k tomu ty chyby, co soupeř 
trestá. Pak už se se zápasem něco těžko 
dělá.“

Plumlov bere první výhru

„Fyzicky náročné utkání. Od začátku měl 
zápasu velké tempo. V  první desetimi-
nutovce jsme měli dvě vyložené šance, 
kdy Hon a  Drmola nedokázali zakončit 
do poloodkryté brány. Přesto jsme šli 
do vedení gólem přímo z  rohu. Kolem 
třicáté minuty jsme museli střídat po zra-
nění stopera. Nedokázali jsme se srovnat 
v obraně a soupeř nás dvakrát potrestal. 
Do druhého poločasu jsme si řekli, že ne-
máme co ztratit. Zlepšit pohyb bez míče 
a rychleji dostupovat soupeře. Trpělivostí 
jsme dokázali srovnat. Ale soupeř nic ne-
vzdával. Měl spoustu rohů a standardních 
situací. Které jsme dokázali blokovat. 
V závěru bylo několik šancí na naší stra-
ně, ale gól se vstřelit nepodařilo. Remíza 
podle mě spravedlivá. Hráčům děkuji za 
bojovnost a celkový výkon.“

5:1
 (2:0) Sokol Sokol 

Branky: 10., 73. a 79. Trajer, 18. z penal-
ty a 87. J. Svozil – 73. Sobek. Rozhodčí:
Koníček – Dohnal, Hanus. Žluté karty: 
53. Trajer, 56. Bartoník, 80. Pospíšil – 8. 
Juránek, 83. Mader. Diváků: 90.

Sestava Pivína: Oršel – Krejčí, T. Vrba, 
Pospíšil (84. Zbožínek), Běhal – Hýžďál, 
Valtr, M. Svozil, Bartoník – Trajer (80. Vlá-
čilík), J. Svozil. Trenér: Pavel Valtr.

Hodnocení trenéra 
Pivína Pavla Valtra:

„Dnes jsme chtěli napravit předchozí dva 
nezdary a  celkově i  nepovedené výkony. 
Věděli jsme, že nás čeká duel na těžkém 
terénu a  potvrdilo se to. Paradoxně bych 
řekl, že nám to i pomohlo a vrátili jsme se 
k naší tradiční kombinační hře. Podařilo se 
nám v prvním poločase vstřelit dvě branky 
a v přestávce jsme si kladli na srdce, aby-
chom tak pokračovali i  nadále a  ideálně 
udrželi čisté konto. To se nám nakonec 
nepovedlo, ale bylo to za stavu tři nula. Pak 
jsme ještě dvě branky přidali. Za dnešek 
musím kluky pochválit. Ukázali, že fot-
bal hrát umíme. Opět jsem tam cítil i vůli 
a touhu po vítězství, za což jsem opravdu 
rád.“

19462:0
 (1:0)

Branky: 21. a  55. J. Horák. Rozhodčí: 
Stloukal – Weiser, Dömisch. Žluté karty: 

72. Bleša – 17. P. Matoušek, 39. Grulich, 
61. Dvořák. Diváků: 120.
Sestava Vrchoslavic: Tomek – Vévoda, 
Bleša, V. Fialka, Gaťařík (65. Churý), Ho-
lub, P. Horák, Řezáč, Lakomý, J. Horák 
(90. Jašek), R. Fialka. Vedoucí mužstva:
Miroslav Coufalík.
Sestava Brodku u Prostějova: Mudrla – 
L. Frys, O. Frys, Bureš, Nehera (56. Kediu-
lych) – P. Matoušek, Grulich (85. Jelínek), 
J. Matoušek, Zatloukal – Dvořák, Švéda. 
Trenér: Vít Hochman.
Hodnocení Vrchoslavic se do redakční 
uzávěrky nepodařilo získat.

Hodnocení trenéra Brodku 
u Prostějova Víta Hochmana:

„Těžko můžu klukům vyčítat, že by se 
nesnažili nebo nebojovali, ale dnes byli 
zkrátka domácí lepší v rozhodujících mo-
mentech, musím jim pogratulovat. Hráli 
jednoduše a měli i větší drajv než my. Vše 
řešili přímočaře nákopem na útočníky, 
kteří si s tím dokázali poradit. My jsme vše 
řešili komplikovaně a  hodně jsme kazili. 
Rozhodlo tak určitě to, že soupeř si pro to 
vítězství šel o něco víc. Měli jsme tam ně-
jaké šance, ale další měl i soupeř. Musíme 
se z toho poučit a vrátit se zase k jednodu-
chosti.“  (jaf)

SMRŽICE Na zápas třetího kola 
I.B třídy skupiny B si musí fanoušci 
Smržic počkat. Tým totiž v sobotu 
na cestu do Moravského Berouna 
vůbec nevyrazil. 

Důvody pro Večerník vysvětlil hra-
jící trenér týmu Miroslav Martinák. 
„Bohužel nás postihla velká marodka, 
neposkládali bychom se. Proto vedení 
našeho oddílu zaslalo do Moravského 

Berouna prosbu o  odložení zápasu. 
Výsledek osobně zatím neznám,“ ko-
mentoval Miroslav Martinák. Smržice 
sezónu nezačaly dobře. Zatím mají za 
sebou porážky 0:5 a 1:2. (sob)

V moravském Berouně se nehrálo

že po začátku, ale i  té dlouhé cestě jsme 
začali hrát naši hru. Velice dobře se tam 
doplňovala lajna mezi Martinem Bílým 
a Davidem Pospíšilem,“ těšilo Petra Ull-
manna. „Hráče jsem v poločase nabádal, 
abychom byli trpěliví a pokračovali v naší 
hře. Že si určitě nějakou šanci ještě vytvo-
říme,“ řekl kouč Konice. Ovšem, nedo-
čkal se. „Začalo se hrát a spustila se průtrž 
mračen. Rozhodčí to chvilku nechal, ale 
během deseti minut to hřiště bylo úplně 
pod vodou. Tam neskočil balón, hráči 
padali, nešla dát přihrávka. Zápas byl pře-
rušen,“ poznamenal. „Delegát řekl, že se 
dvacet minut počká, ale pak šli rozhodčí 
na plochu. Déšť trochu ustal, ale hřiště 
nemělo šanci vstřebat tu vodu a určitě by 
to bylo ohrožení zdraví hráčů. Myslím si, 

že zvítězil zdravý rozum, utkání se přeru-
šilo a po zápase jsme se domlouvali na ně-
jakém termínu,“ zakončil Petr Ullmann. 
O osudu utkání se teprve rozhodne.  

FK Jeseník
0:0

 (0:0) TJ Sokol KoniceTJ Sokol Konice

ukončeno v 54. minutě pro nezpůsobilý terén
Rozhodčí: Winkler – Votava, Kreif. Žluté 
karty: 16. Furik, 31. Janíček, 44. Zrník. Di-
váci: 180
Sestava Konice: Snášel – M. Bílý, F. Drešr 
L. Bláha, Procházka – D. Pospíšil, M. Škra-
bal, J. Krása, R. Krása – Jašíček, Kamený. 
Trenér: Petr Ullmann.

www.vecernikpv.cz

Foto: Michal Sobecký



3. KOLO II. TŘÍDY OKRESNÍHO PŘEBORU OFS PROSTĚJOV V KOSTCE

pro Večerník 

Jan FREHAR

EXKLUZIVNÍ
reportáž

Úvodní minuty duelu toho moc nenabídly. 
Do první vážnější akce se dral Prokop s Fildá-
nem, ale hostující duo ji nevyužilo v zakonče-
ní. Na opačné straně měl první příležitost na 
hlavě Linney, ale mířil vedle. První půlhodina 
byla ale na opravdu vyložené šance tristní. 
Z větší dálky to zkoušely oba celky, ale nikdo 
nedokázal pořádně zaměstnat brankáře. Nej-

větší šance prvního poločasu přišla až po pět-
atřiceti minutách, kdy Okleštěk podržel míč 
a předal jej do ideální pozice Molkovi, který 
vyslal vydařenou střelu, ale s  ní si skvělým 
zákrokem poradil brankář Grepl, který tak 
předal domácímu týmu naději. Svou šanci 
měli ještě i domácí, kdy rohový kop propadl 
za brankáře Marcela Škopa, na brankové čáře 
jej ale nahradil Křivinka a  míč odpálil ven. 
Poločasové skóre bez branek ale odpovídalo 
dění na hřišti. 
Zároveň se druhým poločasem začal opět 
i déšť, který už tak mokré hřiště ještě zrychlil 
a očividně to daleko více vyhovovalo domá-
cím. Nejprve se ale oba kluby uvedly prvním 

pokusem, které skončily zase mimo tři tyče. 
Po deseti minutách se ale skóre poprvé měni-
lo. Chyba hostů na půli hřiště vedla k brejkové 
situaci domácích, kteří ji využili znamenitě. 
Míč dostal přesně do pohybu Klváček a nic 
nevymýšlel. Jeho tvrdý projektil na přední tyč 
zapadl pod břevno a brankář Škop se mohl 
jen smutně ohlédnout – 1:0. Po první brance 
Plumlov jasně převzal iniciativu a byl daleko 
přesnější v kombinaci, což vedlo i k většímu 
počtu zajímavých akcí. Na konci se povět-
šinou střídala dvojice Petr Kiška a Klváček. 
A  jen šest minut stačilo domácím, aby své 
vedení zdvojnásobili, kdy nechala hostující 
obrana velký prostor Kiškovi. Ten si míč 
připravil, aby jej následně střelou za vápnem 
uklidil ke vzdálenější tyči – 2:0. 

Druhá branka byla pro domácí zásadním 
uklidněním a  nadále diktovali tempo hry 
a jasně ovládali držení míče. Hosté se jen těž-
ko dostávali ze své poloviny a vepředu nedo-
kázali delší chvíli míč podržet, takže se logicky 
nedostávali ani k šancím na případnou dra-
matizaci. Jedinou větší šanci měl Molek, který 
se dostal až do vápna, ale jeho pokus skončil 
v rukou Grepla. Na opačné straně měli do-
mácí naopak řadu střeleckých pokusů, ale 
nedařilo se trefit zařízení. V poslední minutě 
měli ještě hosté šanci po závaru z rohu, ale ani 
na třikrát ho do branky nedostali. Případné 
snížení by už nejspíš stejně přišlo vniveč.  
Plumlov si tak vítězství zkušeně pohlídal a do-
táhl se právě na svého soupeře, kde mají oba 
kluby po třech kolech čtyři body. 
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Ladislav ŠEVCÙJ – Sokol Plumlov „B“:
„Myslím si, že jsme byli po celý zápas lepší. Dařilo se nám dobře kombinovat, ale v prvním poločase nám 
chybělo lepší zakončení a nebyli jsme téměř nebezpeční. V tomhle směru to tak dobré nebylo. Ve druhém 
poločase se to zlepšilo a hodně nás uklidnila už první branka. Poté, co jsme dokázali přidat ještě druhou, tak 
jsme hru ovládali a odehráli jsme opravdu vydařený zápas. Dnes bych chtěl pochválit Tondu Klváčka, který 
hrál skvěle a zaslouženě nás také poslal do vedení.“

Michal DUDÍK – :
„My jsme si v podstatě vytvořili nějaké šance jen v prvním poločase. Měli jsme tam určité momenty, které 
kdybychom lépe vyřešili, tak jsme měli dvě tři tutové šance. Ve druhém poločase už to bylo o něčem jiném. 
Soupeř nás přehrával a zaslouženě si odnesl všechny body. Rozhodla individuální kvalita zkušených hráčů 
Plumlova, které vhodně doplňují mladí. Klukům tak těžko něco vyčítat, naopak musím dát kredit domácím, 
jak si utkání po dvou brankách pohlídali. Gratuluji jim k výhře.“

2022/2023

REZERVA PLUMLOVA SI DOMAREZERVA PLUMLOVA SI DOMA
PORADILA S VÝŠOVICEMI

  Foto: Jan Frehar

NA

PLUMLOV Třetí pokračování napsal tento týden okresní přebor a v rám-
ci víkendu se střetla rezerva Plumlova, která na svém stadionu v Borkách 
přivítala nováčka z Výšovic. Dal se očekávat vyrovnaný duel, což také 
první poločas potvrdil. Pro fanoušky však první poločas toho příliš ne-
nabídl a bezbranková remíza odpovídala dění na hřišti. Ve druhém už 
ale převzali iniciativu domácí a se svým sokem si dokázali poradit. Díky 
dvěma přesným zásahům tak slaví letošní první vítězství a bodově se 
dorovnali svému dnešnímu soupeři.

Obě branky padly Obě branky padly 
až ve druhém poločaseaž ve druhém poločase

Sokol Plumlov „B“ – FK Výšovice

22 00 Branky: 
 45.(0:0)

Brodek u Konice
Vícov

Branky: 81. Dostál, 85. P. Pliska. Rozhodčí:
Protivánek – Franc. Žluté karty: 85. J. Burget. 
Diváků: 90.
Sestava Brodku u K.: K. Grepl – Matyáš Gre-
pl, Blatner, Zemánek, Kalabis – J. Burget, P. 
Koudelka, Kschwend, Z. Koudelka – Kolář, 
Michal Grepl. Střídali: J. Koudelka, Švancara, 
Vičar. Trenér: Radovan Vičar.
Sestava Vícova: Šobr – Ježek, Humpolíček, 
Látal, Dostál – Kushnir, Rajnoha, Nevrla, 
Kvapil – Štěpánek, P. Pliska. Střídali: Trneč-
ka, Brabec, M. Pliska, Václavek, Mlčoch, Roz-
síval. Trenér: Miroslav Krutovský. 

Pohledem trenérů:
Radovan Vičar: „Do utkání jsme vstupovali 
s tím, že nás čeká velmi těžký soupeř, což se 
potvrdilo. Vícov měl na začátku jednoznač-
ně více že hry, a jen díky Kryštofovi v brance 
jsme drželi nulu. Po úvodním tlaku hostů 
se hrál vyrovnaný, ale spíše bojovný fotbal. 
Druhý poločas začal stejně jako první nápo-
rem hostů, i tohle jsme ustáli a měli i šance na 
skórování. Bohužel se to nepodařilo a deset 
minut před koncem přišel trest v podobě in-
kasované branky, i když k tomu dojít nemuse-
lo, protože gól jsme dostali z otočeného faulu. 
Druhý gól jsme pak dostali z jasného ofsajdu, 
ale na pomezí byl člen hostujícího týmu, tak 
se vůbec nedivím, že praporek nezvedl. Toto 
mě trochu zaráží, že byli nominováni dva roz-
hodčí a automaticky byl jako druhý asistent 
rozhodčího určen pán z Vicova, aniž by bylo 
nabídnuto obsazení druhého asistenta roz-
hodčího nám. I tak musím uznat, že hosté si 
tři body zasloužili.“
Miroslav Krutovský: „Ubojované vítězství, 
kterého si vážíme. V  prvním poločase 
jsme měli herní převahu, která ale k vedení 
nevedla, a  naše zakončení vázlo. Měli jsme 
tam navíc penaltu, kterou rozhodčí odvolal 
až při její exekuci. Nevím, asi se podívali na 
video. (smích) Do druhého poločasu jsme 
chtěli vstoupit aktivně, ale k naší hře jsme se 
nemohli dostat. Šance tam byly, ale nebylo 
to ono. Nakonec jsme ale přeci jen branku 
dali a do otevřené obrany jsme ještě dokázali 
přidat druhou branku. Opravdu vybojované 
vítězství.“

Nezamyslice
Vrahovice

Branky: 20. Oulehla, 50. Musil, 85. Stejko-
ra – 27. Hanák, 48. Kalandřík, 58. Dvořák. 
Rozhodčí: Rek – Pokorný. Žluté karty: 37. 
Oulehla, 70. Rus, 76. Musil – 32. Prucek, 47. 
a 53. Petík. Červená karta: 53. Petík. Divá-
ků: 111.
Sestava Nezamyslic: J. J. Král – Rus, Král, 
Oulehla, Machálek – Stejkora, Špička, Hájek, 

Musil, Frgál – Přikryl. Střídali: Plšek, Pavelka, 
Otáhal, Mikala. Trenér: Marek Pavelka.
Sestava Vrahovic: Krč – Michalec, Prucek, 
Petík, Vybíral – Varga, Hatle, Doležel, Ka-
landřík – Dvořák, Hanák. Střídali: Koriťák, 
Vitásek, Kovačevič, Jano. Trenér: David Me-
zuliánek.

Pohledem trenérů:
Marek Pavelka: „My jsme dneska nepodali 
vůbec dobrý výkon. Začátek zápasu nám 
utekl a soupeř byl lepší. Měl tam řadu různých 
standardních situací a  měl tlak. Paradoxně 
jsme šli ale do vedení my. Následně se podaři-
lo soupeři dvakrát dostat do vedení. My jsme 
pak museli dotahovat a  trochu jsme výkon 
zvedli, ale pořád to nebylo ono. Pár minut 
před koncem se ale podařilo srovnat. Penalty 
dopadly jako náš celý dnešní výkon a máme 
tak jen bod. Musíme se zvednout, tohle nebyl 
dobrý výkon.“
David Mezuliánek: „Myslím si, že to byl je-
den z těch zápasů, proč se fotbal vlastně hra-
je. Krásné akce na obou stranách, řada gólu, 
neproměněných šancí, ale i  chyb. Zkrátka 
duel, ve kterém bylo opravdu vše. My jsme 
měli dobrý vstup, ale soupeř se dostal do 
vedení a musím říct, že ukázal své kvality. Je 
vidět, že letos může být bitva o čelo hodně 
zajímavá. My jsme dohrávali pětatřicet mi-
nut v deseti po vyloučení a nutno říct, že to 
bylo opravdu náročné, ale kluci to odmakali 
a musím je za to pochválit. Soupeř nás sice 
zatlačil, ale konečné remíza byla asi spraved-
livá. Na penalty nás podržel Krč, který nám 
je vychytal.“

Olšany
Němčice nad Hanou

Branky: 9. z penalty, 12., 50. z penalty, 54. 
a 71. A. Pospíšil ml. – Navrátil. Rozhodčí:
Dömisch – Weiser, Salva. Žluté karty: 8. 
Pěnčík, 26. Vyroubal. Diváků: 55. 
Sestava Olšan: Bokůvka – Keluc, Hansl, 
Nakládal, Posker – Elner, Koleňák, J. Pospíšil, 
Marek – A. Pospíšil ml. – Samek. Střídali:
Lobodáš, Zhyvaha, Míška, Dostál. Trenér:
Antonín Pospíšil.
Sestava Němčic: Chmelař – Pěnčík, Spiller, 
Řezáč, Frýda – Navrátil, Župka, Vyroubal, 
Palíšek – Studený, Handl. Střídali: Tomek, 
Řehák, Korčák. Trenér: Pavel Voráč.

Pohledem trenérů:
Antonín Pospíšil: „Dnes je to určitě pozi-
tivní hodnocení. Podařil se nám vstup do 
utkání, kde jsme dokázali hned dvakrát skó-
rovat, a to nám velmi pomohlo. Bylo vidět, že 
jsme se uklidnili a soupeře jsme přehrávali. Ve 
druhém poločase jsme dali brzo další branku 
z  penalty, která byla spornější, a  chápu na-
štvání soupeře. Pak jsme ale opět dominovali 
a postupně jsme přidali další branky. Když se 
nám podaří proměnit šance, tak je to určitě 
lepší a je to jasně znát.“

Pavel Voráč: „Dnes byl soupeř jasně lepší, 
tady není o  čem debatovat, musím ho po-
chválit. Byl daleko rychlejší a důraznější. Ale 
mrzí mě dnes rozhodnutí hlavního arbitra, 
i když se jim snažím pravidelně vyhýbat. Prv-
ní penalta byla velmi sporná a ovlivnila začá-
tek duelu. Start druhého poločasu byl stejný. 
Tam to navíc byl jasný faul na našeho hráče 
a byla z toho penalta na 3:0. Jako ovlivnění se 
to ale nedá brát, protože soupeř vyhrál oprav-
du zaslouženě. Já zase postrádal šest hráčů 
a do příštího týdne se musíme zlepšit.“

Dobromilice
Určice „B“

Branky: 11. Blumenstein, 61. a  84. Krato-
chvíl, 90. Neděla – 24. Vodák, 68. a 78. Ha-
louzka. Rozhodčí: Jurníček – Stavěl. Žluté 
karty: 31. Kratochvíl, 36. Neděla – 31. Ha-
louzka. Diváků: 95.
Sestava Dobromilic: Drnovský – Bako, 
M. Kaláb, Ryška, Kubíček – K. Rochla, Šoc, 
Blumenstein, Selucký – Neděla, Kratochvíl. 
Střídali: Otruba, L. Kaláb, Mikulášek, M. 
Rochla, Žondra. Trenér: Michal Rochla.
Sestava Určic: Kováč – Ježek, Hudský, P. 
Mlčoch, M. Mlčoch – Rotschedl, Krajíček, 
Menšík, Sosík – Vodák, Halouzka. Střídali:
Mašek, Petyrek, Pospíšil, Čajan, Vaverka. 
Trenér: Karel Vlach. 

Pohledem trenérů:
Michal Rochla: „Dvakrát jsme se dostali do 
vedení, ale soupeř dvakrát srovnal. Pak šel i do 
vedení, které držel ještě pár minut před kon-
cem. Nám se ale podařilo v posledních mi-
nutách skóre otočit na naši stranu. Na nervy 
hodně dramatický zápas, který diváky musel 
bavit. Kluky musím pochválit. Myslím si, že 
jsme hráli pohledný fotbal jak my, tak soupeř. 
Pro diváky na podívání opravdu vydařený 
zápas. Hosté budou asi určitě zklamaní, ale já 
jsem rád, že jsme dokázali už podruhé v sezó-
ně takto obrátit zápas.“ 
Karel Vlach: „Typické venkovní utkání pro 
naši rezervu. Měli jsme o něco více ze hry, ale 
opět jsme museli dotahovat náskok soupeře. 
Do poločasu jsme vyrovnali, ale následně šel 
soupeř opět do vedení. V poločase byla troš-
ku čistka a ve druhé půli se obraz hry změnil. 
Dali jsme dvě branky a najednou jsme vedli. 
Jenže jsme nezvládli konec duelu a soupeře 
jsme nechali utkání otočit po dvou standard-
ních situacích. Když bych to vzal neutrálně, 
tak remízový zápas. Jako vlastenec Určic ale 
musím říct, že jsme si to prohráli sami.“

FC Kostelec na Hané „B“
Držovice

Branky: 16. Valina, 44. Řehulka, 71. Fur-
manets, 75. S. Valenta. Rozhodčí: Sedlák – 
Slabý, Vodák. Žluté karty: 88. Srbený (D). 
Diváků: 51.

Sestava Kostelce: Drčka – Tichý, Jurník, Ju-
račka, Synek – Pírek, Doležel, Výmola, Fink – 
Kankovský, Knápek. Střídali: Skalník, Kintr, 
Grulich, Světlík, Kastner. Trenér: Vladimír 
Staněk.
Sestava Držovic: Pokorný – Furmanets, 
Srbený, M. Valenta, Šťastný – Koutný, Hodu-
lák, Valina, Procházka – S. Valenta, Zatloukal. 
Střídali: Řehulka, Budaj, Lošťák, Štěpánek, 
Fürle. Trenér: Viktor Šťastný.

Pohledem trenérů:
Vladimír Staněk: „Dnes to bylo z naší stra-
ny takové nemastné, neslané a soupeři jsme 
se nedokázali v  ničem vyrovnat. Všude byl 
o krok dříve a měl převahu. Nám to vůbec 
nešlo. Těžko říct, čím to přesně bylo, ale ta-
kový výkon by nám na body nestačil proti 
nikomu. Snad jsme si to nyní vybrali a příště 
to bude daleko lepší, dnes musím soupeři 
pogratulovat k zasloužené výhře, kterou si od 
nás odvezl.“
Viktor Šťastný: „Utkání musím hodnotit 
kladně. Soupeře jsme nepouštěli do žádných 
větších akcí, které by pro nás mohly znamenat 
nebezpečí, naopak sami jsme jich měli víc než 
dost. V prvním poločase jsme dokázali dvě 
proměnit, a to nás uklidnilo do dalšího boje. 
Ve druhém poločase jsme na to chtěli navázat. 
Dvacet minut to byl poměrně otevřený boj, 
ale po třetí brance už soupeř rezignoval a my 
jsme si došli pro zasloužené tři body a další 
vítězství.“

Přemyslovice
Kralice na Hané „B“

Branky: 75. z penalty Kawij, 80. a 89. Bross. 
Rozhodčí: V. Minx – Franc. Žluté karty: 21. 
Kořenek. Diváků: 75.
Sestava Přemyslovic: Rozsíval – Liška, 
Oščádal, Špaček, Kořenek, Janoško, Zahrad-
níček, Horníček, Šafránek, L. Tyl, Šmehlík, 
M. Tyl, Kopečný, Růžička, Zelinka. Trenér:
Lukáš Tyl. 
Sestava Kralic: Miler – Bluma, Haluza, Ko-
vařík, Daniel – Spáčil, Dvořák, Kawij, O. Petr-
žela – Bross, R. Petržela. Trenér: Jiří Němčík. 

Pohledem trenérů:
Lukáš Tyl: Hodnocení trenéra Přemyslovic 
se do redakční uzávěrky nepodařilo získat.
Jiří Němčík: „Zase nás bylo jen jedenáct, 
a to bylo ještě důležité, že jsme získali Lukáše 
Kovaříka z Biskupic. Zápas jsme ale zvládli 
skvěle a celou dobu jsme byli lepším týmem, 
vítězství jsme se určitě zasloužili. Trápili 
jsme se dlouho v koncovce a pomohla nám 
až penalta na Brosse, která byla jednoznačná. 
Po té brance se nám podařilo přidat ještě dva 
góly a  zaslouženě jsme si odvezli všechny 
body. Hráče musím pochválit, protože jsme 
byli opět v  jiném složení, ale dnes to ani 
nebylo poznat, byli jsme zkrátka lepším tý-
mem.“  (jaf)
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Po dvou letech se kompletního roč-
níku dočkaly i  nejnižší třetí třídy, 
které jsou geograficky rozděleny na 
dvě části. Zatímco v  jižní „A“ sku-
pině to moc velký boj nebyl a zcela 
jednoznačně zde vládla dvojice re-
zervy Kostelce na Hané a  Výšovic, 
které si nakonec také zajistily i mís-
to o soutěž výš. Nově zde však bude 
od sezóny 2022/2023 působit celek 
Tištína, rezerva Čechovic a  Čechy 
pod Kosířem. Soutěže se od nového 
ročníku navíc ještě rozrostou, což 
je po letech úbytku zajímavý počin 
a snad i pozitivní trend do budouc-
na. 
V  „A“ skupině se už před sezónou 
čekala dominance již zmíněného 
dua Kostelce „B“ a  Výšovic, které 
i  předchozí ročník dokázaly jako 
jediné šlapat na paty Olšanům 
u  Prostějova, pozdějšímu vítězi 
a  postupujícímu. Svou pozici pak 
během celé sezóny potvrzovaly, 
i když nutno dodat, že velmi krátké 
sezóny. Už před začátkem ročníku 
totiž skončila rezerva Čechovic a po 
druhém duelu i záložní výběr Brod-

ku u  Prostějova. Každý celek tak 
mohl odehrát jen dvanáct utkání, 
což není ani polovina ročníku okres-
ního přeboru. 
Oba lídři přitom dlouho nezaváha-
li a  dvakrát jejich duel skončil na 

penalty, takže i bodově na tom byli 
shodně. V posledním kole ale Výšo-
vice poprvé ztratily i  jinde a  Kos-
telec získal první místo a zaručený 
postup. Z  něj se nakonec radovaly 
i  Výšovice, které doplnily okres na 
úkor Jesence-Dzbelu, jenž se rozho-
dl pro dobrovolný pád. 
Na dalších místech už byla situace 
odlišná a  celky si braly vzájemně 

body. Nejlépe z  toho nakonec vy-
bruslila další rezerva Otaslavic 
a mohla slavit bronz. V rámci jed-
nobodových rozestupů skončily na 
dalším místě Pavlovice, Bedihošť 
a  Biskupice. Nejhůř na tom byla 
Želeč, která s  osmi body skupinu 
uzavřela. 
Do nového ročníku přichází řada 
změn nejen v počtu klubů, ale také 
v  jejich reorganizaci. Dělení na se-
ver a jih zůstalo, ale jelikož z „áčka“ 
postoupili Kostelec a Výšovice, mís-
to nich grupu doplnil Tištín a „béč-
ko“ Čechovic plus nově také Čechy 
pod Kosířem. Skupinu tak bude 
hrát osm celků a v letošní sezóně se 
navíc bude hrát tříkolovým systé-
mem. Celkem tak na mužstva čeká 
jednadvacet kol, což je oproti loň-
ským dvanácti jednoznačně posun 
správným směrem.

Letos se trojky dočkají Letos se trojky dočkají větší
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PROSTĚJOVSKO Nové číslo PROSTĚJOVSKÉHO Večerníku přináší další pokra-
čování seriálu FOTBAL EXTRA, přičemž tentokrát se jedná o jubilejní čtyřicátý díl. 
Fotbalové ohlédnutí pro vás připravujeme každé pondělí už téměř rok a stále je 
o čem psát. V minulém vydání jsme se podrobněji podívali na nejvyšší okresní 
soutěž a nyní se přesouváme ještě o patro níž, už do takzvaného pralesa. Dnes 
přichází na řadu III. třída pod hlavičkou Okresního fotbalového svazu Prostějov, 
konkrétně pak skupina „A“. Ta dostala oproti druhé skupině přednost, jelikož za-
číná už o dva týdny dříve. V příštím čísle se tak můžete těšit na „béčko“.
V rámci nejnižších dospělých soutěží se stále ohlížíme za loňským ročníkem, 
představujeme už ale postupně také novinky do nadcházející sezóny a přinesli 
jsme vám také losy všech soutěží pěkně přehledně na jednom místě.
Ještě než se tedy podíváme na každý ze sedmi celků i dva nováčky v následující 
sezóně 2022/2023 ve „trojce okresu“, připomeňme si už jen ve stručnosti, co vše 
jste mohli najít v předchozích devětatřiceti dílech. 
Prvotní ohlédnutí jak po podzimní, tak jarní části patří souhrnům seniorských, 
ženských i mládežnických soutěží, největší prostor následně dostává jediný pro-
fesionální klub v regionu, jímž je účastník druhé ligy 1.SK Prostějov. Poté přišel 
na řadu krajský přebor, ještě s duem Kralice na Hané a Lipová. Následovaly další 
grupy Olomouckého KFS až po III. třídu OFS Prostějov, přidali jsme také ženská 
klání s regionálním zastoupením a došla řada i na menší potěr, tedy mládež. 
Nejinak tomu bude i v příštích týdnech. Tu a tam nám občas do naplánovaného 
harmonogramu skočí aktuální události, jako bylo například čtvrtfinále krajské-
ho poháru či naposledy již zmíněné rozlosování všech soutěží. V neposlední 
řadě jsme se v seriálu věnovali i těm, bez kterých by fotbal nebyl fotbalem, tedy 
rozhodčím. 
A jedeme zvesela dál! Po okresních třídách mužů přejdeme k ženám v kopač-
kách a dojde i na mládežnické soutěže. 
Takže se pohodlně usaďte a pečlivě se začtěte do všeho, co má něco společného 
s „kulatým nesmyslem“!

PŮVODNÍ zpravodajství pro Večeník

Jan FREHAR

4 – Daniel Halenka (Biskupice), Jakub 
Strašák (Pavlovice), 3 – Lukáš Ryšánek 
(Výšovice)

1 – Zdeněk Fildán, Kristián Koukal a Mar-
tin Kozdas (všichni Výšovice)

21 – Jan Skalník (Kostelec na Hané „B“), 9 
– Matěj Zavadil (Výšovice), 8 – Roman Rie-
ger (Otaslavice „B“), 7 – Jan Alexy (Biskupi-
ce), Antonín Bartošek (Pavlovice), Zdeněk 
Hrubý (Bedihošť), Kristián Koukal (Výšo-
vice), Lukáš Kovařík (Biskupice), Michal 
Lužný (Kostelec na Hané „B“), Jan Makoš 
(Otaslavice „B“), Lukáš Ryšánek (Výšovice)

1 - Jan Skalník a Michal Lužný (oba Koste-
lec na Hané „B“)

1 - Jan Skalník (Kostelec na Hané „B“)

2 – Jan Skalník (Kostelec na Hané „B“)
1 – Zdeněk Špička (Pavlovice), Martin 
Musil (Bedihošť), Tomáš Langr 
(Bedihošť), Roman Rieger (Otaslavice 
„B“), Lukáš Ryšánek (Výšovice), Tomáš 
Hon (Otaslavice „B“), David Fojtík 
(Bedihošť), Lukáš Kovařík (Biskupice)

Z V VP PP P S B
  1. 12 10 1 1 0 58:12 33
  2. 12 9 1 2 0 50:14 31
  3. 12 2 4 1 5 32:39 15
  4. 12 4 0 2 6 22:37 14
  5. 12 4 0 1 7 36:45 13
  6. 12 3 1 1 7 28:41 12
  7. 12 2 1 0 9 20:58 8

4. Pavlovice 6 2 0 1 3 10:11 7
5. Pavlovice 6 2 0 1 3 12:26 7

Tři nováčci, přitom u každého zcela 
jiný příběh. Zatímco Tištín potkal 
pád z  okresního přeboru, Čechy 
pod Kosířem zase přesun z  „B“ 
skupiny a rezerva Čechovic se před 
novou sezónou rozhodla obnovit 
po roční pauze svoji činnost. Nyní 
se všechny celky potkají se zbývající 
pěticí v jedné soutěži a rozhodně by 
nemusely být jen do počtu. 
Tištín se protrápil okresním přeborem 
až k  nevyhnutelnému pádu. „Během 
sezóny se nám nedařilo vůbec nic. 
Třeba nám tento pád o soutěž níž tro-
chu pomůže dát se zase dohromady, 
teď jsme konkurenceschopní nebyli,“ 
přiznal trenér Rudolf Návrat. „Lidé 
v  Tištíně ale na fotbal nezanevřeli 
a  očekávám, že dobrá návštěvnost 
bude pokračovat i nadále, a to je na této 
úrovni nejdůležitější. Na co to během 
sezóny bude stačit, uvidíme, určitě ale 
na to nebudeme tlačit na sílu a nějaké 
vysoké ambice, to bych zatím neuvá-
děl. Zkrátka uvidíme, co přinesou prv-
ní zápasy,“ přidal k novému ročníku. 

Obnovení rezervního celku hlásí 
v  Čechovicích, kde se už „B“ muž-
stvo může radovat z finále okresního 
poháru. „Loni to byl pro nás pro-
blém ohledně počtu. Měli jsme dva 
dorostenecké celky, se kterými to šlo 
těžce skloubit. Letos nám řada hráčů 
v dorostu končila a pro ně tak bude 
rezerva k dispozici. V ní doplní naše 
zkušené hráče, kteří už zanechali ur-
čitou stopu v  klubu,“ objasnil Petr 
Klimeš už před nedávnem. Výběr 
převzal zkušený lodivod Evžen Kuče-
ra a tento tým bude rozhodně patřit 
mezi favority, což dokazuje už svým 
postupem v poháru. „Žádné ambice 
před sebou zatím nemáme. Uvidíme, 
jak se bude soutěž vyvíjet. Mužstvo 
je určitě zajímavé. Nechybí v  něm 
zkušení hráči, ale ani mladíci, kteří se 
potřebují ještě vyhrát,“ dodal Kučera. 
Posledním účastníkem je tým z Čech 
pod Kosířem, který svůj prostor do-
stane v příštím vydání Večerníku věno-
vaném i zhodnocení loňské sezóny ve 
skupině „B“. 

porce duelůporce duelů

Z původně avizované devítky klubů 
zůstala pro ročník 2021/2022 jen 
sedmička. Ještě před losovacím akti-
vem se totiž pro roční pauzu rozhod-
la rezerva Čechovic, která se ale od 
nové sezóny vrací. Po druhém kole 
to následně zabalila i rezerva Brodku 
u Prostějova, ta se už ale v kolotoči 
ani pro letošní sezónu neobjeví. Do 
nového ročníku však přesto vstoupí 
hned osmička celků, která se nově 
potká tříkolově, což kluby kvitují.
Dva nejlepší týmy ze III. třídy skupiny 
„A“ vám už Večerník představil v  mi-
nulém díle seriálu FOTBAL EXTRA 
týkající ho se Okresního přeboru. Rezer-
va Kostelce na Hané nakonec v soutěži 
zvítězila o  dva body, na základě ztráty 
Výšovic v posledním kole, jinak to byla 
ale suverénní jízda obou celků. „Někte-
ré zápasy byly trošku náročnější, ale po 
většinou se jednalo o jednoznačné duely, 
kde zkrátka chyběla lepší konkurence 
pro nás i pro Kostelec. Ukázala to tabulka 
i konečné skóre nás i soupeře z Kostelce,“ 
prozradil kouč Výšovic Michal Dudík. 
Vesměs stejně hodnotil loňskou jízdu 
i  dnes už bývalý kouč Kostelce Juraj 
Šulc. „Nejprve jsme o  postupu příliš 
neuvažovali, ale jak se sezóna rozběh-
la, bylo stále patrnější, že s Výšovicemi 
jsme hodně odskočení a následně to tak 
byl hlavní cíl. Ten jsem splnil a podařilo 
se nám to, takže jsem to mohl spokoje-
ně přenechat panu předsedovi. Já už to 
časově zkrátka nestíhám,“ prozradil.
Do nového soutěžního ročníku už tak 
oba celky vstoupily v  nejvyšší okresní 
soutěži a jejich výkony jsou zatím chvá-
leny. Sledují ale i situaci v rámci III. třídy. 
„Určitě je dobře, že se soutěž odehraje 
tříkolově. Loni toho bylo opravdu málo 
a po měsíci a půl bylo po sezóně, to i ně-
kteří staří páni toho odehráli víc,“ měli 
jasno oba trenéři, že tento krok je správ-
ným směrem. 

Bronz nakonec urvala 
rezerva Otaslavic 

O konečném třetím místě rozhodovalo 
až poslední kolo, protože bodové roze-
stupy byly minimální. S patnácti body 
na tom byla nejlépe rezerva Otaslavic 
a  se sezónou tak mohla panovat ale-
spoň částečná spokojenost. „Někdy to 
bylo hodně dobré a mohli jsme zahrát 

vyrovnaný duel i se dvěma suverény, ale 
ne vždy jsme se složili tak, jak bychom 
měli. Řešit problémy s počtem už ne-
chceme. Celkově ale třetí místo bereme 
jako úspěch,“ hodnotil sekretář klubu 
a vedoucí B mužstva Pavel Skalický. 
Do nadcházejícího ročníku žádné vý-
razné změny neočekává a s nadějí vyhlíží 
příchod mladých fotbalistů, kteří by po-
stupně měli hrát výraznější role. „Chce-
me hlavně zapojit naše dorostence, aby si 
už postupně zvykali na mužské soutěže 
a připravovali se tak i třeba pro A muž-
stvo. Bude tak záležet hlavně na nich, 
jak budou chodit, my budeme ale určitě 
rádi, když budou mít výraznější roli než 
zkušení hráči. Do budoucna by to pro 
nás bylo jen dobře,“ prozradil Skalický. 
Ohledně ambicí je tak opatrný a čeká, 
co nový ročník nabídne. Za výraznější 
porci zápasů je ale rád. „Těch šest zápa-
sů bylo opravdu málo. Začalo se někdy 
v  září a  končilo v  půlce října. Určitě 
nejde na této úrovni hrát stejný počet 
jak ve vyšších soutěžích, ale těch devět 
až jedenáct je za mě ideální pro danou 
soutěž. My se necháme překvapit, jak na 
tom budou soupeři. Pro nás než výsled-
ky je nyní daleko podstatnější, abychom 
se scházeli a aby už přebírali větší role 
naši mladíci,“ uzavřel kouč. 

Brambora putovala 
do Pavlovic u Kojetína

Čtvrté místo pro sebe vybojovaly Pavlo-
vice u Kojetína, když získaly víc bodů na 
jaře než na podzim. „Na podzim jsme za-
čali velmi dobře a nevypadalo to špatně, 
postupně to ale bylo horší a po prvních 
třech duelech, kde jsme bodovali, jsme 
třikrát prohráli, ale poslední duel byl pro 
nás kontumovaný. Na jaře nám odešli ně-
kteří hráči a bylo to znát, ale konečných 
čtrnáct bodů je dobrých, hlavně jsme 
rádi, že fotbal na vesnici stále pokračuje, 
protože to je to poslední, co ještě zbylo. 
Chceme v  něm pokračovat i  nadále,“ 
prozradil Bohumil Kejnar, který se fotba-
lu v Pavlovicích věnuje už řadu let. 
V  mužstvu výraznější obměnu neo-
čekává a  spíš řeší, zda by mohli o  ně-
kterého z  hráčů posílit z  nedalekých 
Nezamyslic, kde si dlouhodobě spolu-
práci pochvalují. Ambice pak zůstávají 
neměnné, především chtějí v  Pavlovi-
cích dál fotbalem bavit nejen sebe, ale 

i  místní. „Jsme hlavně rádi, že se daří 
fotbal na vesnici udržet, protože je to 
stále větší problém. Někde je to také už 
jedna z mála společenských akcí, která 
v obcích je, byla by tak velká škoda o něj 
přijít. Určitě si žádné bodové cíle nedá-
váme, nechceme být úplně na konci, to 
je jasné, ale v první řadě se chceme bavit, 
protože to je zásadní. Snad k tomu po-
může i větší porce zápasů a věřím, že se 
nám vyhnou zranění,“ dodal Kejnar. 

Pátou pozici 
obsadil Bedihošť 

O další bod méně jako mužstvo z Pavlo-
vic posbíral Bedihošť, který po lepší pod-
zimní části postupně ztrácel. „Na podzim 
se nám celkem dařilo, potrápili jsme i Vý-
šovice s Kostelcem, ale před jarní částí to 
bylo horší. Scházelo se nás méně a bylo 
to znát i na hřišti. Trošku jsme tak bojova-
li i s počtem, jak je v současné době běžné 
skoro všude,“ ohlížel se předseda a kouč 
mládeže Martin Musil. 
Do nové sezóny jde klub zhruba ve stej-
ném složení. Nováčky jsou mladý Ro-
bert Stavěl, který bude k dispozici i do-
rostu, a Mauricio Campolina De Souza. 
„Máme tu dva nové hráče, jeden je ale 
především posilou pro náš dorost. Jinak 
pokračujeme zhruba ve stejném složení 
a hlavní bude, aby se kluci scházeli v dob-
rém počtu, podle toho by pak mohla 
vypadat hra i výsledky,“ doplnil předseda. 
Aktuální ročník Bedihošť už rozběhl 
pohárem a v něm se mu podařilo dojít 
do semifinále. Ambice pro sezónu jsou 
ale také bez výraznějších bodových zis-
ků. „Chceme hlavně, aby to bavilo hráče 
i  fanoušky. Zda to bude nějaké dobré 
umístění, či o něco horší, to bude záviset 
na tom, jak se budeme scházet. Postup-
ně chceme taky zapojovat naše mládež-
níky a na co to bude stačit, se necháme 
překvapit,“ dodal Musil. 

Stíhací jízda Biskupic 
přišla pozdě

Celek Biskupic na podzim a  na jaře? 
To byly dva zcela odlišné příběhy. Po 
podzimní části svítala u klubu v kolonce 
bodů nula. „Podzim byl velmi špatný. My 
jsme měli řadu zraněných, kteří chyběli 
dlouhodobě, a  skládali jsme to, jak se 
dalo. Na jaře už se nám to ustálilo a hned 
to bylo znát. Dvanáct bodů i to, že se nám 
povedlo získat dva body proti Výšovi-

cím, to určitě dokazují. Snad teď budeme 
v kompletní sestavě už od začátku,“ přeje 
si jeden z hráčů Martin Trávníček. 
Do nového ročníku by se toho v Bis-
kupicích příliš měnit nemělo. „Moc 
bychom do toho sahat neměli. Hlav-
ně jsme zatím všichni snad relativně 
v pořádku a mohlo by to tak vypadat 
dobře od začátku ročníku, ale uvidíme, 
protože loni to vypadalo podobně a pak 
nám hráči scházeli,“ vrátil se ještě jednou 
k nevydařenému jaru Trávníček. 
Letos se tak budou chtít v Biskupicích 
držet ve vyšších pozicích, aby nemuse-
li nic dotahovat. „Rozhodně chceme 
začít podzim tam, kde jsme na jaře 
skončili. Pokud se nám podaří scházet 
v  dobrém počtu, tak určitě můžeme 
s většinou celků hrát otevřenou a vyrov-
nanou partii. Určitě bych tak byl raději, 
kdybychom se pohybovali v  horních 
patrech,“ dodal Trávníček. 

Želeč
skončila poslední 

Na nepopulárním posledním místě 
skončili fotbalisté z  Želče, kteří posbí-
rali osm bodů. „Jednou nás bylo dost 
a zvládli jsme být konkurenceschopní, 
pak se ale stávalo, že jsme nemohli po-
skládat jedenáctku. Na tom tak musíme 
zapracovat, hlavně že ale přibyl počet 
zápasů, protože hrát doma třikrát za 
podzim a třikrát za jaro bylo až komic-
ké,“ prozradil Petr Možný, který v klubu 
působí jako funkcionář a  stará se také 
o místní hřiště. 
Pro příští ročník by se toho v kádru pří-
liš měnit nemělo a kostra týmu zůstává 
i  nadále pohromadě. „Hráči, kteří zde 
jsou, chtějí i nadále pokračovat, což je 
pro nás důležité. Podařilo se nám v mi-
nulých letech omladit a snad v tom bu-
deme do budoucna pokračovat. Věřím, 
že když se budeme scházet, tak bychom 
mohli navázat na úspěšnější ročníky, 
než byl ten poslední,“ přidal Možný. 
Největší radost pak má z vyššího zápřa-
hu. „Když se tu v loňské sezóně hrálo 
třikrát za rok, tak vám z  toho bylo až 
smutno. To se má člověk starat o areál 
kvůli třem zápasům za půl roku?! Zkus-
te pak někoho ukecat, aby vám s tím po-
máhal. To byla absurdní situace. Teď to 
bude určitě lepší a jsme rádi, že to takto 
dopadlo. Jinak bychom přemýšleli, co 
dál. Nějaké velké ambice tu nebudou. 
Chceme, aby to nadále bavilo místní 
a na fotbal se chodili všichni pobavit,“ 
dodal Možný. 



PROSTĚJOV Když se řekne 
v Prostějově sport, často se vyba-
ví především kolektivní týmy na 
profesionální úrovni, ať už je to 
fotbal, hokej nebo třeba volejbal. 
Trochu stranou neprávem stojí 
některé další odvětví jako napří-
klad atletika. Přitom právě zdejší 
klub má velice dlouhou a  úspěš-
nou tradici. Navíc se úspěchy ne-
protíná pouze minulost, ale také 
současnost. Hodně o  tom může 
povídat Dalibor Ovečka (na sním-
ku), mládežnický trenér a  sám 
bývalý závodník, dnes vedoucí 
oddílu Atletiky Prostějov. V  jeho 
případě jsme probrali nejen pod-
hloubí královny sportu, ale i téma 
tělocviku na školách, neboť je 
současně také učitelem a  ředite-
lem prestižní prostějovské školy.

v rámci exkluzivního
interview
pro Večerník
se ptal
Michal
SOBECKÝ

Jak vzpomínáte na své atletic-
ké začátky? A jak jste se vůbec k at-
letice dostal?
„Stalo se tak díky výběru do sportov-
ních tříd, které působily na základní 
škole Sídliště Svobody. Pochá-
zím z  Určic, kam přijeli 

trenéři na nábor. Byl jsem tehdy 
doporučen ke studiu ve sportovní 
třídě a  tak jsem nastoupil do páté 
třídy. Tam se rozvíjely mé schopnos-
ti a dovednosti, dostavily se i první 
sportovní úspěchy. V  osmé třídě 
jsem pak byl poslán jako talentovaný 
atlet na sportovní gymnázium do 
Brna, kde jsem pokračoval. Násled-
ně jsem vystudoval tělesnou výcho-
vu v  Olomouci a  vrátil se do Pros-
tějova. To už jsem působil na pozici 
trenéra a v kategorii dorostu, juniorů 
i  dospělých jsem zároveň startoval 
za Prostějov. Až přišlo zranění, když 
urvaná achillovka, ukončila moji ka-
riéru.“ 

Jak byla?
„Neříkám, že byla hvězdná, ale sluš-
ná. (úsměv) Mám dvě medaile z mis-
trovství republiky a  jako družstvo 
pod vedením pana Čečmana jsme 
dosahovali velice pěkných výsled-
ků.“

Kterým disciplínám jste se vě-
noval?
„Já byl spíše běžec na střední a dlou-
hé tratě. Ale docela mi šel i  oštěp. 
Takže jsem kombinoval běh na 400, 
800 a  1500 metrů překážek plus 
k  tomu netradičně zmíněný hod 
oštěpem.“

Zmínil jste legendu pana 
Čečmana. Co říkáte na to, že i ve 
svém pokročilejším věku je v od-
díle stále aktivní?
„Je to úchvatné. On byl velice úspěš-
ným atletem a své zkušenosti předá-
vá dál. Stále s námi spolupracuje, což 
je skvělé. Má pořád co předávat a co 
říct. Funguje to ale i obráceně, jemu 
zase pomáhá přítomnost mladých 
sportovců, jejich energie. Jak těm li-
dem roky přibývají, tak žijí život, kdy 
jim připadne, jak stárnou. A  právě 
elán a soutěživost jej pomáhají udr-
žovat v takové kondici, v jaké je. Star-
ší lidé se samozřejmě zaobírají ne-
mocemi, ale on na to nemá prostor.“ 
(smích)

Berete to tak i  u  sebe, i  když 
jste o  více než generaci mladší? 
Tedy že ještě víc omládnete v ob-
klopení mladých sportovců?
„Ano, také to tak vnímám. Člověk 
pak žije trochu jiný život. To mládí 
a  elán, ta chuť soutěžit… A  vždyc-
ky říkám, že bývám víc nervózní při 
soutěžích, než když jsem sám závo-
dil. (úsměv) Prožívám to kolikrát víc 
právě až teď v pozici trenéra.“

Občas se o sportu mluví jako 
o  „Popelce“ opomíjené státem 
i  společností. Vnímáte to tak? 
Jako tělocvikář a ředitel školy zna-
lý nastavení osnov k  tomu máte 
jistě co říct.
„Za nás můžu říct, že dbáme na tě-
lesnou výchovu pro všechny žáky. 
Ve sportovních třídách mají děti 
výhodu, že disponují počtem 
pět hodin tělesné výchovy 
týdně. Bylo by dobře, 
kdyby to mohlo být ve 
všech třídách. Sna-
žím se o  navýšení, 
ale jsme limitova-

ní prostory. Usilujeme tedy o vznik 
běžeckého tunelu, který by nesloužil 
jen členům atletiky, ale všem našim 
740 žákům. Umožnil by navýšit 
možnost pohybu během celého týd-
ne. I pokud jde o obsah hodin, dbá-
me na to, aby se děti hýbaly a bavilo 
je to. Abychom je neznechutili. Ne-
fungují u nás tabulky, že někdo něco 
musí zaběhnout nebo vyšplhat za 
nějaký čas. Hledáme moderní ces-
ty, aby děti při opuštění školy měly 
chuť sportovat. Myslím, že se nám to 
daří. Jak naznačujete, jsou školy, kde 
vedení sport nepodporuje. Jsou tam 
ochotni vyměnit tělocvik za hodinu 
jiného předmětu. Přistupují k tomu, 
že je to jen povinnost, co musí pro-
běhnout. Co vím, tak je to i o stra-
chu…“

Bojí se zranění?
„Ano, mají obavy, aby se dětem nic 
nestalo a nenastala konfrontace s ro-
diči. Ti často hledají viníka, proč má 
dítě zraněné koleno? Proč jej paní 
učitelka třeba nechala přeskakovat 
překážku, když bylo riziko odřenin?! 
Aktuálně Česká školní inspekce 
chystá velké šetření tělesné zdatnos-
ti školáků. Na základních školách se 
bude týkat třetích a sedmých roční-
ků. Je vytvořená sada testů, kterou 
absolvují všechny děti v  republice. 
A budou z toho dělat závěry. Třicet 
let se v  republice nic takového ne-
dělalo. Jsem tak hodně zvědavý. Vě-
řím v to, že data oproti těm z doby 
před třiceti lety budou hrozivá. Na 
druhou stranu doufám, že budeme 
patřit k lepší části tím, že se pohybu 
a sportům pravidelně věnujeme.“

Byla na kondici dětí hodně 
znát koronavirem vynucená 
pauza?
„Když to vztáhnu na atlety, co mají 
navýšený počet hodin, tam to ne-
vidím nějak tragicky. Měli jsme vý-
hodu, že děti chodí k nám do školy. 
Měli jsme tedy jistotu, že ty, které 
sport kvůli koronaviru opouštěly, 

tak se nám vrátily. Jinde měli obavy, 
že se nevrátí, že si najdou jinou zába-
vu. My tím propojením se sportov-
ními třídami měli jistotu, že se vrátí. 
A  po návratu, když jsme začínali 
trénovat, jsme byli potěšeni, že to 
nebyla taková tragédie. Samozřejmě 
v technických disciplínách jsme měli 
manko. Ale co se týká kondice, tam 
to nebylo tak špatné. Myslím, že děti, 
které u nás jsou, jsou z rodin, jež je 
samy vedou ke sportu. Takže něja-
kou formu pohybu si našly. A  bylo 
to vidět.“

Měla v  tomto směru atletika 
výhodu proti týmovým sportům?
„Jasně. Při koronavirové pandemii 
v  týmovém sportu to byl problém, 
je tam sehranost, je potřeba udržo-
vat počet lidí. A pracovat na kondici, 
to je jediné, co mohli. U nás se tělo-
cvikáři snažili obesílat rodiče, dělali 
jsme akce, výzvy. Ať už to bylo bě-
hání, chůze, běžkování, kolo. Sport 
jsme k  dětem podsouvali a  velká 
většina to plnila, což je super. Když 
jsme u  koronaviru, vím o  oddílech 
v jiných městech, i u nás, ale v jiných 
sportech, že se tajně porušovala daná 
protikoronavirová pravidla. Což se 
u  nás nedělo. Vnitřně to tak mám. 
Děti nevedeme jen k  tomu, aby 
byly úspěšnými atlety. Ale předává-
me i vzkaz, že je potřeba dodržovat 
pravidla. Jak sportovní, tak v danou 
chvíli ta vydaná vládou. Vím, že se 
to tak ale někde nedělo. Chtěli vyu-
žít, aby měli náskok a tajně se někde 
schovávali. Doba byla těžká a  ne 
všichni to chápali. My to ale měli na-
stavené tak, že v tom okamžiku bylo 
potřeba dodržet i výchovnou část.“

Jak je důležité propojení spor-
tu a  školy při všudypřítomných 
technologiích? V  době, kdy má 
pomalu každé dítě dotykový tele-
fon nebo tablet...
„Já jsem na svoji pozici šel s tím, že 
škola je sportovní, a rád bych pokra-
čoval v  nastolené tradici a  v  úspěš-

né historii. To byla a  je pro mě 
srdeční záležitost. Vidím to 

i  nyní, ať si říká kdo chce, 
co chce, je to významná 

součást života člověka. 
A my na to dbáme, sport 
propagujeme ne pouze 
ve sportovních třídách, 
ale po celé škole. Patří 
prostě ke zdravému ži-
votnímu stylu. Jako ško-
la máme zdravý životní 

styl i  za motto. 

Hlavně je to smysluplná aktivita pro 
trávení volného času dětí. Proto 
chceme, aby sport byl se školou ma-
ximálně propojen, aby o  tom děti 
měly povědomí. Příkladem bylo, že 
jsme se zapojili do akce deset tisíc 
kroků. Byli jsme taková pilotní škola, 
která měsíc duben trávila tím, že děti 
u nás ve škole soutěžily. Zapojujeme 
se do různých soutěží nejen v  atle-
tice, ale i v jiných sportech. A neza-
pojujeme jen děti ze sportovních 
tříd. Ostatně máme ve škole spoustu 
úspěšných sportovců v řadě odvětví, 
kteří mají sport za svůj a  berou jej 
jako součást svého životního stylu.“

V  jaké situaci je nyní atletika 
v České republice?
„Momentálně sleduji mistrovství 
Evropy, které vyvrcholilo v  nedě-
li. A  ač je to nejpočetnější výprava 
v historii, tak mě trochu mrzí malá 
úspěšnost na medailových pozicích. 
Je možné, že to bude chtít ještě chvíli 
času, dochází totiž k takové generač-
ní výměně. Pokud se jedná o  svaz, 
funguje velmi dobře, má širokou zá-
kladnu. Za mě je to možná až moc 
posunuto do přípravkových a před-
přípravkových kategorií. Atlet, po-
kud má v produktivním věku dosa-
hovat nejlepších výsledků, tak začít 
od tří let, to úplně podle mě nejde. 
Dřív to tak nebylo. A úspěchy byly 
skvělé. Teď medailí trošičku ubylo, 
ale systém je dle mého velmi dobře 
nastaven. Atletika je mezi svazy, kte-
ré si dokáží sáhnout na slušné peníze 
na podporu trenérů i  reprezentací. 
Bez toho to dnes nejde dělat. U mla-
dých a  perspektivních je vidět do-
cela dost, úspěchy mládežnických 
reprezentací tam jsou. Je potřeba 
doladit, aby to bylo vidět i v senior-
ské reprezentaci.“

A jak se aktuálně daří Atletice 
Prostějov? Jakou má oddíl sezó-
nu?
„Když bych hodnotil letošní rok, tak 
se nám daří velmi dobře. Jsme po-

sunutí do mládežnických kategorií, 
tedy přípravky, mladší a starší žáci, to 
jsou žáci u nás ze Základní školy Jana 
Železného. Pokud bych vzal k tomu 
přípravku, tak tam se rozvíjí asi dvě 
stovky dětí. Spolupracujeme velmi 
dobře se Sportcentrem, což nám 
pomáhá. V této kategorii se soutěží 
v rámci kraje, kde startuje deset oddí-
lů. Zde kluci zvítězili, stali se krajský-
mi přeborníky. Porazili tak Olomouc 
i další atleticky silná města jako jsou 
Šumperk, Šternberk, Přerov. Děvča-

ta skončila na druhém místě. Zde 
odvádí výbornou práci trenéři 

 Pa-
vel Vaňák 

 a Tereza 
 Halířová,

 kteří se sta
 rají o tato

  družstva. 
To byl velký 

 úspěch. 
Ve sportovních 

třídách je pak 
zhruba stovka dě-
tí-atletů. V  první 

části proběhl Pře-
bor Olomoucké-
ho kraje, nyní 

nás čekají postupová semifinále na 
mistrovství Moravy. Pokud se jedná 
o  pořadí, tak mladší žáci a  žákyně 
skončili za Olomoucí druzí. Kluci 
u starších skončili také druzí a děvča-
ta třetí, když se před ně dostala Olo-
mouc a Šumperk. Ve všech katego-
riích, jak soupeříme s  olomouckou 
atletikou, se nám zadařilo. Dokonce 
se nám je podařilo někde i  porazit, 
což je pro nás velký úspěch. I v jed-
notlivcích máme úspěšné závodníky. 
Neříkám, že jsou to desítky, ale vždy 
se podaří získat či vychovat sportov-
ce startující na mistrovství republiky 
a  získávající medaile. Oddíl repre-
zentovali například na letní dětské 
olympiádě v Olomouci. U družstev 
věříme v postup do zmíněného finá-
le Moravy a Slezska.“

Co dorost a seniorská katego-
rie?
„Zde to trochu pokulhává, schází 
větší a lepší návaznost dorostenecké 
a  dospělé kategorie. Nejúspěšněj-

ší dorostenci opouštějící základní 
školu a většinou končí v Olomouci, 
případně v  Brně nebo v  Ostravě. 
Odchází prostě za lepšími podmín-
kami. A  my jim v  tom nebráníme, 
jejich další rozvoj je pro nás důleži-
tý a  vlastně přáním. V  našich pros-
tějovských podmínkách, kdy jsme 
poslední větší okresní město, které 
nemá odpovídající technické záze-
mí, jim nemůžeme nabídnout to, 
co v  tom věku potřebují. Dospělá 
atletika? Tam je to stejná písnička... 
Když nemáme dorostence, tak pře-
chod k  dospělým existovat logicky 

ani nemůže. Drží se běžecká 
skupina kolem Broni Khýra 
a Adama Hurty, kteří jezdí za 
muže a startují ve druhé lize. 
Je to ale bez šance na lepší 
umístění, když nepokryjí 
všechny disciplíny. Odjede 
jich šest sedm, ale družstvo 
může tvořit dvaadvacet zá-
vodníků od sprintu přes 
další disciplíny. Takže star-
tují, není to ale tak, jak jsme 
byli zvyklí, když jsem sám 
sportoval. Jel nás plný auto-
bus a  pokryli jsme veškerá 

odvětví. Chybí ale místo standardní, 
kde bychom se potkávali. Doufáme, 
že se toho jednou dočkáme.“ (pou-
směje se)

Jsou disciplíny, na které se 
klub obzvlášť specializuje?
„Snažíme se držet tradici překážká-
řů, k tomu hodně vedeme tréninky. 
Každý rok se nám šikovní překážkáři 
nebo překážkářky neurodí, ale ne-
máme jiné tradiční disciplíny. Spíš 
si vždycky, jak začínáme s mladšími 
dětmi, otipujeme, ke kterým odvět-
vím mají nejlepší vlohy. A k tomu je 
směřujeme. V některých letech tedy 
máme lepší vrhače, jindy běžce, pak 
tyčkaře. Nám se vždycky dařili i výš-
kaři, máme také šikovné oštěpaře. 
Vybíráme zkrátka, co dětem jde nej-
lépe. Není to tak, že bychom řekli, že 
budeme dělat jen oštěp a tlačíme je 
k tomu. To ne.“

Sport nabízí čas od času ko-
mické nebo překvapivé momenty. 
Vybaví se vám nějaká taková his-
torka z poslední doby?
„Odjížděli jsme loni na mistrovství 
republiky se dvěma sprintery, dívkou 
a chlapcem. Jeli jsme autem do Kolí-
na a byli jsme už daleko za Brnem. 
A ten sprinter se mě zeptal, jaký do-
stane dres. Byl zvyklý, že když se jelo 
na olympiádu, tak se fasovaly dresy. 
A  mě polilo horko, že nebude mít 
dres a nebude moct startovat. Vrátit 
se tedy už nebylo možné. Tak jsme 
dojeli a  vyřešili to tak, že si musel 
půjčit od naší sprinterky dívčí dres 
a běžel v dívčí podprsence. (směje se) 
Zase bylo fajn, že si to oblékl a běžel. 
Jinak by ho na start nepustili.“
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vizitka
DALIBOR OVEČKA

✓  narodil se 15. srpna 1975 v Prostějově
✓  pochází z Určic, kde začal základní 
 školní docházku
✓  později odešel na základní školu 
 na Sídlišti Svobody a následně 
 na sportovní gymnázium do Brna

✓  vystudoval Univerzitu Palackého v Olomouci, 
 obory Matematika a Tělesná výchova
✓  během atletické kariéry získal dvě medaile, bronzovou 
 na MČR v žákovské kategorii na 1500 metrů překážek 
 a v dorostu na 2000 metrů překážek
✓  později začal jako trenér atletiky v Prostějově
✓  už při škole začal také učit tělocvik, následně 
 převzal post vedoucího sportovních tříd a učitele na plný úvazek
✓  v roce 2019 se stal ředitelem ZŠ Jana Železného v Prostějově
✓  je ženatý, má dvě děti
zajímavost: vedle atletiky má rád badminton, lyžování, 
                           turistiku nebo jízdu na koloběžce, jak sám říká, 
                          žádný sportu mu není cizí

Dalibor Ovečka dal srdce nejen atletice, ale i výchově dětí

Pokračování v úspěšné historii sportovní Pokračování v úspěšné historii sportovní 
školy byla a je pro mě srdeční záležitost. školy byla a je pro mě srdeční záležitost. 
Vidím to i nyní, ať si říká kdo chce, co chce, Vidím to i nyní, ať si říká kdo chce, co chce, 
je to významná součást života člověka.je to významná součást života člověka.
Osobně prožívám závody víc, než když Osobně prožívám závody víc, než když 
jsem byl aktivní a sám sportoval...jsem byl aktivní a sám sportoval...

Foto: Michal Sobecký
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Michal
SOBECKÝ

PŮVODNÍ
zpravodajství

Trenéři Prostějova před domácí pre-
miérou, kterou bohužel navštívila 
jen hrstka zvědavců, opět protočili 
sestavou, a to dost výrazně. Opory 
jako Martin Novák nebo Matouš 
Venkrbec dostaly volno, podobně 
tak Josef Zajíc. Hodně prostoru na-
opak znovu dostali mladí. Trenéři 
tudíž dostáli svému slovu a nakom-

binovali mladé i starší, zkušenější 
hráče. Jak kouč Aleš Totter slíbil, 
mladí, nadějní hráči, kteří by v bu-
doucnosti mohli pomýšlet na ex-
traligu, dostanou v sezóně spoustu 
prostoru. A už v přípravě to tak také 
vypadá. Do statistik už se ostatně 
uvedli Jakub Prchal nebo Petr Ha-
šek. Hodně prostoru i šancí, zejmé-
na třeba proti Třebíči, útočník Jan 
Slanina.
V dalších týdnech pak bude pro-
gram Jestřábů ještě bohatý. Čeká je 
pět přípravných utkání, z toho tři 
domácí. A dokonce dva zápasy proti 
extraligovým celků. Zatímco tento 

týden Jestřábi nastoupí proti Pardu-
bicím, začátkem září se představí i 
proti Zvolenu hrajícímu slovenskou 
extraligu. Během této doby by se tre-
nérský štáb měl rozhodnout třeba o 
složení přesilovkových formací. Ty 
se třeba příliš v utkání s Třebíčí ne-

ukázaly, přestože několik příležitostí 
ke své show měly. 
Neznámé je zatím také jméno třetí-
ho brankáře, který by doplnil duo 
Jaroslav Pavelka – Josef Němeček. 
Přesto ale hlásí klub i novinky. I když 
související s děním na ledě jen nepří-

mo. Fanoušky však potěší. Nově totiž 
Jestřábi pouští na zápasy zadarmo 
děti do 10 let, které se musí prokázat 
kartičkou pojišťovny, a také držitele 
průkazů ZTP.

PROSTĚJOV První domácí zá-
pas mají za sebou v přípravě LHK 
Jestřábi Prostějov. A nutno říct, 
že povedený. Soupeřem jim byla 
Třebíč, tradiční sok v příprav-
ných zápasech. Jestřábi tentokrát 
v utkání brzy prohrávali, nicmé-
ně ještě v první třetině vývoj zá-
pasu otočili a následně nedovoli-
li hostům stáhnout na méně než 
rozdíl dvou branek. Prostějov 
nakonec duel opanoval pomě-
rem 4:2. A připsal si třetí výhru v 
přípravě.

Michal SOBECKÝ
Aktivněji vstoupili do čtvrtečního zápa-
su hosté. Krliš se snažil ohrozit bránu, 
poté obrana musela zablokovat Holce. 
To se povedlo, tlak Třebíče ale ve 2. 

minutě vyústil v gól právě Miroslava 
Holce, který zblízka dopravil kotouč do 
branky. Pak Jestřábi přidali. Routa ještě 
poslal puk do brankáře, poté už ale v 
další šanci střílel po přiklepnutí od Jansy 
Jiránek. A trefil růžek brány – 1:1. Hned 
8. minuta přinesla velké šance Prostějo-
va. Střílel Slanina, nejblíže branky byl ale 
tečující Burian. Hra se rychle přelévala, 
žádný z týmů v dalších minutách neměl 
převahu. 14. minuta byla o pravidlu ne-
dáš-dostaneš. Nejprve se Krliš dostal 
mezi soupeři ke střele a trefil pravou tyč. 
Hned vzápětí se ale u levé tyče prosa-
dil v zápase aktivní Jan Slanina a otočil 
skóre na 2:1. V závěru dvacetiminutov-
ky si ještě domácí vyzkoušeli přesilovku. 
Byla ale z kategorie nepovedených, brá-
nu prakticky neohrozili.
Úvod druhé části patřil opět Třebíči, 

které k tlaku pomohlo vyloučení Jáchy-
ma. Nicméně přesilovka zůstala nevy-
užitá. A vzdor střelecké aktivitě Psoty 
a Ferdy se skóre neměnilo. Prostějov 
následně přežil další oslabení. Diváci se 
notně vztekali, když byl podražený ve 
středním pásmu Slanina a nevylučo-
valo se. Dobrou šancí se ve 29. minutě 
uvedl Machač, ale dostal se příliš blízko 
brankáře, který si už puk pohlídal. Ve 33. 
minutě se mohlo měnit skóre, Burian 
ale z dorážky poslal pouze do brankáře. 
Mičán si tehdy připsal skvělý zákrok. 
Minutu nato se už ale prosadil Tomáš 
Jiránek. Zakončil další pohlednou kom-
binaci Jestřábů a poslal je do vedení 3:1. 
Závěr třetiny pak přinesl hodně vzruše-
ní. Tomáš Jáchym upravil na 4:1, ještě 
předtím se ale popralo po třech hráčích 
z obou týmů. Bartes a Hašek si pak 
střihli pěstní souboj, za který oba inka-
sovali po pěti minutách. Nutno říct, že 
Hašek nakonec byl úspěšnější.
Třetí třetina začala tradičně aktivitou 

hostů. Střílel například Holec. Následně 
se však hosté museli bránit přesilovce 
Jestřábů. I ta přinesla tradiční obraz hry 
v zápase, tedy nepovedenou přesilovou 
hru. 46. minuta mohla znamenat změ-
nu skóre na obou stranách. Jestřábi se 
dostali do přečíslení, k Marunovi se ale 
nakonec puk nedostal. Z protiútoku 
se Třebíč snažila zahrozit a připsala si v 
krátkém sledu několik střel. Pavelka byl 
však na místě. Ve 48. minutě už se ale 
skóre měnilo, naposledy. Hosté dostali 
puk za bránu, zakombinovali, a nako-
nec z toho bylo sjetí Antonína Bořuty 
na nahrávku do jízdy – a střela do růž-
ku. Snížit mohli hosté tři minuty nato, 
Bartes ale trefil bránu jen z boku. V 56. 
minutě se naopak mohl radovat Prostě-
jov, kdy Hašek v dobré pozici u tyče pro-
máchl, následnou střelu z osy hřiště sra-
zila obrana. V posledních minutách se 
hosté ještě snažili něco se stavem utkání 
udělat, stříleli Bittner či Holec. Ale mar-
ně. Vítězství už zůstalo Prostějovu.
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Obránce Petr Krejèí 
na zkoušce neuspìl

Třebíč, Prostějov (sob) – Nové angažmá 
si bude muset hledat třiadvacetiletý obrán-
ce Petr Krejčí. Odchovanec prostějovského 
hokeje totiž neuspěl na zkoušce v prvoligo-
vé Třebíči. Tam se přesunul poté, co LHK 
Jestřábi oznámil, že s jeho dalšími službami 
nepočítá. Pro zdejšího odchovance se 
mohlo jednat o třetí prvoligové angažmá. 
Kromě Prostějova hrál ještě v Benátkách 
nad Jizerou, kde usiloval o šanci v extralize. 
Petr Krejčí patří spíše k silovým obráncům, 
k čemuž mu pomáhá i 190 centimetrů vy-
soká postava. Hodně se ale zapojuje také 
do ofenzivy. V uplynulé sezóně hájil barvy 
Jestřábů. Spolu s play-off nastoupil do 29 zá-
pasů a zaznamenal 6 asistencí. Množstvím 
času tráveného na ledě ale patřil k průměru 
či podprůměru. Za odchozí obránce pak 
přišel po sezóně další prostějovský odcho-
vanec a rodák Martin Pěnčík.

RYCHLÝ
NÍK
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PROSTĚJOV Zajímavého soupeře 
přivítají ve čtvrtek 25. srpna hokejisté 
Prostějova. Jestřábi se totiž střetnou 
s celkem Pardubic. A ať už dorazí 
„áčko“ nebo „béčko“ z Chrudimi, 
bude se jednat o atraktivního soupe-
ře. V obou případech by totiž dorazily 
zajímavé tváře. Zápas začne na prostě-
jovském zimním stadionu v 18 hodin. 
Ještě předtím ovšem vyrazí k odvetě 
do Třebíče a poté
Pomalu odpočinkově mohl progra-
mem působit minulý týden v podání 
hokejových Jestřábů. Kromě trénování 
a přípravy je totiž čekal pouze jeden 
zápas. Tentokrát mají ovšem program 
nabitější. Místo jednoho utkání odehra-
jí dvě, jedno doma a jedno venku. První 
ze zápasů sehrají v úterý 23. srpna od 
18.00 hodin v Třebíči. Horácká Slavia je 
pravidelným účastníkem druhé nejvyš-
ší české soutěže. Od roku 1997 působí 
bez přestávky právě v 1. lize. Třebíč se 
dlouhodobě prezentuje jako jeden ze 
stabilních a kvalitních celků. Vesměs se 
pohybuje v půlce tabulky a výš. Skuteč-
ný úspěch, pomyslný bronz, však tým 
zažil naposledy před sedmi lety. Třebíči 
k úspěchům pomáhá trvalá spolupráce 
s Brnem a Olomoucí. Minulá sezóna se 
Třebíči povedla. Tým byl dlouho první, 
pak jej ale vystřídaly Litoměřice. I tak ale 
Třebíč skončila mezi nejlepšími. Horá-
kům se moc nepovedl závěr základní 
části a nedobrou formu si přenesli i do 

play-off, kdy nestačili na Sokolov a pře-
kvapivě se poroučeli už ve čtvrtfinále. 
Nebývá to úplně obvyklé, aby Prostějov 
sehrál přípravný zápas i s extraligovým 
týmem. Ale letošek prostějovským 
fanouškům tento zážitek dopřeje, na 
Hanou totiž dorazí Pardubice. I vzhle-
dem k existenci „B“ týmu Dynama 
se nedá určit s čím a hlavně s kým Vý-
chodočeši dojedou. Nikde ale není 
psáno, že dorazí některá z extraligových 
hvězd. Pardubice se každopádně řadí k 
extraligové elitě. Dokázaly se dostat ze 
slabších let a znovu patří k širší špičce. V 
posledním ročníku skončily šesté. Tým 
v předešlých sezónách přišel o některá 
velká jména. Příkladem jsou Petrové 
Sýkora a Čáslava nebo také Tomáš Ro-
linek. I tak se ale v mužstvu nachází pár 
výrazných hokejistů. Příkladem může 
být třeba Robert Říčka, který se do ex-
traligy propracoval až relativně pozdě, 
nyní ale patří k nejproduktivnějším hrá-
čům. Nejvíce bodů mezi extraligovými 
obránci pak posbíral Jan Košťálek, další 
hráč Pardubic. Ale zajímavých jmen 
je v Dynamu mnohem víc: Hyka, Zo-
horna, Kousal, Zdráhal, Čerešňák… 
Co jméno, to kvalitní hráč. Však taky 
tým na úvod přípravy dvakrát vyhrál, 
porazil celky německé ligy Augsburg 
a Eisbären Berlín. Řada hráčů pak také 
v minulosti hrála v dresu Prostějova, 
jmenujme třeba Patrika Poulíčka nebo 
Davida Ciencialu.   (sob)

Aleš TOTTER - trenér LHK Jestøábi Prostìjov: 
„Samozřejmě jsme v zápase střídali dobré věci se špatnými. Ale ty věci, co po týmu chceme, se 
kluci snaží plnit. Spolu s tím věříme, že budeme lepší. Za vítězství jsme pak samozřejmě rádi. Dává 
nám sebevědomí i do aktuální práce, která je kvůli horkům o to těžší.“

Jaroslav BARVÍØ - trenér SK Horácká Slavia Tøebíè: 
„Dnešní zápas pro nás byl výbornou prověrkou. Věděli jsme, že to bude hodně o osobních 
soubojích a souboji o předbrankový prostor. Tam jsme to nezvládli, protože právě z pro-
storu před bránou jsme dostali několik gólů. Jinak při hře pět na pět si myslím, že byl zápas 
vyrovnaný, měli jsme šance a trefili jsme dvě tyčky. Hráči zápas odmakali, s nasazením jsme 
spokojeni, ale ještě mnoho věcí musíme ve hře zlepšit. Co nám nejde a na čem musíme 
zapracovat asi nejvíc, to jsou už zmíněné osobní souboje. To musíme zlepšit už do dalšího 
utkání, které nás čeká doma v úterý opět s Prostějovem. Nedůležitější je, aby se to všechno 
povedlo doladit do září do ostrých ligových zápasů.“
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Domácí premiéra nelákala
Jestřábi nadále shání brankářskou „trojku“PROSTĚJOV V polovině jsou aktuálně přípravné zápasy LHK 

Jestřábi Prostějov. Hráči z Hané za sebou mají čtyři zápasy s bi-
lancí tří výher a jedné porážky. Poslední utkání sehráli svěřenci 
kouče Tottera poprvé před svými fanoušky v nově zrekonstru-
ovaném prostředí Víceúčelové haly-zimního stadionu, A snad i 
díky tomu přišla výhra 4:2 nad Třebíčí. Škoda, že ji viděla pouze 
necelá pětistovka příznivců, což zrovna nesvědčí o nažhave-
nosti fanoušků na nový soutěžní ročník...

 Foto: Michal Sobecký



STRAKONICE, PROSTĚJOV
Jak Večerník avizoval v  minulém 
vydání, prostějovští parašutisté 
opět potvrdili příslušnost k abso-
lutní mezinárodní špičce. Členo-
vé Dukly reprezentující Českou 
republiku vybojovali na nedáv-
ném civilním mistrovství světa 
ve Strakonicích dvě týmová zlata 
a jedno individuální stříbro!

Marek SONNEVEND
Světový šampionát v klasickém para-
šutismu se poprvé v historii konal na 
území České republiky. „Soutěžilo 
se v přesnosti přistání a individuální 

akrobacii. Přesnost přistání se skáče 
z výšky 1000 metrů a cílem je trefit 
se patou na elektronický disk. Ab-
solutní nula je střed o průměru dva 
centimetry, poté se přičítají trestné 
body po jednom centimetru až do 
maximálních šestnácti. Individuální 
akrobacie se skáče z výšky 2200 met-
rů a cílem je co nejpřesněji i nejrych-
leji zatočit předem stanovený kom-
plex akrobatických prvků,“ vyložil 
vedoucí starší trenér ASO Dukla 
Libor Jiroušek.
V  akrobacii se stal mistrem světa 
Weber z  Německa. Nejlepším Če-
chem byl člen prostějovské Duk-
ly Oldřich Šorf, který skončil na 
smolném 4. místě se ztrátou pou-
hých šestadvaceti setin sekundy 
za bronzovou pozicí. „Do nejlepší 
desítky se ještě vešli pátý Jiří Geč-
nuk, sedmý Petr Chládek a  devátý 
Hynek Tábor,“ vyjmenoval Jiroušek 
své svěřence, kteří v dané disciplíně 
patřili mezi elitu. „V  přesnosti při-
stání družstev jsme obhajovali pr-
venství z loňského mistrovství světa. 
Soutěž byla napínavá až do finálové-
ho osmého seskoku, kdy kluci zvítě-
zili o pouhý centimetr před Švýcary 
ve velmi obtížných termických pod-
mínkách. Nutno podotknout, že tím 
získali už třetí světový titul v  řadě! 
O  bronz se rozeskakovali Němci, 
Francouzi a Italové, uspěla Francie,“ 
navázal kouč.
Individuální přesnost přistání pokra-
čovala semifinálovým a  finálovým 
kolem. „Nejlépe se opět dařilo Ol-
dovi Šorfovi, který šel do poslední-
ho seskoku na třetí příčce se stejným 
výsledkem jako dalších pět závod-
níků. Bohužel dal dva centimetry 
a propadl se na konečné osmé místo. 

Nejlepším z našich tak nakonec byl 
čtvrtý Hynek Tábor,“ popsal Jirou-
šek další drama.
Absolutní pořadí jednotlivců 
i družstev přineslo prostějovským 

parašutistům ohromnou radost.
„V  kombinaci se hodně zadařilo. 
Oldřich Šorf skončil druhý, když do 
posledního seskoku ještě vedl, Hy-
nek Tábor čtvrtý, Peťa Chládek pátý 

a  Jirka Gečnuk šestý. Díky těmto 
vysokým umístěním jsme tedy s ob-
rovským náskokem vyhráli i v kom-
binaci týmů. A  dvojité zlato mezi 
družstvy jsme byli schopni získat 

na světovém šampionátu potřetí za 
sebou, což je historicky velmi ojedi-
nělé,“ zdůraznil spokojený Libor Ji-
rouše, s nímž vám Večerník přinese 
již brzy exkluzivní rozhovor.
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„Startovalo čtyřicet jedna týmů 
z  patnácti zemí. Naše A-družstvo 
v sestavě Jiří Gečnuk, Petr Chládek, 
Hynek Tábor, Ondřej Žák a Oldřich 
Šorf se vydařeným posledním ko-

lem vyšvihlo z průběžného čtvrtého 
místa na konečné druhé. Zatímco B-
-družstvo ve složení Bonifác Hájek, 
Miloslav Kříž, Petr Směšný, Jakub 
Pavléček a  Jakub Rataj zůstalo na 

páté pozici,“ přiblížil vedoucí starší 
trenér Dukly Libor Jiroušek.
„Nejlepším českým závodníkem po 
individuální stránce se stal Bonifác 
Hájek, kterému skvěle vyšla soutěž 

jednotlivců. Obsadil třetí příčku 
a  týmové stříbro tak doplnil svým 
ziskem bronzu,“ mohl Jiroušek vy-
zdvihnout jednoho z  mladších svě-
řenců.
Čtvrté pokračování letošního SP 
přijde na řadu od 26. do 28. srpna 
v rakouském Thalgau.

Do Prostějova míří druhé místo 
A-týmu a třetí příčku v jednotlivcích

BELLUNO, PROSTĚJOV Světový pohár v klasickém para-
šutismu 2022 na přesnost přistání pokračoval třetím dílem 
v italském Bellunu. A parašutisté Armádního sportovního 
oddílu Dukla Prostějov dokázali i na Apeninském polo-
ostrově medailově uspět.

VÝSLEDKY 3. ZÁVODU SP 2022 – BELLUNO, ITÁLIE
 1. Ehab (USA) 3 cm,

 Foto: archiv L. Jirouška

 Foto: archiv L. Jirouška

PŮVODNÍ
zpravodajství
pro Večerník

Marek
SONNEVEND

Prostìjovští si doskoèili pro dvì zlata

OHLASY
reprezentantù

OLDØICH ŠORF
„Bylo to krásné a hodně dramatické 
mistrovství světa. V individuální ak-
robacii mi chyběl kousíček k  bron-
zu, v  přesnosti přistání jednotlivců 
jsem přišel o možnou medaili až po-
sledním seskokem za dva centimet-
ry. Přesto nemůžu být určitě nespo-
kojený, protože celkově jsem mezi 
muži skončil druhý. A hlavně máme 
s klukama dvě týmová zlata za přes-
nost i absolutně. V přesnosti přitom 
rozhodoval můj úplně závěrečný 
pokus, kdy jsem musel dát nejhůř tři 
centimetry – a přesně tolik to bylo. 
Což znamenalo i  potřebný kousek 
štěstí, který ke sportu patří.“

JIØÍ GEÈNUK
„Ve Strakonicích bývají těžké po-
větrnostní podmínky, což se po-
tvrdilo. Hodně foukalo, k  čemuž 
se přidala velká vedra i  výsledná 
termika, a  seskoky jsou pak takhle 
těžké. My jsme zvládli náročné po-
časí výborně především v týmových 
soutěžích, dvě zlata jsou super. A že 
k  plné konkurenci chybělo Rusko 
s Běloruskem? Je pravda, že na před-
chozích šampionátech tyto země 
vždycky bojovaly o  medaile, ale je-
jich zakázaný start není naše věc. My 
jsme udělali sportovní maximum 
pro náš co největší úspěch.“

PETR CHLÁDEK
„Pro mě to bylo opravdu domácí 
mistrovství světa se vším všudy, 
protože ze Strakonic pocházím, vy-
růstal jsem tady a na místním letišti 
začínal s  parašutismem. Tím větší 
důležitost těchto závodů jsem vní-
mal, zvlášť když zároveň šlo o mou 
premiéru v  mužské kategorii na 
světovém šampionátu. Velice jsem 
se těšil. A nakonec mám obrovskou 
radost, jak se nám dvěma prvenství-
mi zadařilo v  družstvech a  že taky 
individuálně jsem zaskákal dobře.“ 

 Foto: archiv Libora Jirouška  Foto: archiv Libora Jirouška
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Pojďte si na velodrom užít GP TUFO – Velkou cenu OL kraje 
i Grand Prix Prostějov – Memoriál Otmara Malečka

pro Večerník 

Marek
SONNEVEND

PŮVODNÍ
zpravodajství

Jako obvykle proběhne nejvýznam-
nější cyklistická akce roku na Hané 
s mezinárodním obsazením, zúčast-
ní se jezdci a  jezdkyně deseti zemí. 
Tentokrát však vinou termínové 
kolize v závodním kalendáři bohužel 
bez sprinterů a  rovněž s  některými 
dalšími změnami oproti předcho-
zím letům. Například Velká cena OL 
kraje má zčásti jiný název.
„Letos došlo k  zásadním škrtům fi-
nanční podpory sportu ze strany stát-
ních institucí, což pochopitelně do-
lehlo i na nás. První z obou podniků 
nadcházejícího týdne se nám v jedno-
denním formátu podařilo udržet díky 
mimořádné podpoře společnosti 
Tufo, která se tak vedle názvu našeho 
týmu dostala i  do čela názvu Velké 
ceny Olomouckého kraje,“ vysvětlil 
sportovní ředitel TUFO PARDUS 
Prostějov Michal Mráček.
Co výše zmíněný střet termínů se 
souběžně konaným kláním v Ně-
mecku? Příliš se neprojeví na star-

tovním poli vytrvalců, ale zásadně 
zasáhl do sprinterských disciplín, 
o něž tak prostějovští diváci zůsta-
nou tentokrát ochuzeni. „Dlouhá 
diskuse s  UCI o  řešení termínové 
kolize nevedla k  úspěšnému konci. 
Závody v Německu jsou koncipová-
ny především pro sprintery, zatímco 
naše akce vždy byly víc univerzální. 
Přesto nás letošní zrušení bojů ve 
sprintu i  keirinu samozřejmě moc 
mrzí, nepomohlo ani třiadvacet let 
konání Memoriálu Otmara Malečka 
ve stejném období. Aby nebylo ter-
mínových kolizí málo, tak totožné 
datum má ještě juniorské mistrov-
ství světa v  Izraeli, kde samozřejmě 
budou startovat naši úspěšní junioři 
Radovan Štec i  Matyáš Koblížek,“ 
lituje Mráček.
Navzdory uvedeným komplika-
cím slibuje startovní pole GPT 
– VCOK i GPP – MOM 2022 vy-
soce kvalitní zážitek. V  domácím 
dresu nastoupí například trojná-
sobný evropský šampion i  me-
dailista z  MS na dráze Wojciech 
Pszczolarski. „Závody v Prostějově 
jsou pro mě vždy velmi důležité. Pů-
sobím tady už devět let a  minimál-
ně cyklisticky jsem tu doma. Právě 
uplynulé mistrovství Evropy pro mě 

nedopadlo podle představ, byť jsem 
v přípravě pracoval velmi tvrdě. Pro-
to věřím, že poctivý trénink zúročím 
v dobré výsledky teď od čtvrtka do 
soboty,“ těší se polský reprezentant.
Také další výrazné postavy dráhové 
cyklistiky přiveze národní výprava 
Polska, neboť elitní ženy Daria Piku-
lik a  Nikol Plosaj disponují solidní 
sbírkou medailí z evropských šampi-
onátů. Prostějovský ovál dobře zná 
i rakouská závodnice, stříbrná medai-
listka z Evropských her v Minsku Ve-
rena Eberhardt. V dánských barvách 
se představí Pedersen Rasmus Lund, 
druhý z  olympijských her v  Tokiu 
a mistr světa 2020 v týmové stíhačce. 
Pro znalce by mohl být zajímavým 
závodníkem též Artyom Zakharov 

z Kazachstánu, jenž od roku 2016 pů-
sobí ve World Tour týmu Astana.
Záštitu nad 23. ročníkem Grand 
Prix Prostějov - Memoriálem 
Otmara Malečka převzal primá-
tor statutárního města Prostějov 
František Jura. Vstupné pro diváky 
je dobrovolné a stejně jako u tom-
boly bude jeho finanční výtěžek 
poukázán onkologickému odděle-
ní Fakultní nemocnice Olomouc.
„Věřím, že závody vytrvalců budou 
mít opravdu vysokou úroveň a že se 
neztratí ani čeští zástupci. Pochopi-
telně bude k dispozici bohaté občer-
stvení, které návštěvníkům zpříjemní 
pobyt na velodromu při sledování 
mezinárodního soupeření na dráze,“ 
doplnil Michal Mráček.

  Foto: Marek Sonnevend

PROSTĚJOV Tři dny vrcholné dráhové cyklistiky v řadě za sebou 
si na sklonku letních prázdnin tradičně užije Prostějov. Na míst-
ním velodromu za Kosteleckou ulicí se koná nejprve Grand Prix 
TUFO - Velká cena Olomouckého kraje 2022 (čtvrtek 25. srpna 
od 12.30 hodin) a poté Grand Prix Prostějov - Memoriál Otmara 
Malečka 2022 (pátek 26. srpna a sobota 27. srpna od 12.30 ho-
din). Příznivci rychlých bicyklů, neváhejte a dorazte zhlédnout 
na vlastní oči špičkovou sportovní podívanou!

PROGRAM CYKLISTICKÝCH ZÁVODŮ 

NA DRÁZE (VELODROM PROSTĚJOV)

Grand Prix Tufo – Velká cena Olomouckého kraje 2022
čtvrtek 25. srpna
12.30 až 16.00 hodin omnium junioři I. + II., bodovací závod ženy, bodovací závod muži
16.20 až 20.30 hodin scratch ženy, omnium junioři III. + IV., scratch muži, madison ženy, 
madison muži

Grand Prix Prostějov – Memoriál Otmara Malečka 2022
pátek 26. srpna
12.30 až 15.30 hodin vložené závody mládeže, omnium ženy I. + II., omnium muži I. + 
II., scratch junioři
15.30 až 19.30 hodin vložené závody mládeže, omnium ženy III. + IV., omnium muži 
III. + IV.
sobota 27. srpna
12.30 až 15.30 hodin vložené závody mládeže, omnium junioři I. + II. + III., bodovací 
závod ženy
15.30 až 20.30 hodin vložené závody mládeže, scratch muži, omnium junioři IV., madison 
ženy, madison muži

PROSTĚJOV Řadu důležitých akcí na 
různých místech a v různých věkových 
kategoriích absolvovali během uply-
nulých týdnů cyklisté TUFO PARDUS 
Prostějov. Jako obvykle z nich odjížděli 
s medailovou odměnou za kvalitně od-
vedené výkony.

Jedenáct kovù 

Konec července tradičně patřil mistrov-
ství republiky mládeže na dráze ve vytr-
valeckých disciplínách. Hanácké naděje 
přitom byly velmi úspěšné a  vybojovaly 
celkem jedenáct pódiových umístění! Vše 
navíc korunovali prostějovští junioři, když 
ve stíhacím závodě družstev vytvořili čes-
ký rekord.
Hostitelem národního šampionátu drá-
hařů – vytrvalců byl velodrom v  Praze 
na Třebešíně. Horké počasí, které během 
MČR panovalo, dávalo velkou naději na 
to, že rozpálený třebešínský beton bude 
hodně rychlý k dosažení výborných časů. 
Což se potvrdilo.
Malou komplikaci znamenal pouze fakt, 
že trenér Martin Cetkovský s  některými 
svěřenci museli spěchat z Mistrovství Ev-
ropy v  portugalské Anadii, aby stihli ale-
spoň část pražské akce. Tím víc potěšilo, 
že junioři TUFO PARDUS ovládli týmo-
vou stíhačku v  novém tuzemském maxi-
mu pro tuhle disciplínu! Kvarteto Matyáš 
Koblížek, Radovan Štec, Ondřej Pokorný 
a Vojtěch Soukup dosáhlo v kvalifikaci na 
4  kilometry vynikajícího času 4:21,937 
minuty, čímž překonalo patnáct let starý 
rekord na otevřených oválech o  více než 
pět sekund.
Ve finále si pak kluci suverénně poradili 
s Favoritem Brno a získali mistrovský titul. 
Další následně vybojoval Matyáš Koblížek 
ve scratchi, k tomu ještě přidal bronzovou 
medaili za třetí místo v bodovacím závodě 
jednotlivců.
Dařilo se také dalším závodníkům v mod-
rožlutých kombinézách. Mezi juniorka-
mi dosáhla Patricie Müllerová na stříbro 

v bodovacím i stíhacím závodě jednotliv-
kyň před svou oddílovou kolegyní Eliš-
kou Grulichovou, která brala ze stíhačky 
bronz. Dále obě zvítězily ve stíhacím zá-
vodě družstev coby členky kombinované 
čtveřice.
Kadetka Karolína Richterová skončila 
druhá ve scratchi a společně s Alicí Miku-
láškovou byly třetí v  týmové stíhačce po 
boku dvou parťaček z Force Team Jeseník. 
Opět ze stíhacího závodu družstev přivezli 
stříbrné kovy také starší žáci Alexandr Ka-
niščev, Arnošt Drcmánek a  Matěj Dedek 
doplněni Antonínem Žufánkem z  Mapei 
Merida Kaňkovský. Saša Kaniščev připojil 
bronz v individuální stíhačce.
„Bohužel jsem měl hodně práce i  cesto-
vání v souvislosti s přípravou juniorského 
nároďáku a  účastí na evropském šampi-
onátu. V  přípravě naší mládeže mě však 
suprově zastoupil Pavel Vršecký, všichni 
tak přijeli na dráhové MČR skvěle při-
praveni. S výsledky jsem velmi spokojen,“ 
okomentoval svůj nabitý červenec hlavní 
trenér mládeže TUFO PARDUS Martin 
Cetkovský.

Na regionem Orlicka

Silniční závod juniorů Regionem Orlicka 
s  centrem v  Lanškrouně je jedním z  nej-
prestižnějších, které se na českém území 
konají. Výbornými výkony se při něm 

prezentovali cyklisté Prostějova v  sestavě 
Matyáš Koblížek, Radovan Štec, Ondřej 
Pokorný, Vojtěch Pokorný, Ondřej Pro-
cházka a  David Karásek. Navzdory silné 
konkurenci jezdců z osmi zemí vyhrál prv-
ně jmenovaný hned dvě ze čtyř etap!
Mladým Hanákům vyšla skvěle hned prv-
ní etapa, kterou opanoval právě Koblížek, 
a stal se tak držitelem jak žlutého trikotu 
pro vedoucího závodníka, tak bílého dre-
su s modrými puntíky pro lídra bodovací 
soutěže sprinterských dojezdů.
Následně přišla na řadu časovka. Také 
v ní si velice dobře počínal borec přezdí-
vaný Mates, jehož výsledný čas zařadil na 
sedmou pozici v jízdě proti chronometru 
se ztrátou šestadvaceti sekund na vítězné-
ho poláka Filipa Gruszcynského.
Třetí etapa byla pro TUFO PARDUS nej-
méně vydařenou. Do cíle dorazila před 
silně redukovaným pelotonem dvojice 
Milan Kadlec (1.) a  Gruszczynski (2.), 
zatímco prostějovský tým měl v  hlavním 
poli dva zástupce Ondřeje Pokorného 
a  Matyáše Koblížka. Toho však bohužel 
v  závěrečných stovkách metrů postihly 
silné křeče a  ztratil se skupinou kontakt, 
čímž přišel o dobré umístění v etapě i na-
ději na pódium v celkové klasifikaci.
Vše si nicméně vynahradil v  poslední 
čtvrté části, kde díky příkladné kolektivní 
práci parťáků, kteří mu připravili ideální 
pozici do závěrečného spurtu, vybojoval 
své druhé dílčí prvenství.
V  konečném pořadí obsadil Koblížek 
dvacátou příčku bezprostředně následo-
ván kvalitně makajícím kolegou Ondrou 
Pokorným (21.). Vítězem se stal výše 
zmíněný Filip Gruszczynski z Polska před 
Milanem Kadlecem (Dukla Praha) a Ště-
pánem Teleckým (Favorit Brno).
Kouč Martin Cetkovský byl s  vystoupe-
ním svých svěřenců spokojený. „Dvě vy-
hrané etapy na Orlicku se určitě počítají. 
Škoda Matesovy indispozice ve třetím 
dílu, přišel tak o  bronz v  celkovém hod-
nocení. Ve sportu se ale na žádné ‚kdyby‘ 
nehraje. Určitě však musím pochválit celé 

družstvo za soudržnost a týmový výkon,“ 
řekl.

Kontinentální tým mužů TUFO 
PARDUS PV má za sebou desetidenní 
cestu po silničních závodech. Ta začala 
v Maďarsku a na Slovensku kláními Vise-
grádské 4 s následným přesunem do pol-
ského kraje Mazowsze na další dvě klasiky 
i čtyřdenní etapový závod.
Nezvykle dlouhý a bezprostředně navazu-
jící program odstartoval v Maďarsku akcí 
V4 se startem v Budapešti a cílem na kop-
ci u  Pannonhalmského arciopatství za-
psaného do seznamu světového dědictví 
UESCO. Závod doprovázelo mimořádně 
horké počasí o  teplotě čtyřicet stupňů 
Celsia, přesto vše probíhalo dost poklidně 
až do příjezdu k  cíli. Tam se rozhodova-
lo v závěrečném stoupání, jež bylo nutné 
zdolat dvakrát. V prvním kopci se na čele 
vytvořila skupina favoritů, jíž se držel také 
prostějovský Pavel Gruber, a  nakonec 
z toho pro něj bylo třiadvacáté místo.
Hned následující den uzavíral čtyřdílný 
seriál závodů V4 podnik v Nové Bani. Tra-
sa měla velmi kopcovitý charakter, který 
„pustil“ do cíle pouze třetinu startovního 
pole. Z modrožlutých se s náročným pro-
filem nejlépe popral devatenáctý Ondřej 
Petr.

Po slovenském klání se Prostějované pře-
sunuli do srdce Polska. Tam na ně čekal 
jednorázový závod Memoriál Trocha-
nowskiego, etapové Dookola Mazow-
sza a  vše ukončovala další jednorázovka 
Puchar MON. Tyhle soutěže mají rovi-
naté profily a vyznačují se vysokými rych-
lostními průměry od 46 kilometrů za ho-
dinu výše.
V  Memoriálu A. Trochanowskiego si 
nejlépe vedli Richard Holec (19.) a  Ma-
rek Dolníček (26.). Dookola Mazowsza 
pak provázely časté hromadné pády, jež 
se ve více než únosné míře bohužel týka-
ly i TUFO PARDUS. Přesto Holec dojel 
ve druhé etapě šestnáctý a  Dolníček byl 
v  úvodní štrece jednadvacátý. Celkově 
skončil Ondřej Petr na 52. pozici.
Polský seriál uzavřel jednorázový Puchar 
MON. Závod takřka po celý jeho průběh 
doprovázelo deštivé počasí a nezvykle níz-
ké teploty. Na závěrečných cílových okru-
zích ve městě Wysokie Mazowieckie se 
solidně orientoval Marek Dolníček, který 
získal slušné osmnácté místo v konečném 
pořadí.
„Abych byl upřímný, zejména od závo-
dů v Polsku jsem očekával více. Je ovšem 
pravda, že se nás docela držela smůla v po-
době pádů a  potlučení kluci tak nemohli 
předvést optimální výkony,“ realisticky 
zhodnotil sportovní ředitel klubu z Hané 
Michal Mráček.    (son)
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EXKLUZIVNÍ
rozhovor

 Ze snahy o rychlý a agresivní 
basketbal tedy neslevíte?
„To rozhodně ne. Máme mladý tým, 
hráče, kteří jsou rychlí. Toho musí-
me využívat. K tomu agresivita při-
rozeně patří. Moderní basketbal se 

právě tak hraje. Jde o to, abychom při 
rychlém přechodu do útoku nedělali 
chyby. Potřebujeme co nejvíce ome-
zit počet nevynucených ztrát.“

 Řada hráčů si tento způsob vy-
zkoušela již v minulé sezóně. Je to 
výhoda?
„Myslím, že velká. V kádru došlo k 
několika změnám, základ ale zůstal 
stejný. Kluci mají na co navázat, ti 
noví se rychle zapracují. Délka 
přípravy je dostatečně dlouhá, 
abychom si herní systémy zau-
tomatizovali.“

 Máte představu, jak bu-
dou Orli působit na palu-
bovce?
„Máme vyrovnanou soupisku 
bez nějakých velkých hvězd a 
tomu budou naše výkony od-
povídat. Budeme hrát jako tým! 
Bez nějakých person, které můžou 
jednou vyskočit a jindy propadnout. 
Kolektivní hra by nás měla zdobit.“

 Bude to stačit na postup do play-
-off, který vám naposledy unikl?
„V kádrech našich soupeřů také 
dochází ke změnám, takže sílu pro-

tivníků poznáme až v mistrovských 
zápasech. Náš tým ale nebude vů-
bec špatný. Bude o rok zkušenější 
a vyhranější. To nám pomůže a 
věřím, že se do vyřazovací části do-
staneme.“

PROSTĚJOV Na palubovce Sna-
kes Ostrava vstoupí 16. září do 
1. ligy basketbalisté BCM Orli 
Prostějov. V domácím prostředí 
se poprvé představí 23. září, kdy 
od 19.00 hodin přivítají rezervu 
Opavy. Následují výjezdy do Svi-
tav a Brna a následně střetnutí se 
silnými Pardubicemi.
„O losu prakticky vůbec nepřemýš-
líme. Stejně musíme hrát se všemi 
soupeři, pořadí zápasů není rozho-
dující. Ovšem pochopitelně je jasné, 

že vstup do soutěže bude důležitý, 
pro sebevědomí potřebujeme pár 
zápasů vyhrát. Chceme být v dobré 
formě hned na startu ročníku,“ oko-
mentoval start druhé nejvyšší bas-
ketbalové soutěže kouč Orlů Michal 
Pešta. 
První atraktivní derby s Olomoucí 
se odehraje v rámci 7. kola 28. října 
od 19 hodin v Prostějově. (lv)
PROSTĚJOV Na palubovce Snakes 
Ostrava vstoupí 16. září do 1. ligy 
basketbalisté BCM Orli Prostějov. V 

domácím prostředí se poprvé před-
staví 23. září, kdy od 19.00 hodin 
přivítají rezervu Opavy. Následují 
výjezdy do Svitav a Brna a následně 
střetnutí se silnými Pardubicemi.
„O losu prakticky vůbec nepřemýš-
líme. Stejně musíme hrát se všemi 
soupeři, pořadí zápasů není rozhodu-
jící. Ovšem pochopitelně je jasné, že 
vstup do soutěže bude důležitý, pro 
sebevědomí potřebujeme pár zápasů 
vyhrát. Chceme být v dobré formě 
hned na startu ročníku,“ okomento-
val start druhé nejvyšší basketbalové 
soutěže kouč Orlů Michal Pešta. 
První atraktivní derby s Olomou-
cí se odehraje v rámci 7. kola 28. 
října od 19 hodin v Prostějově. 

(lv)
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PROSTĚJOV Velice intenzivní 
tréninkový program mají od za-
čátku srpna mládežnické volejba-
listky VK Prostějov. Co všechno 
už absolvovaly a co dalšího je do 
konce letních prázdnin ještě čeká?

Marek SONNEVEND
Hned na sklonku úvodního týdne 
přípravy absolvovaly prostějovské vý-
běry U20 i U18 přípravný turnaj pod 
širým nebem na antukových kurtech 
v Kojetíně. „Naše juniorky hrály vý-
borně, postoupily do finále a teprve 
tam podlehly silnému Šternberku v 
kompletním složení. Skvěle si vedly 
i kadetky, když se také probojova-
ly až do finále, jež ale musely vzdát. 
Kvůli dešti se totiž protáhl zápaso-
vý program a my už jsme se museli 
přesunout na plánované soustředění 
do Dolního Bušínova,“ informoval 
šéftrenér mládeže ve vékáčku Aleš 
Novák.
Zmíněné soustředění ve Sport & 
Relax areálu Bozeňov. na severní 
Moravě proběhlo od neděle 7. do 
pátku 12. srpna. „Tenhle kemp byl 
právě pro juniorky a kadetky. Vyšlo 
nám počasí, holky maximálně maka-
ly především na kondici, nechyběly 
však ani herní činnosti s míčem,“ při-
blížil Novák, který svěřenkyně vedl 
společně s kolegou Zdeňkem Skle-
nářem, svou péči věnovala nadějím 

zpod vysoké sítě i fyzioterapeutka 
Adéla Čechovičová.
Termínově na Dolní Bušínov nava-
zovalo další soustředění, a to starších 
žákyň v osvědčeném Karlově pod 
Pradědem. „Pod vedením Solange 
Soares, Petry Kučerové a nové tre-
nérské posily Pavla Frýdla trénovaly 
v Jeseníkách se zázemím v oblíbeném 
hotelu Kamzík naše starší žákyně A + 
B. Rovněž ony měly v termínu 12. až 
15. srpna komplexní náplň přípravy s 
důrazem na fyzičku,“ popsal Novák.
Nyní pokračují mládežnice VK 
všech věkových kategorií přípra-
vou v domácím prostředí. Při-
čemž sobota 20. srpna přinesla 
žákovský turnaj v hale Národního 
sportovního centra PV za účas-
ti Brna, Ostravy, Přerova, Svitav, 
Břeclavi, Znojma a Prostějova A i B. 

„Následně vyrazí starší i mladší žáky-
ně na další soustředění do Sport & 
Relax areálu Bozeňov, kde od 27. do 
31. srpna zapracují už víc na herních 
věcech.“
Totéž platí pro juniorky s kadetkami 
v případě jejich tréninkového kempu 
v Mikulově (29. až 31. srpna). „Na 
ten naváže velký přípravný turnaj ka-
detek, jenž uspořádáme v prostějov-
ském Národním sportovním centru 
od pátku 2. do neděle 4. září. Obsa-
zení bude hodně kvalitní, naše volej-
balistky U18 se o prvenství utkají s 
vrstevnicemi Brna, Ostravy, Plzně a 
Olympu Praha,“ připojil Aleš Novák.
O hráčských posilách i o tom, jaké 
soutěže ČR absolvují mládežnické 
týmy vékáčka v nadcházející sezóně 
2022/23, čtěte na straně 45 dnešní-
ho vydání.

BUDAPEŠŤ, PROSTĚJOV Po-
slední přípravou volejbalistek 
České republiky i Slovenska na 
nadcházející kvalifikaci Mistrov-
ství Evropy žen 2023 byl meziná-
rodní turnaj v Budapešti. Do ma-
ďarské metropole cestovaly i dvě 
hráčky VK Prostějov.
Smečařka Klára Faltínová opět byla 
součástí národního týmu ČR, který 
celé třídenní klání vyhrál. Porazil 
totiž jak Slovenky jednoznačně 3:0 
(19, 19, 18), tak domácí družstvo po 
větším boji 3:1 (20, 20, -24, 14).
Klára do úvodního střetnutí nena-
stoupila ani na chvíli, ale ve druhém 
duelu naskočila do sestavy od druhé 
sady a na hřišti vydržela až do kon-
ce. Skvěle se jí totiž dařilo, když byla 

s jedenácti dosaženými body nejvíc 
skórující členkou vítězného kolek-
tivu! Faltínová solidně útočila (9 
bodů, úspěšnost 32 procent), dobře 
přihrávala (41 procent), dala jedno 
eso i jeden blok a celkovou užiteč-
nost měla +6.
Univerzálka Karin Šunderlíková se 
tradičně stala tahounkou reprezen-
tačního výběru SR, jenž na buda-
pešťské palubovce obsadil druhé 
místo. Díky tomu, že ještě před tříse-
tovou porážkou od Češek dokázal 

porazit Maďarky těsně 3:2 (-22, 22, 
-20, 16, 12).
Právě při tomto výsledkovém obratu 
zafungovala Karin jako klíčový fak-
tor svou třiadvacetibodovou palbou! 
Proti Česku v exfederálním derby pak 
Šunderlíková přidala jedenáct punktů 
(při užitečnosti +6), což ale hostující-
mu mančaftu nestačilo ani na zisk sady.
O vstupu Češek i Slovenek do 
zmíněných kvalifikačních bojů 
ME se dočtete v příštím vydání 
Večerníku. (son)

  Foto: internet

 Foto: internet

Mladé volejbalistky jsou Mladé volejbalistky jsou Orli zahájí sezónu Orli zahájí sezónu 

„Budeme hrát jako tým,“ 

Michal Pešta

PROSTĚJOV Vedle prvoligového 
týmu se na novou sezónu připra-
vují také elitní basketbalové týmy 
juniorských kategorií. Výběry do 
19 i 17 let se budou snažit vylepšit 
výsledky z posledního ročníku, ve 
kterém se junioři v extralize za-
chránili až v baráži, kadeti dokon-
ce z nejvyšší soutěže sestoupili.
„Byla to sezóna, kterou v našem 
případě výrazně ovlivnila zranění a 
covid. U juniorů se v závěru poda-

řilo soutěž uhájit, jeden sestup jsme 
ale neodvrátili. Děláme maximum, 
aby příští sezóna byla jiná,“ ohlédl 
se ještě za uplynulým soutěžním 
ročníkem kouč devatenáctek Michal 
Pešta.
Juniorský tým se bude opírat pře-
devším o hráče, kteří v předcho-

zí sezóně nasbírali zkušenosti a 
dorostli do pozice lídrů. „Máme 
Slavíka, Strážického, Kalisze, Sabo-
la. V kádru bude víc stabilních hrá-
čů, kteří nebudou pendlovat mezi 
soutěžemi. Cílem bude postup do 
play-off,“ plánuje Pešta. Ve složitější 
situaci jsou kadeti. Po sestupu se po-
kusí o návrat do extraligy, řada hráčů 
ale poskočila do juniorské kategorie 
a nahradit chybějící hráče nebude 
snadné.  (lv)

PROSTĚJOV S vyrovnaným 
kádrem bez velkých hvězd 
budou v první lize o body v 
příští sezóně bojovat basket-
balisté BCM Orli Prostějov. 
Týmovému pojetí by mělo 
pomoci, že osa týmu přes 
několik odchodů zůstala po-
hromadě. „Kluci mají zažitý 
systém naší hry, mělo by to 
fungovat,“ míní trenér Orlů 
Michal Pešta (na snímku).
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Spoleèné tréninky
s Olympem i Olomoucí

Prostějov (son) – Začínající třetí 
týden týmové přípravy prostějov-
ských volejbalistek na novou sezó-
nu 2022/2023 bude ve znamení 
částečně propojeného tréninkové-
ho programu hned se dvěma extra-
ligovými soupeři: Olympem Praha 
a  UP Olomouc. „Olymp stráví 
v Prostějově týden na soustředění, 
v  rámci toho jsme se už předem 
domluvili na dvou našich společ-
ných trénincích. Budou samozřej-
mě herní a chceme při nich procvi-
čovat modelované situace různého 
charakteru, určitě dojde i na cvičné 
sety s  počítáním bodů,“ prozradil 
hlavní kouč žen VK Miroslav Čada.
Podobný model bude mít rovněž 
jeden plánovaný společný trénink 
s olomouckými rivalkami. „V sou-
časné fázi přípravy jsou takové tré-
ninkové jednotky propojené s kva-
litním soupeřem lepší než klasické 
přáteláky. Na ty přijde čas o  něco 
později,“ prohodil Čada. Stane se 
v rámci úvodního přípravného tur-
naje, který Hanačky absolvují od 
pátku 2. do neděle 4. září v Přerově. 
Podrobnosti k této zápasové akci 
přineseme v příštím vydání Večer-
níku.

Dubianská 

Brno, Prostějov (son) – Dost 
výrazně se od konce minulého 
soutěžního ročníku změnil hráčský 
kádr volejbalových Šelem Brno. Ji-
homoravský celek opustilo několik 
členek dosavadní základní sestavy, 
například nahrávačka Soňa No-
váková zamířila do VK Prostějov. 
Místo ní přivedlo vedení klubu ze 
druhého největšího města České 
republiky ukrajinskou tvůrkyni hry 
Anhelinu Dubianskou, která bě-
hem uplynulé sezóny nastupovala 
za silnou Duklu Liberec. Také na 
Ukrajině získaly Šelmy ještě jednu 
volejbalistku, a  to smečařku jmé-
nem Hanna Kyrychenko. Dosud 
oblékala dres mezinárodně zná-
mého Chimiku Južnyj, nyní bude 
tvrdit muziku v  ambiciózním br-
něnském kolektivu.

RYCHLÝ
NÍK

PŮVODNÍ
zpravodajství 
pro Večerník
Marek
SONNEVEND

Nejvýznamnější změnou v  porovnání s  loň-
skem je, že přibyla česká extraliga U22, kte-
rou prostějovský tým absolvuje. Za soupeře 
bude mít následující celky: Olymp Praha, 
Liberec, Brno, Ostrava, České Budějovi-
ce, Hradec Králové, Přerov, Lanškroun, 
Uherské Hradiště, Střešovice a  Lvi Praha.
„Soutěž nebude zase tak náročná, má systém 
jednorázových turnajů trvajících vždy pouze 
jeden den. Naši sestavu vytvoří kromě junio-
rek také Zuzana Dostálová a Adriana Jurčíková 

trénující s ženským áčkem,“ prozradil šéftrenér 
mládeže ve vékáčku Aleš Novák.
Největší důraz na výsledky logicky zůstane 
u  věkových kategorií U20 a  U18. „Junior-
ky i  kadetky samozřejmě jsou mládežnickou 
vlajkovou lodí našeho klubu. Startovní pole 
se zúžilo na dvanáct, respektive patnáct druž-
stev, a  my máme jasné ambice pohybovat se 
daleko od sestupových starostí. S  kadetkami 
chceme – stejně jako v případě kolektivu U22 
– postoupit do závěrečného turnaje Final 8. 
A v případě juniorek myslíme ještě výš, kon-
krétně na účast v  semifinále. Věřím, že herní 
kvalitu na to budeme mít,“ řekl Novák.
Juniorský mančaft totiž posílily Bára Aben-
droth ze Šternberka, plus na hostování Jana 
Dvořáková z Hradce Králové i Kateřina Za-
pfová z Chodova. „Naše juniorky navíc po-

stoupily do první ligy žen, kde využijeme 
výše zmíněné Dostálovou plus Jurčíkovou, 
dále někdejší oporu A-týmu VK Gabiku 
Kozmík Tomášekovou a  snad i  další posi-
ly, jež má natažené kouč našich výběrů U22 
a U20 Zdeněk Sklenář. Uvidíme, které z roz-
jednaných hráček nakonec přijdou,“ odtušil 
Novák.
Rovněž kadetkám pomohou nové akvizice: 
Zuzana Švihelová, Kateřina Pechanová a Eri-
ka Reitschmiedová ze Svitav, Tereza Janečková 
ze Žichlínku. „K tomu přešly ze starších žákyň 
naše odchovankyně Olga Krpcová, Alexandra 
Moskalová, Natálie Grygelová, Adéla Sofková, 

Izabela Nicod a Natálie Rozumková. Kadetky 
si vedle své extraligy zahrají souběžně taky 
krajský přebor žen,“ informoval Novák.
Zapomenout nesmíme ještě na Český pohár 
juniorek. A moře soutěžních utkání za celou 
sezónu pochopitelně absolvují též prostějov-
ské starší žákyně, mladší žákyně i holky z pří-
pravky, do níž po celé září opět bude probíhat 
tradiční nábor. „Co se týká trenérského obsa-
zení, skončila u nás kvůli svému zaměstnání 
Adéla Kocourková. Místo ní máme nataže-
ného Pavla Frýdla, který se už zapojil do celé 
dosavadní přípravy. Snad jeho příchod sem 
definitivně klapne,“ přeje si Aleš Novák.

Novinkou je česká extraliga U22, 
i proto přišly hráčské posily

PROSTĚJOV Už během minulé sezóny hrály mládežnické volejbalistky VK 
Prostějov vydatný počet oficiálních soutěží ČR napříč všemi věkovými kate-
goriemi. V nadcházejícím ročníku 2022/2023 toto množství ještě vzroste na 
docela slušnou spoustu, tudíž dívčí talenty hanáckého klubu budou mít o zá-
pasové vytížení opravdu postaráno.

 Foto: Marek Sonnevend

FOTOGALERIE
klikni na

www.vecernikpv.cz

Napadlo by vás, že se po tak 
dlouhé době ještě vrátíte do vékáčka?
„Určitě ne, něco takového by mě vů-
bec nenapadlo, ani ve snu. (smích) 
Naopak už jsem byla vnitřně roz-
hodnutá, že po minulé sezóně de-
finitivně skončím s  vrcholovým 
volejbalem. V Šelmách Brno se mi 
líbilo, že jsem mohla sportovní ka-
riéru skloubit s prací. Přesto jsem si 
během uplynulého ročníku říkala, 
že dál hrát extraligu nebudu.“

Co vás tedy přesvědčilo k opa-
ku, navíc na Hané?
„Potkala jsem se s  Mirou Čadou 

a  dostala od něho takovou pro 
mě velice příjemnou nabídku. Až 
jsem si řekla, že taková možnost jít 
do mistrovského týmu se snad ani 
nedá odmítnout. (směje se) Přesto 
nešlo o úplně snadné rozhodování. 
Na papír jsem si napsala pro i proti 
a nakonec převážily pozitivní věci. 
Hlavní je, že mě volejbal pořád moc 
baví. A pokud ho i tady v Prostějově 
můžu dělat vedle svého zaměstná-
ní, tak jsem do toho šla. Navíc žen-
skou extraligu jsem začínala hrát 
v Králově Poli Brno právě pod Mir-
kem Čadou, se kterým teď v Prostě-
jově také skončím.“

Takže nadcházející sezóna 
bude již opravdu vaše poslední? 
Nestanete se volejbalovým Jardou 
Jágrem – vydržet mezi elitou až do 
padesáti?
„Je pravda, že když Jágr pokra-
čuje a je ještě o tři roky starší než 
já, tak bych klidně mohla jet i  já 
dalších iks let do té padesátky. 
(se smíchem) Ale to je spíš taková 
sranda. Reálně to teď vidím tak, 
že dám ještě jeden rok, a  potom 
konec. I  když vždycky záleží, jak 

se člověk cítí na hřišti i  celkově. 
Poslední sezónu za Šelmy jsem 
docela dost nastupovala, rozhod-
ně víc, než jsem původně čekala. 
A myslím, že herně to z mé strany 
nebylo úplně špatné. Taky pro-
to jsem prostějovskou nabídku 
vzala. Hlavně chci pomoct druž-
stvu, v rámci možností třeba radit 
mladším holkám, jistit z  pozice 
druhé nahrávačky týmovou jed-
ničku a  dělat všechno tak, aby 
tým dobře fungoval. Hrát zápasy 
už tolik nepotřebuju, stačí mi na-
skakovat v případě potřeby. Tako-
vá role mi naprosto vyhovuje.“

Neodradil vás od příchodu 
do VK ani fakt, že nečekaně zís-
kal titul a  v  nadcházejícím roč-
níku se vlastně nemůže zlepšit? 
Maximálně obhájit, což bude 
hodně těžké?
„Takhle jsem nepřemýšlela. Spíš 
pro mě byla velká čest, že o  mě 
v mých letech má zájem úřadují-
cí mistr republiky. A  odmítnout 
nabídku od zlatého mančaftu, to 
bych pak mohla vypadat jako pri-
madona.“ (směje se)

Do společné přípravy v Pro-
stějově jste naskočila o týden poz-
ději od 15. srpna. Jaké byly první 
dny?
„Měla jsem už předem dohod-
nutou účast na jednom volejba-
lovém letním kempu, kde trénu-
ju děti, proto jsme se s  Mirkem 
domluvili na mém pozdějším 
nástupu tady. Naskočit do nové-
ho týmu je samozřejmě vždy ná-
ročnější, ale já mám výhodu, že 
skvěle znám zdejší trenéry a taky 
některé spoluhráčky, třeba Míšu 
Beránkovou. I ostatní holky znám 
jako soupeřky, výborně mě vzaly 
mezi sebe a od začátku se tu cítím 
dobře, všechno je v pohodě a bez 
problémů.“

Může prostějovská parta na-
vázat na senzační jízdu z letošního 
jara?
„Něco takového se předem slo-
žitě odhaduje. Česká extraliga 
žen je teď dost vyrovnaná, na 
medaile může pomýšlet klidně 

šest nebo sedm týmů a  záleží, 
komu to v  rozhodujících mo-
mentech nejvíc sedne. Naší 
výhodou může být, že v Prostě-
jově se hráčský kádr jen mini-
málně změnil, kolektiv zůstal 
skoro celý pohromadě a  chce 
navázat na super povedenou 
sezónu. Budeme společně 
pracovat naplno a  snažit se na 
maximum, aby se znovu daři-
lo. Těším se i na fanoušky, kte-
rých je tady stále dost stejných 
ještě z  doby před deseti lety, 
kdy jsem za Prostějov hrávala. 
Zvlášť někteří jsou nesmírně 
hodní a často za námi i s Toma-
nou (Markétou Chlumskou, za 
svobodna Tomanovou – pozn.
red.) po utkáních chodili si 
popovídat, nebo nám dokonce 
nosili i  dárečky. Tohle je moc 
milé a  příjemné, se všemi pří-
znivci se ráda uvidím. A věřím, 
že nás jako celý tým budou zase 
výborně povzbuzovat.“

PROSTĚJOV Po více než 

deseti letech se do týmu 

prostějovských volejbalis-

tek vrátila ostřílená nahrá-

vačka Soňa Nováková (na 
snímku). Ve svých šestač-

tyřiceti je logicky nejstarší 

hráčkou UNIQA extraligy 

ČR, vzhledem ke své dosa-

vadní kariéře žijící legen-

dou. Navíc stále velice plat-

nou plejerkou, jež bude 

u žen VK plnit roli dvojky 

na postu tvůrkyně hry. 

EXKLUZIVNÍ
rozhovor 
pro Večerník
Marek
SONNEVEND

PROSTĚJOV Nejvyšší volejbalové soutěže ČR 
žen i mužů se od nového ročníku 2022/2023 
budou hrát s novým typem míčů značky Gala. 
Prostějovská firma má dlouhodobou smlouvu 
s Českým volejbalovým svazem a pro aktuální 
sezónu vyvinula zajímavou novinku.
Hned na první pohled zaujme poněkud odlišný 
design v rozmístění barvených polí na inovovaném 
balónu. Manažer Galy s příhodným jménem Jakub 
Gall (zároveň známý extraligový i mezinárodní 
rozhodčí) přivezl VK Prostějov do Národního 
sportovního centra PV várku padesáti těchto „pra-
covních“ nástrojů.
„Míče vypadají hezky, už s nimi trénujeme a zvy-
káme si na ně. Přesné herní vlastnosti důkladněji 
poznáme až po delším používání, ale podle našich 
prvních dojmů i informací od výrobce by se třeba 
letové reakce po úderech neměly nijak zásadně 
lišit,“ uvažoval asistent trenéra ženského A-týmu 
vékáčka Lubomír Petráš.  (son)

 Foto: Marek Sonnevend

Nový míč pro UNIQA 
extraligu!

PROSTĚJOV Druhý týden společné 
přípravy volejbalistek VK Prostějov na 
novou sezónu 2022/2023 se svou náplní 
dost podobal tomu úvodnímu. Byl to-
tiž zaměřen převážně fyzicky. „Nejvíce 
tréninků jsme měli znovu kondičních, s 
různými cvičeními a podobně. K tomu 
několik výběhů na Hloučelu a třikrát fit-
ko, tedy posilovnu,“ přiblížil Večerníku 
asistent trenéra Lubomír Petráš.

Marek SONNEVEND
„Opět jsme ale nezanedbávali ani herní část, 
většinou spíš individuální činnosti. Až ve 
čtvrtek jsme druhou polovinu odpoledního 
tréninku poprvé věnovali výhradně volejba-
lu i s týmovou hrou,“ prozradil Petráš.
Do přípravy se zapojilo všech jedenáct 
přítomných plejerek: Soňa Nováková 
(k prostějovskému kolektivu se připo-
jila od pondělí 15. srpna), Raquel Löff, 
Kateřina Kvapilová, Petra Kožoušková, 
Zuzana Dostálová, Jéssica Silva, Pavla 
Meidlová, Michaela Smolková, Adriana 
Jurčíková, Michaela Beránková a Adéla 
Stavinohová.

Stále naopak chybí reprezentantky Simo-
na Bajusz, Klára Faltínová i Karin Šun-
derlíková, na plný počet dvanácti sestavu 
doplnil statistik Jakub Krčmař. Petráš 
děvčatům nahazoval balóny, hlavní kouč 
Miroslav Čada svěřenkyně povzbuzoval 
svými typickými motivačními hláškami 

– a už to na ploše Národního sportovní-
ho centra PV frčelo. Až z makajících žen 
vékáčka v nemalém horku lil pot. „Pojďte, 
holky, ještě vydržte. Ty dvě hodiny tré-
ninku musí být pořád ve vysokém tem-
pu, ať to za něco stojí,“ pokřikoval Čada 
pravdivě. 

„Pojďte, holky, ještě vydržte!“

 Foto: Marek Sonnevend



PROSTĚJOV World Junior Ten-
nis Finals je především o skvělém 
tenise, který na kurtu předváděly 
bez ruské a  běloruské výjimky 
všechny státy, jež se přes náročné 
kvalifikace až sem dostaly. Jde ale 
také o  skvělou reklamu i  vizitku 
pro prostějovský tenis, ale i město 
jako takové. V letošním roce tomu 
opět nebylo jinak. Slova chvály 
zněla napříč mezinárodní teniso-
vou federací, místními politiky 
i politiky mimo tento region, nesla 
se i od předsedy Národní sportov-
ní agentury. 
O bojích na kurtech i přátelství mezi 
různými státy a kontinenty toho bylo 
řečeno už hodně. Šampionát ale dale-
ko přesáhl rámec sportovní. Ve skvě-
lém světle se stejně jako ve všech pře-
dešlých ročnících ukázala organizace 
turnaje, čehož si pochopitelně nejvíce 
všímali zástupci ITF, kteří chválou 

nešetřili před turnajem ani po jeho 
skončení. Už jen neuvěřitelně dlouhá 
tradice turnaje na území Prostějova 
hovoří za vše a  předběžná domluva 
i pro další dva ročníky jakbysmet. 
Slova chvály a  uznání zněla i  od 
hejtmana Olomouckého kraje Josefa 
Suchánka, který také řekl, že Prostě-
jov je „Mekkou“ středoevropského 
tenisu. Jen těžko lze s tímto výrokem 
nesouhlasit, když vezmeme v potaz, 
kteří tenisté z místní líhně talentů pra-
videlně bodují mezi světovou elitou. 
„Všechny reakce a  hodnocení nás 
nesmírně těší. Opět se potvrdilo, že 
svoji práci děláme dobře a  že zde 
máme perfektní tým vedený mojí 
manželkou Petrou. Jsem rád, že tra-
dice nekončí a že se dočkáme v Pro-
stějově i  onoho jubilea v  podobě 
čtvrtstoletí. To je ve světě organizace 
velký unikát. Žádnému tenisovému 
svazu a klubu na světě se nic takové-

ho nepodařilo, je to fantastická pořa-
datelská série!“ nechal si závěrečné 
slovo Miroslav Černošek, jednatel 
pořádající marketingové společnos-
ti TK PLUS. „Žákovské mistrov-
ství světa družstev v  Prostějově se 
navždy zapsalo do historie tenisu. 
Týmový šampionát do čtrnácti let 
je první větší bránou do velkého te-
nisu a  díky více než dvacetiletému 
pořadatelství měl mladý český tenis 

každoročně šanci změřit své síly 
s  největšími talenty z  celého světa,“ 
říká Ivo Kaderka, prezident Českého 
tenisového svazu a  Tennis Europe. 
Ten může být spokojen zejména 
s bilancí českých děvčat: 2019 zla-
to, 2021 bronz a 2022 opět zlato. 
A to připomeňme, že v roce 2020 
se nehrálo.
Pro většinu hráčů a hráček šlo i letos 
o  první takto velký turnaj, kterých 

je za pár let mohou čekat desítky 
v průběhu každého roku. Je tak zcela 
jasné, že zážitky a vzpomínky právě 
na Prostějov v nich zůstanou během 
celé kariéry. A to je vizitka, jíž se mo-
hou pyšnit nejen v tenisovém klubu, 
ale i v celém městě. Komfortní pro-
story, zařízení a vybavení tenisového 
areálu NTC MORAVA a  TK Pro-
stějov poskytují vhodné prostředí 
pro nejvýznamnější mládežnickou 

mezinárodní tenisovou akci, ze kte-
ré vzešlo mnoho pozdějších vítězů 
grandslamových podniků včetně 
Rafaela Nadala, Novaka Djokoviče, 
Lleytona Hewitta, Amelie Maures-
mové, Justin Heninové či současné 
světové ženské jedničky Igy Šwiate-
kové a také mnoho českých hvězd ja-
kými byli například Tomáš Berdych, 
Lucie Šafářová či Nicol Vaidišová.   

(jaf)  

DÌKUJEME VŠEM PARTNERÙM

A PØÍZNIVCÙM ZA PODPORU
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Jak hodnotíte letošní ročník 
WJTF z pohledu organizace?
„Po dvou letech to byl opět hod-
notný šampionát a  musím říct, že 
i děti byly zase divočejší. (směje se) 
Oproti předešlému mistrovství, 
které se odehrálo v  bublině, jsme 
se naštěstí opět vrátili do plnohod-
notného šampionátu. Přijela řada 
doprovodů z  Kazachstánu, Ekvá-

doru či z Koreje. Bylo to moc fajn 
a věřím, že si ho opět všichni užili, 
jak se sluší a patří. Organizačně pro-
běhlo vše také bez problémů a velké 
poděkování patří všem, kteří se na 
turnaji podíleli.“

Velkým strašákem byla před 
začátkem turnaje právě koronavi-
rová pandemie. Proběhlo vše bez 
potíží?
„Žádné pozitivní testy covidu jsme 
během šampionátu naštěstí neza-
znamenali. Ani před odletem hráčů 
do jejich zemí se při výsledcích ne-
objevil jediný případ. Je to jen dobře 
a  šampionát tak neovlivnily vnější 
faktory.“

Druhou obavou bylo počasí, 
které si s turnajem trošku pohrá-
valo. 
„To ano, ale naštěstí ta předpověď 
byla ještě poměrně slušná. Dvě prů-
trže nás trošku přibrzdily v první den 
konání akce. Díky bohu ale kurty vy-
držely bez potíží a mohlo se tak brzy 
pokračovat. Nicméně v první den se 
končilo až ve večerních hodinách, 
takže to bylo náročnější. V  dalších 
dnech nás zase trošku sužovala vedra. 
Pro ty děti být na rozpáleném kurtu 
od dopoledních tréninků až do pozd-
ního odpoledne není nic příjemného. 
Bylo to náročné nejen pro hráče, ale 
i naše sběrače, kteří vyhledávali každý 
kousek stínu. A když jsme si mysleli, 
že už máme vyhráno, tak přišel déšť, 
který tak protáhnul závěrečný den až 
pozdějších hodin. Ale naštěstí se opět 
jednalo jen o dvě přeháňky.“ (úsměv)

Jak už jste prozradila, děti le-
tos byly také opět divočejší než 
v době covidu. Podepsalo se to na 
něčem či máte určitou historku, 
na kterou budete vzpomínat?
„Jednou ze skvělých akcí byla pře-
hrada, kde se děti opravdu skvěle 

bavily a  moc jsme si to tam s  nimi 
užili. Jinak jsme tu měli jeden pří-
pad z  jihoafrického mužstva. Hráč 
se nechoval, jak by se slušelo, takže 
dostal napomenutí a pozvali jsme si 
i  kapitána, aby ho trošku umravnil. 
On to bral pořád jako legraci a  po 
prohraném zápase zničil raketu 
o  zeď v  hotelovém pokoji. Poničil 
tedy zeď a samotnou raketu vyhodil 
ze čtvrtého patra. Škodu musel uhra-
dit kapitán a hráč byl na další den vy-
loučen. Jenže nastala kuriózní situa-
ce a Jihoafričanům se jeden z kluků 
zranil a neměl by tak kdo nastoupit. 
Poslední den proto hříšný chlapec 
mohl nastoupit. Pak tam byly ještě 
nějaké rozbité lustry, hráčky totiž 
zkoušely servis, to už jsou ale takové 
drobnosti, se kterými se počítá. Jsou 
to stále děti a je důležité, že se opět 
mohly bavit. Volali nám také z pen-
zionu, že rozumí tomu, že se hraje 
na antuce, ale nechápou, proč ji ně-
kteří mají i ve svém nočním stolku...“ 
(smích)

Akce na přehradě byla velmi 
kvitována. Následující dny bylo 
i vidět, jak si některé státy vzájem-
ně přejí a fandí. Je i v tom kouzlo 
právě těchto dětských akcí?
„Určitě. Musím říct, že pro ty děti je to 
v tomto věku první velká reprezentač-
ní akce. A je třeba najít i tu zábavnou 

formu. Tenis je samozřejmě individu-
ální sport, ale je dobře, když i hráči na-
váží se svými vrstevníky klidně z dru-
hé strany světa určitá přátelství, která 
je mohou provázet celý život. Vidět 
pak emoce na kurtu, společné radosti 
i smutek bylo opravdu krásné.“ 

Celý týden byl hodně chvá-
lený ze všech stran. Už se tak 
posunuly debaty o další orga-
nizaci tohoto turnaje?
„Mohu prozradit, že už jsme 
před turnajem dostali příslib 
na příští ročník, který by měl 
nahradit rok 2020, kdy se tur-
naj nekonal. A  mezinárodní 
tenisová federace ITF rovnou 
navrhla, abychom prodloužili 
spolupráci o dva roky a završili 
tak čtvrtstoletí, což je obdivu-
hodné číslo. Hned v úterý po 
skončení turnaje jsem odesíla-
la návrh a co mám zprávy, tak 
by mělo vše klapnout.“

Kdybychom se ještě na-
posledy zastavili u  sportov-
ní stránky. Jak se vám líbila? 
„Byli jsme svědky řady skvělých 
duelů od tenistů i  tenistek. Jsem 
samozřejmě moc ráda, že to holky 
zvládly a  potvrdily nelehkou úlohu 
favoritek na celkové prvenství. Také 
mě těší, že se opět ukázala dominan-
ce Evropy, je vidět, že se tu tenis dělá 

opravdu dobře. Myslím si, že kvalit-
ní výkony předvedli i naši kluci, ale 
bohužel jim postup přes dvě těsné 
porážky unikl. Celkově jsem hlavně 
ráda, že většina z hráčů už v  tomto 
věku odehrála opravdu perfektní 
zápasy.“

Ředitelka WJTF se ohlíží 
za letošním světovým šampionátem týmů do 14 let

PROSTĚJOV Dlouhé přípravy a následných šest dní skvělého 
mládežnického tenisu proběhlo v Prostějově už potřiadvacá-
té. Po dvou covidových letech se mistrovství světa tenisových 
družstev dívek a chlapců do 14 let opět dočkalo plnohodnot-
ného programu, který nenarušily žádné vnější vlivy. Z organi-
začního i sportovního hlediska tak byla s letošním šampioná-
tem i jeho ředitelka Petra Černošková (na snímku) maximálně 
spokojená a také prozradila, že s největší pravděpodobností 
se i další dva ročníky turnaje odehrají opět v Prostějově, čímž 
by město tenisu zaslíbené oslavilo čtvrtstoletí World Junior 
Tennis Finals, největší akce pro mladé naděje. 

EXKLUZIVNÍ
rozhovor
pro Večerník
Jan
FREHAR

 4x foto: Jan Frehar



WWW.VECERNIKPV.CZ 22. srpna 2022 472525SPORT

25

PROSTĚJOV V  plném proudu 
už je příprava házenkářů Sokola 
II Prostějov na novou druholi-
govou sezónu 2022/23. Zkraje 
srpna do ní vstoupili s  jednou 
podstatnou změnou v  realizač-
ním týmu.

Marek SONNEVEND
„Výkonný výbor našeho oddílu roz-
hodl, že po minulém výsledkově 
neúspěšném ročníku chce změnu 
ve vedení týmu. Proto mi na schůzi 
oznámil, že jako hlavní trenér kon-
čím. A že novým koučem bude můj 
dosavadní asistent Svaťa Ordelt,“ 
prozradil Večerníku Tomáš Černí-
ček.
„Již před časem jsem dostal nabíd-
ku vést mladší dorostence TJ Sokol 
Centrum Haná. Rozmýšlel jsem se, 
co dál, a  nakonec udělal rozhod-
nutí, že téhle možnosti nevyužiju 
a  místo toho budu pokračovat 
u  prostějovského mužstva. Načež 

mi oznámili, že nebudu...,“ popsal 
Černíček vývoj situace. Holt život 
někdy píše nešťastné příběhy.
Svůj momentální konec v  Sokole 
II však bere s  nadhledem. „Nejsem 
nijak naštvaný ani zatrpklý. Vím, jak 
to ve sportu chodí. A chápu, že klu-
bový výbor chtěl dát mančaftu nový 
impuls, nějak ho nastartovat. Přeju 
klukům, ať to vyjde a daří se jim víc 
než dosud,“ řekl zkušený dnes už bý-
valý kormidelník sympaticky.
„Jen mě mrzí, že ze čtyř sezón 
mého uplynulého působení u týmu 
se hned dvě nedohrály kvůli covidu. 
A celkově nás provázely trvale velké 
problémy se skládáním sestavy na 
každý jednotlivý zápas. Ale takový 
je úděl výkonnostního sportu, kte-

rým házená ve třetí nejvyšší soutěži 
ČR je,“ povzdechl si Černíček.
Už bez něj a pod vedením Svato-
pluka Ordelta tedy Hanáci pro-
cházejí přípravou, jejíž součástí 
tradičně je i  Český pohár mužů. 
Utkání 1. kola přitom absolvují 
v domácím prostředí haly RG a ZŠ 

Otto Wichterleho Prostějov, a  to 
v  pátek 26. srpna od 18.00 hodin 
proti HBC Olomouc 1966.
Jihomoravská skupina 2. ligy mužů 
2022/2023 následně odstartuje 
o třetím zářijovém víkendu, Prostě-
jované v  úvodním dějství pojedou 
v neděli 18. do Ivančic.

KOSTELEC NA HANÉ, PROSTĚ-
JOV V minulém ročníku 2. ligy mužů 
ČR se házenkáři TJ Sokol Kostelec na 
Hané HK dlouho pohybovali v  úpl-
ném popředí tabulky na medailových 
postech skupiny Jižní Morava, nako-
nec obsadili pátou pozici. Obhajoba 
dobrého umístění v  nadcházející se-
zóně 2022/23však bude ze zdravot-
ních důvodů dost obtížná.
„Týmovou přípravu jsme standardně 
zahájili 1. srpna, trénujeme třikrát týdně. 
Prvních čtrnáct dnů bylo hodně o  bě-
hání, od třetího týdne jsme už přidali víc 
práce s balónem. Musím ale říct, že mi 
náladu dost pokazila čtyři vážnější zraně-
ní klíčových opor,“ neskrýval rozmrzelost 
hlavní kouč HK David Ševčík.
„Zranili se Marek Dostál, Rostislav Pod-
hrázský, David Palička i Ondřej Oščádal, 
což jsou všechno kluci, kteří poslední rok 
pravidelně nastupovali v základní sestavě. 
Mára s Rosťou patří k našim největším 
tahounům, Davča je taky velice zkušený 
a talentovaný Ondra pro změnu slibně 
rozjížděl kariéru mezi dospělými. Všich-
ni budou mimo hru v řádu mnoha týd-

nů, spíš několika měsíců,“ povzdechl si 
Ševčík.
Žádné výrazné posílení kádru se při-
tom nechystá. „Mančaft doplňujeme 
o  mladíky z  Házenkářské akademie 
Olomouckého kraje, většinou Kostele-
čáky. Za dané situace budou dostávat víc 
prostoru právě mladí kluci, kteří mají tím 
pádem velkou příležitost se ukázat, před-
vést. Jenže to budou mít těžké jak oni, tak 
my coby citelně oslabený kolektiv. Proto 
zatím nemá smysl se bavit o  nějakých 
výsledkových cílech. Uvidíme až podle 
toho, nakolik zvládneme úvod druholi-
gové soutěže,“ odtušil Ševčík.
Již v sobotu 27. srpna od 15.00 hodin 
přitom čeká kostelecké mužstvo duel 
1. kola Českého poháru v  Uničově.
„Půjde o  takový první test naší výkon-
nosti v  současném složení bez kvarteta 
opor. Pohárový zápas tradičně pojme-
me jako součást přípravy, nehodláme 
příliš tlačit na postup za každou cenu. 
Na druhou stranu chceme samozřejmě 
u soupeře z druholigové skupiny Severní 
Morava zabojovat o vítězství,“ doplnil ješ-
tě házenkářský lodivod TJ Sokol.  (son)

Kostelci narušila přípravu zranění 
čtveřice klíčových hráčů

Nahrazuje jej asistent Ordelt, v pátek start Èeského poháru doma s Olomoucí

 Foto: Marek Sonnevend

pro Večerník 

Martin 
ZAORAL

EXKLUZIVNÍ
reportáž

Závod zavedl účastníky z malebného 
prostoru startu a  cíle před zámkem 
a  kostelem v  Mořicích po oblíbené 
cyklostezce vedoucí podél říčky Haná 

do Vrchoslavic a dále na okraj Němčic 
nad Hanou. Zpět do Mořic se opět 
běžci vraceli po cyklostezce. Rovina-
tou trať většina z nich prolétla jako vítr. 
V cíli na ně čekalo kromě nezaměnitel-
ných pocitů uvolnění a  radosti, které 
znají pouze ti, co se nebojí intenzivní 
fyzické námahy, také bohaté občer-
stvení v  podobě velkého množství 
nápojů, sladkých melounů, banánů 
a kuliček hroznového vína. 

Kromě toho se mohli zajít podí-
vat na jindy uzavřenou balustrádu 
kostela svatého Martina zdobenou 
originály barokních soch. V 18. sto-
letí je vytvořili žáci Matyáše Brauna, 
jehož dílo zdobí slavný Karlův most 
v Praze. 
Za konáním dobře zorganizo-
vané akce stálo vedení obce 
spolupracující se zdejšími hasi-
či. „Od začátku jsem chtěl v obci 
pořádat nějakou sportovní akci, 
která by tu mohla bývat pravidel-
ně. Nakonec mě na nápad přivedl 
kamarád, který rád běhá,“ ohlédl 
se ke kořenům starosta Mořic To-
máš Pavelka.  

Mořice run se letos poprvé stal sou-
částí tzv. Ligy 100, což je Velká cena 
vytrvalců Olomouckého kraje. Díky 
tomu do dorazili sportovci ze širokého 
okolí. „Výrazně se nám zvedl počet 
účastníků. Zatímco loni jich startova-
lo dvacet, letos to bylo čtyřiapadesát,“ 
srovnal Pavelka, který doufá, že akce 
inspiruje i další z místních občanů, kte-
ří by účast v příštím ročníku mohli pro 
sebe pojmout jako osobní výzvu. 
Běh však není jediným sportem, 
který by se měl v  Mořicích trvaleji 
usadit. „Na podzim bychom v soko-
lovně rádi uspořádali první ročník 
šachového turnaje,“ prozradil To-
máš Pavelka. 

MOŘICE Barokní sochy z balustrády krásného kostela svatého 
Martina v Mořicích se předminulou sobotu 13. srpna nestačily 
divit. Panoval pod nimi nezvyklý ruch. Důvodem bylo pořádání 
3. ročníku běhu Mořice run. Na start osmikilometrové trati se po-
stavilo celkem 54 vytrvalců, ještě před nimi zvládla 1,5 km osmič-
ka statečných dětí. 

DĚTKOVICE, PROSTĚJOV

Nový rohovnický oddíl Our Hope 
Boxing Club Prostějov se hned 
v počátcích své ambiciózní exis-
tence prezentoval uspořádáním 
obřího mezinárodního turnaje 
mládeže s originálním názvem 
Dětkovické beran 2022.

pro Večerník 

Marek
SONNEVEND

PŮVODNÍ
reportáž

Premiérový ročník akce trval tři dny a celá 
obec Dětkovice jí bez přehánění žila. Na 
hřišti u tamního kulturního domu byl 
postaven ring pod širým nebem, kde 
se dohromady uskutečnilo neuvěřitel-
ných čtyřiapadesát jednotlivých utká-
ní chlapců i dívek v různých věkových 
a váhových kategoriích! „Dorazili boxe-
ři a boxerky ze sedmi evropských zemí, 
konkrétně z Německa, Rakouska, Ukraji-
ny, Polska, Maďarska, Slovenska a Česka. 
Většina jsou to mí kamarádi, přátelé či 
známí z řady absolvovaných turnajů v ČR 
i cizině, na něž se navázali další. A dohro-
mady to dalo velmi početné startovní 
pole vysoké mezinárodní úrovně,“ rado-
val se hlavní organizátor Dětkovického 
berana Martin Klíč, zároveň šéftrenér 
OHBC Prostějov.
Hlavním bodem třídenního progra-
mu se stal nabitý páteční galavečer 
čítající patnáct duelů. „V  rámci něj 
nastoupilo devět prostějovských bo-
xerských nadějí. V předzápase se utkali 
benjamínci Petr Šťastný a  Hynek Ťuík 

z Baby boxingu OHBC, dále pak měli 
utkání Dorian Kropog, Filip Jílek, Šimon 
Jeglík, Adam Krampota, Nikol Dvorská, 
Aneta Vytásková i Vladimír Skalský,“ vy-
jmenoval Klíč. Většinu z nich vede spo-
lečně se svými bývalými svěřenci a nyní 
už trenérskými kolegy, jimiž jsou Mag-
daléna Vrbová, Patrik Kropog a Tomáš 
Kučera. „Společně sázíme na poctivou 
týmovou práci tak, aby talenty tradiční-
ho bojového sportu z  Prostějova měly 
co nejlepší péči i prostor se ukázat v dob-

rých zápasech. Tentokrát se naši mlá-
dežníci představili v domácím prostředí, 
neboť Dětkovice patří do regionu a lidé 
jak místní, tak z okolí turnajem opravdu 
žili. Šlo o významnou událost pro celou 
obec, sportovně společenské oživení 
zdejšího dění,“ popisoval Klíč.
Mezi aktéry nechyběli ani reprezentanti/
reprezentantky zúčastněných států, za 
Českou republiku například Veronika 
Jílková nebo Claudia Tótová. A vítězný 
Dorian Kropog z pořádajícího OHBC 
PV měl maximálně vydařené klání jako 
součást přípravy na nadcházející Mis-
trovství Evropy školní mládeže v Turec-
ku. „Ukrajinské výpravě jsme symbolicky 

předali pohár z obléhané-
ho Charkova jako výraz 
naší účasti i pomoci v  je-
jich těžkých časech,“ pro-
zradil Klíč.
Letošní Dětkovické 
beran navíc proběhl 
pod záštitou primáto-
ra statutárního města 
Prostějova Františka 
Jury. „Moc si ceníme 
i vážíme podpory vedení města. Velké 
poděkování patří také starostům tří obcí 
za pomoc při organizaci turnaje: byli 
to Josef Hýbl za Dětkovice, Jiří Zips za 
Bedihošť a  Jakub Haluza za Výšovice. 

Bohaté a vskutku vynika-
jící občerstvení pak zaji-
stil profi catering Kamila 
Mlčocha s  Radkem Ka-
lábem. Nesmírně chci po-
děkovat jak úplně všem 
partnerům za podporu, 
tak veškerým lidem z or-
ganizačního výboru Our 
Hope Boxing Club Pro-
stějov za perfektně od-

vedenou práci. Díky společnému úsilí 
se dílo povedlo natolik, že se nebojím 
premiéru Dětkovického berana označit 
za skutečně skvělou boxerskou událost,“ 
zdůraznil Martin Klíč.

  

VANCOUVER, PROSTĚJOV
Pouze do osmifinále se dostal 
na silně obsazeném challenge-
ru ve Vancouveru Jiří Veselý. 
Prostějovský tenista byl přitom 
v  Kanadě druhým nejvýše na-
sazeným hráčem, své postavení 
ovšem potvrdit nedokázal.
V úvodu turnaje roli favorita zvlá-
dl, když porazil švýcarského ná-
hradníka Alexandera Ritscharda 
po hodině a  půl. K  postupu do 
osmifinále si pomohl devíti esy, 
přičemž odvrátil oba brejkboly. 
„Cítil jsem se dobře, měl potřebné 
sebevědomí, což se na podání po-
tvrdilo,“ řekl Veselý.
Ve druhém kole proti zkušenému 
Gilesi Simonovi sice získal hladce 
první set, přesto neuspěl. Český 
tenista si v  rozhodujícím dějství 
vypracoval vedení 5:2, utkání pro-
ti bývalé světové šestce ale o gem 
později nedopodával a  v  násled-
ném tiebreaku neuhrál ani jeden 
míč. „Tohle se mi nesmí stávat. 
Utkání jsem si prohrál sám. Vůbec 
netuším, kde se to zlomilo. Takhle 
rozehraný zápas prostě nemůžu 
pustit,“ zlobil se na sebe hráč TK 
Agrofert Prostějov.  (lv)

Kanada
Veselému 

pøíliš
nesvìdèila
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EXKLUZIVNÍ
zpravodajství
pro Večerník
Marek
SONNEVEND

Závěrečné kolo jubilejního 30. roč-
níku oblíbené soutěže hobbíků obou 
pohlaví zpod vysoké sítě bylo tradič-
ně rozděleno do tří skupin o konečné 
umístění. Ta nejnižší o 13. až 16. příčku 
proběhla v hale RG a ZŠ Otto Wich-
terleho PV a jednoznačně přitom pat-
řila kolektivu Renegades, který porazil 
2:0 všechny tři soupeře. Za ním zůstala 
čtrnáctá Reálka, patnáctí Raubíři i 
šestnácté Smržice, ty nezískaly ani set. 
Přesto nechaly pod sebou sedmnáctou 
Zelenou kometu, osmnácté Haluzáře i 
devatenáctý Fénix, neboť tyto celky se 
Finálového dne vůbec nezúčastnily.
Prostřední grupu o 9. až 12. pozici 
hostila prostějovská sokolovna na 
Skálově náměstí – a byla velmi vyrov-
naná. Mančafty se porážely navzájem, 
pořadí musel určit při rovnosti bodů i 
souhrnný rozdíl míčů. Proto vybojoval 

deváté místo tým VK Zámezí, desátá 
skončila Premiéra, jedenáctí Kaktusáři 
a dvanáctý Sokol I Prostějov.
Největší pozornost se ovšem logicky 
upírala na bitvy elitní osmičky po zá-
kladní části v hale RG a ZŠ Otto Wich-
terleho ve Studentské ulici. Pouze top 
okteto totiž hrálo vyřazovacím formátem 
play-off, a to na dvě prohry. Poražení ze 
zahajovacího kola tedy nebyli definitivně 
vyřazeni, nýbrž zamířili do oprav. V jejich 
úvodním dějství Vyškov jasně přejel VK 
Vrbátky a SK K2 Prostějov podobně 
hladce předčil Koblížky.
Čtvrtfinálové duely už vítězům zajiš-
ťovaly přímý postup do semifinále. 
Suverénně prošla mezi nejlepší čtyř-
ku Sexmeralda Prostějov (premiant 
dlouhodobé soutěže) zničením kdysi 
vládnoucího TJ Haná Metal Prostějov, 
zatímco druhý nasazený Našrot těsně 
podlehl posílenému Glauberu (do k. 
o. fáze šel až jako šestý), jenž nastoupil 
s takřka úplně jinou sestavou v porov-
nání s předchozím průběhem sezóny. 
Nicméně favorit se nenechal dílčím klo-
pýtnutím rozhodit a ve druhém oprav-
ném kole udolal nebezpečný Vyškov. 

Zatímco mnohonásobný triumfátor 
HVL z minulosti Haná Metal si vylámal 
zuby na třetím nasazeném SK K2.

Poražení se střetli o pátou figuru, 
přesvědčivě vládl vyškovský sou-
bor. Zatímco v zápase o sedmý post 
Koblížci o kousek přemohli Vrbátky. 
To už turnaj šel za rostoucího vedra 
i dusna do závěrečných medailových 
bitev. Leč semifinálové mače žádné 
drama nenabídly, naopak probíhaly 
dost jednostranně. Glauber rozebral 
„ká dvojku“ naprosto s přehledem 
25:18 a 25:17, úřadující mistr Našrot 
měl proti Sexmeraldě určité potíže 
jen v první sadě 25:22 a 25:17. To 
duel o bronz napětí rozhodně nepo-
strádal, když zklamaná Sexmeralda 
Prostějov po hladce ztracené vstupní 
části otočila špatně rozjeté druhé děj-
ství. Přesto nakonec uspělo nerezig-
nující družstvo SK K2 Prostějov (s 
olomouckou extraligistkou Veroni-
kou Tinklovou v sestavě) poměrem 
25:16, 23:25, 15:12.
Co finále? Přineslo vynikající smí-
šený volejbal dvou v tu chvíli jedno-
značně nejkvalitnějších týmů soutě-
že. Obhájce titulu Našrot se přitom 
dokonale zkoncentroval, nabušený 

Glauber dlouho přehrával. Za stavu 
1:0 na sety a 23:20 však vypadl z role, 
začal chybovat (23:24) a zdánlivě 
rozhodnutou druhou sadu nečekaně 
prošustroval. Což ho mohlo stát celé 
utkání o zlato, protože v rozhodují-
cím tiebreaku plném zvratů (0:2, 4:2, 
4:5, 8:5, 9:9, 12:10) prohrával 13:14! 
Titulový mečbol ambiciózního sou-

peře ale trpěliví Našroti odvrátili, aby 
zanedlouho svůj druhý v infarktovém 
závěru proměnili. Těsný výsledek 
25:19, 24:26 a 17:15 tudíž stanovil, že 
Glauber se musel spokojit se stříbrem. 
A ponechal na vrcholu Hanácké volej-
balové ligy smíšených družstev stejný 
kolektiv s alkoholově originálním ná-
zvem jako doposud.

Třicátý ročník oblíbené amatérské soutěže měl dramatické vyvrcholení na dvou místech Prostějova

POD DROBNOHLEDEM VEČERNÍKU....

HODNOCENÍ 

„V první řadě jsme rády, že se Hanácká volejbalová liga smíšených družstev letos 
konečně po dvou covidem narušených letech normálně dohrála. Loni to nešlo vů-
bec, předloni v omezeném formátu. Tentokrát jsme sice museli vynechat během 
zimy dvě kola ze sedmi v základní části, ale Finálový den už proběhl klasicky 
jako dřív v minulosti. To znamená jak všechny zápasy, tak slavnostní vyhlášení 
výsledků i závěrečné společné posezení, což k naší soutěži nedílně patří. (smích) 
Chceme poděkovat všem aktérům, holkám i klukům, že to navzdory různým 
problémům včetně těch s hygienickými omezeními dotáhli společně s námi až do 
zdárného konce. Totéž samozřejmě platí pro veškeré lidi, kteří se jakkoliv podíleli 
na pořádání jednotlivých turnajů a taky závěrečného kola. Patří vám naše velké 
díky! Rovněž děkujeme za podporu všem partnerům v čele se statutárním měs-
tem Prostějov. A máme radost, že mezi nás zavítal dlouholetý předseda hávéelky 
Honza Zatloukal, aby předal ceny nejlepším i prohodil pár vřelých slov. Snažíme 
se dělat maximum, aby Hanácká volejbalová liga smíšenek v Prostějově pokračo-
vala dál, nezanikla. Počet zúčastněných týmů sice poslední roky postupně klesá, 
momentálně jich zbylo devatenáct. Ale pořád je to dost, navíc kvantita není vše. 
Klidně ať hraje i méně mančaftů, třeba patnáct, ovšem takových, co nastoupí do 
každého kola a nebudou častěji chybět. Letošním třináctým ročníkem jsme osla-
vili kulatiny, už teď se moc těšíme na příští sezónu.“

Tereza Snášelová a Jana Dosedělová, 
dvě hlavní organizátorky HVL 2x foto: Marek Sonnevend

FOTOGALERIE

klikni na
www.vecernikpv.cz
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jaký byl finálový den hvl… 3x foto: Marek Sonnevend

První kolo:

Opravy – první kolo:

Opravy – druhé kolo:

FINÁLE:

Tabulka:

Tabulka:

KONEÈNÉ POØADÍ

PROSTĚJOV Hanácká volejbalová 
liga smíšených družstev 2021/2022 
nedávno završila svůj covidem na-
rušený program Finálovým dnem 
na dvou prostějovských sporto-
vištích. Oproti předchozím dvěma 
sezónám, z nichž jedna se kvůli 
koronaviru nedohrála vůbec a 
druhá jen v omezené míře, se však 
aktérky i aktéři tentokrát dočkali 
normálního plnohodnotného vy-
vrcholení. Rozhodně stálo za to! 
Večerník se nyní s odstupem času 
za uplynulým ročníkem ohlédl.
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MATKA
Martin ZAORA L
P R O S T Ě J O V-V R A H O V I C E

Tomu se člověk zdráhá uvěřit. 
Přesto je to tak. Velkou pozor-
nost vzbudil předminulou so-
botu zásah pěti policejních aut 
v okolí občerstvení Na Rybníčku 
ve Vrahovicích. Večerník se pro-
to v této souvislosti obrátil na 
policii. A z poskytnutých infor-
mací tentokrát opravdu mrazí. 
Nechybělo totiž mnoho a zcela 
opilá žena zabila své miminko! 
Nejhorší na celé věci je, že její 
jednání bylo zřejmě úmyslné... 5
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Další sběrny na odpad. Dlouho 
prostějovští politici váhali, zda rozšířit 
sběrné nádoby i o  ty, kam se budou 
dávat kuchyňské oleje. Nakonec ale do 
novinky zainvestovali. A nyní navíc po-
čet nádob rozšiřují o dvě desítky. Nově 
budou třeba v ulici Dr. Horáka, v Me-
lantrichově ulici a hned několik dalších 
ve Vrahovicích.

Až deset tisíc korun pokuty hrozí 
nezdárníkům, kteří by si založi-
li ilegální ohniště v  biokoridoru 
Hloučela. Bohužel ani horko a su-
cho, přátelé požárů, některé výteč-
níky od této aktivity neodrazují.

10 000

„ASI JAKO PRVNÍ 
SI VYBAVÍM SECESNÍ 

NÁRODNÍ DŮM 
S DIVADLEM OD 

ARCHITEKTA KOTĚRY“
Frontman legendární skupiny Olym-
pic Petr Janda odpovídal na otázky 
v  exkluzivním rozhovoru pro Večer-
ník. Jeden z nich byla, co jej napadne 
při vyslovení názvu města Prostějov...

Populární moderátor, zpěvák, ko-
mik a imitátor, který za své půso-
bení získal několik televizních cen 
TýTý, se uplynulou neděli objevil 
na hodech v Klenovicích na Hané.

VLADIMÍR HRON
Foto: internet

Přijede kníže pornofolku. Prostě-
jov, to nejsou jen koncerty velkých 
uskupení, které se odehrávají třeba 
ve Společenském domě. Ale také 
písničkářů, včetně těch, kteří vzbuzují 
rozpory. Mezi ně patří třeba Záviš, 
tedy Milan Smrčka. Písničkář je znám 
coby kníže pornofolku. Jeho písně 
protkané vulgarismy i  příhodami ze 
života zazní 10. září v Družbě.

POÈASÍ v regionu

Zdroj: meteocentrum.cz

Pondìlí 19/14 °C
Bohuslava

18/14 °C
Sandra

Støeda 23/14 °C
Bartoloměj

Ètvrtek 28/16 °C
Radim

Pátek 30/17 °C
Luděk/Luďka

Sobota 30/17 °C
Otakar

Nedìle 29/17 °C
Augustýn

Desítky èápù èíhaly 
na myši 

Olšany u Prostějova  (mls) – Ce-
lou řadu řidičů mířících uplynulý 
čtvrtek po staré silnici spojující 
Prostějov a  Olšany u  Prostějova 
zaujalo nebývale početné hejno 
čápů. To se tu objevilo poté, co 
pole začali zaorávat traktoristé. 
Čápi společně s racky při této pří-
ležitosti vyhlíželi myši, jimiž se 
běžně živí. 

Chlapce hledali 
i u rybníka 

Prostějov (mls) – Sobota 13. srp-
na byla bohatá na policejní zásahy. 
Policejní vozy bylo možné spatřit 
například u  rybníka v  Drozdovi-
cích. Na základě podnětu jednoho 
ze čtenářů jsme se pokusili vypát-
rat, co se zde stalo. „Věc má zřejmě 
souvislost s  pátráním po pohře-
šovaném chlapci z  Prostějova, po 
kterém jsme pátrali od sobotního 
dopoledne. Nakonec se nám jej 
podařilo po pár hodinách vypátrat 
a předat matce,“ reagoval na přímý 
dotaz Večerníku Libor Hejtman, 
tiskový mluvčí Krajského ředitel-
ství policie Olomouckého kraje.  

Pøekvapení 
v aquaparku 

Prostějov (mls) – Ochota a ohle-
duplnost často lidi potěší ze všeho 
nejvíc. Právě těch se dočkala mladá 
maminka, která při vrcholících ve-
drech navštívila uplynulý čtvrtek 
prostějovský aquapark. „Lidí bylo 
moc, proto jsem s kočárkem zvolila 
místo v klidu až vzadu u plotu, kde 
byl stín. Občerstvení bylo vzadu 
u  atrakcí. Příjemný blonďatý mla-
dík, který v tom stánku obsluhoval, 
neváhal a pití mi opakovaně donesl 
až na deku, abych nemusela nechá-
vat kočár bez dozoru,“ poděkovala 
Eva Š. z Prostějova.  

RYCHLÝ
NÍK

Energetická krize donutila předsta-
vitele prostějovského magistrátu uva-
žovat úplně jinak. Nadcházející zima 
tohoto roku totiž může být pro našin-
ce hodně drastická a  v  domácnostech 
můžeme drkotat zuby. Vždyť kdo ví, 
kdy nám onen strejda z  Kremlu za-
staví kohoutky s plynem či ropou. A na 
konto těchto obav přispěchali prostě-
jovští konšelé s opatřením, jak zajistit 
občanům teplo domova. Tedy alespoň 
zatím v městských bytech. 

„Já to říkal, že když se v  městských 
bytech před padesáti lety odstraňo-
vala klasická kamna na uhlí, byla to 
naprostá hovadina. A  včil to vidíme. 
Ťutin nás za chvíli odstřihne od plynu 
a v bytech se budou dělat rampouchy,“ 
podotkl před Agenturou Hóser Jiří 
Nikamnepospíchal, první náměstek 
primátora Prostějova, v  jehož gesci 
je starost o  blaho rodin a  domác-
ností. Byl to právě on, kdo nařídil, 
aby městské byty byly opět vybaveny 
kamny na uhlí. „Budeme muset ve 
všech městských nemovitostech nej-
dřív rekonstruovat všechna komínová 
tělesa a kouřovody. Pak budeme v jed-
notlivých bytech instalovat klasická 

kamna. A je mi jedno, budou-li v nich 
lidi topit uhlím, dřevem nebo starými 
ponožkami. Nebudou ale závislí na 
dodávkách tepla z  plynových kote-
len,“ má jasno náměstek Nikamnepo-
spíchal. 
S  jeho nápadem okamžitě souhlasili 
všichni konšelé. „Občané Prostějova 
musí mít doma teplo, Ťutin neŤutin. 
Zatím hodláme kamny vybavit měst-
ské byty, ale vzápětí je za levný peníz 
nabídneme všem občanům města. Eko-
logické kotle na plyn půjdou do prdele,“ 
nebral si servítky primátor Prostějova 
Francimór Kopačka, který poslední 
větou ovšem naštval náměstkyni pro ži-
votní prostředí. „No nevím, na ekologii 

bychom měli také myslet a ne jí posílat 
do prdele. Je ale fakt, že já si ta kamna 
domů také pořídím,“ ustoupila nako-
nec Miládka Bitva u Sokolova. 
Vedení prostějovského magistrátu 
chce navíc svým občanům zajistit 
levné uhlí. „Už jsem jednal s horníky 
v Ostravě, kteří již nakládají první va-
gony černého zlata pro Prostějov s po-
loviční cenou,“ vyzdvihl první náměs-
tek primátora Jiří Nikamnepospíchal. 
 Za Agenturu Hóser Majkl

Agentura

Text v této rubrice je smyšlený,
nikterak pravdivý a redakce

Večerníku se od něj distancuje.

FOTOFOTO
VEÈERNÍKUVEÈERNÍKU

PROSTĚJOV Očividně se i v Prostějově 
najdou lidé, kteří nevědí, kam by měli vy-
hodit odpadky. V Hradební ulici se zřejmě 
někdo rozhodl založit skládku, když řadu 
pytlů a igelitek plných plechovek i zbyt-
ků jídla nechal ležet na chodníku. Přitom 
kontejnerů a košů je v okolí hned několik. 
Viník se bude těžko hledat, ale pro příště 
by si mohl zapamatovat, že zde rozhodně 

tento komunál nepatří! 

Jan FREHAR

Prostějovská policie vyhlásila celostátní pátrání po 

dvojici osob, která je podezřelá z  trestné činnosti 

a  skrývá se před spravedlností na neznámých 

místech nebo se nacházejí na neznámém místě. 

Strážci zákona žádají veřejnost o  pomoc při

jejich dopadení. Prostějovská policie žádá občany,

aby v  případě zjištění místa pobytu uvedených 

osob neprodleně kontaktovali kterékoliv oddělení 

Policie ČR prostřednictvím bezplatné linky 158.

PÁTRÁNÍ

se narodil 24. března 1997 a  trvalé 
bydliště má hlášeno v okrese Prostě-
jov. Na hledaného vyhlásila prostě-
jovská policie celostátní pátrání dne 
17. srpna 2022. Jeho zdánlivé stáří je 
24 až 25 let, měří asi 180 centimetrů, 
má hubenou postavu, hnědočerné 
rovné vlasy a modré oči. 

JAKUB HAVLÍČEK 

se narodila 11. května 2009 a trvalé byd-
liště má hlášeno v  okrese Prostějov. Na 
hledanou vyhlásila prostějovská policie 
celostátní pátrání dne 12. srpna 2022. Její 
zdánlivé stáří je 13 let, měří asi 155 cen-
timetrů, má hubenou postavu, obarvené 
černé vlasy a modré oči. Zvláštní znamení 
je tetování na obou rukou a lev noze.

KA ROLÍNA ANTALOVÁ 

po dvojici hledaných

Během jednoho dne řešili strážníci 
hned tři krádeže v jednom prostějov-
ském supermarketu. Všechny zloděje 
přitahoval jen tvrdý alkohol... 

Nejprve na prodejnu přišel dvaačty-
řicetiletý muž, který si vybral šest lah-
ví rumu a rovnou je vložil do připra-
veného batohu. V  druhém případě 
navštívili stejný obchod šestadvaceti-
letá žena a její dvaačtyřicetiletý zná-
mý. Předmětem jejich zájmu bylo pět 
lahví kvalitnějšího rumu. Ženě s nej-
větší pravděpodobností rum chutná 
a  tak se do obchodu sama vrátila 
ještě jednou a tentokrát odcizila dvě 
lahve... 

Jaká je škoda? Čtěte na straně 5!
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KRIMI•• Pondělí •• 
Co změní volby? „Demokracie začíná oblečením saka a odchodem k volbám 
a  končí vhozením lístku do urny,“ byl přesvědčený britský politik Winston 
Churchill. Ať už se na důležitost voleb díváte, jak chcete, jisté je, že ty komunál-
ní se nezadržitelně blíží. Začátkem týdne byla zveřejněna konkrétní jména na 
jednotlivých kandidátkách. 

•• Úterý •• 
Stále si vytváří vzpomínky. „Mládí se živí sněním, stáří vzpomínkami,“ praví 
jedno moudré židovské přísloví. O tom, že minimálně někteří staří lidé nemusí 
žít pouze ze vzpomínek, svědčí aktivita všech účastníků, kteří dorazili do Vrahovic 
na koupaliště na čtvrtý ročník Sportovních her seniorů prostějovského regionu. 

•• Středa •• 
Skřivánci na šrotišti. „Už abych se dočkal tý doby, až budou burziáni v Pa-
říži zametat ulice a pracující lid je bude kopat do prdele…,“ zazní mimo jiné 
ve snímku Skřivánci na niti. Jeden z  nejlepších filmů naší historie spojující 
zcela originální poetiku spisovatele Bohumila Hrabala a režiséra Jiřího Men-
zela s mrazivou výpovědí o pokřivené době 50 let minulého století byl k vidění 
v kině Metro 70. 

•• Čtvrtek •• 
Žhavá móda. „Něco takového si Prostějov vidět nezaslouží,“ reagovala ná-
městkyně prostějovského primátora Milada Sokolová na návrh, zda by vzhle-
dem k vysokým letním teplotám na příští módní přehlídce místo ve svatebních 
šatech nevystoupila v plavkách. Módní přehlídka se na prostějovském náměstí 
konala letos již potřetí. 

•• Pátek •• 
Svět patří činorodým. Pokud by mělo prostějovského rodáka Otto Wichter-
leho charakterizovat jedno slova, pak by to byla činorodost. Přečtete-li si jeho 
knihu Vzpomínky, zjistíte, že to byl frajer, který by v případě emigrace opravdu 
dobyl svět. Vynálezce kontaktních čoček zemřel přesně před 24 lety na letním 
sídle své rodiny ve Stražisku.  

•• Sobota •• 
Chytré děti v lese. „Pokud chcete, aby vaše děti byly inteligentní, čtěte jim 
pohádky. Pokud chcete, aby byly ještě inteligentnější, čtěte jim více pohádek,“ 
doporučoval Albert Einstein. Vyzkoušet tuto teorii mohli v praxi všichni, kteří 
zavítali na Pohádkový les v Plumlově. 

•• Neděle •• 
Konec reforem. „Kdykoli zjistíte, že jste na straně většiny, je čas na reformu,“ 
tvrdil americký spisovatel Mark Twain. Okupace vojsky Varšavské smlouvy 
před 52 lety udělala ráznou tečku za snahou o reformu komunistického režimu 
v tehdejším Československu. 

„7 dnù Veèerníku v kostce“„7 dnù Veèerníku v kostce“
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František JURA,

Naše město v minulých dnech uspělo se 
žádostí o dotaci z takzvaných Norských 
fondů a získalo téměř milion korun na 
své nové projekty. Peníze nám pomohou 
připravit podklady k budování dalších 
zelených střech a  fotovoltaických elek-
tráren a přispějí k lepšímu hospodaření 
s  dešťovou vodou. To vše už v  našem 
rozhodování v  posledních letech hrá-
lo velkou roli, připomínám například 
investice do Sportcentra DDM nebo 
připravovaný terminál Újezd. Prostějov 
je díky našemu přístupu městem plným 
zeleně a v příštích letech jím bude ještě 
více. Získané finanční prostředky budou 
sloužit také ke zvýšení informovanosti 
o  oblasti životního prostředí. Těším se, 
že díky tomu získáme od obyvatel Pro-
stějova další zpětnou vazbu a  budeme 
moci investovat městské peníze přesně 
tam, kde si to přejí naši občané.
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Sokolová
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PROSTĚJOV Podstatnou část života tráví tím, že na prostějovské radnici oddává novomanželské páry. 
Uplynulý čtvrtek si náměstkyně prostějovského primátora Milada Sokolová vyzkoušela svatbu z tro-
chu jiného úhlu. Ačkoliv se šťastně vdaná žena nerozhodla rozšířit počet svých manželů, oblékla si 
znovu svatební róbu. Na molo vyšla ve společnosti svého desetiletého syna Joachima. Jak exkluzivně 
Večerníku přiznala, v horkém odpoledni jí bylo v krásných šatech pořádné vedro. Nevyrazí příště na 
přehlídkové molo raději v plavkách? „Myslím, že si nic podobného Prostějov nezaslouží a ani to nechce 
vidět. Plavky ráda přenechám mladším děvčatům,“ reagovala s úsměvem Milada Sokolová.  (mls)

pro Večerník 

Martin
ZAORAL

EXKLUZIVNÍ
zpravodajství

Pizza Pohoda v  Tylově ulici otevřela 
11. ledna 2011. Loni v  říjnu změnil 
podnik majitele, začátkem letošního 
července byla provozovna po bezmála 
jedenácti letech uzavřena. Po dalším 
zhruba měsíci se ukázalo, že definitivně. 
Sám „Lubik“ Autrata, který zde praco-

val jako řidič a jehož dlouholetý 
majitel označil za možnou příčinu roz-
padu kolektivu, odmítl, že by měl s ko-
legy na pracovišti nějaké problémy. On 
sám nakonec v  pizzerii po pěti letech 
skončil letos v březnu. 
„Odešel jsem po konfliktu s kolegyní, 
která podle mě nepracovala tak, jak 
měla. To byl jediný problém na pra-
covišti a došlo k němu až v den mého 
odchodu,“ uvedl Autrata ve svém jinak 
velmi obsáhlém a  podrobném vyjád-

ření, které jsme byli nuceni redakčně 
zkrátit.  

Zmíněná žena pak měla v  zaměstná-
ní skončit také. „Tahle kolegyně byla 
opravdu konfliktní a nedalo se s ní pra-
covat. Mimochodem odešla pár dní 
po mně, a to potom, co seřvala řidiče 
z  druhé směny,“ přidal Autrata, jenž 
zase z konce podniku vinil někdejšího 
zaměstnavatele. „Bohužel se ke svým 
zaměstnancům choval jako s  promi-
nutím dobytek, například je sledoval 
na kamerách. Jedna kolegyně odešla 

z práce kvůli tomu, že to na ni takzva-
ně zkusil,“ vyjádřil se emotivně v této 
souvislosti.
On sám se pak ohradil mimo jiné proti 
tomu, že by coby řidič v podniku nikdy 
nepřipravoval jídlo. „Moje práce neby-
la pouze o rozvozu pizzy, ale i o umývá-
ní záchodů, oken nebo zalévání kytek. 
Samozřejmě že jsem dělal i pizzu, když 
bylo potřeba,“ uzavřel Autrata, jenž 
pak na potvrzení svých slov dodal vy-
jádření hned několika svých bývalých 
kolegyň.   

PROSTĚJOV Evergreen na 
pokračování. Nebývalou vl-
nu emocí vzbudily okolnosti 
definitivního konce Pizzerie 
Pohoda v Tylově ulici. Potom, 
co její dlouholetý majitel na-
značil, že k jejímu konci přispěly 
i špatné vztahy v kolektivu, jenž 
měl nabourávat jeden ze za-
městnanců, ozvala se na pod-
poru bývalého řidiče celá řada 
hlasů. Jak se následně ukázalo 
„Lubik“ Autrata má zejména na 
sociálních sítích v  Prostějově 
své početné a zejména nebý-
vale hlasité zastánce stejně jako 
odpůrce. On sám pak ve svém 
vyjádření za koncem podniku 
viděl spíše chování svého bý-
valého zaměstnavatele. 

EXKLUZIVNĚEXKLUZIVNĚ

PROSTĚJOVSKO Poruchy růstu, 
krmení i  polykání a  srdeční vady. 
Tak to jsou jen některé z  příznaků 
tzv. DiGeorgova syndromu. Ge-
neticky podmíněná vada u  dítěte 
dokáže život celé rodiny převrátit 
vzhůru nohama. Za takových pod-
mínek se pak každá pomoc hodí. 
A právě s ní přispěchala soutěž Miss 
ČR, do jejíhož finále se probojovala 
také Natálie Kočařová z Prostějova. 
Ta v  rámci spřízněného projektu 
Počítače dětem předala první srp-
nový den moderní techniku třem 
rodinám z  Prostějovska, které se 
musí prát s nepřízní osudu. 

Martin ZAORA L
Jak už Večerník informoval, po vítězství 
v semifinále se Natálie Kočařová z Pro-

stějova dokázala probojovat do finále 
prestižní Miss ČR. Tato soutěž je part-
nerem projektu Počítače dětem. Jeho 
cílem je rovný přístup ke vzdělávání dětí 
bez ohledu na pandemickou situaci. 

Začátkem srpna se do něj aktivně za-
pojila právě dvacetiletá Natálie, která 
dodala počítače hned do tří rodin z Pro-
stějovska. V první z nich žijí tři chlapci, 
z nichž jeden trpí DiGeorgovým syn-

dromem a  druhý dětskou mozkovou 
obrnou. V té druhé se zase Patrik po-
týkal s osteoporózou a dalšími zdravot-
ními problémy. Ve Smržicích pak na ni 
čekala Kristýnka, která má sen stát se 
záchranářkou. „Tento den byl plný vel-
kých emocí. Poznala jsem tři úžasné ro-
diny a jejich životní příběhy, ze kterých 
mi stále běhá mráz po zádech. Radost, 
která byla v jejich očích, si budu pama-
tovat ještě dlouho,“ svěřila se se svými 
pocity Natálie Kočařová s tím, že jí bylo 
ctí spolupracovat s projektem Počítače 
dětem, a  zároveň poděkovala jeho za-
kladateli Robertu Novotnému.  
Exkluzivní rozhovor s  finalistkou 
MISS ČR vám Večerník přinese již 
v příštím vydání.

PROSTĚJOV Najet na váhu při kon-
trolní akci odmítl šestapadesátiletý 
řidič náklaďáku s  přívěsem, což jej 
přišlo na rovných 100 000 korun! 
Policisté prováděli v předminulý tý-
den ve spolupráci se Správou silnic 
Olomouckého kraje v ulici Za Kos-
teleckou mezi Ohrozimí a Prostě-
jovem kontrolní vážení nákladních 
vozidel. Hlídka vyzvala řidiče, aby 
vozidlo s nákladem dřeva přistavil na 
kontrolní mobilní váhu. Jeho reakce 
byla ale odmítavá a vozidlo s přívě-
sem nenechal zvážit.
„Zřejmě tušil, že není vše v soula-
du s danými dopravními předpisy,“ 

odtušila Miluše Zajícová, tisková 
mluvčí Krajského ředitelství policie 
Olomouckého kraje. „Odmítnutím 
se řidič dopustil přestupku proti zá-
konu o pozemních komunikacích a 
byla mu příkazem na místě nezapla-
ceným uložena pokuta v maximální 
výši sto tisíc korun,“ konstatovala 
mluvčí.
V rámci akce pak odhalili policisté 
ještě jednoho hříšníka, kterému byla 
po zvážení vozidla a zjištění, že je 
téměř o 2,7 tuny přetížen, uložena 
kauce ve výši 27 000 Kč. Řidič cizí 
státní příslušnosti ji na místě v hoto-
vosti zaplatil.    (ofr)

Odmítl vážení a má 
to za sto tisíc korun

  

Finalistka MISS ÈR pøedala poèítaèe tøem
zjistili jsme

CO JE PROJEKT POÈÍTAÈE DÌTEM? 
Projekt Nadačního fondu IT people vznikl na jaře 2020 s ohledem na 
pandemickou situaci a nutnost online výuky s cílem zajistit starší tech-
niku od dárců dětem z  potřebných rodin pro online výuku. Aktuálně 
poskytuje IT techniku pro formální i neformální vzdělávání dětí nejen 
v rodinách, ale i dětských domovech, nemocnicích, azylových domech, 
nízkoprahových zařízeních apod. Mezi hlavní činnosti projektu patří 
vyhledávání dárců techniky z řad jednotlivců i  firem, vyhledávání po-
třebných dětí a rodin, databáze a administrace. Dále pak komunikace 
s rodinami, školami, zřizovateli či státní správou. A konečně nejen dis-
tribuce, ale také servis a technická podpora.  

FOTOGALERIE
klikni na

www.vecernikpv.cz

BYLI  JSMEBYLI  JSME

U TOHOU TOHO



BRODEK U KONICE Jak je mož-
né, že podstatná část Konicka 
byla po mnichovské dohodě coby 
Sudety připojena k německé říši? 
Vždyť k hranicím je to odsud ješ-
tě opravdu pořádný kus? Odpo-
věď na tuto otázku už zhruba rok 
nabízí stálá expozice, která byla 
v  polovině loňského srpna zpří-
stupněna veřejnosti v  bývalé sto-
dole rodinného domu v  Brodku 
u  Konice číslo popisné 252. Vý-
stava soukromého muzea mapuje 
osudy brodeckého obyvatelstva 
a jeho poválečné historie. O jejím 
otevření Večerník obsáhle infor-
moval a nyní nás zajímalo, co vše 
se během uplynulého roku událo.  
Historie německého obyvatelstva 
na Konicku měla v  minulosti pevné 
kořeny. První němečtí kolonisté sem 
přišli v  17. století na popud opatů 
z kláštera Malé Hradisko, od té doby 
tu Němci nepřetržitě žili po mnoho 
generací. Při sčítání lidu před první 
světovou válkou se zjistilo, že 91 pro-
cent obyvatel zdejší oblasti hovoří ně-
mecky. Vše přerval až násilný odsun 

Němců, který rozdělil celé rodiny. 
Prvotní nápad na zřízení muzea 
vzešel od dcery majitele domu Si-
mony. „Právě ona na téma Sprachin-
sel Deutsch-Brodek tedy německy 
mluvicího ostrůvku v Brodku a okolí 
psala práci během svých vysoko-
školských studií. Společně jsme pak 
dali dohromady informační panely, 
fotografie i  spoustu dobových rekvi-
zit jako třeba postele, kamna, skříně, 
kufry, šaty, svaté obrázky a  spoustu 
dalších věcí. Některé jsme měli, jiné 
sehnali od lidí z  okolí a  další třeba 

nakoupili přes internet. Tak jsme se-
hnali třeba valchu, na níž se dřív pralo 
prádlo,“ prozradil Večerníku Vlasti-
mil Slepánek, který působí jako učitel 
v nedalekém Horním Štěpánově. 
Zájem o  návštěvu v  muzeu byl 
v průběhu uplynulého roku značný, 

o čemž ostatně svědčí mnohé zápisy 
v knize návštěv. „Mnichovský časopis 
Neues Deutschland věnoval muzeu 
celou stranu. I díky tomu sem zavítalo 
hodně lidí z  Německa, dorazili však 
i lidé žijící trvale v Anglii. Přirozeně se 
sem chodili dívat i lidé z blízkého okolí, 
jsem rád, že sem dorazili třeba všichni 
žáci škol v  Brodku u  Konice či Hor-
ního Štěpánova. K  návštěvě máme 
připraveny i pracovní listy, takže vítány 
jsou po domluvě třeba i školy,“ prozra-
dil Slepánek. 
Muzeum rovněž bylo v průběhu roku 
rozšířeno o  další exponáty. „Asi nej-
vzácnější mezi nimi jsou historické ob-
razy, které nám věnovala bývalá obyva-
telka Brodku žijící v Německu. Dcera 
je s lidmi z Německa stále v kontaktu, 
a tak lze předpokládat, že k doplňování 
dalších věcí bude docházet průběžně,“ 
naznačil Vlastimil Slepánek.
Kdokoliv bude chtít muzeum na-
vštívit, může jeho správce kontak-
tovat na telefonním čísle 776 652 
900. O  prázdninách je otevřeno 
nepřetržitě, od září to bude pouze 
odpoledne a o víkendech.  (mls)

Napsáno

20. 8. 2012

Mánesova 
ulice

jak šel čas Prostějovem ...jak šel čas Prostějovem ...

Příště: Rejskova ulicePříště: Rejskova ulice

Po-

    
 2x foto: SOkA 
 a Martin Zaoral 

Tato deset let stará událost je ještě v živé paměti nejen policistů, ale i obyva-
tel Vrahovic. I dnes je ale těžké hodnotit, zda policisté skutečně museli honit 
příliš rychlého motorkáře a zda bylo nutné ohrožovat účastníky silničního 
provozu na tolik frekventované Vrahovické ulici. Stále ovšem zaráží fakt, 
že vina za nehodu policistů, kteří se vyhýbali odbočující řidičce Renaultu, 
která nic neporušila, byla hozena právě na tuto ženu. Pokud si dobře vzpo-
mínáme, od soudu nakonec odešla s pokutou ve výši 40 000 korun, ovšem 
zároveň byla povinna nahradit škodu pojišťovně 380 000 korun. Slabou 
náplastí na její protesty byl fakt, že soudkyně Okresního soudu v Prostějově 
podotkla, že policisté rovněž nejsou bez viny. Ale nijak potrestáni nebyli... 

(mik)
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Čekalo se všelicos, i to, že za březno-
vou havárii policejního auta honící-
ho zběsilého motorkáře, bude moci 
žena, která coby řidička Renaultu 
při odbočování z  Vrahovické ulice 
na vedlejší komunikaci zablokova-
la strážcům dopravního pořádku 
cestu. Nyní však, když ji kriminál-
ní policie obvinila z trestného činu 
ublížení na zdraví a hrozí jí až čtyř-
leté vězení, má konec vyšetřování 
tak trochu hořkou pachuť… 
„Policisté po vyšetřování označili jako 
viníka nehody řidičku odbočujícího 
vozu a  obvinili ji z  těžkého ublížení 
na zdraví z nedbalosti, za což jí hrozí 
až čtyřleté vězení. Žena si proti poli-
cejnímu usnesení o  zahájení trestní-
ho stíhání podala stížnost. O té bude 

rozhodovat státní zástupce,“ uvedla 
vše podstatné Miluše Zajícová,“ tis-
ková mluvčí Policie ČR v Prostějově. 
Ironií osudu je, že zmíněný motorkář, 
za kterým se policisté honili a  jehož 
identitu Večerník zná, skončil jen 
u správního orgánu. „Jeho přestupek 
byl projednán a  uzavřen. S  jakým 
výsledkem vám však nemohu říct, 
jsme zavázáni zákonem na ochranu 
osobních údajů,“ sdělila nám JUDr. 
Dagmar Nováková, vedoucí přestup-
kového oddělení Magistrátu města 
Prostějova 
„Policie ukončila vyšetřování, ale ko-
nečné slovo bude mít soud. U něho 
se to může vyvinout ještě nějak jinak. 
Proto bych tento případ ještě nijak 
nehodnotil,“ odpověděl na otázku 

Večerníku Pavel Konevič, zástupce 
vedoucího Dopravního inspektorátu 
Policie ČR v Prostějově. Případ i nyní, 
po pěti měsících, vyvolává spoustu 
ohlasů a  diskusí. Museli se policisté 
za motorkářem skutečně honit hlava 
nehlava a  stíhat ho rychlostí okolo 
120 kilometrů za hodinu rušnou Vra-
hovickou ulicí? Bylo to opravdu nut-
né, když jeho přestupek měli zado-
kumentován na radarovém přístroji 
a  motorkáře měli ještě natočeného 
na videokameře? Na druhé straně je 
pravda, že Generální inspekce bez-
pečnostních sborů v  Praze, která je 
k prohřeškům policistů naprosto ne-
kompromisní, neshledala na jednání 
prostějovských dopravních policistů 
žádnou chybu. Čert suď… 

 Foto: Michal Kadlec

PROSTĚJOV Už několik let trá-
pí obyvatele ulic v  okolí náměstí 
Spojenců v Prostějově přemnožení 
potkani. Ti se objevují nejen ve skle-
pích domů, ale hlavně svými „pod-
vrtanými“ chodbičkami ničí místní 
chodníky. V  Divišově i  Slovenské 
ulici už v několika případech došlo 
k  propadnutí chodníků, čímž byla 
ohrožena bezpečnost procházejí-
cích lidí. Magistrát vyzývá občany, 
aby urychleně provedli deratizaci. 
Výskyt velkého množství potkanů není 
v okolí náměstí Spojenců opravdu ničím 
výjimečným. „Každým rokem nachá-
zíme v trávníku před domem obrovské 
provrtané díry, kterými potkani lezou 
ven. V několika případech už tato havěť 
dokonce ‚poddolovala‘ i chodník. Otvo-
ry v  chodnících necháváme vždycky 
zasypat a obnovíme dlažbu, ale za měsíc 
nebo za dva se díra objeví zase o kousek 
dál,“ svěřila se Večerníku majitelka jed-
noho z domů ve Slovenské ulici v Pros-

tějově. Zhruba před měsícem si pak na 
podobný problém postěžoval přímo 
magistrátu František Blaha. „V Divišově 
ulici před domem číslo 6 je opětovně 
propadlá dlaždice. V  těchto místech je 
chodník podvrtán norami od potkanů 
a  podsypání této dlaždice pískem nic 
neřeší, neboť větší déšť těmito norami 
tento písek odplaví. Hrozí nebezpečí 
úrazu chodců, je nutno co nejdříve opra-
vit chodník, než se někomu stane úraz,“ 
vyzval Blaha. 
O problému s přemnoženými potka-
ny v okolí náměstí Spojenců magistrát 
ví a  chce ho řešit. „Děkujeme všem 
občanům za upozornění, zajistíme 
lokální opravu dlažby na chodnících. 
Dále by ovšem bylo vhodné, aby si 
majitelé okolních domů zabezpečili 
deratizaci svých sklepů a  kanalizač-
ních přípojek,“ upozornila v odpově-
di Alexandra Klímková, vedoucí od-
boru správy a údržby majetku města 
prostějovského magistrátu.  (mik)

STÍNY MINULOSTI

Do muzea v Brodku u Konice 

Které vesnice tvořily 
Sprachinsel Deutsch-Brodek?

Brodek u Konice - Deutsch-Brodek
Dešná - Döschna 

 (dnes srostlá s Brodkem)
 Labutice - Schwanenberg

Lhota u Konice - Öhlhütte
Runářov - Runarz
Skřípov - Wachtl
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František OMASTA
Sérii krádeží z června a července letošní-
ho roku se podařilo objasnit jesenickým 
kriminalistům. Pachatelem je 40letý 
muž z  Prostějovska, zřejmě nenapravi-
telný recidivista, který byl v minulosti za 
majetkovou trestnou činnost několikrát 
soudem odsouzen a  potrestán. V  po-
slední době kradl zejména na Jesenicku 
a v jednom případě se krádeže dopustil 
i na Prostějovsku.
„Své oběti si vyhlížel v obchodech, po-
hostinských zařízeních, na ulicích nebo 
ve vlacích. Vždy vyčkal na vhodnou chví-
li, využil nestřeženého okamžiku, aby 

oběť připravil o  peněženku,“ prozradila 
Marie Šafářová, tisková mluvčí Krajské-
ho ředitelství policie Olomouckého kra-
je. „Poškození pak s peněženkami přišli 
nejen o hotovost, ale ve většině případů 
i o osobní doklady a platební karty. A od-
cizené platební karty muž také v několi-
ka případech zneužil k platbám za zboží 
nebo k výběru hotovosti z bankomatu.“
V minulých dnech lumpa zadrželi jese-
ničtí policisté. Při zatýkání nekladl větší 
odpor.
Za dva letní měsíce má podle mužů 
zákona prostějovský darebák v  Jesení-
kách na svědomí nejméně devět přípa-
dů s  celkovou škodou 43 000 korun. 

„Byl obviněn z  krádeže, neoprávně-
ného opatření platebního prostřed-
ku,“ sdělila policejní mluvčí Šafářová.
Soud ve zkráceném řízení uznal pros-

tějovského lumpa vinným a uložil mu 
nepodmíněný trest v trvání 22 měsíců 
odnětí svobody. Na zpravomocnění 
rozhodnutí čeká zločinec ve vazbě.

➢ z titulní strany
PROSTĚJOV-VRAHOVICE Před-
minulou sobotu 13. srpna vpodvečer 
vyšla zcela opilá žena i  s  golfovým 
kočárkem a batoletem z občerstvení 
v Říční ulici. Jak později zjistili policis-
té, v krvi měla v tu chvíli 2,3 promile 
alkoholu. 
„Následně úmyslně narazila kočárkem 
do stojícího vozidla a  poté nečekaně 
vybočila od krajnice a najela kočárkem 
před projíždějící vozidlo BMW. Díky 
pozornosti řidiče, který včas zareago-
val, strhl řízení a  zabrzdil, nedošlo ke 

kontaktu kočárku s vozidlem a zranění 
dítěte,“ popsal událost Libor Hejtman, 
tiskový mluvčí Krajského ředitelství 
policie Olomouckého kraje s  tím, že 
dítě bylo následně předáno do péče 
rodinných příslušníků. „V  současné 
době policie případ prověřuje pro 
trestný čin těžké ublížení na zdraví 
ve stadiu pokusu. Nikdo prozatím 
nebyl obviněn,“ dodal Hejtman. 
Na otázku Večerníku, zda byla žena 
předána do péče psychiatrů, již mluvčí 
neodpověděl. „S  ohledem na věk po-
škozeného nebudeme k případu posky-
tovat bližší informace.“     (mls)

pro Večerník

EXKLUZIVNÍ
reportáž

MartinMartin ZAORAL ZAORAL

Padesátiletý Michal Zatloukal se 
podle jedné ze svých obětí narodil 
ve Šternberku jako Michal Krahulec, 
přejmenovat se nechal po svém pro-
puštění z  basy. Své četné podvody 
prováděl po celé Moravě, nevyhýbal 
se však ani Prostějovsku. Uplynulý 
týden byl souzen pro podvody na 
čtyřech ženách, od nichž vymámil 
celkem 495 000 korun. Obvykle vy-
bíral zálohy na auta, které slíbil do-
dat. Vozů ani peněz se však už žádná 
z nich nedočkala. 
„Seznámila mě s  ním moje dcera. 
Byl to přítel její kamarádky. Chodil 
elegantně oblékaný, jezdil v drahém 
voze a  říkal, že podniká. Jednou za 
mnou přišel s  tím, že nutně potře-
buje půjčit peníze. Sepsali jsme tedy 
smlouvu a předala jsem mu peníze, 
které jsem si šetřila na nákup bytu,“ 
popsala jedna z celé řady napálených 
žen. 

Následně podvodník odjel se svojí 
partnerkou hned třikrát na dovole-
nou do Chorvatska. V  té době mu 
však už na svobodě zbývalo jen něko-
lik málo týdnů. Loni v červnu byl to-
tiž obžalován u prostějovského soudu 

za podvody na 12 lidech ve výši půl-
druhého milionu korun!  
O jeho případu Večerník informo-
val, což u některých z obětí přispě-
lo k bohužel pozdnímu „prozření“. 
„Přečetla jsem si článek v  novinách, 

kde byl obžalovaný přesně popsán. 
Hned jsem se vydala na policii. Poté 
jsem se psychicky sesypala,“ přidala 
štíhlá dáma, u  níž je téměř jisté, že 
navzdory řádně sepsané smlouvě 
o úvěru své peníze už nikdy neuvidí. 
Zatloukal má totiž na krku 18 exe-
kucí v řádu několika milionů korun. 
„Přesto za ním jeho přítelkyně stá-
le dojíždí do vězení a  věří, že se vše 
v dobré obrátí,“ povzdechla si svědky-
ně po skončení hlavního líčení. 
Aktuálně je tedy Michal Zatloukal za 
mřížemi, z  níž poslal svým obětem 
omluvné dopisy s  tím, že po svém 
propuštění chce vše dát do pořádku. 
Vlastního hlavního líčení se však na 
svoji žádost vůbec nezúčastnil. 
Rozsudek v této věci zatím nepadl, 
hlavní líčení muselo být odročeno 
kvůli předvolání dalších svědků. 
Rovněž se čeká na to, až se předcho-
zí rozsudek stane pravomocným. 

Za plivanec flákanec
Do vlasů si minulou středu 18. 
srpna u  Drozdovického rybníka 
poblíž ulice B. Šmerala vjely dvě 
bezdomovkyně ve věku pětačty-
řicet a osmadvacet let. Něco málo 
po šestncté hodině se nejprve 
pohádaly, následně se předháně-
ly ve znalosti sprostých nadávek 
a  nakonec starší z  nich neudržela 
nervy na uzdě, načež plivala mlad-
ší do obličeje. Ta si to samozřejmě 
nenechala líbit a  na oplátku své 
známé uštědřila takovou facku, až 
si žena sedla na zadek. Při napa-
dení nedošlo k  žádnému zranění 
a  nebyla způsobená žádná škoda 
na majetku. Hlídka vyhrocenou 
situaci mezi ženami uklidnila a své 
nevhodné chování budou muset 
vysvětlovat u správního orgánu.

Nepoučitelný pijan
Dodržovat pitný režim v  parných 
letních dnech hodlal předminulou 
sobotu 12. srpna jednašedesátiletý 
chlapík. Tekutiny doplňoval svě-
domitě hned pivem a vínem sou-
časně. Jen si k tomu vybral špatné 
místo. Holdoval jim totiž u  měst-
ského rybníka, kde je popíjení 
alkoholických nápojů zakázáno. 
Kolem procházející strážníci muže 
upozornili, že se nachází na místě, 
kde je konzumace všech alkoho-
lických nápojů zakázána obecně 
závažnou vyhláškou města Pros-
tějova. Jelikož se jednalo ze strany 
muže o  opakovaný přestupek, 
hlídka obě otevřené a z části vypité 
lahve na místě odebrala. Podezře-
ní z  přestupkového jednání bylo 
oznámeno příslušnému správní-
mu orgánu k projednání.

Známé to nebyly
Jsou velice vynalézaví a  chtějí 
vstoupit do vašeho obydlí pod 
jakoukoliv záminkou. Ovládají 
k  tomu řadu různých způsobů, 
jak vás jednoduše a  rychle okrást. 
O tom se minulé pondělí 15. srpna 
přesvědčila i  jednadevadesátiletá 
seniorka. Do svého domu nechala 
vstoupit dvě ženy na návštěvu v do-
mnění, že se jedná o  její známé. 
Po chvíli co ženy odešly, seniorka 
zjistila chybějící notebook, který 
jedna z  pachatelek v  nestřeženém 
okamžiku odcizila. Prověřením 
hlídka Městské policie Prostějov 
zjistila, že seniorka návštěvu zas tak 
dobře nezná, ale na jednu ženu má 
telefonní číslo. Strážníci i poškoze-
ná dáma se pokoušeli na zanecha-
ný kontakt zavolat, dle očekávání 
na zvonění však nikdo nereagoval. 
Vzniklá škoda nebyla prozatím 
stanovena a cena přenosného po-
čítače bude vyčíslena dodatečně. 
Celý případ byl k  dalšímu šetření 
oznámen Policii ČR.

Protažená oslava
Rušení nočního klidu v  sobotu 
12. srpna řešili strážníci v okrajové 
části Prostějova. V  lokalitě ozná-
mené neznámým nahlašovatem 
zjistili probíhající soukromou akci. 
Devatenáctileté pořadatelce party 
vysvětlili, že už je doba nočního 
klidu a  že reprodukovaná hudba 
zřejmě ruší sousedy v okolí. Slečna 
s  hlídkou spolupracovala, na mís-
tě zaplatila symbolickou pokutu 
a hudbu vypnula.
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Deseti vklady přišla 
o čtvrt milionu

O  čtvrt milionu korun zchudla 
vlastní hloupostí v závěru předmi-
nulého týdne žena středního věku 
z Prostějova. Rozšířila tak početné 
řady obětí internetových podvod-
níků. Ženu telefonicky kontakto-
val neznámý muž, který tvrdil, že je 
pracovník finančního ústavu, kde 
má účet, jenž má na starost bez-
pečnost. Důvěřivou ženu přesvěd-
čil, že jsou její peníze v  ohrožení. 
Důvěřivá dáma pak podle pokynů 
falešného bankéře vybrala uplynu-
lou sobotu 13. srpna veškerou svoji 
hotovost a  v  pátek odjela do ob-
chodního centra v Olomouci, aby 
ji tam deseti vklady po 25 tisících 
vložila na určené číslo v  automa-
tu na kryptoměnu. Celkově tedy 
vložila na cizí účet 250 000 korun. 
V neděli pak žena přišla na to, že ji 
neznámá osoba zmanipulovala ve 
svůj prospěch a o peníze ji připra-
vila. Událost je prověřována jako 
trestný čin podvod.
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PROSTĚJOV Štíhlý, elegantní 
muž s lehce prošedivělými vla-
sy a brýlemi. Michal Zatloukal 
ze Šternberka na první pohled 
působil veskrze seriózním do-
jmem. Další body mu zejména 
u žen přidávalo dobře padnou-
cí oblečení, luxusní vůz, řeči 
o podnikání i časté dovolené 
v zahraničí. Ve skutečnosti se 
však jednalo o protřelého pod-
vodníka. Ač měl na krku 18 exe-
kucí a trestní stíhání za jeden 
a půl milionový podvod na cel-
kem 12 lidech, přesto balamu-
til ženy dál. I proto minulé úterý 
16. srpna skončil před prostě-
jovským soudem. A Večerník 
byl u toho! 

Michal Zatloukal rozhazoval ve velkém, 
nepřestal, ani když byl obžalován...  

JESENÍK, PROSTĚJOV Horké půdy pod nohama v rodném 
městě si byl vědom čtyřicetiletý recidivista z Prostějova. Na léto 
se proto vypravil páchat trestnou činnost do hor.Nesčetněkrát 
trestaný nenapravitelný „kradák“ operoval v červnu a červenci 
na Jesenicku.

U občerstvení ve Vrahovicích 

ohrozila své
miminko

Šli po rumu
PROSTĚJOV Hned tři krádeže bě-
hem jediného dne řešili prostějovští 
strážníci v jednom prostějovském 
supermarketu. Zloděje z řad místních 
opilců a vagabundů přitom zajímalo 
jediné, a to rum.
Jako první přišel do obchodu jednačty-
řicetiletý muž. Rovnou zamířil do oddě-
lení lihovin, kde si z regálu vzal šest lahví 
rumu. Neskládal je ovšem do košíku, ale 
přímo do svého batohu. Odejít z prodej-
ny bez placení, jak měl v úmyslu, se mu 
ovšem nepodařilo.
Ve druhém případě navštívila ob-
chod šestadvacetiletá žena s dvaačty-
řicetiletým známým. Ti šli také po 
rumu, ale po kvalitnějším. Vzali ho 
pět lahví, které mezi regály schova-
li do batohu a tašky v domnění, že 
je nikdo nevidí. To se ovšem mýlili.
Do třetice se do krámu vrátila ještě 

jednou sama výše zmíněná žena. Jeden 
nezdar ji evidentně neodradil a touha 
po rumu byla tak silná, že se pokusila 
odnést alespoň dvě lahve. Bez úspěchu.
„Veškerý odcizený alkohol byl zajištěn 
a vrácen majiteli. Hodnota odcizených 
rumů přesáhla částku pět tisíc korun,“ 
prozradil vrchní inspektor oddělení pre-
vence kriminality Petr Zapletal s tím, že 
případem se bude dále zabývat příslušný 
správní orgán.   (ofr)



WWW.VECERNIKPV.CZ22. srpna 20226 25

Kdo z nás by neměl rád psy? Mnozí nějakého čtyřnohého miláčka doma mají, a tak jen mohou potvrdit, že se nejspíš stal nerozlučným členem domácnosti, bez kterého si snad už ani nedovedou představit domácí pohodu. 
Vždyť právě věrní a oddaní chlupáči nepochybně patří k našim nejlepším a nejmilejším přátelům. Pokud si vyberete pejska z útulku a jste zdaleka, prosíme, ověřte si telefonicky, zda pejsek již nebyl vydán. 

Ušetříte si tím cestu, ale i případné zklamání.
Informace a  odchyt psů na tel.: 606 855 797  nebo při osobní návštěvě na adrese VOŘÍŠEK - ÚTULEK PRO PSY, SAMOTA 133, 798 58 ČECHY POD KOSÍŘEM. Vedoucím útulku je 

Ing. et Bc. Leopold Dostál.

Jasmína JIRÁNKOVÁ
16. 8. 2022 | 50 cm | 3,40 kg

Mladá Boleslav

Tereza KOPEČNÁ
15. 8. 2022 | 49 cm | 3,00 kg

Kostelec na Hané

Rozálie ONDRUŠOVÁ
15. 8. 2022 | 52 cm | 4,20 kg

Vrbátky
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BLAHOPØEJEME!!!
Všem novorozeňátkům a jejich pyšným 
rodičům přeje PROSTĚJOVSKÝ Večerník 

život provázený klidem, zdravím a jen těmi 
nejradostnějšími událostmi. 

Vítejte  na  světě,  děťátka!

Vítejte na svìtì galerie miminek na www.vecernikpv.cz

Posílejte svá
miminka

VÁŽENÍ RODIČE,
Fotografie narozených miminek po-
řizujeme každou středu v  porodnici 
Nemocnice Prostějov. Pokud již mimin-
ko na pokojinezastihneme a máte zá-
jem, aby snímek miminka byl zveřejněn 
na  této straně Večerníku v rámci rubri-
ky „Vítejte na světě“, zašlete fotografii 
na adresu miminka@vecernikpv.cz
a dodejte k tomu údaje: jméno a pří-

jmení miminka, datum narození, výška 
a váha při narození a také adresu byd-
liště, na kterou vám pak  zašleme jako 
dárek graficky redakčně zpracovaný 
obrázek. Děkujeme! Redakce 
 PROSTĚJOVSKÉHO Večerníku

Pavel PIŇOS
16. 8. 2022 | 52 cm | 3,70 kg 

Otaslavice

Adam ELIAŠ
16. 8. 2022 | 49 cm | 3,45 kg 

Čelčice

Petr LUŇÁČEK
13. 8. 2022 | 50 cm | 3,95 kg 

Vícov

PROSTĚJOV V  minulosti půso-
bil jako generální ředitel akciové 
společnosti či člen městské rady 
a  předseda finančního výboru. 
Aktuálně je absolvent ostravské 
univerzity Bedřich Grulich (na 
snímku) místopředsedou společ-
nosti Vodovody a  kanalizace, a.s. 
Prostějov. Právě jemu proto Ve-
černík položil otázky týkající se 
ceny vody či dalšího směřování 
prostějovského VaKu, na něž nám 
v exkluzivním rozhovoru ochotně 
zodpověděl.   

Martin ZAORA L
 Všechno kolem nás se zásadním 

způsobem zdražuje. Bude to platit 
i pro vodu? 
„Jsme svědky navyšování cen prakticky ve 
všech oblastech. Díky opatřením v rámci 
společnosti Vodovody a  kanalizace, a.s. 
Prostějov však bylo možno pro rok 2022 
navýšit cenu vodného a stočného pouze 
o 1,8 procenta. V kontextu současné in-
flace jde o nepatrné navýšení. Snad i toto 
trochu ulehčí občanům města zvládat 
všudypřítomnou drahotu.“  

 Jak je to s cenou vody v Prostějo-
vě z dlouhodobého hlediska? 
„Cena vodného a  stočného je státem 
věcně regulovaná. Při jejím stanovová-
ní hrají velmi důležitou roli geologické 
podmínky. Ty nejsou v našem regionu 
zrovna nejpříznivější. Dále je podstatný 
stav infrastruktury a platná legislativa ve 
vazbě na kvalitu vody. Cena vodného 
a stočného v Prostějově je dlouhodobě 
na úrovni středu v rámci republiky.“ 

 Kolik prostějovský VaK v  po-
sledních letech investoval na údrž-
bu infrastruktury? 

„Od roku 2006 do současnosti jsme 
na opravy a investice využili 1,3 mili-
ardy Kč včetně dotací. Dotace činily 
152 milionů Kč. Tyto vysoké náklady 
však byly pro další bezproblémový 
chod nezbytné.“

 Jaké budou další cíle pros-
tějovského VaKu? 
„Zvažujeme zásadní investici 
v  řádech stovek milionů korun 
do nové čističky odpadních vod. 
Při našem pečlivém rozhodování 
hraje roli analýza trhu, sledování 
vývoje technologií pro úpravu a čis-
tění vod a zpřísňující se legislativa. Dále 
připravujeme postupné kroky, které 
by společnost připravily na období po 

ukončení smlouvy o nájmu a provozo-
vání vodárenské infrastruktury. To vše 
proběhne na základě dohody zaintere-
sovaných stran a souhlasu akcionářů.“

tějovského primátora pro kulturu. 
Večerník v tomto ohledu zajímalo, jak 
hluboko museli letos radní sáhnout 
do městské pokladny, aby zaplatili 
všechny vystupující umělce během 
Prostějovského léta? „Na tom není nic 
tajného. Nejdražší je právě Michal David 
s  částkou 250 tisíc korun, Olympic stál 
198 tisíc korun a Václav Noid Bárta si řekl 
o 168 tisíc korun. Pavel Callta stál 68 500 
korun a  nejlevnější byla pro nás kapela 
Stracené Ráj s  náklady ve výši 33 000 
korun,“ prozradila náměstkyně Sokolová, 
která přidala ještě jednu perličku. „Měli 
jsme v plánu také pozvat zpěváka Marka 
Ztraceného, ten si ovšem řekl o 450 000 
korun, takže to už v našich možnostech 
není a odmítli jsme ho.“ 
Jak tedy vidno, vše má své limity.  „Každý 
umělec má svoji cenu a pak záleží jen na 
našem rozhodnutí, jestli si ho objednáme, 
či nikoliv,“ uzavřel toto téma primátor sta-
tutárního města Prostějov. 

WWW.VECERNIKPV.CZ 22. srpna 2022 1925

Město za hvězdy 
Prostějovského léta 

„Voda v Prostějově zdraží jen nepatrně,“
ubezpečil místopředseda společnosti 
VaK Prostějov Bedřich Grulich 

ulici se 

Foto: archiv B.a Grulicha  

PROSTĚJOV Když před sedmi lety doslova jako 
lavina vtrhla do Prostějova Federace židovských 
obcí společně s nadací Kolel Damesek Eliezer a je-
jich zástupci požadovali rozsáhlé úpravy v  parku 
ve Studentské ulici, vzbudilo to obrovskou nevoli 
u  tisíců občanů Prostějova. Židé původně chtěli 
starý židovský hřbitov, který byl však od začátku 
20. století uzavřen a nevyužíván, dokonce oplotit 
a  požadovali také zákaz vstupu do celého parku. 
A mnohé další úpravy. K dané problematice se ne-
dávno po dlouhé době vyjádřili prostějovští radní. 

Michal KA DLEC
Požadavky zástupců židovských obcí se setkaly s ob-
rovskou nevolí Prostějovanů, petici za zachování pů-
vodního stavu parku ve Studentské ulici podepsaly 
přes čtyři a půl tisíce lidí. Zájmům Židů nebylo na-
kloněno ani bývalé vedení města v čele s primátorkou 
Raškovou. Spory obou stran nevyřešil ani určený 
mediátor a bývalý premiér Vladimír Špidla. Nakonec 
vznikla na radnici pracovní komise složená se zástup-
ců všech zainteresovaných stran, která měla probrat 
a navrhnout kompromisní řešení. A to je podle všeho 
konečně na světě! 
„Ano, návrh jsme projednali v radě města a po delší 
diskusi jsme ho zatím odložili. Ale čistě jen z technic-
kých důvodů. Potřebujeme totiž vyprecizovat někte-
ré věci, které v návrhu chybí. Poté bude následovat 
vypracování studie nové podoby parku ve Student-

ské ulici, ke které se vyjádří výrobní výbory složené 
se zástupců židovských obcí, města, památkářů i pe-
tičního výboru. Pokud se všechny strany shodnou, že 
touto cestou budou chtít jít, vypracuje se už projekto-
vá dokumentace. A samozřejmě si musíme stanovit, 
jakým způsobem se na celém projektu bude finančně 
podílet židovská obec a jakým město,“ uvedl primátor 
Prostějova František Jura (ANO 2011). 
Večerník logicky zajímaly konkrétní změny v par-
ku ve Studentské ulici, se kterými se podle návr-
hu bude muset veřejnost smířit. „Tou nejzásadnější 
záležitostí je přemístění parkoviště poblíž tělocvičny 

školy. Co se týká vlastního pietního místa na bývalém 
židovském hřbitově, židovská obec trochu ustoupila 
od svých požadavků a do parku tak nakonec budou 
vybudovány dva vchody místo jednoho. Přístup 
bude umožněn jak z Lidické, tak Tylovy ulice. Nebu-
de se už smět ale chodit napříč parkem, mezi vchody 
povede jen centrální cesta,“ nastínil nejzásadnější no-
vinku primátor Jura. 
S novým návrhem se řeší i příjezdová cesta ke ško-
le. „Tu budeme muset nově vybudovat, a to kolem 
současného dětského hřiště v Tylově ulici,“ prozradil 
Jura.

Z ruské fi rmy je švýcarská
PROSTĚJOV Změnu vlastníka 
hlásí výrobce obalů v potravinář-
ství DG Pack. Firma, která má ne-
dávno zprovozněný závod v  prů-
myslové zóně v  Prostějově, byla 
původně ruská. Společnost Da-
naflex jakožto vlastník ale v  čer-
venci továrnu prodala švýcarské 
obchodní skupině Amcor Group. 
Důvodem pro přeprodání závodu 
a  stažení firmy Danaflex je podle 
informací ČTK invaze Ruska na 
Ukrajinu a  s  ní související sankce. 
Společnost odkoupila od Prostějo-
va více než pět hektarů půdy v prů-
myslové zóně v roce 2017 a později 
se měla dále rozšiřovat. Při otevření 

závodu byl i ministr průmyslu a ob-
chodu ruské federace Denis Mon-
tour. Rok nato dokonce oznámila, 
že by ráda investovala v Prostějově 
několik miliard korun a zaměstná-
vala více než 200 lidí. Dosud zde 
působila zhruba polovina tohoto 
počtu zaměstnanců. 
Firma začala vyrábět před třemi 
lety. Nově závod v  Prostějově zís-
kala skupina Amcor Group, která 
se zabývá výrobou potravinových 
obalů. Působí ve více než čtyřice-
ti zemích světa a  zaměstnává přes 
čtyřicet tisíc lidí. Ročně má obrat 
okolo třinácti miliard amerických 
dolarů.  (red)

PROSTĚJOV Během větrných dnů 
se často kolem prostějovských par-
ků objevují výstražné pásky měst-
ské policie znemožňující vstup. 
Jedna se nyní může objevit i během 
bezvětří. Magistrát totiž rozhodl, že 
mohutný strom sousedící s  kinem 
Metro 70 může ohrožovat kvůli 
svému stavu kolemjdoucí. Jedná 
se o javor mléč rostoucí v parku na 
nároží ulic Vápenice a  Přikrylovo 
náměstí.
„Při nedávné detailní revizi byla zjiš-
těna rozsáhlá dutina v  úžlabí větvení 
koruny stromu a  vertikální prasklina 
kmene, kdy reálně hrozí jeho rozlo-
mení a  ohrožení kolemjdoucích, kdy 
strom je v  blízkosti frekventovaného 

chodníku směřujícího 
z  centra města do Rejs-
kovy ulice. Máme proto 
obavu o bezpečnost chod-
ců,“ informoval první 
náměstek prostějovského 
primátora Jiří Pospíšil (Pé-
Véčko). Vedení města ná-
sledně mělo několik mož-
ností. Buď strom pokácet, 
nebo jej výrazně ošetřit 
a osekat. „Jako alternativa 
k  okamžitému pokácení 
stromu byla správcem 
zeleně společností FCC Prostějov, po 
konzultaci s odborníky ze spolupracu-
jící arboristické firmy, navržena varian-
ta hlubokého sesazení koruny stromu. 

Po provedeném zásahu je doba dožití 
stromu na jeho stanovišti odhadována 
ještě na další zhruba dva až čtyři roky,“ 
prozradil Pospíšil.   (sob)

Chodci, pozor: Chodci, pozor: 
zde padají zde padají 

větvevětve

Foto: www.prostejov.eu



Nedávno jsme si s  manželkou pus-
tili kultovní snímek Trainspotting. 
V chytrém, vtipném, syrovém a zá-
roveň dosti odstrašujícím snímku 
o  sobeckých narkomanech a  krimi-
nálnících mimo jiné už v roce 1996 
zazněla předpověď, že za pár let 
„budou všichni podobojí“, tedy že 
odvěké spojení mezi mužem a  že-
nou přestane být nenahraditelným 
základem společnosti, ale půjde jen 
o jednu z řady možností zcela rozvol-
něných vztahů.  
Poslední dobou to vypadá, že se 
tato predikce dokonale naplňuje. 

Dokonce se již objevily silné hlasy, 
že považovat manželství „pouze“ za 
svazek muže a  ženy je v  21. století 
něčím naprosto skandálním.
Je to jen další ze střípků problémů 
doby, kdy lidé místo zásadních věcí 
řeší ptákoviny. V  době, kdy řada 
zadlužených států stojí na hranici 
bankrotu, se nimráme v tom, že tuze-
máku se nesmí říkat rum a marmelá-
dě se musí říkat ovocná pomazánka. 
Budiž. Nicméně za takové situace 
nazývat manželstvím svazek dvou 
mužů či žen je o to větší nesmysl. 
A  nemusím se hned bavit o  tom, 

jak důležitý takový svazek je pro 
samotné přežití společnosti. Stačí 
vyjít z etymologického základu slo-
va manželství. Z něj je patrné, že se 
jedná o spojení muže (man) a ženy 
(želství). Pokud by se někomu ne-
líbil výraz registrované partnerství, 
o něž se před lety tak usilovně bojo-
valo, pak bychom svazek dvou mužů 
mohli nazývat třeba manmanství 
a svazek dvou žen ženženstvím. Ni-
kdy ne však manželstvím.  
Přitom většina lidí u  nás není proti 
zrovnoprávnění homosexuálních 
svazků. To musí uznat i rozumně uva-
žující příslušníci sexuálních menšin. 
Pakliže se někteří z nich cítí zkráceni na 
svých právech, stačilo by do občanské-
ho zákoníku dopsat, že registrované 
partnerství jim zaručuje všechna práva 

i povinnosti, které ze zákona vyplývají 
pro svazek manželský. 
Dobové přepisovaní zavedených 
termínů však působí směšně. Celé je 
to o to smutnější, že naše stále stár-
noucí společnost nemá právě dobré 
vyhlídky do budoucnosti. A  hlavní 
důvod? Rodí se málo dětí, načež lidé 
citelně chybí skoro všude! 
Rodina vzniklá na základě manžel-
ství muže a ženy je přitom nejen pro 
rozvoj, ale i pro samotnou existenci 
naší civilizace naprosto klíčová. Bez 
přejmenovávání osvědčených věcí se 
zcela jistě obejdeme, bez dětí určitě 
ne. Čemu se tedy budeme prioritně 
věnovat? 
Bojím se, že odpověď na tuto otázku 
není tak jednoznačná, jak by se moh-
lo zdát…  
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Rozkopaná Wolkerova ulice svědčí 
sice o tom, že se tady opravdu něco 
děje. Ale myslím si, že pracovníci 
stavební firmy by mohli vykazovat 
daleko rychlejší tempo. Sice nás 
zástupci města chlácholí tím, že 
při rekonstrukci jde všechno tak, 
jak má, a podle harmonogramu, ale 
proč opakovaně vidím, že na stav-
bě nikdo není a  nepracuje se? Ve 
všedních dnech zde pozoruji velmi 
dlouhé polední přestávky a po šest-

nácté hodině už nevidím ani nohu. 
A to nemluvím o víkendech. Takhle 
se tedy staví a  opravuje v  Česku... 
Myslím si, že kdyby se ve Wolkero-
vě ulici makalo tak, jak se má, a pra-
covalo se i přes víkend, byla by tato 
tolik potřebná silnice zrekonstruo-
vaná mnohem dřív než v polovině 
října. Ale co, hlavně že jde všechno 
podle harmonogramu... 
 Richard Trávníček, Prostějov 

Stane se, že se na mnohých místech 
v Prostějově tříděný odpad nevejde 
do kontejnerů a  tak lidé ukládají 
třeba papír vedle k tomu určené ná-
doby do chvíle, než dojde k odvozu. 
Ovšem tam, kde bydlí normální 
lidé, je i tento odpad naskládán jakž 
takž úhledně bez toho, že by byl 
rozházen po celém okolí. Nedávno 
jsem však šel pěšky okolo ubytov-
ny v  ulici M. Pujmanové. No, jak 
to slušně napsat... Takový binec 

okolo běžných popelnic i  kontej-
nerů na tříděný odpad jsem nikde 
jinde v  Prostějově opravdu nevi-
děl. Navíc je místo vybaveno i kon-
tejnerem na oděvy, ovšem staré 
ošacení se válí na pět metrů od 
něj. To samé se týká i  nepořádku 
v bezprostřední blízkosti popelnic. 
Všechno je jen o lidech. Nedělám 
si tak iluze, že na „Pujmance“ bydlí 
ti pořádkumilovní. 

Petr Nadymáček, Prostějov 

Po více než třech letech jsme se 
v  rámci rodiny rozhodli, že se 
pojedeme vykoupat na plumlov-
skou přehradu. Bylo velké vedro, 
takže nás docela překvapilo, že 
během sobotního poledne ne-
bylo na pláži moc lidí. Brzy jsme 
poznali, proč. Voda byla totiž tak 

kalná a špinavá, že to od koupání 
odradilo nejen mě i manželku, 
ale i  naše dvě malé děti. Naše 
rozhodnutí proto bylo rychlé, 
sbalili jsme deky a  další věci 
a zamířili zpátky do Prostějova. 
Zlatý aquapark! 
Miroslav Daněček, Prostějov 

Nesmyslný předpis o tom, že řidič vozidla je 
povinen na silnici předjet cyklistu obloukem 
velkým alespoň jeden a  půl metru, je sice 
opravdu blbost, ale přesto se ho jako řidič stá-
le snažím dodržovat. Ne vždy je to ale reálné 
a  hlavně bezpečné. Obzvlášť v  Plumlovské 
ulici v Prostějově je dodržování tohoto před-
pisu zcela nemožné. Komunikace je zde totiž 

tak úzká, že pokud chcete cyklistu opravdu 
předpisově objet, ocitnete se v  protisměru 
a ohrožujete tak protijedoucí vozidla. A nedej 
bože, když v tu stejnou chvíli předjíždí i v pro-
tisměru auto cyklistu. Pamatoval vůbec ně-
kdo z autorů tohoto zákona na to, že může 
docházet opravdu k nebezpečným situacím?

Jaroslav Malínek, Prostějov  
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P rvním adeptem je Mgr. Ludvík 
Kavín rodák z moravské metropo-

le města Brna herec, režisér, dramaturg, 
scénárista a překladatel. V šedesátých le-
tech minulého století, tedy v době svých 
studií na filozofické fakultě, se společně 
s přáteli aktivně angažoval ve společen-
ském a politickém dění. Bohužel nepří-
znivý vývoj po srpnových událostech 
roku 1968 negativně zasáhl do životní-
ho osudu a možností osobního rozvoje 
a  uplatnění tehdy mladého Ludvíka 
a jeho paní Niky Brettschneiderové. Už 
tehdy mladí manželé začínají uvažovat 
o  emigraci. Psal se rok 1977 a  nastal 
čas pro opuštění vlasti. Oba manželé 
využili pozitivní nabídky tehdejšího 
rakouského kancléře pana Bruna 
Kreiského, který dal všem signatá-
řům Charty 77 možnost uchýlit se 
do Rakouska. Ludvík Kavín tak od-
cestoval do Vídně. Po změně politic-
kých poměrů v listopadu 1989 začínají 
Ludvík Kavín a jeho paní uvažovat o ná-

vratu celé rodiny do rodné země a státu. 
Panu Ludvíku Kavínovi se nově otevře-
la možnost znovu se aktivně zapojit do 
veřejného života v Brně. Zastával práci 
šéfredaktora Moravských novin a  po 
několika letech se stal ředitelem Národ-
ního divadla v Brně.

D alším je přerovský rodák, zpě-
vák, hudebník, textař, moderá-

tor, kameraman a režisér Pavel Novák 
mladší. Zdědil nejen nesporný ta-
lent, ale také některé krásné písně 
po svém slavném otci Pavlu Nováku 
st., který nás bohužel už v roce 2009 
navždy opustil a vstoupil do hudeb-
ního nebe. A  tak můžeme slýchat 
například oblíbenou píseň „Morava“ 
a  mnohé další hudební pecky jak ze 
starších nahrávek Pavla Nováka st., tak 
i na koncertech a současných nahráv-
kách v  podání nominovaného Pavla 
Nováka ml.

T řetím v  sestavě je Ing. Jakub 
Novotný, PhD., vědecký pra-

covník, vysokoškolský pedagog a na-
kladatel. Vystudoval podnikovou 
ekonomiku a filosofii na VŠE v Praze, 
kde následně pokračoval doktorským 
studiem aplikované informatiky. Po 
dokončení vysoké školy nastoupil 
jako učitel na VOŠ Jihlava a posléze 
po jejím vzniku na Vysokou ško-
lu polytechnickou Jihlava (VŠPJ). 
V roce 2010 byl zvolen a následně 
prezidentem republiky jmenován 
rektorem této vysoké školy. Během 
jeho mandátu (2010-2014) došlo 
ke stabilizaci rozvoje školy ve všech 
klíčových oblastech (nárůst počtu 
akreditovaných oborů i  prodloužení 
doby platnosti akreditací, zkvalitnění 
personálního zabezpečení, systemati-
zace vnitřních předpisů, získání statu-
tu výzkumné organizace). 

P ředposledním mužem je ama-
térský meteorolog a fotograf ze 

Strážovic na Kyjovsku Michal Vikto-
rýn, který se snaží lidem na Moravě 
přinášet co nejpřesnější předpovědi 
počasí a pěkné fotografie zachycující 
například krajinu, přírodní jevy, nebe, 
oblaka, blesky atd. Díky mimořádné 
až 98% úspěšnosti těchto předpo-
vědí si mnoho Moravanek a  Mo-
ravanů zvyklo tyto zprávy o vývoji 
počasí pravidelně sledovat. Pro 
prezentaci svých meteorologických 
předpovědí využívá Michal Viktorýn 
již více než deset let své facebookové 

stránky „Počasí on-line Morava“, které 
sleduje téměř 60 000 příznivců. 

A poslední je Milan Zahradník - 
etnolog pracující coby muzejní 

pracovník Městského kulturního stře-
diska Kojetín a zároveň působící jako 
předseda spolku Bezměrovák. Žádná 
kulturní akce města Kojetína by se 
neobešla bez organizační práce to-
hoto stále mladého člověka. Stejně 
tak ve své obci Bezměrov se stal oblí-
beným propagátorem a  pořadatelem 
kulturního a  společenského života. 
Díky jeho neúnavné organizační prá-
ci byly v této dědině na Kroměřížsku 
po dlouhých desetiletích obnoveny 
téměř již zapomenuté zvyky a tradice. 
Jedná se například o jízdu králů, kterou 
na Hané můžeme dnes vidět už jen na 
několika místech.
V ybrali jste si z analýzy tohoto kvinte-
ta? Tak to je dobře.

ANALÝZA
MARTINA
MOKROŠE

Povědomí o historických zemích pravda není v globální společ-
nosti zrovna moderní, ale stále je dobré si připomínat, odkud 
jsme. Proto pravidelně přidávám příspěvek moravských náro-
dovců, tudíž si dovolím citovat: „Vážení příznivci, Moravanky 
a Moravané, i letos se můžete prostřednictvím internetové hla-
sovací ankety podílet na rozhodování, kdo se stane Osobností 
Moravy pro rok 2022. Anketa je otevřena od neděle 26. června 
až do neděle 11. prosince. Hlasovat můžete pravidelně v inter-
valu 24 hodin na internetové adrese https://osobnost.moravy.
eu/“. A já z tohoto místa přidám, komu letos ten hlas jde dát

MARTIN  ZAORAL

22
06

20
11

05
9

22
07

29
11

30
4

pro Večerník 

Michal
KADLEC

PŮVODNÍ
zpravodajství

Na tiskové konferenci rady města ve stře-
du 3. srpna konšelé oficiálně potvrdili, že 
zlatým hřebem celého programu letošní-
ho léta bude vystoupení Michala Davida. 
„Jsme velice rádi, že můžeme ve městě 
přivítat tohoto umělce, který nedávno 
oslavil své životní jubileum. Michal Da-

vid, který vydal celkem šestnáct sólových 
alb, si večer s kapelou KVATRO osmého 
září užije spolu se svými fanoušky a ná-
vštěvníky centra města,“ uvedl primátor 
František Jura (ANO 2011). „Koncert 
Michala Davida je rozloučením s prázd-
ninami, pomyslnou tečkou za letním kul-
turním programem,“ přidala s úsměvem 
náměstkyně primátora Milada Sokolová 
(ODS a nezávislé osobnosti města Pros-
tějov). 
Vedle Davida zatím letos na pódiu před 
radnicí vystoupili Pavel Callta, kapely 
Stracené Ráj s Olympicem a ve čtvrtek 

přijede Václav Noid Bárta. Radní se 
také rozpovídali o tom, že i nadále bu-
dou mít Prostějované možnost zhléd-
nout tyto koncerty zdarma. „Dva roky 
jsme tady měli covid a letos zase nesmysl-
nou válku na Ukrajině. Jsem přesvědčen, že 
lidé i v této těžké době mají právo se bavit 
a vidět v Prostějově skvělé i kvalitní umělce. 
Věřím tomu, že po úspěšných koncertech 
Straceného Ráje a kapely Olympic právě 
Michal David opět zaplní celé prostějov-
ské náměstí,“ těší se primátor. „Také občas 
na některých sociálních sítích čtu nesmy-
slnou kritiku, kdy je nám vyčítáno, že tato 
vystoupení stojí město hříšné peníze. Ano, 
náklady pro magistrát to jsou, ale občané 
mohou vidět tyto umělce zcela zdarma 
v rámci perfektně sestaveného programu 
Prostějovského léta. A z této cesty neustou-
píme,“ trvá na svém František Jura. 
„I  já často osobně čelím různým disku-
zím, zda když tyto koncerty jsou pro lidi 
zadarmo, tak neplýtváme veřejnými pe-
nězi. Osobně si myslím, že to tak není, 
protože nejen chlebem je živ člověk. Jsem 

přesvědčena, že v rozpočtu musíme dbát 
i na kulturu a všechny možnosti, jak ob-
čany pobavit. A myslím si, že to děláme 
dobře,“ obhajuje počínání vedení města 
také Milada Sokolová a poznamenala jed-
nu historku: „Víte, nedávno jsem hovořila 
s frontmanem jedné známé kapely, která 
do Prostějova odmítla přijet kvůli tomu, 
že diváci si za lístek na koncert nezaplatí. 

Prý by z toho neměla dobrý pocit. Já ale 
tvrdím, že právě nyní nastává doba, kdy 
spousta lidí nebude mít finanční pro-
středky na kulturní vyžití. A to, že město 
Prostějov takto pečuje o své obyvatele, je 
podle mého názoru tím správným kro-
kem. Ne každý má stovky korun navíc na 
to, aby se šel podívat na koncert,“ vyjádřila 
se k celé problematice náměstkyně pros-
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123. zasedání

Prostějov (sob) – Další jednání čeká na 
radu města a bude v pořadí již 123., při-
čemž se uskuteční již toto úterý 23. srpna 
od 10.00 hodin. A tradičně mají konšelé 
k projednají celou řadu bodů. Mezi nimi 
nechybí prodeje pozemků a  vlastnická 
práva na nich, investice nebo také některé 
žádosti o  dotace. Program zasedání má 
celkem čtrnáct bodů, zároveň ale také 
řadu podbodů. „Rada se bude postupně 
zabývat záležitostmi finančního odboru, 
dále odboru rozvoje a investic, stejně tak 
odboru školství, kultury a sportu. Zde ov-
šem oproti tradici nepůjde ani tak o dotace, 
do jednání se totiž promítlo i zvedání cen. 
A právě změny výše stravného přijdou na 
řadu,“ informoval Večerník František Jura 
(ANO 2011), primátor statutárního měs-
ta Prostějov. Radní se v dalším průběhu 
budou zabývat i dalšími finančními záleži-
tostmi jako třeba poskytnutím odměn čle-
nům osadních výborů. Představitele města 
čeká rokování o výběrovém řízení v otázce 
sdílení kol, stejně jako o smlouvě na propa-
gaci mezi městem a fotbalovým i volejba-
lovým klubem. „Mezi probrané investice 
bude patřit třeba parkoviště u  hřbitova, 
dále workoutové hřiště na náměstí Spo-
jenců či altán v Kolářových sadech,“ přidal 
první náměstek prostějovského primáto-
ra Jiří Pospíšil (PéVéčko). Jednat se bude 
i o mnoha úpravách škol a školek, třeba 
ZŠ v  ulici Palackého. „Vesměs se jedná 
o opravy rozvodů nebo například střech,“ 
objasnil Pospíšil. Zajímavostí pak je jed-
nání o vzniku běžeckého tunelu na ZŠ J. 
Železného. Pozornost budoucích nájem-
níků pak nepochybně zaujme schválení 
pronájmů. Hodně obsáhlý pak je tentokrát 
i výčet témat z odboru vnitřní správy. Rada 
bude řešit například zákaz či omezení po-
užívání lampionů štěstí, dále žebrání nebo 
omezení pití alkoholu na veřejných pro-
stranstvích. 

Magistrát chce 
upravit stání aut

Prostějov (sob) – Se změnou budou 
muset na některých místech Prostějo-
va počítat řidiči. Rada města totiž bude 
na svém úterním zasedání projednávat 
i  možné změny týkající se stání vozidel. 
V bodě tři lze totiž najít „Návrh na změnu 
dopravního značení – úpravu zákazů stá-
ní některých druhů vozidel“. A to v době 
mezi 22.00 a 6.00 hodin. Jak ale uklidňuje 
náměstkyně primátora Alena Rašková, 
nedotknou se zdaleka všech vozidel. „Mís-
ta a  změny upřesníme veřejnosti až po 
zasedání rady. Teď, před jednáním, bych to 
nepovažovala za korektní. Můžu ale ubez-
pečit, že se jedná o velká nákladní vozidla 
uvnitř města. Změny se tudíž nedotknou 
uživatelů osobních automobilů,“ vzkázala 
náměstkyně prostějovského primátora za 
ČSSD.

Magistrát upozoròuje 
na omezení

Prostějov (red) – Prostějovské hody, 
nebo také Hanácké slavnosti, to nejsou 
jen pestrý kulturní program, stánky, ko-
lotoče nebo dobroty, ale také omezení. 
Centrum města Prostějova se pravidelně 
mění v místo, kam přichází stovky až tisíce 
lidí. A s tím souvisí třeba změny v dopravě. 
Lidé znovu musí počítat s omezením vjez-
du do Komenského ulice, stejně tak do ulic 
Uprkova nebo Hradební. Zabrané znovu 
bude parkoviště v Komenského ulici, které 
má z těch v centru města největší kapaci-
tu. A magistrát upozorňuje ještě na jedno 
omezení v souvislosti s hody. „V sobotu 10. 
září z důvodu konání Hanáckých slavnos-
tí neproběhne pravidelný sobotní trh na 
městské tržnici,“ vzkazuje magistrát.

Prostìjov je souèástí 
projektu Lepší mìsta 

Prostějov (sob) – Město Prostějov uspělo 
v žádosti o dotaci na projekt Lepší města 
pro život. Celkově do roku 2024 může vy-
užít skoro milion korun. A podle referent-
ky mediální komunikace magistrátu Anny 
Kajlíkové se chystá hned několik záměrů. 
„Jsou připravené projekty, které prověřují 
možnost budování zelených střech, foto-
voltaických elektráren a  nakládání s  deš-
ťovou vodou na městských budovách,“ 
uvedla na webu města Prostějova. Zároveň 
by mělo dojít ke zlepšení informovanosti 
obyvatel o těchto projektech, třeba u příle-
žitosti konání Dne Země. 

RYCHLÝ
NÍK

kolik stály mìsto hvìzdy prostìjovského léta 2022

PROSTĚJOV Našinec si užívá nabitého programu plného kon-
certů a vystoupení známých umělců v rámci Prostějovského léta 
2022. A co víc, nikdo nemusí za vstup na jednotlivé akce platit ani 
korunu, všechno je zdarma. Ne tak ovšem už pro městskou po-
kladnu. Za to, aby v Prostějově vystoupily i ty nejznámější hvězdy 
českého showbyznysu, musí radnice tvrdě platit. Večerník zjistil, 
kolik peněz si jednotliví umělci či skupiny vzali za svůj koncert na 
náměstí T. G. Masaryka. Některé částky překvapily. Vedení magist-
rátu tvrdí, že chce svým občanům dopřát kvalitní podívanou a zvý-
šit také návštěvnost centra Prostějova. A to holt něco stojí.

Nejdražší byl Michal David, 
Marek Ztracený chtěl příliš peněz  2x foto: internet

Město za hvězdy 
Prostějovského léta PPrrosstěějoovsskéhho llétta 
zaplatilo statisíce korun

PROSTĚJOV Smutný obrázek se 
často naskýtá návštěvníkům bio-
koridoru Hloučela. Kromě rodin 
s dětmi, cyklistů nebo pejskařů jej 
totiž navštěvují rovněž vandalové 
a  ti, kterým je příroda lhostejná. 
A v lepším případě lesopark zamo-
řují odpadky, v tom horším zachá-
zejí i dál. O místě nové černé sklád-
ky a  zároveň nelegálního ohniště 
informoval minulý týden prostě-
jovský magistrát. 
„Nejenže šlo o  nepovolené ohniště 
s  velkým množstvím odpadků, navíc 
byl jako dřevo na podpal použit měst-
ský mobiliář, konkrétně dřevěná lavice 
na posezení. Plochy po odstraněných 
ohništích budou zavezeny zeminou, 
zarovnány a  následně ozeleněny,“ 
zlobí se první náměstek primátora 

Jiří Pospíšil (PéVéčko) a  jak doplňu-
je, rozdělávání ohně ve volné přírodě 
a zejména v blízkosti stromů je v tom-
to suchém období velmi nezodpověd-
né a  nebezpečné jednání. „Dokonce 
až hazard, neboť hrozí vysoké riziko 
vzniku požárů,“ okomentoval počíná-
ní těchto návštěvníků.
Právě lesopark Hloučela je jedním 
z  mnoha „oblíbených“ míst pro za-
kládání černých skládek. Mezi taková 
patří třeba severní břeh říčky. Ředitel-
ka Ekocentra Iris Eva Zatloukalová 
však připomíná, že nejde o  jedinou 
takovou lokalitu v  okolí Prostějova. 
„Časté černé skládky bývaly a  stále 
se vyskytují mezi Určicemi a Dětko-
vicemi, tam si lidé hodně stěžovali. 
A také na Záhoří, nedaleko rybníčku,“ 
prozradila Večerníku. Když už se lidé 

se skládkou v přírodě setkají, mají ví-
cero možností, jak pomoci s jejím od-
straněním. „Existuje web Zmapujto.
cz, přes který kdokoli může nahlásit 
černou skládku. Při znalosti katastru 
je další možností oznámit nález černé 
skládky na příslušný úřad. Nebo po 
domluvě s vlastníkem pozemku dát 
dohromady skupinu dobrovolníků 
a  lokalitu uklidit,“ vzkazuje Zatlou-
kalová. K využití Zmapujto mohou 
lidé prostřednictvím jak počítače, 
tak chytrého telefonu. Pokud by se 
ale sami chtěli zapojit do úklidu, 
mohou se připojit začátkem října 
k pravidelnému uklízení okolí Hlou-
čely.
„Žádáme proto návštěvníky leso-
parku Hloučela, aby zde či na jiných 
veřejných prostranstvích na území 

města Prostějova nezakládali oh-
niště, nerozdělávali otevřený oheň 
a  pro občerstvení využívali služeb 
oficiálních provozoven,“ uvádí dů-
razně web města.
Nepořádní návštěvníci veřejných 
prostranství pak musí počítat nejen 
s  nelibostí okolí, ale také s  možným 
postihem. A  to v  řádu desítek tisíc 
korun. „Budování ohnišť či posezení 
na veřejných prostranstvích bez sou-

hlasu města Prostějova včetně ničení 
městského mobiliáře, hodnotí Měst-
ská policie Prostějov jako přestupky 
a tato jednání lze postihovat s pokutou 
v řádech až desítek tisíc korun. V leso-
parku Hloučela provádějí strážníci 
pravidelné kontroly na dodržování 
veřejného pořádku a  případné pře-
stupky řeší dle zákona o  některých 
přestupcích, ve znění pozdějších před-
pisů,“ připomíná Jiří Pospíšil.    (sob)

.  Foto: www.prostejov.eu

PROSTĚJOV Takovou frontu 
turistické a  informační centrum 
(TIC) fungující v  prostějovské 
radnici dlouho nezažilo. Minulé 
pondělí do něj zamířily davy lidí 
žádat o  jednorázový pětitisícový 
příspěvek na dítě. S  některými 
z  nich se zaměstnanci museli do-
mluvit na jiný z následujících dní. 
Turistické informačním centru 
v  prostorách prostějovské radnice 
kromě propagačních materiálů pro 
návštěvníky města nabízí také službu 
Czech point. A právě zde mohli lidé 
od začátku uplynulého týdne žádat 
o příspěvek 5 tisíc korun na dítě. 
Už od pondělí 15. srpna se tak tvo-
řily dlouhé fronty. Přestože zájemce 

odbavovaly dvě přepážky, nebylo 
možné uspokojit všechny. Zatímco 
dopoledne to ještě šlo, hlavní nával 
přišel po obědě. „Pracoviště Czech 
pointu v  pondělí obsloužilo celkem 
třiapadesát klientů, celkový počet 
příchozích byl ovšem vyšší. S ostatní-
mi jsme se domluvili na konkrétním 
čase v  následující dny,“ informovala 
Večerník zaměstnankyně centra. 
Konečný stav příchozích měl být 
hned první den 160. Během celé-
ho týdne tuto formu žádosti nako-
nec v TIC zvolilo zhruba 190 osob. 
„Největší zájem kromě pondělí byl 
ještě ve středu. Lidé totiž mají zafixo-
váno to, že se jedná o úřední den,“ vy-
světlila nám pracovnice TIC.  (mls)

Chodci, pozor: 
zde padají 

větve



Přemýšlíte nad tím, že si ať už pro sebe, nebo 
své děti pořídíte domácího mazlíčka? Stále 
však váháte, jaké zvíře by právě pro vás bylo 
vhodné? V  tomto textu vám představíme vý-
hody a  nevýhody chovu některých mazlíčků 
a také co byste si měli rozmyslet, než si nějaké-
ho vůbec koupíte. Třeba vám to následně po-
může při rozhodování.
Při výběru svého nového kamaráda si nejprve ujas-
něte, kolik času jste ochotní mu každý den věnovat. 
Pokud upřednostňujete osrstěná zvířata, je také tře-
ba mít na paměti, že srst může způsobovat alergické 
reakce. Takže se nejdříve ujistěte, že alergií na srst ni-
kdo z vás netrpí. Je nutné také zvážit, kolik prostoru 
dané zvíře potřebuje. Tedy není vhodné si například 
pořizovat huskyho, který potřebuje hodně pohybu, 
do malého bytu. Nakonec byste měli zvážit, kolik 
jste ochotní investovat do pravidelných měsíčních 
nákladů na krmivo, případně podestýlku.

- Zakrslý králík - 
Je velmi oblíbeným domácím mazlíčkem. Pro něko-
ho může být lákadlem, že pokud chce aktivně trávit 

čas se svým novým zvířátkem, je možné s králíkem 
provozovat obdobu agility (sport se psy – pozn. red.), 
a to králičí hop – jde o překonávání různých překá-
žek, tunelů atd.
Králík vyžaduje každodenní pozornost, a tak může 
být jeho chov v  tomto ohledu náročnější. Dá se 
naučit na králičí záchůdek, do kterého se používá 
speciální stelivo. Dožívá se průměrně zhruba sed-
mi let.

- Ptáci -
Oblíbeným společníkem může být andulka. Ta pa-
tří k velmi snadno ochočitelným druhům, pro děti 
(ale i dospělé) může být atraktivní možnost naučit 
andulku mluvit. Nepotřebuje tolik prostoru jako 
velké druhy papoušků, ale samozřejmě platí, že čím 
více místa, tím lépe. Nevýhodou nicméně může být 
prašnost, které nelze zcela zabránit. Je způsobena 
impregnačním prachem, kterým si papoušci udržují 
peří. Peří je navíc stejně jako srst alergenní. V přípa-
dě, že papouška vypustíte z klece, může se stát, že 
svým trusem znečistí interiér. A také může být pa-
poušek poměrně hlučný.

- Želva -
Želvy jsou buď suchozemské, které se chovají v te-
ráriu, nebo vodní, které vyžadují nádobu s vodou. 
U tohoto zvířátka je nutné vědět, že je dlouhověké, 
želva se dožívá i několika desítek let. U vodních želv 
také myslete na to, že z roztomilé malé želvičky vy-
roste statná želva dožadující se většího prostoru. 
A  ačkoliv u  želv také platí, že nepatří k  mazlivým 
domácím zvířatům, může být vhodným parťákem 
například pro alergiky na srst.

- Křeček -
Je ideálním společníkem do bytu, nepotřebuje to-
tiž velkou klec. Je aktivní navečer a v noci, proto je 
dobré ho umístit někam, kde přes noc nikdo nespí, 
neboť křečkovo dovádění by mohlo spící osoby 
rušit. Co se týče krmiva, je třeba dávat mu rozum-
nou krmnou dávku, protože má sklony k tloustnu-
tí. Dožívá se poměrně nízkého věku, zhruba tří až 
čtyř let.
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Životem téměř 
každého z nás prošel nějaký domácí mazlí-

ček. Ať už si vzpomenete na králíčka z dětství, nebo pejska 
z dospělosti, zpravidla to bývají pěkné vzpomínky. Jednu 
takovou vám nyní představíme. Třeba vás tato zkušenost 
navnadí ke koupi nového kamaráda. A pokud ano, tak vám 
na dnešní tematické dvoustraně dáme několik rad, co byste 
před jeho výběrem měli vědět.

Texty připravila: Tereza Zaoralová

Jak si vybrat Jak si vybrat 
domácího domácího 

 Foto: internet
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Již v  minulém čísle se nám podařilo 
odhalit první plány jednoho z „černých 
koňů“ letošních prostějovských voleb. 
Už víme, že kandidátka občanských de-
mokratů a nezávislých osobností města 
Prostějova, kterou vede „akční“ ná-
městkyně primátora Milada Sokolová, 
má podrobný plán na rozšíření zeleně 
v městě, ale myslí i na sportující mládež. 
Nejen pro ni chce ve městě umožnit vý-
stavbu druhé kryté ledové plochy. 
„Podporujeme městské investice do 
sportovišť, ale jejich nákladnost musí 
odpovídat velikosti městského roz-
počtu a  také možnosti dofinancování 
projektů z celostátních, krajských nebo 
soukromých prostředků,“ říká Mila-
da Sokolová a  dodává: „Prosazujeme 
proto nyní výstavbu druhé ledové plo-
chy soukromým investorem. Město 
by takovou stavbu za předem jasných 
a  ‚neprůstřelných‘ podmínek podpo-
řilo například poskytnutím vhodných 
pozemků. Dopředu by byla uzavřena 
podrobná smlouva o fungování druhé 

ledové plochy a jejím provázání s měst-
ským zimním stadionem.“

Investice do 
sportující mládeže

To je v souladu s programem ODS a ne-
závislých osobností, v  němž v  oblasti 
sportu prosazují hlavně podporu spor-
tující mládeže a volnočasového či ama-
térského sportu. „Druhá ledová plocha 
by poskytla novou sportovní kapacitu 
pro malé hokejisty a  hokejistky, kraso-
bruslaře či různá amatérská hokejová 
družstva. A  třeba by se našel i  prostor 
na curlingovou dráhu, abychom tu měli 
něco, co v okolí není,“ říká další z kandi-
dátů Jan Zatloukal, ředitel Sportcentra-
-DDM a  předseda Sportovního klubu 
K2 a přidal další důležitý bod: „Prostě-
jov se může pochlubit mnoha atraktivní-
mi sportovišti, ale zoufale nám tu chybí 
dostupné ubytování pro krátkodobé 
ubytování sportovců za účelem soustře-
dění nebo případných turnajů.“

Vysoká škola i místa 
k bydlení

Tým kandidátů vedený Miladou Soko-
lovou má program pro všechny genera-
ce a myslí proto i na velký problém, že 
z  Prostějova odchází hodně mladých 
lidí. „Na udržení mladé generace máme 
mimo jiné i dva konkrétní recepty. Pro-
sazujeme, aby město usilovalo o zřízení 
pobočky vysoké školy technického za-
měření, která chybí i  v  sousední Olo-
mouci a slušela by prostějovské průmys-
lové tradici,“ má jasno trojka kandidátky 
a mladý vědec Tomáš Lázna, který před-
stavuje i  druhý recept: „Město proto 
musí dál aktivně pracovat na rozšiřování 
ploch k  výstavbě domů a  bytů. Samo-
zřejmě ale taková stavební místa nemo-
hou vzniknout na úkor zeleně.“
Kandidátka číslo je nejen sestavou vý-
razných prostějovských osobností, ale 
má očividně výborně připravený pro-
gram pro další čtyři roky.    (pr)
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CHCETE SE PREZENTOVAT? STAČÍ ZAVOLAT 608 706 148 nebo NAPSAT NA 
E-MAIL: REDAKCE@VECERNIKPV.CZ A PROSTOR BUDE VÁŠ! 

BOJ O PRIMÁTORSKÉ KŘESLO 
A MÍSTA V ZASTUPITELSTVU ZAČAL! 
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S VÁŠNÍ PRO                    NAŠE MĚSTO

MILADA SOKOLOVÁ

TOMÁŠ LÁZNA

MAREK MOUDRÝ TOMÁŠ BLUMENSTEIN

JAN ZATLOUKAL

NEZÁVISLÝMI OSOBNOSTMI
S P O L U  S

22
08

19
11

38
8

DRUHOU LEDOVOU PLOCHU
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Jak si vybrat 
domácího 

FEJETON
Tereza ZAORALOVÁ

Proč je lepší nesvěřit 

křečka manželovi
Asi před půl rokem jsme si pořídili 
syrského křečka. Byl velmi, velmi zví-
davý. Při cestě ze zverimexu domů, 
která trvala zhruba pět minut, byl 
schopný prokousat si otvor z  karto-
nové krabičky, aby se podíval, kam se 
to dostal. A ještě ten večer jsem muse-
la zajet do obchodu pro 
pletivo, abych jím obalila 
jeho novou klec. Zjistil 
totiž, že díry mezi jednot-
livými mřížemi jsou na-
tolik velké, že jimi může 
prolézat sem a tam.
Tím se vše vyřešilo a  žili 
jsme si spokojeně v  sym-
bióze dál. Z  křečka jsme 
si (díky mé „duchlací 
mánii“) vymazlili toho 
nejumazlenějšího maz-
líčka. Nicméně jsem jednou o víken-
du odjela k rodičům, což pro křečka 
nevěstilo nic dobrého. Totiž aby bylo 
jasné, můj manžel se o vše živé v naší 
domácnosti (včetně rostlin, zvířat 
a  někdy i  dětí) postará pouze v  pří-
padě, že mu důrazně kladu opakova-
ně na srdce, aby to udělal. A tenkrát 
jsem na to zapomněla.

A tak se stalo, že v sobotu přišel muž 
z práce domů. Byla už pokročilá noč-
ní hodina, což je právě čas, kdy křečci 
vstávají na své oblíbené řádění. A když 
manžel rozsvítil světlo na chodbě, 
uviděl, jak křeček vyčkává na střeše 
svého dřevěného domečku a smutně se 

rozhlíží po někom, kdo by se s ním po-
mazlil. A v tu chvíli udělal nejhorší věc, 
jakou mohl – přešel nevšímavě kolem 
klece, navečeřel se a šel spát. Bez toho, 
aby se s naším křečkem poduchlal! Je 
jasné, co muselo nastat. Křeček se na-
štval, slezl z domečku, zapřel se do dví-
řek, otevřel je a utekl. Pobíhal po bytě 
celou noc.

V neděli, když jsem se vrátila, za mnou 
muž přišel s touto novinou. Neztratila 
jsem hlavu a řekla si, že křečka musí-
me najít. Když jsem po prošmejdění 
našeho bydlení uslyšela za kuchyň-
skou linkou ohryzávání dřeva, věděla 
jsem, kde je. Naštěstí je náš mazlíček 

ochočený, takže se mi poda-
řilo jej nalákat s  piškotem 
na ruku. Aleluja, křeček 
přežil a  problém byl vyře-
šen. Alespoň zatím.
Od té doby se stalo pra-
vidlem, že křeček každou 
noc utíkal z klece. Naštěstí 
jsem jej vždy našla za lin-
kou a vylákala jej odtam-
tud stejným způsobem. 
Nicméně jsem pak přišla 
s  tím, že musíme dvířka 

klece připnout zavíracím špendlíkem, 
abychom útěkům zabránili. Stalo se. 
Uvědomila jsem si přitom jednu věc. 
Ačkoliv by někdo mohl namítnout, 
že náš křeček je zvídavý přirozeně, 
a proto se vydával pravidelně na své 
noční toulky, já vím své – kdyby se 
s  ním manžel tehdy večer pomazlil, 
náš křeček by tak nezdivočel...
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Exprimátor o hospodaření 
a ekonomice města Prostějova
Řadu let se městský rozpočet 
a  rozpočtové hospodaření 
města Prostějova vyznačo-
valy tím, že při přípravě a ná-
sledném projednávání se 
počítalo s deficitním rozpoč-
tem, ale na konci příslušného 
roku byl výsledek přebytkový. 
A jestliže se dnes takřka každý 
den zdůrazňuje rozpočtová 
odpovědnost, pak i v  tomto 
ohledu si naše město vedlo 
dobře – dluhová služba byla 
nulová nebo se pohybovala 
těsně kolem nuly, přitom si 
město investičně vedlo také 
dobře. Prostějov dosahoval 
výborného ratingu a po prá-
vu patřil a patří mezi úspěšné 
municipality.
Dosud tedy můžeme hovořit 
o finančním hospodaření a fi-
nanční kondici našeho města 
převážně pozitivně.
ALE...

Teď přichází čas důrazně upo-
zornit na rizika dalšího rozvo-
je města Prostějova. A tady si 
dovolím citovat z výroku au-
ditora při přezkoumání hos-
podaření za rok 2021, … „ne-
byla zjištěna případná rizika, 
která mohou mít negativní 
dopad na hospodaření města 
Prostějova v budoucnosti“.
Ano, město Prostějov se cho-
valo a chová velmi zodpověd-
ně v rozpočtovém hospoda-
ření, ale v tomto čase přichází 
velká rána – inflace dosahuje 
nebývalé výše a ceny energií 
šplhají do obrovských výšek. 
Vzrůstá obava z budoucnos-

ti, bohužel provázená velkou 
nejistotou, co bude dál. Nový 
guvernér České národní ban-
ky A. Michl naznačil, že vývoj 
českého hospodářství vidí 
centrální banka černě, neboť 
ekonomika zažije recesi, která 
bude navíc spojena s  vyso-
kou inflací. Během letošního 
a příštího roku prý inflace sní-
ží životní úroveň domácností, 
kterým se nezvýší příjmy, té-
měř o 30 procent!
Vláda slibuje občanům po-

moc, ale pořád není zcela 

jasné, jak a v jaké výši ta sli-

bovaná pomoc bude.

A dovolte ještě jeden postřeh. 
Vnímavý pozorovatel začí-
ná být znepokojen, že určitá 
část ekonomů nás a pravdě-
podobně i českou vládu pře-
svědčuje, že inflace je v česku 
především inflací poptávko-
vou. Z  toho vyplývá názor, 
že se musí utlumit spotřeba 
domácností (tady připome-
nu slova viceguvernérky ČNB 
Zamrazilové, že si lidé nekou-
pí předražené zboží, když na 
ně nebudou mít peníze).

Ekonomku Zamrazilovou 
respektuji, ale přikláním se 
k  názoru guvernéra Michla, 
že inflace je převážně inflací 
nákladovou. Tady je potřeba 
připomenout, že elektřina, 
plyn a základní potraviny ne-
patří mezi tzv. zbytné zboží, 
protože teplo a jídlo potřebují 
všichni. Ano, úsporná opatře-
ní jsou potřebná, ale ne za ka-
ždou cenu! A dovolím si ještě 
připomenout názor ekonoma 
CERGE-EI Filipa Pertolda, po-
dle kterého energetický tarif, 
velmi propagovaný součas-
nou vládou, není ani úsporný, 
ani sociální.
Nečekají nás lehké časy. Mimo 
jiné proto, že rozpočet měs-
ta je ze tří čtvrtin naplňován 
sdílenými daněmi, jejichž cel-
ková výnosnost je závislá na 
dobrém výkonu české ekono-
miky a také koupěschopnosti 
obyvatelstva.
Zde je ta nejistota bohužel 

velká.

Oproti tomu si mohou být 
občané Prostějova jisti dob-
rou finanční kondicí města 
i tím, že při přípravě městské-
ho rozpočtu Finanční odbor 
Magistrátu města Prostějova 
odvede dobrou práci. A obě 
tyto skutečnosti budou dob-
rým základem pro rozhodo-
vání orgánů města.

Miroslav Pišťák,

 člen Finančního výboru 

 Zastupitelstva města 

 Prostějova, 5. místo na 

 kandidátce ČSSD

KANDIDÁTI HNUTÍ ANO

Mgr. František Jura

Ing. Jiří Rozehnal 

Bc. Miloš Sklenka 

Marcela Župková

Alena Pagáčová

53 let, primátor statutárního města 

Prostějova

57 let, náměstek primátora 

statutárního města Prostějova

59 let, živnostník, člen rady 

statutárního města Prostějova

48 let, živnostník, člen rady 

statutárního města Prostějova

47 let, vedoucí sociální aktivizace

Dagmar Faltýnková 
55 let, specialista kvality, 
zastupitelka

Ing. Jaromír Hruban 
71 let, živnostník, 
zastupitel

MUDr. René Kloc
57 let, lékař, ortoped

Ing. Richard Beneš 
70 let, emeritní starosta 
Sokol I Prostějov

Mgr. Radim Weisser
53 let, ředitel základní 
školy

Mgr. Roman Drkula
51 let, finanční účetní

Michal Janeček, 
47 let, sekretář klubu 
SK 1913 Prostějov

Miroslav Kotrč
56 let, pracovník ostrahy

Leona Skokanková
53 let, pracovník centra 
sociálních služeb

Mgr. Iva Procházková
58 let, učitelka na základní 
škole

Ladislav Kyllar
50 let, manažer

Michal Götz
58 let, podnikatel

Denisa Drkulová
22 let, zdravotní sestra

Alena Mlatečková
58 let, kosmetička 
- konzultantka

Ladislav Kment
61 let, sociální pracovník

Mgr. Antonín Dušek
81 let, emeritní ředitel 
základní školy

Karel Piňos
54 let, oblastní ředitel

Ing Miroslava 
Nováková 61 let, 
středoškolský pedagog

Ing. Ivan Polák
57 let, ekonomický ředitel

Václav Meidl
36 let, trenér SK 1913

Eva Kameníková
37 let, zdravotní sestra

Ing. Monika Smičková
32 let, administrativní 
pracovník

Tomáš Čepa
38 let, technický ředitel  
1. SK Prostějov

Josef Skoumal
79 let, důchodce

Bc. Petr Kočí
34 let, IT system 
administrator

Ludmila Mynaříková
81 let, důchodce

Ing. Jiří Švančar
53 let, pracovník 
živnostenského úřadu

Roman Karšulín
57 let, zaměstnanec, člen 
Rady statutárního města 
Prostějova

Ladislav Okleštěk
61 let, poslanec PS PČR

Ing. Jaroslav 
Faltýnek
60 let, poslanec PS PČR
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PROSTĚJOV Po měsíci měl 
Večerník opět možnost na-
hlédnout do útrob Víceúčelové 
haly- zimního stadionu v  Pro-
stějově, kde finišuje nákladná 
rekonstrukce. Dokončena je už 
kompletní výměna kopilitů na 
východní i  západní straně „zi-
máku“ a  tribuny dostaly zcela 
nový rozměr. Nejen co se týká 
nátěrů, ale usazeny jsou už také 
nové sedačky, proměnou rov-
něž prošel sektor hostujících 
fanoušků. Jak se Večerník mohl 
před pár dny přesvědčit na vlast-
ní oči, stavbaři už pracují jen na 
finálním dokončení rekonstruk-
ce šaten. 

Michal KA DLEC
Vše opravdu směřuje k  tomu, že se 
investice magistrátu za desítky milio-
nů korun stihne realizovat do začát-
ku hokejové sezóny. „Až na některé 
drobné věci lze úpravy na zimním 
stadionu považovat za uspokoji-
vé, čeká nás však v  budoucnu ještě 
spousta práce. Udělali jsme teprve 
první krůček k  vytoužené změně 
vizuálu zimního stadionu, snad se 
tedy nepoleví a bude se pokračovat,“ 
řekl Večerníku Jan Zatloukal, ředitel 
Sportcentra DDM Prostějov, které 
je správcem zimního stadionu v Pro-
stějově. 

Už nyní nové barevné sedačky zcela 
změnily image útrob zimního stadi-
onu. „Jsem rád, že se také podařilo 
neutralizovat pozadí sedaček na 
světle šedou barvu. V tomto případě 
už dává barva sedaček alespoň tro-
chu smysl a snad se budou líbit i uži-
vatelům,“ míní Zatloukal, kterého 
se Večerník zeptal, zda se neobává 
toho, že tyto krásné sedačky během 
krátké doby poškodí fanoušci ho-
keje? „Obávám! A mám takový svůj 
postoj, že vandalům by se nemělo 
ustupovat. Pokud budeme při kaž-
dé realizaci ve veřejném prostoru 
brát ohled jen na vandaly, nebude se 
nám tu žít dobře. Doufám, že budou 
lidé rozumní. Ostatně pokud je člo-
věk alespoň trochu myslící bytost, 
usoudí, že ničit zcela nové prvky je 
opravdu znak hlouposti než dobrá 
vizitka,“ posílá jasný vzkaz všem fa-
nouškům hokeje ředitel Sportcentra 
DDM. 
Aktuálně dělníci pracují na finální 
rekonstrukci šaten. „V  tomto ohle-
du zaznamenáváme mírný skluz, 
ale dnešní doba není jednoduchá. 
Doufáme, že vše zdárně povede ke 
spokojenosti účastníků,“ uvedl Jan 
Zatloukal, který vzápětí Večerníku 
ještě detailně popsal, co všechno 
zbývá na prostějovském „zimáku“ 
dokončit. „Jedná se o  nátěr vnější 
konstrukce, která odpovídá již vi-

zuálnímu návrhu architekta. Rov-
něž bychom rádi vybudovali nový 
bufet, který by byl důstojným zá-
zemím mládežnického hokejového 
oddílu. Je zvykem v jiných zemích, 
že si mládežnické kluby provozo-
váním občerstvení vydělávají i  na 
svůj provoz. Pak samozřejmě zbývá 
ostatní část realizace nové vizua-
lizace zimního stadionu, ale to 

už bude běh na delší trať. Budova 
má velký vnitřní dluh, je třeba za-
pracovat na snížení její energetické 
náročnosti, využití mnoha techno-
logických postupů k  zajištění udr-
žitelnosti. Jsem rád, že město letos 
nakonec přistoupilo k  vybudování 
fotovoltaické elektrárny na stře-
še nových hokejových šaten. Rád 
bych ještě ‚ekologickou stránku‘ 
dotáhl do konce v  podobě vybu-
dování retenční nádrže, která by 

zachycovala dešťovou vodu a my ji 
dále mohli i využívat. Již na naší bu-
dově Sportcentra – DDM v Olym-
pijské ulici vidíme velké úspory na 
stočném díky tomu, že tuto nádrž 
máme. Pak samozřejmě nesmíme 
opomenout technické řešení stře-
chy zimního stadionu – její izolace, 
případné výměny za odlehčenější 
a tepelně izolovanější verzi,“ popsal 
Jan Zatloukal s tím, že všechny jme-
nované potřebné investice se určitě 

nestihnou provést do začátku letoš-
ní sezóny. „Bohužel. To, co bylo na 
letošek naplánováno, budeme jakž-
takž mít. V další části roku se ještě 
budeme snažit na dalších opravách 
pracovat, ale další velký kus práce se 
snad provede až opět po skončení 
sezóny. Návštěvníky a uživatele po-
prosím o  trpělivost, výsledek jistě 
bude stát za to. Původní architekt 
Ferdinand Lederer si dal s  naším 
stadionem před mnoha lety oprav-
du záležet a  podle mě patří k  těm 
nejlepším počinům svého druhu,“ 
uzavřel Jan Zatloukal, ředitel Sport-
centra DDM Prostějov. 

EXKLUZIVNÍ
rozhovor
pro Večerník
připravil
PetrPetr
KOZÁKKOZÁK

 Kolik letos Sportcentrum ote-
vře kroužků?
„Ona je to trošku záludná otázka. 
Jedna věc je, kolik kroužků nabízí-
me, druhá pak, kolik se jich podaří 
otevřít. Letos nabízíme 123 zájmo-
vých kroužků pro děti a mládež, ale 
u těch nových vždy hrozí, že se nám 
nepřihlásí dostatečný počet zájem-
ců. Každému kroužku trvá dva tři 
roky, než se jeho existence dostane 
pod kůži především rodičům. Minu-
lý rok jsme otevřeli 103 zájmových 
útvarů.“

 Název organizace Sportcent-
rum evokuje, že poskytujete pře-
vážně sportovní kroužky?
„Neřekl bych, že název u nás určuje 
charakter kroužků. To spíš zázemí, 
které máme. A je pravda, že zázemí 
sportovní haly v Olympijské ulici je 
na organizaci sportovních kroužků 
luxusní. Nicméně máme i pracoviště 
na Vápenici či v dětském dopravním 
centru a tam už je podíl nesportov-
ních kroužků rapidně vyšší. Vysoká 
prestiž dopravního hřiště se proje-
vuje v  nabídce kroužků s  dopravní 
tematikou, máme skvěle vybavenou 
keramickou dílnu, letos rozšiřujeme 
i  modelářskou dílnu, obnovujeme 
tradici železničních modelářů. Snad 
si každý najde to své.“

 Nabídka kroužků je opravdu 
pestrá. Co pro to člověk musí udě-
lat?
„Jako ředitel musím namíchat ideál-
ní koktejl z přísad, které představují 
jednotliví zaměstnanci, když to řek-
nu opravdu hodně přeneseně. Pak 
je musím namotivovat, ale zbytek 
je už na nich. Na povolání pedago-
ga volného času je super to, že je to 
takové ‚svobodné‘ povolání. Každý 
si může otevřít kroužky, které ho 
baví. Podmínkou samozřejmě je, že 
se mu naplní. Uvedu to na svém pří-
kladu. Začínal jsem s volejbalovými 
kroužky, ale člověk postupem času 

přivykne novým koníčkům, taky se 
stane, že zkrátka původní sport pře-
stane provozovat. Z toho vyplývá, že 
v mém pracovním životě už nebude 
‚převolejbalováno‘.“ (úsměv)

 Jak jste zvládli poslední roky, 
ovlivnil váš chod covid-19 a válka 
na Ukrajině?
„Obojí je nepříjemné, dotýká se 
vás to totiž nejen v pracovní rovině, 
ale i  v  osobní. Během covidu jsme 
se snažili být co nejvíce prospěšní, 
vedle obligátního šití roušek jsme 
s  kolegou Ondrůjem a  kamarádem 
Tomášem Láznou otevřeli takovou 
3D factory, kde jsme na 3D tiskár-
nách tiskli štíty pro zdravotníky. 
Podařilo se nám vytvořit skupinu 
nadšenců, která buď tiskla doma, 
nebo nám tiskárny půjčila přímo 
do Sportcentra. A  tisklo se ve dne 
v  noci. Podařilo se udělat během 
necelého měsíce zhruba 800 štítů. 
Přáli jsme si co nejbližší možné ote-
vření ordinací, tak snad to bylo k ně-
čemu užitečné. Válka na Ukrajině 
samozřejmě pro nás znamenala dal-
ší červené světýlko, reagovali jsme 
poměrně pružně a  nabízeli dětské 
skupinky pro děti válečných uprch-
líků. Rovněž jsme jim otevřeli brány 
dětského dopravního centra. Jediné, 
co se nepodařilo, bylo vypsání tábo-
rů pro tyto děti, ještě před začátkem 
válečného konfliktu byla bohužel 

naplněna nejen kapacita táborů, ale 
i pedagogů.“

 Zažili jste nějaké příkoří při 
pomoci ukrajinským dětem?
„Někdy křiklouni navodí atmosféru, 
až máte pocit, že takový je téměř vět-
šinový postoj, což zaplaťpánbůh není. 
Každý člověk má nárok na svůj 
osobní postoj. Organizace 
však musí ctít vyšší 
principy. Myslím 
si, že základním 
pravidlem je po-

máhat. A  pokud objevím někoho, 
kdo systém pomoci zneužije? To 
není dostatečné k  tomu, abych pře-
stal pomáhat. Jako bych v životě ně-
jaké paní pomohl s nákupem, ona mi 
nepoděkovala a já tím pádem už ni-
kdy nepomohl. Ostatně i náš sociální 
systém má své ‚zneužívače‘, přesto 
stát nadále sociální systém provozuje. 
Myslím si, že i vysloveně slaboduchý 
člověk vidí, že umírají ukrajinské ci-
vilní oběti. Osobně si neumím před-
stavit, co musí prožívat děti, které 
byly válkou zasaženy. To, že pustíme 
tyto děti zdarma na dopravní hřiště, 
nás opravdu na našem pohodlí ni-

jak neomezí. Však ta pomoc nebude 
do konce světa. Jednou se tam ti lidé 
vrátí, nebo tu holt zůstanou, budou 
pracovat a vstupy si už budou řádně 
platit. Ale zatím je na stole teprve půl 
roku trvající konflikt, nemůžeme 
opravdu čekat, že tady všichni upr-

chlíci budou ‚valit‘ za pásem 

a utrácet u nás vydělané peníze. Mají 
vážnější problémy.“

 Řízení domu dětí a  mládeže 
očividně není bezproblémové, že?
„Mám pořád hodně práce a  docela 
bych ocenil, kdyby jí už bylo méně. 
(pousměje se) V  současné době nás 
děsí nová ministerská vyhláška, 
která upravuje výpočet normativů, 
zjednodušeně kolik peněz obdržíme 
na zaplacení zaměstnanců. Výpočty 
podle předchozí platné úpravy zo-
hledňovaly nejen tábory a  kroužky, 
ale i  jednorázové akce, víkendov-
ky, vzdělávací programy, sportovní 
i  předmětové olympiády. Nyní se 

tato vyhláška ptá pouze na to, kolik 
dětí máme v kroužcích a kolik v tá-
borech, ostatní ji nezajímá. A  ještě 
k  tomu hodlá víc oceňovat pouze 
tzv. unikátní účastníky, tedy ty, kteří 
chodí do našich kroužků jen jednou. 
Sice chápu, co ministerstvo sleduje, 
ale ze všech možných cest si vybralo 
tu nejméně šťastnou. Pevně věřím, 
že to nějak ustojíme, ale je možné, že 
se nad domy dětí a mládeže stahují 
mraky. Co se týká podpory města, 
tam si dlouhodobě nemůžeme stě-
žovat, snad to tak bude i po zvolení 
nového vedení města vzešlého z ko-
munálních voleb.“
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„ZIMÁK“

PROSTĚJOVPROSTĚJOV Začátek nového  Začátek nového 
školního roku je každoročně školního roku je každoročně 
spojený i s nabídkou zájmo-spojený i s nabídkou zájmo-
vých kroužků prostějovské-vých kroužků prostějovské-
ho Sportcentra – domu dětí ho Sportcentra – domu dětí 
a  mládeže. O  pravidelné vý-a  mládeže. O  pravidelné vý-
chovné činnosti, ale i o dalších chovné činnosti, ale i o dalších 
trablech, které trápí domy trablech, které trápí domy 
dětí a  mládeže, jsme poho-dětí a  mládeže, jsme poho-
vořili s jeho ředitelem Janem vořili s jeho ředitelem Janem 
ZatloukalemZatloukalem (na snímku) (na snímku). Ve . Ve 
funkci již působí čtvrtým ro-funkci již působí čtvrtým ro-
kem a lze říci, že se za tu dobu kem a lze říci, že se za tu dobu 
uvedené středisko volného uvedené středisko volného 
času rozvinulo k nepoznání.času rozvinulo k nepoznání.

Foto: archiv J. Zatloukala

 Foto: Michal Kadlec  Foto: Michal Kadlec

„Doufám, že fanoušci budou rozumní,“ 
obává se vandalismu 

šéf Sportcentra 
Jan Zatloukal

 Foto: Michal Sobecký 

„Kroužky letos rozjedeme s plnou parádou!“



pro Večerník 

Martin
ZAORAL

EXKLUZIVNÍ
reportáž

Sportovat a soutěžit ve dvaceti umí 
každý. Ale zvládnout to samé o půl-
století později, to už vyžaduje, aby 
si člověk v průběhu času vypěsto-
val to nejdůležitější, co on sám 
může ovlivnit, a to charakter. Právě 
díky němu se udrží zdravý psy-
chicky i fyzicky a zároveň nepřijde 
o chuť hrát si a začínat stále znovu. 
Právě takoví lidé se sešli mezi sou-
těžícími na 4. ročníku Sportovních 
her seniorů prostějovského regio-
nu. „Loňský ročník jsme po třech 
předchozích museli zrušit, neboť 
panovaly obavy z koronaviru. O to 
větší radost mám nyní z tak hojné 
účasti,“ vyjádřila se během zahájení 
náměstkyně primátora Alena Raš-
ková, která převzala nad celou akcí 
záštitu. Zároveň jedním dechem 
poděkovala pořadatelům z řad Do-
movní správy Prostějov i Zdravého 
města Prostějov.   
Následně se mezi ostřílenou dá-
mou a prostějovským primátorem 
rozhořela lehká polemika o  tom, 
zda je důležitější se zúčastnit, nebo 
zvítězit. Zatímco František Jura 
s jistou dávkou nadsázky tvrdil, že 
celková výhra je nade vše, pro jeho 
náměstkyni byl vítězem každý, kdo 
přišel... 

Převládaly ženy 
nad 70 let

Hry byly určeny všem seniorům nad 
60 let, zápolilo se ve dvou věkových 
kategoriích, jejichž hranice určovalo 
70 let. Do akce nakonec šlo celkem 
36 žen a 13 mužů, kteří přijeli nejen 
z Prostějova, ale také z Němčic nad 
Hanou, Kojetína či Tovačova. Nej-

starší účastnici Miladě Zapletalové 
z prostějovského Domova seniorů 
v  Nerudově ulici přitom bylo už 
93 let. „Jsem nadšená, že je tady tolik 
lidí. Je vidět, že se chtějí bavit. Překva-
pilo mě, že víc jak sedmdesát procent 
z  nich bylo starších sedmdesáti let 
i to, že jednoznačně převládaly ženy,“ 
všimla si Marie Hájková z prostějov-
ské Domovní správy, která nesla nej-
větší podíl na organizaci celé akce. 
Na všechny přítomné čekalo cel-
kem sedm disciplín, konkrétně se 

jednalo o hod kroužky na tři metry 
vzdálený kužel, běh s  míčkem na 
raketě, střelbu florbalovou holí na 
malou branku, srážení plechovek 
tenisovým míčkem, házení šipkami 
do terče, hod míčkem na cíl a jakou-
si speciální odrůdu pétanque. Již po-
druhé si díky spolupráci s městskou 
policií mohli vyzkoušet také lase-
rovou střelnici, a kdo chtěl, mohl si 
také na čas zaplavat v blízkém bazé-
nu. Této možnosti nakonec využilo 
celkem 16 lidí. 

Optimismus nade vše

Atmosféra byla skutečně skvělá, což 
ostatně vzhledem k velkému počtu 
těch, kteří neztrácí životní opti-
mismus za všech okolností, ani ne-
mohlo být jinak. Všichni odcházeli 
nadmíru spokojeni. „Letos to byl 
podle mě zatím nejvydařenější roč-
ník v historii. Bylo patrné, že se lidé 
stále chtějí bavit a  zůstat zdraví,“
zhodnotila Marie Hájková, která 

sama od dětství sportovala, zejmé-
na pak plavala. „Dodnes jsem velmi 
soutěživá, nicméně kvůli střetu zá-
jmů jsem se tohoto klání nakonec 
zúčastnit nemohla,“ žertovala Háj-
ková, která rovněž může posloužit 
za příklad toho, že si elán i duševní 
svěžest lze bez problémů uchovat 
i s přibývajícími roky. Úspěch akce 
motivoval její organizátory k  dal-
ším úvahám. „Rádi bychom udělali 
Den seniorů, tak uvidíme, co z toho 
bude,“ doplnila hlavní organizá-

torka, která zároveň poděkovala 
statutárnímu městu Prostějov za 
podporu.  
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PROSTĚJOV Kdo si hraje, nestárne! Pod tímto heslem by se 
mohly konat letošní Sportovní hry seniorů. V pořadí čtvrtý roč-
ník tradiční akce pro všechny, kterým navzdory pokročilejšímu 
věku stále nechybí chuť hrát si, bavit se a učit se něco nového, se 
konal uplynulé úterý 16. srpna na řádně rozpáleném koupališti 
ve Vrahovicích. Na celkem 49 soutěžících tak čekalo 7 disciplín, 
které prověřily zejména jejich šikovnost a hravost. Domů všichni 
odcházeli nejen s četnými odměnami, ale zejména s pocitem, že 
ještě rozhodně nepatří do starého železa.

saa jaké byl disciplíny her seniorů jjaakké byyyl ddisssciipplííínyy hhheer seeeniioorrrů 3x foto: Martin Zaoral 

 Foto: Martin Zaoral  

Anketa Veèerníku 

Soňa Vašková (90)
„Navzdory svým 
letošním deva-
desátinám se 
stále snažím 
zůstávat aktivní 
a  zapojit se do 
všeho, na co ješ-
tě stačím. A  tak 
jsem letos byla součástí týmu, který 
vyhrál soutěž v našem Domově seniorů 
v  Nerudově ulici, zároveň třeba pečuji 
o zdejší okrasnou zahradu.“

Milada Zapletalova (93)
„Jsou to asi čtyři 
měsíce, co jsem 
byla přijata do 
domova v  Neru-
dově ulici. Zde 
pracuje také 
Alena Pagáčo-
vá, díky níž se 

podobných akcí účastníme. Vše nám 
vysvětluje a svojí aktivitou nám jde pří-
kladem.“

Lída Dostálová (77)
„Jsem tu už po-
čtvrté. Poprvé 
jsem byla dru-
há a  pak jsem 
dvakrát po sobě 
zvítězila. Na 
to bych chtěla 
navázat i  letos. 
Vidím, že to nebude vůbec snadné, je tu 
totiž celá řada čerstvých sedmdesátní-
ků a sedmdesátnic.“ 
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Akce se konala pod záštitou 
RNDr. Aleny Raškové, námìstkynì primátora.
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pro Večerník 

EXKLUZIVNÍ
reportáž

Martin Martin 
ZAORALZAORAL

Letos vůbec poprvé visel osud veleob-
líbené akce doslova na vlásku. „Ještě 
v pátek večer jsme nebyli rozhodnuti, že 
pohádkový les budeme pořádat. Před-
pověď počasí totiž neslibovala vůbec nic 
hezkého. Definitivní rozhodnutí padlo 
až ráno v den konaní,“ prozradil Večer-
níku pozoruhodnou informaci ze zákulisí 
příprav jedné z  největších regionálních 
akcí prezident Spolku Plumlovských nad-
šenců Marek Otruba, podle něhož nako-
nec vše vyšlo nad očekávání. „Pršet začalo 
relativně nedlouho před uzavřením lesa. 

Přesto jsme obdivovali všechny, kteří do 
něj stále mířili i navzdory stále hustějším 
kapkám,“ dodal Otruba. 
Letos vůbec poprvé připravili organizá-
toři hned dvě tratě. Ta kratší pro začínající 
turisty měřila 1,5 kilometru, druhá pak 2,5 

kilometru. „Jednoznačně více lidí zamíři-
lo na tu delší. Potvrdilo to názor, že když 
už k nám lidé dorazí, chtějí si cestu lesem 
opravdu užít,“ konstatoval šéf pořádajcíí 
organizace. 
Na začátku lesa všechny návštěvníky uví-
tal Krakonoš u  Spongeboba se však již 
jejich cesty rozdělily. Ti zdatnější navštívili 
například Ledové království, potkali Sa-
xanu, loupežníky či Asterixe a Obelixe, na 
ty ostatní pak čekal Maxipes Fík i se svým 
soudkem, Sněhurka s ospalými trpaslíky, 
sultánovi sluhové z pohádky o Lotrandovi 
a Zubejdě. Od baru u pařezové chaloup-
ky se pak obě trasy opět spojily. Všichni si 
tedy mohli naloupat perníčku v perníko-
vé chaloupce či nechat zvážit tíhu svých 

hříchů na čertovské váze. Putování pak 
zakončilo setkání s  vodníky u  Podhrad-
ského rybníka a pak už na všechny čekala 
jen zasloužená sladká odměna.  „Jsme tu 
už asi popáté. Vzhledem k  předchozím 
návalům jsme tentokrát strategicky přijeli 
později, a i s dvouletou dcerou se vydali na 
kratší trasu. Bylo velmi příjemné procházet 
se pohádkovým lesem mimo davy dalších 

lidí. Na větší zástupy jsme narazili pouze 
na začátku a na konci,“ pochvaloval si před 
námi jeden z pravidelných návštěvníků. 
Na děti v kempu Žralok čekal po celé 
odpoledne i tentokrát opravdu bohatý 
doprovodný program. Užít si mohly 
hasičskou pěnu, projížďky na koních, ke-
ramickou dílnu, pohádkovou tombolu či 
nafukovací a  skákací atrakce. Připravena 

byla také celá řada speciálních soutěží a pís-
ní, které půl hodiny po uzavření lesa začaly 
přímo na pódiu v kempu. Bohužel právě ve 
chvíli, kdy na pódium vyskočila pestroba-
revná Veseluška, dalo se do hustého deště. 
I tak ovšem na parketu před pódiem trsala 
celá řada pláštěnek. 
Zda se bude Pohádkový les konat i příští 
rok není zatím zcela jisté. „Vidím to tak na 
osmdesát procent. Jsme po letošním roční-
ku poměrně dost unavení, navíc kvůli prázd-
ninám a dovoleným nebylo úplně snadné 
dát v tomto tradičním termínu do kupy celý 
organizační tým. Nakonec však radost všech 
dětí byla velká, a právě ta je naší hlavní moti-
vací,“ uzavřel za pořádající Spolek plumlov-
ských nadšenců jejich šéf Marek Otruba. 

zprávy z regionu aneb jsme s vámi u toho...

Konicko • Kostelecko • Němčicko • Plumlovsko • Protivanovsko

jaká byla cesta pohádkovým lesem...jjakkáá byylaa cessta poohhádddkoovým ýmm leesem..... 3x foto: Martin Zaoral 
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Do oprav silnic 
zasáhli i místní  

Konice (mls) – V  závěru uplynu-
lého týdne se podařilo v  Konici 
dokončit rozsáhlé opravy místních 
komunikací položením nového as-
faltu. Konkrétně se jednalo o prostor 
Cihelny I  a  Pod Cihelnou a  kom-
plexu ulice Za Nádražím. „Musím 
poděkovat lidem bydlícím v  ulici 
Pod Cihelnou za to, že se včas ozvali, 
když práce neprobíhaly tak, jak byly 
objednány. Byl to týden vzrušených 
diskusí a  pochopitelných emocí. 
Nicméně jsem za ně rád, protože 
takto byla provedena oprava ke spo-
kojenosti všech,“ vyjádřil se konický 
starosta Michal Obrusník s  tím, že 
letos by měly ještě proběhnout pro-
vizorní opravy v  Křemenci a  v  uli-
cích 9. května a Kružíkova.

Vlaky budou jezdit dál 

Prostějovsko (mls) – Donedávna se 
uvažovalo o  možném zrušení, nebo 
alespoň omezení vlakového spoje 
v úseku mezi Prostějovem a Nezamy-
slicemi. Ten projíždí také zastávkami 
Bedihošť, Čelčice, Pivín a Doloplazy. 
Z  posledních jednání vyplynulo, že 
spoj č. 3704 zůstane i pro následující 
jízdní řády zcela zachován.

Kontejnery na sklo 
nezmizely 

Němčice nad Hanou (mls) – Absen-
ce kontejnerů na sklo na zdejším síd-
lišti se řešila v Němčicích nad Hanou. 
Vedení města občany upozorňuje, 
že kontejnery nebyly odstraněny, ale 
pouze přemístěny jinam. Kontejnery 
na sklo mají občané aktuálně k dispo-
zici v kontejnerových hnízdech v ulici 
Okružní, u základní školy v ulici Tyr-
šova, na parkovišti za obchodním do-
mem Jednota, za květinářstvím v ulici 
Nová a u Koruny v ulici Sokolská. 

Kralice jsou opìt 
prùjezdné 

Kralice na Hané (mls) – Od začát-
ku srpna se řidiči potýkají s uzavírka-
mi, které souvisí se čtvrtou etapou 
oprav jednotné kanalizace v  Krali-
cích na Hané. Plánované práce dle 
harmonogramu skončily v  sobotu 
20. srpna. V  průběhu tohoto týdne 
by už městys měl být opět průjezdný 
bez větších omezení. 

RYCHLÝ
NÍK POHÁDKOVÉ BYTOSTI PROTANCOVALY POHÁDKOVÉ BYTOSTI PROTANCOVALY 

LESEM MEZI KAPKAMI DEŠTĚLESEM MEZI KAPKAMI DEŠTĚ
Drzý zloděj si vlezl 
pro lup až na dvůr 

Náhodě nehodlá nic pone-
chat zloděj, který vloupal 
na dvůr rodinného domu ve 
Tvorovicích. Vědom si krize 
v dodávkách ropy a plynu, ukra-
dl tam zcela nový kotel na tuhá 
paliva v  ceně bezmála 50 000 
korun. Na místo byla po ozná-
mení majitelem nemovitosti 
minulou neděli 14. srpna vys-
lána hlídka, která jela prověřit 
veškeré okolnosti. Poškozený 
policistům ukázal, kde se ještě 
den předtím nacházel kotel na 
tuhá paliva a  který mu někdo, 
pravděpodobně ze soboty na 
neděli, ukradl ze dvora. Pacha-
tel se dostal na pozemek nemo-
vitosti bránou, která bohužel 
nebyla zajištěna. Poškozený 
si škodu vyčíslil na 47 000 Kč. 
Případ je šetřen pro trestný čin 
krádež a  porušování domovní 
svobody. 

Na akci Spolku Plumlovských nadšenců dorazilo 
zhruba šest stovek dětí 

PLUMLOV Tak to opět dokázali! Pohádkový les Plumlovských nad-
šenců je jednou z dlouhodobě nejnavštěvovanějších akcí v regio-
nu. V loňském roce na ni i navzdory covidu dorazilo neuvěřitelných 
1 093 dětí. Letos byla návštěvnost poněkud nižší, svoji roli v tom 
sehrála zejména veskrze chmurná předpověď počasí. Navzdory 
tomu se však oblíbenou akci podařilo opět úspěšně uspořádat. 
Minulou sobotu 20. srpna se s pohádkou vypravilo do lesa za kem-
pem Žralok v Plumlově na šest stovek dětí. A zatímco drtivá většina 
z nich cestu absolvovala suchou nohou, ani následné dešťové kap-
ky nedokázaly zchladit jejich nadšení. Všichni si akci užili dosyta. 

FOTOGALERIE
klikni na

www.vecernikpv.cz
a VIDEO

 Foto: Martin Zaoral 
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BRODEK U  KONICE Snad se brzy 
najde. Opravdu unikátní a opečovávané 

motokolo Chopper ukradl někdo v noci 
na pátek 19. srpna v Brodku u Konice. 

Udržované moto-
kolo vzbudilo zájem 
nejen o  fandů, ale 
bohužel i  u  zlodějů. 
„Pokud byste ho ně-
kde viděli, dejte mi 
vědět nebo ohlaste 
na oddělení Policie 
ČR v  Konici,“ vzka-
zuje jeho majitel Jo-
sef G. (mls)

Ukradli unikátní motokolo! 

 Foto: Facebook 

OLŠANY U  PROSTĚJOVA Tady se 
to pořádně pohnulo! Drtivá většina 
trosek domu Radka B. z  Olšan, kte-
rý byl zdemolován po výbuch plynu 
z pondělí 18. července, už je odklize-
na. Stalo se tak díky aktivitě místních 
hasičů i vedení zdejší radnice. 

Martin ZAORA L
Uplynulé pondělí 15. srpna bylo v  Ol-
šanech u  Prostějova pořádně rušno. 
Pracovalo se na dalším odklízení trosek 

domu, který byl vymazán z povrchu zem-
ského po výbuchu, jaký nejen tato obec 
v  prostějovském region ještě nezažila. 
Snad nikdo přitom nepochybuje, že jeho 
strůjcem byl samotný zadlužený majitel 
nemovitosti, který nakonec v  troskách 
nalezl smrt. 
„Chtěl bych touto cestou poděkovat 
místním hasičům a  také vedení obce 
v  čele se starostou a  místostarostou za 
to, že došlo k  odklizení drtivé většiny 

zbylých trosek. To umožnilo, abychom 
mohli pokračovat na rekonstrukci sou-
sedního silně poškozeného domu, který 
patří mému vnukovi,“ vzkázal prostřed-
nictvím Večerníku Jindřich Matějka, 
který dle svých slov probíhající stavební 
práce koordinuje. „Už v  pondělí dvaa-
dvacátého se konečně budeme moci 
pustit do klíčové opravy štítové zdi, která 
přiléhala ke zbořenému domu,“ pochva-
loval si Matějka.

Zbytky domu zdemolovaného výbuchem Zbytky domu zdemolovaného výbuchem 
jsou odklizeny. 

NA VÁŠ NÁMÌT

OLŠANY U  PROSTĚJOVA Srážku 
automobilu a dálničních svodidel vy-
šetřují od předminulé soboty policisté 
z  dálničního oddělení v  Kocourovci. 
Ti zjišťují řidiče, který se svým vozi-

dlem měl ohrozit a  následně natlačit 
jiný automobil do svodidel.
K nehodě došlo 13. srpna o půl páté od-
poledne na 33. kilometru dálnice D46 ve 
směru z Prostějova na Olomouc. „Řidiče 

vozidla BMW měl z  levé strany ohrozit 
řidič nezjištěného vozidla, pravděpodob-
ně zahraniční tmavé SUV, který přejížděl 
z levého jízdního pruhu do pravého,“ uve-
dl Libor Hejtman, tiskový mluvčí Kraj-
ského ředitelství policie Olomouckého 
kraje. 
Výsledkem tohoto manévru byla neho-
da. „Aby řidič vozidla BMW zabránil stře-
tu, strhl řízení vpravo, kde mírně narazil 
do ocelových svodidel. Ke srážce vozidel 
nedošlo. Majitel poškozeného vozidla 
odhadl škodu na sto padesát tisíc korun,“ 
přidal mluvčí. 
Policie v souvislosti s nehodou hledá 
svědky, kteří by přispěli k  objasnění 
nehody i totožnosti řidiče. Mohou se 
obracet na dálniční oddělení Kocou-
rovec prostřednictvím telefonního 
čísla 974 762 751 nebo e-mailové ad-
resy krpm.osdp.dok.stsl@pcr.cz. (sob)

www.dalimilovarozhledna.cz

Nová čtyřiatřicetimetrová soukromá rozhledna stojí od roku 2021Nová čtyřiatřicetimetrová soukromá rozhledna stojí od roku 2021
na holém vrcholu Větrova na rozhraní Králického Sněžníku, na holém vrcholu Větrova na rozhraní Králického Sněžníku, 

Rychlebských hor a Hrubého Jeseníku.Rychlebských hor a Hrubého Jeseníku.

Návštěvníci jsou povinni seznámit se s provozním řádem 
rozhledny a dodržovat jej. Vstup do objektu rozhledny 
může být omezen či zcela uzavřen za deště, při silném 
větru, snížené viditelnosti a  při jiných nepříznivých 
povětrnostních podmínkách! Provoz občerstvení může 
být spolu s  uzavřením rozhledny taktéž omezen nebo 
zcela uzavřen.

LETNÍ 
PRÁZDNINY 

otevřeno denně 
od  9:00  do 18:00

sjízdné 
na horském 
kole

možnost
zakoupení
suvenýrů

možnost 
zakoupení 
občerstvení

nejblíže lze dojet automobilem k  parkovištím ve 
Velkém Vrbně, kde je zajištěná dostatečná park-
ovací kapacita - odtud se dá k  rozhledně dojít 
pěšky či na horském kole
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PROSTĚJOV Čerstvý osmdesát-
ník, který se do důchodu rozhod-
ně nechystá. Co by tam taky dělal, 
když mu to pořád báječně hraje 
i  zpívá. Petr Janda (na snímku) je 
nadále frontmanem legendární 
kapely Olympic, která v  rámci 
letošního Prostějovského léta po-
řádně rozparádila zcela zaplněné 
náměstí T. G. Masaryka. Krátce 
předtím vznikl následující rozho-
vor, který si dal za cíl rozkrýt, co 
se skrývá za texty písní slavné ka-
pely. A jak se vlastně jejich obsah 
vztahuje k neuvěřitelně vitálnímu 
i  houževnatému zpěvákovi, který 
příští rok oslaví neuvěřitelných 60 
let na hudební scéně. 
v rámci exkluzivního
interview
pro Večerník
se ptal
Martin
ZAORAL

 Kolik mám ještě dní, než přijde 
poslední, jak dlouho budu zpívat 
a  hrát? To je jedna z  otázek písně 
vzniklé na text Zdeňka Rytíře. Už 
jste na ni našel odpověď? 
„Tenhle text původně není o  věku, 
ale o  tom, jestli nás zakážou, nebo 
nezakážou. Píseň vznikla v  roce 
1969, kdy tu byly sovětské tanky 
a  kdy byla nejistá doba. Spousta 
kapel se tehdy rozpadla, 
nedalo se pořádně hrát. 
V tom je hlavní smysl 
této písničky. Kro-
mě toho je to celé 
podbarveno lás-
kou. Ale je v tom 
hlavně atmosfé-
ra konce praž-
ského jara 
a  začátek 
příšerné 
normali-
zace.“

 A jak si na tu otázku odpo-
vídáte nyní? 
„Pořád stejně, já to moc neřeším. 
Píseň byla složena v nějakém ob-
dobí, měla určitý podtext a já sám 
ji stále vnímám jako nostalgickou 
vzpomínku na tu dobu. Teď už 
si tuto otázku nekladu. Je mi sa-
mozřejmě jasné, že to i vzhledem 
k věku jednou všechno skončí. Ale 
není to něco, čím bych se už zabý-
val.“ (úsměv)

 Takže zatím nevíte ani to, 
kdy zazpíváte naposledy „skon-
čili jsme, jasná zpráva“. Je něco, 
s čím jste ve svém životě skončil, 
a víte, že už v tom nebudete po-
kračovat? 
„Jasná zpráva bylo ve své době spo-
jení dvou slov, které znamenalo něco 
jako bezpochyby, tedy že něco prostě 
určitě udělám. Co mě se týče, tak 
jsem skončil s kouřením. Bude to už 
sedmnáct roků, co jsem s tím po pa-
desáti letech sekl. Teď už vím, že s tím 

nezačnu. Od té doby jsem cigaretu 
ani nedržel v ruce.“ (pousměje se)

 V  další ze svých písní zpíváte 
o  tom, že z  Paříže znáte bulvár 
Saint Michelle, 
kam jste včera šel 
s  Marie-Claire. 
I  do Prostějova 
se často vracíte. 
Co znáte z  tohoto 
města? 
„Asi jako první si 
vybavím secesní 
Národní dům s di-
vadlem od archi-
tekta Jana Kotěry. 
Dále pak noblesní 
Hotel Grand a také 

Hotel Avion, kde jsme mnohokrát 
spali. Vzpomínám si, že naproti 
byl obchod s  galanterií. Jeník Pa-
cák, náš tehdejší bubeník, si tam 

koupil korále, kterými se omotal. 
Tehdy byla doba hippies, takže vy-
padal jako největší sekáč.“ (směje 
se)

 A  vybaví se vám něja-
ký konkrétní člověk spojený 

s Prostějovem? 
„Jednou jsme zažili večírek s  něja-

kým klukem, který nám celý večer 
vyprávěl vtipy, a my se nemohli přestat 
smát. Když nás pak z  jedné hospody 
vyhodili, tak jsme šli do jiné a on v tom 
stále pokračoval. Ale to už je strašně 
dávno. My jsme tady hráli mockrát na 
různých místech, jen na tomhle hlav-

ním náměstí zatím ještě ne. To 
bylo poprvé.“

 V  jedné ze svých nej-
známějších písní zpíváte 

o matčiných slzách pada-
jících na polštář. Čím 

vy sám jste trápil své 
rodiče? A  čím jste 

jim nao-
pak dělal ra-

dost? 
„Maminka absolutně 

nesnášela, když jsem někdy 
přišel pozdě. Ale od-

pustila mi vždy, když 
jsem jí přinesl šeřík. 
(směje se) Tím jsem 

jí dělal radost. Bývalo to 
vždy začátkem května. Cho-

dili jsme do vinohradských zahrad, 
které byly pusté, protože jejich boha-
tí majitelé po roce 1948 emigrovali. 
Nikdo je nehlídal. Tam jsme chodili 
trhat nejen šeřík, ale i  ovoce, každý 
měsíc tam bylo něco jiného.“

 V  další ze svých známých písní 
vyzýváte zřejmě svoji partnerku, 
aby vám dala víc své lásky. Od koho 
jste v životě dostal nejvíc lásky vy?
„Určitě od dětí. Tam se přesunul 
celý můj život. Pravdou je, že i moje 
devítiletá holčička si tuto písničku 
zpívala, aniž by tušila, že ji složil její 
táta. Takže píseň je to stále živá.“ 
(úsměv)

 V jiné ze svých krásných písní 
upozorňujete, že jakkoliv inten-
zivní láska může být, může se stát, 
že se pomalu vytrácí. Měl jste ně-
kdy pocit, že se podobným způso-

bem mizí i vaše láska k hudbě? 

„To určitě ne, vždycky jsem si dělal, co 
jsem chtěl, na nic dalšího jsem se moc 
neohlížel. Tuhle píseň dělal můj kama-
rád Petr Přibyl, který od manželky do-

stal sbírku básní Jaroslava Jakoub-
ka. Udělal z  toho patnáct písní, 
jednu hezčí jak druhou. Původně 
to mělo být pro Petra Nováka, 
od něhož jsem to vlastně převzal, 
protože se mi ten text velice líbil.“

 Jak zpíváte v písni Dávno, je 
toho jistě hodně, co jste zvládl 
třebas silou. Mnohé z toho se 
může jevit úsměvné a  vzdále-
né, ale na něco jste jistě dodnes 
pyšný. Co to je?  
„Osobně to zase tak nepitvám... 
Každopádně pyšný jsem hlavně 

na Olympic, s nímž příští rok oslavíme 
šedesát let. To se v plné slávě vlastně po-
dařilo pouze ‚Stounům‘. Ostatní kapely 
se během této doby buď rozpadly, nebo 
upadly v zapomnění. Takže něco tako-
vého je pro nás obrovský úspěch.“

 Jsou v životě chvíle, kdy je těžké 
„zapomenout na všechno, co je pou-
hou tou tmou obarvenou na černo.“ 
Co jste v takových okamžicích dělal 
vy? 
„To je těžké. Každopádně si stále dobře 
vzpomínám na okolnosti vzniku této 
písně. Tehdy jsem se rozcházel s  hol-
kou a byl jsem srab, takže jsem to udělal 
přes telefon. Důvodem bylo to, že jsem 
se zamiloval do mladší holky, baletky, 
kterou jsem si pak vzal za ženu a zplodil 
s  ní dvě děti. Tenhle námět jsem pak 
dal textaři Pavlu Chrastinovi, který vše 
zpracoval do podoby písně.“

 V  méně známé písni Hit nebo 
život se zamýšlíte nad vlivem drog 
na tvorbu. Vy sám se svěřujete, že va-
ším „dealerem“ byl život, svoboda, 
ženský a pohoda. Jinde zase zpíváte, 

že „když se dívky rozvlní, 
není, co byste 

jim nesplnil“. Co nejbláznivějšího 
jste pro některou ze žen udělal? 
„Za sebe si asi nevzpomenu. Ale vyba-
vím si příhodu svého syna, který chtěl 
okouzlit nějakou holku. Já to tehdy ne-
věděl. Teprve po jeho smrti jsem se od 
té holky dozvěděl, že si s ní tehdy dal 
rande v  nějaké kavárně v  Brně. Když 
přišla, tak salónek, kde seděl, byl plný 
nejrůznějších kytek. Ona se ho samo-
zřejmě zeptala, co to má znamenat. 
A on ji na to řekl: ‚Nezlob se, ale já jsem 
nevěděl, jakou kytku máš ráda, tak jsem 
od každé koupil jednu‘.“ (směje se)

 Už je to hodně let, co jste na-
stoupil do „vlaku, co nikde nestaví“. 
Čekal jste, že s  ním dojedete takto 
daleko? 
„Nečekal. Pravdou je, že celý program 
k  šedesáti letům se bude jmenovat 
Vlak, co nikde nestaví. Bude to kompo-
novaný tak, že se vlak rozjíždí, trošku ho 
přibrzdíme ve čtyřiadevadesátým, kdy 
jsme nehráli, ale nikdy ho nenecháme 
úplně zastavit. Každopádně těch šede-
sát let určitě byla jedna velká jízda.“

 V  jedné ze svých nejznámějších 
písní Okno mé lásky se zamýšlíte 
nad tím, kdo vás nahradil ve vztahu 
k dívce. Vidíte někoho, kdo by jed-
nou mohl nahradit Olympic na hu-
dební scéně? 
„Nikoho takového moc nevidím. 
Hudba se vyvíjí různými směry, my 
už jinou dělat nebudeme. Zároveň 
si ale nemyslím, že by nás měl něk-
do nahradit a dělat to, co děláme my. 
Ostatně hned na začátku jsme se bavili 
o prostějovském secesním Národním 
domě. Ani secese se už nikdy nevrátila 
a s Olympicem to asi bude stejné.“ 
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Osmdesátiletý Petr Janda naplno 
žije přípravami na 60. výročí 

Olympicu na scéně

vizitka
PETR JANDAPETR JANDA

✓ narodil se 2. května 1942 v Praze 
✓ český rockový zpěvák, skladatel a kytarista.
✓  dlouholetý frontman skupiny Olympic, 
 pro kterou složil mnoho hitů

✓ dodnes je jednou z největších legend v historii české hudební scény
✓ legendární rocker se hudbě věnoval už od dětství
✓  první jeho působení bylo ve skupině Sputnici, 
 kde začínal hrát s kytarou v roce 1959
✓  následně hrál ve skupině Big Beat Quintet, kde byli jeho 
 spoluhráči Pavel Chrastina a Jan Antonín Pacák
✓  od roku 1963 hrál v kapele Olympic 
 ve stejnojmenném klubu v Praze
✓  skupina byla podporována časopisem Mladý svět, 
 měla možnost vystupovat v zahraničí. 
✓  v populární anketě Zlatý slavík časopisu Mladý svět dosáhla 
 trojnásobného vítězství v letech 1981 až 1983 
 a další tři vítězství získala v letech 1996–1998 
 v nástupnické soutěži Český slavík
✓  jeho první ženou byla Jana Jandová, s níž má dceru 
 Martu ( 1974), která se později proslavila jako zpěvačka 
 německé kapely Die Happy, a syna Petra (✓ 1967), 
 který prohrál boj s rakovinou o 10 let později než jeho matka, 
 tedy v roce 2001
✓  jeho druhou manželkou byla moderátorka Martina Jandová, 
 se kterou má dceru Elišku ( 1992)
✓  jeho třetí, současnou manželkou je Alice Jandová, se kterou má 

dcery Anežku ( 2009) a Rozárii ( 2012). Od syna Petra má 
dva vnuky Matouše ( 1991) a Petra ( 1995) a od dcery Marty 
vnučku Marii ( 2013)

zajímavost: k hudbě jej přivedl otec, který hrával na housle a s tímto 
nástrojem začínal i malý Petr Janda, a i když je jeho hudební kariéra 
spojena s kytarou, k houslím a houslistům dodnes chová velkou úctu

Pyšný jsem v životě hlavně na Olympic,
s nímž příští rok oslavíme šedesát let.
To se v plné slávě vlastně podařilo pouze
‚Stounům‘. Ostatní kapely se během této
doby buď rozpadly, nebo upadly v zapomnění.
Takže je to pro nás obrovský úspěch...
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PROSTĚJOV Přesně 303 kandidátů 

se bude ucházet o některé z křesel 

v  prostějovském zastupitelstvu. 

O  tom, zda se do něj nakonec ta-

ké dostanou, či nikoliv, rozhodnou 

volby, které se budou konat v pátek 

23. a v sobotu 24. září letošního ro-

ku. Všechny politické subjekty na 

začátku uplynulého týdne již muse-

ly odhalit jména svých kandidátů. 

A Večerník doporučuje si je podrob-

ně prostudovat! Prozatím na serveru 

volby.cz, těsně před hlasování i v na-

šem tradičním speciálu KOMUNÁLNÍ 

VOLBY 2022, který již v těchto dnech 

připravujeme. Možná najdete nejen 

někoho, o němž jste přesvědčeni, že 

je pro vaše město či vesnici dlouho-

době přínosem, či mu naopak spíše 

škodí. Ale není vyloučeno, že na nich 

objevíte třeba souseda, jenž vaší sta-

ré mamince nedávno pomohl s ná-

kupem, či naopak člověka, který vám 

naboural auto a ujel a jehož identitu 

jste zjistili jen díky všímavým svěd-

kům. I podle těchto kritérií se právě 

v nadcházejících komunálních vol-

bách můžete rozhodovat.
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www.ano-prostejov.cz
www.chcemelepsicesko.cz

 anovprostejove

Zadavatel: ANO 2011;  
zpracovatel: ANO 2011

OPRAVILI 
 

JURY
JE
ZA

LÍP!

František Jura
primátor města Prostějov

TROJSTRANU PRO VEČERNÍK
připravil Petr KOZÁK

TEXTY: 
Martin ZAORAL a Michal SOBECKÝ

PROSTĚJOV O celkem 35 míst v zastu-
pitelstvu města Prostějova se letos uchází 
přesně 303 kandidátů na deseti kandidát-
kách. Každé straně nebo hnutí bylo umož-
něno nasadit maximálně 35 jmen. To se 
podařilo zejména v případě favoritů voleb. 
Do voleb jdou všichni současní členové 
Rady města Prostějova. Z jejich pořadí na 
jednotlivých kandidátních listinách však 
lze usuzovat, že drtivou většinu z nich mi-
nimálně zastupitelské křeslo nemine. Při-
nejmenším ve dvou případech to však tak 
úplně jisté není. 
V  letošních komunálních volbách budou 
moci lidé vybírat z celkem 303 jmen na 10 
kandidátkách. Pokud zabrousíme do historie, 
pak je patrné, že zájem o účast ve volbách spíše 
klesá. Před čtyřmi roky byl zájem o zastu-
pitelský post výrazně vyšší. Nejenže bylo 
hned 13 kandidátek, o zastupitelské křeslo se 
ucházelo 335 lidí. V roce 2014 sice bylo „jen“ 
12 kandidátek, na nich se však představilo 
hned 396 jmen. Méně lidí do zastupitelstva 
kandidovalo pouze v roce 2010. Tehdy to 
bylo 291 jmen na 10 kandidátkách. 
„Úbytek kandidátů je trend, který se týká všech 
větších měst v celé republice. Aktivní účast ve 
volbách je spojena s jistou nedůvěrou, lidé se 
bojí politikou tzv. zašpinit. Lídři kandidátek tak 
často mají vůbec problém sehnat dostatečný 
počet lidí. Je to velká škoda, protože jiný způ-
sob, jak se podílet na demokratickém chodu 

společnosti či případně něco změnit, občané 
nemají,“ okomentoval fakta politolog Jakub Ly-
sek z Katedry politologie a evropských studií 
Univerzity Palackého. 

Kdo sestavil „plnou“ 
listinu?

Každá z  kandidujících stran, hnutí či koalic 
mohla letos opět nasadit maximálně 35 jmen. 
Počet uchazečů přitom může ledacos napoví-
dat o podpoře jednotlivých kandidátek. Z těch 
letošních se „plnou palbu“ podařilo sestavit 
ANO 2011, ODS s nezávislými osobnostmi, 

PéVéčku, ČSSD, Spojencům pro Prostějov, 
SPD a hnutí Na rovinu! Naopak potřebný po-
čet nedali dohromady Piráti, kteří sehnali pou-
ze 29 jmen stejně jako Levicoví občané Pros-
tějova a KSČM, u nichž lze objevit jen přesně 
28 uchazečů. Vůbec jediným kandidátem 
nesporného outsidera letošních voleb Zvířata 
potřebují pomoc je Jana Slováková. 

Radní chtìjí obhájit 

Jak už jsme v  minulosti předeslali, žádnou 
zásadní personální revoluci v  užším vedení 
města nelze po letošních volbách očekávat. 
Svědčí o  tom mimo jiné fakt, že do voleb 
jdou všichni členové současné Rady měs-
ta Prostějova. A  to dokonce za ty samé 

strany, za jaké byli naposledy zvoleni. A to 
v minulosti nebylo vždy pravidlem. „Je na-
prosto v pořádku, pokud stávající vedení chce 
obhájit své posty, svědčí to o  tom, že chce 
pokračovat v nastoupeném trendu. Bude pak 
záležet pouze na voličích, jaké jim ve volbách 
vystaví vysvědčení,“ glosoval tuto skutečnost 
Jakub Lysek.   

Proè exprimátorka 
ustoupila do pozadí?

Pořadí na jednotlivých kandidátkách napoví-
dá tomu, že většina z nich alespoň zastupitel-
ský post s největší pravděpodobností obhájí. 
Jedinou výjimkou je Roman Karšulín (ANO 
2011), který se do povědomí širší veřejnosti 
zapsal zejména svojí aktivitou při výkupu po-
zemků pro chystaný severní obchvat města 
Prostějova. Zatímco v roce 2018 figuroval na 
šestém místě kandidátky, což mu zajistilo těs-
né zvolení a následně místo v radě, tentokrát 
se propadl až na 33. místo. 
Nikoliv tak dramatický, přesto nepřehléd-
nutelný ústup na kandidátce ČSSD prožívá 
někdejší primátorka a  aktuální náměstkyně 
Alena Rašková (ČSSD). Zatímco před čtyř-
mi roky šla do voleb jako lídr, tentokrát ji na 
tomto postu vystřídal Pavel Holík a  na ni 
zbylo „až“ pořadové číslo šest, což jí při aktu-
álních odhadech místo v zastupitelstvu v žád-
ném případě nezaručuje. „Kandidovat ze 
šestého místa bylo moje vlastní rozhodnutí, 
roky přibývají a určitě by se měla dát přednost 
mladším, ať si to také zkusí a zjistí, o čem to 
je,“ komentovala své umístění na kandidátce 
sama Alena Rašková. 

 o post v zastupitelstvu

èlenové Rady mìsta Prostìjova 
a jejich poøadí na kandidátkách

František Jura primátor ANO 2011 (1.)

Jiří Pospíšil 1. náměstek primátora PéVéčko (1.)

Alena Rašková náměstkyně primátora ČSSD (6.)

Jiří Rozehnal náměstek primátora ANO 2011 (2.)

Jan Krchňavý náměstek primátora PéVéčko (4.)

Milada Sokolová náměstkyně primátora ODS (1.)

Marcela Župková radní ANO 2011 (3.)

Sklenka Miloš radní ANO 2011 (4.)

Roman Karšulín radní ANO 2011 (33.)

Tomáš Blumenstein radní ODS (2.)

Pavel Holík radní ČSSD (1.)

V uplynulém týdnu bylo zveřejněno V uplynulém týdnu bylo zveřejněno 
jmenné pořadí na všech kandidátkáchjmenné pořadí na všech kandidátkách
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  Konstelace hvězd   Konstelace hvězd ProstějovaProstějova Ja

ký
bude v

š
den?Následující dny budou patřit těm, kteří nebudou sedět doma v koutě, ale 

sami aktivně vyjdou vstříc svému štěstí. Prostějované by mohli být velice 
úspěšní, pokud sami zabojují buď o výrazný úspěch v zaměstnání, nebo o 
mnohem vyšší peněžní obnos do rodinného rozpočtu. 

Neodmítejte nabídky ke schůzkám 
od lidí, o kterých jasně víte, že je bu-
dete potřebovat. Byli byste sami pro-
ti sobě. Ostatně nikde není psáno, 
že se musíte zavazovat k nějakému 
konkrétnímu činu. 

BERANI – 21. 3. až 20. 4.
Tento týden bude složitý pro ty, kteří 
neumí alespoň jeden světový jazyk. 
Objeví se totiž cizinec, který by velice 
pozitivním způsobem mohl ovlivnit 
váš život. Nějak se s ním ale domluvit 
musíte. 

STŘELCI – 23. 11. až 21. 12. 

Jen se skřípěním zubů se podřídíte 
plánům většiny členů rodiny 
na víkendový výlet. Na dlouhé 
procházky se vám sice moc ne-
chce, ale co byste neudělali pro klid 
u rodinného krbu, že? 

KOZOROZI –  22. 12. až 20. 1. 

Dobrou náladu vám pokazí divně se 
chovající partner, který z ničeho nic 
přestane komunikovat a stáhne se do 
ústraní. Marně budete pátrat, co se 
mu stalo. Nenaléhejte a čekejte, až se 
vám sám svěří. 

VODNÁŘI – 21. 1. až 20. 2. 

Máte kolem sebe pořád dostatek lidí, 
se kterými je zábava. A tu nyní budete 
potřebovat, protože v  zaměstnání 
prožijete velkou nudu. Vyvarujte 
se ale velkých flámů, alkohol vám 
nedělá dobře. 

RYBY – 21. 2. až 20. 3. 

S partnerem se pohádáte kvůli nap-
rosté prkotině. Několik dní si tedy 
prožijete takzvanou tichou domác-
nost, ovšem před víkendem se 
všechno rapidně změní. Bude stačit 
úplná maličkost a dojde k udobření. 

LVI – 23. 7. až 22. 8. 

Máte minimum volného času, čemuž 
nejprve nebudete věnovat zas až tak 
velkou pozornost. Ve druhé polovině 
týdne ale doslova padnete únavou, 
takže si ten čas konečně najdete. 
Odpočívejte, jinak se zblázníte. 

PANNY – 23. 8. až 22. 9. 

Už dlouho jste neudělali inventuru 
svého šatníku. Otevřete konečně 
skříně a  vyházejte všechny staré 
oděvy, které jste nosili naposledy 
snad v minulém století. Loučení to 
bude těžké, ale účelné. 

VÁHY – 23. 9. až 23. 10. 

Zrovna dvakrát si neporozumíte se 
sousedy, kteří na vás už delší dobu mají 
pifku. Přitom by stačilo tak málo, aby-
ste spolu vycházeli mnohem přátelštěji. 
Pozvěte je na drink nebo stačí jen na 
kávičku. 

ŠTÍŘI – 24. 10. až 22. 11. 

Zejména vaše hlava potřebuje nut-
nou pauzu. V  posledních týdnech 
jste žili ve velkých stresech, což se 
negativně projevilo ve vašem cho-
vání. Na lidi okolo sebe jste začali být 
zlí. Tak to dál nejde. 

BÝCI – 21. 4. až 21. 5. 

Pustíte se do projektu, o  kterém 
jste přesvědčeni, že bude nadmíru 
úspěšný. Počáteční výsledky vás ale 
příliš neuspokojí. Musíte ovšem 
vytrvat ve svém úsilí, nevzdávejte 
to. Budete překvapeni. 

BLÍŽENCI – 22. 5. až 21. 6. 

V práci se dočkáte nového kolegy, se 
kterým si porozumíte už po sezná-
mení. Najednou vás začne těšit i jed-
notvárné zaměstnání. Výrazně se 
zlepší i vaše nálada, takže také v rodině 
vás přestanou považovat za bručouny. 

RACI – 22. 6. až 22. 7. 

Obec: Polomí, 
Bohuslavice u Konice

Dne: 29. 8. 2022 od 7:30 do 
14:00 hodin. Vypnutá oblast:
celá obec Polomí. Odběratelské 
TS: Bohuslavice ZD (č. 300796), 
Charita (č.701739) Dům 
pokojného stáří Bohuslavice 9, 
Bohuslavice Remarkplast (č. 
705118) Areál fy. Remarkplast 
Services s. r. o., Bohuslavice 123.
Obec: Prostějov, Držovice
Dne: 30. 8. 2022 od 7:30 do 
14:30 hodin. Vypnutá oblast: 
jednostranně ul. Olomoucká od č. 
269 po č. 273.
Obec: Bohuslavice u Konice,
  Hačky, Raková
Dne: 31. 8. 2022 od 7:00 do 
15:00 hodin. Vypnutá oblast: 
celé obce: Bohuslavice u  Konice, 
Hačky, Raková. FVE Bohuslavice 
- Solar Source (č.702103).
Obec: Konice
Dne: 31. 8. 2022 od 7:00 do 15:00 
hodin. Vypnutá oblast: Konice 
Andělka: Ulice Pod  Cihelnou 
po č. 712, Chmelnice od č. 244 
po konec obce směr Křemenec 
s  čísly 478, 711, 147. Ulice Staré 
Město od ul. Na příhonech po ul. 
Chmelnice. Celá ulice Smetanova, 
č. p. 15-160 na ul. Kostelní.
Obec: Čelechovice na Hané
Dne: 31. 8. 2022 od 7:00 do 
14:30 hodin. Vypnutá oblast: 
část odbočné ul. Pod Kosířem - 
od hlavní komunikace celá pravá 
strana, levá strana od nov. RD č. 
339 po parc. č. 619/2.
Obec: Slatinky
Dne: 31. 8. 2022 od 9:00 do 
12:30 hodin. Vypnutá oblast: celá 
obec Slatinky.
Obec: Lipová
Dne: 2. 9. 2022 od 7:30 do 15:00 
hodin. Vypnutá oblast: část obce 
Lipová: část ulice s novostavbami 
RD od č. 198 po č. 202 včetně č. 
200 a OM bez č. p.

Obec: Hrdibořice
Dne: 1. 9. 2022 od 7:30 do 15:30 
hodin. Vypnutá oblast: areál 
Hrdibořice vodárna.
Obec: Stařechovice
Dne: 1. 9. 2022 od 7:30 do 15:30 
hodin. Vypnutá oblast: část obce 
Stařechovice ve směru od Služína 
ohraničená čísly 40 a 139 (mimo 
č. p. 144). 
Obec: Klužínek, 

Raková, Ochoz,
lokalita Ochoz Kyselka

Dne: 2. 9. 2022 od 7:00 do 
15:00 hodin. Vypnutá oblast: 
celé obce: Klužínek, Rakůvka, 
Ochoz, lokalita Ochoz Kyselka. 
Odběratelské TS: Ochoz 3. 
v  ZD (č. 300557), Klužínek 
ZD (č. 300805), Ochoz voda 
(č. 300810), Ochoz suška (č. 
300809), FVE Raková Rekman 
(č.702021).
Obec: Pivín
Dne: 2. 9. 2022 od 7:30 do 15:00 
hodin. Vypnutá oblast: celá obec 
Pivín. Celá lokalita Bajajka (č. p. 
202). Odběratelská trafostanice 
Pivín ZD1 (č. 300728).
Obec: Kladky, Upolín
Dne: 5. 9. 2022 od 7:30 do 
14:00 hodin. Vypnutá oblast: 
lokalita Upolín (Kladky č. p. 
200). Lokalita Bělá u  Kladek (č. 
133, 148, 148, 150, 151, 215). 
Odběratelská TS Kladky Oskar (č. 
300799) - Vantage Towers  s. r. o.
Obec: Nezamyslice
Dne: 6. 9. 2022 od 7:30 do 
14:30 hodin. Vypnutá oblast: 
Nezamyslice-Trávníky č. p. 475, 
494.
Obec: Malé Hradisko, Okluky
Dne: 9. 9. 2022 od 7:30 do 
11:30 hodin. Vypnutá oblast: 
Obec Malé Hradisko a  Okluky
chata Severka u  Stínavy. 
Odběratelské TS: Malé Hradisko 
4. v ZD (č. 300387), Protivanov v. 
elektrárna (č. 300739).

Obec: Prostějov
Dne: 6. 9. 2022 od 7:30 do 
15:30 hodin. Vypnutá oblast: 
odběratelská trafostanice Penam 
Prostějov (č. 700148).
Obec: Pivín
Dne: 6. 9. 2022 od 7:30 do 14:30 
hodin. Vypnutá oblast: Pivín: 
oboustranně od č. 80 a  87 po 
konec obce s  č. 199 a  301, dále 
č.158, 204, 194, 208, 209, 71 
a 270.
Obec: Poličky, Doloplazy,

Víceměřice
Dne: 7. 9. 2022 od 7:30 do 12:00 
hodin. Vypnutá oblast: celá obec 
Poličky. Celá obec Doloplazy 
vč. areálu bažantnice. (mimo 
průmyslových areálů: ŽPSV, Pila 
K+L). Celá obec Víceměřice 
mimo ulici novostaveb 
oboustranně od č.186 a  183 po 
č. 180 a  171. Odběratelské TS: 
Doloplazy ČOV (č. 300691), 
Doloplazy Fišner (č. 300692).
Obec: Nezamyslice, Doloplazy, 

Víceměřice
Dne: 7. 9. 2022 od 12:00 do 
15:00 hodin. Vypnutá oblast: 
část obce Nezamyslice: celá ulice 
Komenského vč. areálu nádraží. 
Část obce Víceměřice: ulice 
novostaveb od č. 180 a  171 po 
č. 186 a  183. Odběratelské TS: 
Doloplazy ZD (č. 300693) Areál 
Pila K+L, Dřevnovice Centrokov 
(č. 300694) Areál fy Metalšrot.
Obec: Plumlov, Čubernice
Dne: 7. 9. 2022 od 7:30 do 16:00 
hodin. Vypnutá oblast: chatová 
oblast na Čubernici (mimo 
vodojem a  chat č. 907, 985, 986, 
110, 52, 53, 8, 93, 94, uličku s  č. 
4-57, 5-13), celá lokalita chat 
pod Čubernicí, dále oblast chat 
podél „staré“ cesty na Plumlov - 
od hlavní komunikace po č. 30 
a směrem do údolí pod Čubernicí, 
dále občerstvení „U Lázničků“.

EG.D, a.s.

Z důvodu plánovaných prací na zařízení distribuční soustavy 
- rekonstrukcí, oprav, údržbových a revizních prací - 

bude přerušena dodávka elektrické energie:

Oznámení 
o přerušení dodávky 

elektrické energie
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... tentokrát ze sortimentu:... tentokrát ze sortimentu: CHLAZENÉ RYBY...

 Losos obecný 
1kg 349,00 479,00 333,00 333,00 355,00 349,90

Candát filet 
1kg 339,00 429,00 - - 399,00 -

1kg - - - - 219,00 -

1kg 349,00 449,00 590,00 510,00 566,00 -

Pangas filet 
1kg - - - 300,00 299,00 -

1kg - 229,00 149,00 - 314,00 314,00

nákupní servis
        pro váspro vás

Ryby mořské a  sladkovodní lze zakoupit živé, chlazené či mražené 
a v kuchyni je lze připravit na mnoho způsobů. Můžeme je smažit na 
másle, vařit ve vodě či zapéct v  troubě a  jako přílohu pak nejčastěji 
volíme vařené brambory, bramborovou kaši a u některých druhů také 
bramborový salát, nebo hranolky. Nyní jsme se zaměřili na ryby chla-
zené a zavítali do šesti marketů k mrazícím pultům. A zjistili, že lososa 
obecného zakoupíte za nejvýhodnější cenu v Bille či Kauflandu, pro fi-
let z candáta a tuňáka se zastavte v Albertě. Kapra jsme objevili pouze 
v Tescu, kde koupíte za příznivou také filet z pangasia. Mořská štika se 
poměrně výrazně vyplatí pořídit v Bille. Přejeme dobrou chuť!

Průzkum byl proveden ve středu 17. srpna 2022.

NašeNaše

 Pozorování Slunce každé úterý, čtvrtek a pátek od 15:00 hodin.
V případě jasného počasí si můžete našimi dalekohledy prohlédnout denní hvězdu ve viditelném světle i pomocí filtru Hα.

 Večerní pozorování každý čtvrtek a pátek od 21:30 hodin.
Pohádka každou středu od 15:30. 

U dětí se naše pohádky těší velké oblibě. Dozví se něco o vesmíru, a také se dobře pobaví.
Týden pohádek pro děti 22. až 26. 8. od 15:30 hodin. 

Kromě pravidelných středečních pohádek se můžete v srpnu těšit na celý pohádkový týden. V pondělí předsta-
víme Letní pohádku, v úterý Vyprávění o Sluníčku, ve středu Jak vojenský bubeníček zachránil svět, ve čtvrtek 
O mlsném medvíděti a v pátek Princeznu labuť. 

Astrosobota 27. srpna. 
Pokud vám nevyhovují termíny během týdne, nabízíme o astrosobotách pozorování Slunce od 16:00 a večerní 
pozorování od 21:30 hodin.

Všechna pozorování se konají pouze za příznivého počasí. Objednávejte se předem (9:00 - 16:00) 
na tel. čísle: +420 724 013 039 nebo emailem hvezdarna@hvezdarnapv.cz. 

Všechny aktuality jsou uvedeny na internetových stránkách i sociálních sítích muzea a hvězdárny. 

Blokové Blokové 
Zveřejňujeme termíny a lokality pro bloková čištění města Prostějova: 

úterý 23. srpna: Dolní - obslužná (Dolní 26 - 30), Dolní - parkoviště 1 (U tří bříz), Dolní - parkoviště 2 - 5, Dolní 
komunikace u parkovišť, Dvořákova (Ječmínkova - Šárka), Spitznerova, Puškinova, Ječmínkova, Ječmínkova - 
Dvořákova parkoviště, Dolní - vnitroblok (Dvořákova - Dolní 26, 28, 30), Dolní (komunikace SSOK) včetně ost-
růvků a přechodů a kruhového objezdu, Dolní vnitroblok 8-24, park u kostela sv. Petra a Pavla (Spitznerovy sady)
čtvrtek 25. srpna: Dvořákova (Šárka - dálnice), Jezdecká (Šárka kruhový objezd - Okružní), Okružní (Lidická - 
Jezdecká), Okružní - vnitroblok (Lidická - Jezdecká), Šárka, Šárka – vnitroblok



UZÁVĚRKA ŘÁDKOVÉ INZERCE
proběhne v PÁTEK 26. srpna, 

v 10.00 hodin

Čas ubíhá a nevrací, Čas ubíhá a nevrací, 
co vzal. Jen láska, úcta co vzal. Jen láska, úcta 

a vzpomínky v srdcích žijí dál.a vzpomínky v srdcích žijí dál.

Dnes, tj. 22. srpna 2022, Dnes, tj. 22. srpna 2022, 
vzpomeneme 20. výročí úmrtí vzpomeneme 20. výročí úmrtí 

pana Františka PROCHÁZKY pana Františka PROCHÁZKY 
z Lešan.z Lešan.

Kdo jste ho znali, Kdo jste ho znali, 
vzpomeňte s námi. vzpomeňte s námi. 

Děkuje rodina.Děkuje rodina.

Odešel jsi, jak si to osud Odešel jsi, jak si to osud 
přál, v našich srdcích přál, v našich srdcích 

a vzpomínkách zůstáváš dál.a vzpomínkách zůstáváš dál.
Roky plynou, jak tiché řeky proud,Roky plynou, jak tiché řeky proud,

jen bolest nedá zapomenout.jen bolest nedá zapomenout.

Dne 26. srpna 2022 Dne 26. srpna 2022 
vzpomeneme 5. smutné výročí, vzpomeneme 5. smutné výročí, 

kdy nás navždy opustil kdy nás navždy opustil 
náš drahý a milovaný náš drahý a milovaný 

manžel, tatínek, manžel, tatínek, 
dědeček a pradědečekdědeček a pradědeček 

pan Jaroslav DOKOUPIL pan Jaroslav DOKOUPIL 
z Brodku u Prostějova. z Brodku u Prostějova. 

Za tichou vzpomínku děkují Za tichou vzpomínku děkují 
manželka, dcera, a synové manželka, dcera, a synové 

s rodinami.s rodinami.

Čas ubíhá a nevrací, Čas ubíhá a nevrací, 
co vzal. Jen láska, úcta co vzal. Jen láska, úcta 

a vzpomínky v srdcích zůstávají.a vzpomínky v srdcích zůstávají.

Dne 30. srpna 2022 Dne 30. srpna 2022 
si připomeneme 7. smutné výročí, si připomeneme 7. smutné výročí, 

kdy nás navždy opustil kdy nás navždy opustil 
pan Jan PÁLENÍKpan Jan PÁLENÍK

z Křenůvek. z Křenůvek. 
Za tichou vzpomínku Za tichou vzpomínku 

děkuje rodina.děkuje rodina.

Těžko se s Tebou loučilo,Těžko se s Tebou loučilo,
těžko je bez Tebe žít. těžko je bez Tebe žít. 

Láska však smrtí nekončí,Láska však smrtí nekončí,
v srdcích Tě navždy budeme mít.v srdcích Tě navždy budeme mít.

Dne 24. srpna 2022Dne 24. srpna 2022 
vzpomeneme 3. smutné výročí úmrtí vzpomeneme 3. smutné výročí úmrtí 

paní Marie SMÉKALOVÉpaní Marie SMÉKALOVÉ 
z Prostějova.z Prostějova.

Vzpomíná rodina.Vzpomíná rodina.

Kdo byl milován, nebude Kdo byl milován, nebude 
nikdy zapomenut.nikdy zapomenut.

Dne 20. srpna 2022 Dne 20. srpna 2022 
jsme vzpomenuli 1. smutné výročí jsme vzpomenuli 1. smutné výročí 
úmrtí, kdy nás navždy opustil náš úmrtí, kdy nás navždy opustil náš 

drahý a milovaný manžel, tatínek a drahý a milovaný manžel, tatínek a 
dědeček, dědeček, 

pan František WEINLICH pan František WEINLICH 
z Kobeřic. z Kobeřic. 

Za tichou vzpomínku děkuje Za tichou vzpomínku děkuje 
manželka Miluše manželka Miluše 

s rodinou.s rodinou.

Dne 14. srpna 2022 Dne 14. srpna 2022 
by oslavil 69. narozeniny by oslavil 69. narozeniny 

NEJLEPŠÍ TATINEČEK NEJLEPŠÍ TATINEČEK 
NA SVĚTĚ NA SVĚTĚ 

pan Jiří BRABLEC. pan Jiří BRABLEC. 
Moc nám chybíš a není dne, Moc nám chybíš a není dne, 

kdybychom si na Tebe nevzpomněli.kdybychom si na Tebe nevzpomněli.
 S láskou a poděkováním  S láskou a poděkováním 

dcera Petra s Ondrou, dcera Petra s Ondrou, 
Julinkou a Jášou.Julinkou a Jášou.

Jsou lidé, kteří pro nás Jsou lidé, kteří pro nás 
v životě znamenají víc než ostatní.v životě znamenají víc než ostatní.
O to těžší je naučit se žít bez nich!O to těžší je naučit se žít bez nich!

Dne 24. srpna 2022 Dne 24. srpna 2022 
si připomeneme 16. smutné výročí, si připomeneme 16. smutné výročí, 

kdy nás navždy opustil kdy nás navždy opustil 
pan Jan KUČERA pan Jan KUČERA 

ze Seloutek.ze Seloutek.
Kdo jste ho znali, vzpomeňteKdo jste ho znali, vzpomeňte

s námi. Za tichou s námi. Za tichou 
vzpomínku děkují synové vzpomínku děkují synové 

s rodinou.s rodinou.

Kdo v srdci žije, neumírá...Kdo v srdci žije, neumírá...

Dne 12. května 2022 Dne 12. května 2022 
uplynulo 25 let od úmrtí uplynulo 25 let od úmrtí 

pana Františka SPÁČILA pana Františka SPÁČILA 
z Určic. z Určic. 

A současně jsme si A současně jsme si 
dne 20. srpna 2022 dne 20. srpna 2022 

připomněli jeho nedožité připomněli jeho nedožité 
85. narozeniny. 85. narozeniny. 

Všichni, kdo jste ho znali a měli Všichni, kdo jste ho znali a měli 
rádi, vzpomeňte s námi. rádi, vzpomeňte s námi. 

Vzpomíná manželka a dcery Vzpomíná manželka a dcery 
s rodinami. s rodinami. 

Dne 20. srpna 2022 Dne 20. srpna 2022 
by se dožil věku 32 let můj syn by se dožil věku 32 let můj syn 

Honzík VYSLOUŽIL.Honzík VYSLOUŽIL.
Stále vzpomíná maminka Stále vzpomíná maminka 

s manželem a sestra s manželem a sestra 
Zuzka s rodinou.Zuzka s rodinou.

Život je krásný, Život je krásný, 
Ty jsi ho měl rád, proč osud Ty jsi ho měl rád, proč osud 

byl tak krutý a musel Ti ho brát.byl tak krutý a musel Ti ho brát.

Dne 23. srpna 2022 Dne 23. srpna 2022 
vzpomeneme vzpomeneme 

11. smutné výročí úmrtí 11. smutné výročí úmrtí 
pana Františka SLAVÍKA pana Františka SLAVÍKA 

z Prostějova. z Prostějova. 
S láskou vzpomíná manželka S láskou vzpomíná manželka 

Drahomíra, dcera Lenka Drahomíra, dcera Lenka 
s rodinou a dcera Soňas rodinou a dcera Soňa

 s rodinou. s rodinou.

Dne 26Dne 26.. srpna 2022  srpna 2022 
vzpomeneme vzpomeneme 

2. smutné výročí úmrtí 2. smutné výročí úmrtí 
pana Karla JURAČKYpana Karla JURAČKY

z Prostějova.z Prostějova.
Kdo jste ho znali a měli rádi, Kdo jste ho znali a měli rádi, 

vzpomeňte s námi. vzpomeňte s námi. 
Manželka, dcera Magda, Manželka, dcera Magda, 

vnučka Adélka, sourozencivnučka Adélka, sourozenci
 a rodina Gáborova. a rodina Gáborova.

Kdo v srdci žije, neumírá…Kdo v srdci žije, neumírá…

Dnes, tj. 22. srpna 2022, Dnes, tj. 22. srpna 2022, 
vzpomínáme vzpomínáme 

10. smutné výročí úmrtí 10. smutné výročí úmrtí 
paní Miloslavy MÜLLEROVÉ paní Miloslavy MÜLLEROVÉ 

ze Smržic.ze Smržic.
Za tichou vzpomínku děkují Za tichou vzpomínku děkují 

dcera a syn s rodinami dcera a syn s rodinami 
a sestra Ludmila.a sestra Ludmila.

Pohřební služba Pavel Makový

Pohřební služba FCC Prostějov

Emil Střebovský 1959  Čelechovice na Hané
Miluše Pořísková 1939  Prostějov

Mgr. Jarmila Talášková 1943  Prostějov
Miroslava Skořepová 1943  Prostějov

SMUTEÈNÍ OZNÁMENÍ

Pohřební služba Václavková a spol. s.r.o., 
Mlýnská 31, tel.: 582 343 883, 582 340 004

Pohřební služba Pavel Makový,
Drozdovice 79 a Brněnská 104, tel.: 582 332 100

Pohřební služba FCC Prostějov,
Žižkovo náměstí 19, tel.: 582 344 073, mobil: 602 581 098

WWW.VECERNIKPV.CZ 22. srpna 2022 212525
25

Růžena Vybíralová 1926  Přemyslovice
Ing. Věra Vymětalová 1945  Prostějov
Dušan Zapletal 1955  Pěnčín
Marta Chytilová 1939  Smržice
Josef Pecník 1942  Klenovice na Hané
Libuše Kolbová 1932  Prostějov
Jan Frys 1932  Ondratice
Pavel Kolařík 1947  Prostějov
Věra Steinerová 1949  Brodek u 
 Prostějova

Pondělí 22. srpna 2022
   Věra Novotná 1938 Prostějov 11:30 OS Brněnská 104, Prostějov
   Marian Jančiar 1939 Prostějov 11:45 Obřadní síň Prostějov
   Vojtěch Horák 1939 Dubany 12:30 Obřadní síň Prostějov
Čtvrtek 25. srpna 2022
   Jindřich Soldán 1960 Prostějovičky 14:00 kaple Prostějovičky

Pondělí 22. srpna 2022
   Miroslav Novák 1938 Prostějov 14.00 Obřadní síň Prostějov 

Soukromá pohřební služba Václavková a spol.

Božena Čajková 1930  Prostějov
Pavel Stehlík 1948  Hamiltony

PRODÁ M

GALERIE UMĚNÍ PROSTĚJOV,
nám. Svatopluka Čecha 2, (vchod za 
Zlatou bránou) vykupuje a  zdarma 
oceňuje veškeré obrazy  a  starožitnos-
ti, zlaté šperky 1g/1000 Kč. Neprodá-
vejte překupníkům, ale odborníkům
za nejvyšší ceny. Jindřich  Skácel,
tel.: 608 805 775, www.gupv.cz. 

Vykupujeme starý nábytek do roku 
1965, lampy, lustry, hodiny, hudební 
nástroje, staré vzduchovky i nefunkční, 
svářečka TRIODYN a jinou, staré mo-
torky Javy a celé pozůstalosti a obrazy 
moravských a českých malířů. 
Tel.: 702 809 319

Koupím čs. dukáty a jiné zlaté mince. 
Tel.: 778 080 060

KOUPÍM

21
08

12
11

00
2

Odborný řez ovocných stromů, sekání 
travních porostů, kácení stromů, 
péče o  zahrady.  Tel.: 605 864 140, 
www.seceni-kaceni.cz - Bc. Ivo Kroupa

Odvoz fekálií-čištění kanalizace. 
Svoboda, tel.: 774 368 343. 

Stěhování bez pomoci zákazníka a vyklízecí 
služby- rychle, levně. Tel.: 604 389 367

SLUŽBY

Prodám atlas světa zn. Editions atlas. 
Velmi levně. Tel.: 604 882 899

Čas ubíhá a nevrací, Čas ubíhá a nevrací, 
co vzal. Jen láska, úcta co vzal. Jen láska, úcta 

a vzpomínky v srdcích žijí dál.a vzpomínky v srdcích žijí dál.

Dne 5. července 2022 Dne 5. července 2022 
vzpomenemevzpomeneme 12 let 12 let 

od úmrtí naší maminky od úmrtí naší maminky 
paní Františky HALAŠOVÉ paní Františky HALAŠOVÉ 

a dne 17. srpna 2022 a dne 17. srpna 2022 
vzpomeneme 20 let vzpomeneme 20 let 

od úmrtí našeho tatínka od úmrtí našeho tatínka 
pana Antonína HALAŠE, pana Antonína HALAŠE, 

oba z Lešan.oba z Lešan.
 S láskou v srdci vzpomínají  S láskou v srdci vzpomínají 

dcera Zdena s rodinou dcera Zdena s rodinou 
a syn Antonín a syn Antonín 

s rodinou.s rodinou.

Každá růže časem zvadne Každá růže časem zvadne 
i ta malá květinka, i ta malá květinka, 

ale nikdy neuvadne na Tebe ale nikdy neuvadne na Tebe 
naše vzpomínka…naše vzpomínka…

Dne 19. srpna 2022 Dne 19. srpna 2022 
uplynuly 2 roky, kdy navždy uplynuly 2 roky, kdy navždy 

dotlouklo srdce naší drahédotlouklo srdce naší drahé manželky, manželky, 
maminky a sestry maminky a sestry 

paní Aleny URBANOVÉ paní Aleny URBANOVÉ 
z Pěnčína. z Pěnčína. 

Kdo jste ji měli rádi, vzpomeňte. Kdo jste ji měli rádi, vzpomeňte. 
Vzpomínají manžel, dcery a sestry s Vzpomínají manžel, dcery a sestry s 

rodinami. rodinami. 

Vzpomínka patří i našemu bratrovi Vzpomínka patří i našemu bratrovi 
panu Václavu VAŠKOVI, panu Václavu VAŠKOVI, 

který by se dožil který by se dožil 
9. srpna 2022 věku 61 let. 9. srpna 2022 věku 61 let. 
Vzpomínají sestry Majka Vzpomínají sestry Majka 

a Anička s rodinami.a Anička s rodinami.

Dne 19. srpna 2022 Dne 19. srpna 2022 
by se dožil 100 roků by se dožil 100 roků 

pan František MLČOCH pan František MLČOCH 
z Určic. z Určic. 

Je tomu 13 roků, co zemřelJe tomu 13 roků, co zemřel
na své narozeniny ve věku 87 roků.  na své narozeniny ve věku 87 roků.  

A dne 25. července 2022 A dne 25. července 2022 
by se dožila jeho manželka by se dožila jeho manželka 

paní Blanka MLČOCHOVÁ paní Blanka MLČOCHOVÁ 
95 roků.95 roků.

Kdo jste je znali, Kdo jste je znali, 
vzpomeňte s námi vzpomeňte s námi 

– dcera Blanka a syn – dcera Blanka a syn 
František s rodinami. František s rodinami. 

PODĚKOVÁNÍ

Ráda bych Ráda bych 
touto cestou poděkovala touto cestou poděkovala 

pohřební služběpohřební službě 
pana Pavla Makového pana Pavla Makového 

za vysoce profesionální přístup za vysoce profesionální přístup 
při sjednávání a zajištění při sjednávání a zajištění 
posledního rozloučení posledního rozloučení 

s mojí babičkou s mojí babičkou 
paní Boženou ZICHOVOU. paní Boženou ZICHOVOU. 

Petra Škultety, Petra Škultety, 
vnučka.vnučka.

Děkujeme všem, Děkujeme všem, 
kteří se naposledy rozloučili kteří se naposledy rozloučili 

s naším manželem a tatínkem s naším manželem a tatínkem 
panem Miroslavem POHLEM. panem Miroslavem POHLEM. 

Zvláštní poděkování Zvláštní poděkování 
patří celému kolektivu patří celému kolektivu 

Soukromé pohřební služby Soukromé pohřební služby 
paní Václavkové za vstřícný paní Václavkové za vstřícný 
přístup, důstojné rozloučení přístup, důstojné rozloučení 
a velmi profesionální služby. a velmi profesionální služby. 

Manželka a děti. Manželka a děti. 



EXKLUSIV NABÍDKA PRACOVNÍCH MÍST

UZÁVÌRKA ØÁDKOVÉ INZERCE 
PROBÌHNE V PÁTEK 

3. ÈERVNA V 10.00 HODIN
INZERCE@VECERNIKPV.CZ

608 960 042

Kontaktní pracoviště Prostějov, nám. Spojenců 2632/13, PV.  Zprostředkování zaměstnání tel.: 950 154 317.

AKTUÁLNÍ NABÍDKA VOLNÝCH MÍST

HLEDÁTE PRÁCI?
Stálá rubrika PROSTĚJOVSKÉHO Večerníku av Úřadu práce ČR - Kontaktní pracoviště Prostějov 

Číšník/-ce 20 000 turnusový nižší střední odborné Zámecký Šenk, Kralice na Hané
Kadeřník/-ce 29 700-35 000  pružný střední odborné frisör klier-Tesco, Prostějov
Kuchař/-ka 20 770 jednosměnný střední odborné ZŠ a MŠ, Bedihošť
Prodejce/-kyně osobních vozů 25 000-40 000 jednosměnný ÚSO s maturitou Auto Pytela, Prostějov
Účetní 30 000 jednosměnný ÚSO s maturitou Mechanika, Prostějov
Disponent/-ka 25 000 jednosměnný ÚSV Lina plast, Kralice na Hané
Elektrotechnik/-čka 24800-32 300  jednosměnný střední odborné Windmöller & Hölscher, Kralice
Operátor/-ka  20 000-35 000 jednosměnný nižší střední odborné DG Pack, Kralice na Hané

WWW.VECERNIKPV.CZ22. srpna 202222 2525
Bezpečnostní agentura nabízí práci 
vrátného na objekty Prostějov, Smrži-
ce, Vrbátky. Jen pro invalidní důchod-
ce. Informace na tel. č.: 602786692. 

Bezpečnostní a úklidová agentu-
ra přijme na úklid invalidního dů-
chodce/důchodkyni. Výkon práce 
- Brodek u Konice. Informace na 
tel. č.: 602786692.

PRÁCI NABÍZÍ

Burza práce 
a vzdělání

VSTUP
ZDARMA

ČTVRTEK 22. ZÁŘÍ 2022 OD 9 DO 17 HOD.

BURZA PRÁCE A VZDĚLÁNÍ je určena pro každého, kdo se chce seznámit 

se zajímavými zaměstnavateli a školami, které s nimi spolupracují

DOPROVODNÝ PROGRAM
 BESIP Team – simulátor dopravní 

nehody

 Pohovory nanečisto v cizím jazyce

 Exponát malého robota

 Možnost prohlídky kamionu

 Ochutnávka potravinářských výrobků

 Prohlídka techniky Armády České 

republiky

 Model turbodmychadlového leteckého 

motoru

 Prohlídka moderního traktoru

 Prezentace zaměstnavatelů a jejich 

výrobních programů

 Program Erasmus+

www.burzapav.cz

SPOLEČENSKÝ DŮM 
PROSTĚJOV, 
KOMENSKÉHO 6

PODPORA A MEDIÁLNÍ PARTNEŘI:

ORGANIZÁTOŘI:

SPOLUPOŘADATELEM JE STATUTÁRNÍ MĚSTO PROSTĚJOV
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KDEKDE V PROSTĚJOVĚ NAJDETENAJDETE
Naše dnešní otázka již tradičně zní:

Kde je k vidění objekt na  uvedeném snímku?

Rovněž čtyřiatřicáté vydání letošního roku vám přináší podobu oddechové strany, při které můžete báječně relaxovat
a ještě k tomu NĚCO VYHRÁT!

Vzhledem k vysoké oblíbenosti stávajících soutěží, kterou jste jako věrní čtenáři prokazovali po celé předchozí roky, najdete 
i v těchto vydáních kvintet tradičních možností. Také dnes máte za úkol rozpoznat fotografii jisté známé osobnosti veřejného

 života, jež je graficky mírně "poupravena", námi zachycený objekt z města Prostějova, nechybí stále oblíbenější bádání s čísly,
 ani hrátky s písmenky a pochopitelně klání nejtradičnější - křížovka. A když se na vás usměje trošku toho štěstíčka, máte šanci

 získat nějaký ten bonus navíc. Proto neváhejte, luštěte, bádejte, hádejte a hlavně bavte se !
Správné odpovědi nám můžete i nadále zasílat na známou emailovou adresu SOUTEZE@VECERNIKPV.CZ, 

volat na ještě známější číslo 582 333 433, případně psát SMS na 608 960 042.
Řešení nám také můžete zaslat na adresu Vápenice 19, Prostějov a to do ČTVRTKA 25. SRPNA 2022, 10:00 hodin,

pokud není u některého z klání uvedeno jinak! 
                                                                                                     POUKAZY je možné vyzvednout v redakci do 14 dnů od zveřejnění výhry.

SUDOKU

BÁDEJTE, KDO SE
SKRÝVÁ POD TOUTO TVÁŘÍ...

OSMISMĚRKA
...NAJDETE JEDINĚ U NÁS

Kdo je na fotografii? Nyní jsme zabrousili do DO KULTURY 

a  graficky lehce poupravili expartnera Lucie Bilé, 

který má již tento čtvrtek rozezpívat prostějovské náměstí

T. G. Masaryka…

AČKOLI, AGEE, ARID, CYANIN, FILI, FOOT, HIPPIES, IČKO, KEAN, 
KOHEN, KOKT, KUPÉ, KVÉR, LEONA, MINI, MUCK, NETÍK, PAPP, 
PEÓN, PERÓN, RANÉ, RISK, SKAT, SKOT, SOOS, ŠAPITÓ, TENNÓ, 
UFON, ÚNOS, VKUS

WWW.VECERNIKPV.CZ 22. srpna 2022 232525

Vydavatel týdeníku PROSTĚJOVSKÝ Večerník – společnost Haná Press s.r.o. - zpracovává osobní údaje o soutěží-
cích v tomto rozsahu: jméno, příjmení, bydliště. V případě zaslání odpovědi e-mailem, SMS zprávou či v případě jejího 
oznámení telefonicky zpracovává vydavatel nad rámec uvedených údajů též údaj o emailové adrese či telefon-
ním čísle. Tyto osobní údaje jsou zpracovávány výlučně pro účely účasti v soutěži, losování a kontaktování vý-
herců. Výherci soutěže jsou vždy zveřejněni v následujícím vydání PROSTĚJOVSKÉHO Večerníku, a to s uve-
dením těchto údajů: jméno, příjmení, obec bydliště. Po vyhlášení soutěže jsou osobní údaje soutěžících zničeny.

KDE v Prostìjovì najdete...?

Výhra: DÁRKOVÝ POUKAZ v hodnotě 400 Kč na služby studia. 
Jméno výherce: Irena JANČÍKOVÁ, Brodek u Prostějova

Ruská ulice

KDO je tváø na obrázku...?

Výhra: DÁRKOVÝ BALÍČEK v hodnotě 400 Kč od ODS.
Jméno výherce: Dana RUTHOVÁ, Prostějov

Milada Sokolová

OSMISMÌRKA

Výhra: TŘI VSTUPENKY na prohlídku nebo trasu dle výběru.
Jméno výherce: Marie SOLDÁNOVÁ, Prostějov

...ZACHRÁNIT...

SUDOKU

Výhra: DÁRKOVÝ BALÍČEK v hodnotě 400 Kč z produktů prodejny.
Jméno výherce: David VOLNÝ, Mostkovice

4, 7, 5, 9

Výhra: DÁRKOVÝ BALÍČEK v hodnotě 400 Kč ze sortimentu prodejny.
Jméno výherce: Jarmila NĚMCOVÁ, Prostějov

Prodej starožitností a sběratelských před-
mětů v KAS centru

Poučení pro soutěžící o zpracování osobních údajů v rámci GDPR:
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Výherce získá 

...s námi po 
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Výherce získá DÁRKOVÝ POUKAZ

Výherce získá DÁRKOVÝ POUKAZ
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Výherce získá 



sobota 14. května    14.00 hodinkurt u sokolovny na Skálově náměstí Prostějov

TJ Sokol I ProsTJ Sokol I Prostějov TJ Sokol Modřice „B“tějov TJ Sokol Modřice „B“vs.vs.SE MIFINÁLE SE MIFINÁLE 
PL AY- OFF:PL AY- OFF:

Kino 
Metro 70

Školní 3694, Prostějov
pondělí 22. srpna
17:00 KRÁSKY Z DUBAJE
polské životopisné drama
20:00 KOMORNÁ
thriller Jižní Korea
úterý 23. srpna
17:30 BULLET TRAIN
akční komedie USA
20:00 KINO NASLEPO
náhodně zvolený film
středa 24. srpna
15:00 STŘÍDAVKA
romantická komedie ČR
17:30 TOP GUN: MAVERICK
americké drama
20:00 PODEZŘELÁ
thriller Jižní Korea
čtvrtek 25. srpna
15:00 MURÉNA
drama USA
17:00 AFTER: POUTO
romantické drama USA
19:00 BULLET TRAIN
pátek 26. srpna
15:30 CESTA DO TVOJZEMÍ
animovaný film Slovensko
17:30 THOR: LÁSKA JAKO HROM
americký akční film
20:00 SIROTEK: PRVNÍ OBĚŤ
horor USA
sobota 27. srpna
15:00 DC LIGA MAZLÍČKŮ
animovaná komedie USA
17:15 AFTER: POUTO
19:15 STŘÍDAVKA
20:30 KLAN GUCCI
thriller USA
21:00 POZVÁNKA DO PEKLA
americký horor
neděle 28. srpna
10:30 DC LIGA MAZLÍČKŮ
15:00 MIMONI 2: PADOUCH 
PŘICHÁZÍ
animovaná komedie USA
16:45 JAN KOLLER: PŘÍBĚH 
               OBYČEJNÉHO KLUKA
český dokument
19:00 STŘÍDAVKA

Bezručova 153, Kostelec na Hané
do konce října: pá, so, ne 9:30-12:00 
a 13:00-17:00 hodin
EXPOZICE BÁSNÍK SLEZSKÉHO 
LIDU 
Ve dvou přízemních místnostech 
návštěvníci naleznou panely s  texty 
o životě a díle básníka.  Zároveň si mohou 
prohlédnout pokoj v  takové podobě, 
v jaké jej Petr Bezruč obýval. Nechybí ani 
dokumenty s osobními věcmi. 

Konečná 23, Prostějov
do 31. srpna
PROSTĚJOV 
OČIMA PROSTĚJOVANŮ
výstava vítězných fotografií ze soutěže 
senátorky Jitky Chalánkové

Letní,  Mostkovice
středa 24. srpna
20:30 PÁNSKÝ KLUB
česká komedie
pátek 26. srpna
20:30 PO ČEM MUŽI TOUŽÍ 2
komedie ČR
sobota 27. srpna
20:30 VYŠEHRAD: FYLM
komedie ČR
neděle 28. srpna
20:30 JEŽEK SONIC 2
akční komedie USA

Uprkova 18, Prostějov
do 3. září
17:00 XI. MEMORIÁL 
               LUĎKA MAŘÁKA
výstava fotografií 
do 30. října
16:00 NÁVRAT DOMŮ 
               NEŽÁDOUCÍ.
  MECENÁŠ BRUNO WINTER
výstava, která připomíná 80. výročí 
transportů židovského obyvatelstva 
z Prostějova a také uplynulých 80 
let od smrti místního židovského 
podnikatele a mecenáše Bruna 
Wintera, jež v polovině března 1939 
věnoval svou hodnotnou sbírku hodin 
prostějovskému muzeu

Galerie

Skálovo nám.6, Prostějov
pondělí 22. srpna
11:00 POHODOVÝ PIZZA KVÍZ
rébusy, hádanky, křížovky a kvízy 
středa 24. srpna
10:00 DESKOHRANÍ
deskovky s kamarády či rodiči, pro 
všechny se najde ta pravá hra 
čtvrtek 25. srpna
10:00 TVOŘIVÁ DÍLNA
výroba dárečků, upomínkových 
předmětů a další drobností z papíru 
a přírodních materiálů 
pátek 26. srpna
10:00 VIRTUÁLNÍ REALITA
patnáctiminutový VR zážitek, můžete 
si vybrat jednu z her: Ocean Descent, 
VR Luge, Danger Ball, Astro Bot a Beat 
Saber

Zámek 99, Plumlov
sobota 27. srpna
19:00 KONCERTNÍ GALAVEČER
V krásném prostředí koncertního sálu 
zámku vystoupí smyčcové kvarteto 
Moravského divadla Olomouc pod 
vedením Martina Zyky. Na programu 
koncertu bude Mozartova Malá noční 
hudba či Hudba k ohňostroji G. F. 
Händela, v druhé části potom klasická 
zpracování populárních melodiíz 
filmu Gladiátor a Kmotr, nebo písní L. 
Cohena a F. Sinatry.
do 29. srpna
UMĚLECKÁ ŘEMESLA
výstava děl
do 4. září
SAUDKOVI NA ZÁMKU
výstava fotografií a obrazů 
světoznámého umělce Jana Saudka 
plus fotografií jeho manželky Pavlíny 
Saudkové
do 12. září
OČIMA, SRDCEM, OBJEKTIVEM
12. ročník mezinárodní výstavy 
fotografií

Mánesova 1, Čechy pod Kosířem
sobota 27. srpna
DĚTSKÉ ODPOLEDNE 
NA ZÁMKU 
ukončení prázdnin s maňáskovým 
divadlem představujícím místní historii, 
lukostřelbou a dílničkami

Prostějovské léto 2022 pomalu, 
ale jistě spěje ke svému konci. 
Jeho předposledním vyvrcho-
lením bude ve čtvrtek koncert 
zpěváka Václava Noida Bárty. 
Jako předkapela vystoupí zná-
má místní kapela Majestico Mu-
zikus a  současně budou během 
odpoledne a  večera připraveny 
i aktivity pro děti pod taktovkou 
Ekocentra Iris. Na své si tak jistě 
přijde každý.
V uplynulých týdnech se v rámci Pro-
stějovského léta na pódiu na hlavním 

náměstí objevili zpěvák Pavel Callta 
a  skupiny Stracené Ráj a  Olympic. 
Dalším, ale nakonec nikoliv ne závě-
rečným koncertem, bude vystoupení 
muzikálového zpěváka, herce a  hu-
debního skladatele Václava Noida 
Bárty, na které můžete přijít již tento 
čtvrtek. 
„Tomuto známému zpěvákovi bude 
asistovat předkapela Majestico Muzi-
kus a  během večera si přijdou na své 
i děti, pro které Ekocentrum Iris zajistí 
soutěže v rámci Pohádkového večera,“ 
prozradila náměstkyně primátora sta-

tutárního města Prostějov pro kulturu 
Milada Sokolová. 
Známá prostějovská skupina Majes-
tico Muzikus bude jako předskokan 
hrát od 18:00 hodin, ve stejný čas 
bude na náměstí připravena spousta 
soutěží a  dalších aktivit pro děti s  té-
matem pohádek. Dvě hodiny nato už 
přijde na řadu velkolepý koncert Vác-
lava Noida Bárty a jeho kapely.
Přijďte se podívat, pobavit a  zapo-
slouchat do známých hitů. Ty ještě 
legendárnější vám pak přijede za-
zpívat 8. září Michal David!

pátek 26. srpna
19.30 O pohár malého hasiče (závod v po-
žárním útoku ODL, Vícov)
sobota 27. srpna
15.00 Velká cena Prostějovska (závody 
v požárním útoku, hřiště Pěnčín)
neděle 28. srpna
10.30 dětská pohárová soutěž (závod v po-
žárním útoku ODL, Pěnčín)

čtvrtek 25. srpna
18.00 LHK Jestřábi Prostějov - HC Dyna-
mo Pardubice (přípravné utkání, Víceúče-
lová hala-ZS Prostějov)

středa 24. srpna
9.00 Středeční ranní závod (závod v  lu-
kostřelbě, Lukostřelnice Prostějov)

sobota 27. srpna
8.00 Pohár města Prostějova mužů 2022 
(hřiště ve Skalce)

TTIPIP    VečerníVečerníkuku
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Zámek Prostějov
pátek 26. srpna
20:30 MYŠI PATŘÍ DO NEBE
česká animovaná komedie
sobota 27. srpna
20:30 KLAN GUCCI
thriller USA

a galerie
Hlavní budova, nám. T. G. Masaryka 2

do 4. září
70 let VÚ 8280 (601. SKUPINA 
SPECIÁLNÍCH SIL GENERÁLA 
MORAVCE)
Výstava, která přibližuje dějiny elitního 
vojenského útvaru Armády České 
republiky, který téměř 20 let funguje 
pod názvem 601. skupina speciálních 
sil generála Moravce. Její původ sahá 
až do roku 1952 a výstava tak sleduje 
působení a proměnu od prvopočátků 
jejího vzniku do současnosti. Připomíná 
také 80. výročí uskutečnění operace 
Anthropoid a uplynutí 75 let od založení 
československého výsadkového vojska.
do 11. září
O MÁKU
výstava originálních „makových“ obrazů 
a dekorací od Marcely Šimečkové
do 9. října
PAROHATÍ A DUTOROZÍ/
HISTORICKÉ TROFEJE 
Z CELÉHO SVĚTA
Výstava Jaroslava Šmída k vytvoření 
unikátní kolekce trofejí. Svou sbírku 
lebek zvěře převážně z Afriky a Asie, 
kterou začal budovat v roce 2004, sám 
charakterizuje mottem: „Nemůžeme 
chránit to, co neznáme“. Majitel sbírky, 
který není lovec, ani myslivec, chce 
přispět především k poznání života 
zvířat v různých částech světa a také 
k jejich ochraně.

40. výročí souboru Kosíř
Nadcházející sobotu 27. srpna proběhnou Hodové slavnosti 

v Kostelci na Hané. Jejich součástí budou i oslavy 40. výročí souboru Kosíř. Na pro-
gramu, jenž se bude konat v areálu hřiště za novou školou, bude od 13:00 hodin 
krojovaný průvod městem, následovat bude od 13:30 do 17:00 hodin vystoupení 
folklórních souborů Kosíř, Malý Kosíř, Hruška, Kojetín a Troubky. Spolu s tím bu-
dou probíhat zábavné soutěže pro děti i dospělé o ceny, které potěší. Ve 14:00 hodin 
dojde na vyhlášení vítězů dětské výtvarné soutěže a předání cen. Hrát po celé odpo-
ledne bude muzika Vřesovanka, připravena bude výstava historie souboru Kosíř, 
výtvarných prací dětí na téma „Kroje a tradice Hané“ a farmářské trhy lokálních 
výrobců. V případě špatného počasí se program přesune do sokolovny. Akce se koná 
pod záštitou hejtmana Olomouckého kraje a za finanční podpory města. 

akce v regionu

Galakoncert na zámku 
Zámek Plumlov zve v  sobotu 27. srpna od 19:00 hodin na Koncertní galavečer. 
V krásném prostředí koncertního sálu Zámku Plumlov vystoupí Smyčcové kvarteto 
Moravského divadla Olomouc. Na programu budou díla klasického repertoáru jako 
Mozartova Malá noční hudba či Hudba k ohňostroji G. F. Händela. Ve druhé části 
potom zazní klasická zpracování populárních melodií z filmů Gladiátor a Kmotr 
nebo písní L. Cohena nebo F. Sinatry. 

Ples Balance yoga
ve Smržicích

Že patří plesy jen do začátku roku? Ne 
tak docela. Letos se často kvůli nebezpečí 
protikoronavirových opatření konaly až 
třeba v dubnu nebo květnu. A v Pěnčíně byl 
v srpnu ples pod hvězdami. Další letní ples 
je pak na programu i ve Smržicích. Posled-
ní pátek v srpnu se totiž uskuteční v míst-
ním kulturním domě Ples Balance yoga. 
Původně měl být v  listopadu, nakonec se 
ale rozhodli organizátoři natrvalo posu-
nout akci právě na konec srpna. Letos se 
bude konat už druhý ročník. A i ten přinese 
to, co plesy přináší. Tedy tanec, hudbu nebo 
třeba tombolu. Na plese zahraje skupina 
Rose Band a zazpívá Jaruška Plesková. Ač 
přitom akce odkazuje na jógu, návštěvníci 
akce nutně nemusí být její vyznavači… 
Ples začne s úderem dvacáté hodiny.

Plumlovský kotlík 
V kempu Žralok se bude v sobotu 27. 
srpna od 9:00 hodin konat XI. ročník 
soutěže ve vaření kotlíkových gulášů 
Plumlovský kotlík. K dobré chuti a ná-
ladě bude hrát DJ Václav Kopka a Pa-
vel Kovář. Přihlásit se můžete na www.
camp-zralok.cz.    

Sousedské 
a farmářské trhy

Spolek rodičů Smržice pořádá Sousedské 
a  farmářské trhy, které se budou konat 
v sobotu 27. srpna od 8:00 do 12:00 ho-
din na farním dvoře ve Smržicích. Připra-
ven bude také skákací hrad, sousedský 
bleší trh a další doprovodný program. 

VÁCLAV NOID BÁRTA NA NÁMĚSTÍ

Rozloučení 
s prázdninami a gulášfest
Pěkný závěr prázdnin si mohou užít lidé 
v  Čechách pod Kosířem nadcházející so-
botu 27. srpna. Zahrada multifunkční bu-
dovy se promění v dějiště prvního ročníku 
akce, kterou je Rozloučení s prázdninami 
a gulášfest. Událost pořádaná hasiči slibuje 
třeba spoustu atrakcí pro děti nebo příjem-
né posezení, hlavním bodem programu 
však bude vaření a následné ochutnávání 
gulášů. Právě to budou mít na starost ná-
vštěvníci. Ti budou mít možnost ochutnat 
až deset různých gulášů na vstupenku. 
Tvůrci gulášů budou mít volnou ruku 
v tom, co uvaří a jaké použijí ingredience. 
Na druhou stranu si musí vzít vlastní náčiní 
na uvaření kotlíkového guláše. Akce začne 
v 9.00 hodin ráno přípravou na vaření. Po 
celý den se pak lidé mohou těšit na bohaté 
občerstvení a pohodový program. Oficiální 
část pro „nekuchaře“ začne v 15.00 hodin.



PROSTĚJOV Nezaměnitelnou a pro 
milovníky cyklistiky skutečně nád-
hernou atmosféru každoročně mívají 
sportovně-společenským nábojem 
nabité mezinárodní závody na dráze 
prostějovského velodromu koncem 
letních prázdnin.
Letos si je fanoušci rychlých bicyklů mohou naplno užít tři dny za 
sebou. Ve čtvrtek 25. srpna se koná Grand Prix TUFO – Velká cena 
Olomouckého kraje 2022 , v pátek 26. + v sobotu 27. srpna pak Grand 
Prix Prostějov – Memoriál Otmara Malečka 2022. Se začátkem vždy 
od 12.30 hodin a koncem až večer okolo dvacáté hodiny.
„Nejžhavějším želízkem v ohni našeho domácího týmu TUFO 
PARDUS PV bude zkušený polský reprezentant Wojciech Pszczolar-
ski. Z největších zahraničních hvězd ve startovní listině mohu jmeno-
vat například Pedersena Rasmuse Lunda z Dánska, Dariu Pikulik a Ni-
kol Plosaj z Polska či Kazacha Artyoma Zakharova,“ uvedl sportovní 
ředitel pořádajícího klubu Michal Mráček.
Kromě špičkového sportu si diváci vychutnají také bohaté občerstve-
ní včetně tradičních dobrot, samozřejmě i čepovaného piva. A GPP – 
MOM bude tradičně mít rovněž charitativní podtext, neboť dobrovol-
né vstupné znova poputuje do Fakultní nemocnice Olomouc.    (son)

➢VÍCE INFORMACÍ Z CYKLISTICKÉHO 
PROSTŘEDÍ ČTĚTE NA STRA NĚ 43

navštivte   naše   internetové 
stránky    www.vecernikpv.cz

SPORT
KULTURA

SPOLEČNOST Pondělí 22. srpna 2022

Číslo 34 • Ročník 26
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TJ SOKOL KOSTELEC NA HANÉ
TJ SOKOL ČECHOVICE

NEDĚLE 28. 8. 16.30 HODIN

TJ SOKOL PLUMLOV
TJ SOKOL LESNICE

SOBOTA 27. 8. 16.30 HODIN
Fotbalový stadion „v Borkách“ -Plumlov

FC KRALICE NA HANÉ
SK SLAVONÍN

SOBOTA 27. 8. 16.30 HODIN
Fotbalový stadion v Kralicích n.H.

TJ SOKOL KLENOVICE NA HANÉ
TJ SOKOL OTASLAVICE

SOBOTA 27. 8. 16.30 HODIN
Fotbalový stadion v Klenovicích n.H.

TJ SMRŽICE
SK ZVOLE

SOBOTA 27. 8. 16.30 HODIN
Fotbalový stadion ve Smržicích

FK NĚMČICE NAD HANOU
HANÁ NEZAMYSLICE

NEDĚLE 28. 8. 16.30 HODIN
Fotbalový stadion v Němčicích n. H.

              boje na zelených trávnících aneb K A M  Z A  F   T B A L E M
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Naleznete
uvnitř

Prázdninový díl tematické strany 
Servis pro ženy je určen nejen něžnějšímu 
pohlaví. Co přináší dnes? strana 29

SERVIS
PRO ŽENY

Hanácké derby zvládli lépe fotbalisté 
záložního celku Sigmy Olomouc, kteří 
vyloupili prostějovské eskáčko

strany 32-33

DÉŠŤ ŠTĚSTÍ
NEPŘINESL

Házenkáři Prostějova nečekaně 
změnili trenéra, když za odvolaného 
hlavního kouče to vzal asistent a bývalý hráč 
Sokola II strana 47

ČERNÍČEK
SKONČIL

ŠLÁGR VEČERNÍKU – CYKLISTIKA 

ANO 2011ANO 2011

PROSTĚJOV Nové jméno spojené s Prostějovem uvidíme také u reprezentace. Poté, co 
v nedávné minulosti hrál v mládežnické reprezentaci odchovanec David Píchal, se ny-
ní k mládeži „stěhuje“ také kouč Pavel Šustr. Jak Večerník exkluzivně zjistili, lodivod 1.SK 
Prostějov se čerstvě stal asistentem u národního týmu České republiky do 20 let!
„Je to pro mě další výzva, práce s mladými hráči, nejtalentovanějšími u nás. Člověk si rozšíří obzory. A může zavní-
mat, jak je na tom náš fotbal v porovnání s evropským. Je to jednoznačný posun ve všech směrech,“ potvrdil nám 
tuto zprávu sám kouč prostějovského eskáčka, pro kterého je to již druhé angažmá v reprezentaci. 

zjistili jsme

Michal SOBECKÝ
Foto: Michal Sobecký

➢A ZŮSTÁVÁ ZÁROVEŇ NA LAVIČCE PROSTĚJOVA? 
DOČTETE SE NA STRA NĚ 3322

08
17

11
36

9
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PROSTĚJOV Program na pod-
zim zveřejnilo nedávno pros-
tějovské Divadlo Point. Místní 
ochotníci představí půltucet 
představení. A  začnou tradičně 
Rozsvěcením světel, které pravi-
delně otevírá novou divadelní se-
zónu, která začne již 9. září. 
Během Rozsvěcení světel se před-
staví mnoho druhů umění, obvyk-
le nechybí třeba recitování, story 
telling nebo hudba. Jinak ale podle 

uveřejněného programu vypadá 
podzim na čistě divadelnickou zále-
žitost. „V tuto chvíli se podařilo na 
září a  říjen zakomponovat do pro-
gramu zatím jen uvedená předsta-
vení. Pokud se jedná o kapely a dal-
ší hosty, tak jsou na tom stejně jako 
my. Během koronaviru nemohli 
normálně fungovat a nyní se všich-
ni snažíme vše dohnat. V září a říjnu 
tak mají plno, v listopadu a prosinci 
se už ale můžeme těšit na hosty,“ 

řekl k  programu principál divadla 
Aleš Procházka.
Přesto už nyní je jasné, že nebude 
chybět ještě jedna tradiční součást 
Divadla Point. „Kromě klasických 
představení bude promítání z filmo-
vého tábora, který se zrovna koná. 
Rádi předvedeme, co se tam podaři-
lo uskutečnit,“ uvedl Aleš Procházka. 
Hlavně se však vrátí hry jako Když se 
zhasne, Charleyova teta. Nebo dvě 
novinky poslední sezóny Love you 

truly o  partnerském soužití v  době 
koronaviru a Britney goes to heaven, 
která naopak zobrazuje scény ze ži-
vota po životě. „Obsazení se nezmě-
ní. Navíc v září začneme zkoušet dvě 
nové hry. V jednom případě se jedná 
o klasiku, ve druhém o trochu mo-
dernější kousek. V  obou případech 
se jedná o  komedie a  jedna z  nich 
bude dokonce se zpěvy,“ prozradil 
Aleš Procházka k divadelnímu pod-
zimu.   (sob)

PROSTĚJOV Špalíček veršů a po-
hádek od Františka Hrubína je čte-
ním pro radost. Špalíček v Prostě-
jově ale hraje na jinou notu, daleko 
vážnější. Nevypráví pohádky, ale 
skutečné příběhy. Návštěvníkům 
nabízí pohnutou historii tamních 
Židů.
„Mezi příspěvkovými organizacemi 
Olomouckého kraje jsme výjimeční 
právě tematikou židovství, kterou 
se snažíme každoročně prezentovat 
v  jedné z  našich budov, a  sice v  bu-
dově Špalíčku,“ uvedla Veronika Hr-
báčková, ředitelka Muzea a  galerie 
v Prostějově.
Příznačnější místo pro poznání osu-
dů prostějovských Židů bychom 
hledali marně. Budova galerie je totiž 
jedním ze tří domů, které jsou po-
zůstatkem kdysi rozsáhlé jižní části ži-
dovského ghetta. Právě pro ně se ujal 
název Špalíček. „Většina domů zmize-

la při asanacích v 70. letech minulého 
století. Zbyla z  nich jen malá část, 
v jednom objektu jsou naše výstavní 
prostory. Zajímavostí je, že v  tomto 
domě bydlel poslední prostějovský 
rabín Ludvík Schap,“ vysvětlil historik 
prostějovského muzea Filip Gregor.
O  síle genia loci se návštěvníci Špa-
líčku mohou přesvědčit i  teď, kdy 
jim galerie nabízí výstavu otevřenou 
u  příležitosti 80. výročí transportu 
prostějovských Židů do koncent-
račních táborů. Expozice připomíná 
nejen ty, kteří během války zahynuli, 
ale také osudy těch, kteří přežili a tře-
ba se i do Prostějova vrátili. Podrob-
něji se věnuje například životu Maxe 
Zweiga.
„K  Maxi Zweigovi tady máme bo-
hatý ilustrační materiál. Byl to vý-
znamný dramatik, který se uplatnil 
především v  zahraničí, ale narodil 
se v  Prostějově. Asi nejzajímavější 

je jeho kniha Ragen z  roku 1925, 
vydal si ji vlastním nákladem, aby 
svému otci dokázal, že je schopen 
se uživit jako spisovatel,“ doplnil 
Filip Gregor.
Z mnoha vystavených exponátů bude 
návštěvníkům běhat mráz po zádech. 
Například pomocí dobových plakátů 
se historici snaží připomenout proti-
židovskou atmosféru, která ve dva-
cátých a  třicátých letech minulého 
století ve společnosti panovala. Au-
tentický je i vězeňský oblek z koncen-
tračního tábora Dachau nebo dámský 
kabát se židovskou hvězdou.
Výstava věnovaná osudům prostě-
jovských Židů potrvá ve Špalíčku 
až do 30. října. „Určitě ji každému 
doporučuji, abychom nikdy nezapo-
mněli na to, čeho jsou lidé schopni, 
když uvěří zvrácené ideologii,“ dodal 
Jan Žůrek, radní Olomouckého kraje 
pro kulturu.   (red)

Z VÝSTAVY…

Prostějovský Špalíček vypráví 
pohnutou historii místních Židů

Nikdo z  těch, kteří na tuto nevšední 
akci do kulturního domu dorazili, roz-
hodně nelitoval. Vladimír Hron před-
vedl své hudební schopnosti, ale také 
osobitý humor a diváky bavil od začát-
ku do konce. K žádné z písní od zná-
mých autorů samozřejmě nechyběl 
konkrétní příběh a  krátké vtažení do 
děje, po kterém ale vždy následovala 
i řada komických momentů. S chutí se 
do povídání komika zapojovalo i pub-
likum, se kterým to výborně ladilo. 
V  rámci hudby nezůstalo jen u  nej-
známějších českých interpretů, ale 

na řadu přišlo i představení světových 
hvězd. Návštěvníci se tak dočkali Vla-
dimíra Matušky, Karla Gotta, ale i tře-
ba kapely Queen či romské hudby. To 
vše doplňoval komik humorem sobě 
vlastním, kde se jednalo především 
o improvizaci. Neměl problém si tak 
k sobě přizvat i diváky ze sálu, se kte-
rými předváděl různé taneční kreace 
či skeče a diváci se při nich náramně 
bavili. Nově příchozí také zvládal 
pravidelně zdravit a rád si pohovořil 
i s těmi, kteří si museli odskočit. „Jestli 
vám můžu poradit, tak běžte pořád 

dozadu, pak doleva a  následně to 
poznáte podle počtu much,“ radil se 
smíchem jedné z divaček. 

Salvy smíchu tak zněly ze sálu 
kulturního domu všemi směry 
a  znamenitou show přítomní oce-
ňovali. „I  já jsem si to moc užil 
a opravdu dlouho jsem se takto ne-
bavil. I  lidé, kteří dorazili a  zaplnili 
kulturák, byli spokojení, mám zatím 
samé pozitivní reakce. Jsme rádi, že 
se podařilo takovou akci uspořádat, 
určitě na ni budu ještě dlouho vzpo-
mínat,“ prozradil k  ní starosta obce 

Stanislav Cetkovský, který si show 
také nenechal ujít. 
Kromě vystoupení Vladimíra Hro-
na se toho v  Klenovicích v  rámci 
hodů dělo mnohem víc. „Fotbal 
chlapci bohužel prohráli, navíc se 
nám zranili dva kluci, což hodně 
mrzí,“ doplnil starosta, který je také 
předsedou místního fotbalového 
klubu. Ohledně dalších akcí už byl 
ale daleko více spokojený. Kromě 

nedělního vystoupení si pochvalo-
val i sobotní zábavu, kterou pořáda-
li místní hasiči. „Zaplaťpánbůh tam 
nám počasí ještě relativně přálo. 
V neděli už to bylo horší, ale to jsou 
zkrátka věci, které neovlivníme. 
Doufám, že i tak si letošní hody naši 
občané užili plnými doušky, a  vě-
řím, že na ně navážeme i  v  rámci 
dalších akcí,“ dodal závěrem Stani-
slav Cetkovský.

KLENOVICE NA HANÉ Hodové oslavy za sebou mají 
v Klenovicích a v letošním roce si je všichni opět znamenitě užili. 
Tradiční vydařené sobotní zábavě přálo i jinak nevlídné počasí. 
V neděli přišel zlatý hřeb, kdy se od 15.00 hodin představil v kul-
turním domě Vladimír Hron, který diváky bavil svou Abecedou 
hvězd. Řada známých hitů doplněná skvělým humorem okouz-
lila zcela zaplněný sál, kde nezůstalo jediné místečko volné. 
Nikomu tak ani nevadilo, že se vinou špatného počasí musela 
akce přesunout z venkovního posezení dovnitř. 

HODY V KLENOVICÍCH HODY V KLENOVICÍCH 

 Foto: Jan Frehar

saa jaké byly hody v klenovicích...jjaakké byyylyy hhoodddy vvv kkleeennnooviiicíccchh... 3x foto: Jan Frehar

FOTOGALERIE
klikni na

www.vecernikpv.cz
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Jan 
FREHAR

EXKLUZIVNÍ 
reportáž
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PROSTĚJOV Se závěrem léta při-
chází také konec letního kina. V tom 
prostějovském si přitom pro vás po-
slední srpnový týden připravili český 
„animák“ Myši patří do nebe, který se 
bude promítat na nádvoří prostějov-
ského zámku v pátek 26. srpna, a ame-
rickou kriminálku Klan Gucci. Na tu 
můžete zajít hned druhý den. Obě 
představení začínají od 20:30 hodin.
Prostějovské letní kino pomalu spěje ke 
konci své sezóny. Jedním z  posledních 
představení bude v  pátek animovaný 
snímek z české dílny Myši patří do nebe. 
„Může mezi malou myškou a  velkým 
lišákem vzniknout opravdové přátelství? 
Odpověď najdou nejen ti nejmenší, ale 
i větší a velcí diváci v animovaném dobro-
družství Myši patří do nebe,“ zní popis fil-

mu. Celá pohádka se točí kolem toho, jak 
si k sobě myška s lišákem hledají cestu, 
a to jak v životě, tak i po smrti. Jde o oce-
ňovaný snímek, který mimo jiné získal 
Českého lva za nejlepší animovaný film.
V sobotu vás pak čeká americká krimi-
nálka vycházející ze skutečných událostí. 
„Klan Gucci je inspirován šokujícím 
skutečným příběhem impéria italského 
módního domu. Tři desetiletí rodinné 
historie, v níž nechybí láska, zrada, deka-
dence, pomsta ani vražda, skládají dohro-
mady mozaiku toho, co všechno s sebou 
nese slavná značka Gucci.“ Ve filmu hrají 
známé tváře jako Lady Gaga, Al Pacino, 
Jared Leto, Jeremy Irons nebo Salma 
Hayek. Promítat se bude v originálním 
znění s českými titulky. Vstupné na každý 
snímek činí 100 korun.  (tez)
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PROSTĚJOV Prostějovské léto se po-
malu chýlí ke svému konci. Jeho dalším 
vrcholem má být ve čtvrtek 25. srpna 
od 20:00 hodin koncert Václava Noi-
da Bárty na náměstí T. G. Masaryka. 
Zpěvák měl v Prostějově vystupovat 
už dříve, nicméně covid mu vystou-
pení „zatrhl“. Tentokrát se představí v 
doprovodu kapely Bek Bek Clan a role 
předskokana se zhostí místní skupina 
Majestico Muzikus. Samozřejmostí 
budou i soutěže a další aktivity pro děti 
připravené Ekocentrem Iris, tentokrát 
s tématem pohádek.
V rámci Prostějovského léta 2012 už 
jsme na hlavním náměstí měli mož-
nost navštívit koncerty Pavla Callty, 
Straceného Ráje a Olympicu. Nyní 
přijede Václav Noid Bárta. Ten nebu-
de v Prostějově vystupovat poprvé, už 

je tomu nicméně několik let, co jste ho 
zde mohli vidět naposledy. Znovu se u 
nás měl ukázat před dvěma roky, ov-
šem tehdy plán na jeho koncert zhatil 
covid. „Pan Noid Bárta měl vystoupit 
již před dvěma lety při rozsvěcování 
vánočního stromu. Bohužel pande-
mie covidu vše pozměnila. A protože 
pan Bárta je český rockový zpěvák, he-
rec, textař a hudební skladatel, pozvali 
jsme jej, tentokrát i s kapelou, v létě,“ 
sdělila Milada Sokolová, náměstky-
ně primátora pro kulturu. Zpěvák 
vystoupí konkrétně se skupinou Bek 
Bek Clan.
Jak už bylo naznačeno, Václav Noid 
Bárta je všestranný hudebník. Během 
svého života se učil hrát na zobcovou 
flétnu, klavír, klarinet, kytaru, basu a 
bicí. Od 17 let působí jako zpěvák po-

stupně v různých kapelách. Je autorem 
písní k muzikálům a filmům, sám účin-
kuje v muzikálech již 18 let, s kapelami 
přitom vždy inklinoval k žánrům me-
tal a rock. Je tedy patrné, že i Bártův 
koncert bude vskutku rozmanitý. „A 
protože zpívá nejen písně autorské, ale 
i známé hity jiných zpěváků, máme se 
opravdu na co těšit. Jsem již nyní zvě-
davá, zda se prostějovské náměstí roze-
zvučí zpěvem pouze Vaška Noida Bár-
ty, nebo i zpěvem nás diváků,“ doplnila 
Sokolová.
Jako předskokan na pódiu od 18:00 
hodin vystoupí prostějovská kapela 
Majestico Muzikus. Ve stejný čas bu-
dou na náměstí připraveny soutěže a 
další aktivity pro děti, které tradičně 
organizuje Ekocentrum Iris. Tentokrát 
bude tématem Pohádkový večer.  (tez)

PROSTĚJOV V polovině srp-
na loňského roku se Prostějov 
mohl v rámci kulturního léta 
pokochat Nocí na Karlštejně. 
Inscenaci přivezl ansámbl Mo-
ravského divadla Olomouc. 
Pro velký úspěch se bude i letos 
konat venkovní představení. 
„Těšte se na Podskaláka,“ zve 
do Kolářových sadů na úterý 
30. srpna náměstkyně primá-
tora Milada Sokolová.
Do dnes už neexistující osady na 
břehu Vltavy nás zavede děj pů-

vabné lidové operety Podskalák. 
Příběh o lásce, které není přáno, 
ale která nakonec dojde šťast-
ného konce, zdobí písně Karla 
Hašlera. Připomenout si ever-
greeny My jsme ti Pražáci, vltav-
ská krev, Ta naše písnička česká 
nebo Až já půjdu do nebe a vnést 
do publika pozitivní energii je cí-
lem a přáním tvůrců olomoucké 
inscenace Podskalák.
Inscenace je především poctou 
písničkáři Karlu Hašlerovi, při-
pomínkou všestranné umělec-

ké osobnosti, jejíž životní cesta 
tragicky skončila před 80 lety v 
koncentračním táboře v Mau-
thausenu. „Písně Karla Hašlera 
mají v národním povědomí 
zcela mimořádné postavení a 
některé z nich díky své prostotě 
a upřímnosti zlidověly. Proto 
jsme k původním hudebním 
číslům operety přidali dalších 
deset písní, které jsou výběrem 
toho nejlepšího a nejznáměj-
šího z tvorby Karla Hašlera. 
Některé z dodaných písní zazní 

v orchestrální instrumentaci 
Karla Mládka, další v komorní 
úpravě pro harmoniku a kyta-
ru,“ přiblížil autor hudebního 
nastudování Tomáš Hanák.
„Doufám, že písničky Karla 
Hašlera osloví diváky napříč 
generacemi a setkáme se tak 
v hojném počtu v Kolářových 
sadech,“ doplnila náměstkyně 
Sokolová s tím, že do sadů zve 
širokou veřejnost. 
Představení začne v 19.00 ho-
din, vstup je zdarma.  (red)
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PROSTĚJOV Již tato neděle 28. 
srpna bude opět v Prostějově pat-
řit všem milovníkům dobrého jíd-
la a pití. Okrašlovací spolek města 
Prostějova a Marky obchůdek 
Markéty Valentové totiž pořádá 
letní Restaurant Day. Navštívit ho 
můžete od 11.00 hodin v zahradě 
Národního domu.  
Restaurant Day se v Prostějově těší 
velké oblibě. Koná se třikrát do roka 

a své umění na něm představují 
amatérští kuchaři, cukráři či pekaři. 
„Těšit se tentokrát můžete třeba na 
úžasnou baskickou paellu, tapas či 
tortilly, miniburgery, grilované cho-
botnice, domácí zákusky, rissoto 
funghi, ale i zdravé pochoutky pro 

děti, kváskový chléb či šlehačkové 
zákusky. V nabídce bude i španělské 
víno,“ vypočítala za pořadatele před-
sedkyně Okrašlovací spolku Milada 
Sokolová.
Akce je pořádána pod záštitou Zdra-
vého města Prostějov.  (red)

pro Večerník 

Martin
ZAORAL

PŮVODNÍ
reportáž

Na pódiu se postupně představily 
krásné společenské šaty ze svatební-
ho salónu Marilyn či originální oble-
čení pro každou příležitost od Yvony 
Leitner či návrhářů z RV FASHI-
ON STYLE. Následovala hudební 
vložka v podání úspěšné herečky 
a zpěvačky s prostějovskými koře-
ny Niny Horákové. Po ní dráždivé 
spodní prádlo představila Marcela 
Hlobilová a její pohledné modelky, 
dámy pak mohly hledat inspiraci u 
Magnolia módy, sváteční pocit nejen 
u žen nepochybně vyvolala kolekce 
svatebních šatů ze salónu Marilyn a 
vše završily historické kostýmy Jitky 
Kastnerové, které připomněly letoš-

ní oslavy 500. výročí působení Pern-
štejnů v Prostějově. 
Nabitý program cválal jako splašený 
kůň a na pódiu se stále něco dělo. 
„Vždycky si myslím, že to nejhezčí 
jsme už viděli, a hned potom mě 
opět něco překvapí,“ svěřil se Večer-
níku se svými pocity jeden z diváků 
pod pódiem, v jehož okolí však jinak 
převládaly hlavně ženy. 
Módní přehlídka se na pros-
tějovském náměstí konala již 
potřetí. Bylo by to už počtvrté, 

kdyby jeden z ročníků nezhatila 
proticovidová opatření. „Myslím, 
že se jednalo o zatím nejlepší ročník 
v historii, podařilo se nám vychytat 
všechny chybky z minulosti a vše 
perfektně klapalo,“ pochvalovala 
si náměstkyně prostějovského pri-
mátora Milada Sokolová, která za 
tradicí módních přehlídek na ná-
městí stojí. Ona sama se na molu již 
podruhé představila v roli modelky. 
„Ve svatebních šatech mi vzhledem k 
počasí bylo skutečně horko, o to víc 

jsem obdivovala ženy v historických 
kostýmech na závěr přehlídky, které 
to měly ještě mnohem těžší,“ srovna-
la Milada Sokolová, podle níž móda 
k Prostějovu zkrátka patří. 
I proto by se další díl módní pře-
hlídky měl konat na náměstí opět za 
rok. „Zaznamenala jsem ohlasy ze-
jména ze ženské části publika, že na 
přehlídce chybělo i mužské spodní 
prádlo. Takže to bychom chtěli příš-
tě ještě změnit,“ navnadila na závěr 
Milada Sokolová.
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PROSTĚJOV Už 54 let uběhlo v 
těchto dnech od vpádu vojsk Var-
šavské smlouvy na území tehdej-
šího Československa. A přestože 
pamětníků časem ubývá, v Pro-
stějově si významné, ač smutné 
výročí dodnes nadále připomína-
jí. „Na zastřelené spoluobčany v 
roce 1968 nezapomeneme památ-
ka roku 1968,“ ujišťuje František 
Jura, primátor statutárního města 
Prostějova.

Michal SOBECKÝ
V pátek 19. srpna 2022 v 10:00 ho-
din si představitelé města Prostějova 
v obsazení: primátor František Jura, 
první náměstek Jiří Pospíšil, ná-
městek Jiří Rozehnal a náměstkyně 
Alena Rašková i Milada Sokolová 
připomněli 54. výročí tragických 
srpnových událostí v Prostějově. 

Uctili tak památku tří zastřelených 
spoluobčanů. Pietního aktu, který 
se uskutečnil u pomníčku obětem 
intervence vojsk Varšavské smlouvy, 
se účastnili také zástupci společen-
ských a sportovních organizací.

Na náměstí T. G. Masaryka se na-
chází nedaleko sochy prvního čes-
koslovenského prezidenta malý 
pomníček. Právě u něj se sešla zmí-
něná delegace. „Srpnové události v 
Prostějově byly tragické, protože v 
neděli 25. srpna přišli o život tři lidé. 
Tři nevinní lidé. A dalších devět bylo 
zraněno. Na tuto smutnou událost 
vzpomínáme v dějinách města jako 
na krvavou neděli,“ uvedl ve svém 
projevu primátor Jura. 
V srpnu, už čtyři dny po okupa-
ci, totiž v ulicích města zemřela 
Marta Říhovská, Ladislav Lang a 
Josef Boháč. V případě střelby so-
větských vojáků do lidí v ulicích 
Prostějova šlo podle dosud uveřej-
něných dokumentů o střelbu ne-
vyprovokovanou. Nikdy za ni pak 
nebyli aktéři hnáni k odpovědnos-
ti. „V roce 1968 jsme na spoustu 

let přišli o svobodu. A v kontextu 
věcí, které se ve světě dějí, je důle-
žité připomínat, že se o svobodu 
a demokracii musíme pořád bít a 
musíme o ni bojovat,“ přidal při 
projevu František Jura.

17. 9. K
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NNáměstíí zažiloo nejleppší móddní přehhlídku v historii
Historické kostýmy připomněly oslavy 

500. výročí působení Pernštejnů v Prostějově

PROSTĚJOV Prostějov, město 
módy! Právě tento slogan už 
potřetí oživila Módní přehlídka, 
která se v rámci Prostějovského 
léta konala uplynulý čtvrtek 18. 
srpna. A nutno říci, že se jí to dí-
ky přibývajícím zkušenostem 
daří stále lépe. Navzdory úmor-
nému vedru tak lidé mohli sle-
dovat naprosto profesionálně 
zorganizovanou akci, jejíž pro-
gram odsýpal jako písek na 
skluzavce.

saa
co bylo k vidění na módní přehlídce...ccoo byylloo kk vviidděěníí nna mmmóódnnní ppřřřehhlííddcce....
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Prázdninový díl pro sebe uzmula
Prázdninová PRO-

MĚNA IMAGE od 
PROSTĚJOVSKÉ-
HO Večerníku je 
tady a  s  ní v  pořadí 
již dvaasedmdesátá 
vítězka či vítěz, kte-
rým byl v dosavad-
ní historii ke škodě 
všech mužů jen 

doslova jeden pár. 
Jinak jsme za naše 

sedmileté působení 
a organizaci tohoto pro-

jektu změnili vizáž desít-
kám žen všech věkových 
kategorií, ale i několika 

dvojičkám. Radost tak 
měly dámy, které byly 
nejen z Prostějovska, 

ale přijely k  nám i  z  Olomouce, ale přijely k  nám i  z  Olomouce, 
Vyškova, od Bouzova, Ostravy, ale Vyškova, od Bouzova, Ostravy, ale 
také ze Slovenska. A proč vůbec ten-také ze Slovenska. A proč vůbec ten-
to seriál již od dubna 2015 pořádá-to seriál již od dubna 2015 pořádá-
me? Je to jednoduché. Rádi pomá-me? Je to jednoduché. Rádi pomá-
háme a děláme radost! Naším cílem háme a děláme radost! Naším cílem 
není totiž jen pouhá změna vzhle-není totiž jen pouhá změna vzhle-
du, ale i  vnitřní rozkvět každého, du, ale i  vnitřní rozkvět každého, 
kdo si PROMĚNOU IMAGE pro-kdo si PROMĚNOU IMAGE pro-
jde, protože k čemu změna vzhledu, jde, protože k čemu změna vzhledu, 
když v  duši chybí sluníčko, radost když v  duši chybí sluníčko, radost 
a motivace. A komu jsme udělali ra-a motivace. A komu jsme udělali ra-
dost tentokrát?dost tentokrát?
V  rámci prázdninového dílu seriálu 
PROMĚNA IMAGE získala prestiž-

ní zážitek sedmadvacetiletá Petra 
Dřevínková. Maminka šestileté dcer-
ky žije v  Klenovicích a  pracuje jako 
prodavačka. Seriál PROSTĚJOV-
SKÉHO Večerníku dobře zná, jelikož 
patří mezi předplatitelky a věrné čte-
nářky. A proč se rozhodla přihlásit se 
do PROMĚNY IMAGE? 
„Změna je život. Jsem impulzivní člo-
věk a už dva měsíce mluvím o  tom, 
že potřebuji změnu, a  najednou to 
přišlo. Přihlásila jsem se, a  dokonce 
jsem byla i vybrána. Mám velkou ra-
dost, děkuji za tuto jedinečnou mož-
nost,“ popsala své prvotní pocity naše 
srpnová vítězka. „Na malou chvíli mě 
přepadla nervozita, ale mám podpo-
ru kamarádky a vím také z novin, že 
to vždy dopadlo skvěle. Z  finálního 
výsledku jsem vždy nadšená, jde vi-
dět, že to, co děláte, umíte kvalitně. 
Takže se opravdu už moc těším,“ po-
kračovala mladá maminka. 
A má se rozhodně na co těšit. Strá-
ví totiž s námi parádní den, který se 
jen tak nevidí. Pod taktovkou Ve-
černíku začne výběrem krásných 
outfitů v boutique XOXO FASHI-
ON NAILS, poté přejdeme o  ně-
kolik kroků dál do Optiky Wagner, 
kde vybereme pár slušivých brýlí, 

následně se přesuneme k  našemu 
novému partnerovi do salonu JK 
SANTÉ, který se postará o  kos-
metiku a líčení. Hlavní částí je pak 
změna účesu, která bude tradičně 
probíhat ve Vlassalonu. Na úplný 
závěr přijde na řadu focení a natá-
čení kameramanem a  fotografem 
Ivo Mynaříkem. Vše bude podrob-
ně zaznamenáno i  z  naší strany, 
takže se již příště budete moci 
dočíst, jak probíhal celý den naší 
dvaasedmdesáté vítězky PROMĚ-
NY IMAGE, a navíc jej zhlédnout 
i v rámci zpracované fotoreportáže 
na našem webu. 
Pojďme se na chvíli vrátit ještě k naší 
vítězce. Petra Dřevínková je podle 
zjištění Večerníku pozitivně naladěný 
člověk a ráda si užívá života. Ve volném 
čase se věnuje své dceři, stará se o ně-
kolik zvířátek, konkrétně dva pejsky, 
jednu kočičku, rybičku a  také tři pa-
poušky. Ráda jezdí na výlety, v těchto 
teplých dnech na bazén, čte romány 
a  knihy o  koncentračních táborech. 
Co se týče oblékání, dle svých slov nosí 
všechno, tedy jak šaty, rifle, halenky, tak 
legíny, nebo sportovní módu. Proto, 
aby se cítila dobře, se potřebuje nalí-
čit. Sama je původně kadeřnice, takže 

si umí dobře poradit i  s  vlasy. Má je 
blonďaté již šest let a nyní nadešel ten 
nejvyšší čas pro změnu. 
Jak bude prázdninová PROMĚ-
NA IMAGE vypadat? Dvaase-
dmdesátý díl seriálu PROMĚNA 
IMAGE odtajníme již v  příštím 
tištěném vydání PROSTĚJOV-
SKÉHO Večerníku, které vychá-
zí v  pondělí 29. srpna. Vše bude 
také důkladně zdokumentováno 
a  v  rámci fotogalerie zveřejněno 
na internetových stránkách www.
vecernikpv.cz, kde se můžete těšit 
také na videoreportáž. 

ODDECHOVÝ ÈAS 
Krásné letní období,

je mi velkým potěšením 
přivítat vás po tradiční letní 
prázdninové pauze u  další-
ho vydání tematické strany 
Servis pro ženy, která je už 
nějaké to pondělí pravidel-
nou součástí tištěného vydání 
PROSTĚJOVSKÉHO Večerníku. 
Doufám, že se máte hezky, 
nabíjíte se energií ze slu-
níčka, prostě užíváte 
přítomnosti a radosti 
z  každého dne. 
Mám vždy na 
paměti, že zítřek 
nebyl nikomu 
z  nás slíben, pojďme si 
tedy užít dnešek a všech-
no dobré, co na něm lze 
najít. Někdy stačí i  ma-
ličkosti jako hudba, zpěv, 
pohled z okna, smích apod. 
Nezapomínejme v těchto par-
ných dnech na dostatečný pitný 
režim. Vezměte si tedy sklenku 
vody, klidně i dezert a pojďte se 
podívat na to, co jsem pro vás 
připravila. Podíváme se na další 
díl seriálu Efektivní komunikace, 
abychom se naučili předchá-
zet zbytečným konfliktům na 
pracovišti a nejen tam. Dále si 
odhalíme naši srpnovou vítězku 
PROMĚNY IMAGE, představím 
Vám cviky zaměřené na vnitřní 
stabilizační systém a recept na 
něco dobrého na zub.     

Ať máte veselé a klidné dny 

přeje Aneta Křížová.

Po každé pra-
covní rutině 
nebo i  v  mezi-
čase naše tělo i  mysl ocení odpo-
činek. Pokud je to navíc formou 
cvičení a  můžeme tak posílit své 
tělo, uděláme jedině dobře. Jed-
nostranné pohyby v  zaměstnání 
nejsou pro nás dobré, proto si 
i v únoru najděte denně pár minut 
na cvičení a  uvidíte, že se budete 
cítit mnohem lépe, navíc zabráníte 
špatnému držení těla a z toho ply-
noucím problémům. Mimo jiné 
uvolníte i  stres a  napětí, přitom 
není potřeba hned chodit do posi-
lovny. Pojďme tedy na to, v tomto 
pětapadesátém pokračování se 
zaměříme na posílení paží, břicha 
a vnitřní stabilizační systém. 
1. Jako první je potřeba se vždy 
rozcvičit. To je základ, který by měl 
předcházet úplně každému cvičení. 
Následně si pusťte nějakou oblíbe-
nou pomalejší hudbu a  můžeme 
začít. Připravíme si židli, kterou opře-
me o zeď, aby neujížděla, postavíme 
se k  ní zády, snížíme se do dřepu, 
opřeme dlaně o židli na šířku ramen 
a pokrčíme nohy (viz foto). Dech po-
stupuje směrem od břicha do žeber, 
kde máme pocit, že se žebra otevírají 
do široka, dech však nezastavujeme, 
ale postupuje stále směrem nahoru. 
Pak pomalu vydechneme.

2. Nyní se budeme vytahovat naho-
ru a dolů do dřepu. Tělo spouštíme 
ohnutím paží v  loktech, co nejníže 
to půjde, po celou dobu tlačíme lok-
ty vzad. U cviku nezapomínáme na 
pravidelné dýchání, jedná se o lehčí 
variantu, než když jsou nohy napnu-
té, můžeme tedy přidat na počtu opa-
kování cviku. Cvik provádíme 30x za 
sebou, následně si uděláme minutu 
pauzu a můžeme jej opět 30x zopa-
kovat (viz foto). 

3. V  dalším cviku se položíme na 
podložku, ruce vedle těla a zvedne-
me nohy nad sebe (viz foto). Dech 
postupuje směrem od břicha do 
žeber, kde máme pocit, že se žebra 
otevírají do široka, dech však nezasta-
vujeme, ale postupuje stále směrem 
nahoru. Pak pomalu vydechneme.

4. Nyní začneme pánev a  natažené 
nohy zvedat nahoru a spouštět zpět 
dolů, ale nohy jsou stále nahoře, jed-
ná se čistě o pohyb pánve. Tento cvik 
je trošku náročnější, provádíme ho 
tedy 20x za sebou, poté si dáme mi-
nutu pauzu a opět opakujeme 20x za 
sebou (viz foto). Pohyby jsou lehce 
rychlejší, ale přesto plynulé. Závěrem 
provedeme strečink a já už se těším 
zase příště!

LV.LV.
DÍLDÍL

CVIČENÍ
   PRO TĚLO 
   I DUŠI

rady a tipy...

R  ecept pro vás

 200 g  máslových sušenek 

 70 g másla
 2  

 250 g 
 200 ml 
 250 g 
 2  

• 

IngredienceIngredience

Postup

Tento a další chutné recepty naleznete v časopise Vařečka č. 8/2022 - Letní 
pečení, který je právě v prodeji na stáncích tisku. 

Nepeèený dortNepeèený dort

Víte, že 80 procent konfliktů pra-
mení z  očekávání? Komunikace 
jakožto výměna informací mezi 
dvěma a více lidmi je mnohdy slo-
žitější, než bychom chtěli. Pocho-
pit se s  některými lidmi je občas 
velice náročné a vyčerpávající, ač-
koliv není divu, každý z nás vyrůs-
tal v jiných podmínkách, zažil jiné 
situace, máme tedy odlišné vzorce 
jednání, vnímání a  chápání. Na-
místě je proto práce se sebou, ale 
i  s  ostatními. Pojďme se dnes již 
potřetí společně podívat na to, jak 
komunikovat efektivně, abychom 
se vyhnuli možným nedorozumě-
ním...
V  předešlých dvou částech, které 
byly součástí květného a  červnové-
ho Servisu (nejen) pro ženy, jsme 

si řekli, jak podstatné je si předem 
sdělit svá očekávání, co znamená 
projev námitky, jak používat dohodu 
či proaktivní otázky, ale že vždy je 
také potřeba být empatický k emo-
cím druhého. Dále že tón a způsob 
úvodního jednání nastolí atmosfé-
ru a  energii celé komunikace, jako 
podstatnou jsme si uvedli i  zásadu 
otevřenosti a schopnosti umět požá-
dat o pomoc, řekli jsme si také o „zá-
sadě židle zákazníka“ pojednávající 
o tom, že o třetích lidech se bavíme 
takovým způsobem, jako by seděli 
vedle nás. Prozradili jsme si také, jak 
velice podstatná je zpětná vazba a že 
ji nemáme používat před ostatními 
lidmi, v neposlední řadě pak skuteč-
nost, že není vhodné se zaměřovat 
na nedostatky a  chyby, ale prvně 

vyzdvihnout pozitivní a hotové věci, 
až pak přejít k tomu, co není. Neměli 
bychom ani zapomínat na své role 
v  životě (matka, syn, zaměstnanec, 
Filip s  hnědými vlasy a  tmavýma 
očima), avšak s  rolí zaměstnance 
nebo zaměstnavatele nechodíme 
domů, natož pak do ložnice. Závě-
rem jsme si uvedli, že při každé ko-
munikaci si musíme být vědomi své 
role (zaměstnanec, nadřízený, podří-
zený, syn, manžel, matka...), postoje 
(tón hlasu, způsob jednání, empatie, 
dohoda, očekávání), cíle a  energie 
(čas, pozornost, kterou věnuji sobě 
a dotyčnému). Nyní se zaměříme na 
další důležité faktory v rámci komu-
nikace na pracovišti a nejen tam. 
Při každé komunikaci, když se vám 
v hlavě objeví nějaké domněnky, si 

zkuste uvědomit, zda si věci myslíte, 
nebo je víte. Než aby přišly na řadu 
pochybnosti, nebo jste třeba něco 
šířili a nebyli si jistí, jestli tomu tak 
skutečně je, tak se zeptejte. Pokud 
máte při komunikaci pocit, že vás 
dotyčný nevnímá, klidně se zdvoři-
le zeptejte: „Vnímáš mě?“ Nebo po-
kud je to namístě a situace dovoluje 
položit odbočující otázku, zeptejte 
se hezky s úsměvem, abyste si ově-
řili vnímání druhého: „Kolik vzal 
Mojžíš na archu zvířat?“ Člověk 
se rychle dostane zpět do reality, 
zamyslí se, zasměje, odlehčí situaci 
a může pokračovat dál. Jinak správ-
ná odpověď je – od každého druhu 
zvířete pár a  nebyl to Mojžíš, ale 
Noe. 

pokračování příště
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MOTT O
nejen na tento týden:
„Jednu důležitou věc 
musíme mít pořád 
na paměti a nechat 

se jí vést životem. Bez 
ohledu na to, co lidé 
říkají, jsme takoví, 

jací jsme. Ne druhých, 
ale sebe se ptejme, 
jak chceme prožít 

svůj život.“   
Dalajláma
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pro Večerník 

Martin
ZAORAL

EXKLUZIVNÍ
reportáž

Touze maturantů urvat první místo 
či nějakou další cenu byl učiněn ko-
nec již 3. června, kdy bylo po měsíč-
ním boji uzavřeno hlasování velké 
soutěže „O  NEJORIGINÁLNĚJŠÍ 
TABLO PROSTĚJOVSKÉHO 
VEČERNÍKU 2022“. Připomeň-
me, že v semifinálových dějstvích se 
postupně představila podle výběru 
redakční rady plná dvanáctka nej-
povedenějších tabel a  bylo pouze 
na vás, abyste zvolili to, které vám 
přišlo nejzajímavější či nejvtipnější. 
V úvodní fázi jste jej posunuli do fi-
nálového půltuctu, následně pak bě-
hem uplynulých dvou týdnů vybírali 

konečného vítěze i další medailisty.
Všechny hlasy jste nám posílali přes 
naše internetové stránky www.vecer-
nikpv.cz, prostřednictvím výstřižků 
tištěného Večerníku či na e-mailo-
vou adresu, v  neposlední řadě pak 
SMS zprávou nebo telefonicky na 
číslo 608 960 042. 
Že se návrat po koronavirové pauze 
vydařil a letošní ročník se těšil opět 
velkému zájmu, o tom svědčí i fakt, 
že tablo Střední zdravotnické školy, 
jež skončilo na třetím místě, získalo 
přes dvě tisícovky hlasů. Tento po-
čet by přitom při posledním plno-
hodnotném ročníku před třemi lety 
s přehledem takřka stačil na celkové 
vítězství! A rok předtím by jej získal 
pohodlně.
Tentokrát se z  triumfu, a  to hned 
dvojnásobného, radovali studenti 
a  studentky RG a  ZŠ Otto Wich-
terleho. Pozici lídra udržela třída 

6.N, jejíž tablo viselo ve vitríně Ráj 
drogerie na náměstí T. G. Masaryka, 
na stříbrné pozici skončila sousední 
parta ze 4.V, kterou jste mohli vidět 
na náměstí E. Husserla v  prodejně 
Meduňka. Bronzová byla už zmíně-
ná „zdravka“, konkrétně 4.A, na níž 
jste se mohli dívat opět ve vitríně do 
Ráj drogerie na náměstí T. G. Masa-
ryka. Už s velkou ztrátou za medai-
lovými pozicemi skončila zbývající 
trojice: „béčko zdravky“, „obchod-
ka“ i Art Econ. 
Slavnostní předání cen proběhlo ve 
středu 15. června.

A jede se na hrad

Jednou z  nich byl tradičně i  výlet 
na hrad Šternberk, který tentokrát 
nepřipadl vítězům, ale „až“ druhým 
v pořadí. Parta z „reálky“ se za histo-
rickým skvostem vydala předminulý 
pátek. Sraz účastníků zájezdu byl na 
prostějovském nádraží. Z  původně 
třiceti studentů jich nakonec dorazi-
lo deset, zbytek byl buď na dovolené, 
v práci, či nemocný. Na nádraží už na 
všechny čekal skutečný koráb všech 
silnic i  dálnic ze společnosti Auto-
busy Konečný, která se letos premi-
érově připojila k  našim partnerům 
a dopravu studentům zajistila. 
Za volant usedl sám majitel spo-
lečnosti, jenž se aktuálně zaměřuje 
zejména na zájezdy. „Firmu založil 
můj tatínek František, který nám 
stále ještě s něčím pomáhá. Z rodiny 
v ní děláme asi úplně všichni včetně 
mé maminky, manželky či vitálního 
tchána,“ svěřil se Marek Konečný, 
který cestu do Šternberka již měl 
mnohokrát projetou, a to nejen au-
tobusem, ale i na kole, na němž ze-
jména v mládí velmi rád jezdil. 

Ve srovnání s tradičním cestováním 
vlakem s  přestupem v  Olomouci 
jsme tentokrát na hradě byli zhruba 
o  hodinu dříve, než tomu bývalo 
v  předchozích letech. Tam už na 
maturanty čekala paní průvodkyně, 

která je seznámila s  historií hradu 
i  některými zajímavostmi. „Mnozí 
z návštěvníků jsou zvědaví, kde pan-
stvo vykonávalo potřebu. K  tomu 
sloužil hradní záchod zvaný pré-
vert. Jeho obsah pak volně padal do 
podhradí. Jednalo se přitom o jeden 
z  mála otvorů v  jinak nedobytných 
hradbách. Když byl hrad dobýván, 
hrozilo, že právě jím se dovnitř do-
stanou příslušníci speciálně vycviče-
ných jednotek. Ti se skládali z  těch 
nejmenších a  nejútlejších vojáků, 
kteří byli schopni se tímto úzkým 
otvorem protáhnout. Ze slova pré-
vert vzniklo i jejich označení. Říkalo 
se jim prevíti,“ dozvěděli se studenti 
mimo jiné. 

Pouze dekorace

Kromě výše uvedeného je zaujaly 
třeba starý rytířský sál i  s  28 kilo-
gramů vážící zbrojí, kterou musel 
unést statný, zhruba 165 centimetrů 
měřící rytíř, socha tzv. Šternberské 

madony, jež byla za války tak důklad-
ně ukryta, že byla opět objevena až 
pět let po jejím skončení, několik 
století staré ručně kreslené mapy, na 
nichž mohli hledat své rodné město 
či vísku skrývající se pod svým histo-
rickým názvem, či konečně hradní 
kuchyň i  s  velkými „multifunkční-
mi“ kamny. 
Studentům se na hradě líbilo, ačko-
liv někteří z nich museli během ná-
vštěvy překonat i  drobná zklamání. 
„Při spatření jídla, jež bylo prostřeno 
na stolech, se nám začaly sbíhat sli-
ny. Doufali jsme, že nás čeká svačina. 
Jenže jsme bohužel byli vzápětí upo-
zorněni, že se jedná pouze o dekora-
ci,“ posteskla si studentka Alena For-
mánková, která naopak ocenila, že 
na hradě panoval příjemný chládek. 

Do života třídy 4. V stejně zásadním 
způsobem zasáhla proticovidová 
opatření. „Stihli jsme ještě lyžák, 

taneční a  pak byla dlouhá pauza. 
Nemohli jsme se všichni poznat na-
tolik, jak bychom si třeba představo-
vali. O to jsme raději, že si to i tím-
to výletem můžeme nyní alespoň 
trochu vynahradit,“ pochvalovala 
si Alena Formánková, která při této 
příležitosti zavzpomínala i na třídní 
učitelku Moniku Janečkovou. „Její 
hodiny němčiny vyplněné ráznými 
povely a zákazy byly naprosto legen-
dární. Občas jsme si připadali jako 
na cvičáku,“ uvedla, čímž vyvolala 
souhlasné pobavení u  všech svých 
spolužáků. 

na Vyšehrad

Drtivá většina maturantů z  „reál-
ky“ bude po prázdninách pokračo-
vat ve studiu na vysokých školách. 
V  jejich hledáčku se ocitly zejména 
olomoucká a  brněnská univerzita. 
Najdou se však i tací, kteří zamíří do 
Prahy či do Ostravy. Ještě předtím 
však budou mít další šanci se sejít. 
A to i díky cenám, které získali v naší 
soutěži. „Zatím jsme si nevybrali 
pizzy z  Vosíme.cz ani návštěvu let-
ního kina. Chceme to spojit, nabrat 
pizzu a vyrazit s ní do Mostkovic na 
film Vyšehrad: Fylm. Už se těšíme,“ 
uzavřela Alena Formánková během 
zpáteční jízdy, která skončila nedlou-
ho před polednem opět na prostě-
jovském nádraží. 
Tam jsme se i se sympatickými stu-
denty rozloučili a  popřáli jim, ať se 
jim v  jejich dalším životě i  nadále 
daří!  
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Tradičním výletem se uzavřela letošní soutěž 
„O nejoriginálnější tablo PROSTĚJOVSKÉHO Večerníku 2022“

ŠTERNBERK „To je ale hezký hrad! Co kdybychom z něj udělali 
ještě hezčí zříceninu?!“ To bylo první, co napadlo některé z čer-
stvých absolventek prostějovské „reálky“ při pohledu na štern-
berskou pýchu. Vybrat si svoji výhru za druhé místo v naší soutěži 
O nejlepší tablo PROSTĚJOVSKÉHO Večerníku vyrazila v pátek 12. 
srpna desítka studentů třídy 4.V RG a ZŠ Otto Wichterleho. Potkat 
hvězdného rodáka Davida Krejčího se nám sice nepodařilo, jinak 
to ale byla vydařená tečka za letošním ročníkem, který po covido-
vé pauze navázal na předchozí úspěšné roky.

 Foto: Martin Zaoral 

saa jak vyrazila „reálka“ na hrad...jjaakk vvvyyrrazzziilla „reeeáállkkka““ nnnaa hhrraadd..... 3x foto: Martin Zaoral 

Studenti „reálky“ hrad 
Šternberk DOBYLI,

 Foto: Martin Zaoral



PROSTĚJOV No-
hejbalistům TJ Sokol 
I  Prostějov startuje 
semifinálová série 1. 
ligy družstev mužů ČR 
2022. Na dva vítězné 
zápasy se v ní střetnou 
s  MNK mobilprovás 
Modřice „B“. Úvodní vzájemný duel 
se hraje v neděli 28. srpna od 14.00 
hodin na kurtu u sokolovny na Ská-
lově náměstí.
Hanáci mohou premiérově v  oddílové 
historii postoupit do finále druhé nejvyš-
ší tuzemské soutěže. A v sérii budou fa-
voritem, neboť skvělými výkony ovládli 
základní část. Zatímco protivník obsadil 
čtvrté místo, načež ve včerejším předkole 
play-off zdolal TJ Pankrác hladce 5:0.

„Přesto si na nás modřické béčko věří. 
Během sobotního mistrovství republi-
ky v singlu mi jeho hráči říkali, jak se na 
semifinále důkladně připravují i těší, že 
jej určitě vyhrají a naším vyřazením oni 
projdou dál. Sebevědomí tedy soupeři 
rozhodně nechybí,“ poukázal hlavní tre-
nér Sokola I Richard Beneš.
On naopak pevně důvěřuje svým svě-
řencům. „Po zimním posílení kádru 
letos předvádíme opravdu výborný 
nohejbal, vítězem dlouhodobé fáze 
první ligy jsme se nestali žádnou ná-
hodou. Což teď v semifinále chceme 
jednoznačně potvrdit. Klíčem samo-
zřejmě je zvládnout vstupní utkání na 
vlastním hřišti, vyhrát jej pokud mož-
no přesvědčivým způsobem,“ zdůraz-
nil Beneš.
Ačkoliv jeden ze členů prostějovského 
týmu již nepokračuje a další se potýkají 
s dílčími zdravotními problémy, měli by 
domácí nastoupit téměř v  kompletní 
sestavě. „Místo Petra Deutsche letos po-
prvé naskočí hostující Tomáš Žurovec. 
A lehce zranění Petr Zemánek i Lukáš 
Pírek chtějí jít bez ohledu na své potíže 
obětavě do boje – za náš mančaft,“ pro-
zradil Beneš.
Maximálně nažhavení jsou také další 
tahouni Martin Müller a  Jan Matkul-
čík, též zkušený kapitán Ladislav Pírek. 
Bohužel opora Tomáš Roba se zranil na 
víkendovém mistrovství republiky sin-
glistů a jeho start je vážně ohrožen. „Vě-
říme ale v co největší podporu našich 
fanoušků, kteří mají vstup do hlediště 
tradičně zdarma. Pojďte nám pomoct 
na cestě za historickým úspěchem,“ vy-
zval kouč Richard Beneš.  (son)
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Sezóna se pro fotbalisty rozjela už ve velkém a bude takto 
pokračovat další tři měsíce. Už první dvě kola ukázala, že 
se letos má fanoušek regionálního fotbalu na co těšit. Vel-
mi kvalitně se zatím prezentují všechny celky v krajském 
přeboru, ale nejen tam se ukazuje dobrý potenciál. Snad to 
takto vydrží i nadále a na úspěšný vstup se podaří navázat. 
Už pohled na tabulku napovídá, že se některé z celků velmi 
svědomitě připravily. Nejvyšší krajské soutěži vévodí Čecho-
vice, které jsou jako jediné stoprocentní. Třetí příčku drží Ko-
nice, která si po remíze v úvodním kole vyšlápla i na hlavního 
aspiranta postupu z Želatovic. I Lipová ukazuje, že po řadě 
změn přeci jen potřebuje ještě čas, ale zápas od zápasu se její 
výkony zvedají. Kostelec předvedl dva velmi dobré výkony, 
ale nutně potřebuje zlepšit koncovku, aby se vyhnul ztrátám, 
protože jinak mohl mít i on na kontě plný počet bodů. 
V I.A třídách zatím vynikají Určice, kterým se, jak se zdá, 
podařilo zastavit úpadek probíhající zde v posledních le-
tech. Mužstvo se podařilo vhodně doplnit mladíky a zatím 
je to zcela jiný pohled než v předešlých ročnících. Horší je 
situace v Plumlově a Protivanově, kde by přeci jen menší 
okysličení taky bylo potřeba. 
I v nejnižší krajské soutěži se ukazuje, že v Otaslavicích 
nebyla poslední sezóna náhodná a  mužstvo bylo po 
dvou kolech stoprocentní. I nováček z Brodku rozhod-
ně nebude jen do počtu a Klenovice, jak se dají zdravot-
ně dohromady, tak budou jedním z hlavních aspirantů 
na první místo. Horší to však bude u Vrchoslavic, které 
se očividně opět trápí. 

Hokejisté Prostějova jsou už měsíc na ledě a odtaj-
něný kádr letos vypadá velice slibně. Pochvalují si 
ho téměř všichni a teď bude zásadní, aby si muž-
stvo správně sedlo v rámci společné přípravy a kva-
lity jednotlivců dokázalo podtrhnout i kvalitními 
týmovými výkony v sezóně. Rozhodně totiž má 
tento zcela nový kádr na co navazovat. 
Dlouho se čekalo, i když se v kuloárech jména už 
delší čas věděla, jak bude ve skutečnosti kádr pro 
nový ročník vypadat. Je z  toho velmi zajímavý 
mix dravého mládí, které doplňují zkušení borci 
z extraligy i druhé nejvyšší soutěže, takže chemie 
by rozhodně mohla fungovat. Na přípravu dorazili 
všichni ve velmi dobré formě, což potvrdil i kouč. 
Už první turnaj v Porubě ukázal, že mužstvo by 
mělo mít velkou sílu. Samozřejmě se stále jedná 
o přípravu a mužstvo je spolu teprve pár týdnů, 
ale určitě automatismy a kvalita jednotlivců byly 
jasně patrné. Do nové sezóny je ještě potřeba 
řadu věcí vypilovat, ale na první nástřel by se 
řeklo – velmi kvalitní počin. 
Pokud si vše sedne, měli by být Jestřábi mezi 
největšími favority na umístění v rámci Chan-
ce ligy, což je úloha, se kterou se v posledních 
letech kádr vypořádávat nemusel. Snad tak 
z velkých očí nebude jen propadák. Pod takto-
vou kouče Tottera a zkušených lídrů v kabině by 
tomu tak být ale opravdu nemělo. 

O nouzi s rozhodčími se mluví neustále. Někdy však přijdou 
hodně překvapivé kroky, často těžko pochopitelné. Vzpo-
meňme na nedávné sobotní odpoledne, kdy se v rámci 2. kola 
okresního přeboru hrála tři utkání a na těchto duelech byli do-
hromady jen čtyři sudí. To se ještě nezačala hrát třetí třída, což je 
na velké vrásky pro kluby v pralese, protože na ně zřejmě těžko 
zbyde. Sudích ale bylo daleko víc, jenže byli v jiném okrese. 
Už po utkání ve Vrahovicích na tuto situaci upozorňo-
val kouč hostů Antonín Pospíšil, kterému se rozhodnutí 
komise vůbec nepozdávalo. „Je zvláštní, že tady je na 
každém utkání jeden sudí, i když se hrají jen tři duely. 
A  našich šest rozhodčích píská na Svitavsku, kde jsou 
v každém zápase hned tři. Je to snad kvůli lepšímu cesťá-
ku?“ nechápal sám kouč a není se mu co divit. 
O tom, že je v době nedostatku sudích důležitá spolu-
práce mezi okresy, nemusí být řeč. Bylo opravdu nutné 
v rámci soboty posílat hned šestici rozhodčích na Svitav-
sko? Pro představení situace. Na Svitavsku se hrálo hned 
šest duelů a  všechny řídilo kompletní složení sudích, 
i díky přispění šestice Prostějovských. V regionu na tři 
utkání zůstali jen čtyři. Kdyby tu další čtveřice zůstala, 
mohl být okres kompletně obsazený. 
Spolupráce budiž, ale jestli má fungovat na úkor soutěží, 
které by pro sudího měly být primární, pak je tu něco špat-
ně. Pokud by se na Svitavsku hrál ještě jeden duel, byl by 
na našem okrese vůbec hlavní arbitr? Tento krok v rámci 
pomoci rozhodčím prostě správný nebyl a není dobrým 
signálem pro kluby z Prostějovska.

PRAHA, PROSTĚJOV Trojice 
nohejbalistů TJ Sokol I  Prostějov 
absolvovala sobotní mistrovství 
republiky jednotlivců 2022 v  Pra-
ze. Mezi sedmadvaceti nejlepšími 
singlisty tuzemska si nevedli vůbec 
špatně, dva si zahráli play-off.
Jan Matkulčík sice získal v  základní 
skupině jediný set ze tří prohraných 
duelů a  obsadil v  ní poslední čtvrté 
místo, ale jeho dva parťáci si vedli o po-
znání lépe. Lukáš Pírek dokonce třikrát 
zvítězil a svou grupu opanoval! Zatím-
co Tomáš Roba pronikl ze skupiny dál 
druhou pozicí s  vyrovnanou bilancí 
jedné výhry i jednoho podlehnutí.
„Cílem byl postup alespoň dvou na-
šich kluků do vyřazovací části. Což se 
podařilo a s tím můžeme být spokoje-
ni. Stejně jako s dobrými výkony, kte-
ré prostějovští borci odvedli,“ chválil 
trenér Sokola I  Richard Beneš. Byť 

v  osmifinále oba zástupci hanáckého 
oddílu vypadli, Pírek dvakrát 6:10 s vý-
borným Danielem Bílým ze Vsetína 
a Roba skrečí za stavu 8:10, 1:4 vinou 
zranění proti Jiřímu Kalousovi (Čako-
vice), pozdějšímu šampionovi ČR.
„Z  uvedených výsledků musím vy-
zvednout především tři zápasy, které 
dokázaly kvalitní připravenost našich 
hráčů na tenhle důležitý turnaj. Tom 
Roba ve skupině podlehl bronzové-
mu singlistovi a členovi širší české re-
prezentace Milanu Kučerovi až úplně 
posledním, navíc pro soupeře velmi 
šťastným míčem. Honza Matkulčík 
vzdoroval až do závěrečného balónu 
mnohem zkušenějšímu Davidu Bu-
rianovi, když rozhodla teprve jeho 
vlastní chyba při podání. Naprosto 
vynikající byl pak Lukáš Pírek! Pora-
zil mistra světa a několikanásobného 
šampiona ČR, reprezentanta připra-

vujícího se na letošní MS Ondru Víta, 
navíc ve zkrácené hře povolil favori-
tovi jediný míč, celkově ovládl svou 
skupinu,“ vyzdvihl Beneš.
Naopak hluboké vrásky mu přidělal 
výše zmíněný zdravotní výpadek 
klíčového člena prvoligového druž-
stva TJ. „Velkou kaňkou na celé naší 
výpravě do Prahy bylo vážné zranění 

Tomáše Roby v  boji o  čtvrtfinále. 
Bohužel jeho účast při veledůleži-
tém semifinále první ligy v  neděli 
doma proti Modřicím B je tak váž-
ně ohrožena a já mám před blížící-
mi se boji o postup do finále značné 
problémy s konečnou sestavou,“ po-
steskl si Beneš.  (son)

SONDA 
JANA

FREHARA

Roba i Pírek postoupili do osmifi nále, ten první se však zranil

VÝSLEDKY TJ SOKOL I PV NA MÈR V SINGLU 2022
vs.

MICHAL ROBA SI ZASTØÍLEL 

 Michal SOBECKÝ

 Foto: Facebook

PROSTĚJOV Závody na 
Mistrovství Evropy do-
rostu v  Anglii má čers-
tvě za sebou lukostřelec 
Michael Roba. Minulý tý-
den tam zápolil ve svém 
posledním mládežnic-
kém vystoupení na me-
zinárodní úrovni. A zprvu 
se mu dařilo. Leč konec 
už tak šťastný nebyl. 

„Na evropský šampionát se 
připravoval od začátku sezó-
ny. Nominační závody pro 
něj dopadly dobře, měl dob-
ré výsledky. Kvalifikace mu 

vyšla perfektně. Zastřílel, co 
normálně střílí, a  ty výsled-
ky jsou velmi vysoké. Třicátá 
pozice z šedesáti bylo dobré 
umístění,“ prozradila Večer-
níku předsedkyně Lukostřel-
by Prostějov Magda Robová. 
Další pokračování závodů 
ale už tak povedené neby-
lo. „Očekávání bylo velké, 
mohl se probojovat daleko. 
Bohužel v  Anglii už ty eli-
minace dobře nevypadaly. 
Nakonec podlehl francouz-
skému závodníkovi, což bylo 
pro něj zklamání. Opravdu 
tomu podřídil sezónu, cho-

dil dvoufázově na tréninky. 
Bohužel ale nepostoupil 
z prvního kola,“ konstatovala 
Robová. 
Nicméně Michaelu Robovi 
je letos teprve dvacet let. „Je 
zde vidět velký potenciál. Od 
minulého mistrovství, které 
bylo v Polsku, teď udělal vel-
ký kus práce. Splnil nominač-
ní podmínky pro reprezenta-
ci mužů. Tam očekáváme, že 
by výsledky měly jít ještě na-
horu. Věříme, že velké úspě-
chy teprve přijdou,“ končila 
optimisticky šéfka lukostře-
leckého oddílu.



PROSTĚJOV Nepovedený. Takový je 
zatím vstup hráčů 1.SK Prostějov do 
druholigové sezóny 2022/2023. Po 
čtyřech kolech mají na kontě stejný po-
čet bodů. Čerstvě ale také dvě porážky 
v řadě. A rovněž fakt, že eskáčko prak-
ticky nestřílí góly. Dosud totiž soupeřo-
va konta zatížilo jen třemi zásahy. Kapi-
tán týmu Jan Koudelka tak nehodnotil 
v rozhovoru pro Večerník jen čerstvou 
porážku se Sigmou Olomouc „B“, ale 
také celkové vyznění prostějovské hry 
a výkony.

Michal SOBECKÝ
 V  utkání jste brzy prohrávali 0:2. 

Následně ale Prostějov zkoušel ještě se 
zápasem něco udělat…
„Jsou tam v Sigmě takto zvyklí držet balón 
už od dorostu. Tak to už bylo těžké. Ale 
v  deseti jsme kupodivu i  měli více ze hry. 
Nevím, čím to. Možná to bylo tím, že nemá-
te co ztratit, tak hrajete. Ale je to málo. Zase 
doma ztráta, druhá. Oproti vanďáku to byl 
jiný zápas. Ale zase jsme prohráli. Nemůže 
se to stávat, zvlášť ne doma. Odehráli jsme 
špatný první poločas a od toho se to odvíje-
lo celé. A pak už to dohonit, 3:1 v deseti, to 
je těžké. Holt jsme to nezvládli a může nás 
to jen posunout dál. Musíme si říct k tomu 
sami. Nikdo nás z toho nedostane, je to jen 
o nás. Do Příbrami musíme jet a nachystat 
se úplně jinak.“

 Kdybyste měl zápas srovnat třeba 
s tím s Třincem nebo proti Varnsdorfu, 
jste spokojenější s předvedenou hrou?

„S Třincem je ten zápas jiný. Třinec moc 
fotbal hrát nechce, jen dává míč nahoru. 
A když jsme se tomu přizpůsobili, tak byl 
míč jen ve vzduchu. Takže samý souboj. 
S  fotbalem to nemělo nic společného. 
Dnes to bylo naopak zase o fotbale, Sigma 
je kombinační mužstvo. A když začneme 
hrát po zemi, tak se do toho taky dostá-
váme. Jenže s Třincem máme bod a tady 
nula. To je pak těžké zhodnotit, jestli hra-
ješ dobře nebo špatně… Ale jsi bez bodu. 
My za poslední dva zápasy doma nepřed-
vedli dopředu naši kvalitu, nevytvářeli 
jsme si šance a nedávali góly. To ale platí 
i o zápasu s Varnsdorfem. Pak je to těžké. 
Chápu, že většina lidí je naštvaná, my taky. 
Neděláme to schválně. Je potřeba si více 
věřit a najednou to bude na hřišti vypadat 
jinak. Chápu, že je to 3:1 a nějak to z hráčů 
spadne…“

 Už vlastně není moc co ztratit…
„Přesně tak. Takhle ale máme hrát od 
začátku, ne za stavu 1:3. Když tak bu-
deme hrát od první minuty a  bude to 
1:3, tak si řekneme  dobrý, my hrajeme, 
oni dávají góly. Ale my začali až v  de-
seti. Říká se, že tým, co, hraje v deseti, 
při sobě víc drží. Ale proč to tak ne-
dělat, když je nás jedenáct? Když to 
zhodnotím, tak první poločas nic moc, 
hodně ztrát balónu. Taky jsem tomu 
nepomohl, po mé ztrátě padl gól na 0:2. 
Dostáváme hrozně laciné góly, což by se 
ve druhé lize nemělo stávat. Ti soupeři 
toho využívají.“
Celý rozhovor najdete na www,vecernikpv.cz

Sobotní duel měl být šlágrem kola. I  když 
týmy do něj vstupovaly v  odlišném rozpo-
ložení. Domácí na tom byli hůře v  tabulce 
a mají rovněž o něco horší momentální for-
mu. Předchozí zápas ve Varnsdorfu nepatřil 
k povedeným. Naopak záloha Sigmy se roz-
jela od začátku sezóny k dobrým výsledkům, 
když porazila Spartu „B“ i Opavu a remizova-
la s  Jihlavou. Silný výběr kouče Chromého 
navíc dostává jen málo branek a  vůbec se 
neprezentuje jako nesmělý nováček z MSFL. 
Oba týmy se v soutěžním zápase potkaly po 
dlouhých sedmi letech, naposledy se tak stalo 
ještě v rámci Moravskoslezské fotbalové ligy. 
Lodivod domácích chtěl svého soka zaskočit, 
když vsadil na netradiční rozestavení 4-3-3, 
personálně ovšem k  zásahům do základní 
jedenáctky nesáhl, přičemž krajní záložníci 
Bartolomeu a Kušej více doplňovali hroťáka 
Pince. Hosté přijeli se zkušeným kapitánem 
Vepřekem, zkušenosti z nejvyšší soutěže mají 
i  brankář Digaňa či exprostějovští Zlatohlá-
vek, Slaměna a již zmíněný Spáčil.

Utkání nabídlo řadu šancí. Zprvu měla více 
ze hry olomoucká Sigma, která byla častěji 
na balónu a také se mnohem častěji dostá-
vala do zakončení. Výsledkem bylo dvou-
gólové vedení. Do konce poločasu se přeci 
jen eskáčko začalo dostávat více na míč 
a vynutilo si i pár faulů od soupeře. Jeden 
z  nich potrestal kapitán Koudelka, který 
využil standardní situaci z rohu vápna a těs-

ně před přestávkou upravil na 1:2. O pře-
stávce kouč Šustr reagoval dvojím střídá-
ním, ale hned zkraje druhého poločasu 
z  protiútoku Prostějov potřetí inkasoval. 
Navíc se hned krátce poté musel ze hřiště 
poroučet vyloučený Omale. Eskáčko tak 
mělo hrát více než půl hodiny v deseti. Pa-
radoxně však domácí začali hrát lepší fot-
bal, ale nestříleli. Do zakončení je nepouš-
těl dobrý přístup bránících hráčů Sigmy. 
V závěru ještě hosté zahrozili, naopak Pros-
tějov měl velkou šanci střídajícího Ali-Abu-
bakara. Skóre už se však neměnilo.

Hned zkraje zápasu měl dobrou šanci Ha-
daš, střílel nad. Zapletal ve 4. minutě centro-
val před bránu, míč ale srazila obrana. Ve stej-
né minutě domácí ztratili míč na levé straně 
a bylo z toho břevno Hadaše. 8. minuta při-
nesla dobrou průnikovou nahrávku na Ku-
šeje, který na druhé tyči hledal Pince. Ten byl 
podle jeho vztekání podražený, avšak nepís-
kalo se. Nebezpečnější ovšem byli i nadále 
hosté. Slaměna nastřelil míč před bránu, Bi-
alek jej na poslední chvíli srazil mimo. V 16. 
minutě naopak Kušej trefil centr na Pince, 
ten hlavičkoval vedle. Změna skóre nastala 
o tři minuty později. Hadašovi se podařilo 
dorazit akci spoluhráče, který se zleva probil 
do vápna – 0:1. A  obrana Prostějova byla 
místy dále v problémech. Schaffartzik ve 22. 
minutě odkopával z vápna. Další střela přišla 
hned nato, k Hadašovi se odrazil po centru 
míč, brankář jej vychytal. Další akce přišla 
po sražení nahrávky Macha z kopaček Sla-
měny a Zlatohlávka. Právě Slaměna prošel 
následně mezi soupeři, ale našel u tyče jen 

Krynského. Krátce poté už hosté vedli 2:0. 
Šíp proběhl s míčem půlku hřiště a ránou po 
zemi dobře zamířil na druhou tyč. Prostějov 
poté vystřídal a také zapnul. Vlachovský v je-
dené šanci mířil po zemi, Koudelka v další 
nastřelil brankáře. A v nastavení první půle 
se i prosadil, ze standardky se čistě trefil za 
záda Digani a snížil na 1:2.
Druhou polovinu eskáčko načalo dvojím 
střídáním. Zkraje poločasu se však zada-
řilo více Sigmě. Slaměna se Zlatohlávkem 
se dostali do vápna a  zpětnou nahrávku 
dokázal zúročit ze druhé vlny nabíhající 
Jiří Spáčil – 1:3. Krátce poté ukázal šikov-
nost Kulig, který dal jesle soupeři, a z této 
nahrávky poslal Kušej střelu nad. Sigma za-
reagovala pohlednou kombinací, Slavíček 
ale poté přestřelil. Rozhodující okamžik 
přišel v 53. minutě. Omale poslal Grygara 
a  Slaměnu k  zemi ve vzdušných soubo-
jích. A viděl druhou žlutou kartu, eskáčko 
tak čekala více než půlhodina hry v dese-
ti. A  tak Olomouc střílela. Hadaš poslal 
míč vysoko nad, následně se stejně dařilo 
Zlatohlávkovi po přečíslení. Olomouc po 
hodině hry přidala další gól, pro ofsajd ale 
nebyl uznán. Hezký fotbalový moment 
přinesla 61. minuta, Kulig se prokličkoval 
mezi čtyřmi hráči, udělal si z nich kužely. 
Pak ale nepřesně nahrál. Tři minuty nato 
byl při akci po ose Zapletal, Kušej a Vla-
chovský sražen ve vápně třetí jmenovaný. 
Penalty se ale domáhal marně. Eskáčko si 
v dalších momentech vypracovalo tlak, ale 
beze střel. V 70. minutě Hadaš vystřelil do 
boku brány. Další minuty přinesly pokusy 
Vlachovského. Nejprve střílel do brankáře, 
poté nedůrazně mimo. Tlak Prostějova po-
kračoval a gradoval v 85. minutě. Střely ale 
nepřicházely, kromě hlavičky Ali-Abuba-
kara po centru Schaffartzika. Neproměnil 
a skóre už zůstalo na 1:3 pro Sigmu.

Michal Vepřek je zkušený šestatřiceti-
letý hráč. Téměř celou kariéru spojil se 

Sigmou. A  coby kapitán nyní vede její 
„béčko“. Zdařile. Spoluhráčům rozdával 
nejen míče, ale také zkušenosti a pořád-
nou porci klidu v rozehrávce.

Před utkáním hrozila průtrž mračen. Pr-
šet skutečně začalo, ani to ale neodradilo 
diváky od solidní návštěvnosti na utkání. 
Více jak sedm set diváků je slušný počet, 
byť při sluníčka by dorazila zřejmě tisí-
covka. Z hanácké metropole přijel i půl-
tucet fanoušků Sigmy. S hosty pak přijela 
také trojice bývalých hráčů Prostějova: 
Patrik Slaměna, Jiří Spáčil a Tomáš Zla-
tohlávek.

Velice dobrá, přesto se od derby čeká více 
povzbuzování. Příznivci se nicméně dostali 
do varu při některých výrocích rozhod-
čího, zejména při momentech, po nichž 
podle mínění některých měla přijít penal-
ta proti Sigmě.

PROSTĚJOV Na hanácké der-
by se o  uplynulém víkendu 
mohli těšit fanoušci prostě-
jovského fotbalu. Na stadion 
areálu SCM Za Místním nádra-
žím totiž v rámci programu 4. 
kola FORTUNA:NÁRODNÍ LIGY přijela rezerva olomoucké Sigmy. 
Nováček druhé nejvyšší soutěže vstřelil už v prvním poločase 
dvě branky, a i když těsně před přestávkou snížil domácí kapi-
tán Koudelka, záhy po ní už to bylo znovu o dva góly, o což se 
postaral zdejší rodák a syn někdejšího záložníka Železáren, ale 
i Sigmy Michala Spáčila. Výhru už si „béčko“ prvoligového týmu 
pohlídalo, obzvlášť poté, co byl za nedisciplinovanost vyloučen 
nigerijský záložník eskáčka Omale. Prostějov tak prohrál podru-
hé v řadě a vstup do letošního ročníku 2022/2023 si ambiciózní 
vedení představovalo trochu jinak než mít na kontě čtyři body...

F    TBALOVÁ R    ZHLEDNA
 přímé reporty
 zpravodajství
 pozápasové ohlasy

„Musím říct, že ze začátku jsme měli hrát otevřený fotbal. Chtěli jsme dale-
ko víc a lépe kombinovat. Bohužel přišly někdy naivní ztráty. Obě branky 
v podstatě padly po ztrátách míče, nedokázali jsme se rychle vrátit. Museli 
jsme to tedy trochu zavřít. Pomohl a mohl nás nakopnout gól na 1:2. Bo-
hužel začneme druhý poločas a jsme zase laxní v bránění, nejsme tam, kde 
máme být Z toho rezultuje třetí gól. Klukům ale nemůžu vytknout nic, 
pracovali, chtěli s tím něco udělat, ale nedokázali jsme to. Finále všeho bylo 
vyloučení Omaleho. On má žlutou kartu a některé souboje hraje opravdu 
tvrdě, měl by si to pohlídat. Ještě ji dostal po odpískání, bylo to hloupé vy-
loučení. To nás bohužel dostalo. Musel by se stát zázrak, abychom výsledek 
otočili. Dostáváme se do takové horší situace, kdy máme dvě prohry po 
sobě a musíme se s tím srovnat. A snažit se to kolo otočit zase na správnou 
stranu, nasměrovat k vítězství.“

„Přestože jsme hráli venku, byli jsme šťastnější mužstvo. 
Stálo nás to ale dost sil. Mě tedy hlas. Dobře jsme vstou-
pili do utkání, měli několik šancí. Mladí se prosazovali 
hlavně v brejcích. Bylo dobré, že jsme vstřelili dvě bran-
ky. Nicméně určitě hráčům budu vytýkat to, že jsem je 
před poločasem upozorňoval, aby si to pohlídali. Ale 
nezkušeností jsme do toho hloupě vletěli a standardní 
situací umožnili vstřelit soupeři gól do šatny. Měl jsem 
obavy z  toho, že na nás domácí ve druhém poločase 
vletí, abychom je nenechali ještě srovnat. Tím, že jsme 
dali třetí gól, tak domácí poté vyvinuli větší tlak a úsilí. 
Pomohlo nám vyloučení Omaleho a nakonec jsme byli 
šťastnější.“

Eskáčko doma padlo s „béčkem“ Sigmy, 
její výhru stvrdil prostějovský rodák Spáčil

 Foto: Michal Sobecký
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SK Sigma Olomouc „B“
4. kolo Fortuna:Národní ligy

1. SK Prostějov 1:3

1 : 3
( 1 :2 ) 

PROSTÌJOV SIGMA B

Rohové kopy: 4Rozhodčí:   Zaoral – Líkař, Pochylý Diváků: 728

Branky: 45+1. Koudelka

Střely na branku: 3

Rohové kopy: 4 Žluté karty: 43. a 54. Omale, 90. Koudelka

Červená karta: 54. Omale  Střídání: 36. Vlachovský za Macha, 

36. Kulig za Bartolomea, 46. Blahuta za Bolfa, 46. Píchal za Pince, 85. Ali-Abubakar za Kušeje

Střely mimo branku: 5 Střely na branku: 6

Branky: 19. Hadaš, 30 Šíp, 48. Spáčil

Střely mimo branku: 8

„Chápu, že většina lidí je naštvaná.
To my jsme taky“
Střelec Jan Koudelka
si po prohře se Sigmou
nebral servítky

Žluté karty: 54. Zlatohlávek, 71. Spáčil  Střídání: 62. Galus za Slaměnu, 

62. Uriča za Šípa, 74. Fabiánek za Zlatohlávka, 74. Fiala za Hadaše, 82. Vymětalík za Grygara

EXKLUZIVNÍ
reportáž
pro Večerník
Michal
SOBECKÝ
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Přijede Sigma. To bylo nejčastěji 
skloňovanou větou v  prostějovském 
fotbale uplynulého týdne. V přípravě 
tým Pavla Šustra ji dokázal porazit, 
navíc byl výrazně lepší. V soutěži už 
to vypadalo jinak. Olomouc byla 
silnější, nebezpečnější. A  přesnější. 
„Chybí nám lehkost, jsme strašně 
křečovití v  kombinacích. A  z  toho 
plynou ztráty. A všichni čekají, že to 
vždycky někdo zvládne, místo toho, 
aby to předvídali. A vraceli se zpátky,“ 
konstatoval trenér Prostějova Pavel 
Šustr. A rozebral následně inkasované 
branky. „Taktická chyba při prvním 
gólu – průniková nahrávka mezi sto-

perem a krajním bekem. To jsou věci, 
které by se na naší úrovni neměly stá-
vat.  Druhý gól – zase ztráta. Víme, že 
Koudy do těch situací umí chodit, ale 
ztrátovost tam je. Jako bek předpoklá-
dám, že když tam na něj letí dva hráči, 
já už bych se vrátil. Tedy já už bych to 
nestihl,“ neztrácel humor ani při líčení 
prohraného zápasu.
Hráčům pak František Jura vytýkal 
i špatný pohyb. Navíc už po půlho-
dině střídal. „Určitě jsme se poté za-
čali lépe hýbat. Ani Bartolomeu, ani 
Mach neplnili, co mají plnit. A neba-
víme se o tom, že někde ztratí balón. 
Ale jestliže jsem křídelní útočník 
a mám někde běhat, nabíhat, sprin-
tovat, vyhrávat souboje a  nedělám 
to, tak neplním povinnosti. Marek 
si měl zase odskakovat víc pro míč, 
být víc na balónu. Nechodil si pro 
to,“ ohlédl se za první půlhodinou 

utkání, po které na hřiště nastoupili 
Kulig a Vlachovský. Zatímco pohyb 
se zlepšil, využívání a  vůbec dostá-
vání se do šancí dělalo hráčům pro-
blém i  nadále. „Viděl jsem tam pár 
střel. Řekl bych ale, že tak bych vy-
střelil i já. Možná i moje přítelkyně. 
Chybí nám ale i Vasil. Nehrál týden. 
On má ale výborné situace. Umí se 
dostat přes dva tři hráče, ale horší je 
to se zakončením. Chybí tam leh-
kost,“ komentoval bezprostředně po 
zápase.
Realizační tým Prostějova má navíc 
hned několik starostí před zápasem 
s  Příbramí. Jsou jimi například vy-
loučení Solomona Omaleho, který 
tak utkání zmešká. Ale také počet-
ná marodka. Do zápasu nemohli ze 

zdravotních důvodů zasáhnout hned 
čtyři hráči. „Elbel měl před zápasem 
problém se zraněným stehnem. 
Nechtěli jsme riskovat, že si ho na-
trhne. David Gáč byl zraněný. Šel na 
rezonanci, podle doktora by to snad 
nemělo být nic vážného. V  pondělí 
začne trénovat. U  Machynka je to 
dlouhodobé. Stříž by snad měl v týd-
nu také naskočit,“ vypočítal Pavel Šus-
tr po utkání s  regionálním rivalem. 
Utkání se Sigmou si diváci užili po 
více než třech letech. Nechyběla při-
tom ani skupinka fanoušků z  Olo-
mouce. Stejně jako smutný moment, 
přítomní si před úvodním výkopem 
připomněli Rostislava Václavíčka, ně-
kdejšího  kvalitního fotbalistu a olym-
pionika, který nedávno zemřel.

ZNÁMKA

MINIŠPÍLMINIŠPÍL

ZNÁMKA

7
Vybrali jsme ke srovnání dva 

88

JANJAN

 SCHAFFARTZIK

MICHALMICHAL

VEPŘEKVEPŘEK

Prostějov (sob) – Nepříjemnosti s od-
kládáním zápasů znají fanoušci napříč 
sporty po dvou letech koronavirového 
běsnění až moc dobře. Tu a tam se ale 
odloží zápas i  z  jiného důvodu, třeba 
kvůli stavu hrací plochy. A to byl případ 
i sobotního mače mezi Duklou Praha 
a Varnsdorfem.
Sobota totiž zastihla většinu republiky 
v  deštivém počasí. A  některé části země 
byly skutečně řádně zkropeny. Praha 
v tomto směru nebyla výjimkou. A jelikož 
od rána v hlavním městě vydatně pršelo, 
šířily se už během dopoledne spekulace 
o tom, že zápas bude odložený. Což se taky 
potvrdilo. Nepříjemností bylo, že až čtvrt 
hodiny před oficiálním výkopem. Tedy ve 
chvíli, kdy jsou hráči už plně koncentrova-
ní na utkání.
Náhradní termín pro odehrání zápasu 
zatím určený nebyl. Jde prozatím o první 
odložený zápas ročníku. Jak fanouškům, 
tak hráčům, rozhodčím a  funkcionářům 
nezbývá než doufat, že jich bude co nej-
méně. A ve sto procentech se bude jednat 
o problém s trávníkem.

Prostějov (sob) – Druhá liga má za se-
bou teprve čtyři kola. A je velmi brzy na to 
nějaký tým (od)soudit. Nicméně se už dá 
hovořit o tom, že vstup, úvod do soutěže 
je pomalu minulostí. A tedy určit, kterému 
týmu se nadmíru vydařil. 
Předně je to Líšeň, která potvrzuje svou 
kvalitu z předešlých ročníků. Zatímco ale 
brněnský celek má na co navazovat, v pří-
padě Vyškova se jedná o malou senzaci. 
Celek z Jihomoravského kraje se do druhé 
ligy dostal teprve loni. Nakonec byl daleko 
od sestupových vod a v klidu se zachránil. 
Přesto ale neplatil za nějaké favority.
To se však nyní mění. Přestože tým ne-
prošel radikální obměnou hráčů, nyní válí. 
Vyškovští jsou po čtyřech kolech v  prů-
běžné tabulce první, bodovali zatím v kaž-
dém zápase a v tom posledním přetlačili 
i silnou Opavu. 
Rodí se nám první překvapení ročníku?

RYCHLÝ
NÍK

pro Večerník 

Michal SOBECKÝ

PŮVODNÍ
zpravodajství

Rychlonohý záložník opět potvrdil své kvality. 
Spoustu toho naběhal, hýřil aktivitou a  nápady. 
Jeho nahrávky vesměs nacházely adresáty a  měly 
myšlenku. A  prakticky celý zápas, pokud byl tedy 
na hřišti, tak byl tam, kde se něco děje. Jedi-
nou kaňkou je, že se během utkání nedostal 
k ohrožení brány. Jinak ale podal tradičně 
velice dobrý výkon.

VASIL KUŠEJ

HRÁČHRÁČ
                                                      VEČERNÍKU

PODLE

               MOMENT
               ZÁPASU
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Eskáčko padlo se Sigmou. 
Před zápasem uctilo Václavíčka

PROSTĚJOV Čtvrté kolo má za sebou Fortuna:Národní liga 
po uplynulém víkendu. A pohled na tabulku příznivce pro-
stějovského fotbalu nepotěší. Tým se nachází ve spodních 
patrech tabulky, a to i kvůli prohře se Sigmou Olomouc „B“. 
Zápas sice nabídl atraktivní podívanou, opět však se špat-
ným koncem pro celek Pavla Šustra. Eskáčko tak nadále za-
psalo jen jednu výhru, v prvním kole se Slavií Praha „B“.

BYLI  JSMEBYLI  JSME

U TOHOU TOHO

PROSTĚJOV Exprvoligový celek 
bude již v  pátek 26. srpna dalším 
soupeřem prostějovských fotbalistů. 
K  souboji na půdě Příbrami, která 
hrála ještě předminulou sezónu nej-
vyšší českou soutěž, dochází dříve, 
než byl původní termín. Obrozený 
celek bez vysloužilých veteránů, ale 
plný talentovaných mladíků, nyní 
patří znovu k širšímu poli adeptů na 
postup z  FORTUNA:NÁRODNÍ 
LIGY. Výkopu utkání 5. kola byl sta-
noven na 18.00 hodin.
Příbram patří mezi ambiciózní kluby, 
byť v posledních letech musela hod-
ně slevit. V roce 1997 se oddíl poprvé 
dostal do první ligy, když přebral li-
cenci po pražské Dukle. A se dvěma 
krátkými pauzami tam vydržel až 

do ročníku 2020/2021. To už spadl 
potřetí a jak se zdá, možná i na delší 
dobu. 
Loňským ročníkem se totiž Příbram 
doslova protrápila, a nakonec měla co 
dělat, aby se vůbec zachránila. Snad 
i proto došlo v týmu k řadě změn. Bran-
kářské duo Melichar–Smrkovský do-
plnil mladík Matouš Babka. V obraně 
zůstali čtyři obránci, a sice Halinský, Fšl, 
Schindler a Vokřínek. Nejvíce změn ale 
doznala záloha. Tu opustil třeba Pilík, 
přišel ale půltucet nových jmen. Vesměs 
jde o  mladíky, kteří dosud působili 
o ligu níže. Mezi výraznější posily patří 
útočník David Surmaj, který měl dost 
prostoru v  Chrudimi. A  také obránce 
Daniel Strope, pro kterého to bude pátá 
sezóna ve F:NL.

Jak si Středočeši vedou letos? 
Jako na houpačce. Na úvod re-
mizovala s  Táborskem, následně 
padla vysoko 0:3  s  Chrudimí, poté 
zapsala dvě cenné remízy, a to s ex-
prvoligovou Karvinou a  naposledy 
v brněnské Líšni. Oba týmy zabraly 
přitom místa na čele druholigové ta-
bulky, což naznačuje, že by Příbram 
mohla znovu snít o  případném ná-
vratu mezi elitu. Na druhou stranu, 
na první tříbodový zisk stále čeká 
a v průběžném pořadí mu patří 14. 
příčka.
A jak je na tom Prostějov proti Pří-
brami ve vzájemných zápasech? 
V minulé sezóně se celky střetly hned 
v prvním kole, kdy eskáčko na vlast-
ním trávníku podlehlo 1:3. V samém 

závěru sezóny naopak soupeři poráž-
ku oplatilo, tehdy Prostějov vyhrál po 
povedeném výkonu 4:2.    (sob)

Prostějov zajíždí do Příbrami. Už v pátek

➢ ze strany 25
PROSTĚJOV Staronový lodivod 
prostějovských fotbalistů sice ne-
začal letošní sezónu s týmem 1.SK 
ve FORTUNA:NÁRODNÍ LIZE 
dle představ, zájem na trhu je o něj 
stále obrovský. Poslední interes 
přišel ze svazových řad.
„Oslovilo mě vedení Fotbalové aso-
ciace České republiky, že mají zájem 
o služby trenéra Šustra. V první chví-
li se mělo jednat o angažmá na pozici 
hlavního kouče jednoho z  mládež-
nických výběrů, což by ale šlo těžko 
skloubit s působením u nás. A jelikož 
o Pavla Šustra nechceme znovu při-

jít, posunul se směr jednání k pozici 
asistenta, s čímž jako klub nemáme 
problém,“ popsal situaci kolem lodi-
voda 1.SK Prostějov předseda klubu 
František Jura s tím, že v realizačním 
týmu došlo ke shodě.
„Všechny reprezentační srazy jsou 
v  ligových přestávkách. Máme do-
statečně široký realizační tým v Pros-
tějově, abychom to zvládli. Tam pro-
blém určitě nebude,“ poznamenal na 
adresu vytíženosti a zvládnutelnosti 
obou funkcí sám Šustr. Jak Večer-
ním zjistil, počítá se s větší roli Karla 
Kroupy, který by jakožto sportovní 
manažer a jeden z asistentů měl mít 
při absenci Pavla Šustra hlavní slovo. 

Přípravu povede pak s  dalším asis-
tentem Vyhlídalem.
Prostějov by navíc mohl těžit z toho, 
že se Šustr setká s mnoha mladými 
hráči. Právě na mladíky hrající ve 
druhé lize nebo nejvyšší mládežnic-
ké soutěži klub sází. „Ano, i tohle 
do klubových plánů zapadá. Zís-
kám určitě přehled o dalších 
mladších hráčích, poznám 
je blíže. Pro eskáčko by to 
mohlo být zajímavé. Je 
to ale jen jeden krůček, 
k  získání talentovaného 
hráče, který má repre-
zentační ambice, vede po-
chopitelně dlouhá cesta,“ upozornil 
Pavel Šustr, nadále prostějovský 
trenér eskáčka a současný nový člen 
realizačního týmu ČR „U20“.    
 (sob, pk)

Kdo bude velet za

ZÁPASU

Solomon Omale no-

spustilo dobývání olo-

vs.
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PROSTĚJOV Druhý semifiná-
lový duel Okresního poháru se 
odehrál na půdě Čechovic, kde 
místní rezerva přivítala soupe-
ře z  Brodku u  Konice. Mírným 
favoritem duelu byl určitě hos-
tující celek, který hraje o soutěž 
výš, ale utkání ukázalo, že po 
roční pauze se rezerva Čecho-
vic vrací ve velmi dobrém stylu 
a  před vlastním publikem ne-
dala hostům šanci. Už po prv-
ním poločase bylo o  výsledku 
duelu rozhodnuto. Hattrickem 
se blýskli hned dva hráči, kteří 
toho hromadu odkopali i  v  „A“ 
mužstvu, konkrétně Petr Haluza 
a  Luděk Jahl. Ve skvělém světle 
se ale ukazuje i dorostlá mládež 
a ani ve finále rozhodně nebude 
parta zkušeného trenéra Evžena 
Kučery bez šance. Hned devět 
branek totiž opravdu hovoří za 
vše. 

9:0
(6:0)

Sokol Čechovice „B“ 
Jiskra Brodek u Konice

Branky: 13., 15. a  72. Haluza, 
20., 35. a  64. Jahl, 30. Zabořil, 37. 
Naicler, 87. Zacpal. Rozhodčí:
Jurníček – Procházka, Protivánek. 
Žluté karty: Bez karet. Diváků:
77. 
Sestava Čechovic: Švéda – Ján, 
Haluza, Zacpal, Rozehnal – Naicler, 
Valdez, Robeš – Bílý, Jahl, Faltýnek. 
Střídali: Smolka, J. Zbořil, V. Zabo-
řil, Kobliha, Začal. Trenér: Evžen 
Kučera.

Sestava Brodku u  K.: K. Grepl 
– Možný, H. Burget, Kschwend, 
Blatner – Zemánek, J. Koudelka, 
Z. Koudelka, M. Grepl – Kalabis, 
Kolář. Střídali: Švancara, Svoboda, 
Vičar. Trenér: Radovan Vičar. 

Hodnocení trenéra Čechovic 
Evžena Kučery:

„Myslím si, že výsledek jednoznač-
ně odpovídá předvedené hře. Nám 
se podařilo sejít v opravdu silné se-
stavě a nevím, jak přesně na tom byl 
soupeř. My jsme tam měli ale celou 
řadu mladých kluků, kteří se doká-
zali poprat i s  tím velkým horkem, 
což soupeřovým zkušenějším hrá-
čům dělalo velké potíže. Rozhod-
nuto bylo už po prvním poločase 
a ve druhém pokračoval náš dobrý 
výkon. Ukázali jsme, že když se tak-
to sejdeme, tak můžeme být víc než 
rovnocenným soupeřem i  celkům 
z  vyšší třídy. I  přes devět obdrže-
ných branek musím pochválit hos-
tujícího brankáře, protože nebýt 
jeho, bylo skóre určitě dvojciferné.“

Hodnocení trenéra Brodku 
u Konice Radovana Vičara: 

„Není moc co hodnotit. Po patnácti 
minutách bylo hotovo, a i když jsme 
nebyli kompletní, tak je nutné při-
znat, že domácí byli jednoznačně 
lepší, vůbec k  ničemu nás nepus-
tili od začátku do konce. My jsme 
naopak byli pod neustálým tlakem 
a  zaslouženě to skončilo takovým 
rozdílem. Přišli jsme navíc o  dva 
naše hráče vinou zranění a s hrůzou 
vyhlížíme sobotní utkání, kdo vů-
bec bude k dispozici.“  (jaf) 

Rezerva Èechovic
doma nadìlovala

BEDIHOŠŤ Okresní pohár 
dospěl do semifinále, v němž 
na sebe narazily týmy z růz-
ných mistrovských soutěží. 
Zatímco Němčice nad Hanou 
válí Přebor OFS Prostějov, do-
mácí Bedihošť hraje o soutěž 
níž. Přesto ani v  takových 
případech nebývá nic pře-
dem jistého a první poločas 
v horkém středečním podve-
čeru toho budiž důkazem. Při 
vstupu do druhé půle ztráce-
li domácí na soupeře pouhý 
gól, ovšem za pár minut bylo 
vše jinak. Hosté získali tří-
brankový náskok a mohou se 
těšit na finálový mač.

Exkluzivní reportáž 
pro Večerník
Tomáš
KALÁB

Že hosté vyznávají ofenzivní po-
jetí, předvedl hned v  úvodu po 
rohu domácích Řehák, který však 
brejkovou situaci zakončil křížnou 
střelou mimo branku. Tentýž hráč 
už po sedmi minutách doklepl do 
brány míč po akci Pěnčíka – 0:1. 
Domácího gólmana Zdráhala pak 
prověřil dalekonosnou střelou Dr-
žálek. V  polovině prvního dějství 
po chybě De Souzy, který soupeři 
prakticky zpracoval míč, doklepl 
míč bodlem do sítě Pěnčík – 0:2.
Domácí taky zahrozili, Vlachynský 
dostal pěknou přihrávku za obranu, 
tváří v  tvář Chmelařovi ovšem pře-
střelil. Brejkovou situaci předvedl 

na druhé straně Rozehnal, toho však 
Zdráhal vychytal. Domácí ještě za-
hrozili výživnou střelou z větší vzdá-
lenosti a  pak už jim to tam spadlo. 
Čtyři minuty před přestávkou ro-
zehrál kapitán Hrubý nepřímý kop, 
Fojtík předvedl ukázkový náběh 
a hlavou snížil – 1:2. Tinka ještě zku-
sil do přestávky vyrovnat, prověřil 
jen Chmelařovu pozornost.
Odhodlání udržet naději na dobrý 
výsledek vzalo pro domácí za své 

už v prvních minutách druhé půle. 
Nejprve se po vhazování z  otoč-
ky trefil Handl – 1:3, za další dvě 
minuty si po brejku soupeře srazil 
centrovaný míč do vlastní branky 
Stavěl – 1:4. Ani pak nebyla o  na-
pětí nouze. Po faulu na okraji šest-
náctky odpískal sudí penaltu proti 
domácím. Míč si na značku posta-
vil Frýda, mířil nahoru doprostřed 
branky, Zdráhal však míč rukou vy-
těsnil nad břevno!

Rýsující se brejk Řeháka pak za-
stavil praporek pomezního, Hrubý 
z  dobré šance mířil těsně mimo 
branku. Čtvrt hodiny před kon-
cem využil propadnutý balón opět 
Handl, sólový průnik zakončil 
přesnou střelou podél gólmana 
– 1:5. Hráč stejného čísla v  opač-
ném dresu Masař pak ještě protáhl 
Chmelaře, v  závěru ještě Navrátil 
mířil z  malého vápna nad domácí 
svatyni.

BEDIHOŠŤ Jméno a  působiště 
dostatečně vypovídají o  rodin-
ném zázemí tohoto mladého gól-
mana. I když nemá s otcem spo-
lečný ani post, ani výkonnostní 
zařazení, musel Luděk Zdráhal 
(na snímku) ve středečním se-
mifinále okresního poháru zau-
jmout. Chytil penaltu, předvedl 
několik výborných zákroků, víc 
s utkáním dělat nemohl. Do roz-
hovoru po zápase se mu sice pří-
liš nechtělo, ale nakonec se s Ve-
černíkem přece jen podělil o své 
dojmy a postřehy.

Tomáš KA LÁB
V  utkání jste se mezi tyčemi 

rozhodně nenudil, jak byste zá-
pas zhodnotil?
„Utkání bylo pro nás, kteří se po-
týkáme s absencemi hráčů, hodně 

těžké. Byl samozřejmě zřejmý roz-
díl mezi třídami, v nichž oba kluby 
hrají. Němčice hrály dobrý fotbal.“

Obdržel jste sice pět branek, 
zato jste chytil penaltu, jak jste 
spokojen s vlastním výkonem?
„Já jsem rád, když na mě jde v zápa-
se hodně střel, aspoň si zachytám, 
ale musí to být vyváženo i útočnou 
aktivitou z  naší strany. Nesmí to 
být jen hra na jednu branku. Do-
stal jsem pět gólů, ale na druhou 
stranu jsem možná pět dalších ještě 
chytil.“

Přes vysokou porážku vidíte 
na zápasu i nějaká pozitiva?
„Určitě ano. Docela se divím, že 
jsme postoupili tak daleko, že jsme 
se s klukama takhle hecli. (úsměv) 
Na utkání s Němčicemi jsem se tě-
šil, byl jsem zvědavý na výkon týmu 
z okresního přeboru, jak jsem říkal, 
rozdíl v kvalitě byl veliký.“

„Postupu do semifinále si cením,“ 
øíká brankáø Ludìk Zdráhal

BYLI  JSMEBYLI  JSME
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ZDENÌK HRUBÝ
„Absolvovali jsme těžký zápas, rozdíl mezi týmy byl vidět, soupeř na tom byl fyzicky lépe, my ve druhé půli 
odpadli. První poločas jsme hráli vyrovnaný zápas, udělali jsme dvě chyby ve vápně, kdy jsme nedokázali od-
kopnout balón. Před přestávkou jsme utkání zdramatizovali, v poločase jsme si řekli, že to jde, že to zkusíme. 
Gól na 3:1 nás psychicky položil, pak už soupeři vše vycházelo. Myslím si, že se nemáme za co stydět, až na 
posledních dvacet minut jsme zápas odpracovali. Jsme rádi, že jsme postoupili až do semifinále a mohli změřit 
síly s o třídu výš hrajícím mančaftem, něco nám to určitě dalo.“

PAVEL VORÁÈ – FK Nìmèice nad Hanou:
„Zápas jsme nechtěli podcenit, byli jsme však nuceni přijet se třemi kluky z dorostu. Trénují s námi, tak jsme 
přivítali, že si budou moci také zahrát. Naštěstí jsme neměli v zápase nějaké větší problémy, byl to takový 
tréninkový zápas. O přestávce jsme si řekli, že musíme hned zpočátku druhého poločasu zabrat, abychom 
zápas rozhodli, což se povedlo. Když už jsme se na pohár dali, budeme samozřejmě chtít vyhrát i další zápas. 
Původním záměrem bylo využít pohár k tréninku před sezónou, postup až do finále je bonus navíc.“

Pozápasové hodnocení trenérù

PROSTĚJOV Okresní pohárová 
soutěž zná už oba finalisty, kteří se 
o letošní titul utkají ve středu 7. září. 
Ve třetím ročníku této obnovené 
soutěže pozná pohár třetího vítěze. 
O titul si to rozdá rezerva Čechovic 
působící ve III. třídě proti Němčicím 
nad Hanou z Přeboru OFS. Místem 
konání by se měl stejně jako v  loň-
ském roce stát areál v  Kostelci na 
Hané, kde už je vedení svazu domlu-
veno. Záležet ovšem bude, zda s tím 
budou souhlasit i oba celky. 

Jan FREHAR
„Béčko“ Čechovic se po roce rozhodlo 
obnovit svou činnost a splnilo tak, co 
avizovalo. Hned od začátku navíc uka-
zuje, že bude zřejmě patřit k favoritům 
své skupiny III. třídy a v pohárové sou-
těži to jen potvrzuje. V 1. kole si muž-
stvo zkušeného trenéra Evžena Kučery 

dokázalo poradit se Ptením, které ještě 
loni kopalo okresní přebor, poměrem 
3:1 a  zasloužený postup uznal i  kapi-
tán Ptení Michal Kohout, který mladé 
běhavé mužstvo jen chválil. V semifiná-
lovém duelu opět na své domácí půdě 
čekal na Čechovice soupeř z  Brodku 
u Konice a zde to byla zcela jednoznač-
ná záležitost, což bylo překvapení téměř 
pro všechny. Výsledek 9:0 mluví za vše. 
„Máme tu řadu šikovných mladých klu-
ků, které doplňují zkušení harcovníci, 
a  tento mix vypadá velmi dobře,“ po-
chvaluje si kouč Kučera. Slova chvály na 
jejich adresu přidal i kouč Brodku u Ko-
nice Radovan Vičar, podle něhož ani 
ve finále nebudou Čechovice „B“ bez 
šance. „My chceme vyhrát každý zápas. 
Čekáme, že proti Němčicím to bude 
těžká bitva, také tam mají řadu mladíků 
a může to být hodně fyzicky náročný 
duel. Určitě tam ale jdeme s tím, že by-

chom chtěli pohár zvednout nad hlavu,“ 
pousmál se lodivod Evžen Kučera.
Cesta Němčic nad Hanou byla jen 
o něco málo náročnější. Ve čtvrtfiná-
lovém klání sice musel o jejich postu-
pu rozhodnout až penaltový rozstřel, 
uprostřed minulého týdne to byla 
v Bedihošti spanilá jízda. „My jsme se 
přihlásili do poháru, abychom stejně 
jako každý rok absolvovali přípravný 
zápas i  s  někým jiným než rezervou 
Plumlova. Nakonec to vyšlo tak, že 
jsme se opět potkali,“ ušklíbl se něm-
čický kouč Pavel Voráč. „Byl to vyrov-
naný duel, kterému remíza slušela. Na 
penalty jsme se ale soustředili víc než 
soupeř, a to byl klíč k našemu vítězství,“ 
hlásil po tomto duelu. 
V semifinálovém souboji na jeho svě-
řence čekal výjezd do Bedihoště. Se 
soupeřem si na jeho půdě zvládli Něm-
čičtí poradit poměrně jasně a čeká je tak 

finálový duel. „Když už jsme došli takto 
daleko, tak bychom se samozřejmě ne-
chtěli dívat, jak soupeř slaví. Doufám, 
že se sejdeme v co nejsilnějším složení 
a očekávám hodně náročný zápas. Če-
chovice tam mají řadu šikovných hráčů. 
My se jim chceme vyrovnat bojovností 
a nasazením, které máme,“ předeslal k fi-
nálovému duelu Voráč. 
Ten by se měl uskutečnit v Kostelci na 
Hané, kde se hrálo finále i  v  loňském 
roce. „Jedná se už jen o  to, aby s  tím 
oba celky souhlasily. U Čechovic by to 
problém neměl být, ale bude záležet, co 
na to v Němčicích, ty to mají přeci jen 
o něco dál. Místo se tak ještě může změ-
nit, ale úřední termín 7. září bude platit 
stoprocentně,“ prozradil Večerníku 
sekretář Okresního fotbalového svazu 
Petr Antoníček, který zatím žádné pro-
blémy v  rámci letošního pohárového 
ročníku nezaznamenal. 

PROSTĚJOV Po letní prázdnino-
vé pauze se na scénu vrací okresní 
soutěže v malé kopané ČUS Pro-
stějovska. Podzimní ligové boje 
sice odstartují až první zářijovou 

sobotu, ale už tu nejbližší je na 
programu jiný důležitý turnaj.
Bude jím Pohár města Prostějova 
2022 v  sobotu 27. srpna od 8.00 
hodin na hřišti ve Skalce. Koná 

se v  rámci celostátní akce Sportuj 
s námi a pořádá ho loňský vítěz po-
hárové soutěže FK Skalka.
Dalšími účastníky vedle domácího 
týmu jsou mužstva SK Tomek 99 
Dobrochov, FC Daniels Prostějov 
a  ambiciózní FC Juniors Hluchov. 
Nejprve se hrají semifinále, poté 
duel o třetí pozici a nakonec finálové 
střetnutí.
Pro aktéry jsou připraveny hodnot-
né ceny, pro všechny přítomné včet-
ně diváků pak bohaté občerstvení.  

(bk, son)

V sobotu ve Skalce se odehraje Pohár
města Prostějova 2022 v malé kopané

PROGRAM POHÁRU MÌSTA PROSTÌJOVA 2022 – SKALKA
sobota 27. srpna

Semifinále: 8.00 hodin FC Daniels Prostějov – FC Juniors 
Hluchov, 9.00 hodin FK Skalka – SK Tomek 99 Dobrochov

O 3. místo: 10.00 hodin
Finále: 11.00 hodin



PROSTĚJOV Hodně nezvyklý 
úkaz se naskytl některým skalním 
fanouškům Čechovic. V dresu sou-
peře totiž poprvé viděli Adama 
Klimeše (na snímku). Útočník Li-
pové, který byl i před sezónou na 
testech ve druholigovém eskáčku, 
se prezentoval nápaditou hrou, 
řadou vyhraných soubojů a jisto-
tou, kterou také přetavil v  jedinou 
branku hostujícího celku. Po zápase 
pak byl i přes prudký déšť ochotný 
k rozhovoru. V něm hodnotil zápas, 
svou gólovou šanci i pocity poté, co 
v  dresu soupeře dorazil do klubu 
svého dětství.

Michal SOBECKÝ
 Jak jste viděl zápas? Nakonec to 

bylo docela ostré derby.

„Nakonec ano. Poslední minuty byly 
vyhrocené. Ale myslím si, že pro oba 
týmy to byl zasloužený bod. Oni měli 
šance, my v prvním poločase také. Do 
druhého poločasu lépe nastoupil sou-
peř, ale myslím si, že z toho byl zaslou-
žený bod.“

 Dá se říct, že jste si v  poločase 
vyměnili role?
„Přesně tak. Myslím si, že první jsme 
hráli více na míči my, měli jsme více 
šancí. Ve druhém zase oni. My spíše už 
bojovali nahoře. Ale jak říkám, zaslou-
žený bod.“

 Jak jste viděl gólovou šanci, kte-

rou jste proměnil? A gratuluji ke 
gólu…
„Děkuji. Věřil jsem si, že to dám sám. 
Řval jsem na Pavla, aby mi to dal. Po-
sunul mi míč. A netradičně levačkou 
jsem dal na zadní tyč. Tam je spoko-
jenost.“

 Jaké to je hrát se spoustou hráčů, 
které už dlouho znáte?
„Je to dobrý pocit. Z Prostějova je nás 
pár kluků, kteří byli do Lipové posláni. 
Myslím, že parta je dobrá. Jak starší, 
tak mladší, vycházíme spolu.“

 Bylo pro vás zvláštní hrát proti 
vlastním? Čechovický fotbal dobře 
znáte.
„Přesně tak, vyrůstal jsem zde odma-
lička, od přípravky. Byl to divný pocit, 
protože poprvé jsem seděl na lavičce 
hostů. Nikdy jsem zde nehrál proti 
vlastním. Ale bral jsem to jako normál-
ní zápas, jako každý jiný.“

 Ale nebyli na vás místní zlí, že 
jste proti nim skóroval?
„Ne, to určitě ne.“ (smích)

Lépe na tom byly překvapivě Čecho-
vice, nováček soutěže. Oproti předešlé 
sezóně zůstala kostra týmu a ta i po 
postupu válí, před zápasem Čechovice 
zapsaly šest bodů a ani jednou nein-
kasovaly. Na druhé straně Lipová vý-
razně kádr pozměnila a navázala užší 
spolupráci s 1.SK Prostějov. Týmu se 
nedařilo proti Jeseníku, naposledy ale 
zvítězil nad Mohelnicí. Mírně favori-
zované mohly být Čechovice, které na-
víc přišlo podpořit okolo tří set diváků.

Utkání bylo zprvu v  režii hostujícího 
celku. Hráči Lipové byli mnohem 
častěji u balónu. Navíc se dostávali 
do nebezpečných zakončení a opako-
vaně také získávali fauly soupeře. Už 
v 18. minutě se prosadil Klimeš a vy-
padalo to, že co nevidět hosté přidají 
další branku. Obrana domácích spolu 
s brankářem ale tlak vydržela a už ke 
konci poločasu Čechovice srovnávaly 
hru. Krátce před přestávkou domácí 
trefili tyč, ale zároveň byl už máván 
ofsajd.
Druhá půle vypadala přesně opačně. 
Čechovice předváděly úplně jinou 
hru a většinu půle tlačily Lipovou. Po 
hodině hry byl místy tlak až drtivý. Na-
konec v 72. minutě po nahrávce na ose 
hřiště skóroval Petržela a Čechovice 
měly i další šance. V dalších minutách 
ubylo fotbalovosti, zato notně přiby-
lo faulů a strkanic, včetně těch zcela 
mimo hru. Rozhodčí nakonec vytáhl i 
červenou kartu, kterou dostal Haluza. 
To umožnilo Lipové ještě nabrat dech 

a v závěru ještě zahrozit. Remíza však 
už utkání zůstala.

Utkání začalo zhurta. Ve 3. minutě za-
hrávali hosté standardku z nebezpečné 
vzdálenosti, míč ale šel hodně mimo. 
Tři minuty nato už Lipová zahrozila, 
po další standardce hlavičkoval Spáčil 
do brankáře. Ve dvanácté minutě se 
poprvé předvedli i domácí. Dostali 
soupeře pod tlak, brankář skončil po 
rohu na zemi. Ale obrana dokázala 
zakončení Lakomého srazit. Důležitý 
zákrok si poté připsal Milar, který vy-
kopával před Kopečným míč do autu. 
Hned nato už se ale měnilo skóre na 
druhé straně. Při rychlém protiútoku 
posunul míč ze strany na osu Pěček. 
Zde byl Klimeš a ten se neomylně tre-
fil – 0:1. Lipová se poté ocitla v laufu. 
Vyhlídal hledal na ose v dalším názna-
ku Pěčka, míč k němu neprocpal. Ne-
uchytily se centry Spáčila, poté střílel 
Šup nad bránu. Ve 29. minutě to moh-
lo být 0:2. Pěček byl faulován a z na-
řízené standardky kousek za vápnem 
trefil Vyhlídal břevno. Krátce poté 
letěla na Peku další střela, tu bezpeč-
ně zneškodnil. 36. minuta přinesla po 
čase náznak šance na straně domácích, 
Halouzka centroval z úhlu, brankář si 
však poradil. Koncem poločasu si ještě 
týmy vyměnily po jedné šanci. Ne-
bezpečný centr posílal Klimeš, obrana 
zasáhla. A ve 42. minutě zvonila tyč 
Čechovic.
Druhá půle přinesla větší aktivitu 
Čechovic, které převzaly iniciativu 
v zápase. V 50. minutě mohla zahrozit 
Lipová standardkou ze strany, Čecho-
vice ji však přečkaly. A hned nato měla 
Lipová další možnost ze standardní 

situace, Žilka přešel přes dva hráče, byl 
faulován a Vyhlídal poté posílal centr 
na druhou tyč, kam si sbíhal Stryk. 
Míč ale jen neškodně proletěl kolem. 
Poté Čechovice definitivně převza-
ly otěže zápasu. Šteigl byl přistižen 
v ofsajdu, v 62. minutě našel Halouz-
ku, ten poslal hlavou vedle. Následně 
jeden z Čechovických dorážel z vápna, 
ale vychytal jej brankář. Čechovice se 
ale dostaly do tlaku a nepouštěly Lipo-
vou téměř k míči. V 72. minutě se také 
domácí dočkali, když si Šteigl všiml 
nabíhajícího Petržely, který zpracoval 
a v rychlosti prostřelil Holáska – 1:1. 
Další minuty už ale hra upadla a zvrhla 
se v  sérii ostrých soubojů na obou 
stranách. Opakovaně to vypadalo 
na zákroky mezi žlutou a červenou 
kartou. Hádanice se strhla po faulu na 
Deáka, který prošel. Následovala třeni-
ce sudího se střídačkou hostů a začaly 
pršet žluté karty – jedna neminula ani 
trenéra Růžičku. V  77. minutě se už 
zase hrálo, čechovická střela ale po 
teči skončila vedle. Domácí dále tlačili, 
nedostávali se ale ke střelám. Tvrdých 
zákroků mezitím přibývalo a nakonec 
v  86. minutě viděl Haluza červenou 
kartu za skluz do Žilky. V závěru tak 
Lipová hrála v deseti. V samém závěru 
ještě zahrozil ze strany Pěček, brankář 
si ale se šancí poradil.

Pozornost se pochopitelně soustře-
dila na někdejšího druholigového 
hráče Jana Šteigla. Ten byl tradičně 
nebezpečný. A i když se do zakončení 
nedostal, tvorbou hry pozlobil obra-
nu Lipové. Ostatně nahrál na jedinou 
branku zápasu.

Utkání provázela nejprve nízká ob-
lačnost, pak mrholení a nakonec liják. 
Přesto dorazilo přes tři sta diváků. Če-
chovice znovu během utkání otevřely 
vícero občerstvení, fronty se tak i přes 
velký zájem lidí netvořily.

Hodně bouřlivá. Lidé příliš nefandili, 
o to divočejší byli po výrocích sudího. 
K tomu se přidala také lavička hostů, 
která byla po některých faulech v závě-
ru hodně rozezlená jak kvůli faulům, 
tak pro jejich posuzování. Jedovaté po-
známky si vyměňovali i někteří hráči 
po konci zápasu.

PROSTĚJOV Atraktivní der-
by čekalo v  neděli přízniv-
ce regionálního fotbalu. Na 
programu 3. kola krajského 
přeboru byl souboj me-
zi Čechovicemi a Lipovou. 
Zápas přinesl veliké drama a řadu soubojů na i za hranou. 
Čechovice nakonec dohrávaly v deseti, přesto nebyly daleko 
od toho, aby v závěru strhly vítězství na svou stranu.

F    TBALOVÁ R    ZHLEDNA
 přímé reporty
 zpravodajství
 pozápasové ohlasy

„Z hlediska statistiky jsou to pro nás 
mínus dva body, z tohoto pohledu je to 
ztráta. Po průběhu utkání musím říct, 
že remíza byla zasloužená. Myslím si, že 
hosté byli první poločas lepší a živější. My 
to naopak druhý poločas agresivitou a 
odhodláním otočili a zase jsme byli lepší 
my. Takže ve finále to byla asi zasloužená 
remíza.“

„Nakonec to byla asi zasloužená remíza. 
My jsme byli první poločas jednoznačně 
lepší. Soupeř si vytvořil ve druhém polo-
čase šance a po krásné akci vyrovnal. Asi 
spravedlivá remíza to byla. Jen mě mrzí, že 
jsme na 2:0 nedali v prvním poločase, moh-
li jsme vyhrát. Podle mě pak rozhodčí pustil 
zbytečně zákeřnou hru a červená karta byla 
vyústěním.“

 Foto: Michal Sobecký

BYLI  JSMEBYLI  JSME

U TOHOU TOHO

klikni na
www.vecernikpv.cz
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KOLÁČEK

SK Lipová
3. kolo PB SCOM krajského přeboru

TJ Sokol Čechovice 1:1

1 : 1
( 0 .1 ) 

ÈECHOVICE LIPOVÁ

Rohové kopy: 4Rozhodčí: Perutka – Doležal, Winkler Diváků: 315

Branky:  72. Petržela

Střely na branku: 3

Rohové kopy: 4 Červená karta: 88. Haluza  

Žluté karty: 9. Muzikant, 55. Hanák, 57. Studený, 60. Zelina, 74. Halouzka, 81. Šolín

Střídání: 46. Šolín za Waltera, 46. Petržela za Muzikanta, 62. Luža za Kopečného, 86. Haluza za Nováka

Střely mimo branku: 3 Střely na branku: 6

Branka: 18. Klimeš

Střely mimo branku: 2

Žluté karty: 74. Stryk
Střídání: 64. Deák za Musila, 90. Holub za Pěčka

EXKLUZIVNÍ
reportáž
pro Večerník
Michal
SOBECKÝ

WWW.VECERNIKPV.CZ 22. srpna 2022 352525FOTBAL

Foto: Michal Sobecký

Utkání Čechovic s LipovouUtkání Čechovic s Lipovou
 skončilo smírně. Ale jen podle skóre skončilo smírně. Ale jen podle skóre

„Byl to divný pocit,„Byl to divný pocit,
hrát protihrát proti
vlastním“vlastním“



TJ Sokol Klenovice 
na Hané 2:6

 (2:3)
Sokol ÚstíSokol Ústí

Branky: 23. z penalty Všianský, 40. z pe-
nalty Hirsch – 29. a 87. Koutný, 34. a 45. 
Žeravík, 49. Kuča, 69. Frydrych. Rozhod-
čí: Straka – Zemánek, Haberland. Žluté 
karty: 58. Spálovský, 78. Všianský – 18. 
Jambor, 23. Kopecký. Diváků: 119.
Sestava Klenovic: Polák – Buček, Brid-
zik, Rozehnal (61. Vrána), Grepl – Zaple-
tal, Hirsch, Chlud, Spálovský – Všianský, 
Pytela (33. Popelka).  

Trenér: Vladimír Horák.

Hodnocení trenéra Klenovic 
Vladimíra Horáka:

Prvních třicet minut jsme byli lepší 
a  soupeře jsme nepouštěli za půlku. Pak 
jsme ale začali tvořit chyby, které soupeř vy-
užil, a pustili jsme ho do vedení. Myslím si, 
že v té době se lámal chleba celého duelu. 
Utkání také velmi ovlivnilo střídání Pytely 
a  Rozehnala kvůli zranění. Po tomto mo-
mentu už jsme nebyli konkurenceschopní 
a soupeř nás přehrával, což dokazuje i výsle-
dek. Zatím se na nás lepí smůla a seznam 
zraněných ještě přibývá. Snad se dají kluci 
brzy dohromady a zase budeme moci na-
stupovat v  nejsilnějším možném složení. 
Takto nás to na hody mrzí dvojnásob.“

Sokol Opatovice2:2
 (2:1) Sokol Sokol 

OtaslaviceOtaslavice

Branky: 30. Zela, 35. Sigmund – 16. 
Chvojka, 67. Dreksler. Rozhodčí:
Hausnerová – Bartl, Kundrát. Žluté 
karty: 88. Pala, 90. Klvaňa – 23. Maňák, 
85. Dreksler, 87. Drmola. Diváků: 100. 
Sestava Otaslavic: Sika – Smékal, 
Maňák (31. T. Hon), Vogl, Ruszó – Tkáč, 
Chvojka, Dreksler, Gerneš – M. Hon (68. 
Valenta), Drmola. Trenér: Jiří Hon.

Hodnocení trenéra 
Otaslavic Jiřího Hona:

www.vecernikpv.cz
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CLEAN4YOU KRAJSKÝ PØEBOR:
FORTUNA:NÁRODNÍ LIGA:

5. kolo, pátek 26. srpna, 17.00 hodin:
FK Viagem Příbram – 1.SK Prostějov

CLEAN4YOU KRAJSKÝ PØEBOR:
4. kolo, neděle 28. srpna, 16.30 ho-
din: TJ Sokol Konice – FK Mohelni-
ce (sobota 27. 8., 16.30, rozhodčí: 
Trávníček – Aberle, R. Svoboda), SK 
Lipová – Brodek u Přerova (Votava 
– Kundrát, Šerý), FC Kostelec na 
Hané – TJ Sokol Čechovice (Vedral 
– Sedláček, Doležal)

I.A TØÍDA, SKUPINA „A“:
4. kolo, sobota 27. srpna, 16.30 
hodin: SK Bludov – SK Protivanov 
(Kreif – Chládek, Milek), TJ Libina 
– TJ Sokol Určice (Straka – Šebesta, 
Štěpán), TJ Sokol Plumlov – TJ So-
kol Troubelice (Foral – Ondráček, 
Rosskohl)

I.A TØÍDA, SKUPINA „B“:
4. kolo, sobota 27. srpna, 16.30 ho-
din: FC Kralice na Hané – FK Slavo-
nín (Hausnerová – Brázdil, Mašek)

I.B TØÍDA, SKUPINA „A“:
4. kolo, sobota 27. srpna, 16.30 
hodin: TJ Sokol Ústí – Sokol v Pi-
víně (neděle 28. 8., 10.00, Kouřílek 
– Šteier, Pekárek), TJ Sokol Brodek 
u Prostějova – TJ Sokol Opatovice 
(neděle 28. 8., 16.30, Mašek – Vi-
čar, Kubalák), TJ Sokol Újezdec 
– TJ Sokol Vrchoslavice 1946 (Vilí-
mek), TJ Sokol Klenovice na Hané 
- TJ Sokol Otaslavice (Valouch – 
Dömisch, Kubalák)

LION SPORT I.B TØÍDA, SKUPINA 
„B“:

4. kolo, neděle 28. srpna, 16.30 
hodin: TJ Smržice – SK Zvole (so-
bota 27. 8., 16.30, Lasovský – Bar-
tl, Motal), Slovan Černovír – Haná 
Prostějov (10.00, Rosskohl), TJ So-
kol Mostkovice – FC Sigma Hodo-
lany (Šteier – I. Antoníček, Bažant)

PØEBOR OFS PROSTÌJOV-II. 
TØÍDA:

4. kolo, neděle 28. srpna, 16.30 
hodin: Určice „B“ – Kostelec na 
Hané „B“ (čtvrtek 25. 8., 17.00),
Vrahovice – Přemyslovice (sobota 
27. 8., 16.00), Držovice – Brodek 
u  Konice (sobota 27. 8., 16.30), 
Plumlov „B“ – Olšany u Prostějova, 
FK Němčice nad Hanou – Haná 
Nezamyslice, FK Výšovice – TJ Ví-
cov, FC Kralice na Hané „B“ – FC 
Dobromilice

III. TØÍDA OFS PV - SKUPINA „A“:
4. kolo, neděle 28. srpna, 16.30 
hodin: Bedihošť – Čechovice „B“ 
(sobota 27. 8., 16.30), Čechy pod 
Kosířem – Otaslavice „B“, Želeč – 
Tištín, Pavlovice – Biskupice

MSDL starší dorost:
1. kolo, středa 24. srpna, 17.00 
hodin: Poruba – 1.SK Prostějov 
(Mankovecký – Krupa, Hrdina)
4. kolo, sobota 27. srpna, 16.30 
hodin: 1.SK Prostějov – Líšeň (Sil-
ný – Jelínek, Procházka)

MSDL mladší dorost:
1. kolo, středa 24. srpna, 14.45 
hodin: Poruba – 1.SK Prostějov 
(Krupa – Mankovecký, Hrdina)
4. kolo, sobota 27. srpna, 12.45 
hodin: 1.SK Prostějov – Líšeň (Pro-
cházka – Silný)

MSDD-E starší dorost:
4. kolo, neděle 28. srpna, 10.00 
hodin: 1.SK Prostějov „B“ – Valaš-
ské Meziříčí (Vejtasa – Čásek, Do-
soudil).

MSDD-E mladší dorost:
4. kolo, neděle 28. srpna, 12.00 
hodin: 1.SK Prostějov „B“ – Valaš-
ské Meziříčí (Čásek – Vejtasa, Do-
soudil).

1. kolo, středa 24. srpna, 14.30 
hodin: 1.SK Prostějov – Jihlava 
(Mašek, Vachutka)
4. kolo, sobota 27. srpna, 10.00 
hodin: Zlín – 1.SK Prostějov

1. kolo, středa 24. srpna, 16.30 
hodin: 1.SK Prostějov – Jihlava 
(Mašek – Vachutka)
4. kolo, sobota 27. srpna, 12.00 
hodin: Zlín – 1.SK Prostějov

1. kolo, středa 24. srpna, 15.00 
hodin: Třebíč – 1.SK Prostějov (M. 
Svoboda).
4. kolo, sobota 27. srpna, 14.00 ho-
din: 1.SK Prostějov – Slovácko (Franc).

1. kolo, středa 24. srpna, 17.00 
hodin: Třebíč – 1.SK Prostějov (M. 
Svoboda).
4. kolo, sobota 27. srpna, 16.00 
hodin: 1.SK Prostějov – Slovácko 
(Franc).

dorostu:
4. kolo, sobota 27. srpna, 10.00 
hodin: Olšany/Těšetice – Zá-
břeh (neděle 28. 8., 13.30, Franc), 
Čechovice – Slavonín (14.30, Ku-
balák), Jeseník – Konice, Nové Sady 
– Mostkovice-Kostelec na Hané

„A“:
4. kolo, neděle 28. srpna, 14.15 ho-
din: Brodek u Prostějova/Otaslavice 
– Horka nad Moravou (sobota 27. 
8., 10.00, J. Horák), Brodek u Koni-
ce/Horní Štěpánov – Pivín/Určice 
(10.00, Lizna), Chválkovice – Vraho-
vice/Bedihošť, Plumlov volný los

„B“:
4. kolo, sobota 27. srpna, 14.00 
hodin: Nezamyslice/Němčice nad 
Hanou – Hranice „B“ (J. Milar)

4. kolo, neděle 28. srpna, 10.00 
hodin: Jesenec-Dzbel-Přemyslovice 
– Jeseník (J. Horák)

4. kolo, neděle 28. srpna, 10.00 
hodin: Olšany – Kozlovice (sobota 
27. 8., 10.00, Mašek), Čechovice – 
Nezamyslice/Němčice nad Hanou 
(Jurníček)

4. kolo, neděle 28. srpna, 11.45 
hodin: Jesenec-Dzbel-Přemyslovice 
– Jeseník (J. Horák)

4. kolo, neděle 28. srpna, 11.45 
hodin: Olšany u  Prostějova - Koz-
lovice (sobota 27. srpna, Mašek), 
Čechovice – Nezamyslice/Němčice 
nad Hanou (Jurníček)

4. kolo, sobota 27. srpna, 10.30 
hodin: Konice/Jaroměřice – Dola-
ny (neděle 28. října, 10.00, Minx), 
Smržice/Kostelec na Hané – 
1.OMK Šternberk (10.00, Minx), 
Brodek u  Prostějova/Otaslavice – 
Horka nad Moravou (Kordzik)

4. kolo, sobota 27. srpna, 10.00 
hodin: Konice – Hranice „C“ (Pit-
ner), Litovel – Prostějov „B“
Zvýrazněné zápasy jsou tipem na 
vaši návštěvu! (sob)

MSDL ST.
2. kolo: HFK Olomouc – Frýdek-Místek 0:4 (0:2). 
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1:1
 (0:1) SK LipováSK Lipová

Více v rozhledně na straně 35

Pouze dva góly padly ve víkendovém 
zápasu Kostelce na Hané. Celek trené-
ra Lubomíra Keluce se snažil po solid-
ně odehraných, ale bodově chudých 
zápasech získat se svým mužstvem tři 
body. Bohužel pro Kostelec, z nadějně 
rozehraného utkání je bod pouze je-
den. Mnoho přitom nechybělo a zápas 
se mohl vyvíjet všelijak. Podle kouče 
Kostelce na Hané pak o  ztrátě dvou 
bodů rozhodla hlavně jedna věc – pro-
duktivita.
Víkendové počasí fotbalu příliš nesvědči-
lo. Jak v sobotu, tak v neděli hodně pršelo. 
A nečas se nevyhnul ani Kostelci na Hané. 
„Za extrémního počasí, kdy 80 procent 
utkání extrémně lilo, byla umělá tráva pod 
vodou. Ale to hřiště bylo ve fantastickém 
stavu. To musím domácím poděkovat, 
balón se nezastavoval, super,“ pochválil 
pořadatele. A  pokračoval v  pochvalách, 
jedna tentokrát směřovala k  týmu. „Pat-
náct minut jsme byli jasně lepší, kombi-
novali jsme, byli více na míči. Nevytvořili 
jsme si žádnou stoprocentní šanci, ale 
vstoupili jsme do utkání dobře,“ vzpomněl 
na zápas Keluc. Nakonec se střílením bra-
nek pomohl soupeř. „Soupeř nám daroval 

pokutový kop za naivní faul na Grulicha. 
Míša Prokop si vzal penaltu a bezpečně ji 
proměnil,“ řekl k prvnímu a jedinému gólu 
Kostelce v utkání. „Potom jsme zbytečně 
trochu zalezli. Ztráceli jsme balóny, neu-
drželi jsme je nahoře. Soupeř si vytvořil 
vynikající střelu, kterou brankář vytáhl. 
Ve 45. minutě jsme udělali obrovskou 
hrubku, chlapec si to navedl, nádherně to 
trefil na horní tyč. Do šaten jsme tedy šli za 
stavu 1:1. Zasloužený výsledek, oba týmy 
chtěly a na to počasí se hrál úžasný fotbal,“ 
uznal Lubomír Keluc. Druhá půle už byla 
v režii Kostelce. „Druhý poločas bych na-
zval kosteleckým syndromem. Čtyřikrát 
jsme šli sami na brankáře a  my nejsme 
schopni trefit prázdnou bránu, obstřelit 
brankáře, vůbec nic. Tragédie,“ lamentoval 
nad neproměněnými šancemi. „Nakonec 
jsme rádi, že Honza Vítek na konci zápasu 
chytil po hrubce šanci. Ale tohle jsme měli 
vyhrát,“ uzavřel.

1:1
 (1:1) FC KostelecFC Kostelec

na Hanéna Hané

Branky: 45. Cykryt – 20. z  penalty Pro-
kop. Rozhodčí: Slota – Perutka, Běhal. 
Žluté karty: 21. Heidenreich, 75. Pinkava, 
76. Knýř – 35. Prokop, 58. Lužný, 71. Hru-
ban. Diváci: 89.
Sestava Kostelce na Hané: Vítek – 
Ondroušek, Chytil, Pavlíček – Hruban, 
Abrahám (73. Grulich), Prokop, Grulich 
(73. Kupka) – Preisler, Lužný, Vyroubal 
(73. Výmola). Trenér: Lubomír Keluc.

Zápas Konice s  Jeseníkem mohl být 
další vzpruhou pro Konici, která ne-
vstoupila coby nováček soutěže do kraj-
ského přeboru špatně. A  tak se i  stalo, 
po herní stránce. Svěřenci trenéra Pet-
ra Ullmanna nesehráli špatnou partii. 
Nebyla však celá. Utkání totiž přerušila 
a  následně předčasně ukončila průtrž 
mračen a v důsledku toho nezpůsobilý 
terén. O termínu a způsobu dohrání se 
teprve rozhodne.
Právě nad klimatickými podmínkami se 
pozastavil jako prvním aspektem utkání 
Petr Ullmann. „Už po cestě pršelo. Hřiště 
bylo v  dobrém stavu, pěkné. Nic nena-
svědčovalo tomu, že by se nedohrálo. Ne-
pršelo,“ řekl na úvod. Zápas tak mohl 
začít. „Začali jsme trochu ustrašeně. Do-
mácí na nás s hodně mladým mančaftem 
nalezli. Měli dva náznaky šancí, ty jsme 
přečkali,“ pokračoval ve výčtu zajíma-
vých momentů. Poté se situace na hřišti 
změnila. „Od patnácté minuty jsme pře-
vzali otěže zápasu. Vytvořili jsme si slibné 
příležitosti na vstřelení branky. Hlavně 
velmi dobře hrál Jirka Jašíček, ten dělal 
domácí obraně velké problémy. Kopali 
jsme asi tři čtyři velmi dobře Michalem 
Škrabalem kopnuté rohy. Potom Jašíček 
střílel vedle,“ řekl k  některým šancím 
svého týmu. S  tím Jeseník nepočítal, do 
zápasu šel jako mírný favorit. „Domácí to 
trochu zaskočilo, bylo vidět, že to neče-
kali. Musím hráče pochválit za aktivitu, 

PROSTĚJOVSKO Třetí kolo krajského přeboru týmům z Prostějovska dopřálo vesměs po bodu. Pozornost diváků poutal zejména duel Čechovic s Lipovou. 
Ten se ukázal být pravým derby, při němž se nešetřilo zajímavými akcemi ani emocemi. A nakonec také kartami ne. Týmy si nakonec připsaly po bodu. Bod 
získal také Kostelec na Hané. Jeho trenér ale výsledek označil za zbytečnou ztrátu. Poslední zástupce Prostějovska pak jel do dalekého Jeseníku víceméně 
zbytečně. Zápas totiž začal, nicméně krátce po polovině byl přerušen a předčasně ukončen pro nezpůsobilý terén.

TJ Sokol Mostkovice3:0
 (1:0)

Branky: 34. Šlézar, 68. Drábek, 90. Ha-

nák. Rozhodčí: J. Horák – A. Horák, 
Pitner. Žluté karty: 59. Kazda, 65. Drá-
bek, 85. Hanák, 90. P. Zapletal. Diváci: 
85.
Sestava Mostkovic: Zapletal – Drábek, 
Milar, Němeček, Foret, Jančík, Grulich 

(76. Hanák), Bureš (20. Vojtíšek (81. Svo-
boda), Ošlejšek, Kazda, Šlézar. Hrající 
trenér: Ondřej Milar.
Hodnocení hrajícího trenéra Mostkovic 
Ondřeje Milara se do redakční uzávěrky 
nepodařilo získat.

PROSTĚJOVSKO Tři týmy reprezentují Prostějovsko v I.B 
třídě skupině B, jen dva ale o víkendu odehrály svá utkání. 
Mostkovice na svém hřišti dokázaly vynulovat soupeře. 

A po dvou prohrách si spravily chuť. Solidně se vedlo také Hané. Nakonec je z toho ale jen bod. O tom, jak 
dopadne utkání Smržic s Moravským Berounem, se pak dozvíme až v budoucnu, utkání se totiž nekonalo.

I.B třída skupina B

PROSTĚJOVSKO  Ani třetí zápas 
Kralicím na Hané po sestupu do 1.A třídy 
body nepřinesl. Tým tentokrát neuhrál 
výsledkově ani první poločas. A už po 
45 minutách hry bylo o vítězi prakticky 

rozhodnuto. Kralicím se až později, během druhé půle, podařilo alespoň mírně korigovat.

I.A třída skupina B

Kralice znovu vysoko padly

PB SCOM 
KRAJSKÝ PŘEBOR

PROSTĚJOVSKO Třetí pokračování I.B třídy skupiny A přineslo podruhé 
letos regionální souboj. Znovu se v něm objevily Vrchoslavice, které v do-
mácím prostředí oslavily první letošní body, když dokázaly porazit Brodek 
u Prostějova s čistým kontem. V neděli se zadařilo také Pivínu, který do-
ma zničil pěti brankami Domaželice. Dopoledne získaly Otaslavice bod 

v Opatovicích a tabulce zatím kralují. Klenovice potkala na hody další dvě zranění a kouč tak musí řešit další nucené zásahy do sestavy. 

I.B třída skupina A

Mostkovice mají tři body, Haná jeden
Smržice k zápasu nevyjely

TJ Sokol Plumlov
3:1

 (2:1) SK BludovSK Bludov

Branky: 37., 44., a 48. Frantík – 23. Sadil. 
Rozhodčí: Sedláček – Čásek, Dosoudil. 
Žluté karty: -. Diváci: 55.
Sestava Plumlova: Simandl – Kutný, J. 
Kiška, R. Bureš, M. Bureš (63. Kolařík), 
Frantík, F. Kotlán, Hladký, Fajstl, P. Kiška, 
Vysloužil. Hrající trenér: Karel Frantík.
Hodnocení hrajícího trenéra Plumlova 
Karla Frantíka se do redakční uzávěrky 
nepodařilo získat.

3:2
 (3:1) Olomouc-Olomouc-

Branky: 6. Piňos, 33. Halouzka, 39. Bureš 
– 43. Malíšek, 69. Vybíral. Rozhodčí: Milek 
– Kopecký, Štěpán. Žluté karty: 90. Krajíček 
– 45. Kudlička, 76. Kubíček. Diváci: 70.

Sestava Určic: Sohlich – L. Kiška (60. 
Krajíček), Horák, Rus, Dadák (77. Vav-
erka) – Halouzka, Zapletal (86. Sosík), 
Mariánek, Menšík, Piňos – Bureš. Trenér:
Petr Gottwald.
Hodnocení trenéra Určic Petra Gottwalda:
 Má to dvě strany. Tři body převažují, vítěz-
ství převažuje. Ale s předvedenou hrou ve 
druhém poločase nemůžu být spokojený. 
První poločas mohl být stav 3:0. Odskočili 
jsme o tři góly. Mohli jsme to rozhodnout 
další brankou, kdy by úplně odpadli. Mís-
to toho jsme se uspokojili a padl z toho gól 
na 3:1. V poločase jsem hráče nabádal, že 
ještě není konec zápasu. Asi ale měli v hla-
vách nervozitu, strach o  výsledek. To se 
odrazilo i na tom, že jsme vypadli z role ne 
možná favorita, ale týmu, co má zápas pod 
kontrolou. Soupeř byl agresivnější, převzal 
iniciativu ve středu pole. Nevytvořil si žád-
nou gólovou šanci, my byli ale dále takoví, 

že jsme se strachovali o výsledek. Nedoká-
zali jsme udržet balón. Ale morálně-volní 
vlastnosti, které jsem jim vštěpoval po čas 
celého utkání, nevydržel jsem na lavičce 
sedět, běhal jsem po lajně a motivoval a ří-
dil. Naštěstí jsme to uhráli, i když soupeř 
snížil na 3:2. O  výsledek jsem ale strach 
neměl, soupeř si kromě jedné gólovky 
nevytvořil nic. Jen jsem se snažil hráče 
nabádat, aby podrželi balón, uklidnili hru 
a  rozkouskovali ji. První a druhý poločas 
byly nakonec paradoxně odlišné. Ještě 
jsem si nevyhodnotil proč. Snad únavou 
nebo strachem o výsledek.“

SK Paseka
5:2

 (2:1)

Branky: 42. a  60. Bareš, 2. Vojtášek, 67. 
Geier, 87. Buchta – 18. F. Pospíšil, 64. D. 

PROSTĚJOVSKO Velmi rozmanité výsledky přichystalo tře-
tí kolo I.A třídy skupiny A. Opět se dva z týmů Prostějovska 
mohly radovat z plného počtu bodů. Určice navázaly na 

předešlé výhry a sahají po prvním místu. Plumlov se oklepal z nepovedeného začátku ročníku a poprvé slaví. 
Naopak Protivanov proti předešlým zápasům zaváhal. A zejména druhým poločasem si vykopal porážku 2:5.

I.A třída skupina A

zapasove

menicko

´

´

Ve třetím kole 1.B třídy skupiny B olo-
mouckého KFS nastoupili Hanáci na 
„horké“ půdě v  Kožušanech. Už v  5. 
minutě vypálil hostující Gábor prud-
kou střelu na branku, ale gólman Blaha 
ji vyrazil na roh. 
Domácí vyvinuli velký tlak, ale i Hanáci 
také odváděli kvalitní výkon, a  tak i  za 
stálého deště byl k  vidění oboustran-
ně hezký fotbal. V 16. minutě šla střela 
Gábora těsně nad domácí branku. Ve 
21. minutě už Hanáci vedli. Gábor si 
„pohrál“ s  obranou domácích a  prud-
kou střelou k  tyči otevřel skóre zápasu 
– 0:1. Domácí zahrozili ve 23. minutě, 
ale střelu Thomase vyrazil brankář Ma-
rák do pole a následná dorážka šla vedle 
branky. Ve 32. minutě podnikli Hanáci 
útok čtyři na dva, ale Gábor měl opět ne-
přesnou mušku. Ve 48. minutě zahrávali 

domácí rohový kop a  Thomas hlavou 
u tyče zblízka vyrovnal na 1:1. V 79. mi-
nutě šli domácí opět brankou Thomase 
do vedení. O  dvě minuty později však 
Hanáci vyrovnali z protiútoku po hlavič-
ce Dospivy na konečných 2:2. V příštím 
kole odehrají Hanáci svůj zápas v neděli 
28. srpna v Černovíře.

Hodnocení trenéra Hané
Prostějov Daniela Koláře:

„Oboustranně útočně vedené utkání 
a zvlášť v prvním poločase i moc pěkný 
fotbal. Po úvodním náporu domácích 
jsme vyrovnali hru a  ujali se vedení. 
Pokračovala útočná hra na obě branky 
a zápas nakonec skončil asi zaslouženou 
dělbou bodů. Všichni hráči dnes podali 
poctivý výkon a odehráli opravdu dobrý 
zápas.“

2:2
 (0:1)

Branky: 48. a 79. Thomas – 21. Gábor, 
81. Dospiva. Rozhodčí: Panák – Slota, 
Hoffman. Žluté karty: 54. Teofil, 72. 
Ďurina – 56. Martin Kolář, 65. Gábor. 
Diváků: 71. 
Haná Prostějov: Marák – Světlík, Trnav-
ský, Čermák, Martin Kolář (74. Dospi-
va) – Hladký, Krupička, Typner, Jakub 
Novák – Gábor, Cibulec. Trenér: Daniel 
Kolář.
Sokol Kožušany: Blaha – Boháček, Ro-
zehnal, Herzán (46. Soušek), Teofil – Fi-
ala (70. Vyroubal), Dadák (74. Řehák), 
Rončák, Ďurina – Thomas, Palaščák (60. 
Pučálka). Hrající trenér: David Rozehnal.

Hanáci vezou z Kožušan bod

21
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9

TJ Sokol Kovalovice6:1
 (5:0)

na Hanéna Hané

Branky: 10. a 27. Lukáš, 19. a 67. Rybovič, 
30. Židlík – 63. Hlačík. Rozhodčí: Hrbá-

ček – Mašek, Lasovský. Žluté karty: 48. 
Lukáš, 89. Vojáček. Diváci: 80.
Sestava Kralic na Hané: D. Flajzar – 
Žáček, Gottwald, Hlačík, Jurtík – Vitásek 
(30. M. Flajzar), Dostál, Novotný, Kosek 
– Mirga, Richter. Trenér: David Kobylík.

Hodnocení trenéra 
Kralic na Hané Davida Kobylíka:

„První poločas jsme nedodržovali taktic-
ké pokyny. Hráli jsme něco, co já nesnáším 
– hráči si přijeli zahrát a ne vyhrát. A po-
trestalo nás to. Ve druhém poločase, kdy 
už byl zápas rozhodnutý, jsme si ověřili, že 
zápas šlo zvládnout. Nicméně jsme dostali 
zaslouženou facku, že takhle hrát nemůže-
me. A nebyli bychom takto úspěšní.“

Nejedlý. Rozhodčí: Šerý – Vybíral, Vilí-
mek. Žluté karty: 17. Gajdoš, 84. Meier 
– 61. M. Pospíšil. Diváci: 150.
Sestava Protivanova: Piták – Kropáč, M. 
Pospíšil, D. Nejedlý, Z. Pospíšil – Růžička, 
V. Nejedlý – R. Sedlák (81. Kolínský), D. 
Sedlák, Fiedler (65. Menšík) – F. Pospíšil. 
Trenér: David Novotný.

Hodnocení trenéra 
Protivanova Davida Novotného:

 „Utkání zhodnotím krátce. Byla tam 
spousta chyb, které soupeř potrestal. 
V  první minutě jsme se nechali pře-
kopnout a útočník šel sám na brankáře. 
Hráli jsme daleko od sebe, neměli jsme 
odražené míče. Když se nám podařilo 
srovnat, tak jsme si nepohlídali nákop 
a  dostali gól do šatny na 2:1. Ve druhé 
půlce chyběl pohyb navíc, jsme slabí 
v soubojích, prohráváme je. Stojí nás to 
spoustu sil a k tomu ty chyby, co soupeř 
trestá. Pak už se se zápasem něco těžko 
dělá.“

Plumlov bere první výhru

„Fyzicky náročné utkání. Od začátku měl 
zápasu velké tempo. V  první desetimi-
nutovce jsme měli dvě vyložené šance, 
kdy Hon a  Drmola nedokázali zakončit 
do poloodkryté brány. Přesto jsme šli 
do vedení gólem přímo z  rohu. Kolem 
třicáté minuty jsme museli střídat po zra-
nění stopera. Nedokázali jsme se srovnat 
v obraně a soupeř nás dvakrát potrestal. 
Do druhého poločasu jsme si řekli, že ne-
máme co ztratit. Zlepšit pohyb bez míče 
a rychleji dostupovat soupeře. Trpělivostí 
jsme dokázali srovnat. Ale soupeř nic ne-
vzdával. Měl spoustu rohů a standardních 
situací. Které jsme dokázali blokovat. 
V závěru bylo několik šancí na naší stra-
ně, ale gól se vstřelit nepodařilo. Remíza 
podle mě spravedlivá. Hráčům děkuji za 
bojovnost a celkový výkon.“

5:1
 (2:0) Sokol Sokol 

Branky: 10., 73. a 79. Trajer, 18. z penal-
ty a 87. J. Svozil – 73. Sobek. Rozhodčí:
Koníček – Dohnal, Hanus. Žluté karty: 
53. Trajer, 56. Bartoník, 80. Pospíšil – 8. 
Juránek, 83. Mader. Diváků: 90.

Sestava Pivína: Oršel – Krejčí, T. Vrba, 
Pospíšil (84. Zbožínek), Běhal – Hýžďál, 
Valtr, M. Svozil, Bartoník – Trajer (80. Vlá-
čilík), J. Svozil. Trenér: Pavel Valtr.

Hodnocení trenéra 
Pivína Pavla Valtra:

„Dnes jsme chtěli napravit předchozí dva 
nezdary a  celkově i  nepovedené výkony. 
Věděli jsme, že nás čeká duel na těžkém 
terénu a  potvrdilo se to. Paradoxně bych 
řekl, že nám to i pomohlo a vrátili jsme se 
k naší tradiční kombinační hře. Podařilo se 
nám v prvním poločase vstřelit dvě branky 
a v přestávce jsme si kladli na srdce, aby-
chom tak pokračovali i  nadále a  ideálně 
udrželi čisté konto. To se nám nakonec 
nepovedlo, ale bylo to za stavu tři nula. Pak 
jsme ještě dvě branky přidali. Za dnešek 
musím kluky pochválit. Ukázali, že fot-
bal hrát umíme. Opět jsem tam cítil i vůli 
a touhu po vítězství, za což jsem opravdu 
rád.“

19462:0
 (1:0)

Branky: 21. a  55. J. Horák. Rozhodčí: 
Stloukal – Weiser, Dömisch. Žluté karty: 

72. Bleša – 17. P. Matoušek, 39. Grulich, 
61. Dvořák. Diváků: 120.
Sestava Vrchoslavic: Tomek – Vévoda, 
Bleša, V. Fialka, Gaťařík (65. Churý), Ho-
lub, P. Horák, Řezáč, Lakomý, J. Horák 
(90. Jašek), R. Fialka. Vedoucí mužstva:
Miroslav Coufalík.
Sestava Brodku u Prostějova: Mudrla – 
L. Frys, O. Frys, Bureš, Nehera (56. Kediu-
lych) – P. Matoušek, Grulich (85. Jelínek), 
J. Matoušek, Zatloukal – Dvořák, Švéda. 
Trenér: Vít Hochman.
Hodnocení Vrchoslavic se do redakční 
uzávěrky nepodařilo získat.

Hodnocení trenéra Brodku 
u Prostějova Víta Hochmana:

„Těžko můžu klukům vyčítat, že by se 
nesnažili nebo nebojovali, ale dnes byli 
zkrátka domácí lepší v rozhodujících mo-
mentech, musím jim pogratulovat. Hráli 
jednoduše a měli i větší drajv než my. Vše 
řešili přímočaře nákopem na útočníky, 
kteří si s tím dokázali poradit. My jsme vše 
řešili komplikovaně a  hodně jsme kazili. 
Rozhodlo tak určitě to, že soupeř si pro to 
vítězství šel o něco víc. Měli jsme tam ně-
jaké šance, ale další měl i soupeř. Musíme 
se z toho poučit a vrátit se zase k jednodu-
chosti.“  (jaf)

SMRŽICE Na zápas třetího kola 
I.B třídy skupiny B si musí fanoušci 
Smržic počkat. Tým totiž v sobotu 
na cestu do Moravského Berouna 
vůbec nevyrazil. 

Důvody pro Večerník vysvětlil hra-
jící trenér týmu Miroslav Martinák. 
„Bohužel nás postihla velká marodka, 
neposkládali bychom se. Proto vedení 
našeho oddílu zaslalo do Moravského 

Berouna prosbu o  odložení zápasu. 
Výsledek osobně zatím neznám,“ ko-
mentoval Miroslav Martinák. Smržice 
sezónu nezačaly dobře. Zatím mají za 
sebou porážky 0:5 a 1:2. (sob)

V moravském Berouně se nehrálo

že po začátku, ale i  té dlouhé cestě jsme 
začali hrát naši hru. Velice dobře se tam 
doplňovala lajna mezi Martinem Bílým 
a Davidem Pospíšilem,“ těšilo Petra Ull-
manna. „Hráče jsem v poločase nabádal, 
abychom byli trpěliví a pokračovali v naší 
hře. Že si určitě nějakou šanci ještě vytvo-
říme,“ řekl kouč Konice. Ovšem, nedo-
čkal se. „Začalo se hrát a spustila se průtrž 
mračen. Rozhodčí to chvilku nechal, ale 
během deseti minut to hřiště bylo úplně 
pod vodou. Tam neskočil balón, hráči 
padali, nešla dát přihrávka. Zápas byl pře-
rušen,“ poznamenal. „Delegát řekl, že se 
dvacet minut počká, ale pak šli rozhodčí 
na plochu. Déšť trochu ustal, ale hřiště 
nemělo šanci vstřebat tu vodu a určitě by 
to bylo ohrožení zdraví hráčů. Myslím si, 

že zvítězil zdravý rozum, utkání se přeru-
šilo a po zápase jsme se domlouvali na ně-
jakém termínu,“ zakončil Petr Ullmann. 
O osudu utkání se teprve rozhodne.  

FK Jeseník
0:0

 (0:0) TJ Sokol KoniceTJ Sokol Konice

ukončeno v 54. minutě pro nezpůsobilý terén
Rozhodčí: Winkler – Votava, Kreif. Žluté 
karty: 16. Furik, 31. Janíček, 44. Zrník. Di-
váci: 180
Sestava Konice: Snášel – M. Bílý, F. Drešr 
L. Bláha, Procházka – D. Pospíšil, M. Škra-
bal, J. Krása, R. Krása – Jašíček, Kamený. 
Trenér: Petr Ullmann.

www.vecernikpv.cz

Foto: Michal Sobecký



3. KOLO II. TŘÍDY OKRESNÍHO PŘEBORU OFS PROSTĚJOV V KOSTCE

pro Večerník 

Jan FREHAR

EXKLUZIVNÍ
reportáž

Úvodní minuty duelu toho moc nenabídly. 
Do první vážnější akce se dral Prokop s Fildá-
nem, ale hostující duo ji nevyužilo v zakonče-
ní. Na opačné straně měl první příležitost na 
hlavě Linney, ale mířil vedle. První půlhodina 
byla ale na opravdu vyložené šance tristní. 
Z větší dálky to zkoušely oba celky, ale nikdo 
nedokázal pořádně zaměstnat brankáře. Nej-

větší šance prvního poločasu přišla až po pět-
atřiceti minutách, kdy Okleštěk podržel míč 
a předal jej do ideální pozice Molkovi, který 
vyslal vydařenou střelu, ale s  ní si skvělým 
zákrokem poradil brankář Grepl, který tak 
předal domácímu týmu naději. Svou šanci 
měli ještě i domácí, kdy rohový kop propadl 
za brankáře Marcela Škopa, na brankové čáře 
jej ale nahradil Křivinka a  míč odpálil ven. 
Poločasové skóre bez branek ale odpovídalo 
dění na hřišti. 
Zároveň se druhým poločasem začal opět 
i déšť, který už tak mokré hřiště ještě zrychlil 
a očividně to daleko více vyhovovalo domá-
cím. Nejprve se ale oba kluby uvedly prvním 

pokusem, které skončily zase mimo tři tyče. 
Po deseti minutách se ale skóre poprvé měni-
lo. Chyba hostů na půli hřiště vedla k brejkové 
situaci domácích, kteří ji využili znamenitě. 
Míč dostal přesně do pohybu Klváček a nic 
nevymýšlel. Jeho tvrdý projektil na přední tyč 
zapadl pod břevno a brankář Škop se mohl 
jen smutně ohlédnout – 1:0. Po první brance 
Plumlov jasně převzal iniciativu a byl daleko 
přesnější v kombinaci, což vedlo i k většímu 
počtu zajímavých akcí. Na konci se povět-
šinou střídala dvojice Petr Kiška a Klváček. 
A  jen šest minut stačilo domácím, aby své 
vedení zdvojnásobili, kdy nechala hostující 
obrana velký prostor Kiškovi. Ten si míč 
připravil, aby jej následně střelou za vápnem 
uklidil ke vzdálenější tyči – 2:0. 

Druhá branka byla pro domácí zásadním 
uklidněním a  nadále diktovali tempo hry 
a jasně ovládali držení míče. Hosté se jen těž-
ko dostávali ze své poloviny a vepředu nedo-
kázali delší chvíli míč podržet, takže se logicky 
nedostávali ani k šancím na případnou dra-
matizaci. Jedinou větší šanci měl Molek, který 
se dostal až do vápna, ale jeho pokus skončil 
v rukou Grepla. Na opačné straně měli do-
mácí naopak řadu střeleckých pokusů, ale 
nedařilo se trefit zařízení. V poslední minutě 
měli ještě hosté šanci po závaru z rohu, ale ani 
na třikrát ho do branky nedostali. Případné 
snížení by už nejspíš stejně přišlo vniveč.  
Plumlov si tak vítězství zkušeně pohlídal a do-
táhl se právě na svého soupeře, kde mají oba 
kluby po třech kolech čtyři body. 
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Ladislav ŠEVCÙJ – Sokol Plumlov „B“:
„Myslím si, že jsme byli po celý zápas lepší. Dařilo se nám dobře kombinovat, ale v prvním poločase nám 
chybělo lepší zakončení a nebyli jsme téměř nebezpeční. V tomhle směru to tak dobré nebylo. Ve druhém 
poločase se to zlepšilo a hodně nás uklidnila už první branka. Poté, co jsme dokázali přidat ještě druhou, tak 
jsme hru ovládali a odehráli jsme opravdu vydařený zápas. Dnes bych chtěl pochválit Tondu Klváčka, který 
hrál skvěle a zaslouženě nás také poslal do vedení.“

Michal DUDÍK – :
„My jsme si v podstatě vytvořili nějaké šance jen v prvním poločase. Měli jsme tam určité momenty, které 
kdybychom lépe vyřešili, tak jsme měli dvě tři tutové šance. Ve druhém poločase už to bylo o něčem jiném. 
Soupeř nás přehrával a zaslouženě si odnesl všechny body. Rozhodla individuální kvalita zkušených hráčů 
Plumlova, které vhodně doplňují mladí. Klukům tak těžko něco vyčítat, naopak musím dát kredit domácím, 
jak si utkání po dvou brankách pohlídali. Gratuluji jim k výhře.“

2022/2023

REZERVA PLUMLOVA SI DOMAREZERVA PLUMLOVA SI DOMA
PORADILA S VÝŠOVICEMI

  Foto: Jan Frehar

NA

PLUMLOV Třetí pokračování napsal tento týden okresní přebor a v rám-
ci víkendu se střetla rezerva Plumlova, která na svém stadionu v Borkách 
přivítala nováčka z Výšovic. Dal se očekávat vyrovnaný duel, což také 
první poločas potvrdil. Pro fanoušky však první poločas toho příliš ne-
nabídl a bezbranková remíza odpovídala dění na hřišti. Ve druhém už 
ale převzali iniciativu domácí a se svým sokem si dokázali poradit. Díky 
dvěma přesným zásahům tak slaví letošní první vítězství a bodově se 
dorovnali svému dnešnímu soupeři.

Obě branky padly Obě branky padly 
až ve druhém poločaseaž ve druhém poločase

Sokol Plumlov „B“ – FK Výšovice

22 00 Branky: 
 45.(0:0)

Brodek u Konice
Vícov

Branky: 81. Dostál, 85. P. Pliska. Rozhodčí:
Protivánek – Franc. Žluté karty: 85. J. Burget. 
Diváků: 90.
Sestava Brodku u K.: K. Grepl – Matyáš Gre-
pl, Blatner, Zemánek, Kalabis – J. Burget, P. 
Koudelka, Kschwend, Z. Koudelka – Kolář, 
Michal Grepl. Střídali: J. Koudelka, Švancara, 
Vičar. Trenér: Radovan Vičar.
Sestava Vícova: Šobr – Ježek, Humpolíček, 
Látal, Dostál – Kushnir, Rajnoha, Nevrla, 
Kvapil – Štěpánek, P. Pliska. Střídali: Trneč-
ka, Brabec, M. Pliska, Václavek, Mlčoch, Roz-
síval. Trenér: Miroslav Krutovský. 

Pohledem trenérů:
Radovan Vičar: „Do utkání jsme vstupovali 
s tím, že nás čeká velmi těžký soupeř, což se 
potvrdilo. Vícov měl na začátku jednoznač-
ně více že hry, a jen díky Kryštofovi v brance 
jsme drželi nulu. Po úvodním tlaku hostů 
se hrál vyrovnaný, ale spíše bojovný fotbal. 
Druhý poločas začal stejně jako první nápo-
rem hostů, i tohle jsme ustáli a měli i šance na 
skórování. Bohužel se to nepodařilo a deset 
minut před koncem přišel trest v podobě in-
kasované branky, i když k tomu dojít nemuse-
lo, protože gól jsme dostali z otočeného faulu. 
Druhý gól jsme pak dostali z jasného ofsajdu, 
ale na pomezí byl člen hostujícího týmu, tak 
se vůbec nedivím, že praporek nezvedl. Toto 
mě trochu zaráží, že byli nominováni dva roz-
hodčí a automaticky byl jako druhý asistent 
rozhodčího určen pán z Vicova, aniž by bylo 
nabídnuto obsazení druhého asistenta roz-
hodčího nám. I tak musím uznat, že hosté si 
tři body zasloužili.“
Miroslav Krutovský: „Ubojované vítězství, 
kterého si vážíme. V  prvním poločase 
jsme měli herní převahu, která ale k vedení 
nevedla, a  naše zakončení vázlo. Měli jsme 
tam navíc penaltu, kterou rozhodčí odvolal 
až při její exekuci. Nevím, asi se podívali na 
video. (smích) Do druhého poločasu jsme 
chtěli vstoupit aktivně, ale k naší hře jsme se 
nemohli dostat. Šance tam byly, ale nebylo 
to ono. Nakonec jsme ale přeci jen branku 
dali a do otevřené obrany jsme ještě dokázali 
přidat druhou branku. Opravdu vybojované 
vítězství.“

Nezamyslice
Vrahovice

Branky: 20. Oulehla, 50. Musil, 85. Stejko-
ra – 27. Hanák, 48. Kalandřík, 58. Dvořák. 
Rozhodčí: Rek – Pokorný. Žluté karty: 37. 
Oulehla, 70. Rus, 76. Musil – 32. Prucek, 47. 
a 53. Petík. Červená karta: 53. Petík. Divá-
ků: 111.
Sestava Nezamyslic: J. J. Král – Rus, Král, 
Oulehla, Machálek – Stejkora, Špička, Hájek, 

Musil, Frgál – Přikryl. Střídali: Plšek, Pavelka, 
Otáhal, Mikala. Trenér: Marek Pavelka.
Sestava Vrahovic: Krč – Michalec, Prucek, 
Petík, Vybíral – Varga, Hatle, Doležel, Ka-
landřík – Dvořák, Hanák. Střídali: Koriťák, 
Vitásek, Kovačevič, Jano. Trenér: David Me-
zuliánek.

Pohledem trenérů:
Marek Pavelka: „My jsme dneska nepodali 
vůbec dobrý výkon. Začátek zápasu nám 
utekl a soupeř byl lepší. Měl tam řadu různých 
standardních situací a  měl tlak. Paradoxně 
jsme šli ale do vedení my. Následně se podaři-
lo soupeři dvakrát dostat do vedení. My jsme 
pak museli dotahovat a  trochu jsme výkon 
zvedli, ale pořád to nebylo ono. Pár minut 
před koncem se ale podařilo srovnat. Penalty 
dopadly jako náš celý dnešní výkon a máme 
tak jen bod. Musíme se zvednout, tohle nebyl 
dobrý výkon.“
David Mezuliánek: „Myslím si, že to byl je-
den z těch zápasů, proč se fotbal vlastně hra-
je. Krásné akce na obou stranách, řada gólu, 
neproměněných šancí, ale i  chyb. Zkrátka 
duel, ve kterém bylo opravdu vše. My jsme 
měli dobrý vstup, ale soupeř se dostal do 
vedení a musím říct, že ukázal své kvality. Je 
vidět, že letos může být bitva o čelo hodně 
zajímavá. My jsme dohrávali pětatřicet mi-
nut v deseti po vyloučení a nutno říct, že to 
bylo opravdu náročné, ale kluci to odmakali 
a musím je za to pochválit. Soupeř nás sice 
zatlačil, ale konečné remíza byla asi spraved-
livá. Na penalty nás podržel Krč, který nám 
je vychytal.“

Olšany
Němčice nad Hanou

Branky: 9. z penalty, 12., 50. z penalty, 54. 
a 71. A. Pospíšil ml. – Navrátil. Rozhodčí:
Dömisch – Weiser, Salva. Žluté karty: 8. 
Pěnčík, 26. Vyroubal. Diváků: 55. 
Sestava Olšan: Bokůvka – Keluc, Hansl, 
Nakládal, Posker – Elner, Koleňák, J. Pospíšil, 
Marek – A. Pospíšil ml. – Samek. Střídali:
Lobodáš, Zhyvaha, Míška, Dostál. Trenér:
Antonín Pospíšil.
Sestava Němčic: Chmelař – Pěnčík, Spiller, 
Řezáč, Frýda – Navrátil, Župka, Vyroubal, 
Palíšek – Studený, Handl. Střídali: Tomek, 
Řehák, Korčák. Trenér: Pavel Voráč.

Pohledem trenérů:
Antonín Pospíšil: „Dnes je to určitě pozi-
tivní hodnocení. Podařil se nám vstup do 
utkání, kde jsme dokázali hned dvakrát skó-
rovat, a to nám velmi pomohlo. Bylo vidět, že 
jsme se uklidnili a soupeře jsme přehrávali. Ve 
druhém poločase jsme dali brzo další branku 
z  penalty, která byla spornější, a  chápu na-
štvání soupeře. Pak jsme ale opět dominovali 
a postupně jsme přidali další branky. Když se 
nám podaří proměnit šance, tak je to určitě 
lepší a je to jasně znát.“

Pavel Voráč: „Dnes byl soupeř jasně lepší, 
tady není o  čem debatovat, musím ho po-
chválit. Byl daleko rychlejší a důraznější. Ale 
mrzí mě dnes rozhodnutí hlavního arbitra, 
i když se jim snažím pravidelně vyhýbat. Prv-
ní penalta byla velmi sporná a ovlivnila začá-
tek duelu. Start druhého poločasu byl stejný. 
Tam to navíc byl jasný faul na našeho hráče 
a byla z toho penalta na 3:0. Jako ovlivnění se 
to ale nedá brát, protože soupeř vyhrál oprav-
du zaslouženě. Já zase postrádal šest hráčů 
a do příštího týdne se musíme zlepšit.“

Dobromilice
Určice „B“

Branky: 11. Blumenstein, 61. a  84. Krato-
chvíl, 90. Neděla – 24. Vodák, 68. a 78. Ha-
louzka. Rozhodčí: Jurníček – Stavěl. Žluté 
karty: 31. Kratochvíl, 36. Neděla – 31. Ha-
louzka. Diváků: 95.
Sestava Dobromilic: Drnovský – Bako, 
M. Kaláb, Ryška, Kubíček – K. Rochla, Šoc, 
Blumenstein, Selucký – Neděla, Kratochvíl. 
Střídali: Otruba, L. Kaláb, Mikulášek, M. 
Rochla, Žondra. Trenér: Michal Rochla.
Sestava Určic: Kováč – Ježek, Hudský, P. 
Mlčoch, M. Mlčoch – Rotschedl, Krajíček, 
Menšík, Sosík – Vodák, Halouzka. Střídali:
Mašek, Petyrek, Pospíšil, Čajan, Vaverka. 
Trenér: Karel Vlach. 

Pohledem trenérů:
Michal Rochla: „Dvakrát jsme se dostali do 
vedení, ale soupeř dvakrát srovnal. Pak šel i do 
vedení, které držel ještě pár minut před kon-
cem. Nám se ale podařilo v posledních mi-
nutách skóre otočit na naši stranu. Na nervy 
hodně dramatický zápas, který diváky musel 
bavit. Kluky musím pochválit. Myslím si, že 
jsme hráli pohledný fotbal jak my, tak soupeř. 
Pro diváky na podívání opravdu vydařený 
zápas. Hosté budou asi určitě zklamaní, ale já 
jsem rád, že jsme dokázali už podruhé v sezó-
ně takto obrátit zápas.“ 
Karel Vlach: „Typické venkovní utkání pro 
naši rezervu. Měli jsme o něco více ze hry, ale 
opět jsme museli dotahovat náskok soupeře. 
Do poločasu jsme vyrovnali, ale následně šel 
soupeř opět do vedení. V poločase byla troš-
ku čistka a ve druhé půli se obraz hry změnil. 
Dali jsme dvě branky a najednou jsme vedli. 
Jenže jsme nezvládli konec duelu a soupeře 
jsme nechali utkání otočit po dvou standard-
ních situacích. Když bych to vzal neutrálně, 
tak remízový zápas. Jako vlastenec Určic ale 
musím říct, že jsme si to prohráli sami.“

FC Kostelec na Hané „B“
Držovice

Branky: 16. Valina, 44. Řehulka, 71. Fur-
manets, 75. S. Valenta. Rozhodčí: Sedlák – 
Slabý, Vodák. Žluté karty: 88. Srbený (D). 
Diváků: 51.

Sestava Kostelce: Drčka – Tichý, Jurník, Ju-
račka, Synek – Pírek, Doležel, Výmola, Fink – 
Kankovský, Knápek. Střídali: Skalník, Kintr, 
Grulich, Světlík, Kastner. Trenér: Vladimír 
Staněk.
Sestava Držovic: Pokorný – Furmanets, 
Srbený, M. Valenta, Šťastný – Koutný, Hodu-
lák, Valina, Procházka – S. Valenta, Zatloukal. 
Střídali: Řehulka, Budaj, Lošťák, Štěpánek, 
Fürle. Trenér: Viktor Šťastný.

Pohledem trenérů:
Vladimír Staněk: „Dnes to bylo z naší stra-
ny takové nemastné, neslané a soupeři jsme 
se nedokázali v  ničem vyrovnat. Všude byl 
o krok dříve a měl převahu. Nám to vůbec 
nešlo. Těžko říct, čím to přesně bylo, ale ta-
kový výkon by nám na body nestačil proti 
nikomu. Snad jsme si to nyní vybrali a příště 
to bude daleko lepší, dnes musím soupeři 
pogratulovat k zasloužené výhře, kterou si od 
nás odvezl.“
Viktor Šťastný: „Utkání musím hodnotit 
kladně. Soupeře jsme nepouštěli do žádných 
větších akcí, které by pro nás mohly znamenat 
nebezpečí, naopak sami jsme jich měli víc než 
dost. V prvním poločase jsme dokázali dvě 
proměnit, a to nás uklidnilo do dalšího boje. 
Ve druhém poločase jsme na to chtěli navázat. 
Dvacet minut to byl poměrně otevřený boj, 
ale po třetí brance už soupeř rezignoval a my 
jsme si došli pro zasloužené tři body a další 
vítězství.“

Přemyslovice
Kralice na Hané „B“

Branky: 75. z penalty Kawij, 80. a 89. Bross. 
Rozhodčí: V. Minx – Franc. Žluté karty: 21. 
Kořenek. Diváků: 75.
Sestava Přemyslovic: Rozsíval – Liška, 
Oščádal, Špaček, Kořenek, Janoško, Zahrad-
níček, Horníček, Šafránek, L. Tyl, Šmehlík, 
M. Tyl, Kopečný, Růžička, Zelinka. Trenér:
Lukáš Tyl. 
Sestava Kralic: Miler – Bluma, Haluza, Ko-
vařík, Daniel – Spáčil, Dvořák, Kawij, O. Petr-
žela – Bross, R. Petržela. Trenér: Jiří Němčík. 

Pohledem trenérů:
Lukáš Tyl: Hodnocení trenéra Přemyslovic 
se do redakční uzávěrky nepodařilo získat.
Jiří Němčík: „Zase nás bylo jen jedenáct, 
a to bylo ještě důležité, že jsme získali Lukáše 
Kovaříka z Biskupic. Zápas jsme ale zvládli 
skvěle a celou dobu jsme byli lepším týmem, 
vítězství jsme se určitě zasloužili. Trápili 
jsme se dlouho v koncovce a pomohla nám 
až penalta na Brosse, která byla jednoznačná. 
Po té brance se nám podařilo přidat ještě dva 
góly a  zaslouženě jsme si odvezli všechny 
body. Hráče musím pochválit, protože jsme 
byli opět v  jiném složení, ale dnes to ani 
nebylo poznat, byli jsme zkrátka lepším tý-
mem.“  (jaf)
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      KOLA
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KOLA

ZAJÍMAVOSTZAJÍMAVOST
KOLAKOLA

klikni na
www.vecernikpv.cz

EXEXKLUZIVNÍ ROZHOVOREXKLUZIVNÍ ROZHOVOR
S FRA NTIŠKEM HANÁKEM NAJDETE 

NA WWW.VECERNIKPV.CZ

BYLI  JSMEBYLI  JSME

U TOHOU TOHO



Po dvou letech se kompletního roč-
níku dočkaly i  nejnižší třetí třídy, 
které jsou geograficky rozděleny na 
dvě části. Zatímco v  jižní „A“ sku-
pině to moc velký boj nebyl a zcela 
jednoznačně zde vládla dvojice re-
zervy Kostelce na Hané a  Výšovic, 
které si nakonec také zajistily i mís-
to o soutěž výš. Nově zde však bude 
od sezóny 2022/2023 působit celek 
Tištína, rezerva Čechovic a  Čechy 
pod Kosířem. Soutěže se od nového 
ročníku navíc ještě rozrostou, což 
je po letech úbytku zajímavý počin 
a snad i pozitivní trend do budouc-
na. 
V  „A“ skupině se už před sezónou 
čekala dominance již zmíněného 
dua Kostelce „B“ a  Výšovic, které 
i  předchozí ročník dokázaly jako 
jediné šlapat na paty Olšanům 
u  Prostějova, pozdějšímu vítězi 
a  postupujícímu. Svou pozici pak 
během celé sezóny potvrzovaly, 
i když nutno dodat, že velmi krátké 
sezóny. Už před začátkem ročníku 
totiž skončila rezerva Čechovic a po 
druhém duelu i záložní výběr Brod-

ku u  Prostějova. Každý celek tak 
mohl odehrát jen dvanáct utkání, 
což není ani polovina ročníku okres-
ního přeboru. 
Oba lídři přitom dlouho nezaváha-
li a  dvakrát jejich duel skončil na 

penalty, takže i bodově na tom byli 
shodně. V posledním kole ale Výšo-
vice poprvé ztratily i  jinde a  Kos-
telec získal první místo a zaručený 
postup. Z  něj se nakonec radovaly 
i  Výšovice, které doplnily okres na 
úkor Jesence-Dzbelu, jenž se rozho-
dl pro dobrovolný pád. 
Na dalších místech už byla situace 
odlišná a  celky si braly vzájemně 

body. Nejlépe z  toho nakonec vy-
bruslila další rezerva Otaslavic 
a mohla slavit bronz. V rámci jed-
nobodových rozestupů skončily na 
dalším místě Pavlovice, Bedihošť 
a  Biskupice. Nejhůř na tom byla 
Želeč, která s  osmi body skupinu 
uzavřela. 
Do nového ročníku přichází řada 
změn nejen v počtu klubů, ale také 
v  jejich reorganizaci. Dělení na se-
ver a jih zůstalo, ale jelikož z „áčka“ 
postoupili Kostelec a Výšovice, mís-
to nich grupu doplnil Tištín a „béč-
ko“ Čechovic plus nově také Čechy 
pod Kosířem. Skupinu tak bude 
hrát osm celků a v letošní sezóně se 
navíc bude hrát tříkolovým systé-
mem. Celkem tak na mužstva čeká 
jednadvacet kol, což je oproti loň-
ským dvanácti jednoznačně posun 
správným směrem.

Letos se trojky dočkají Letos se trojky dočkají větší
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PROSTĚJOVSKO Nové číslo PROSTĚJOVSKÉHO Večerníku přináší další pokra-
čování seriálu FOTBAL EXTRA, přičemž tentokrát se jedná o jubilejní čtyřicátý díl. 
Fotbalové ohlédnutí pro vás připravujeme každé pondělí už téměř rok a stále je 
o čem psát. V minulém vydání jsme se podrobněji podívali na nejvyšší okresní 
soutěž a nyní se přesouváme ještě o patro níž, už do takzvaného pralesa. Dnes 
přichází na řadu III. třída pod hlavičkou Okresního fotbalového svazu Prostějov, 
konkrétně pak skupina „A“. Ta dostala oproti druhé skupině přednost, jelikož za-
číná už o dva týdny dříve. V příštím čísle se tak můžete těšit na „béčko“.
V rámci nejnižších dospělých soutěží se stále ohlížíme za loňským ročníkem, 
představujeme už ale postupně také novinky do nadcházející sezóny a přinesli 
jsme vám také losy všech soutěží pěkně přehledně na jednom místě.
Ještě než se tedy podíváme na každý ze sedmi celků i dva nováčky v následující 
sezóně 2022/2023 ve „trojce okresu“, připomeňme si už jen ve stručnosti, co vše 
jste mohli najít v předchozích devětatřiceti dílech. 
Prvotní ohlédnutí jak po podzimní, tak jarní části patří souhrnům seniorských, 
ženských i mládežnických soutěží, největší prostor následně dostává jediný pro-
fesionální klub v regionu, jímž je účastník druhé ligy 1.SK Prostějov. Poté přišel 
na řadu krajský přebor, ještě s duem Kralice na Hané a Lipová. Následovaly další 
grupy Olomouckého KFS až po III. třídu OFS Prostějov, přidali jsme také ženská 
klání s regionálním zastoupením a došla řada i na menší potěr, tedy mládež. 
Nejinak tomu bude i v příštích týdnech. Tu a tam nám občas do naplánovaného 
harmonogramu skočí aktuální události, jako bylo například čtvrtfinále krajské-
ho poháru či naposledy již zmíněné rozlosování všech soutěží. V neposlední 
řadě jsme se v seriálu věnovali i těm, bez kterých by fotbal nebyl fotbalem, tedy 
rozhodčím. 
A jedeme zvesela dál! Po okresních třídách mužů přejdeme k ženám v kopač-
kách a dojde i na mládežnické soutěže. 
Takže se pohodlně usaďte a pečlivě se začtěte do všeho, co má něco společného 
s „kulatým nesmyslem“!

PŮVODNÍ zpravodajství pro Večeník

Jan FREHAR

4 – Daniel Halenka (Biskupice), Jakub 
Strašák (Pavlovice), 3 – Lukáš Ryšánek 
(Výšovice)

1 – Zdeněk Fildán, Kristián Koukal a Mar-
tin Kozdas (všichni Výšovice)

21 – Jan Skalník (Kostelec na Hané „B“), 9 
– Matěj Zavadil (Výšovice), 8 – Roman Rie-
ger (Otaslavice „B“), 7 – Jan Alexy (Biskupi-
ce), Antonín Bartošek (Pavlovice), Zdeněk 
Hrubý (Bedihošť), Kristián Koukal (Výšo-
vice), Lukáš Kovařík (Biskupice), Michal 
Lužný (Kostelec na Hané „B“), Jan Makoš 
(Otaslavice „B“), Lukáš Ryšánek (Výšovice)

1 - Jan Skalník a Michal Lužný (oba Koste-
lec na Hané „B“)

1 - Jan Skalník (Kostelec na Hané „B“)

2 – Jan Skalník (Kostelec na Hané „B“)
1 – Zdeněk Špička (Pavlovice), Martin 
Musil (Bedihošť), Tomáš Langr 
(Bedihošť), Roman Rieger (Otaslavice 
„B“), Lukáš Ryšánek (Výšovice), Tomáš 
Hon (Otaslavice „B“), David Fojtík 
(Bedihošť), Lukáš Kovařík (Biskupice)

Z V VP PP P S B
  1. 12 10 1 1 0 58:12 33
  2. 12 9 1 2 0 50:14 31
  3. 12 2 4 1 5 32:39 15
  4. 12 4 0 2 6 22:37 14
  5. 12 4 0 1 7 36:45 13
  6. 12 3 1 1 7 28:41 12
  7. 12 2 1 0 9 20:58 8

4. Pavlovice 6 2 0 1 3 10:11 7
5. Pavlovice 6 2 0 1 3 12:26 7

Tři nováčci, přitom u každého zcela 
jiný příběh. Zatímco Tištín potkal 
pád z  okresního přeboru, Čechy 
pod Kosířem zase přesun z  „B“ 
skupiny a rezerva Čechovic se před 
novou sezónou rozhodla obnovit 
po roční pauze svoji činnost. Nyní 
se všechny celky potkají se zbývající 
pěticí v jedné soutěži a rozhodně by 
nemusely být jen do počtu. 
Tištín se protrápil okresním přeborem 
až k  nevyhnutelnému pádu. „Během 
sezóny se nám nedařilo vůbec nic. 
Třeba nám tento pád o soutěž níž tro-
chu pomůže dát se zase dohromady, 
teď jsme konkurenceschopní nebyli,“ 
přiznal trenér Rudolf Návrat. „Lidé 
v  Tištíně ale na fotbal nezanevřeli 
a  očekávám, že dobrá návštěvnost 
bude pokračovat i nadále, a to je na této 
úrovni nejdůležitější. Na co to během 
sezóny bude stačit, uvidíme, určitě ale 
na to nebudeme tlačit na sílu a nějaké 
vysoké ambice, to bych zatím neuvá-
děl. Zkrátka uvidíme, co přinesou prv-
ní zápasy,“ přidal k novému ročníku. 

Obnovení rezervního celku hlásí 
v  Čechovicích, kde se už „B“ muž-
stvo může radovat z finále okresního 
poháru. „Loni to byl pro nás pro-
blém ohledně počtu. Měli jsme dva 
dorostenecké celky, se kterými to šlo 
těžce skloubit. Letos nám řada hráčů 
v dorostu končila a pro ně tak bude 
rezerva k dispozici. V ní doplní naše 
zkušené hráče, kteří už zanechali ur-
čitou stopu v  klubu,“ objasnil Petr 
Klimeš už před nedávnem. Výběr 
převzal zkušený lodivod Evžen Kuče-
ra a tento tým bude rozhodně patřit 
mezi favority, což dokazuje už svým 
postupem v poháru. „Žádné ambice 
před sebou zatím nemáme. Uvidíme, 
jak se bude soutěž vyvíjet. Mužstvo 
je určitě zajímavé. Nechybí v  něm 
zkušení hráči, ale ani mladíci, kteří se 
potřebují ještě vyhrát,“ dodal Kučera. 
Posledním účastníkem je tým z Čech 
pod Kosířem, který svůj prostor do-
stane v příštím vydání Večerníku věno-
vaném i zhodnocení loňské sezóny ve 
skupině „B“. 

porce duelůporce duelů

Z původně avizované devítky klubů 
zůstala pro ročník 2021/2022 jen 
sedmička. Ještě před losovacím akti-
vem se totiž pro roční pauzu rozhod-
la rezerva Čechovic, která se ale od 
nové sezóny vrací. Po druhém kole 
to následně zabalila i rezerva Brodku 
u Prostějova, ta se už ale v kolotoči 
ani pro letošní sezónu neobjeví. Do 
nového ročníku však přesto vstoupí 
hned osmička celků, která se nově 
potká tříkolově, což kluby kvitují.
Dva nejlepší týmy ze III. třídy skupiny 
„A“ vám už Večerník představil v  mi-
nulém díle seriálu FOTBAL EXTRA 
týkající ho se Okresního přeboru. Rezer-
va Kostelce na Hané nakonec v soutěži 
zvítězila o  dva body, na základě ztráty 
Výšovic v posledním kole, jinak to byla 
ale suverénní jízda obou celků. „Někte-
ré zápasy byly trošku náročnější, ale po 
většinou se jednalo o jednoznačné duely, 
kde zkrátka chyběla lepší konkurence 
pro nás i pro Kostelec. Ukázala to tabulka 
i konečné skóre nás i soupeře z Kostelce,“ 
prozradil kouč Výšovic Michal Dudík. 
Vesměs stejně hodnotil loňskou jízdu 
i  dnes už bývalý kouč Kostelce Juraj 
Šulc. „Nejprve jsme o  postupu příliš 
neuvažovali, ale jak se sezóna rozběh-
la, bylo stále patrnější, že s Výšovicemi 
jsme hodně odskočení a následně to tak 
byl hlavní cíl. Ten jsem splnil a podařilo 
se nám to, takže jsem to mohl spokoje-
ně přenechat panu předsedovi. Já už to 
časově zkrátka nestíhám,“ prozradil.
Do nového soutěžního ročníku už tak 
oba celky vstoupily v  nejvyšší okresní 
soutěži a jejich výkony jsou zatím chvá-
leny. Sledují ale i situaci v rámci III. třídy. 
„Určitě je dobře, že se soutěž odehraje 
tříkolově. Loni toho bylo opravdu málo 
a po měsíci a půl bylo po sezóně, to i ně-
kteří staří páni toho odehráli víc,“ měli 
jasno oba trenéři, že tento krok je správ-
ným směrem. 

Bronz nakonec urvala 
rezerva Otaslavic 

O konečném třetím místě rozhodovalo 
až poslední kolo, protože bodové roze-
stupy byly minimální. S patnácti body 
na tom byla nejlépe rezerva Otaslavic 
a  se sezónou tak mohla panovat ale-
spoň částečná spokojenost. „Někdy to 
bylo hodně dobré a mohli jsme zahrát 

vyrovnaný duel i se dvěma suverény, ale 
ne vždy jsme se složili tak, jak bychom 
měli. Řešit problémy s počtem už ne-
chceme. Celkově ale třetí místo bereme 
jako úspěch,“ hodnotil sekretář klubu 
a vedoucí B mužstva Pavel Skalický. 
Do nadcházejícího ročníku žádné vý-
razné změny neočekává a s nadějí vyhlíží 
příchod mladých fotbalistů, kteří by po-
stupně měli hrát výraznější role. „Chce-
me hlavně zapojit naše dorostence, aby si 
už postupně zvykali na mužské soutěže 
a připravovali se tak i třeba pro A muž-
stvo. Bude tak záležet hlavně na nich, 
jak budou chodit, my budeme ale určitě 
rádi, když budou mít výraznější roli než 
zkušení hráči. Do budoucna by to pro 
nás bylo jen dobře,“ prozradil Skalický. 
Ohledně ambicí je tak opatrný a čeká, 
co nový ročník nabídne. Za výraznější 
porci zápasů je ale rád. „Těch šest zápa-
sů bylo opravdu málo. Začalo se někdy 
v  září a  končilo v  půlce října. Určitě 
nejde na této úrovni hrát stejný počet 
jak ve vyšších soutěžích, ale těch devět 
až jedenáct je za mě ideální pro danou 
soutěž. My se necháme překvapit, jak na 
tom budou soupeři. Pro nás než výsled-
ky je nyní daleko podstatnější, abychom 
se scházeli a aby už přebírali větší role 
naši mladíci,“ uzavřel kouč. 

Brambora putovala 
do Pavlovic u Kojetína

Čtvrté místo pro sebe vybojovaly Pavlo-
vice u Kojetína, když získaly víc bodů na 
jaře než na podzim. „Na podzim jsme za-
čali velmi dobře a nevypadalo to špatně, 
postupně to ale bylo horší a po prvních 
třech duelech, kde jsme bodovali, jsme 
třikrát prohráli, ale poslední duel byl pro 
nás kontumovaný. Na jaře nám odešli ně-
kteří hráči a bylo to znát, ale konečných 
čtrnáct bodů je dobrých, hlavně jsme 
rádi, že fotbal na vesnici stále pokračuje, 
protože to je to poslední, co ještě zbylo. 
Chceme v  něm pokračovat i  nadále,“ 
prozradil Bohumil Kejnar, který se fotba-
lu v Pavlovicích věnuje už řadu let. 
V  mužstvu výraznější obměnu neo-
čekává a  spíš řeší, zda by mohli o  ně-
kterého z  hráčů posílit z  nedalekých 
Nezamyslic, kde si dlouhodobě spolu-
práci pochvalují. Ambice pak zůstávají 
neměnné, především chtějí v  Pavlovi-
cích dál fotbalem bavit nejen sebe, ale 

i  místní. „Jsme hlavně rádi, že se daří 
fotbal na vesnici udržet, protože je to 
stále větší problém. Někde je to také už 
jedna z mála společenských akcí, která 
v obcích je, byla by tak velká škoda o něj 
přijít. Určitě si žádné bodové cíle nedá-
váme, nechceme být úplně na konci, to 
je jasné, ale v první řadě se chceme bavit, 
protože to je zásadní. Snad k tomu po-
může i větší porce zápasů a věřím, že se 
nám vyhnou zranění,“ dodal Kejnar. 

Pátou pozici 
obsadil Bedihošť 

O další bod méně jako mužstvo z Pavlo-
vic posbíral Bedihošť, který po lepší pod-
zimní části postupně ztrácel. „Na podzim 
se nám celkem dařilo, potrápili jsme i Vý-
šovice s Kostelcem, ale před jarní částí to 
bylo horší. Scházelo se nás méně a bylo 
to znát i na hřišti. Trošku jsme tak bojova-
li i s počtem, jak je v současné době běžné 
skoro všude,“ ohlížel se předseda a kouč 
mládeže Martin Musil. 
Do nové sezóny jde klub zhruba ve stej-
ném složení. Nováčky jsou mladý Ro-
bert Stavěl, který bude k dispozici i do-
rostu, a Mauricio Campolina De Souza. 
„Máme tu dva nové hráče, jeden je ale 
především posilou pro náš dorost. Jinak 
pokračujeme zhruba ve stejném složení 
a hlavní bude, aby se kluci scházeli v dob-
rém počtu, podle toho by pak mohla 
vypadat hra i výsledky,“ doplnil předseda. 
Aktuální ročník Bedihošť už rozběhl 
pohárem a v něm se mu podařilo dojít 
do semifinále. Ambice pro sezónu jsou 
ale také bez výraznějších bodových zis-
ků. „Chceme hlavně, aby to bavilo hráče 
i  fanoušky. Zda to bude nějaké dobré 
umístění, či o něco horší, to bude záviset 
na tom, jak se budeme scházet. Postup-
ně chceme taky zapojovat naše mládež-
níky a na co to bude stačit, se necháme 
překvapit,“ dodal Musil. 

Stíhací jízda Biskupic 
přišla pozdě

Celek Biskupic na podzim a  na jaře? 
To byly dva zcela odlišné příběhy. Po 
podzimní části svítala u klubu v kolonce 
bodů nula. „Podzim byl velmi špatný. My 
jsme měli řadu zraněných, kteří chyběli 
dlouhodobě, a  skládali jsme to, jak se 
dalo. Na jaře už se nám to ustálilo a hned 
to bylo znát. Dvanáct bodů i to, že se nám 
povedlo získat dva body proti Výšovi-

cím, to určitě dokazují. Snad teď budeme 
v kompletní sestavě už od začátku,“ přeje 
si jeden z hráčů Martin Trávníček. 
Do nového ročníku by se toho v Bis-
kupicích příliš měnit nemělo. „Moc 
bychom do toho sahat neměli. Hlav-
ně jsme zatím všichni snad relativně 
v pořádku a mohlo by to tak vypadat 
dobře od začátku ročníku, ale uvidíme, 
protože loni to vypadalo podobně a pak 
nám hráči scházeli,“ vrátil se ještě jednou 
k nevydařenému jaru Trávníček. 
Letos se tak budou chtít v Biskupicích 
držet ve vyšších pozicích, aby nemuse-
li nic dotahovat. „Rozhodně chceme 
začít podzim tam, kde jsme na jaře 
skončili. Pokud se nám podaří scházet 
v  dobrém počtu, tak určitě můžeme 
s většinou celků hrát otevřenou a vyrov-
nanou partii. Určitě bych tak byl raději, 
kdybychom se pohybovali v  horních 
patrech,“ dodal Trávníček. 

Želeč
skončila poslední 

Na nepopulárním posledním místě 
skončili fotbalisté z  Želče, kteří posbí-
rali osm bodů. „Jednou nás bylo dost 
a zvládli jsme být konkurenceschopní, 
pak se ale stávalo, že jsme nemohli po-
skládat jedenáctku. Na tom tak musíme 
zapracovat, hlavně že ale přibyl počet 
zápasů, protože hrát doma třikrát za 
podzim a třikrát za jaro bylo až komic-
ké,“ prozradil Petr Možný, který v klubu 
působí jako funkcionář a  stará se také 
o místní hřiště. 
Pro příští ročník by se toho v kádru pří-
liš měnit nemělo a kostra týmu zůstává 
i  nadále pohromadě. „Hráči, kteří zde 
jsou, chtějí i nadále pokračovat, což je 
pro nás důležité. Podařilo se nám v mi-
nulých letech omladit a snad v tom bu-
deme do budoucna pokračovat. Věřím, 
že když se budeme scházet, tak bychom 
mohli navázat na úspěšnější ročníky, 
než byl ten poslední,“ přidal Možný. 
Největší radost pak má z vyššího zápřa-
hu. „Když se tu v loňské sezóně hrálo 
třikrát za rok, tak vám z  toho bylo až 
smutno. To se má člověk starat o areál 
kvůli třem zápasům za půl roku?! Zkus-
te pak někoho ukecat, aby vám s tím po-
máhal. To byla absurdní situace. Teď to 
bude určitě lepší a jsme rádi, že to takto 
dopadlo. Jinak bychom přemýšleli, co 
dál. Nějaké velké ambice tu nebudou. 
Chceme, aby to nadále bavilo místní 
a na fotbal se chodili všichni pobavit,“ 
dodal Možný. 



PROSTĚJOV Když se řekne 
v Prostějově sport, často se vyba-
ví především kolektivní týmy na 
profesionální úrovni, ať už je to 
fotbal, hokej nebo třeba volejbal. 
Trochu stranou neprávem stojí 
některé další odvětví jako napří-
klad atletika. Přitom právě zdejší 
klub má velice dlouhou a  úspěš-
nou tradici. Navíc se úspěchy ne-
protíná pouze minulost, ale také 
současnost. Hodně o  tom může 
povídat Dalibor Ovečka (na sním-
ku), mládežnický trenér a  sám 
bývalý závodník, dnes vedoucí 
oddílu Atletiky Prostějov. V  jeho 
případě jsme probrali nejen pod-
hloubí královny sportu, ale i téma 
tělocviku na školách, neboť je 
současně také učitelem a  ředite-
lem prestižní prostějovské školy.

v rámci exkluzivního
interview
pro Večerník
se ptal
Michal
SOBECKÝ

Jak vzpomínáte na své atletic-
ké začátky? A jak jste se vůbec k at-
letice dostal?
„Stalo se tak díky výběru do sportov-
ních tříd, které působily na základní 
škole Sídliště Svobody. Pochá-
zím z  Určic, kam přijeli 

trenéři na nábor. Byl jsem tehdy 
doporučen ke studiu ve sportovní 
třídě a  tak jsem nastoupil do páté 
třídy. Tam se rozvíjely mé schopnos-
ti a dovednosti, dostavily se i první 
sportovní úspěchy. V  osmé třídě 
jsem pak byl poslán jako talentovaný 
atlet na sportovní gymnázium do 
Brna, kde jsem pokračoval. Násled-
ně jsem vystudoval tělesnou výcho-
vu v  Olomouci a  vrátil se do Pros-
tějova. To už jsem působil na pozici 
trenéra a v kategorii dorostu, juniorů 
i  dospělých jsem zároveň startoval 
za Prostějov. Až přišlo zranění, když 
urvaná achillovka, ukončila moji ka-
riéru.“ 

Jak byla?
„Neříkám, že byla hvězdná, ale sluš-
ná. (úsměv) Mám dvě medaile z mis-
trovství republiky a  jako družstvo 
pod vedením pana Čečmana jsme 
dosahovali velice pěkných výsled-
ků.“

Kterým disciplínám jste se vě-
noval?
„Já byl spíše běžec na střední a dlou-
hé tratě. Ale docela mi šel i  oštěp. 
Takže jsem kombinoval běh na 400, 
800 a  1500 metrů překážek plus 
k  tomu netradičně zmíněný hod 
oštěpem.“

Zmínil jste legendu pana 
Čečmana. Co říkáte na to, že i ve 
svém pokročilejším věku je v od-
díle stále aktivní?
„Je to úchvatné. On byl velice úspěš-
ným atletem a své zkušenosti předá-
vá dál. Stále s námi spolupracuje, což 
je skvělé. Má pořád co předávat a co 
říct. Funguje to ale i obráceně, jemu 
zase pomáhá přítomnost mladých 
sportovců, jejich energie. Jak těm li-
dem roky přibývají, tak žijí život, kdy 
jim připadne, jak stárnou. A  právě 
elán a soutěživost jej pomáhají udr-
žovat v takové kondici, v jaké je. Star-
ší lidé se samozřejmě zaobírají ne-
mocemi, ale on na to nemá prostor.“ 
(smích)

Berete to tak i  u  sebe, i  když 
jste o  více než generaci mladší? 
Tedy že ještě víc omládnete v ob-
klopení mladých sportovců?
„Ano, také to tak vnímám. Člověk 
pak žije trochu jiný život. To mládí 
a  elán, ta chuť soutěžit… A  vždyc-
ky říkám, že bývám víc nervózní při 
soutěžích, než když jsem sám závo-
dil. (úsměv) Prožívám to kolikrát víc 
právě až teď v pozici trenéra.“

Občas se o sportu mluví jako 
o  „Popelce“ opomíjené státem 
i  společností. Vnímáte to tak? 
Jako tělocvikář a ředitel školy zna-
lý nastavení osnov k  tomu máte 
jistě co říct.
„Za nás můžu říct, že dbáme na tě-
lesnou výchovu pro všechny žáky. 
Ve sportovních třídách mají děti 
výhodu, že disponují počtem 
pět hodin tělesné výchovy 
týdně. Bylo by dobře, 
kdyby to mohlo být ve 
všech třídách. Sna-
žím se o  navýšení, 
ale jsme limitova-

ní prostory. Usilujeme tedy o vznik 
běžeckého tunelu, který by nesloužil 
jen členům atletiky, ale všem našim 
740 žákům. Umožnil by navýšit 
možnost pohybu během celého týd-
ne. I pokud jde o obsah hodin, dbá-
me na to, aby se děti hýbaly a bavilo 
je to. Abychom je neznechutili. Ne-
fungují u nás tabulky, že někdo něco 
musí zaběhnout nebo vyšplhat za 
nějaký čas. Hledáme moderní ces-
ty, aby děti při opuštění školy měly 
chuť sportovat. Myslím, že se nám to 
daří. Jak naznačujete, jsou školy, kde 
vedení sport nepodporuje. Jsou tam 
ochotni vyměnit tělocvik za hodinu 
jiného předmětu. Přistupují k tomu, 
že je to jen povinnost, co musí pro-
běhnout. Co vím, tak je to i o stra-
chu…“

Bojí se zranění?
„Ano, mají obavy, aby se dětem nic 
nestalo a nenastala konfrontace s ro-
diči. Ti často hledají viníka, proč má 
dítě zraněné koleno? Proč jej paní 
učitelka třeba nechala přeskakovat 
překážku, když bylo riziko odřenin?! 
Aktuálně Česká školní inspekce 
chystá velké šetření tělesné zdatnos-
ti školáků. Na základních školách se 
bude týkat třetích a sedmých roční-
ků. Je vytvořená sada testů, kterou 
absolvují všechny děti v  republice. 
A budou z toho dělat závěry. Třicet 
let se v  republice nic takového ne-
dělalo. Jsem tak hodně zvědavý. Vě-
řím v to, že data oproti těm z doby 
před třiceti lety budou hrozivá. Na 
druhou stranu doufám, že budeme 
patřit k lepší části tím, že se pohybu 
a sportům pravidelně věnujeme.“

Byla na kondici dětí hodně 
znát koronavirem vynucená 
pauza?
„Když to vztáhnu na atlety, co mají 
navýšený počet hodin, tam to ne-
vidím nějak tragicky. Měli jsme vý-
hodu, že děti chodí k nám do školy. 
Měli jsme tedy jistotu, že ty, které 
sport kvůli koronaviru opouštěly, 

tak se nám vrátily. Jinde měli obavy, 
že se nevrátí, že si najdou jinou zába-
vu. My tím propojením se sportov-
ními třídami měli jistotu, že se vrátí. 
A  po návratu, když jsme začínali 
trénovat, jsme byli potěšeni, že to 
nebyla taková tragédie. Samozřejmě 
v technických disciplínách jsme měli 
manko. Ale co se týká kondice, tam 
to nebylo tak špatné. Myslím, že děti, 
které u nás jsou, jsou z rodin, jež je 
samy vedou ke sportu. Takže něja-
kou formu pohybu si našly. A  bylo 
to vidět.“

Měla v  tomto směru atletika 
výhodu proti týmovým sportům?
„Jasně. Při koronavirové pandemii 
v  týmovém sportu to byl problém, 
je tam sehranost, je potřeba udržo-
vat počet lidí. A pracovat na kondici, 
to je jediné, co mohli. U nás se tělo-
cvikáři snažili obesílat rodiče, dělali 
jsme akce, výzvy. Ať už to bylo bě-
hání, chůze, běžkování, kolo. Sport 
jsme k  dětem podsouvali a  velká 
většina to plnila, což je super. Když 
jsme u  koronaviru, vím o  oddílech 
v jiných městech, i u nás, ale v jiných 
sportech, že se tajně porušovala daná 
protikoronavirová pravidla. Což se 
u  nás nedělo. Vnitřně to tak mám. 
Děti nevedeme jen k  tomu, aby 
byly úspěšnými atlety. Ale předává-
me i vzkaz, že je potřeba dodržovat 
pravidla. Jak sportovní, tak v danou 
chvíli ta vydaná vládou. Vím, že se 
to tak ale někde nedělo. Chtěli vyu-
žít, aby měli náskok a tajně se někde 
schovávali. Doba byla těžká a  ne 
všichni to chápali. My to ale měli na-
stavené tak, že v tom okamžiku bylo 
potřeba dodržet i výchovnou část.“

Jak je důležité propojení spor-
tu a  školy při všudypřítomných 
technologiích? V  době, kdy má 
pomalu každé dítě dotykový tele-
fon nebo tablet...
„Já jsem na svoji pozici šel s tím, že 
škola je sportovní, a rád bych pokra-
čoval v  nastolené tradici a  v  úspěš-

né historii. To byla a  je pro mě 
srdeční záležitost. Vidím to 

i  nyní, ať si říká kdo chce, 
co chce, je to významná 

součást života člověka. 
A my na to dbáme, sport 
propagujeme ne pouze 
ve sportovních třídách, 
ale po celé škole. Patří 
prostě ke zdravému ži-
votnímu stylu. Jako ško-
la máme zdravý životní 

styl i  za motto. 

Hlavně je to smysluplná aktivita pro 
trávení volného času dětí. Proto 
chceme, aby sport byl se školou ma-
ximálně propojen, aby o  tom děti 
měly povědomí. Příkladem bylo, že 
jsme se zapojili do akce deset tisíc 
kroků. Byli jsme taková pilotní škola, 
která měsíc duben trávila tím, že děti 
u nás ve škole soutěžily. Zapojujeme 
se do různých soutěží nejen v  atle-
tice, ale i v jiných sportech. A neza-
pojujeme jen děti ze sportovních 
tříd. Ostatně máme ve škole spoustu 
úspěšných sportovců v řadě odvětví, 
kteří mají sport za svůj a  berou jej 
jako součást svého životního stylu.“

V  jaké situaci je nyní atletika 
v České republice?
„Momentálně sleduji mistrovství 
Evropy, které vyvrcholilo v  nedě-
li. A  ač je to nejpočetnější výprava 
v historii, tak mě trochu mrzí malá 
úspěšnost na medailových pozicích. 
Je možné, že to bude chtít ještě chvíli 
času, dochází totiž k takové generač-
ní výměně. Pokud se jedná o  svaz, 
funguje velmi dobře, má širokou zá-
kladnu. Za mě je to možná až moc 
posunuto do přípravkových a před-
přípravkových kategorií. Atlet, po-
kud má v produktivním věku dosa-
hovat nejlepších výsledků, tak začít 
od tří let, to úplně podle mě nejde. 
Dřív to tak nebylo. A úspěchy byly 
skvělé. Teď medailí trošičku ubylo, 
ale systém je dle mého velmi dobře 
nastaven. Atletika je mezi svazy, kte-
ré si dokáží sáhnout na slušné peníze 
na podporu trenérů i  reprezentací. 
Bez toho to dnes nejde dělat. U mla-
dých a  perspektivních je vidět do-
cela dost, úspěchy mládežnických 
reprezentací tam jsou. Je potřeba 
doladit, aby to bylo vidět i v senior-
ské reprezentaci.“

A jak se aktuálně daří Atletice 
Prostějov? Jakou má oddíl sezó-
nu?
„Když bych hodnotil letošní rok, tak 
se nám daří velmi dobře. Jsme po-

sunutí do mládežnických kategorií, 
tedy přípravky, mladší a starší žáci, to 
jsou žáci u nás ze Základní školy Jana 
Železného. Pokud bych vzal k tomu 
přípravku, tak tam se rozvíjí asi dvě 
stovky dětí. Spolupracujeme velmi 
dobře se Sportcentrem, což nám 
pomáhá. V této kategorii se soutěží 
v rámci kraje, kde startuje deset oddí-
lů. Zde kluci zvítězili, stali se krajský-
mi přeborníky. Porazili tak Olomouc 
i další atleticky silná města jako jsou 
Šumperk, Šternberk, Přerov. Děvča-

ta skončila na druhém místě. Zde 
odvádí výbornou práci trenéři 

 Pa-
vel Vaňák 

 a Tereza 
 Halířová,

 kteří se sta
 rají o tato

  družstva. 
To byl velký 

 úspěch. 
Ve sportovních 

třídách je pak 
zhruba stovka dě-
tí-atletů. V  první 

části proběhl Pře-
bor Olomoucké-
ho kraje, nyní 

nás čekají postupová semifinále na 
mistrovství Moravy. Pokud se jedná 
o  pořadí, tak mladší žáci a  žákyně 
skončili za Olomoucí druzí. Kluci 
u starších skončili také druzí a děvča-
ta třetí, když se před ně dostala Olo-
mouc a Šumperk. Ve všech katego-
riích, jak soupeříme s  olomouckou 
atletikou, se nám zadařilo. Dokonce 
se nám je podařilo někde i  porazit, 
což je pro nás velký úspěch. I v jed-
notlivcích máme úspěšné závodníky. 
Neříkám, že jsou to desítky, ale vždy 
se podaří získat či vychovat sportov-
ce startující na mistrovství republiky 
a  získávající medaile. Oddíl repre-
zentovali například na letní dětské 
olympiádě v Olomouci. U družstev 
věříme v postup do zmíněného finá-
le Moravy a Slezska.“

Co dorost a seniorská katego-
rie?
„Zde to trochu pokulhává, schází 
větší a lepší návaznost dorostenecké 
a  dospělé kategorie. Nejúspěšněj-

ší dorostenci opouštějící základní 
školu a většinou končí v Olomouci, 
případně v  Brně nebo v  Ostravě. 
Odchází prostě za lepšími podmín-
kami. A  my jim v  tom nebráníme, 
jejich další rozvoj je pro nás důleži-
tý a  vlastně přáním. V  našich pros-
tějovských podmínkách, kdy jsme 
poslední větší okresní město, které 
nemá odpovídající technické záze-
mí, jim nemůžeme nabídnout to, 
co v  tom věku potřebují. Dospělá 
atletika? Tam je to stejná písnička... 
Když nemáme dorostence, tak pře-
chod k  dospělým existovat logicky 

ani nemůže. Drží se běžecká 
skupina kolem Broni Khýra 
a Adama Hurty, kteří jezdí za 
muže a startují ve druhé lize. 
Je to ale bez šance na lepší 
umístění, když nepokryjí 
všechny disciplíny. Odjede 
jich šest sedm, ale družstvo 
může tvořit dvaadvacet zá-
vodníků od sprintu přes 
další disciplíny. Takže star-
tují, není to ale tak, jak jsme 
byli zvyklí, když jsem sám 
sportoval. Jel nás plný auto-
bus a  pokryli jsme veškerá 

odvětví. Chybí ale místo standardní, 
kde bychom se potkávali. Doufáme, 
že se toho jednou dočkáme.“ (pou-
směje se)

Jsou disciplíny, na které se 
klub obzvlášť specializuje?
„Snažíme se držet tradici překážká-
řů, k tomu hodně vedeme tréninky. 
Každý rok se nám šikovní překážkáři 
nebo překážkářky neurodí, ale ne-
máme jiné tradiční disciplíny. Spíš 
si vždycky, jak začínáme s mladšími 
dětmi, otipujeme, ke kterým odvět-
vím mají nejlepší vlohy. A k tomu je 
směřujeme. V některých letech tedy 
máme lepší vrhače, jindy běžce, pak 
tyčkaře. Nám se vždycky dařili i výš-
kaři, máme také šikovné oštěpaře. 
Vybíráme zkrátka, co dětem jde nej-
lépe. Není to tak, že bychom řekli, že 
budeme dělat jen oštěp a tlačíme je 
k tomu. To ne.“

Sport nabízí čas od času ko-
mické nebo překvapivé momenty. 
Vybaví se vám nějaká taková his-
torka z poslední doby?
„Odjížděli jsme loni na mistrovství 
republiky se dvěma sprintery, dívkou 
a chlapcem. Jeli jsme autem do Kolí-
na a byli jsme už daleko za Brnem. 
A ten sprinter se mě zeptal, jaký do-
stane dres. Byl zvyklý, že když se jelo 
na olympiádu, tak se fasovaly dresy. 
A  mě polilo horko, že nebude mít 
dres a nebude moct startovat. Vrátit 
se tedy už nebylo možné. Tak jsme 
dojeli a  vyřešili to tak, že si musel 
půjčit od naší sprinterky dívčí dres 
a běžel v dívčí podprsence. (směje se) 
Zase bylo fajn, že si to oblékl a běžel. 
Jinak by ho na start nepustili.“
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vizitka
DALIBOR OVEČKA

✓  narodil se 15. srpna 1975 v Prostějově
✓  pochází z Určic, kde začal základní 
 školní docházku
✓  později odešel na základní školu 
 na Sídlišti Svobody a následně 
 na sportovní gymnázium do Brna

✓  vystudoval Univerzitu Palackého v Olomouci, 
 obory Matematika a Tělesná výchova
✓  během atletické kariéry získal dvě medaile, bronzovou 
 na MČR v žákovské kategorii na 1500 metrů překážek 
 a v dorostu na 2000 metrů překážek
✓  později začal jako trenér atletiky v Prostějově
✓  už při škole začal také učit tělocvik, následně 
 převzal post vedoucího sportovních tříd a učitele na plný úvazek
✓  v roce 2019 se stal ředitelem ZŠ Jana Železného v Prostějově
✓  je ženatý, má dvě děti
zajímavost: vedle atletiky má rád badminton, lyžování, 
                           turistiku nebo jízdu na koloběžce, jak sám říká, 
                          žádný sportu mu není cizí

Dalibor Ovečka dal srdce nejen atletice, ale i výchově dětí

Pokračování v úspěšné historii sportovní Pokračování v úspěšné historii sportovní 
školy byla a je pro mě srdeční záležitost. školy byla a je pro mě srdeční záležitost. 
Vidím to i nyní, ať si říká kdo chce, co chce, Vidím to i nyní, ať si říká kdo chce, co chce, 
je to významná součást života člověka.je to významná součást života člověka.
Osobně prožívám závody víc, než když Osobně prožívám závody víc, než když 
jsem byl aktivní a sám sportoval...jsem byl aktivní a sám sportoval...

Foto: Michal Sobecký



pro Večerník 

Michal
SOBECKÝ

PŮVODNÍ
zpravodajství

Trenéři Prostějova před domácí pre-
miérou, kterou bohužel navštívila 
jen hrstka zvědavců, opět protočili 
sestavou, a to dost výrazně. Opory 
jako Martin Novák nebo Matouš 
Venkrbec dostaly volno, podobně 
tak Josef Zajíc. Hodně prostoru na-
opak znovu dostali mladí. Trenéři 
tudíž dostáli svému slovu a nakom-

binovali mladé i starší, zkušenější 
hráče. Jak kouč Aleš Totter slíbil, 
mladí, nadějní hráči, kteří by v bu-
doucnosti mohli pomýšlet na ex-
traligu, dostanou v sezóně spoustu 
prostoru. A už v přípravě to tak také 
vypadá. Do statistik už se ostatně 
uvedli Jakub Prchal nebo Petr Ha-
šek. Hodně prostoru i šancí, zejmé-
na třeba proti Třebíči, útočník Jan 
Slanina.
V dalších týdnech pak bude pro-
gram Jestřábů ještě bohatý. Čeká je 
pět přípravných utkání, z toho tři 
domácí. A dokonce dva zápasy proti 
extraligovým celků. Zatímco tento 

týden Jestřábi nastoupí proti Pardu-
bicím, začátkem září se představí i 
proti Zvolenu hrajícímu slovenskou 
extraligu. Během této doby by se tre-
nérský štáb měl rozhodnout třeba o 
složení přesilovkových formací. Ty 
se třeba příliš v utkání s Třebíčí ne-

ukázaly, přestože několik příležitostí 
ke své show měly. 
Neznámé je zatím také jméno třetí-
ho brankáře, který by doplnil duo 
Jaroslav Pavelka – Josef Němeček. 
Přesto ale hlásí klub i novinky. I když 
související s děním na ledě jen nepří-

mo. Fanoušky však potěší. Nově totiž 
Jestřábi pouští na zápasy zadarmo 
děti do 10 let, které se musí prokázat 
kartičkou pojišťovny, a také držitele 
průkazů ZTP.

PROSTĚJOV První domácí zá-
pas mají za sebou v přípravě LHK 
Jestřábi Prostějov. A nutno říct, 
že povedený. Soupeřem jim byla 
Třebíč, tradiční sok v příprav-
ných zápasech. Jestřábi tentokrát 
v utkání brzy prohrávali, nicmé-
ně ještě v první třetině vývoj zá-
pasu otočili a následně nedovoli-
li hostům stáhnout na méně než 
rozdíl dvou branek. Prostějov 
nakonec duel opanoval pomě-
rem 4:2. A připsal si třetí výhru v 
přípravě.

Michal SOBECKÝ
Aktivněji vstoupili do čtvrtečního zápa-
su hosté. Krliš se snažil ohrozit bránu, 
poté obrana musela zablokovat Holce. 
To se povedlo, tlak Třebíče ale ve 2. 

minutě vyústil v gól právě Miroslava 
Holce, který zblízka dopravil kotouč do 
branky. Pak Jestřábi přidali. Routa ještě 
poslal puk do brankáře, poté už ale v 
další šanci střílel po přiklepnutí od Jansy 
Jiránek. A trefil růžek brány – 1:1. Hned 
8. minuta přinesla velké šance Prostějo-
va. Střílel Slanina, nejblíže branky byl ale 
tečující Burian. Hra se rychle přelévala, 
žádný z týmů v dalších minutách neměl 
převahu. 14. minuta byla o pravidlu ne-
dáš-dostaneš. Nejprve se Krliš dostal 
mezi soupeři ke střele a trefil pravou tyč. 
Hned vzápětí se ale u levé tyče prosa-
dil v zápase aktivní Jan Slanina a otočil 
skóre na 2:1. V závěru dvacetiminutov-
ky si ještě domácí vyzkoušeli přesilovku. 
Byla ale z kategorie nepovedených, brá-
nu prakticky neohrozili.
Úvod druhé části patřil opět Třebíči, 

které k tlaku pomohlo vyloučení Jáchy-
ma. Nicméně přesilovka zůstala nevy-
užitá. A vzdor střelecké aktivitě Psoty 
a Ferdy se skóre neměnilo. Prostějov 
následně přežil další oslabení. Diváci se 
notně vztekali, když byl podražený ve 
středním pásmu Slanina a nevylučo-
valo se. Dobrou šancí se ve 29. minutě 
uvedl Machač, ale dostal se příliš blízko 
brankáře, který si už puk pohlídal. Ve 33. 
minutě se mohlo měnit skóre, Burian 
ale z dorážky poslal pouze do brankáře. 
Mičán si tehdy připsal skvělý zákrok. 
Minutu nato se už ale prosadil Tomáš 
Jiránek. Zakončil další pohlednou kom-
binaci Jestřábů a poslal je do vedení 3:1. 
Závěr třetiny pak přinesl hodně vzruše-
ní. Tomáš Jáchym upravil na 4:1, ještě 
předtím se ale popralo po třech hráčích 
z obou týmů. Bartes a Hašek si pak 
střihli pěstní souboj, za který oba inka-
sovali po pěti minutách. Nutno říct, že 
Hašek nakonec byl úspěšnější.
Třetí třetina začala tradičně aktivitou 

hostů. Střílel například Holec. Následně 
se však hosté museli bránit přesilovce 
Jestřábů. I ta přinesla tradiční obraz hry 
v zápase, tedy nepovedenou přesilovou 
hru. 46. minuta mohla znamenat změ-
nu skóre na obou stranách. Jestřábi se 
dostali do přečíslení, k Marunovi se ale 
nakonec puk nedostal. Z protiútoku 
se Třebíč snažila zahrozit a připsala si v 
krátkém sledu několik střel. Pavelka byl 
však na místě. Ve 48. minutě už se ale 
skóre měnilo, naposledy. Hosté dostali 
puk za bránu, zakombinovali, a nako-
nec z toho bylo sjetí Antonína Bořuty 
na nahrávku do jízdy – a střela do růž-
ku. Snížit mohli hosté tři minuty nato, 
Bartes ale trefil bránu jen z boku. V 56. 
minutě se naopak mohl radovat Prostě-
jov, kdy Hašek v dobré pozici u tyče pro-
máchl, následnou střelu z osy hřiště sra-
zila obrana. V posledních minutách se 
hosté ještě snažili něco se stavem utkání 
udělat, stříleli Bittner či Holec. Ale mar-
ně. Vítězství už zůstalo Prostějovu.
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Obránce Petr Krejèí 
na zkoušce neuspìl

Třebíč, Prostějov (sob) – Nové angažmá 
si bude muset hledat třiadvacetiletý obrán-
ce Petr Krejčí. Odchovanec prostějovského 
hokeje totiž neuspěl na zkoušce v prvoligo-
vé Třebíči. Tam se přesunul poté, co LHK 
Jestřábi oznámil, že s jeho dalšími službami 
nepočítá. Pro zdejšího odchovance se 
mohlo jednat o třetí prvoligové angažmá. 
Kromě Prostějova hrál ještě v Benátkách 
nad Jizerou, kde usiloval o šanci v extralize. 
Petr Krejčí patří spíše k silovým obráncům, 
k čemuž mu pomáhá i 190 centimetrů vy-
soká postava. Hodně se ale zapojuje také 
do ofenzivy. V uplynulé sezóně hájil barvy 
Jestřábů. Spolu s play-off nastoupil do 29 zá-
pasů a zaznamenal 6 asistencí. Množstvím 
času tráveného na ledě ale patřil k průměru 
či podprůměru. Za odchozí obránce pak 
přišel po sezóně další prostějovský odcho-
vanec a rodák Martin Pěnčík.

RYCHLÝ
NÍK
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PROSTĚJOV Zajímavého soupeře 
přivítají ve čtvrtek 25. srpna hokejisté 
Prostějova. Jestřábi se totiž střetnou 
s celkem Pardubic. A ať už dorazí 
„áčko“ nebo „béčko“ z Chrudimi, 
bude se jednat o atraktivního soupe-
ře. V obou případech by totiž dorazily 
zajímavé tváře. Zápas začne na prostě-
jovském zimním stadionu v 18 hodin. 
Ještě předtím ovšem vyrazí k odvetě 
do Třebíče a poté
Pomalu odpočinkově mohl progra-
mem působit minulý týden v podání 
hokejových Jestřábů. Kromě trénování 
a přípravy je totiž čekal pouze jeden 
zápas. Tentokrát mají ovšem program 
nabitější. Místo jednoho utkání odehra-
jí dvě, jedno doma a jedno venku. První 
ze zápasů sehrají v úterý 23. srpna od 
18.00 hodin v Třebíči. Horácká Slavia je 
pravidelným účastníkem druhé nejvyš-
ší české soutěže. Od roku 1997 působí 
bez přestávky právě v 1. lize. Třebíč se 
dlouhodobě prezentuje jako jeden ze 
stabilních a kvalitních celků. Vesměs se 
pohybuje v půlce tabulky a výš. Skuteč-
ný úspěch, pomyslný bronz, však tým 
zažil naposledy před sedmi lety. Třebíči 
k úspěchům pomáhá trvalá spolupráce 
s Brnem a Olomoucí. Minulá sezóna se 
Třebíči povedla. Tým byl dlouho první, 
pak jej ale vystřídaly Litoměřice. I tak ale 
Třebíč skončila mezi nejlepšími. Horá-
kům se moc nepovedl závěr základní 
části a nedobrou formu si přenesli i do 

play-off, kdy nestačili na Sokolov a pře-
kvapivě se poroučeli už ve čtvrtfinále. 
Nebývá to úplně obvyklé, aby Prostějov 
sehrál přípravný zápas i s extraligovým 
týmem. Ale letošek prostějovským 
fanouškům tento zážitek dopřeje, na 
Hanou totiž dorazí Pardubice. I vzhle-
dem k existenci „B“ týmu Dynama 
se nedá určit s čím a hlavně s kým Vý-
chodočeši dojedou. Nikde ale není 
psáno, že dorazí některá z extraligových 
hvězd. Pardubice se každopádně řadí k 
extraligové elitě. Dokázaly se dostat ze 
slabších let a znovu patří k širší špičce. V 
posledním ročníku skončily šesté. Tým 
v předešlých sezónách přišel o některá 
velká jména. Příkladem jsou Petrové 
Sýkora a Čáslava nebo také Tomáš Ro-
linek. I tak se ale v mužstvu nachází pár 
výrazných hokejistů. Příkladem může 
být třeba Robert Říčka, který se do ex-
traligy propracoval až relativně pozdě, 
nyní ale patří k nejproduktivnějším hrá-
čům. Nejvíce bodů mezi extraligovými 
obránci pak posbíral Jan Košťálek, další 
hráč Pardubic. Ale zajímavých jmen 
je v Dynamu mnohem víc: Hyka, Zo-
horna, Kousal, Zdráhal, Čerešňák… 
Co jméno, to kvalitní hráč. Však taky 
tým na úvod přípravy dvakrát vyhrál, 
porazil celky německé ligy Augsburg 
a Eisbären Berlín. Řada hráčů pak také 
v minulosti hrála v dresu Prostějova, 
jmenujme třeba Patrika Poulíčka nebo 
Davida Ciencialu.   (sob)

Aleš TOTTER - trenér LHK Jestøábi Prostìjov: 
„Samozřejmě jsme v zápase střídali dobré věci se špatnými. Ale ty věci, co po týmu chceme, se 
kluci snaží plnit. Spolu s tím věříme, že budeme lepší. Za vítězství jsme pak samozřejmě rádi. Dává 
nám sebevědomí i do aktuální práce, která je kvůli horkům o to těžší.“

Jaroslav BARVÍØ - trenér SK Horácká Slavia Tøebíè: 
„Dnešní zápas pro nás byl výbornou prověrkou. Věděli jsme, že to bude hodně o osobních 
soubojích a souboji o předbrankový prostor. Tam jsme to nezvládli, protože právě z pro-
storu před bránou jsme dostali několik gólů. Jinak při hře pět na pět si myslím, že byl zápas 
vyrovnaný, měli jsme šance a trefili jsme dvě tyčky. Hráči zápas odmakali, s nasazením jsme 
spokojeni, ale ještě mnoho věcí musíme ve hře zlepšit. Co nám nejde a na čem musíme 
zapracovat asi nejvíc, to jsou už zmíněné osobní souboje. To musíme zlepšit už do dalšího 
utkání, které nás čeká doma v úterý opět s Prostějovem. Nedůležitější je, aby se to všechno 
povedlo doladit do září do ostrých ligových zápasů.“
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Domácí premiéra nelákala
Jestřábi nadále shání brankářskou „trojku“PROSTĚJOV V polovině jsou aktuálně přípravné zápasy LHK 

Jestřábi Prostějov. Hráči z Hané za sebou mají čtyři zápasy s bi-
lancí tří výher a jedné porážky. Poslední utkání sehráli svěřenci 
kouče Tottera poprvé před svými fanoušky v nově zrekonstru-
ovaném prostředí Víceúčelové haly-zimního stadionu, A snad i 
díky tomu přišla výhra 4:2 nad Třebíčí. Škoda, že ji viděla pouze 
necelá pětistovka příznivců, což zrovna nesvědčí o nažhave-
nosti fanoušků na nový soutěžní ročník...

 Foto: Michal Sobecký



STRAKONICE, PROSTĚJOV
Jak Večerník avizoval v  minulém 
vydání, prostějovští parašutisté 
opět potvrdili příslušnost k abso-
lutní mezinárodní špičce. Členo-
vé Dukly reprezentující Českou 
republiku vybojovali na nedáv-
ném civilním mistrovství světa 
ve Strakonicích dvě týmová zlata 
a jedno individuální stříbro!

Marek SONNEVEND
Světový šampionát v klasickém para-
šutismu se poprvé v historii konal na 
území České republiky. „Soutěžilo 
se v přesnosti přistání a individuální 

akrobacii. Přesnost přistání se skáče 
z výšky 1000 metrů a cílem je trefit 
se patou na elektronický disk. Ab-
solutní nula je střed o průměru dva 
centimetry, poté se přičítají trestné 
body po jednom centimetru až do 
maximálních šestnácti. Individuální 
akrobacie se skáče z výšky 2200 met-
rů a cílem je co nejpřesněji i nejrych-
leji zatočit předem stanovený kom-
plex akrobatických prvků,“ vyložil 
vedoucí starší trenér ASO Dukla 
Libor Jiroušek.
V  akrobacii se stal mistrem světa 
Weber z  Německa. Nejlepším Če-
chem byl člen prostějovské Duk-
ly Oldřich Šorf, který skončil na 
smolném 4. místě se ztrátou pou-
hých šestadvaceti setin sekundy 
za bronzovou pozicí. „Do nejlepší 
desítky se ještě vešli pátý Jiří Geč-
nuk, sedmý Petr Chládek a  devátý 
Hynek Tábor,“ vyjmenoval Jiroušek 
své svěřence, kteří v dané disciplíně 
patřili mezi elitu. „V  přesnosti při-
stání družstev jsme obhajovali pr-
venství z loňského mistrovství světa. 
Soutěž byla napínavá až do finálové-
ho osmého seskoku, kdy kluci zvítě-
zili o pouhý centimetr před Švýcary 
ve velmi obtížných termických pod-
mínkách. Nutno podotknout, že tím 
získali už třetí světový titul v  řadě! 
O  bronz se rozeskakovali Němci, 
Francouzi a Italové, uspěla Francie,“ 
navázal kouč.
Individuální přesnost přistání pokra-
čovala semifinálovým a  finálovým 
kolem. „Nejlépe se opět dařilo Ol-
dovi Šorfovi, který šel do poslední-
ho seskoku na třetí příčce se stejným 
výsledkem jako dalších pět závod-
níků. Bohužel dal dva centimetry 
a propadl se na konečné osmé místo. 

Nejlepším z našich tak nakonec byl 
čtvrtý Hynek Tábor,“ popsal Jirou-
šek další drama.
Absolutní pořadí jednotlivců 
i družstev přineslo prostějovským 

parašutistům ohromnou radost.
„V  kombinaci se hodně zadařilo. 
Oldřich Šorf skončil druhý, když do 
posledního seskoku ještě vedl, Hy-
nek Tábor čtvrtý, Peťa Chládek pátý 

a  Jirka Gečnuk šestý. Díky těmto 
vysokým umístěním jsme tedy s ob-
rovským náskokem vyhráli i v kom-
binaci týmů. A  dvojité zlato mezi 
družstvy jsme byli schopni získat 

na světovém šampionátu potřetí za 
sebou, což je historicky velmi ojedi-
nělé,“ zdůraznil spokojený Libor Ji-
rouše, s nímž vám Večerník přinese 
již brzy exkluzivní rozhovor.
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„Startovalo čtyřicet jedna týmů 
z  patnácti zemí. Naše A-družstvo 
v sestavě Jiří Gečnuk, Petr Chládek, 
Hynek Tábor, Ondřej Žák a Oldřich 
Šorf se vydařeným posledním ko-

lem vyšvihlo z průběžného čtvrtého 
místa na konečné druhé. Zatímco B-
-družstvo ve složení Bonifác Hájek, 
Miloslav Kříž, Petr Směšný, Jakub 
Pavléček a  Jakub Rataj zůstalo na 

páté pozici,“ přiblížil vedoucí starší 
trenér Dukly Libor Jiroušek.
„Nejlepším českým závodníkem po 
individuální stránce se stal Bonifác 
Hájek, kterému skvěle vyšla soutěž 

jednotlivců. Obsadil třetí příčku 
a  týmové stříbro tak doplnil svým 
ziskem bronzu,“ mohl Jiroušek vy-
zdvihnout jednoho z  mladších svě-
řenců.
Čtvrté pokračování letošního SP 
přijde na řadu od 26. do 28. srpna 
v rakouském Thalgau.

Do Prostějova míří druhé místo 
A-týmu a třetí příčku v jednotlivcích

BELLUNO, PROSTĚJOV Světový pohár v klasickém para-
šutismu 2022 na přesnost přistání pokračoval třetím dílem 
v italském Bellunu. A parašutisté Armádního sportovního 
oddílu Dukla Prostějov dokázali i na Apeninském polo-
ostrově medailově uspět.

VÝSLEDKY 3. ZÁVODU SP 2022 – BELLUNO, ITÁLIE
 1. Ehab (USA) 3 cm,

 Foto: archiv L. Jirouška

 Foto: archiv L. Jirouška

PŮVODNÍ
zpravodajství
pro Večerník

Marek
SONNEVEND

Prostìjovští si doskoèili pro dvì zlata

OHLASY
reprezentantù

OLDØICH ŠORF
„Bylo to krásné a hodně dramatické 
mistrovství světa. V individuální ak-
robacii mi chyběl kousíček k  bron-
zu, v  přesnosti přistání jednotlivců 
jsem přišel o možnou medaili až po-
sledním seskokem za dva centimet-
ry. Přesto nemůžu být určitě nespo-
kojený, protože celkově jsem mezi 
muži skončil druhý. A hlavně máme 
s klukama dvě týmová zlata za přes-
nost i absolutně. V přesnosti přitom 
rozhodoval můj úplně závěrečný 
pokus, kdy jsem musel dát nejhůř tři 
centimetry – a přesně tolik to bylo. 
Což znamenalo i  potřebný kousek 
štěstí, který ke sportu patří.“

JIØÍ GEÈNUK
„Ve Strakonicích bývají těžké po-
větrnostní podmínky, což se po-
tvrdilo. Hodně foukalo, k  čemuž 
se přidala velká vedra i  výsledná 
termika, a  seskoky jsou pak takhle 
těžké. My jsme zvládli náročné po-
časí výborně především v týmových 
soutěžích, dvě zlata jsou super. A že 
k  plné konkurenci chybělo Rusko 
s Běloruskem? Je pravda, že na před-
chozích šampionátech tyto země 
vždycky bojovaly o  medaile, ale je-
jich zakázaný start není naše věc. My 
jsme udělali sportovní maximum 
pro náš co největší úspěch.“

PETR CHLÁDEK
„Pro mě to bylo opravdu domácí 
mistrovství světa se vším všudy, 
protože ze Strakonic pocházím, vy-
růstal jsem tady a na místním letišti 
začínal s  parašutismem. Tím větší 
důležitost těchto závodů jsem vní-
mal, zvlášť když zároveň šlo o mou 
premiéru v  mužské kategorii na 
světovém šampionátu. Velice jsem 
se těšil. A nakonec mám obrovskou 
radost, jak se nám dvěma prvenství-
mi zadařilo v  družstvech a  že taky 
individuálně jsem zaskákal dobře.“ 

 Foto: archiv Libora Jirouška  Foto: archiv Libora Jirouška
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Pojďte si na velodrom užít GP TUFO – Velkou cenu OL kraje 
i Grand Prix Prostějov – Memoriál Otmara Malečka

pro Večerník 

Marek
SONNEVEND

PŮVODNÍ
zpravodajství

Jako obvykle proběhne nejvýznam-
nější cyklistická akce roku na Hané 
s mezinárodním obsazením, zúčast-
ní se jezdci a  jezdkyně deseti zemí. 
Tentokrát však vinou termínové 
kolize v závodním kalendáři bohužel 
bez sprinterů a  rovněž s  některými 
dalšími změnami oproti předcho-
zím letům. Například Velká cena OL 
kraje má zčásti jiný název.
„Letos došlo k  zásadním škrtům fi-
nanční podpory sportu ze strany stát-
ních institucí, což pochopitelně do-
lehlo i na nás. První z obou podniků 
nadcházejícího týdne se nám v jedno-
denním formátu podařilo udržet díky 
mimořádné podpoře společnosti 
Tufo, která se tak vedle názvu našeho 
týmu dostala i  do čela názvu Velké 
ceny Olomouckého kraje,“ vysvětlil 
sportovní ředitel TUFO PARDUS 
Prostějov Michal Mráček.
Co výše zmíněný střet termínů se 
souběžně konaným kláním v Ně-
mecku? Příliš se neprojeví na star-

tovním poli vytrvalců, ale zásadně 
zasáhl do sprinterských disciplín, 
o něž tak prostějovští diváci zůsta-
nou tentokrát ochuzeni. „Dlouhá 
diskuse s  UCI o  řešení termínové 
kolize nevedla k  úspěšnému konci. 
Závody v Německu jsou koncipová-
ny především pro sprintery, zatímco 
naše akce vždy byly víc univerzální. 
Přesto nás letošní zrušení bojů ve 
sprintu i  keirinu samozřejmě moc 
mrzí, nepomohlo ani třiadvacet let 
konání Memoriálu Otmara Malečka 
ve stejném období. Aby nebylo ter-
mínových kolizí málo, tak totožné 
datum má ještě juniorské mistrov-
ství světa v  Izraeli, kde samozřejmě 
budou startovat naši úspěšní junioři 
Radovan Štec i  Matyáš Koblížek,“ 
lituje Mráček.
Navzdory uvedeným komplika-
cím slibuje startovní pole GPT 
– VCOK i GPP – MOM 2022 vy-
soce kvalitní zážitek. V  domácím 
dresu nastoupí například trojná-
sobný evropský šampion i  me-
dailista z  MS na dráze Wojciech 
Pszczolarski. „Závody v Prostějově 
jsou pro mě vždy velmi důležité. Pů-
sobím tady už devět let a  minimál-
ně cyklisticky jsem tu doma. Právě 
uplynulé mistrovství Evropy pro mě 

nedopadlo podle představ, byť jsem 
v přípravě pracoval velmi tvrdě. Pro-
to věřím, že poctivý trénink zúročím 
v dobré výsledky teď od čtvrtka do 
soboty,“ těší se polský reprezentant.
Také další výrazné postavy dráhové 
cyklistiky přiveze národní výprava 
Polska, neboť elitní ženy Daria Piku-
lik a  Nikol Plosaj disponují solidní 
sbírkou medailí z evropských šampi-
onátů. Prostějovský ovál dobře zná 
i rakouská závodnice, stříbrná medai-
listka z Evropských her v Minsku Ve-
rena Eberhardt. V dánských barvách 
se představí Pedersen Rasmus Lund, 
druhý z  olympijských her v  Tokiu 
a mistr světa 2020 v týmové stíhačce. 
Pro znalce by mohl být zajímavým 
závodníkem též Artyom Zakharov 

z Kazachstánu, jenž od roku 2016 pů-
sobí ve World Tour týmu Astana.
Záštitu nad 23. ročníkem Grand 
Prix Prostějov - Memoriálem 
Otmara Malečka převzal primá-
tor statutárního města Prostějov 
František Jura. Vstupné pro diváky 
je dobrovolné a stejně jako u tom-
boly bude jeho finanční výtěžek 
poukázán onkologickému odděle-
ní Fakultní nemocnice Olomouc.
„Věřím, že závody vytrvalců budou 
mít opravdu vysokou úroveň a že se 
neztratí ani čeští zástupci. Pochopi-
telně bude k dispozici bohaté občer-
stvení, které návštěvníkům zpříjemní 
pobyt na velodromu při sledování 
mezinárodního soupeření na dráze,“ 
doplnil Michal Mráček.

  Foto: Marek Sonnevend

PROSTĚJOV Tři dny vrcholné dráhové cyklistiky v řadě za sebou 
si na sklonku letních prázdnin tradičně užije Prostějov. Na míst-
ním velodromu za Kosteleckou ulicí se koná nejprve Grand Prix 
TUFO - Velká cena Olomouckého kraje 2022 (čtvrtek 25. srpna 
od 12.30 hodin) a poté Grand Prix Prostějov - Memoriál Otmara 
Malečka 2022 (pátek 26. srpna a sobota 27. srpna od 12.30 ho-
din). Příznivci rychlých bicyklů, neváhejte a dorazte zhlédnout 
na vlastní oči špičkovou sportovní podívanou!

PROGRAM CYKLISTICKÝCH ZÁVODŮ 

NA DRÁZE (VELODROM PROSTĚJOV)

Grand Prix Tufo – Velká cena Olomouckého kraje 2022
čtvrtek 25. srpna
12.30 až 16.00 hodin omnium junioři I. + II., bodovací závod ženy, bodovací závod muži
16.20 až 20.30 hodin scratch ženy, omnium junioři III. + IV., scratch muži, madison ženy, 
madison muži

Grand Prix Prostějov – Memoriál Otmara Malečka 2022
pátek 26. srpna
12.30 až 15.30 hodin vložené závody mládeže, omnium ženy I. + II., omnium muži I. + 
II., scratch junioři
15.30 až 19.30 hodin vložené závody mládeže, omnium ženy III. + IV., omnium muži 
III. + IV.
sobota 27. srpna
12.30 až 15.30 hodin vložené závody mládeže, omnium junioři I. + II. + III., bodovací 
závod ženy
15.30 až 20.30 hodin vložené závody mládeže, scratch muži, omnium junioři IV., madison 
ženy, madison muži

PROSTĚJOV Řadu důležitých akcí na 
různých místech a v různých věkových 
kategoriích absolvovali během uply-
nulých týdnů cyklisté TUFO PARDUS 
Prostějov. Jako obvykle z nich odjížděli 
s medailovou odměnou za kvalitně od-
vedené výkony.

Jedenáct kovù 

Konec července tradičně patřil mistrov-
ství republiky mládeže na dráze ve vytr-
valeckých disciplínách. Hanácké naděje 
přitom byly velmi úspěšné a  vybojovaly 
celkem jedenáct pódiových umístění! Vše 
navíc korunovali prostějovští junioři, když 
ve stíhacím závodě družstev vytvořili čes-
ký rekord.
Hostitelem národního šampionátu drá-
hařů – vytrvalců byl velodrom v  Praze 
na Třebešíně. Horké počasí, které během 
MČR panovalo, dávalo velkou naději na 
to, že rozpálený třebešínský beton bude 
hodně rychlý k dosažení výborných časů. 
Což se potvrdilo.
Malou komplikaci znamenal pouze fakt, 
že trenér Martin Cetkovský s  některými 
svěřenci museli spěchat z Mistrovství Ev-
ropy v  portugalské Anadii, aby stihli ale-
spoň část pražské akce. Tím víc potěšilo, 
že junioři TUFO PARDUS ovládli týmo-
vou stíhačku v  novém tuzemském maxi-
mu pro tuhle disciplínu! Kvarteto Matyáš 
Koblížek, Radovan Štec, Ondřej Pokorný 
a Vojtěch Soukup dosáhlo v kvalifikaci na 
4  kilometry vynikajícího času 4:21,937 
minuty, čímž překonalo patnáct let starý 
rekord na otevřených oválech o  více než 
pět sekund.
Ve finále si pak kluci suverénně poradili 
s Favoritem Brno a získali mistrovský titul. 
Další následně vybojoval Matyáš Koblížek 
ve scratchi, k tomu ještě přidal bronzovou 
medaili za třetí místo v bodovacím závodě 
jednotlivců.
Dařilo se také dalším závodníkům v mod-
rožlutých kombinézách. Mezi juniorka-
mi dosáhla Patricie Müllerová na stříbro 

v bodovacím i stíhacím závodě jednotliv-
kyň před svou oddílovou kolegyní Eliš-
kou Grulichovou, která brala ze stíhačky 
bronz. Dále obě zvítězily ve stíhacím zá-
vodě družstev coby členky kombinované 
čtveřice.
Kadetka Karolína Richterová skončila 
druhá ve scratchi a společně s Alicí Miku-
láškovou byly třetí v  týmové stíhačce po 
boku dvou parťaček z Force Team Jeseník. 
Opět ze stíhacího závodu družstev přivezli 
stříbrné kovy také starší žáci Alexandr Ka-
niščev, Arnošt Drcmánek a  Matěj Dedek 
doplněni Antonínem Žufánkem z  Mapei 
Merida Kaňkovský. Saša Kaniščev připojil 
bronz v individuální stíhačce.
„Bohužel jsem měl hodně práce i  cesto-
vání v souvislosti s přípravou juniorského 
nároďáku a  účastí na evropském šampi-
onátu. V  přípravě naší mládeže mě však 
suprově zastoupil Pavel Vršecký, všichni 
tak přijeli na dráhové MČR skvěle při-
praveni. S výsledky jsem velmi spokojen,“ 
okomentoval svůj nabitý červenec hlavní 
trenér mládeže TUFO PARDUS Martin 
Cetkovský.

Na regionem Orlicka

Silniční závod juniorů Regionem Orlicka 
s  centrem v  Lanškrouně je jedním z  nej-
prestižnějších, které se na českém území 
konají. Výbornými výkony se při něm 

prezentovali cyklisté Prostějova v  sestavě 
Matyáš Koblížek, Radovan Štec, Ondřej 
Pokorný, Vojtěch Pokorný, Ondřej Pro-
cházka a  David Karásek. Navzdory silné 
konkurenci jezdců z osmi zemí vyhrál prv-
ně jmenovaný hned dvě ze čtyř etap!
Mladým Hanákům vyšla skvěle hned prv-
ní etapa, kterou opanoval právě Koblížek, 
a stal se tak držitelem jak žlutého trikotu 
pro vedoucího závodníka, tak bílého dre-
su s modrými puntíky pro lídra bodovací 
soutěže sprinterských dojezdů.
Následně přišla na řadu časovka. Také 
v ní si velice dobře počínal borec přezdí-
vaný Mates, jehož výsledný čas zařadil na 
sedmou pozici v jízdě proti chronometru 
se ztrátou šestadvaceti sekund na vítězné-
ho poláka Filipa Gruszcynského.
Třetí etapa byla pro TUFO PARDUS nej-
méně vydařenou. Do cíle dorazila před 
silně redukovaným pelotonem dvojice 
Milan Kadlec (1.) a  Gruszczynski (2.), 
zatímco prostějovský tým měl v  hlavním 
poli dva zástupce Ondřeje Pokorného 
a  Matyáše Koblížka. Toho však bohužel 
v  závěrečných stovkách metrů postihly 
silné křeče a  ztratil se skupinou kontakt, 
čímž přišel o dobré umístění v etapě i na-
ději na pódium v celkové klasifikaci.
Vše si nicméně vynahradil v  poslední 
čtvrté části, kde díky příkladné kolektivní 
práci parťáků, kteří mu připravili ideální 
pozici do závěrečného spurtu, vybojoval 
své druhé dílčí prvenství.
V  konečném pořadí obsadil Koblížek 
dvacátou příčku bezprostředně následo-
ván kvalitně makajícím kolegou Ondrou 
Pokorným (21.). Vítězem se stal výše 
zmíněný Filip Gruszczynski z Polska před 
Milanem Kadlecem (Dukla Praha) a Ště-
pánem Teleckým (Favorit Brno).
Kouč Martin Cetkovský byl s  vystoupe-
ním svých svěřenců spokojený. „Dvě vy-
hrané etapy na Orlicku se určitě počítají. 
Škoda Matesovy indispozice ve třetím 
dílu, přišel tak o  bronz v  celkovém hod-
nocení. Ve sportu se ale na žádné ‚kdyby‘ 
nehraje. Určitě však musím pochválit celé 

družstvo za soudržnost a týmový výkon,“ 
řekl.

Kontinentální tým mužů TUFO 
PARDUS PV má za sebou desetidenní 
cestu po silničních závodech. Ta začala 
v Maďarsku a na Slovensku kláními Vise-
grádské 4 s následným přesunem do pol-
ského kraje Mazowsze na další dvě klasiky 
i čtyřdenní etapový závod.
Nezvykle dlouhý a bezprostředně navazu-
jící program odstartoval v Maďarsku akcí 
V4 se startem v Budapešti a cílem na kop-
ci u  Pannonhalmského arciopatství za-
psaného do seznamu světového dědictví 
UESCO. Závod doprovázelo mimořádně 
horké počasí o  teplotě čtyřicet stupňů 
Celsia, přesto vše probíhalo dost poklidně 
až do příjezdu k  cíli. Tam se rozhodova-
lo v závěrečném stoupání, jež bylo nutné 
zdolat dvakrát. V prvním kopci se na čele 
vytvořila skupina favoritů, jíž se držel také 
prostějovský Pavel Gruber, a  nakonec 
z toho pro něj bylo třiadvacáté místo.
Hned následující den uzavíral čtyřdílný 
seriál závodů V4 podnik v Nové Bani. Tra-
sa měla velmi kopcovitý charakter, který 
„pustil“ do cíle pouze třetinu startovního 
pole. Z modrožlutých se s náročným pro-
filem nejlépe popral devatenáctý Ondřej 
Petr.

Po slovenském klání se Prostějované pře-
sunuli do srdce Polska. Tam na ně čekal 
jednorázový závod Memoriál Trocha-
nowskiego, etapové Dookola Mazow-
sza a  vše ukončovala další jednorázovka 
Puchar MON. Tyhle soutěže mají rovi-
naté profily a vyznačují se vysokými rych-
lostními průměry od 46 kilometrů za ho-
dinu výše.
V  Memoriálu A. Trochanowskiego si 
nejlépe vedli Richard Holec (19.) a  Ma-
rek Dolníček (26.). Dookola Mazowsza 
pak provázely časté hromadné pády, jež 
se ve více než únosné míře bohužel týka-
ly i TUFO PARDUS. Přesto Holec dojel 
ve druhé etapě šestnáctý a  Dolníček byl 
v  úvodní štrece jednadvacátý. Celkově 
skončil Ondřej Petr na 52. pozici.
Polský seriál uzavřel jednorázový Puchar 
MON. Závod takřka po celý jeho průběh 
doprovázelo deštivé počasí a nezvykle níz-
ké teploty. Na závěrečných cílových okru-
zích ve městě Wysokie Mazowieckie se 
solidně orientoval Marek Dolníček, který 
získal slušné osmnácté místo v konečném 
pořadí.
„Abych byl upřímný, zejména od závo-
dů v Polsku jsem očekával více. Je ovšem 
pravda, že se nás docela držela smůla v po-
době pádů a  potlučení kluci tak nemohli 
předvést optimální výkony,“ realisticky 
zhodnotil sportovní ředitel klubu z Hané 
Michal Mráček.    (son)
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EXKLUZIVNÍ
rozhovor

 Ze snahy o rychlý a agresivní 
basketbal tedy neslevíte?
„To rozhodně ne. Máme mladý tým, 
hráče, kteří jsou rychlí. Toho musí-
me využívat. K tomu agresivita při-
rozeně patří. Moderní basketbal se 

právě tak hraje. Jde o to, abychom při 
rychlém přechodu do útoku nedělali 
chyby. Potřebujeme co nejvíce ome-
zit počet nevynucených ztrát.“

 Řada hráčů si tento způsob vy-
zkoušela již v minulé sezóně. Je to 
výhoda?
„Myslím, že velká. V kádru došlo k 
několika změnám, základ ale zůstal 
stejný. Kluci mají na co navázat, ti 
noví se rychle zapracují. Délka 
přípravy je dostatečně dlouhá, 
abychom si herní systémy zau-
tomatizovali.“

 Máte představu, jak bu-
dou Orli působit na palu-
bovce?
„Máme vyrovnanou soupisku 
bez nějakých velkých hvězd a 
tomu budou naše výkony od-
povídat. Budeme hrát jako tým! 
Bez nějakých person, které můžou 
jednou vyskočit a jindy propadnout. 
Kolektivní hra by nás měla zdobit.“

 Bude to stačit na postup do play-
-off, který vám naposledy unikl?
„V kádrech našich soupeřů také 
dochází ke změnám, takže sílu pro-

tivníků poznáme až v mistrovských 
zápasech. Náš tým ale nebude vů-
bec špatný. Bude o rok zkušenější 
a vyhranější. To nám pomůže a 
věřím, že se do vyřazovací části do-
staneme.“

PROSTĚJOV Na palubovce Sna-
kes Ostrava vstoupí 16. září do 
1. ligy basketbalisté BCM Orli 
Prostějov. V domácím prostředí 
se poprvé představí 23. září, kdy 
od 19.00 hodin přivítají rezervu 
Opavy. Následují výjezdy do Svi-
tav a Brna a následně střetnutí se 
silnými Pardubicemi.
„O losu prakticky vůbec nepřemýš-
líme. Stejně musíme hrát se všemi 
soupeři, pořadí zápasů není rozho-
dující. Ovšem pochopitelně je jasné, 

že vstup do soutěže bude důležitý, 
pro sebevědomí potřebujeme pár 
zápasů vyhrát. Chceme být v dobré 
formě hned na startu ročníku,“ oko-
mentoval start druhé nejvyšší bas-
ketbalové soutěže kouč Orlů Michal 
Pešta. 
První atraktivní derby s Olomoucí 
se odehraje v rámci 7. kola 28. října 
od 19 hodin v Prostějově. (lv)
PROSTĚJOV Na palubovce Snakes 
Ostrava vstoupí 16. září do 1. ligy 
basketbalisté BCM Orli Prostějov. V 

domácím prostředí se poprvé před-
staví 23. září, kdy od 19.00 hodin 
přivítají rezervu Opavy. Následují 
výjezdy do Svitav a Brna a následně 
střetnutí se silnými Pardubicemi.
„O losu prakticky vůbec nepřemýš-
líme. Stejně musíme hrát se všemi 
soupeři, pořadí zápasů není rozhodu-
jící. Ovšem pochopitelně je jasné, že 
vstup do soutěže bude důležitý, pro 
sebevědomí potřebujeme pár zápasů 
vyhrát. Chceme být v dobré formě 
hned na startu ročníku,“ okomento-
val start druhé nejvyšší basketbalové 
soutěže kouč Orlů Michal Pešta. 
První atraktivní derby s Olomou-
cí se odehraje v rámci 7. kola 28. 
října od 19 hodin v Prostějově. 

(lv)
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PROSTĚJOV Velice intenzivní 
tréninkový program mají od za-
čátku srpna mládežnické volejba-
listky VK Prostějov. Co všechno 
už absolvovaly a co dalšího je do 
konce letních prázdnin ještě čeká?

Marek SONNEVEND
Hned na sklonku úvodního týdne 
přípravy absolvovaly prostějovské vý-
běry U20 i U18 přípravný turnaj pod 
širým nebem na antukových kurtech 
v Kojetíně. „Naše juniorky hrály vý-
borně, postoupily do finále a teprve 
tam podlehly silnému Šternberku v 
kompletním složení. Skvěle si vedly 
i kadetky, když se také probojova-
ly až do finále, jež ale musely vzdát. 
Kvůli dešti se totiž protáhl zápaso-
vý program a my už jsme se museli 
přesunout na plánované soustředění 
do Dolního Bušínova,“ informoval 
šéftrenér mládeže ve vékáčku Aleš 
Novák.
Zmíněné soustředění ve Sport & 
Relax areálu Bozeňov. na severní 
Moravě proběhlo od neděle 7. do 
pátku 12. srpna. „Tenhle kemp byl 
právě pro juniorky a kadetky. Vyšlo 
nám počasí, holky maximálně maka-
ly především na kondici, nechyběly 
však ani herní činnosti s míčem,“ při-
blížil Novák, který svěřenkyně vedl 
společně s kolegou Zdeňkem Skle-
nářem, svou péči věnovala nadějím 

zpod vysoké sítě i fyzioterapeutka 
Adéla Čechovičová.
Termínově na Dolní Bušínov nava-
zovalo další soustředění, a to starších 
žákyň v osvědčeném Karlově pod 
Pradědem. „Pod vedením Solange 
Soares, Petry Kučerové a nové tre-
nérské posily Pavla Frýdla trénovaly 
v Jeseníkách se zázemím v oblíbeném 
hotelu Kamzík naše starší žákyně A + 
B. Rovněž ony měly v termínu 12. až 
15. srpna komplexní náplň přípravy s 
důrazem na fyzičku,“ popsal Novák.
Nyní pokračují mládežnice VK 
všech věkových kategorií přípra-
vou v domácím prostředí. Při-
čemž sobota 20. srpna přinesla 
žákovský turnaj v hale Národního 
sportovního centra PV za účas-
ti Brna, Ostravy, Přerova, Svitav, 
Břeclavi, Znojma a Prostějova A i B. 

„Následně vyrazí starší i mladší žáky-
ně na další soustředění do Sport & 
Relax areálu Bozeňov, kde od 27. do 
31. srpna zapracují už víc na herních 
věcech.“
Totéž platí pro juniorky s kadetkami 
v případě jejich tréninkového kempu 
v Mikulově (29. až 31. srpna). „Na 
ten naváže velký přípravný turnaj ka-
detek, jenž uspořádáme v prostějov-
ském Národním sportovním centru 
od pátku 2. do neděle 4. září. Obsa-
zení bude hodně kvalitní, naše volej-
balistky U18 se o prvenství utkají s 
vrstevnicemi Brna, Ostravy, Plzně a 
Olympu Praha,“ připojil Aleš Novák.
O hráčských posilách i o tom, jaké 
soutěže ČR absolvují mládežnické 
týmy vékáčka v nadcházející sezóně 
2022/23, čtěte na straně 45 dnešní-
ho vydání.

BUDAPEŠŤ, PROSTĚJOV Po-
slední přípravou volejbalistek 
České republiky i Slovenska na 
nadcházející kvalifikaci Mistrov-
ství Evropy žen 2023 byl meziná-
rodní turnaj v Budapešti. Do ma-
ďarské metropole cestovaly i dvě 
hráčky VK Prostějov.
Smečařka Klára Faltínová opět byla 
součástí národního týmu ČR, který 
celé třídenní klání vyhrál. Porazil 
totiž jak Slovenky jednoznačně 3:0 
(19, 19, 18), tak domácí družstvo po 
větším boji 3:1 (20, 20, -24, 14).
Klára do úvodního střetnutí nena-
stoupila ani na chvíli, ale ve druhém 
duelu naskočila do sestavy od druhé 
sady a na hřišti vydržela až do kon-
ce. Skvěle se jí totiž dařilo, když byla 

s jedenácti dosaženými body nejvíc 
skórující členkou vítězného kolek-
tivu! Faltínová solidně útočila (9 
bodů, úspěšnost 32 procent), dobře 
přihrávala (41 procent), dala jedno 
eso i jeden blok a celkovou užiteč-
nost měla +6.
Univerzálka Karin Šunderlíková se 
tradičně stala tahounkou reprezen-
tačního výběru SR, jenž na buda-
pešťské palubovce obsadil druhé 
místo. Díky tomu, že ještě před tříse-
tovou porážkou od Češek dokázal 

porazit Maďarky těsně 3:2 (-22, 22, 
-20, 16, 12).
Právě při tomto výsledkovém obratu 
zafungovala Karin jako klíčový fak-
tor svou třiadvacetibodovou palbou! 
Proti Česku v exfederálním derby pak 
Šunderlíková přidala jedenáct punktů 
(při užitečnosti +6), což ale hostující-
mu mančaftu nestačilo ani na zisk sady.
O vstupu Češek i Slovenek do 
zmíněných kvalifikačních bojů 
ME se dočtete v příštím vydání 
Večerníku. (son)

  Foto: internet

 Foto: internet

Mladé volejbalistky jsou Mladé volejbalistky jsou Orli zahájí sezónu Orli zahájí sezónu 

„Budeme hrát jako tým,“ 

Michal Pešta

PROSTĚJOV Vedle prvoligového 
týmu se na novou sezónu připra-
vují také elitní basketbalové týmy 
juniorských kategorií. Výběry do 
19 i 17 let se budou snažit vylepšit 
výsledky z posledního ročníku, ve 
kterém se junioři v extralize za-
chránili až v baráži, kadeti dokon-
ce z nejvyšší soutěže sestoupili.
„Byla to sezóna, kterou v našem 
případě výrazně ovlivnila zranění a 
covid. U juniorů se v závěru poda-

řilo soutěž uhájit, jeden sestup jsme 
ale neodvrátili. Děláme maximum, 
aby příští sezóna byla jiná,“ ohlédl 
se ještě za uplynulým soutěžním 
ročníkem kouč devatenáctek Michal 
Pešta.
Juniorský tým se bude opírat pře-
devším o hráče, kteří v předcho-

zí sezóně nasbírali zkušenosti a 
dorostli do pozice lídrů. „Máme 
Slavíka, Strážického, Kalisze, Sabo-
la. V kádru bude víc stabilních hrá-
čů, kteří nebudou pendlovat mezi 
soutěžemi. Cílem bude postup do 
play-off,“ plánuje Pešta. Ve složitější 
situaci jsou kadeti. Po sestupu se po-
kusí o návrat do extraligy, řada hráčů 
ale poskočila do juniorské kategorie 
a nahradit chybějící hráče nebude 
snadné.  (lv)

PROSTĚJOV S vyrovnaným 
kádrem bez velkých hvězd 
budou v první lize o body v 
příští sezóně bojovat basket-
balisté BCM Orli Prostějov. 
Týmovému pojetí by mělo 
pomoci, že osa týmu přes 
několik odchodů zůstala po-
hromadě. „Kluci mají zažitý 
systém naší hry, mělo by to 
fungovat,“ míní trenér Orlů 
Michal Pešta (na snímku).
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Spoleèné tréninky
s Olympem i Olomoucí

Prostějov (son) – Začínající třetí 
týden týmové přípravy prostějov-
ských volejbalistek na novou sezó-
nu 2022/2023 bude ve znamení 
částečně propojeného tréninkové-
ho programu hned se dvěma extra-
ligovými soupeři: Olympem Praha 
a  UP Olomouc. „Olymp stráví 
v Prostějově týden na soustředění, 
v  rámci toho jsme se už předem 
domluvili na dvou našich společ-
ných trénincích. Budou samozřej-
mě herní a chceme při nich procvi-
čovat modelované situace různého 
charakteru, určitě dojde i na cvičné 
sety s  počítáním bodů,“ prozradil 
hlavní kouč žen VK Miroslav Čada.
Podobný model bude mít rovněž 
jeden plánovaný společný trénink 
s olomouckými rivalkami. „V sou-
časné fázi přípravy jsou takové tré-
ninkové jednotky propojené s kva-
litním soupeřem lepší než klasické 
přáteláky. Na ty přijde čas o  něco 
později,“ prohodil Čada. Stane se 
v rámci úvodního přípravného tur-
naje, který Hanačky absolvují od 
pátku 2. do neděle 4. září v Přerově. 
Podrobnosti k této zápasové akci 
přineseme v příštím vydání Večer-
níku.

Dubianská 

Brno, Prostějov (son) – Dost 
výrazně se od konce minulého 
soutěžního ročníku změnil hráčský 
kádr volejbalových Šelem Brno. Ji-
homoravský celek opustilo několik 
členek dosavadní základní sestavy, 
například nahrávačka Soňa No-
váková zamířila do VK Prostějov. 
Místo ní přivedlo vedení klubu ze 
druhého největšího města České 
republiky ukrajinskou tvůrkyni hry 
Anhelinu Dubianskou, která bě-
hem uplynulé sezóny nastupovala 
za silnou Duklu Liberec. Také na 
Ukrajině získaly Šelmy ještě jednu 
volejbalistku, a  to smečařku jmé-
nem Hanna Kyrychenko. Dosud 
oblékala dres mezinárodně zná-
mého Chimiku Južnyj, nyní bude 
tvrdit muziku v  ambiciózním br-
něnském kolektivu.

RYCHLÝ
NÍK

PŮVODNÍ
zpravodajství 
pro Večerník
Marek
SONNEVEND

Nejvýznamnější změnou v  porovnání s  loň-
skem je, že přibyla česká extraliga U22, kte-
rou prostějovský tým absolvuje. Za soupeře 
bude mít následující celky: Olymp Praha, 
Liberec, Brno, Ostrava, České Budějovi-
ce, Hradec Králové, Přerov, Lanškroun, 
Uherské Hradiště, Střešovice a  Lvi Praha.
„Soutěž nebude zase tak náročná, má systém 
jednorázových turnajů trvajících vždy pouze 
jeden den. Naši sestavu vytvoří kromě junio-
rek také Zuzana Dostálová a Adriana Jurčíková 

trénující s ženským áčkem,“ prozradil šéftrenér 
mládeže ve vékáčku Aleš Novák.
Největší důraz na výsledky logicky zůstane 
u  věkových kategorií U20 a  U18. „Junior-
ky i  kadetky samozřejmě jsou mládežnickou 
vlajkovou lodí našeho klubu. Startovní pole 
se zúžilo na dvanáct, respektive patnáct druž-
stev, a  my máme jasné ambice pohybovat se 
daleko od sestupových starostí. S  kadetkami 
chceme – stejně jako v případě kolektivu U22 
– postoupit do závěrečného turnaje Final 8. 
A v případě juniorek myslíme ještě výš, kon-
krétně na účast v  semifinále. Věřím, že herní 
kvalitu na to budeme mít,“ řekl Novák.
Juniorský mančaft totiž posílily Bára Aben-
droth ze Šternberka, plus na hostování Jana 
Dvořáková z Hradce Králové i Kateřina Za-
pfová z Chodova. „Naše juniorky navíc po-

stoupily do první ligy žen, kde využijeme 
výše zmíněné Dostálovou plus Jurčíkovou, 
dále někdejší oporu A-týmu VK Gabiku 
Kozmík Tomášekovou a  snad i  další posi-
ly, jež má natažené kouč našich výběrů U22 
a U20 Zdeněk Sklenář. Uvidíme, které z roz-
jednaných hráček nakonec přijdou,“ odtušil 
Novák.
Rovněž kadetkám pomohou nové akvizice: 
Zuzana Švihelová, Kateřina Pechanová a Eri-
ka Reitschmiedová ze Svitav, Tereza Janečková 
ze Žichlínku. „K tomu přešly ze starších žákyň 
naše odchovankyně Olga Krpcová, Alexandra 
Moskalová, Natálie Grygelová, Adéla Sofková, 

Izabela Nicod a Natálie Rozumková. Kadetky 
si vedle své extraligy zahrají souběžně taky 
krajský přebor žen,“ informoval Novák.
Zapomenout nesmíme ještě na Český pohár 
juniorek. A moře soutěžních utkání za celou 
sezónu pochopitelně absolvují též prostějov-
ské starší žákyně, mladší žákyně i holky z pří-
pravky, do níž po celé září opět bude probíhat 
tradiční nábor. „Co se týká trenérského obsa-
zení, skončila u nás kvůli svému zaměstnání 
Adéla Kocourková. Místo ní máme nataže-
ného Pavla Frýdla, který se už zapojil do celé 
dosavadní přípravy. Snad jeho příchod sem 
definitivně klapne,“ přeje si Aleš Novák.

Novinkou je česká extraliga U22, 
i proto přišly hráčské posily

PROSTĚJOV Už během minulé sezóny hrály mládežnické volejbalistky VK 
Prostějov vydatný počet oficiálních soutěží ČR napříč všemi věkovými kate-
goriemi. V nadcházejícím ročníku 2022/2023 toto množství ještě vzroste na 
docela slušnou spoustu, tudíž dívčí talenty hanáckého klubu budou mít o zá-
pasové vytížení opravdu postaráno.

 Foto: Marek Sonnevend

FOTOGALERIE
klikni na

www.vecernikpv.cz

Napadlo by vás, že se po tak 
dlouhé době ještě vrátíte do vékáčka?
„Určitě ne, něco takového by mě vů-
bec nenapadlo, ani ve snu. (smích) 
Naopak už jsem byla vnitřně roz-
hodnutá, že po minulé sezóně de-
finitivně skončím s  vrcholovým 
volejbalem. V Šelmách Brno se mi 
líbilo, že jsem mohla sportovní ka-
riéru skloubit s prací. Přesto jsem si 
během uplynulého ročníku říkala, 
že dál hrát extraligu nebudu.“

Co vás tedy přesvědčilo k opa-
ku, navíc na Hané?
„Potkala jsem se s  Mirou Čadou 

a  dostala od něho takovou pro 
mě velice příjemnou nabídku. Až 
jsem si řekla, že taková možnost jít 
do mistrovského týmu se snad ani 
nedá odmítnout. (směje se) Přesto 
nešlo o úplně snadné rozhodování. 
Na papír jsem si napsala pro i proti 
a nakonec převážily pozitivní věci. 
Hlavní je, že mě volejbal pořád moc 
baví. A pokud ho i tady v Prostějově 
můžu dělat vedle svého zaměstná-
ní, tak jsem do toho šla. Navíc žen-
skou extraligu jsem začínala hrát 
v Králově Poli Brno právě pod Mir-
kem Čadou, se kterým teď v Prostě-
jově také skončím.“

Takže nadcházející sezóna 
bude již opravdu vaše poslední? 
Nestanete se volejbalovým Jardou 
Jágrem – vydržet mezi elitou až do 
padesáti?
„Je pravda, že když Jágr pokra-
čuje a je ještě o tři roky starší než 
já, tak bych klidně mohla jet i  já 
dalších iks let do té padesátky. 
(se smíchem) Ale to je spíš taková 
sranda. Reálně to teď vidím tak, 
že dám ještě jeden rok, a  potom 
konec. I  když vždycky záleží, jak 

se člověk cítí na hřišti i  celkově. 
Poslední sezónu za Šelmy jsem 
docela dost nastupovala, rozhod-
ně víc, než jsem původně čekala. 
A myslím, že herně to z mé strany 
nebylo úplně špatné. Taky pro-
to jsem prostějovskou nabídku 
vzala. Hlavně chci pomoct druž-
stvu, v rámci možností třeba radit 
mladším holkám, jistit z  pozice 
druhé nahrávačky týmovou jed-
ničku a  dělat všechno tak, aby 
tým dobře fungoval. Hrát zápasy 
už tolik nepotřebuju, stačí mi na-
skakovat v případě potřeby. Tako-
vá role mi naprosto vyhovuje.“

Neodradil vás od příchodu 
do VK ani fakt, že nečekaně zís-
kal titul a  v  nadcházejícím roč-
níku se vlastně nemůže zlepšit? 
Maximálně obhájit, což bude 
hodně těžké?
„Takhle jsem nepřemýšlela. Spíš 
pro mě byla velká čest, že o  mě 
v mých letech má zájem úřadují-
cí mistr republiky. A  odmítnout 
nabídku od zlatého mančaftu, to 
bych pak mohla vypadat jako pri-
madona.“ (směje se)

Do společné přípravy v Pro-
stějově jste naskočila o týden poz-
ději od 15. srpna. Jaké byly první 
dny?
„Měla jsem už předem dohod-
nutou účast na jednom volejba-
lovém letním kempu, kde trénu-
ju děti, proto jsme se s  Mirkem 
domluvili na mém pozdějším 
nástupu tady. Naskočit do nové-
ho týmu je samozřejmě vždy ná-
ročnější, ale já mám výhodu, že 
skvěle znám zdejší trenéry a taky 
některé spoluhráčky, třeba Míšu 
Beránkovou. I ostatní holky znám 
jako soupeřky, výborně mě vzaly 
mezi sebe a od začátku se tu cítím 
dobře, všechno je v pohodě a bez 
problémů.“

Může prostějovská parta na-
vázat na senzační jízdu z letošního 
jara?
„Něco takového se předem slo-
žitě odhaduje. Česká extraliga 
žen je teď dost vyrovnaná, na 
medaile může pomýšlet klidně 

šest nebo sedm týmů a  záleží, 
komu to v  rozhodujících mo-
mentech nejvíc sedne. Naší 
výhodou může být, že v Prostě-
jově se hráčský kádr jen mini-
málně změnil, kolektiv zůstal 
skoro celý pohromadě a  chce 
navázat na super povedenou 
sezónu. Budeme společně 
pracovat naplno a  snažit se na 
maximum, aby se znovu daři-
lo. Těším se i na fanoušky, kte-
rých je tady stále dost stejných 
ještě z  doby před deseti lety, 
kdy jsem za Prostějov hrávala. 
Zvlášť někteří jsou nesmírně 
hodní a často za námi i s Toma-
nou (Markétou Chlumskou, za 
svobodna Tomanovou – pozn.
red.) po utkáních chodili si 
popovídat, nebo nám dokonce 
nosili i  dárečky. Tohle je moc 
milé a  příjemné, se všemi pří-
znivci se ráda uvidím. A věřím, 
že nás jako celý tým budou zase 
výborně povzbuzovat.“

PROSTĚJOV Po více než 

deseti letech se do týmu 

prostějovských volejbalis-

tek vrátila ostřílená nahrá-

vačka Soňa Nováková (na 
snímku). Ve svých šestač-

tyřiceti je logicky nejstarší 

hráčkou UNIQA extraligy 

ČR, vzhledem ke své dosa-

vadní kariéře žijící legen-

dou. Navíc stále velice plat-

nou plejerkou, jež bude 

u žen VK plnit roli dvojky 

na postu tvůrkyně hry. 

EXKLUZIVNÍ
rozhovor 
pro Večerník
Marek
SONNEVEND

PROSTĚJOV Nejvyšší volejbalové soutěže ČR 
žen i mužů se od nového ročníku 2022/2023 
budou hrát s novým typem míčů značky Gala. 
Prostějovská firma má dlouhodobou smlouvu 
s Českým volejbalovým svazem a pro aktuální 
sezónu vyvinula zajímavou novinku.
Hned na první pohled zaujme poněkud odlišný 
design v rozmístění barvených polí na inovovaném 
balónu. Manažer Galy s příhodným jménem Jakub 
Gall (zároveň známý extraligový i mezinárodní 
rozhodčí) přivezl VK Prostějov do Národního 
sportovního centra PV várku padesáti těchto „pra-
covních“ nástrojů.
„Míče vypadají hezky, už s nimi trénujeme a zvy-
káme si na ně. Přesné herní vlastnosti důkladněji 
poznáme až po delším používání, ale podle našich 
prvních dojmů i informací od výrobce by se třeba 
letové reakce po úderech neměly nijak zásadně 
lišit,“ uvažoval asistent trenéra ženského A-týmu 
vékáčka Lubomír Petráš.  (son)

 Foto: Marek Sonnevend

Nový míč pro UNIQA 
extraligu!

PROSTĚJOV Druhý týden společné 
přípravy volejbalistek VK Prostějov na 
novou sezónu 2022/2023 se svou náplní 
dost podobal tomu úvodnímu. Byl to-
tiž zaměřen převážně fyzicky. „Nejvíce 
tréninků jsme měli znovu kondičních, s 
různými cvičeními a podobně. K tomu 
několik výběhů na Hloučelu a třikrát fit-
ko, tedy posilovnu,“ přiblížil Večerníku 
asistent trenéra Lubomír Petráš.

Marek SONNEVEND
„Opět jsme ale nezanedbávali ani herní část, 
většinou spíš individuální činnosti. Až ve 
čtvrtek jsme druhou polovinu odpoledního 
tréninku poprvé věnovali výhradně volejba-
lu i s týmovou hrou,“ prozradil Petráš.
Do přípravy se zapojilo všech jedenáct 
přítomných plejerek: Soňa Nováková 
(k prostějovskému kolektivu se připo-
jila od pondělí 15. srpna), Raquel Löff, 
Kateřina Kvapilová, Petra Kožoušková, 
Zuzana Dostálová, Jéssica Silva, Pavla 
Meidlová, Michaela Smolková, Adriana 
Jurčíková, Michaela Beránková a Adéla 
Stavinohová.

Stále naopak chybí reprezentantky Simo-
na Bajusz, Klára Faltínová i Karin Šun-
derlíková, na plný počet dvanácti sestavu 
doplnil statistik Jakub Krčmař. Petráš 
děvčatům nahazoval balóny, hlavní kouč 
Miroslav Čada svěřenkyně povzbuzoval 
svými typickými motivačními hláškami 

– a už to na ploše Národního sportovní-
ho centra PV frčelo. Až z makajících žen 
vékáčka v nemalém horku lil pot. „Pojďte, 
holky, ještě vydržte. Ty dvě hodiny tré-
ninku musí být pořád ve vysokém tem-
pu, ať to za něco stojí,“ pokřikoval Čada 
pravdivě. 

„Pojďte, holky, ještě vydržte!“

 Foto: Marek Sonnevend



PROSTĚJOV World Junior Ten-
nis Finals je především o skvělém 
tenise, který na kurtu předváděly 
bez ruské a  běloruské výjimky 
všechny státy, jež se přes náročné 
kvalifikace až sem dostaly. Jde ale 
také o  skvělou reklamu i  vizitku 
pro prostějovský tenis, ale i město 
jako takové. V letošním roce tomu 
opět nebylo jinak. Slova chvály 
zněla napříč mezinárodní teniso-
vou federací, místními politiky 
i politiky mimo tento region, nesla 
se i od předsedy Národní sportov-
ní agentury. 
O bojích na kurtech i přátelství mezi 
různými státy a kontinenty toho bylo 
řečeno už hodně. Šampionát ale dale-
ko přesáhl rámec sportovní. Ve skvě-
lém světle se stejně jako ve všech pře-
dešlých ročnících ukázala organizace 
turnaje, čehož si pochopitelně nejvíce 
všímali zástupci ITF, kteří chválou 

nešetřili před turnajem ani po jeho 
skončení. Už jen neuvěřitelně dlouhá 
tradice turnaje na území Prostějova 
hovoří za vše a  předběžná domluva 
i pro další dva ročníky jakbysmet. 
Slova chvály a  uznání zněla i  od 
hejtmana Olomouckého kraje Josefa 
Suchánka, který také řekl, že Prostě-
jov je „Mekkou“ středoevropského 
tenisu. Jen těžko lze s tímto výrokem 
nesouhlasit, když vezmeme v potaz, 
kteří tenisté z místní líhně talentů pra-
videlně bodují mezi světovou elitou. 
„Všechny reakce a  hodnocení nás 
nesmírně těší. Opět se potvrdilo, že 
svoji práci děláme dobře a  že zde 
máme perfektní tým vedený mojí 
manželkou Petrou. Jsem rád, že tra-
dice nekončí a že se dočkáme v Pro-
stějově i  onoho jubilea v  podobě 
čtvrtstoletí. To je ve světě organizace 
velký unikát. Žádnému tenisovému 
svazu a klubu na světě se nic takové-

ho nepodařilo, je to fantastická pořa-
datelská série!“ nechal si závěrečné 
slovo Miroslav Černošek, jednatel 
pořádající marketingové společnos-
ti TK PLUS. „Žákovské mistrov-
ství světa družstev v  Prostějově se 
navždy zapsalo do historie tenisu. 
Týmový šampionát do čtrnácti let 
je první větší bránou do velkého te-
nisu a  díky více než dvacetiletému 
pořadatelství měl mladý český tenis 

každoročně šanci změřit své síly 
s  největšími talenty z  celého světa,“ 
říká Ivo Kaderka, prezident Českého 
tenisového svazu a  Tennis Europe. 
Ten může být spokojen zejména 
s bilancí českých děvčat: 2019 zla-
to, 2021 bronz a 2022 opět zlato. 
A to připomeňme, že v roce 2020 
se nehrálo.
Pro většinu hráčů a hráček šlo i letos 
o  první takto velký turnaj, kterých 

je za pár let mohou čekat desítky 
v průběhu každého roku. Je tak zcela 
jasné, že zážitky a vzpomínky právě 
na Prostějov v nich zůstanou během 
celé kariéry. A to je vizitka, jíž se mo-
hou pyšnit nejen v tenisovém klubu, 
ale i v celém městě. Komfortní pro-
story, zařízení a vybavení tenisového 
areálu NTC MORAVA a  TK Pro-
stějov poskytují vhodné prostředí 
pro nejvýznamnější mládežnickou 

mezinárodní tenisovou akci, ze kte-
ré vzešlo mnoho pozdějších vítězů 
grandslamových podniků včetně 
Rafaela Nadala, Novaka Djokoviče, 
Lleytona Hewitta, Amelie Maures-
mové, Justin Heninové či současné 
světové ženské jedničky Igy Šwiate-
kové a také mnoho českých hvězd ja-
kými byli například Tomáš Berdych, 
Lucie Šafářová či Nicol Vaidišová.   

(jaf)  

DÌKUJEME VŠEM PARTNERÙM

A PØÍZNIVCÙM ZA PODPORU

22
01

07
10

11
2

WWW.VECERNIKPV.CZ22. srpna 202246 2525 TENIS

Jak hodnotíte letošní ročník 
WJTF z pohledu organizace?
„Po dvou letech to byl opět hod-
notný šampionát a  musím říct, že 
i děti byly zase divočejší. (směje se) 
Oproti předešlému mistrovství, 
které se odehrálo v  bublině, jsme 
se naštěstí opět vrátili do plnohod-
notného šampionátu. Přijela řada 
doprovodů z  Kazachstánu, Ekvá-

doru či z Koreje. Bylo to moc fajn 
a věřím, že si ho opět všichni užili, 
jak se sluší a patří. Organizačně pro-
běhlo vše také bez problémů a velké 
poděkování patří všem, kteří se na 
turnaji podíleli.“

Velkým strašákem byla před 
začátkem turnaje právě koronavi-
rová pandemie. Proběhlo vše bez 
potíží?
„Žádné pozitivní testy covidu jsme 
během šampionátu naštěstí neza-
znamenali. Ani před odletem hráčů 
do jejich zemí se při výsledcích ne-
objevil jediný případ. Je to jen dobře 
a  šampionát tak neovlivnily vnější 
faktory.“

Druhou obavou bylo počasí, 
které si s turnajem trošku pohrá-
valo. 
„To ano, ale naštěstí ta předpověď 
byla ještě poměrně slušná. Dvě prů-
trže nás trošku přibrzdily v první den 
konání akce. Díky bohu ale kurty vy-
držely bez potíží a mohlo se tak brzy 
pokračovat. Nicméně v první den se 
končilo až ve večerních hodinách, 
takže to bylo náročnější. V  dalších 
dnech nás zase trošku sužovala vedra. 
Pro ty děti být na rozpáleném kurtu 
od dopoledních tréninků až do pozd-
ního odpoledne není nic příjemného. 
Bylo to náročné nejen pro hráče, ale 
i naše sběrače, kteří vyhledávali každý 
kousek stínu. A když jsme si mysleli, 
že už máme vyhráno, tak přišel déšť, 
který tak protáhnul závěrečný den až 
pozdějších hodin. Ale naštěstí se opět 
jednalo jen o dvě přeháňky.“ (úsměv)

Jak už jste prozradila, děti le-
tos byly také opět divočejší než 
v době covidu. Podepsalo se to na 
něčem či máte určitou historku, 
na kterou budete vzpomínat?
„Jednou ze skvělých akcí byla pře-
hrada, kde se děti opravdu skvěle 

bavily a  moc jsme si to tam s  nimi 
užili. Jinak jsme tu měli jeden pří-
pad z  jihoafrického mužstva. Hráč 
se nechoval, jak by se slušelo, takže 
dostal napomenutí a pozvali jsme si 
i  kapitána, aby ho trošku umravnil. 
On to bral pořád jako legraci a  po 
prohraném zápase zničil raketu 
o  zeď v  hotelovém pokoji. Poničil 
tedy zeď a samotnou raketu vyhodil 
ze čtvrtého patra. Škodu musel uhra-
dit kapitán a hráč byl na další den vy-
loučen. Jenže nastala kuriózní situa-
ce a Jihoafričanům se jeden z kluků 
zranil a neměl by tak kdo nastoupit. 
Poslední den proto hříšný chlapec 
mohl nastoupit. Pak tam byly ještě 
nějaké rozbité lustry, hráčky totiž 
zkoušely servis, to už jsou ale takové 
drobnosti, se kterými se počítá. Jsou 
to stále děti a je důležité, že se opět 
mohly bavit. Volali nám také z pen-
zionu, že rozumí tomu, že se hraje 
na antuce, ale nechápou, proč ji ně-
kteří mají i ve svém nočním stolku...“ 
(smích)

Akce na přehradě byla velmi 
kvitována. Následující dny bylo 
i vidět, jak si některé státy vzájem-
ně přejí a fandí. Je i v tom kouzlo 
právě těchto dětských akcí?
„Určitě. Musím říct, že pro ty děti je to 
v tomto věku první velká reprezentač-
ní akce. A je třeba najít i tu zábavnou 

formu. Tenis je samozřejmě individu-
ální sport, ale je dobře, když i hráči na-
váží se svými vrstevníky klidně z dru-
hé strany světa určitá přátelství, která 
je mohou provázet celý život. Vidět 
pak emoce na kurtu, společné radosti 
i smutek bylo opravdu krásné.“ 

Celý týden byl hodně chvá-
lený ze všech stran. Už se tak 
posunuly debaty o další orga-
nizaci tohoto turnaje?
„Mohu prozradit, že už jsme 
před turnajem dostali příslib 
na příští ročník, který by měl 
nahradit rok 2020, kdy se tur-
naj nekonal. A  mezinárodní 
tenisová federace ITF rovnou 
navrhla, abychom prodloužili 
spolupráci o dva roky a završili 
tak čtvrtstoletí, což je obdivu-
hodné číslo. Hned v úterý po 
skončení turnaje jsem odesíla-
la návrh a co mám zprávy, tak 
by mělo vše klapnout.“

Kdybychom se ještě na-
posledy zastavili u  sportov-
ní stránky. Jak se vám líbila? 
„Byli jsme svědky řady skvělých 
duelů od tenistů i  tenistek. Jsem 
samozřejmě moc ráda, že to holky 
zvládly a  potvrdily nelehkou úlohu 
favoritek na celkové prvenství. Také 
mě těší, že se opět ukázala dominan-
ce Evropy, je vidět, že se tu tenis dělá 

opravdu dobře. Myslím si, že kvalit-
ní výkony předvedli i naši kluci, ale 
bohužel jim postup přes dvě těsné 
porážky unikl. Celkově jsem hlavně 
ráda, že většina z hráčů už v  tomto 
věku odehrála opravdu perfektní 
zápasy.“

Ředitelka WJTF se ohlíží 
za letošním světovým šampionátem týmů do 14 let

PROSTĚJOV Dlouhé přípravy a následných šest dní skvělého 
mládežnického tenisu proběhlo v Prostějově už potřiadvacá-
té. Po dvou covidových letech se mistrovství světa tenisových 
družstev dívek a chlapců do 14 let opět dočkalo plnohodnot-
ného programu, který nenarušily žádné vnější vlivy. Z organi-
začního i sportovního hlediska tak byla s letošním šampioná-
tem i jeho ředitelka Petra Černošková (na snímku) maximálně 
spokojená a také prozradila, že s největší pravděpodobností 
se i další dva ročníky turnaje odehrají opět v Prostějově, čímž 
by město tenisu zaslíbené oslavilo čtvrtstoletí World Junior 
Tennis Finals, největší akce pro mladé naděje. 

EXKLUZIVNÍ
rozhovor
pro Večerník
Jan
FREHAR

 4x foto: Jan Frehar



WWW.VECERNIKPV.CZ 22. srpna 2022 472525SPORT

25

PROSTĚJOV V  plném proudu 
už je příprava házenkářů Sokola 
II Prostějov na novou druholi-
govou sezónu 2022/23. Zkraje 
srpna do ní vstoupili s  jednou 
podstatnou změnou v  realizač-
ním týmu.

Marek SONNEVEND
„Výkonný výbor našeho oddílu roz-
hodl, že po minulém výsledkově 
neúspěšném ročníku chce změnu 
ve vedení týmu. Proto mi na schůzi 
oznámil, že jako hlavní trenér kon-
čím. A že novým koučem bude můj 
dosavadní asistent Svaťa Ordelt,“ 
prozradil Večerníku Tomáš Černí-
ček.
„Již před časem jsem dostal nabíd-
ku vést mladší dorostence TJ Sokol 
Centrum Haná. Rozmýšlel jsem se, 
co dál, a  nakonec udělal rozhod-
nutí, že téhle možnosti nevyužiju 
a  místo toho budu pokračovat 
u  prostějovského mužstva. Načež 

mi oznámili, že nebudu...,“ popsal 
Černíček vývoj situace. Holt život 
někdy píše nešťastné příběhy.
Svůj momentální konec v  Sokole 
II však bere s  nadhledem. „Nejsem 
nijak naštvaný ani zatrpklý. Vím, jak 
to ve sportu chodí. A chápu, že klu-
bový výbor chtěl dát mančaftu nový 
impuls, nějak ho nastartovat. Přeju 
klukům, ať to vyjde a daří se jim víc 
než dosud,“ řekl zkušený dnes už bý-
valý kormidelník sympaticky.
„Jen mě mrzí, že ze čtyř sezón 
mého uplynulého působení u týmu 
se hned dvě nedohrály kvůli covidu. 
A celkově nás provázely trvale velké 
problémy se skládáním sestavy na 
každý jednotlivý zápas. Ale takový 
je úděl výkonnostního sportu, kte-

rým házená ve třetí nejvyšší soutěži 
ČR je,“ povzdechl si Černíček.
Už bez něj a pod vedením Svato-
pluka Ordelta tedy Hanáci pro-
cházejí přípravou, jejíž součástí 
tradičně je i  Český pohár mužů. 
Utkání 1. kola přitom absolvují 
v domácím prostředí haly RG a ZŠ 

Otto Wichterleho Prostějov, a  to 
v  pátek 26. srpna od 18.00 hodin 
proti HBC Olomouc 1966.
Jihomoravská skupina 2. ligy mužů 
2022/2023 následně odstartuje 
o třetím zářijovém víkendu, Prostě-
jované v  úvodním dějství pojedou 
v neděli 18. do Ivančic.

KOSTELEC NA HANÉ, PROSTĚ-
JOV V minulém ročníku 2. ligy mužů 
ČR se házenkáři TJ Sokol Kostelec na 
Hané HK dlouho pohybovali v  úpl-
ném popředí tabulky na medailových 
postech skupiny Jižní Morava, nako-
nec obsadili pátou pozici. Obhajoba 
dobrého umístění v  nadcházející se-
zóně 2022/23však bude ze zdravot-
ních důvodů dost obtížná.
„Týmovou přípravu jsme standardně 
zahájili 1. srpna, trénujeme třikrát týdně. 
Prvních čtrnáct dnů bylo hodně o  bě-
hání, od třetího týdne jsme už přidali víc 
práce s balónem. Musím ale říct, že mi 
náladu dost pokazila čtyři vážnější zraně-
ní klíčových opor,“ neskrýval rozmrzelost 
hlavní kouč HK David Ševčík.
„Zranili se Marek Dostál, Rostislav Pod-
hrázský, David Palička i Ondřej Oščádal, 
což jsou všechno kluci, kteří poslední rok 
pravidelně nastupovali v základní sestavě. 
Mára s Rosťou patří k našim největším 
tahounům, Davča je taky velice zkušený 
a talentovaný Ondra pro změnu slibně 
rozjížděl kariéru mezi dospělými. Všich-
ni budou mimo hru v řádu mnoha týd-

nů, spíš několika měsíců,“ povzdechl si 
Ševčík.
Žádné výrazné posílení kádru se při-
tom nechystá. „Mančaft doplňujeme 
o  mladíky z  Házenkářské akademie 
Olomouckého kraje, většinou Kostele-
čáky. Za dané situace budou dostávat víc 
prostoru právě mladí kluci, kteří mají tím 
pádem velkou příležitost se ukázat, před-
vést. Jenže to budou mít těžké jak oni, tak 
my coby citelně oslabený kolektiv. Proto 
zatím nemá smysl se bavit o  nějakých 
výsledkových cílech. Uvidíme až podle 
toho, nakolik zvládneme úvod druholi-
gové soutěže,“ odtušil Ševčík.
Již v sobotu 27. srpna od 15.00 hodin 
přitom čeká kostelecké mužstvo duel 
1. kola Českého poháru v  Uničově.
„Půjde o  takový první test naší výkon-
nosti v  současném složení bez kvarteta 
opor. Pohárový zápas tradičně pojme-
me jako součást přípravy, nehodláme 
příliš tlačit na postup za každou cenu. 
Na druhou stranu chceme samozřejmě 
u soupeře z druholigové skupiny Severní 
Morava zabojovat o vítězství,“ doplnil ješ-
tě házenkářský lodivod TJ Sokol.  (son)

Kostelci narušila přípravu zranění 
čtveřice klíčových hráčů

Nahrazuje jej asistent Ordelt, v pátek start Èeského poháru doma s Olomoucí

 Foto: Marek Sonnevend
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Závod zavedl účastníky z malebného 
prostoru startu a  cíle před zámkem 
a  kostelem v  Mořicích po oblíbené 
cyklostezce vedoucí podél říčky Haná 

do Vrchoslavic a dále na okraj Němčic 
nad Hanou. Zpět do Mořic se opět 
běžci vraceli po cyklostezce. Rovina-
tou trať většina z nich prolétla jako vítr. 
V cíli na ně čekalo kromě nezaměnitel-
ných pocitů uvolnění a  radosti, které 
znají pouze ti, co se nebojí intenzivní 
fyzické námahy, také bohaté občer-
stvení v  podobě velkého množství 
nápojů, sladkých melounů, banánů 
a kuliček hroznového vína. 

Kromě toho se mohli zajít podí-
vat na jindy uzavřenou balustrádu 
kostela svatého Martina zdobenou 
originály barokních soch. V 18. sto-
letí je vytvořili žáci Matyáše Brauna, 
jehož dílo zdobí slavný Karlův most 
v Praze. 
Za konáním dobře zorganizo-
vané akce stálo vedení obce 
spolupracující se zdejšími hasi-
či. „Od začátku jsem chtěl v obci 
pořádat nějakou sportovní akci, 
která by tu mohla bývat pravidel-
ně. Nakonec mě na nápad přivedl 
kamarád, který rád běhá,“ ohlédl 
se ke kořenům starosta Mořic To-
máš Pavelka.  

Mořice run se letos poprvé stal sou-
částí tzv. Ligy 100, což je Velká cena 
vytrvalců Olomouckého kraje. Díky 
tomu do dorazili sportovci ze širokého 
okolí. „Výrazně se nám zvedl počet 
účastníků. Zatímco loni jich startova-
lo dvacet, letos to bylo čtyřiapadesát,“ 
srovnal Pavelka, který doufá, že akce 
inspiruje i další z místních občanů, kte-
ří by účast v příštím ročníku mohli pro 
sebe pojmout jako osobní výzvu. 
Běh však není jediným sportem, 
který by se měl v  Mořicích trvaleji 
usadit. „Na podzim bychom v soko-
lovně rádi uspořádali první ročník 
šachového turnaje,“ prozradil To-
máš Pavelka. 

MOŘICE Barokní sochy z balustrády krásného kostela svatého 
Martina v Mořicích se předminulou sobotu 13. srpna nestačily 
divit. Panoval pod nimi nezvyklý ruch. Důvodem bylo pořádání 
3. ročníku běhu Mořice run. Na start osmikilometrové trati se po-
stavilo celkem 54 vytrvalců, ještě před nimi zvládla 1,5 km osmič-
ka statečných dětí. 

DĚTKOVICE, PROSTĚJOV

Nový rohovnický oddíl Our Hope 
Boxing Club Prostějov se hned 
v počátcích své ambiciózní exis-
tence prezentoval uspořádáním 
obřího mezinárodního turnaje 
mládeže s originálním názvem 
Dětkovické beran 2022.

pro Večerník 
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Premiérový ročník akce trval tři dny a celá 
obec Dětkovice jí bez přehánění žila. Na 
hřišti u tamního kulturního domu byl 
postaven ring pod širým nebem, kde 
se dohromady uskutečnilo neuvěřitel-
ných čtyřiapadesát jednotlivých utká-
ní chlapců i dívek v různých věkových 
a váhových kategoriích! „Dorazili boxe-
ři a boxerky ze sedmi evropských zemí, 
konkrétně z Německa, Rakouska, Ukraji-
ny, Polska, Maďarska, Slovenska a Česka. 
Většina jsou to mí kamarádi, přátelé či 
známí z řady absolvovaných turnajů v ČR 
i cizině, na něž se navázali další. A dohro-
mady to dalo velmi početné startovní 
pole vysoké mezinárodní úrovně,“ rado-
val se hlavní organizátor Dětkovického 
berana Martin Klíč, zároveň šéftrenér 
OHBC Prostějov.
Hlavním bodem třídenního progra-
mu se stal nabitý páteční galavečer 
čítající patnáct duelů. „V  rámci něj 
nastoupilo devět prostějovských bo-
xerských nadějí. V předzápase se utkali 
benjamínci Petr Šťastný a  Hynek Ťuík 

z Baby boxingu OHBC, dále pak měli 
utkání Dorian Kropog, Filip Jílek, Šimon 
Jeglík, Adam Krampota, Nikol Dvorská, 
Aneta Vytásková i Vladimír Skalský,“ vy-
jmenoval Klíč. Většinu z nich vede spo-
lečně se svými bývalými svěřenci a nyní 
už trenérskými kolegy, jimiž jsou Mag-
daléna Vrbová, Patrik Kropog a Tomáš 
Kučera. „Společně sázíme na poctivou 
týmovou práci tak, aby talenty tradiční-
ho bojového sportu z  Prostějova měly 
co nejlepší péči i prostor se ukázat v dob-

rých zápasech. Tentokrát se naši mlá-
dežníci představili v domácím prostředí, 
neboť Dětkovice patří do regionu a lidé 
jak místní, tak z okolí turnajem opravdu 
žili. Šlo o významnou událost pro celou 
obec, sportovně společenské oživení 
zdejšího dění,“ popisoval Klíč.
Mezi aktéry nechyběli ani reprezentanti/
reprezentantky zúčastněných států, za 
Českou republiku například Veronika 
Jílková nebo Claudia Tótová. A vítězný 
Dorian Kropog z pořádajícího OHBC 
PV měl maximálně vydařené klání jako 
součást přípravy na nadcházející Mis-
trovství Evropy školní mládeže v Turec-
ku. „Ukrajinské výpravě jsme symbolicky 

předali pohár z obléhané-
ho Charkova jako výraz 
naší účasti i pomoci v  je-
jich těžkých časech,“ pro-
zradil Klíč.
Letošní Dětkovické 
beran navíc proběhl 
pod záštitou primáto-
ra statutárního města 
Prostějova Františka 
Jury. „Moc si ceníme 
i vážíme podpory vedení města. Velké 
poděkování patří také starostům tří obcí 
za pomoc při organizaci turnaje: byli 
to Josef Hýbl za Dětkovice, Jiří Zips za 
Bedihošť a  Jakub Haluza za Výšovice. 

Bohaté a vskutku vynika-
jící občerstvení pak zaji-
stil profi catering Kamila 
Mlčocha s  Radkem Ka-
lábem. Nesmírně chci po-
děkovat jak úplně všem 
partnerům za podporu, 
tak veškerým lidem z or-
ganizačního výboru Our 
Hope Boxing Club Pro-
stějov za perfektně od-

vedenou práci. Díky společnému úsilí 
se dílo povedlo natolik, že se nebojím 
premiéru Dětkovického berana označit 
za skutečně skvělou boxerskou událost,“ 
zdůraznil Martin Klíč.

  

VANCOUVER, PROSTĚJOV
Pouze do osmifinále se dostal 
na silně obsazeném challenge-
ru ve Vancouveru Jiří Veselý. 
Prostějovský tenista byl přitom 
v  Kanadě druhým nejvýše na-
sazeným hráčem, své postavení 
ovšem potvrdit nedokázal.
V úvodu turnaje roli favorita zvlá-
dl, když porazil švýcarského ná-
hradníka Alexandera Ritscharda 
po hodině a  půl. K  postupu do 
osmifinále si pomohl devíti esy, 
přičemž odvrátil oba brejkboly. 
„Cítil jsem se dobře, měl potřebné 
sebevědomí, což se na podání po-
tvrdilo,“ řekl Veselý.
Ve druhém kole proti zkušenému 
Gilesi Simonovi sice získal hladce 
první set, přesto neuspěl. Český 
tenista si v  rozhodujícím dějství 
vypracoval vedení 5:2, utkání pro-
ti bývalé světové šestce ale o gem 
později nedopodával a  v  násled-
ném tiebreaku neuhrál ani jeden 
míč. „Tohle se mi nesmí stávat. 
Utkání jsem si prohrál sám. Vůbec 
netuším, kde se to zlomilo. Takhle 
rozehraný zápas prostě nemůžu 
pustit,“ zlobil se na sebe hráč TK 
Agrofert Prostějov.  (lv)

Kanada
Veselému 

pøíliš
nesvìdèila
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Závěrečné kolo jubilejního 30. roč-
níku oblíbené soutěže hobbíků obou 
pohlaví zpod vysoké sítě bylo tradič-
ně rozděleno do tří skupin o konečné 
umístění. Ta nejnižší o 13. až 16. příčku 
proběhla v hale RG a ZŠ Otto Wich-
terleho PV a jednoznačně přitom pat-
řila kolektivu Renegades, který porazil 
2:0 všechny tři soupeře. Za ním zůstala 
čtrnáctá Reálka, patnáctí Raubíři i 
šestnácté Smržice, ty nezískaly ani set. 
Přesto nechaly pod sebou sedmnáctou 
Zelenou kometu, osmnácté Haluzáře i 
devatenáctý Fénix, neboť tyto celky se 
Finálového dne vůbec nezúčastnily.
Prostřední grupu o 9. až 12. pozici 
hostila prostějovská sokolovna na 
Skálově náměstí – a byla velmi vyrov-
naná. Mančafty se porážely navzájem, 
pořadí musel určit při rovnosti bodů i 
souhrnný rozdíl míčů. Proto vybojoval 

deváté místo tým VK Zámezí, desátá 
skončila Premiéra, jedenáctí Kaktusáři 
a dvanáctý Sokol I Prostějov.
Největší pozornost se ovšem logicky 
upírala na bitvy elitní osmičky po zá-
kladní části v hale RG a ZŠ Otto Wich-
terleho ve Studentské ulici. Pouze top 
okteto totiž hrálo vyřazovacím formátem 
play-off, a to na dvě prohry. Poražení ze 
zahajovacího kola tedy nebyli definitivně 
vyřazeni, nýbrž zamířili do oprav. V jejich 
úvodním dějství Vyškov jasně přejel VK 
Vrbátky a SK K2 Prostějov podobně 
hladce předčil Koblížky.
Čtvrtfinálové duely už vítězům zajiš-
ťovaly přímý postup do semifinále. 
Suverénně prošla mezi nejlepší čtyř-
ku Sexmeralda Prostějov (premiant 
dlouhodobé soutěže) zničením kdysi 
vládnoucího TJ Haná Metal Prostějov, 
zatímco druhý nasazený Našrot těsně 
podlehl posílenému Glauberu (do k. 
o. fáze šel až jako šestý), jenž nastoupil 
s takřka úplně jinou sestavou v porov-
nání s předchozím průběhem sezóny. 
Nicméně favorit se nenechal dílčím klo-
pýtnutím rozhodit a ve druhém oprav-
ném kole udolal nebezpečný Vyškov. 

Zatímco mnohonásobný triumfátor 
HVL z minulosti Haná Metal si vylámal 
zuby na třetím nasazeném SK K2.

Poražení se střetli o pátou figuru, 
přesvědčivě vládl vyškovský sou-
bor. Zatímco v zápase o sedmý post 
Koblížci o kousek přemohli Vrbátky. 
To už turnaj šel za rostoucího vedra 
i dusna do závěrečných medailových 
bitev. Leč semifinálové mače žádné 
drama nenabídly, naopak probíhaly 
dost jednostranně. Glauber rozebral 
„ká dvojku“ naprosto s přehledem 
25:18 a 25:17, úřadující mistr Našrot 
měl proti Sexmeraldě určité potíže 
jen v první sadě 25:22 a 25:17. To 
duel o bronz napětí rozhodně nepo-
strádal, když zklamaná Sexmeralda 
Prostějov po hladce ztracené vstupní 
části otočila špatně rozjeté druhé děj-
ství. Přesto nakonec uspělo nerezig-
nující družstvo SK K2 Prostějov (s 
olomouckou extraligistkou Veroni-
kou Tinklovou v sestavě) poměrem 
25:16, 23:25, 15:12.
Co finále? Přineslo vynikající smí-
šený volejbal dvou v tu chvíli jedno-
značně nejkvalitnějších týmů soutě-
že. Obhájce titulu Našrot se přitom 
dokonale zkoncentroval, nabušený 

Glauber dlouho přehrával. Za stavu 
1:0 na sety a 23:20 však vypadl z role, 
začal chybovat (23:24) a zdánlivě 
rozhodnutou druhou sadu nečekaně 
prošustroval. Což ho mohlo stát celé 
utkání o zlato, protože v rozhodují-
cím tiebreaku plném zvratů (0:2, 4:2, 
4:5, 8:5, 9:9, 12:10) prohrával 13:14! 
Titulový mečbol ambiciózního sou-

peře ale trpěliví Našroti odvrátili, aby 
zanedlouho svůj druhý v infarktovém 
závěru proměnili. Těsný výsledek 
25:19, 24:26 a 17:15 tudíž stanovil, že 
Glauber se musel spokojit se stříbrem. 
A ponechal na vrcholu Hanácké volej-
balové ligy smíšených družstev stejný 
kolektiv s alkoholově originálním ná-
zvem jako doposud.

Třicátý ročník oblíbené amatérské soutěže měl dramatické vyvrcholení na dvou místech Prostějova

POD DROBNOHLEDEM VEČERNÍKU....

HODNOCENÍ 

„V první řadě jsme rády, že se Hanácká volejbalová liga smíšených družstev letos 
konečně po dvou covidem narušených letech normálně dohrála. Loni to nešlo vů-
bec, předloni v omezeném formátu. Tentokrát jsme sice museli vynechat během 
zimy dvě kola ze sedmi v základní části, ale Finálový den už proběhl klasicky 
jako dřív v minulosti. To znamená jak všechny zápasy, tak slavnostní vyhlášení 
výsledků i závěrečné společné posezení, což k naší soutěži nedílně patří. (smích) 
Chceme poděkovat všem aktérům, holkám i klukům, že to navzdory různým 
problémům včetně těch s hygienickými omezeními dotáhli společně s námi až do 
zdárného konce. Totéž samozřejmě platí pro veškeré lidi, kteří se jakkoliv podíleli 
na pořádání jednotlivých turnajů a taky závěrečného kola. Patří vám naše velké 
díky! Rovněž děkujeme za podporu všem partnerům v čele se statutárním měs-
tem Prostějov. A máme radost, že mezi nás zavítal dlouholetý předseda hávéelky 
Honza Zatloukal, aby předal ceny nejlepším i prohodil pár vřelých slov. Snažíme 
se dělat maximum, aby Hanácká volejbalová liga smíšenek v Prostějově pokračo-
vala dál, nezanikla. Počet zúčastněných týmů sice poslední roky postupně klesá, 
momentálně jich zbylo devatenáct. Ale pořád je to dost, navíc kvantita není vše. 
Klidně ať hraje i méně mančaftů, třeba patnáct, ovšem takových, co nastoupí do 
každého kola a nebudou častěji chybět. Letošním třináctým ročníkem jsme osla-
vili kulatiny, už teď se moc těšíme na příští sezónu.“

Tereza Snášelová a Jana Dosedělová, 
dvě hlavní organizátorky HVL 2x foto: Marek Sonnevend
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jaký byl finálový den hvl… 3x foto: Marek Sonnevend

První kolo:

Opravy – první kolo:

Opravy – druhé kolo:

FINÁLE:

Tabulka:

Tabulka:

KONEÈNÉ POØADÍ

PROSTĚJOV Hanácká volejbalová 
liga smíšených družstev 2021/2022 
nedávno završila svůj covidem na-
rušený program Finálovým dnem 
na dvou prostějovských sporto-
vištích. Oproti předchozím dvěma 
sezónám, z nichž jedna se kvůli 
koronaviru nedohrála vůbec a 
druhá jen v omezené míře, se však 
aktérky i aktéři tentokrát dočkali 
normálního plnohodnotného vy-
vrcholení. Rozhodně stálo za to! 
Večerník se nyní s odstupem času 
za uplynulým ročníkem ohlédl.


